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نوزدهم جمادی الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۵ دی دی به مهر روز، سومین جشن دیگان



 

1- «نخبگان آسمانی» منتشر شد - ایسنا

2- «جشنواره کاریکاتور کارا» برگزار می شود - ایلنا

3- زخم حجاب از بودجه هاي فرهنگی/ 12 سال عزیمت به استان ها براي تقویت فرهنگ حجاب - خبرگزاري فارس

4- گروه شرکت هاي طرفه نگار؛ برنده یازدهمین تندیس زرین حمایت از حقوق مصرف کنندگان - بیتوته

5- "جشنواره کاریکاتور کارا" با داوري کاریکاتوریست هاي برجسته کشوري برگزار می شود - آریا نیوز

6- اجراي 5 پروژه خدمات محور با اعتبار 300 میلیارد ریال در هلدینگ خلیج فارس - آریا نیوز

7- اجراي 5 پروژه خدمات محور با اعتبار 300 میلیارد ریال در هلدینگ خلیج فارس - شانا

8- برگزاري پنجمین جلسه کارگروه مدیریت زیست بوم (اکوسیستم) - پرشین خودرو

9- جشنواره کاریکاتور کارا با داوري کاریکاتوریست هاي برجسته کشوري برگزار می شود - برنا نیوز

10- اجراي طرح "مجموعه رویدادهاي نسل نو" در دانشگاه شیراز - ایسنا

11- حمایت همه جانبه بانک صنعت و معدن از صنعتگران و معدنکاران - شبکه بانک و بیمه

12- افتتاح فاز اول واحد تولیدي فولاد آذر حدید در شهرك صنعتی بناب/ تولید سالیانه 200 هزار تن بیلت فولاد ساده کربنی و

کم آلیاژ - دنیاي معدن

13- برگزاري مراسم سپاسگزاري از خدمات دکتر غریب پور در خانه معدن ایران - آواي صنعت

14- موقوفه هاى تاریخى در فارس مرمت و احیا می شوند - شعار سال

15- رسالت بانک صنعت ومعدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است - ایران اکونومیست

16- فیلترینگ اینستاگرام فاجعه به بار می آورد - ایتنا

17- برگزاري جلسه هم اندیشی با حضور مسئولین قرارگاه علم و فناوري بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) -
دانشگاه جامع علمی کاربردي

18- رشد 20 درصدي در تولید معدن مس مزرعه - کیوسک خبر

19- رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است - کیوسک خبر

20- وام جدید کرونا بنگاه محور شد+ مبلغ وام - دانا

21- دعوت به همکاري جهت اعطاي نمایندگی یک شرکت بیمه اي در ایلام - اقتصاد آنلاین

22- آغاز ثبت نام ترم زمستان آموزش هاي کوتاه مدت جهاد دانشگاهی چهارمحال و بختیاري - ایسنا

23- مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود - بورس و بانک

24- صدور بیش از 30 مجوز سراي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی - برنا نیوز

25- مسئولیت اجتماعی یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس - نیپنا

26- خانه هاي قدیمی رشت پلاك کوبی می شود - غیرمنتظره

27- 4.4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در سیستان و بلوچستان پرداخت شد - باشگاه خبرنگاران جوان

28- پذیرش طرح هاي گردشگري تا سقف 50 میلیارد ریال - تابناك

29- برگزاري دوره آموزش عکاسی و تصویربرداري در سیریک - برنا نیوز



30- تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9 ماهه نخست سال - روزنامه راه مردم

31- مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد - بانک برتر

32- معاون مالی و سرمایه گذاري خبر داد: افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران درسال 9 ماهه سال جاري - بانک
برتر

33- دریافت لوح تقدیر و تندیس مسئولیت هاي اجتماعی توسط ذوب آهن اصفهان - خبرگزاري فارس

34- رونق موتور صنعت نیاز به بهره برداري از معادن دارد - شعار سال

35- قیمت گوشت مرغ کشتار روز در بازار سیستان و بلوچستان متعادل شد - عصر هامون

36- توسعه استان هاي مرزي محور افتتاح هاي دولت در هفته دوم دي ماه - شبکه ایران

37- رفع مشکلات یک واحد تولیدي نان و شیرینی در آستانه اشرفیه - دیار میرزا

38- امام جمعه گناوه: مسئولان به تقویت معیشت مرزنشینان کمک کنند - ایرنا

39- امضاي تفاهم نامه همکاري اداره کل امور زنان و خانواده استانداري و اداره کل زندان هاي آذربایجان غربی - تین نیوز

40- «سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرا بورس - فرارو

41- تعاونی ها ناکام بزرگ واگذاري ها! - مردم سالاري آنلاین

42- گامی بلند براي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق کشور/ 155 نفر در سیستان به شغل پایدار دست یافتند -
دانا

43- مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود - شما نیوز

44- مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود - جامع خبر

45- فرش قرمز کارخانه نوآوري سام براي صاحبان ایده - بورس 24

46- دانش آموزان فارس بر قله المپیاد ادبی کشور - روزنامه شیراز نوین

47- کوشش براي پیوند اهالی فرهنگ و بانوان کارآفرین - روزنامه سپهر غرب

48- کمک کمیته امداد به بازاریابی و فروش اینترنتی محصولات مددجویان در اصفهان - موج

49- قیمت گوشت مرغ کشتار روز در بازار سیستان و بلوچستان متعادل شد - پانا

50- تحلیلی بر بازار هنر-صنعت فرش دستباف ایران - پانا

51- ایجاد اشتغال پایدار براي 155 سیستان و بلوچستانی - پانا

52- «سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرابورس - بورس نیوز

53- پذیرش گردشگر در خور و بیابانک با 50 درصد ظرفیت انجام می شود - سپاهان نیوز

54- آزمایشگاه تحقیق و توسعه مرکز رشد دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان به بهره برداري رسید - دانشجو

55- حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد در مرکز سامد جهت پاسخگویی به سؤالات مردم - صندوق کارآفرینی امید

56- 17 زندانی جرایم غیرعمد در ایلام آزاد شدند - ایرنا

57- 4.4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در سیستان و بلوچستان پرداخت شد - ایرنا

58- 11 ناحیه صنعتی در مناطق روستایی استان سمنان ایجاد می شود - ایرنا

59- میثاق جامعه ورزش وجوانان با سردار دلها حرکت به سمت کمالات انسانی است - ایرنا

60- صندوق اعتبارات زنان روستایی در قزوین 2هزار عضو دارد - برنا نیوز

61- حمایت دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه از فعالان بخش خصوصی سلامت - باشگاه خبرنگاران جوان



62- گامی بلند براي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق کشور/ 155 نفر در سیستان به شغل پایدار دست یافتند -
عصر هامون

63- برگزاري رویداد شتابی گردشگري کویر در شاهرود - میراث آریا

64- استان کرمان در برخی از شاخص ها بالاي وضع متوسط کشوري است - شعار سال

65- لزوم همکاري دوجانبه فعالیت پارك علم و فناوري و شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان - شعار سال

66- جزئیات وام جدید کرونا - بهار نیوز

67- پیشتازي کمیته امداد البرز با تحقق 97 درصدي تعهدات اشتغال مددجویان و نیازمندان - روزنامه پیام سپیدار

68- بازدید مدیر عامل بانک رفاه کارگران همراه با معاونان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از استان کهگیلویه و بویر احمد -
ایلنا

69- اعتیاد چوبی لاي چرخ کار و تولید است - ایسنا

70- وام جدید کرونا بنگاه محور شد +مبلغ وام - دنیاي بانک

71- آژانس معلولان در هرسین راه اندازي می شود - دانا

72- افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران در 9 ماهه سال جاري - آریا نیوز

73- رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است - آریا نیوز

74- مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود - آریا نیوز

75- توسعه «انسان محور» اولویت ایجاد اشتغال در مناطق آزاد باشد - فرینا

76- تهیه مسکن مددجویان، اولویت کمیته امداد - خبرگزاري فارس

77- صادرات 10 هزار قطعه ماهی زینتی از فردیس به کشورهاي همسایه - خبرگزاري فارس

78- روستایی که با 10 میلیون تومان از بیکاري نجات یافت - روستا نیوز

79- 39 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی در استان مرکزي پرداخت شد - روستا نیوز

80- تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی - تابناك

81- تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی - تابناك

82- تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی - تابناك

83- شیرین و دلچسب مثل توانمندسازي زنان - همشهري

84- فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران - خبرگزاري مهر

85- هواپیماهاي سبک از زرندیه راهی سراسر کشور می شوند - قلمنا

86- برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي - قلمنا

87- غربت معدن در ایران! - پول نیوز

88- سهمیه امسال چهارمحال و بختیاري در حوزه مشاغل خانگی 6 میلیارد تومان است - برنا نیوز

89- مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد - ایران اکونومیست

90- منافع پنهان در حذف رقبا در معاملات طلا - ایران اکونومیست

91- تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات به بخش هاي اقتصادي - پولی مالی

92- افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران درسال 9 ماهه سال جاري - بورس و بانک

93- نباید اجازه بدهیم هیچ واحد تولیدي بخاطر مشکلات سوء مدیریتی تعطیل شود - رکنا



94- برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي - ایستنا

95- روزگار مهجوري کمک پرستاران - سلامت نیوز

96- سهم 11.1 درصدي بانوان از تعاونی هاي استان زنجان - ایسنا

97- فراخوان کارخانه نوآوري سام براي شروع فعالیت - آریا نیوز

98- پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در قزوین - خبرگزاري صدا و سیما

99- برگزاري وبینار کارآفرینی در دانشگاه جهرم - بازار کار

100- دانشگاه علوم پزشکی از فعالان بخش خصوصی سلامت حمایت می کند - بازار کار

101- ایجاد زیرساخت هاي تبدیل ایده به محصول در دانشگاه منابع طبیعی گرگان - بازار کار

102- صندوق اعتبارات زنان روستایی در قزوین 2 هزار عضو دارد - بازار کار

103- چرا باید کارخانه نوآوري ایجاد شود؟ - ایسنا

104- 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري در حوزه گردشگري چهارمحال و بختیاري انجام شد - تسنیم

105- ادعاي یک مقام اتاق تعاون: 9 هزار کارت بازرگانی صادر کردیم بدون حتی یک مورد تخلف! - تسنیم

106- اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه/ آزادسازي معادن راکد، فرصت مناسبی براي اشتغال و

سرمایه گذاري - فلزات آنلاین

107- عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته - آریا نیوز

108- یاد شهید سلیمانی و وضعیت زرد کرونایی لرستان در هفته اي که گذشت - ایرنا

109- مهمترین اخبار و رویدادهاي البرز در هفته اي که گذشت - ایرنا

110- لزوم حمایت دولت از کل زنجیره فولاد - رصد اقتصادي

111- عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته - رصد اقتصادي

112- مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد - ایرنا

113- 3700واحد مسکونی براي نیازمندان فارس در دست احداث است - شیرازه

114- سد کانی سیب؛ مهم ترین پروژه احیاي دریاچه ارومیه افتتاح می شود - شما نیوز

115- «سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرا بورس - اقتصاد آنلاین

116- دانشجویان ارشد و دکتري بدون توجه به نیاز جامعه پذیرش می شوند - بلاغ

117- صندوق اعتبارات زنان روستایی در قزوین 2 هزار عضو دارد - روستا نیوز

118- «سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرابورس - تجارت نیوز

119- تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی - هما خوزستان

120- رسهم نخست بانک اقتصاد نوین در تولید قطعات خودرو - دیوان اقتصاد

121- آخرین مهلت ثبت نام آزمون دستیاري پزشکی - تابناك

122- برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي - ایسنا

123- نقش عشق به سردار سلیمانی در تار و پود فرش - تابناك

124- «تامین وثیقه» سد راه توسعه گلخانه داري در زیرکوه - شبستان

125- رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است - جامعه ایده آل



126- پیوند صنایع دستی با اقتصاد به حفظ این هنرصنعت کمک می کند/ در صدر حمایت هاي کرونایی دولت هستیم - وزارت
میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی

127- رزمایش جهادي شهید سلیمانی ویژه زندانیان استان مرکزي آغاز شد - ایرنا

128- استاندار: ظرفیت تعاونی ها در اقتصاد آذربایجان غربی شکوفا نشده است - ایرنا

129- 37 میلیارد ریال اعتبار به 2 طرح گرشگري گچساران اختصاص یافت - ایرنا

130- ارتباط مستقیم با مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل از طریق سامانه سامد111 - صندوق کارآفرینی امید

131- نشست مشترك آقاي هادي بابائی مهر مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل با دکتر علی نیکزاد نائب رئیس محترم

مجلس شوراي اسلامی - صندوق کارآفرینی امید

132- شهید حاج قاسم سلیمانی، قلب ملت ایران - صندوق کارآفرینی امید

133- خون تازه اي در رگ هاي گروه صنایع غذایی جرعه جاري شد - ایسنا

134- برگزاري اردوي جهادي در روستاي جدیده خرمشهر - باشگاه خبرنگاران جوان

135- «سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرا بورس - تسنیم

136- بودجه 1400 و راهکارهاي تقویت ارزش پول ملی - آریا نیوز

137- تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9 ماهه نخست سال - تجارت گردان

138- معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد - تجارت گردان

139- تمام روستاهاي مرزي بالاي 20خانوارتحت پوشش اینترنت قرار می گیرند - تجارت گردان

140- عرضه زعفران و پسته ایران به اسم اسپانیا و چین - تجارت گردان

141- کارخانه تولید پودر میکرونیزه بنتونیت جاهد در خراسان جنوبی با تسهیلات بانک توسعه تعاون به بهره برداري می رسد -
تجارت گردان

142- سهم نخست بانک اقتصاد نوین در تولید قطعات خودرو - بانک برتر

143- هواپیماهاي سبک از زرندیه راهی سراسر کشور می شوند - تین نیوز

144- عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته - دنیاي معدن

145- بازدید مدیر کمیته امداد امام خمینی(ره) باشت از کارخانه خوراك دام، طیور و آبزیان « فدك »+تصاویر - کبنا نیوز

146- تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی - امید خوزستان

147- اشتغالزایی و کارآفرینی با تسهیلات صندوق کارآفرین امید - خبرگزاري صدا و سیما

148- اشتغالزایی و کارآفرینی با تسهیلات صندوق کارآفرین امید - افق

149- دانشگاه علوم پزشکی از فعالان بخش خصوصی سلامت حمایت می کند - ایرنا

150- نقش عشق به سردار سلیمانی در تار و پود فرش - خبرگزاري فارس

151- فیلترینگ اینستاگرام موجب فاجعه می شود - ایرنا

152- پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در قزوین - ایلنا

153- آخرین مهلت ثبت نام آزمون دستیاري - ناطقان

154- آغاز رزمایش جهادي مکتب حاج قاسم ویژه زندانیان و خانواده هاي زندانی در استان مرکزي - بسیج نیوز

155- اولین حکم سردار سلیمانی را چه کسی صادر کرد؟ / ماجراي 100 تعاونی کشاورزي و کارآفرین شدن افراد مسلح! -
بسیج نیوز



156- 2020، آغازي بر کسري بودجه شدید در جهان - فرارو

157- چشم امید زنان به طلاي کثیف/ دستمزد مشکل اصلی کارگران صفیره اهواز - خبرگزاري مهر

158- دریافت لوح تقدیر و تندیس مسئولیت هاي اجتماعی توسط ذوب آهن اصفهان - جامعه ایده آل

159- لزوم حمایت دولت از کل زنجیره فولاد - کیوسک خبر

160- (بدون تیتر) - کیوسک خبر

161- فراخوان پارك فناوري تهران براي حمایت از صاحبان ایده در سراسر کشور - ایسنا

162- کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود - قلمنا

163- کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود - بهار نیوز

164- "سپیدار" آماده قیمت گذاري و عرضه اولیه 15 درصدي سهام شد / چشم انداز - بورس پرس

165- پیام رسانه با دستاوردي جدید در نمایشگاه حضور می یابد - روزنامه همدان پیام

166- انتقام خون حاج قاسم به سبک یک کارآفرین نمونه - الف

167- 18500 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا پرداخت کردیم - روزنامه شهروند

168- پیگیري و تاکید بر رفع مشکلات واحد هاي تولیدي محلات - خبرگزاري صدا و سیما

169- گلستان، دومین استان کشور در طرح یارانه دستمزد - خبرگزاري صدا و سیما

170- شرط دریافت تسهیلات 50 میلیارد تومانی - روزنامه خبر جنوب

171- خدمات رسانی به جامعه عشایري خوزستان - خبرگزاري صدا و سیما

172- 346 میلیارد ریال تسهیلات ازسوي صندوق امداد ولایت استان مرکزي پرداخت شد - ایرنا

173- 19 میلیارد ریال براي بیمه مددجویان خراسان شمالی هزینه شد - ایرنا

174- پروانه اشتغال 750 نفر از اتباع خارجی در قشم تمدید شد - ایرنا

175- 800 نفر با اجراي طرح یارانه دستمزد در اردبیل مشغول به کار شدند - ایرنا

176- افراد با چاقی مفرط 10 سال کمتر عمر می کنند - روزنامه خبر جنوب

177- 15 میلیون حاشیه نشین در کشور داریم - روزنامه سایه

178- کودکان کار بیشتر در معرض آسیب هاي اجتماعی هستند - ایسنا

179- روزگار مهجوري کمک پرستاران | تجربه بخشی از کادر درمان که در دوران کرونا دیده نشدند - همشهري

180- شهید سلیمانی نماد مقاومت و ذلت ناپذیري در جهان است/شهدا مظهر اقتدار و عزت ایران اسلامی هستند - تابناك

181- عدالت و پارسایی سلیمان (ع) و نمونه هاي آن - روزنامه جام جم

182- افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران درسال 9 ماهه سال جاري - تفاهم آنلاین

183- ایجاد میدان میوه وتره بار در کبودراهنگ - روزنامه هگمتانه

184- در سفر استاندار هرمزگان به شهرستان سیریک چه گذشت؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

185- مصوبات ستاد تسهیل تنها بر روي کاغذ/شکستن چندین رکورد تولیدي در چند ماه گذشته/علامت سوال بزرگ در

خصوص عدم تعهدات سازمان جنگلها نسبت به مطالبات صنایع چوب و کاغذ - ایلنا

186- خدمات رسانی به جامعه عشایري با همکاري کمیته امداد و سازمان بسیج عشایر - باشگاه خبرنگاران جوان

187- گفت و گو با راننده حاج قاسم؛ سردار از کودکی یک استراتژیست به تمام معنا بود! - آخرین خبر



188- سهامداران بی دفاع - صداي بورس

189- تولید ماهانه 10 میلیون دوز واکسن کرونا در ایران - بولتن نیوز

190- تسهیلات 1000 تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9 ماهه نخست سال - روزنامه عصر ایرانیان

191- معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد - روزنامه عصر ایرانیان

192- باید انقلاب «خانه سازي» راه اندازي کنیم - روزنامه عصر ایرانیان

193- روزانه 3 هزار تن محصولات کشاورزي از گمرکات کردستان صادر می شود - خبرگزاري فارس

194- شاخص عدم قطعیت جهانی از ایران تا چین وآمریکا - خبر اقتصادي

195- کارگاه کوچکی که سالانه 40 هزار قطعه بلدرچین تولید می کند/ عدم اختصاص سهمیه نهاده دامی به واحد تولیدي -
خبرگزاري فارس

196- دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام:باید انقلاب «خانه سازي»راه اندازي کنیم - سازه خبر

197- روز رشت چه روزي است؟ + تاریخچه و علت نامگذاري - جاهد خبر

198- برگزاري وبینار کارآفرینی در دانشگاه جهرم - ایسنا

199- حوزه علمیه نجف با قدمتی بیش از هزار سال - مجله موعود

200- بازنشستگان سخت و زیان آور از همسان سازي چه می خواهند؟ / 1200 میلیارد تومان، سوزنی در انبار کاه+فرمول ها -
ایلنا

201- اقبال دامداران خراسان شمالی به بیمه 113 درصد بیشتر شد - ایرنا

202- 991 مجوز راه اندازي مشاغل خانگی در چهارمحال و بختیاري صادر شد - ایرنا

203- انجام اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه/ فرصت مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري با

آزادسازي معادن راکد - معدن نیوز

204- نگاهی به وضعیت اقتصادي آمریکا - 55 آنلاین

205- بلاتکلیفی در بازآفرینی محوطه نمایشگاه بین المللی سابق اصفهان - ایرنا

206- ایستگاه پمپاژ آب بن- بروجن را به مناقصه گذاشتند - ایمنا

207- تجارت خارجی و صادرات کالا در سیریک رونق می گیرد - ایسنا

208- سلیمانی؛ درکی عمیق از مفهوم قدرت - اقتصاد آنلاین

209- بحران کرونا و 5 درس بزرگ در سال 2020 - برنا نیوز

210- رستوران ها و مجتمع ها براي استفاده از بی سیم باید مجوز اخذ کنند/استفاده از بی سیم بردکوتاه بدون اخذ مجوز

ممنوع است - برنا نیوز

211- 2020 ، آغازي بر کسري بودجه شدید در جهان - اقتصاد آنلاین

212- کرونا چه تاثیري بر اقتصاد شهري گذاشته است؟ - ایمنا

213- 238 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در استان قزوین پرداخت شد - ایرنا

214- معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد - بانکداري ایرانی

215- سهم نخست بانک اقتصاد نوین در تولید قطعات خودرو - بانکداري ایرانی

216- رشد 98 درصدي بودجه بهداشت و درمان لرستان در بودجه 1400/ خودم را نماینده همه لرستان می دانم | خبرگزاري

فارس - مناظره



217- افراد با چاقی مفرط 10 سال کمتر عمر می کنند - جهان نیوز

218- انتقام خون حاج قاسم به سبک بانوي کارآفرین کشور - باشگاه خبرنگاران جوان

219- فقط 5 درصد معتادان در ترك اجباري درمان می شوند - روزنامه خبر جنوب

220- 3 مدال طلا، نقره و برنز براي 3 دانش آموز فارسی المپیاد ادبی کشور - روزنامه خبر جنوب

221-  مناطق حاشیه اي رشت چقدر با بحران بیکاري و فقر مواجه است - روزنامه گیلان امروز

222-  مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان: پیگیر رفع مشکلات در نواحی صنعتی گیلان هستیم - روزنامه گیلان امروز

223- 209 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به لرستان اختصاص یافت - ایرنا

224- رشد 98 درصدي بودجه بهداشت و درمان لرستان در بودجه 1400/ خودم را نماینده همه لرستان می دانم - خبرگزاري
فارس

225- تجدید میثاق مدیر وپرسنل صندوق کارآفرینی امید استان کرمان با شهدا - صندوق کارآفرینی امید

226- 25 درصد فرآوري معنادار سنگ هاي تزئینی در ایران؟!/ فناوري هاي نوین ضایعات معادن را تبدیل به ارزش افزوده

می کند - ایراسین

227- نگاهی به وضعیت اقتصادي آمریکا - قلمنا

228- آدم هایی که گفتمان می شوند - روزنامه ایران

229- هر کس دولت را تضعیف کند در خدمت امریکاست - روزنامه ایران

230- کاهش هزینه ها راهکار کنترل تورم - فصل اقتصاد

231- فراخوان کارخانه نوآوري سام - صبا ایران

232- روزگار مهجوري کمک پرستاران - همشهري

233- شیرین و دلچسب مثل توانمندسازي زنان - همشهري

234- فضاي مجازي/ دماوند برفی - همشهري

235- فراخوان کارخانه نوآوري سام - صبح تهران

236- مسئولان باید مشکلات بخش خصوصی و موانع تولید را رفع کنند - ایسنا

237- 750 هزار خانوار از پوشش حمایتی کمیته امداد خارج شدند - سوك

238- اقدام جهادي نیروهاي صندوق کارآفرینی امید در توزیع ماسک و غذاي گرم بین نیازمندان - صندوق کارآفرینی امید

239- اخبار - روزنامه وطن امروز

240- بهره برداري از معدن ''نفلین سینیت'' سراب بعد از یک سال همچنان معطل نامه دولت است - تسنیم

241- چرا اجراي سند قرآنی گیلان معطل مانده است/ شوراي فرهنگ عمومی حداقل هر سه ماه یک بار دستور کار خود را

فعالیت هاي قرآنی قرار دهد - گیلانستان

242- توزیع محصولات گوشتیران در همدان گسترده می شود - همدان نیوز

243- رزم حسینی:قوانین را باید به نفع توسعه کشور، حذف کنیم - 55 آنلاین

244- قائد الحشد - شبکه خبر

245- پاسداران انقلاب هر جا که بروند با خودشان برکات می آورند - بسیج نیوز

246- افتتاحیه نمایشگاه صنایع دستی بسیجیان دشت آزادگان - بسیج نیوز

247- باید انقلاب «خانه سازي»راه اندازي کنیم/لزوم آبادانی و پیشرفت کشور - بسیج نیوز



248- تغییر نام منطقه منبع آب اهواز به کوي شهید سلیمانی - بسیج نیوز

249- گل گهر می تواند در صنعتی شدن ایران پیشرو شود - رصد اقتصادي

250- وزیر صمت: جنگ تمام عیار با رانت خواران بخش فولاد آغاز شده است/ قوانین مزاحم به نفع توسعه کشور حذف شود -
انتخاب



 

«نخبگان آسمانی» منتشر شد

منبع: ایسناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/10/13

کتاب «نخبگان آسمانی؛ یادمان شهیدان دکتر محمدحسین و زینب اسدي لاري» و به اهتمام زهرا مجد و محسن اسدي
لاري (پدر و مادر دو شهید) منتشر شد.

 به گزارش ایسنا، این کتاب به عنوان یک یادمان از دو
شهید سانحه سقوط هواپیماي مسافربري در 18 دي 1398، در 319 صفحه، به قیمت 55 هزار تومان و توسط انتشارات کویر منتشر

 
شده است. 

در این کتاب بعد از انتشار دو پیام آخر محمدحسین و زینب به والدین خود در زمانی که سوار بر هواپیما شده بودند، سرفصل هاي
«شرح زندگی شهیدان به قلم مادر»، «بیوگرافی شهیدان»، «محمدحسسین و زینب اسدي لاري از دیدگاه اساتید، شخصیت هاي بین
المللی و پزشکان کانادا»، «دل نوشته ها در وصف شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري»، «محمدحسسین و زینب از دیدگاه

 
دوستان همدوره اي دانشگاه – کانادا»، «رؤیاهاي صادقه در مورد شهیدان محمدحسین و زینب» و «سروده ها» قرار گرفته اند. 

در معرفی این کتاب آمده است: «محمد حسین اسدي لاري مدال آور المپیاد شیمی کشور به همراه خواهرش زینب براي ادامه
تحصیلات و تلاش مستمر در فضاي علمی بزرگتر و بی انتها، راهی متفاوت را تجربه کردند. «نخبگان آسمانی» در عمر بسیار کوتاه اما

 
سرشار از موفقیت، سخت کوشی و کمال خواهی، توانمندسازي جوانان، عدالت آموزشی و سلامت جهانی را سرلوحه خود قرار دادند. 

MD – دکتر محمدحسین، ابتکاراتِ پژوهشی، اجتماعی، آموزشی و کارآفرینی متعددي را سازماندهی کرد و در دوره بسیار رقابتی
PHD (پزشکی – تخصصی) دانشگاه تورنتو تحصیل تحصیلات خود را ادامه داد. زینب نیز کانون هاي دانشجویی متعدد در زمینه

 
محیط زیست و سلامت روان و سلامت جهانی را در تورنتو راه اندازي کرد و ادامه تحصیلاتش در رشته پزشکی بود. 

محمد و زینب عاشقان اباعبداالله الحسین و نمونه اخلاق عملی در کمک به نیازمندان و محرومان و پیشتاز در اهداف جهانی سلامت



بودند. آنان در حالی که مؤسسات حرفه اي زیادي را راه اندازي یا در مدیریت حرکت هاي علمی و اجتماعی و آموزش جهانی مشارکت

 
فعال داشتند و جوایز متعدد برجسته بین المللی را دریافت کردند، همواره و شعائر اسلامی پافشاري داشتند... 

«نخبگان آسمانی» تلاش براي معرفی الگوهاي جهانی براي آینده سازان میهن عزیزمان دارد الگوهایی که در راه کمال انسانی به
سمت علم و دین و اخلاق، مجاهدت فراوان کردند و توانستند بخشی از ظرفیت هاي بی پایان جوانان را مجسم کنند. به قول اساتید

 
برجسته و مقامات دانشگاهی، جهان افرادي را از دست داد که می توانستند جهان را تغییر دهند. 

به امید تربیت آینده سازانی که بتوانند در کاهش آلام بشري و ساختن جهانی بر پایه اخلاق محمدي و بدون ظلم و تبعیض تلاش

 
کنند.» 

 
 

انتهاي پیام



«جشنواره کاریکاتور کارا» برگزار می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/10/13

اولین «جشنواره کاریکاتور کارا» از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و با داوري احمد عربانی، جواد علیزاده و علی
درخشی و دبیري هادي حیدري برگزار می شود.

اولین «جشنواره کاریکاتور کارا» از سوي وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی و با داوري احمد عربانی، جواد علیزاده و

 
علی درخشی و دبیري هادي حیدري برگزار می شود. 

به گزارش ایلنا به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هنرمندان
کارکاتوریست کشور می توانند با موضوع کارآفرینی و با 7
محور شامل اشتغال زنان، توسعه اشتغال روستایی، مشاغل
نوین (استارت آپها)، توانمندسازي، بیمه بیکاري، مشاغل
آسیب دیده و متاثر از کرونا و توسعه تعاونی ها. آثار خود را

 
به دبیرخانه این جشنواره ارسال کنند. 

هر هنرمند مجاز است حداکثر 3 اثر خود را در جشنواره
کارا شرکت دهد و این آثار نباید پیش تر منتشر شده یا جایزه گرفته باشند. هنرمندان تا 30 دي فرصت دارند آثار خود را به دبیرخانه
جشنوراه ملی کاریکاتور کارا ارسال کنند. هر اثر باید در اندازه آ. سه (7/29 در 42 سانتی متر) و با وضوح تصویر (رزولوشن) و فرمت:
300dpi / Jpeg ارائه شود. همراه آثار باید بیوگرافی هنرمند (در حد 200 کلمه)، شماره تلفن و نشانی کامل نیز ارسال شود و آثار

 
ناقص حذف خواهند شد. 

برگزیدگان اولین جشنواره ملی کاریکاتور، بهمن ماه معرفی می شوند و تمام آثار راه یافته به بخش نمایشگاه، در قالب یک کتاب
منتشر و به هنرمندانی که آثارشان در کتاب درج شده باشد، نسخه اي تقدیم خواهد شد. جایزه ویژه این جشنواره مبلغ 100 میلیون
ریال به همراه سفر 3 روزه با یک نفر به جزیره کیش است و جوایز نفرات اول تا سوم نیز به ترتیب مبلغ 70.50 و 30 میلیون ریال به
همراه سفر سه روزه با یک نفر به جزیره کیش است. کاریکاتوریست ها تا 30 دي فرصت دارند آثار خود را به نشانی الکترونیکی:

 
cartoon@mcls. gov. ir ارسال کنند. 

 
حق استفاده از آثار ارسالی براي وزارت تعاون٬کار و رفاه اجتماعی محفوظ است. 

هنرمندان گرامی براي کسب اطلاعات بیشتر می توانید از پوستر این جشنواره استفاده کنند.



زخم حجاب از بودجه هاي فرهنگی/ 12 سال عزیمت به استان ها براي تقویت

فرهنگ حجاب

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/10/13

 خبرگزاري فارس- ایلام؛ کبري هواسی:  حجاب و عفاف
سلول اصلی پیکره اجتماع و جامعه اسلامی به شمار می رود زیرا این مهم محل آرامش، انتقال فرهنگ و راه رسیدن به امنیت است؛
بنابراین در مقوله حجاب بایستی تمام دستگاه هاي فرهنگی، نهادهاي تربیتی و سازمان هاي آموزشی از همه ظرفیت و امکانات خود

 
براي آموزش و نهادینه ساختن فلسفه حجاب بهره ببرند و لایه هاي پیچیده، پنهان و غناي محتوایی آن را آشکار سازند. 

جوامع غربی با هدف براندازي حجاب از سر بانوان ایرانی در صدد از بین بردن فرهنگ والاي ارزشی و اسلامی این کشور بوده و هر روز

 
با تبلیغات لباس هاي مختلف و ضدارزشی، به دنبال این هستند که بانوان ایرانی را از حجاب فاطمی دور کنند. 

گسترش فرهنگ حجاب و عفاف در جامعه نیازمند حرکتی فرهنگی و پویا توسط مسوولان و دستگاه هاي اجرایی ذي ربط است و

 
همه باید دست به دست هم دهیم تا فعالیت ها به سمت ترویج فرهنگ حجاب و عفاف هدایت شود. 

یکی از مواردي که موجبات گلایه بانوان محجبه و خانواده ها را فراهم می کند ناشناخته بودن مراکز عرضه چادر و محصولات عفاف و

 
حجاب است. 

آنچه که در موضوع گسترش فرهنگ حجاب می توان مورد مطالعه و بررسی قرار داد فروشگاه ها و مراکز عرضه محصولات در این
حوزه است که انتظار می رود با عرضه مناسب و متنوع لباس هاي بانوان بتواند نقش مناسبی در پاسخ به نیازها و سلایق افراد مختلف

 
جامعه ایفا کند. 

این در حالی است هنوز هستند بانوانی که مروج تولید پوشاك زنانه به سبک اسلامی- ایرانی هستند فروشندگانی که تمام هدفشان
حجاب و عفاف است؛ حجابی که ریشه اش می تواند در خود فرهنگ ایلام شکل بگیرد و عفافی که نتیجه اش همان حجاب زینبی

 
است. 

بانوي ایلامی به عنوان فروشنده پوشاك 12 سال است با سفر به مناطق مختلف استان ها از جمله کردستان، گیلان غرب، ایلام و

 
چرداول می خواهد این سبک را ترویج دهد؛ ترویجی که نیازمند حمایت از سوي مسولین ارشد استان است. 



 
 

 
ترویج فرهنگ حجاب و عفاف 

پروین پروانه فروشنده پوشاك حجاب و عفاف در گفت وگو  با خبرنگار فارس در ایلام اظهار داشت: هدف از این کار ترویج فرهنگ

 
حجاب و عفاف در کل کشور است نه فقط استان ایلام یا استان کردستان، ما موظف هستیم فرهنگ خود را در این مسیر رشد دهیم. 

وي افزود: واقعیت بنده براي سفارش پوشاك هزینه هاي زیادي متحمل شدم و مجبور شدم وام بگیرم کاش مسوولین به وام هاي کم

 
بهره بدهند تا بتوانیم این کار را با قدرت بیشتري ادامه دهیم. 

این فروشنده و مروج حجاب و عفاف تصریح کرد: این مدت هیچ مسوول یا ارگانی از بنده حمایت نکرده است؛ باید بودجه هاي
فرهنگی محکم باشد اما تبدیل به اعتباراتی قطره چکانی می شود و حتی در ادارات و دستگاه هاي اجرایی نیز این اعتبارات را کم و در

 
موضوعات دیگر مصرف می کنند. 

وي ادامه داد: با دیدن دغدغه بیشتر بانوان و مادران ایرانی از وضع موجود، به این فکر افتادم تا با سفارش لباس هایی مناسب با

 
معیارها و ارزش هاي اسلامی- ایرانی به رفع این دغدغه ها کمک کنم و حتی آن ها را به صورت قسطی بفروشم. 

 
 

 
لزوم دادن وام کم بهره به فروشندگان  

نیري یکی از مشتري ها نیز در گفت وگو با فارس مطرح کرد: هفته اي است که دنبال مانتو و لباسی هستم که جلو بسته باشد ولی

 
متاسفانه به هر مغازه اي که می روم مانتوهاي جلو باز پشت ویترین ها جلوه نمایی می کند تا با این فروشگاه مواجه شدم. 



وي بیان کرد: براي خرید چادر پول کافی نداشتم اما در این فروشگاه توانستم چادر و البسه مورد نظرم را به صورت قسطی خریداري
کنم؛ تبلیغات و زیبایی این فروشگاه مروج فرهنگ حجاب است؛ خیلی از دوستان من که قبلا چادري نبودند را به این مسیر هدایت

 
کرده است. 

نیري خاطر نشان کرد: موضوع حجاب گاهی از تیتر اخبار دور می شود و این یکی از مسائلی است که نیاز به کارشناسی دقیق دارد؛
من به عنوان یک شهروند از مسوولین تقاضا دارم که با در اختیار قرار دادن وام کم بهره به کسانی که حجاب و پوشش اسلامی را

 
ترویج می دهند؛ حمایت کنند. 

 
 

 
صنوف ملزم به ارائه محصولات داخلی و پوشش اسلامی شده اند 

عزت االله عبد خانی معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت در گفت وگو با فارس اظهار داشت: سازمان صمت باهمکاري اتاق اصناف،

 
اتحادیه پوشاك، نهادهاي فرهنگی و بسیج اصناف طبق برنامه زمانبندي درقالب گشت هاي مشترك بازار پوشاك را رصد می کند. 

 
وي افزود: علاوه بر نظارت بر قیمت کالا، صنوف مربوطه ملزم به ارائه محصولات داخلی و پوشش اسلامی شدند. 

معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت تصریح کرد: تعدادي از این مغازه هاي پوشاکی که رعایت نکردند اقدام تعزیري شده و موضوع

 
کماکان در دست پیگیري است. 

 
وي ادامه داد: شهروندان محترم در صورت مشاهده تخلف ازطریق سامانه خبري 124 به این اداره  اطلاع رسانی کنند. 

 
 

 
اتحادیه پوشاك ایلام توجه ویژه اي به موضوع حجاب دارد 



حسن ملکی مدیر اتحادیه پوشاك مرکز ایلام نیز در گفت وگو با فارس گفت: این موضوع یکی از  دغدغه هاي مهم خانواده هاي

 
ایلامی است چرا که این بحث یک موضوع کلی است و شرایط ایلام به عنوان یک شهر مرز نشین حساس تر است. 

وي افزود: اتحادیه پوشاك ایلام بسیار نگران این جریان است هرچند وظیفه همه دستگاه ها است که حمایت کنند و فرهنگ سازي

 
بیشتري صورت گیرد؛ نقش صدا و سیما رسانه ها و امامان جمعه در این خصوص می تواند تاثیر گذار باشد. 

مدیر پوشاك ایلام ادامه داد: متاسفانه چندین فروشگاه به عنوان البسه اسلامی شروع به فعالیت کردند که اکثرا مجبور شدند آن را
تعطیل کنند؛ اگر بانک هاي عامل حمایت کنند و تسهیلات با بهره کم دراختیار این واحدها بگذارند قطعا موفقیت هایی در این حوزه

 
حاصل می شود. 

 وي بیان کرد: اتحادیه پوشاك با همکاري بسیج اصناف و اماکن عمومی استان و بازرسان هرساله طرح عفاف وحجاب را اجرا می کند

 
و خط قرمز ما عدم رعایت و اجراي قوانین نظام صنفی بوده است. 

 
 

 
حمایت از کارآفرینان 

سجاد بابا خانی مجري طرح اشتغالزایی بنیاد برکت نیز در گفت وگو با فارس گفت: در سال جهش تولید، بنیاد برکت با همکاري
دانشگاه علم و صنعت ایران پس از کسب اطلاعات از شرایط کنونی و فعالان حوزه پوشاك، اقدام به برگزاري "بزرگترین رویداد
نوآوري- کارآفرینی صنعت پوشاك (چرخ برکت) " ، کرده است تا از این طریق از طرح هاي نوآورانه و کسب وکارهایی که توان

 
کارآفرینی دارند، حمایت به عمل آورد.  

وي افزود: در همین راستا، از تمام علاقه مندان و فعالان صنعت پوشاك، دعوت به عمل می آید در رویداد شرکت کرده و چکیده طرح
هاي نوآورانه و کارآفرینانه خود را به منظور ارزیابی اولیه، بهبود پس از شرکت در دوره توانمندسازي و بهره مندي از حمایت مالی و

 
غیرمالی پس از ارزیابی نهایی، در قسمت ثبت نام رویداد ثبت کنند.  

مجري طرح اشتغال بنیاد برکت تصریح کرد: چرخ برکت، حمایت هاي رایگانی در قالب طرح هاي مشاوره اي در حوزه بهبود کسب
وکار، منتورینگ و مربی گري در زمینه بازاریابی، مدیریت کسب وکار و کارآفرینی به شرکت کنندگان ارائه می دهد این در حالی است
بنیاد برکت براي حمایت حداکثري از طرح هاي برگزیده، 200 میلیارد ریال تسهیلات مالی در قالب طرح هاي متنوع، در نظر گرفته

 
است. 



وي ادامه داد: مهمترین اهداف برگزاري این رویداد شامل ایجاد 2000 نفر اشتغال جدید در صنعت پوشاك، افزایش تولید پوشاك در
کشور به میزان 5 میلیون واحد، ایجاد آگاهی عمومی در ارتباط با حلقه هاي متعدد زنجیره تامین پوشاك و صنایع مرتبط با این

 
صنعت و شناسایی و استفاده از ظرفیت نخبگان جهت ارائه راه حل هاي نوآورانه براي توسعه صنعت پوشاك است. 

انتهاي پیام/ 970813



گروه شرکت هاي طرفه نگار؛ برنده یازدهمین تندیس زرین حمایت از حقوق

مصرف کنندگان

منبع: بیتوتهشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/10/13

 
 

 
اواخر آذرماه گروه شرکت هاي طرفه نگار براي یازدهمین بار برنده تندیس حمایت از حقوق مصرف کنندگان شد. 

به دلیل شرایط کرونایی جامعه و ضرورت رعایت پروتکل هاي بهداشتی در جلوگیري از شیوع این بیماري و عدم برگزاري همایش روز
ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان در اسفندماه سال نود و هشت، اواخر آذرماه عباس تابش معاون وزیر صمت و رییس سازمان
حمایت در یک اقدام و ابتکار جدید برخلاف سنت هرساله با هدف ترویج فرهنگ احترام به حقوق مصرف کنندگان از سوي بنگاه هاي
اقتصادي و تقدیر از زحمات بنگاه هایی که موفق به کسب نشان حمایت از حقوق مصرف کنندگان شده بودند؛ با حضور در تعدادي از

 
این بنگاه ها با اهداء تندیس ملی رعایت حقوق مصرف کنندگان از آها تجلیل کرد. 

در این دیدار تابش ابراز امیدواري کرد با توجه به حساسیت هاي سال نود و نه و انتظارات عمومی از خدمات بهتر و فراگیرتر این
شرکت ها در ارائه خدمات مطلوب، واحدهاي مذکور قادر باشند مطابق با انتظارات جامعه با برنامه ریزي هاي مناسب تر و رعایت

 
الزامات حقوق مصرف کنندگان در سال جاري به موفقیت هاي چشم گیرتري در ارائه خدمت به مصرف کنندگان نائل شوند. 

رییس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ادامه داد: «بدیهی است با اعطاي این تندیس ارزشمند که حاصل ارزیابی و
سنجش عملکرد یکساله منتهی به سال نود و هشت، بنگاه اقتصادي توسط دستگاه ها و نهادهاي مختلف نظارتی و اجرایی مرتبط از
جمله سازمان حمایت، سازمان ملی استاندارد ایران، انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان، بانک مرکزي، وزارت اقتصادي و
دارایی، جهاد کشاورزي، تعزیرات حکومتی، وزارت صمت، برنامه و بودجه و سایر نهادهاي ذیربط است سطح توقعات و انتظارات



عمومی جامعه از این شرکت ها به عنوان یک بنگاههاي اقتصادي حامی حقوق مصرف کنندگان بسیار بالاتر از سال گذشته خواهد
شد، لذا انتظار می رود این بنگاه ها با برنامه ریزي هاي دقیق و مناسب براي توسعه و ترویج فرهنگ احترام به حقوق مصرف کنندگان
اقدامات و برنامه هاي بیشتري از خود نشان داده و همواره بعنوان نمادي از پیشگامان این موضوع در بین بنگاه هاي هم صنف خود و

 
مردم تلقی شوند.» 

 
 

او در ادامه به این نکته اشاره کرد که بقا و استمرار روند موفقیت بیشتر یک بنگاه اقتصادي ارتباط نزدیکی با خواست و نیاز مصرف
کننده دارد که این موضوع در قانون حمایت از حقوق مصرف کننده تبلور یافته و باید توسط بنگاه هاي اقتصادي این امر به عینیت

 
ملموس جامعه تبدیل شود. 

در این آیین تجلیل که اعضاي شوراي سیاست گذاري و اجرایی همایش، عباس تابش معاون وزیر صمت و رییس سازمان حمایت
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان را همراهی می کردند گروه شرکت هاي طرفه نگار نیز از جمله شرکت هایی بودند که به عنوان

 
واحدهاي برگزیده مورد تقدیر قرار گرفتند. 

روز سه شنبه بیست و پنجم آذرماه معاونت محترم وزیر صمت و ریاست سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان عباس تابش و
هیات همراه که شامل اعضاي هیات مدیره این سازمان و معاونت کالاهاي مصرفی، معاونت بازرسی و رسیدگی به تخلفات و مدیرکل
نظارت بر شبکه هاي توزیعی و اقتصادي، مدیر کل دفتر هماهنگی امور استان ها و نظارت بر تشکل ها و سرپرست روابط عمومی
سازمان، ریاست شوراي سیاست گذاري انجمن حقوق مصرف کنندگان، نماینده سازمان استاندارد با حضور در دفتر مرکزي هولدینگ
طرفه نگار و با حضور شهرام شکوري، مدیرعامل هلدینگ طرفه نگار، مدیران عالی رتبه و اعضاي هیات مدیره طرفه نگار با رعایت

 
کامل پروتکل هاي بهداشتی مراسم اهداي تندیس را برگزار کردند. 



 
 

شهرام شکوري با خیر مقدم به ریاست محترم سازمان حمایت ها و هیات همراه بدعت حضور ایشان را فصلی نو در اقدامات اخیر این
سازمان برشمردند و با تشریح شرایط خاص اقتصادي که در آن واقع شدیم و تمامی سختی هاي حاکم که سه حوزه صنعت، معدن و

 
تجارت را تحت الشعاع قرار داده این حضور را باعث دلگرمی و خوشحالی مدیران و پرسنل این عرصه ها و مجموعه ها دانستند. 

در ادامه ایشان با بیان اینکه شرایط نوینی بعد از همه گیري ویروس کووید 19 و بیماري کرونا در نوع کسب و کار و تامین نیاز مصرف
کنندگان کالا و دریافت کنندگان خدمات در سراسر دنیا شکل گرفته به ارائه توضیحاتی در خصوص اضافه کردن سرویس جدید
آنلاین به مشتریان نرم افزار حسابداري هلو در چارچوب پلتفرم ماي هلو پرداختند که امکان تامین تمامی مایحتاج آحاد جامعه،
مجموعه هاي اقتصادي، اصناف و نیازهاي آموزشی در حوزه هاي خرده فروشی و عمده فروشی و ایجاد سایت براي اصناف مختلف

 
توضیحاتی ارائه کردند. 

همچنین در این مراسم ایشان اشاره اي به ارائه خدمات نوین نرم افزاري و مکانیزه کردن اصناف و ارائه راهکار نرم افزاري براي 250
صنف مختلف را نیز از دستاورد هاي خطیر مجموعه طرفه نگار برشمردند و حضور ریاست سازمان را آغازي مبارك براي طرح و ایجاد

 
زیر ساخت ارائه خدمات پشتیبانی از 16 ساعت در هر روز به 24 ساعت و شبانه روزي در تمامی ایام سال برشمردند. 

 
 

در ادامه این برنامه مجید ارغنده پور، دبیر شوراي سیاستگذاري و اجرایی سازمان حمایت ها روز ملی حمایت از حقوق مصرف
کنندگان با اشاره به اینکه مجموعه طرفه نگار یکی از شرکت هاي برگزیده طی این ادوار است که در مباحث ارزیابی و حمایت از
ذینفعان مشارکت داشته و جزو شرکت هاي پیشتاز در فعالیت هاي مربوط به مکانیزه کردن اصناف بوده است گفت: «امروز نیز
مجموعه طرفه نگار در حوزه کمک به فعالیت هاي استارت آپی و نوپا قدم گذاشته و سازمان مدیریت کارآفرینی و نوآوري طرفه نگار را



نیز ایجاد کرده است و اعلام کردند که این شرکت سال هشتاد و هفت اولین گواهینامه را دریافت کرده و تا کنون در تمامی ادوار
ارزیابی موفق بوده و همواره حضور مستمر داشته است. در سال نود تندیس نقره اي و از سال نود و یک به بعد تندیس طلایی گرفته

 
است. مجموعه طرفه نگار در فعالیت هاي مربوط به امر مکانیزه نمودن اصناف و تولید نرم افزار پیشتاز هستند.» 

در ادامه اکبر تقوي مدیرکل نظارت بر شبکه هاي توزیعی و اقتصادي سازمان توضیح داد که مجموعه هلدینگ طرفه نگار که متشکل
از پنج شرکت است به عنوان بزرگ ترین خانواده نرم افزاري کشور با بیش از هفتصد هزار کاربر و نزدیک به هفتصد عامل فروش و
نمایندگی و دارنده چهل و پنج درصد سهم فروش نرم افزار کشور هست که به تولید محصولات و نیازمندي هاي اصناف و محصولات
تخصصی مربوطه می پردازد. شرکت طرفه نگار نهمین تندیس طلایی را از سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان دریافت کرده و

 
امروز یازده امین دوره است که موفق به گواهینامه و تندیس طلایی حمایت از حقوق مصرف کنندگان را شده است. 

همچنین گفتند که معروف ترین برند در اختیار شرکت طرفه نگار برند نرم افزار حسابداري هلو هست که جدیدترین امکان آن در

 
فضاي کلود عرضه شده است. 

سپس شهرام شکوري، مدیرعامل هلدینگ طرفه نگار گفت: «ما جزو شرکت هاي دانش بنیان نرم افزاري هستیم که این موضوع
کارمان را سخت تر کرده است؛ ما کالاهایی را تولید می کنیم که نرم افزار است و هرکسی می تواند برداشت و تصورات خودش را
نسبت به آن داشته باشد و کسب رضایت مشتري در این حوزه امر دشواري است. اکثر مشتریان ما سازوکار دسترسی به یک حسابدار
برجسته یا مدیر آي تی حرفه اي را ندارند اما با این حال رضایت از هلو بالاي 95 درصد بوده است. بدون شک این تندیس انگیزه
بسیار زیادي به ما می دهد و نشان می دهد که سازمان حمایت از مصرف کنندگان و بدنه مدیریتی و نظارتی کلان در کشور کار

 
سخت همکاران ما را دیده و این ارزش را براي این گروه رو به تعالی قائل شده است.» 

رئیس سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان در ادامه با اشاره به اینکه احراز حقوق مصرف کننده کار دشواري است، گفت:
«امیدوارم 10 سال پشت سر هم تندیس طلایی را بگیرید و سپس طبق سیاست هاي ما عضو شوراي سیاستگذاري شوید. ما در
شرایط کرونا نگران سه میلیون واحد صنفی سنتی بودیم. در دنیا به ازاي هر 200 نفر یک واحد صنفی وجود دارد و در ایران به ازاي
هر 25 نفر یک واحد صنفی وجود دارد و اگر شبکه توزیع اصلاح شود و به صورت آنلاین جا بیفتد، مشکلات به حداقل می رسد و

 
پیشرفت ما چشمگیر خواهد بود.» 

شهرام شکوري در ادامه با اشاره به اینکه در کشور ما واحدهاي صنفی کوچک زیادي هستند که نیازمند مکانیزه شدن و مدیریت
کالاها در کشور هستند گفت: «ما در قالب طرح موزاییکی دستیاري را تحت عنوان ماي هلو براي صاحبان کسب و کار ایجاد کردیم تا

در بستر آنلاین با هزینه کم بتوانند فروش آنلاین داشته باشند و در حال حاضر در این پلتفرم هشتاد و پنج هزار یوزر داریم.»



"جشنواره کاریکاتور کارا" با داوري کاریکاتوریست هاي برجسته کشوري
برگزار می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/10/13

خبرگزاري آریا - اولین "جشنواره کاریکاتور کارا" از سوي
وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی و با داوري احمد عربانی،
جواد علیزاده و علی درخشی ازکاریکاتوریست هاي برجسته

 
کشور و دبیري هادي حیدري برگزار می شود. 

به گزارش مرکز روابطعمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، هنرمندان کارکاتوریست کشورمی
توانند باموضوع کارآفرینی و با 7 محور شامل اشتغال زنان،
توسعه اشتغال روستایی، مشاغل نوین(استارت آپ ها)،
توانمند سازي، بیمه بیکاري، مشاغل آسیب دیده و متاثر از

 
کرونا وتوسعه تعاونی ها .آثارخود را به دبیرخانه این جشنواره ارسال کنند 

 
هر هنرمند مجاز استحداکثر 3 اثر خود را در جشنواره کارا شرکت دهد و این آثار نباید پیش تر منتشر شدهیا جایزه گرفته باشند. 

 
هنرمندان تا 30 دیفرصت دارند آثار خود را به دبیرخانه جشنوراه ملی کاریکاتور کارا ارسال کنند. 

 
هر اثر باید دراندازه آ. سه (7/29 در 42 سانتی متر) و با وضوح تصویر(رزولوشن) وفرمت: 300dpi/ Jpeg ارائه شود. 

 
همراه آثار باید بیوگرافی هنرمند (در حد 200 کلمه)، شماره تلفن ونشانی کامل نیز ارسال شود و آثار ناقص حذف خواهند شد. 

برگزیدگان اولینجشنواره ملی کاریکاتور، بهمن ماه معرفی می شوند و تمام آثار راه یافته به بخش نمایشگاه، در قالب یک کتاب منتشر

 
وبه هنرمندانی که آثارشان در کتاب درج شده باشد، نسخه اي تقدیم خواهد شد. 

جایزه ویژه اینجشنواره مبلغ 100 میلیون ریال به همراه سفر 3 روزه با یک نفر بهجزیره کیش است و جوایز نفرات اول تا سوم نیز به

 
ترتیب مبلغ 70، 50 و30 میلیون ریال به همراه سفر سه روزه با یک نفر به جزیره کیش است. 

 
کاریکاتوریست ها تا 30 دیفرصت دارند آثار خود را به نشانی الکترونیکی:cartoon@mcls.gov.ir ارسال کنند. 

 
حق استفاده از آثارارسالی براي وزارت تعاون٬کار و رفاه اجتماعی محفوظ است. 

هنرمندانگرامی براي کسب اطلاعات بیشتر می توانید از پوستراین جشنواره استفاده کنند



اجراي 5 پروژه خدمات محور با اعتبار 300 میلیارد ریال در هلدینگ خلیج

فارس

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/10/13

خبرگزاري آریا - هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به
مسئولیت اجتماعی، پنج پروژه خدمات محور با اعتبار
حدود 300 میلیارد ریال را براي سال 99 در دستور کار

 
قرار داده است. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت صنایع پتروشیمی خلیج
فارس، هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت
اجتماعی خود پنج پروژه خدمات محور با اعتبار حدود
300 میلیارد ریال را براي سال 99 در دستور کار قرار داده
که این طرح ها شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و

با بضاعت علمی در بندر ماهشهر، تأسیس و راه اندازي کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به
منظور توانمندسازي صنایع کوچک، ارائه خدمات درمانی به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی

 
براي نوجوانان و جوانان در مناطق محروم ماهشهر است. 

مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک صورت گرفته و طرح شناسایی نیازهاي شرکت
هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آنهاست که مطالعات آن نیز پایان

 
یافته است. 

جواد گلی، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي
راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ شاهد بهبود وضع ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار کرد: مسئولیت اجتماعی
از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است، بنابراین براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر
طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برداشت. این سند افزون بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدام
هاي اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي تابع می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا

 
باشد. 

 
حمایت از دانش آموزان مستعد 

وي درباره حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی که از جمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در هلدینگ خلیج
فارس است، افزود: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان به آن تعلق دارند،
مهم است. هرچند آموزش و پرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد، اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان سفارش شده به پروژه
مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی دارند، اما بضاعت مالی

 
ندارند. اگر این افراد از سوي هلدینگ حمایت شوند، شاهد تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و توانمندسازي خواهیم بود. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس درباره راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك صنعتی
ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج کنند، در
قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي کارآفرینی



و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است، به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از زندانی هاي با
جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می سازند و وارد چرخه کار و تولید می
کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها از جمله هلدینگ را مجاب خواهند کرد
تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور، حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به این نکته هم
توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و ارزشمندتر از

 
هزینه هاي مالی آن است. 

گلی ادامه داد: فرض کنید ما به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم کالاهاي موردنیاز خود از جمله لباس
کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و... را از این کارگاه ها تأمین کنند و همچنین محصولات آنها را
پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدام ها موجب می شود کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند.
هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن تجهیزات براي خاکریز و... است که ما
به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم محصولات این واحد را پیش خرید و به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک

 
کنند. 

 
اجراي پروژه هاي ماندگار 

وي با تصریح این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،
افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی کنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد،

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سر کار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه به تازگی در ماهشهر در مراسمی به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در
زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا شد، گفت: پتروشیمی شهید تندگویان با
احداث پل روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می کردند و گاهی داخل آن می افتادند، خدمتی کاربردي به مردم منطقه کرد

 
که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

گلی درباره یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت اجتماعی این شرکت در حال اجراست،
گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی از جمله توپ بازي هستند که با تخصیص رقمی
قابل توجه، این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد، همچنین براي بورسیه دانش آموزان 5 میلیارد تومان، طرح خانواده 6

 
میلیارد تومان و طرح توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 

وي درباره حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار کرد: به طور مستقیم پروژه اي درباره اعتیاد تعریف
نشده، اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي اجتماعی از جمله طلاق، اعتیاد و...

 
است. 

 
استانداردسازي مراکز مشاوره 

مشاور حوزه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس درباره ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر فنی
براي آنها بود. مراکز مشاوره را بر اساس دستورعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان شناختی تعریف
کردیم، به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي برخوردار بسیار حرفه
اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و همه ضوابط مورد نیاز رعایت می شود. افزون بر برخورداري

 
مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم استفاده می کنیم. 

گلی با بیان اینکه یک دستورعمل نظام پرستاري با هدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کرده ایم، افزود: فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي این هلدینگ کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آنهایی که زیر
سن مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست



مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد، اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه، افرادي که بومی هستند و سطحی از تحصیلات
دارند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و تحت نظارت
هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ چنین

 
دستورعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

وي درباره اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش از این فرآیند اطلاع رسانی این
گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه و
طی یک فرآیند است. طبق دستورعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف

 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

 
هزینه کرد 90 میلیارد تومانی پتروشیمی ها در کرونا 

مشاور حوزه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با
توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید وزیر نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس
پیگیري می شود. در موضوع کرونا هم از طریق شوراي راهبردي، شرکت هاي پتروشیمی بیش از 90 میلیارد تومان هزینه کردند. از
تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز
که به تجهیز مراکز درمانی مناطق هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و... انجام می

 
شود. 

گلی درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص یابد و آن دستگاه بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه براي
همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه است، همواره محل بحث بود. این هلدینگ در این مسئله تحول ایجاد کرد.
براي مثال در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به دستگاهی بدهیم تا این طرح را با نظر خودش

 
اجرا کند، به گونه اي دیگر عمل کردیم. 

وي با اشاره به اینکه ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم، یا همه کار را واگذار می کنیم، ادامه داد: برنامه اي
دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم. با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی همکاري در این پروژه را دارند
ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي مورد نظر را ابلاغ و بودجه آن را هم
تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه از سوي مشاوران و... نظارت دقیق داریم. در واقع یک مشاور مجرب با یک
تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کنند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300
هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه از سوي شرکت تخصصی آموزشی هلدینگ با استفاده از ظرفیت هاي

منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و ... هستند، اجرا می شود.



اجراي 5 پروژه خدمات محور با اعتبار 300 میلیارد ریال در هلدینگ خلیج

فارس
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هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت
اجتماعی، پنج پروژه خدمات محور با اعتبار حدود 300
میلیارد ریال را براي سال 99 در دستور کار قرار داده است.

به گزارش شانا به نقل از شرکت صنایع پتروشیمی خلیج
فارس، هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت
اجتماعی خود پنج پروژه خدمات محور با اعتبار حدود
300 میلیارد ریال را براي سال 99 در دستور کار قرار داده
که این طرح ها شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و
با بضاعت علمی در بندر ماهشهر، تأسیس و راه اندازي

کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک، ارائه خدمات درمانی

 
به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی براي نوجوانان و جوانان در مناطق محروم ماهشهر است. 

مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک صورت گرفته و طرح شناسایی نیازهاي شرکت
هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آنهاست که مطالعات آن نیز پایان

 
یافته است. 

جواد گلی، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي
راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ شاهد بهبود وضع ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار کرد: مسئولیت اجتماعی
از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است، بنابراین براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر
طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برداشت. این سند افزون بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدام
هاي اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي تابع می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا

 
باشد. 

 
حمایت از دانش آموزان مستعد 

وي درباره حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی که از جمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در هلدینگ خلیج
فارس است، افزود: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان به آن تعلق دارند،
مهم است. هرچند آموزش و پرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد، اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان سفارش شده به پروژه
مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی دارند، اما بضاعت مالی

 
ندارند. اگر این افراد از سوي هلدینگ حمایت شوند، شاهد تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و توانمندسازي خواهیم بود. 



مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس درباره راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك صنعتی
ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج کنند، در
قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي کارآفرینی
و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است، به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از زندانی هاي با
جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می سازند و وارد چرخه کار و تولید می
کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها از جمله هلدینگ را مجاب خواهند کرد
تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور، حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به این نکته هم
توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و ارزشمندتر از

 
هزینه هاي مالی آن است. 

گلی ادامه داد: فرض کنید ما به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم کالاهاي موردنیاز خود از جمله لباس
کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و... را از این کارگاه ها تأمین کنند و همچنین محصولات آنها را
پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدام ها موجب می شود کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند.
هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن تجهیزات براي خاکریز و... است که ما
به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم محصولات این واحد را پیش خرید و به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک

 
کنند. 

 
اجراي پروژه هاي ماندگار 

وي با تصریح این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،
افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی کنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد،

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سر کار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه به تازگی در ماهشهر در مراسمی به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در
زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا شد، گفت: پتروشیمی شهید تندگویان با
احداث پل روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می کردند و گاهی داخل آن می افتادند، خدمتی کاربردي به مردم منطقه کرد

 
که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

گلی درباره یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت اجتماعی این شرکت در حال اجراست،
گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی از جمله توپ بازي هستند که با تخصیص رقمی
قابل توجه، این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد، همچنین براي بورسیه دانش آموزان 5 میلیارد تومان، طرح خانواده 6

 
میلیارد تومان و طرح توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده شده است. 

وي درباره حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار کرد: به طور مستقیم پروژه اي درباره اعتیاد تعریف
نشده، اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي اجتماعی از جمله طلاق، اعتیاد و...

 
است. 



 
استانداردسازي مراکز مشاوره 

مشاور حوزه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس درباره ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر فنی
براي آنها بود. مراکز مشاوره را بر اساس دستورعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان شناختی تعریف
کردیم، به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي برخوردار بسیار حرفه
اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و همه ضوابط مورد نیاز رعایت می شود. افزون بر برخورداري

 
مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم استفاده می کنیم. 

گلی با بیان اینکه یک دستورعمل نظام پرستاري با هدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کرده ایم، افزود: فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي این هلدینگ کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آنهایی که زیر
سن مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست
مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد، اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه، افرادي که بومی هستند و سطحی از تحصیلات
دارند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و تحت نظارت
هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ چنین

 
دستورعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

وي درباره اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش از این فرآیند اطلاع رسانی این
گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه و
طی یک فرآیند است. طبق دستورعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف

 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

 
هزینه کرد 90 میلیارد تومانی پتروشیمی ها در کرونا 

مشاور حوزه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با
توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید وزیر نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس
پیگیري می شود. در موضوع کرونا هم از طریق شوراي راهبردي، شرکت هاي پتروشیمی بیش از 90 میلیارد تومان هزینه کردند. از
تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز
که به تجهیز مراکز درمانی مناطق هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و... انجام می

 
شود. 

گلی درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص یابد و آن دستگاه بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه براي
همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه است، همواره محل بحث بود. این هلدینگ در این مسئله تحول ایجاد کرد.
براي مثال در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به دستگاهی بدهیم تا این طرح را با نظر خودش

 
اجرا کند، به گونه اي دیگر عمل کردیم. 



وي با اشاره به اینکه ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم، یا همه کار را واگذار می کنیم، ادامه داد: برنامه اي
دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم. با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی همکاري در این پروژه را دارند
ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي مورد نظر را ابلاغ و بودجه آن را هم
تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه از سوي مشاوران و... نظارت دقیق داریم. در واقع یک مشاور مجرب با یک
تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کنند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300
هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه از سوي شرکت تخصصی آموزشی هلدینگ با استفاده از ظرفیت هاي

منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و ... هستند، اجرا می شود.



برگزاري پنجمین جلسه کارگروه مدیریت زیست بوم (اکوسیستم)

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/10/13

پنجمین جلسه کارگروه مدیریت زیست بوم (اکوسیستم) نوآوري و حمایت از بنگاه  هاي دانش  بنیان و نوآفرین باهدف ارتقاي
کیفی محتواي اولین کنفرانس «پیشرفت  هاي اخیر و روندهاي آینده در صنعت خودرو» در موسسه مطالعات و پژوهش هاي

بازرگانی برگزار شد.

به گزارش پرشین خودرو، در ابتداي جلسه کریمی نماینده شرکت فناپ به ارائه گزارشی در خصوص «زیست بوم نوآوري

 
بنگاهی: حرکت از بازیگري به بازي سازي» پرداخت و بر ضرورت شکل گیري زیست بوم نوآوري بنگاهی تاکید کرد. 

وي گفت: تغییرات مداوم، نبود قطعیت، پیچیدگی و ابهام در سطح جهانی در عصر حاضر و شرایط خاص ایران موجب افزایش
پیچیدگی و ابهام در کشور شده است. در چنین شرایطی، بنگاه ها براي توسعه فعالیت ها و بقاي خود، باید مجهز به نوآوري شوند و

 
شرکت هاي بزرگ زیست بومی را حول خود شکل دهند که می توان آن را «زیست بوم نوآوري بنگاهی» نامید. 

وي در تعریف زیست بوم نوآوري بنگاهی افزود: زیست بوم مجموعه اي تکامل یابنده از بازیگران، فعالیت ها، نهادها و روابط است که
نقشی مهم را در عملکرد نوآورانه شرکت ایفا می کند. ویژگی هاي کلیدي زیست بوم نوآوري بنگاهی این است که از مرزهاي سنتی
صنعت گذر می کند و شرکت محور است. بنابراین، زیست بوم نوآوري شرکتی از مفاهیمی چون زیست بوم کارآفرینی و زیست بوم
استارت آپی که در مقیاس کلان ملی یا منطقه اي مطرح می شوند، تفاوت دارد. بازي سازي نکته کلیدي است که شرکت ها در

 
سطحی از بلوغ خود به جاي بازیگري به آن می پردازند. 

 
 

کریمی تلاش در راستاي توانمندسازي بازیگران را یکی از رویکردهاي اصلی فناپ در سال هاي پیش رو عنوان کرد و افزود: یک
شرکت بزرگ همچون رهبر ارکستري عمل می کند که با حرکات، تاکیدها و حتی سکوت هاي خود به نوازندگان فرصت می دهد
سازهاي خود را به خوبی بنوازند و در هماهنگی با یکدیگر یک نواي هارمونیک را پدید آورند. چنین کاري فقط با تکیه بر نوازندگان

 
توانمند و هماهنگ امکان پذیر است. 

در زمان کنونی که تغییرات سریع و برهم زنندگی هاي فنی و غیرفنی آشکار شده اند، شرکت ها آمادگی روانی بیشتري براي تغییر



دارند و به همین دلیل، ضرورت نوآوري بهتر تبیین و درك می شود. در این شرایط، فناپ آماده است تجربیات خود را با سایر بازیگران

 
به اشتراك بگذارد و همکاري هاي گسترده تري را شکل دهد. 

در ادامه جلسه موسوي نماینده ستاد توسعه فناوري هاي حوزه فضایی، حمل و نقل پیشرفته به ارایه گزارش «اکوسیستم چیست»
پرداخت و اظهار کرد: اکوسیستم به مجموعه عناصر و بازیگران دولتی و خصوصی (شامل دولت، شرکت ها، دانشگاه ها، مشاورین،
سرمایه گذاران، بانک ها، رهبران اجتماعی، سازمان هاي پژوهشی، موسسات، شبکه هاي رسمی و غیررسمی، زیرساخت ها و ...) اطلاق
می شود که تصمیمات، عملکرد، نقش ها و ارتباطات آنها به طور مستقیم یا غیر مستقیم بر یکدیگر اثر داشته، محیط یک صنعت را
شکل داده، جهت استراتژیک و آینده صنعت را معین نموده و زمینه حضور، رشد و حفظ سایر کسب و کارها را در صنعت فراهم می

 
آورد. 

وي روابط در اکوسیستم را مبتنی بر دو ویژگی اصلی ثبات و تعامل بین موجودیت ها عنوان کرد و گفت: انواع اکوسیستم شامل ارزش
محور، شرکت محور، مکان محور و فرهنگ محور است و حاکمان، رهبران و بازیگران خرد به عنوان بازیگران اکوسیستم محسوب می

 
شوند. 

موسوي با اشاره به دسته بندي بازیگران اکوسیستم اظهار کرد: در هر زیست بوم بازیگران متعددي فعالیت دارند که مجموعه اقدامات،
اثربخشی ها و هم افزایی این بازیگران موجب توسعه آن اکوسیستم خواهد شد. دسته بازیگران را می توان هر سازمان، نهاد، تیم یا ..
دانست که به طور مستقیم یا غیرمستقیم درتوسعه زیست بوم از ابعاد مختلف اثرگذار است. مهارت ها، اشتیاق و آورده هاي هر یک از

 
این بازیگران در کنار یکدیگر موجب هم افزایی و ساخت اکوسیستم می گردد. 

موسوي در این جلسه بر توجیه پذیر کردن خروجی اقدامات فناورانه و مدیریت ریسک در فرآیندهاي سرمایه گذاري، توسعه فضاي
شتابدهی و حمایت از کسب و کارهاي نوپا، توسعه زیرساخت هاي ارتباطی و تجاري سازي محصولات فناورانه، توسعه شبکه هاي
علمی و اتحادهاي استراتژیک و توسعه سازوکارهاي انتقال و اکتساب فناوري، توسعه دانش بومی و ایجاد رشته-محل هاي دانشگاهی

 
مرتبط با حوزه خودروي الکتریکی و ایجاد نهادهاي آمار و دانش در حوزه خودروهاي الکتریکی تاکید کردند. 

وي همچنین بر هماهنگ سازي بازیگران فعال در اکوسیستم، تنظیم قوانین و مقررات متناسب و نظارت بر اجرا و تنظیم
استانداردهاي تسهیل گري در توسعه خودروهاي الکتریکی، توسعه مشارکت بازیگران در ارائه توانمندي ها و توسعه منابع پشتیبان و
همکاري مشترك نهادهاي دارنده منابع، توسعه همکاري هاي علمی و تخصصی بازیگران اکوسیستم، ایجاد سازوکارهاي حمایت از
توسعه بازار و اقتصادي سازي محصولات، توسعه زیرساخت تامین و تسهیل دستیابی به مواد اولیه، آزمایشگاه ها و تجهیزات مورد نیاز
و افزایش قابلیت اطمینان فناوري، دسترس پذیر نمودن و قابل قبول نمودن محصولات و همگراسازي سازمان ها و نهادها با رویکرد

 
افزایش بهره وري اشاره نمود. 



جشنواره کاریکاتور کارا با داوري کاریکاتوریست هاي برجسته کشوري برگزار

می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/10/13

اولین ''جشنواره کاریکاتور کارا'' از سوي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی و با داوري احمد عربانی، جواد علیزاده و علی
درخشی ازکاریکاتوریست هاي برجسته کشور و دبیري هادي حیدري برگزار می شود.

جشنواره کاریکاتور کارا با داوري کاریکاتوریست هاي
برجسته کشوري برگزار می شود اولین ""جشنواره
کاریکاتور کارا"" از سوي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی
و با داوري احمد عربانی، جواد علیزاده و علی درخشی
ازکاریکاتوریست هاي برجسته کشور و دبیري هادي

 
حیدري برگزار می شود. 

به گزارش برنا؛ هنرمندان کارکاتوریست کشور می توانند با
موضوع کارآفرینی و با 7 محور شامل اشتغال زنان، توسعه

اشتغال روستایی، مشاغل نوین (استارت آپ ها)، توانمند سازي، بیمه بیکاري، مشاغل آسیب دیده و متاثر از کرونا و توسعه تعاونی ها

 
.آثار خود را به دبیرخانه این جشنواره ارسال کنند 

 
هر هنرمند مجاز است حداکثر 3 اثر خود را در جشنواره کارا شرکت دهد و این آثار نباید پیش تر منتشر شده یا جایزه گرفته باشند. 

 
هنرمندان تا 30 دي فرصت دارند آثار خود را به دبیرخانه جشنوراه ملی کاریکاتور کارا ارسال کنند. 

 
هر اثر باید در اندازه آ. سه (7/29 در 42 سانتی متر) و با وضوح تصویر(رزولوشن) و فرمت: 300dpi / Jpeg ارائه شود. 

 
همراه آثار باید بیوگرافی هنرمند (در حد 200 کلمه)، شماره تلفن و نشانی کامل نیز ارسال شود و آثار ناقص حذف خواهند شد. 

برگزیدگان اولین جشنواره ملی کاریکاتور، بهمن ماه معرفی می شوند و تمام آثار راه یافته به بخش نمایشگاه، در قالب یک کتاب

 
منتشر و به هنرمندانی که آثارشان در کتاب درج شده باشد، نسخه اي تقدیم خواهد شد. 

جایزه ویژه این جشنواره مبلغ 100 میلیون ریال به همراه سفر 3 روزه با یک نفر به جزیره کیش است و جوایز نفرات اول تا سوم نیز

 
به ترتیب مبلغ 70، 50 و 30 میلیون ریال به همراه سفر سه روزه با یک نفر به جزیره کیش است. 

 
کاریکاتوریست ها تا 30 دي فرصت دارند آثار خود را به نشانی الکترونیکی: cartoon@mcls.gov.ir ارسال کنند. 



 
حق استفاده از آثار ارسالی براي وزارت تعاون٬کار و رفاه اجتماعی محفوظ است. 

هنرمندان گرامی براي کسب اطلاعات بیشتر می توانید از پوستر این جشنواره استفاده کنند.



اجراي طرح "مجموعه رویدادهاي نسل نو" در دانشگاه شیراز

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر مرکز نوآوري تخصصی علوم انسانی دانشگاه شیراز، از آغاز اجراي رویدادهاي مجازي با عنوان طرح «مجموعه رویدادهاي
نسل نو» با رویکرد مهارت آموزي، نوآوري و کارآفرینی در حوزه ي علوم انسانی خبر داد.

دکتر محمدمهدي آجیلیان، ضمن بیان مأموریت اصلی
مرکز نوآوري تخصصی علوم انسانی؛ مبنی بر تشکیل هسته
هاي نوآور و کارآفرین با استفاده از ظرفیت هاي دانشگاه و
دیگر نهادها و سازمان هاي متخصص در حوزه هاي مختلف
دانشی، به جزئیات طرح مجموعه رویدادهاي آموزشی و

 
توانمندسازي نسل نو در این مرکز پرداخت. 

به گزارش ایسنا به نقل از دانشگاه شیراز، آجیلیان گفت:
راه اندازي رویدادهاي آموزشی و توانمندساز و مدارس
تخصصی مختلف در مرکز نوآوري علوم انسانی در حوزه

هاي رسانه، گردشگري، صنایع فرهنگی و مذهبی و... با رویکرد مهارت آموزي، نوآوري و کارآفرینی از مجموعه فعالیت هاي این مرکز

 
تخصصی به مناسبت هفته ي پژوهش است که در قالب طرح «مجموعه رویدادهاي نسل نو» ارائه می شود. 

مدیر مرکز نوآوري تخصصی علوم انسانی دانشگاه شیراز افزود: در گام اول، دوره ي «رسانه (1)؛ اصول ایده پردازي در رسانه» در قالب

 
این طرح و طی ماه هاي دي و بهمن برگزار می شود. 

آجیلیان افزود: با توجه به آسیب هاي اقتصادي پیش آمده، ناشی از شیوع ویروس کرونا و نیاز به استفاده از ابزارها و تکنولوژي هاي
روز دنیا، در گام اولِ «مجموعه رویدادهاي نسل نو» مدرسه ي رسانه ي این مرکز، با همکاري سازمان فضاي مجازي سراج مرکز فارس
و معاونت فرهنگی اجتماعی دانشگاه شیراز، در سه سطح: اصول ایده پردازي در رسانه، اصول کسب وکار در رسانه و استارتاپ هاي

 
رسانه محور، با محوریت دانشجویان علوم انسانی شهر شیراز و استان فارس، طرح ریزي شده است. 

مسئول سازمان فضاي مجازي سراج استان فارس نیز، ضمن بیان اهمیت استفاده از دانش و تکنولوژي روز دنیا براي ارتقاي سطح
مهارتی دانشجویان علوم انسانی، به بیان لزوم آموزش سواد رسانه و ارتقاي مهارت هاي حوزه ي رسانه با استفاده از ظرفیت برترین

 
اساتید دانشگاهی استان فارس و کشور پرداخت. 

عبدالرسول معتضدیان، افزود: توانمندسازي دانشجویان علوم انسانی با رویکرد ارتقاي سطح سواد رسانه و استفاده ي بهینه از

 
زیرساخت هاي فضاي مجازي با رویکرد نوآوري و کارآفرینی از خروجی موردانتظار این رویداد است. 

انتهاي پیام





حمایت همه جانبه بانک صنعت و معدن از صنعتگران و معدنکاران

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا"  به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، حسین مهري و هیأت همراه
بعد از ورود به استان اردبیل مورد استقبال معاون اقتصادي استاندار اردبیل و مدیران استانی قرار گرفتند. وي در گام اول

بازدید از صنایع این استان که روز چهارشنبه ...

مدیرعامل بانک صنعت و معدن در بازدید از واحدهاي تولیدي استان اردبیل،
ضمن تأکید بر نقش توسعه اي این بانک در سال جهش تولید، گفت: رسالت

 
بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک

 
صنعت و معدن 

، حسین مهري و هیأت همراه بعد از ورود به استان اردبیل مورد استقبال معاون اقتصادي استاندار اردبیل و مدیران استانی قرار
گرفتند. وي در گام اول بازدید از صنایع این استان که روز چهارشنبه دهم دیماه به اتفاق استاندار اردبیل صورت گرفت از کارخانه

 
آرتاویل تایر و فاز توسعه اي آن بازدید کرد. 

کارخانه آرتاویل تایر درحال حاضر انواع تایرهاي سبک وسنگین تولید و روانه بازار مصرف می کند. این کارخانه با تولید سالانه 300
هزار حلقه لاستیک نیاز بازار را تامین می کند. در ادامه این بازدیدها مدیر عامل بانک صنعت ومعدن از مجتمع فولاد سپهر سبلان
تولید کننده شمش فولادي در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید کرد و نسبت به پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش براي این

 
واحد تولیدي قول مساعد داد. 

مهري سپس از کارخانه آذر ساروج سبلان بازدید کرد. وي با ابراز خرسندي از تولیدات متنوع کارخانه آذر ساروج سبلان در حوزه
سبک سازي محصولات صنعت ساختمان از آمادگی بانک صنعت ومعدن در حمایت همه جانبه از صنعتگران و تولید کنندگان این

 
استان خبر داد. 

این کارخانه با تولید روزانه 500 متر مکعب آجر پیش ساخته وسبک علاوه بر تامین نیاز داخلی محصولات خود را به کشورهاي
همسایه نیز صادر می کند. مدیر عامل آذر ساروج سبلان در این دیدار از مساعدت هاي بانک صنعت و معدن و همکاري مدیر استانی
و کارشناسان این بانک ابراز رضایت کرد و از مدیرعامل و مسولان بانک درخواست کرد تا براي اعطاي تسهیلات لازم براي حفظ

 
ظرفیت این کارخانه با شرکت همکاري کنند. 

مدیر عامل بانک صنعت و معدن همچنین در این سفر از شرکت هفت آسمان سبلان تولیدکننده میوه خشک و واحد تولید زیورآلات



در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید نمود و در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. حسین مهري در خلال این بازدیدها، اظهار
داشت: از ابتداي دولت تدبیر و امید بانک صنعت و معدن در استان اردبیل بیش از 21 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده که

 
این منابع در اختیار صاحبان واحدهاي تولیدي قرار گرفته است. 

وي گفت: از این رقم سهم واحدهاي تولیدي 54 میلیون یورو به صورت ارزي و همچنین 4500 میلیارد ریال بوده که در قالب

 
تسهیلات مختلف از طریق بانک صنعت و معدن پرداخت شده است. 

مهري افزود: با توافق انجام شده با استاندار اردبیل، قرار شد تا پایان امسال و سال آینده 2500 میلیارد ریال تسهیلات نیز به واحدهاي

 
صنعتی و معدنی در استان اردبیل پرداخت شود. 

وي با قدردانی از حمایت هاي ویژه استاندار اردبیل از واحدهاي تولیدي و صنعتی و همچنین مدیریت استانی بانک صنعت و معدن در
پرداخت تسهیلات به واحدهاي فعال و کارآفرینان کوشا خاطر نشان کرد: ما بازدیدهاي خود را از آرتاویل تایر شروع کردیم و قرار شد

 
براي طرح هاي توسعه اي این مجموعه تولیدي منابع و تسهیلات مناسب پرداخت شود. 

مهري ضرورت حمایت از واحدهاي راکد و نیمه فعال را ضروري خواند و بیان کرد: در بازدید از کارخانه در حال احداث تولید کاغذ از
سنگ، مقرر شد در حمایت از این مجموعه که از تکنولوژي جدید در تولید کاغذ استفاده می کند، سرمایه در گردش پرداخت شده و

 
منابع مورد نیاز تأمین شود. 

وي به طرح توسعه مجموعه آرتا اشاره کرد و ادامه داد: ما قدردان تلاش سرمایه گذار این پروژه و فعال بخش خصوصی در این

 
مجموعه هستیم که با تمام توان تولید خود را انجام داده و زمینه اشتغال را براي جوانان فراهم کرده است. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: با تأکید استاندار اردبیل قرار شد در حمایت از صنایع و
معادن استان، اختیارات بیشتري به بانک صنعت و معدن استان داده شود که در حال حاضر سقف اختیارات پرداخت تسهیلات در

 
سرپرستی استان 200 میلیارد ریال است که این رقم تا پایان امسال به 300 میلیارد ریال افزایش خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: سرپرستی بانک صنعت و معدن استان در کنار پرداخت تسهیلات ثابت و سرمایه در گردش نسبت به پرداخت
تسهیلات ارزي و سایر خدمات بانکی به ویژه صدور ضمانت نامه ها اقدام خواهد کرد و امیدواریم با این اقدامات موانع و مشکلات

 
تولیدکنندگان رفع شود. 

مهري گفت: ضرورت دارد پرداختی ها از طریق بانک صنعت و معدن استان با سرعت بیشتري انجام شود و ما نیز حمایت هاي لازم را

 
انجام خواهیم داد. 

وي در مورد احداث و یا خرید ساختمان جدید براي سرپرستی بانک صنعت و معدن در استان نیز افزود: امیدواریم با توجه به
محدودیت فضاي فعلی، شرایطی مهیا شود تا توسعه فعالیت هاي سرپرستی بانک صنعت و معدن استان اردبیل را در یک مجموعه

 
مناسب شاهد باشیم. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن با قدردانی از سرمایه گذار و کارآفرین مجموعه آرتاپلاست در اردبیل خاطر نشان کرد: مدیریت این
مجموعه از سرمایه گذاران فعال و کوشایی است و بنده به نوبه خود دست فعالان بخش خصوصی را می بوسم چرا که رونق اقتصاد و



 
اشتغال کشور در دستان تواناي آنان است. 

مهري اضافه کرد: در این مجموعه زنجیره تولید و تأمین مواد اولیه فراهم شده و با راه اندازي واحدهاي جدید به ویژه پتروشیمی،

 
امکان صادرات محصولات فراهم شده و از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي ادامه داد: با دلسوزي استاندار اردبیل و حمایتی که از بخش خصوصی انجام می شود، استان اردبیل در سال هاي آینده می تواند

 
استانی سرآمد در توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی به شمار آید. 

قدردانی استاندار اردبیل از حمایت هاي بانک صنعت و معدن استاندار اردبیل نیز در بازدید از مجموعه هاي تأمین مالی شده توسط
بانک صنعت و معدن تصریح کرد: امسال که با شعار جهش تولید مزین شده، شاهد افزایش 25 درصدي واحدهاي بهره برداري رسیده

 
در بخش صنعت هستیم. 

اکبر بهنام جو افزود: ما امروز شاهد سفر مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان اردبیل بودیم که با بازدید از واحدهاي صنعتی و

 
تولیدي در استان، از نزدیک در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

وي تصریح کرد: ما به صورت مرتب و در سفر به پایتخت، با حضور در بانک صنعت و معدن پیگیر تأمین اعتبارات براي واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی از طریق بانک صنعت و معدن هستیم که بخش زیادي از این منابع در سال جاري جذب شده است. 

استاندار اردبیل با قدردانی از مدیرعامل بانک صنعت و معدن و اعضاي هیأت مدیره در بازدید از صنایع استان در قالب این سفر کاري
فشرده اضافه کرد: این بازدیدها از کارخانه آرتاویل تایر که خود این بانک سرمایه اولیه این مجموعه را تأمین کرده، شروع شد و در

 
مراحل بعد از مجتمع تولیدي فولاد سپهر و همچنین واحد تولیدي ساروج در بخش صنعت ساختمان انجام شد. 

بهنام جو افزود: مهري با حضور در مجموعه آرتا در شهرك خصوصی، در جریان فعالیت هاي گسترده این مجموعه قرار گرفتند که

 
امیدواریم با تأمین اعتبارات مناسب این مجموعه و همچنین پتروشیمی آن فعالیت خود را به زودي توسعه بدهد. 

بهنام جو اضافه کرد: در سال جهش تولید رویکرد ما توجه جدي به افزایش تولید و اشتغال است که با فعال کردن واحدهاي راکد و

 
نیمه تمام سعی و اهتمام بر تقویت این حوزه است. 

وي در ادامه بیان کرد: در کنار بازدیدها، ما از مدیرعامل بانک صنعت و معدن خواستیم تا نسبت به افزایش اختیارات شعبه استانی

 
اقدام شده و ساختمانی مناسب و در شأن این بانک در اردبیل براي فعالیت گسترده بانک صنعت و معدن فراهم شود. 

استاندار اردبیل گفت: امیدواریم مصوبات این سفر به سرعت عملیاتی و اجرایی شود تا شاهد پرداخت تسهیلات مناسب تا سقف 2500
میلیارد ریال براي صنایع استان اردبیل باشیم.



افتتاح فاز اول واحد تولیدي فولاد آذر حدید در شهرك صنعتی بناب/ تولید

سالیانه 200 هزار تن بیلت فولاد ساده کربنی و کم آلیاژ

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/10/13

دنیاي معدن -وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان آذربایجان شرقی با حضور در شهرك صنعتی شهرستان
بناب واحد تولیدي فولاد آذر حدید را مورد افتتاح و بهره برداري قرار داد.

به گزارش دنیاي معدن، این واحد ظرفیت تولید 200 هزار تن بیلت فولاد ساده کربنی و کم آلیاژ (حاصل از ذوب) را به صورت

 
سالیانه دارا می باشد. 

 
کاربرد محصولات تولیدي این واحد در زمینه تولید مقاطع فولادي است. 

این واحد تولیدي در زمینی به مساحت 28 هزار متر مربع و با زیربناي 17 هزار متر مربع در شهرك صنعتی شهرستان بناب واقع

 
است. 

براي راه اندازي این واحد تولیدي 7 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري به صورت 40 میلیارد تومان ریالی و 8 میلیون یورو ارزي انجام

 
شده است. 

با راه اندازي این واحد براي 136 نفر اشتغال مستقیم به وجود آمده است.



برگزاري مراسم سپاسگزاري از خدمات دکتر غریب پور در خانه معدن ایران

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/10/13

در این نشست که با حضور جمعی از اعضاي هیات امنا و هیات مدیره خانه معدن ایران و آقایان مهندس

در این نشست که با حضور جمعی از اعضاي هیات امنا و هیات مدیره خانه معدن ایران و آقایان مهندس موذن زاده،دکتر اسماعیلی،

 
مهندس جعفري،دکتر سرقینی و دکتر بختیاري برگزار شد. 

به گزارش” آواي صنعت ”، دکترغریب پور ضمن ابراز تشکر از نشست دورهمی ترتیب داده شده توسط خانه معدن ایران اعلام نمود:
هنر توانایی برقراري ارتباط با دیگران و تسلط و نفوذ به اعماق قلب مردم، دوست داشتن، عشق ورزیدن، اعتماد کردن و خوش قلب

 
بودن عواملی هستند که باعث موفقیت ما در طول مسیر خواهند شد. 

دکتر غریب پور با تاکید بر اینکه همواره با بخش خصوصی در تبادل افکار نموده است، خاطرنشان کرد: طول مدت مدیریت خود در
ایمیدرو سعی کردم به مناطق کمتر توسعه یافته توجه بیشتري کنم . کار تیمی و مسئولیت پذیري و انجام درست کار را در دستور
خود قرار داده ام ، باید اذعان کنم آنچه براي ایمیدرو در طول مدیریت اینجانب تا امروز اتفاق افتاد نتیجه توکل بر خدا و وحدت و

 
همدلی بوده است. 

وي گفت: اکنون که در آستانه سالگرد سردار سلیمانی قرار داریم باید بگویم که یکی از برجسته ترین ویژگی هاي شخصیتی آن

 
بزرگوار، صادق بودن ایشان بود به همین سبب در دل بسیاري از مردم جاي داشت و این منش، باید الگوي ما مدیران شود. 

دکتر غریب پور ضمن ارایه مختصري از اقدامات ارزشی خود در ایمیدرو گفت: طی 6 ماهه سالجاري ، در تولید کنسانتره آهن 8
درصد، گندله 18 درصد، آهن اسفنجی 19 درصد و تولید فولاد 12 درصد رشد داشتیم. در بخش هاي دیگر نظیر آلومینیوم، آلومینا،
کنسانتره مس و غیره نیز در تولید رشد مطلوبی داشتیم. افزایش سرمایه شرکت هاي بزرگ و همچنین صندوق بیمه سرمایه گذاري
فعالیتهاي معدنی و نیز توسعه زیربناها و حوزه هاي جدید، ایمیدرو توانسته وسعت اکتشافات در کشور را از 250هزار به 650هزار

 
کیلومتر مربع افزایش دهد که این امر با همراهی بخش خصوصی و همکاري وزارت صنعت معدن و تجارت عملی شد. 

وي در خصوص استراتژي جدید تنوع بخشی در تامین مالی گفت: این سازمان از نیمه دوم سال 97 برنامه افزایش سرمایه شرکت هاي
بزرگ از جمله ملی مس، مبارکه، گل گهر، چادرملو و فولاد خوزستان را با هدف تامین بخشی از نیاز مالی پروژه هاي توسعه اي کلید

 
زد که در این مسیر گام هاي موثري برداشته شد. 

وي افزود: صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی که پشتیبان بخش خصوصی به ویژه احیا و فعال سازي معادن کوچک و
متوسط است با برنامه این سازمان، میزان سرمایه ثبتی خود را از 150 میلیارد به 350میلیارد تومان افزایش داد و صندوق بیمه با این

 
اقدام می تواند تا هفت برابر رقم مذکور براي بخش معدن بیمه نامه صادر کند. 

غریب پور همچنین به توسعه زیربناها به عنوان یکی از اقدامات طی دو سال مدیریت خود در ایمیدرو یاد کرد و اظهار داشت: امضا و



تبادل تفاهمنامه هاي جاده دوم سنگان- تربت حیدریه، خط دو مسیر ریلی سنگان- بافق، پروژه انتقال آب از دریاي عمان به سه
استان شرقی و نیز کمک به توسعه زیربناها در بخش آب، برق، گاز و جاده ، توسط معادن کوچک بخش خصوصی در استان هاي

 
مختلف بخشی دیگر از عملکرد ایمیدرو در راستاي تعهد به مسوولیت هاي اجتماعی بوده است. 

وي عنوان کرد: ایمیدرو در راستاي وظایف توسعه اي خود به بخش هاي جدید از جمله توسعه صنعت گوهر سنگ ها به عنوان

 
صنعتی که قابلیت درامدزایی و اشتغال بالایی دارد، وارد شد. 

غریب پور یادآور شد: طراحی و تدوین طرح جامع براي این حوزه نیز نهایی گردید که در آن ذینفعان بخش خصوصی ،خانه معدن

 
ایران و اتاق بازرگانی ایران و سایر تشکل هاي مرتبط حضوري مستمر داشتند. 

وي ضمن تایید شایستگیهاي جناب آقاي مهندس جعفري و حسن انتخاب ایشان براي مدیریت محترم فعلی ایمیدرو آرزوي موفقیت

 
و پایداري نمود . 

محمدرضابهرامن در این نشست عنوان کرد: شیوه ي مدیریت دکتر غریب پور روند حرکت روبه جلویی را براي ادامه ي سیر رشد و

 
بالندگی نقش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) در بخش معدن کشور فراهم ساخت 

در پایان کلیه ي حاضرین از خدمات ارزنده ي ایشان سپاسگزاري و تجلیل نمودند.



موقوفه هاى تاریخى در فارس مرمت و احیا می شوند

منبع: شعار سالشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/10/13

شعار سال: معاون بهره ورى اقتصادى اداره کل اوقاف و امور خیریه فارس گفت: این آمادگى وجود دارد که خانه هاى تاریخى،
آب انبار ها و اماکن تاریخى در استان براى بهسازى و مرمت در اختیار بخش خصوصى قرار گیرد. سعید شریفى افزود: بر

اساس سیاست هاى اوقاف، مرمت برخى موقوفه هاى مهم تاریخى در دستور کار است و ...

شعار سال: معاون بهره ورى اقتصادى اداره کل اوقاف و امور خیریه فارس گفت: این آمادگى وجود دارد که خانه هاى تاریخى،

 
آب انبار ها و اماکن تاریخى در استان براى بهسازى و مرمت در اختیار بخش خصوصى قرار گیرد. 

سعید شریفى افزود: بر اساس سیاست هاى اوقاف، مرمت برخى موقوفه هاى مهم تاریخى در دستور کار است و احیاى کاروانسرا ها نیز

 
مورد توجه قرار گرفته است. 

وي افزود: از آب انبارهاى مناطق جنوبى استان فارس گرفته تا کاروانسراها، حسینیه ها، مساجد تاریخى و حتى مغازه هاى بافت قدیم

 
جزو موقوفات تاریخى هستند. 

معاون بهره ورى اقتصادى اداره کل اوقاف و امور خیریه فارس تاکید کرد: بخش قابل توجهى از فضاهاى میراثى فارس همچون مسجد
نصیرالملک، بازار وکیل و مسجد مشیر در ردیف ابنیه هاى تاریخى درجه یک کشور هستند و بزرگترین ظرفیت آن ها در حوزه

 
گردشگرى است. 

شریفى با بیان اینکه موقوفات تاریخى نقش عمده اى در اشتغال زایى و رونق اقتصاد دارند، افزود: اوقاف فارس براى همه موقوفات
تاریخى هیات امنا تشکیل داد ه و با ساماندهى مدیریت این بناها، احیاى فضاهاى این چنینى را با توجه به ظرفیت ها در دستور کار

 
قرار داده است. 

وي با اشاره به موقوفه هایى که احیاى آن ها در دستور کار قرار گرفته است، افزود: برخى ابنیه هاى تاریخى، سالیان سال به حاشـیه

 
رفته و مورد توجه نبوده اند. 

به گفته شریفی، تعدادى از کاروانسـراهاى تاریخى در شهرستان آباده به سرمایه گذار تحویل داده شده تا با توجه به طرح مرمت و

 
میراثى، این بنا ها به شرایط اولیه خود بازگردند. 

وي گفت: با احیاى چنین موقوفه هایى، ظرفیت گردشگرى فعال خواهد شد، اما در عین حال بعضى موقوفه هاى تاریخى نیز درآمد زا

 
نیستند و حفظ و نگهدارى آنها به جذب اعتبارات نیاز دارد. 

معاون بهره ورى اقتصادى اداره کل اوقاف و امور خیریه فارس اظهارداشت: تمام دستگاه هایى مسئول در استان باید به یارى اوقاف

 
بیایند و براى جذب اعتبارات در راستاى احیا، حفظ و نگهدارى موقوفه هاى تاریخى چانه زنى کنند. 



شریفی با بیان اینکه هر سال اعتباراتى براى مرمت موقوفات، جذب شده و گوشه هایى از یک موقوفه مرمت مى شود، ادامه داد: مرمت
آثارى همچون مسـجد نصیرالملک ممکن اسـت 10 سال به درازا بکشد چنانچه هر سال براى بخشى از آن یک طرح تعریف مى شود

 
و در مدت زمان مشخصى کار به اتمام مى رسد. 

وى افزود: پارسال، مرمت بخشى از مسجد وکیل در دستورکار قرار گرفته و در قسمت هایى از آن، طرح هایى تعریف شده که 50

 
درصد پیشرفت فیزیکى داشته است. 

معاون بهره ورى اقتصادى اداره کل اوقاف و امور خیریه فارس گفت: علاوه بر این بخش قابل توجهى از کالاي انبار سراى مشــیر که
در سالیان گذشته زیر خاك بود نیز پس از کشف، احیا شده و همه این اقدامات نشان مى دهد که موقوفه هاى تاریخى، ارزشمند
هستند و نباید گرد فراموشى بر آن نشسته شود. شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایلنا، تاریخ انتشار: 12
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رسالت بانک صنعت ومعدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرعامل بانک صنعت و معدن در بازدید از واحدهاي تولیدي استان اردبیل، ضمن تأکید بر نقش توسعه اي این بانک در
سال جهش تولید، گفت: رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک صنعت و معدن، حسین مهري و هیأت همراه بعد از
ورود به استان اردبیل مورد استقبال معاون اقتصادي
استاندار اردبیل و مدیران استانی قرار گرفتند. وي در گام
اول بازدید از صنایع این استان که روز چهارشنبه دهم
دیماه به اتفاق استاندار اردبیل صورت گرفت از کارخانه

 
آرتاویل تایر و فاز توسعه اي آن بازدید کرد. 

کارخانه آرتاویل تایر درحال حاضر انواع تایرهاي سبک
وسنگین تولید و روانه بازار مصرف می کند. این کارخانه با

تولید سالانه 300 هزار حلقه لاستیک نیاز بازار را تامین می کند. در ادامه این بازدیدها مدیر عامل بانک صنعت ومعدن از مجتمع
فولاد سپهر سبلان تولید کننده شمش فولادي در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید کرد و نسبت به پرداخت تسهیلات سرمایه

 
در گردش براي این واحد تولیدي قول مساعد داد. 

مهري سپس از کارخانه آذر ساروج سبلان بازدید کرد. وي با ابراز خرسندي از تولیدات متنوع کارخانه آذر ساروج سبلان در حوزه
سبک سازي محصولات صنعت ساختمان از آمادگی بانک صنعت ومعدن در حمایت همه جانبه از صنعتگران و تولید کنندگان این

 
استان خبر داد. 

این کارخانه با تولید روزانه 500 متر مکعب آجر پیش ساخته وسبک علاوه بر تامین نیاز داخلی محصولات خود را به کشورهاي
همسایه نیز صادر می کند. مدیر عامل آذر ساروج سبلان در این دیدار از مساعدت هاي بانک صنعت و معدن و همکاري مدیر استانی
و کارشناسان این بانک ابراز رضایت کرد و از مدیرعامل و مسولان بانک درخواست کرد تا براي اعطاي تسهیلات لازم براي حفظ

 
ظرفیت این کارخانه با شرکت همکاري کنند. 

مدیر عامل بانک صنعت و معدن همچنین در این سفر از شرکت هفت آسمان سبلان تولیدکننده میوه خشک و واحد تولید زیورآلات
در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید نمود و در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. حسین مهري در خلال این بازدیدها، اظهار
داشت: از ابتداي دولت تدبیر و امید بانک صنعت و معدن در استان اردبیل بیش از 21 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده که

 
این منابع در اختیار صاحبان واحدهاي تولیدي قرار گرفته است. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: از این رقم سهم واحدهاي تولیدي 54 میلیون یورو به صورت ارزي و همچنین 4500 میلیارد
ریال بوده که در قالب تسهیلات مختلف از طریق بانک صنعت و معدن پرداخت شده است. 



مهري افزود: با توافق انجام شده با استاندار اردبیل، قرار شد تا پایان امسال و سال آینده 2500 میلیارد ریال تسهیلات نیز به واحدهاي

 
صنعتی و معدنی در استان اردبیل پرداخت شود. 

وي با قدردانی از حمایت هاي ویژه استاندار اردبیل از واحدهاي تولیدي و صنعتی و همچنین مدیریت استانی بانک صنعت و معدن در
پرداخت تسهیلات به واحدهاي فعال و کارآفرینان کوشا خاطر نشان کرد: ما بازدیدهاي خود را از آرتاویل تایر شروع کردیم و قرار شد

 
براي طرح هاي توسعه اي این مجموعه تولیدي منابع و تسهیلات مناسب پرداخت شود. 

مهري ضرورت حمایت از واحدهاي راکد و نیمه فعال را ضروري خواند و بیان کرد: در بازدید از کارخانه در حال احداث تولید کاغذ از
سنگ، مقرر شد در حمایت از این مجموعه که از تکنولوژي جدید در تولید کاغذ استفاده می کند، سرمایه در گردش پرداخت شده و

 
منابع مورد نیاز تأمین شود. 

وي به طرح توسعه مجموعه آرتا اشاره کرد و ادامه داد: ما قدردان تلاش سرمایه گذار این پروژه و فعال بخش خصوصی در این

 
مجموعه هستیم که با تمام توان تولید خود را انجام داده و زمینه اشتغال را براي جوانان فراهم کرده است. 

حسین مهري در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: با تأکید استاندار اردبیل قرار شد در حمایت از صنایع و معادن استان،
اختیارات بیشتري به بانک صنعت و معدن استان داده شود که در حال حاضر سقف اختیارات پرداخت تسهیلات در سرپرستی استان

 
200 میلیارد ریال است که این رقم تا پایان امسال به 300 میلیارد ریال افزایش خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: سرپرستی بانک صنعت و معدن استان در کنار پرداخت تسهیلات ثابت و سرمایه در گردش نسبت به پرداخت
تسهیلات ارزي و سایر خدمات بانکی به ویژه صدور ضمانت نامه ها اقدام خواهد کرد و امیدواریم با این اقدامات موانع و مشکلات

 
تولیدکنندگان رفع شود. 

مهري گفت: ضرورت دارد پرداختی ها از طریق بانک صنعت و معدن استان با سرعت بیشتري انجام شود و ما نیز حمایت هاي لازم را

 
انجام خواهیم داد. 

وي در مورد احداث و یا خرید ساختمان جدید براي سرپرستی بانک صنعت و معدن در استان نیز افزود: امیدواریم با توجه به
محدودیت فضاي فعلی، شرایطی مهیا شود تا توسعه فعالیت هاي سرپرستی بانک صنعت و معدن استان اردبیل را در یک مجموعه

 
مناسب شاهد باشیم. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن با قدردانی از سرمایه گذار و کارآفرین مجموعه آرتاپلاست در اردبیل خاطر نشان کرد: مدیریت این
مجموعه از سرمایه گذاران فعال و کوشایی است و بنده به نوبه خود دست فعالان بخش خصوصی را می بوسم چرا که رونق اقتصاد و

 
اشتغال کشور در دستان تواناي آنان است. 

مهري اضافه کرد: در این مجموعه زنجیره تولید و تأمین مواد اولیه فراهم شده و با راه اندازي واحدهاي جدید به ویژه پتروشیمی،

 
امکان صادرات محصولات فراهم شده و از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي ادامه داد: با دلسوزي استاندار اردبیل و حمایتی که از بخش خصوصی انجام می شود، استان اردبیل در سال هاي آینده می تواند



 
استانی سرآمد در توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی به شمار آید. 

استاندار اردبیل نیز در بازدید از مجموعه هاي تأمین مالی شده توسط بانک صنعت و معدن تصریح کرد: امسال که با شعار جهش

 
تولید مزین شده، شاهد افزایش 25 درصدي واحدهاي بهره برداري رسیده در بخش صنعت هستیم. 

اکبر بهنام جو افزود: ما امروز شاهد سفر مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان اردبیل بودیم که با بازدید از واحدهاي صنعتی و

 
تولیدي در استان، از نزدیک در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

وي تصریح کرد: ما به صورت مرتب و در سفر به پایتخت، با حضور در بانک صنعت و معدن پیگیر تأمین اعتبارات براي واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی از طریق بانک صنعت و معدن هستیم که بخش زیادي از این منابع در سال جاري جذب شده است. 

استاندار اردبیل با قدردانی از مدیرعامل بانک صنعت و معدن و اعضاي هیأت مدیره در بازدید از صنایع استان در قالب این سفر کاري
فشرده اضافه کرد: این بازدیدها از کارخانه آرتاویل تایر که خود این بانک سرمایه اولیه این مجموعه را تأمین کرده، شروع شد و در

 
مراحل بعد از مجتمع تولیدي فولاد سپهر و همچنین واحد تولیدي ساروج در بخش صنعت ساختمان انجام شد. 

بهنام جو افزود: مهري با حضور در مجموعه آرتا در شهرك خصوصی، در جریان فعالیت هاي گسترده این مجموعه قرار گرفتند که

 
امیدواریم با تأمین اعتبارات مناسب این مجموعه و همچنین پتروشیمی آن فعالیت خود را به زودي توسعه بدهد. 

بهنام جو اضافه کرد: در سال جهش تولید رویکرد ما توجه جدي به افزایش تولید و اشتغال است که با فعال کردن واحدهاي راکد و

 
نیمه تمام سعی و اهتمام بر تقویت این حوزه است. 

وي در ادامه بیان کرد: در کنار بازدیدها، ما از مدیرعامل بانک صنعت و معدن خواستیم تا نسبت به افزایش اختیارات شعبه استانی

 
اقدام شده و ساختمانی مناسب و در شأن این بانک در اردبیل براي فعالیت گسترده بانک صنعت و معدن فراهم شود. 

استاندار اردبیل گفت: امیدواریم مصوبات این سفر به سرعت عملیاتی و اجرایی شود تا شاهد پرداخت تسهیلات مناسب تا سقف 2500
میلیارد ریال براي صنایع استان اردبیل باشیم.



فیلترینگ اینستاگرام فاجعه به بار می آورد

منبع: ایتناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/10/13

ایتنا - حجت الاسلام حسینی: روش آگاه کردن افراد بسیار مهم است. با فیلتر کردن، بستن و کنترل کردن نمی توان جواب
گرفت. بلکه این فضا را با آموزش و فرهنگ سازي می توان کنترل کرد.

حجت الاسلام حسینی پژوهشگر دینی در شصت و دومین
جلسه از سلسله نشست هاي «نقد و اندیشه» فیلتر تلگرام
را عاملی براي انحراف و پنهانکاري اعلام کرد و افزود: اگر
اینستاگرام هم فیلتر شود در کشور فاجعه به وقوع می

 
پیوندد. 

به گزارش ایتنا از ایرنا، شصت و دومین جلسه از سلسله
نشست هاي «نقد و اندیشه» با موضوع «آسیب شناسی

شبکه هاي اجتماعی در فضاي مجازي» با حضور «حجت الاسلام سید محمد حسین حسینی» پژوهشگر دینی و روانشناس و

 
«محمدرضا پویافر» جامعه شناس فرهنگی و عضو هیات علمی دانشگاه علوم انتظامی امین برگزار شد. 

حجت الاسلام حسینی، پژوهشگر دینی در این نشست که در وزارت ارتباطات برگزار شد، با اشاره به اینکه تمام تلاش ما بر این است
که اگر فردي ما را نقد می کند باید اجازه بدهیم که نظر او در صفحه باقی بماند و آن را حذف نکنیم، گفت: کسانی که در صفحات

 
اینستاگرام نظر می گذارند دو دسته هستند، دسته اول افرادي که طرفدار شما هستند و دسته دوم کسانی که با شما زاویه دارند. 

حسینی با اشاره به اینکه باید اول مشخص کنیم که هدف از مدیریت فضاي مجازي چه هست، افزود: هدف سیاست گذاران براي
مدیریت این فضا، کنترل کودکان و نوجوانان و حفظ آنها از خطرات آن است ولی اینکه چگونه می خواهیم مدیریت بکنیم موضوع

 
مهمتري است. 

این فعال فضاي مجازي با بیان اینکه نمی توان با فیلترینگ مدیریت کرد، ادامه داد: کنترل افراد از بیرون از نظر روانشناسی به شدت

 
ناکارآمد است و نمی توان با ضرب و زور کسی را کنترل کرد. 

وي افزود: روش آگاه کردن افراد بسیار مهم است. با فیلتر کردن، بستن و کنترل کردن نمی توان جواب گرفت. بلکه این فضا را با

 
آموزش و فرهنگ سازي می توان کنترل کرد. 

حسینی با تاکید بر اینکه یکی دیگر از روش هاي کنترل این فضا آگاهی دادن به والدین است، گفت: والدینی که هیچ آشنایی با

 
اینستاگرام ندارند و حتی کار کردن با گوشی هوشمند را بلد نیستند اگر آموزش ببینند می توانند به کنترل این فضا کمک کنند. 



این روانشناس و پژوهشگر دینی با اشاره به اینکه والدینی که آگاهی خود را با کمک روانشناسان بالا می برند می توانند با شیوه هاي
رفتاري به فرزندان خود براي حل مسایل و مشکلات در این فضا کمک کنند، تصریح کرد: براي مدیریت این فضا به جاي تغییر به
دنبال تاثیر باشیم. فاعلِ تغییر دیگران هستند، شما هیچوقت روي دیگران نمی توانید تغییر ایجاد کنید چون او یک شخصیت مستقل

 
دارد و در صورت فشار آوردن فرد به جاي تغییر رفتار به پنهانی انجام دادن کارها روي می آورد که در نوجوانان فاجعه است. 

حسینی فاعل تاثیر را، خود فرد دانست و گفت: وقتی به دنبال تاثیر می رویم به دنبال آن کارآمدي به وجود می آید و نتایج بهتري
می توان گرفت. تا وقتی یه دنبال این نباشیم که من چگونه می توانم در این فضا بر روي نوجوان و فرزند خود تاثیر گذار باشم به

 
نتیجه نخواهیم رسید. 

وي با اشاره به اینکه «من» تاثیر گذار در فضاي مجازي همه هستند و هیچکس نباید مسئولیت گریزي کند و نوك پیکان را باید به
سمت خود بگیرد تا تاثیر گذار باشد، افزود: اگر من بگویم تقصیر والدین است که در تربیت و کنترل فرزندان خود کوتاهی کرده اند،

 
باید بپرسم من چگونه بر روي آنها تاثیر بگذارم و آنها را آموزش بدهم. 

سید محمد حسین حسینی با اشاره به اینکه فضاي مجازي تبعات گوناگونی دارد، گفت: یک بخش تاثیرات فضاي مجازي بر حوزه
فردیت، انزواي افراد و گذر و تغییرات جامعه است و بخش دوم تولید محتوا براي این فضا است. حضور در این حوزه، یک قدرت است و

 
اگر الان از خودمان بپرسیم باید این فضا را قبول کنیم یا نه؟ در پاسخ باید بدانیم که پذیرفتن و نپذیرفتن این فضا چه تبعاتی دارد. 

این روانشناس با بیان این که اگر شما فضاي مجازي را کنار بگذارید و از آن بیرون بیایید فقط خودتان را از این فضا محروم کرده اید،
تصریح کرد: اوایل حضور فضاي مجازي حوزه علمیه با آن مخالف بود ولی الان شاهد حضور حداکثر حوزه در این عرصه هستیم، زیرا

 
این فضا، فضاي قدرت است و اگر براي آن تولید محتوا نکنی، مخالف تو از این تریبون استفاده می کند. 

حسینی با اشاره به فیلتر تلگرام و تبعات آن براي تولید کنندگان محتواي دینی در این فضا گفت: افراد زیادي که در این حوزه به
تولید محتوا با هزینه هاي بالا می پرداختند با فیلتر تلگرام دلزده شدند زیرا هیچکدام از پیام رسان هاي داخلی مخاطب تلگرام را

 
نداشتند و عملا هزینه کردهاي این افراد بی نتیجه ماند. 

وي فیلتر تلگرام را عاملی براي انحراف و پنهانکاري اعلام کرد و افزود: اگر اینستاگرام هم فیلتر شود در کشور فاجعه به وقوع می

 
پیوندد. 

حسینی با تاکید بر اینکه کرونا بسیاري از مشاغل را در کشور تعطیل کرده و به همین دلیل بسیاري از مشاغل در فضاي مجازي فعال
شده اند، اظهار کرد: کسانی که دغدغه فرهنگی و مسائل جنسی در کشور دارند ابتدا باید بازار کار را ساماندهی کنند زیرا تا زمانی که

 
اشتغال براي جوان فراهم نشود توجه به صفحات زرد هم ادامه دارد. 

حسینی با تاکید بر اینکه رسانه هاي اجتماعی بد یا خوب ندارد و محتوایی که ما براي آن تولید می کنیم آن را شکل می دهد،
تصریح کرد: به نظر من برخی از مسوولان ما دغدغه تولید محتوا و اصلاح این فضا را ندارند بلکه بیشتر به دنبال قطع کردن آن
هستند تا صورت مسله را پاك کنند. ولی باید به این نکته توجه داشته باشند که بستن این پلت فرم ها باعث حضور مردم در یک

 
تریبون و پلت فرم دیگر می شود. 

 
محمدرضا پویانفر: پیچیدگی هاي شبکه هاي اجتماعی نسبت به پیام رسان ها بیشتر است 



«محمدرضا پویافر» جامعه شناس و استاد دانشگاه در این نشست گفت: همه افراد علاقمند هستند که صرف نظر از اینکه تایید یا مورد
انتقاد قرار می گیرند دیده شوند. باید از نظرات مخالف و انتقادات استقبال کرد ولی نوع سوم کنشگري در فضاي مجازي وجود دارد

 
که با نظر فرد کاري ندارند بلکه او را تخریب می کنند که شما را ناچار به حذف افراد می کند. 

پویافر با بیان اینکه اگر موضوع تولید محتواي دینی در رسانه هاي اجتماعی یا social media اعم از شبکه هاي اجتماعی و پیام

 
رسان ها، هر کدام اقتضائات خاص خود را دارد، گفت: پیچیدگی ها در شبکه هاي اجتماعی نسبت به پیام رسان ها بیشتر است. 

این استاد دانشگاه با اشاره به لایو اخیر بلاگر اینستاگرامی با یکی از مخاطبان نوجوان خود، تصریح کرد: استعاره کوه یخ در این مورد

 
قابل استفاده است زیرا بسیاري از مردم ویدیویی را مشاهده کردند که براي آنها عادي بود یا در فضاي فعلی جامعه آن را دیده بودند. 

پویافر با اشاره به نوع ارتباط این نوع مخاطبان با رسانه ها تصریح کرد: توزیع سنی مصرف کنندگان محتوا اینستاگرام در اکتبر 2020

 
نشان می دهد که حداقل 7/1 درصد بین 13 تا 17 سال سن دارند. 

وي با بیان اینکه یک سوم مخاطبان اینستاگرام 25 تا 34 ساله ها هستند، ادامه داد: بیش از 6 درصد بالاي 55 سال سن دارند و این
ذهنیت که افراد با بالا رفتن سن تغییر نمی کنند را عوض خواهد کرد زیرا بسیاري از همین افراد در جامعه در معرض تغییرات جدي

 
عاطفی هستند. 

این جامعه شناس با بیان اینکه اکثر گروه ها و افراد دغدغه مند حاضر نیستند از خود هزینه کنند، تصریح کرد: این افراد هیچگاه این
پرسش را از خود نداشته اند که چرا حاضر به هزینه از تفکر و اندیشه خود نیستند و به دنبال این هستند که دیگرانی فرش قرمز را

 
براي آنها پهن کنند تا آنها در حوزه مورد دغدغه خود حضور داشته باشند بدون اینکه کوچکترین هزینه اي از خود کرده باشند. 

وي این رفتار را نشانه عمیق نبودن در دغدغه این افراد دانست و افزود: در لایه هاي بالاتر، در سطوح میانی و کلان کشور هم در حوزه
هاي مختلف سریع انگشت اتهام را به سمت یک دستگاه نشانه می روند که با فلان گروه یا اتفاق برخورد کند. نکته در اینجا است که
هیچکس از این افراد نمی پرسد که شما در کنشگري خود چه فعالیتی براي رفع این دغدغه کرده اي و احتمالا با صداي بلند اعلام

 
کردن آن دغدغه براي آن ها کارکرد دارد. حتی اگر به آن موضوع خیلی هم باور نداشته باشند. 

این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه با ورود اینترنت به کشور می توان دو سوال را مطرح کرد، گفت: اول اینکه ما براي اینترنت چه
کردیم؟ و دوم اینترنت با ما چه کرد؟ در پاسخ به سوال اول باید گفت ما اینترنت را به صورت قطره چکانی وارد کشور کردیم و الان بر
بستر آن به مردم خدمات ارائه می دهیم و در برخی موارد آن را کند و حتی فیلتر کرده ایم و البته تمام این موارد در ذیل تغییرات

 
اجتماعی در کشور بود که بدیهی به نظر می رسد ولی در شرایط فعلی مهمترین مسله کشور است. 

وي ادامه داد: در پاسخ به سوال دوم باید گفت تغییرات اجتماعی در نتیجه ارتباط فرهنگی با رسانه به وجود آمد و در هر لحظه سبک
زندگی، رفتارها و تفکر ما را تغییر می دهد ولی در کشور هیچ نشانه اي از فکر کردن بر روي این موضوع نیست و در نتیجه رسانه
خانواده ما را تغییر داده است به صورتی که نرخ تجرد قطعی در ایران 4/3 است که بالاتر از میانگین بسیاري از کشورهاي توسعه یافته

 
است و این نشان می دهد که تلاش ما براي نهادینه کردن فرهنگ خانواده در کشور به بن بست رسیده است. 

پویافر با بیان اینکه مداخله حکومت در عرصه هاي فرهنگی درست نیست، گفت: نقش دولت در این عرصه باید سیاستگذار، حمایتگر،



تسهیل گر و ناظر باشد. حضور داشته باشد ولی در حال حاضر ما نظام هاي غیر دولتی براي این فعالیت ها نداریم و نتیجه این می

 
شود که در نهایت حاکمیت مانند یک پدر همیشه نگران همواره در کنار مردم و جامعه حضور دارد. 

وي خاطرنشان کرد: حکومت در ایران همیشه از واگذاري حوزه هاي فرهنگی به مردم واهمه دارد و در نتیجه اراده اي هم براي
واگذاري و تغییر وجود ندارد. به عبارت دیگر حکومت همیشه می ترسید با رها کردن این حوزه مردم به انحراف کشیده شوند.



برگزاري جلسه هم اندیشی با حضور مسئولین قرارگاه علم و فناوري بنیاد

احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)

شماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/10/13
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان بوشهر - به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر، نظر به اهمیت حمایت از
دانشجویان و دانش آموختگان کارآفرین و صاحبان ایده و همچنین 6 هسته نوآور منتخب در رویدادهاي استارت آپی آذرماه

سال 99 دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر، جلسه اید در روز سه شنبه 9 دي ماه 99 با ...

در ابتداي جلسه دکتر شبیر اشکپور مطلق رئیس واحد استان بوشهر ضمن خوش آمدگویی به مدعوین، به بیان معرفی دانشگاه
و مأموریت هاي آن پرداخت و حرکت در راستاي سند راهبردي دانشگاه با اولویت هاي مهارت محوري و اشتغالزایی در استان را از اهم
وظایف ستادي این واحد دانشگاهی دانست و ضمن تاکید بر 60% آموزش هاي مهارتی و میدانی این دانشگاه، لزوم همکاري و
مشارکت مستمر دستگاه هاي اجرایی متولی اشتغال و کارآفرینی در کشور و استان به منظور بستر سازي لازم فضاي اشتغال و کسب

 
و کار براي دانشجویان، دانش آموختگان و مدرسان صاحب ایده و خلاق، را خواستار شد. 

دکتر شبیر اشکپور مطلق، سرمایه گذاري بر روي طرح هاي کارآفرینی استاندارد و توجیه شده صاحبان ایده را گام مهمی در راستاي
فرهنگ استخدام کنندگی به جاي استخدام شوندگی فارغ التحصیلان دانشگاهی دانست و آمادگی کامل دانشگاه جامع علمی کاربردي
استان بوشهر را براي ارائه  3 طرح کارآفرین اشتغالزا در زمینه صنعت خرما و گیاهان دارویی به سرمایه گذاران استانی و کشوري اعلام
کرد. رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان با توجه به تأیید شوراي پژوهش و فناوري واحد استانی مبنی براي استقرار 6 هسته
نوآور با ایده هاي تولید کشت هیدروپونیک، محصولات نوآوري شده از خرما، فناوري میکرو ارگانیسم هاي بهره ور در مدیریت پایدار
آب،  اینترنت اشیاء و اتوماسیون آبیاري هوشمند و کترینگ سلامت با محصولات ارگانیک استان، ضمن تشکر از حمایت هاي ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، آمادگی کامل دانشگاه را در فرصت زمانی مناسب براي ارائه طرح هاي مذکور به بنیاد احسان ستاد

 
اجرایی فرمان حضرت امام (ره) اعلام داشت. 

در ادامه جلسه مهندس احمد نیک پور ضمن معرفی خدمات و حمایت هاي بنیاد احسان بر روي طرح هاي اشتغالزایی و ارائه گزارشی
از اقدامات صورت گرفته در استان و کشور و ابراز خرسندي از فعالیت هاي اثربخش دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر در
حوزه مهارت آموزي و اشتغال، آمادگی کامل بنیاد را به منظور حمایت از طرحهاي اشتغالزایی ارائه شده از سوي کارآفرینان
دانشگاهی، اعلام کرد. مهندس نیک پور خواستار برگزاري وبینار آموزشی با دانشجویان و مدرسان دانشگاه به منظور آشنایی بیشتر با

 
خدمات ارائه شده از سوي بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) و تعاملات دوسویه بیشتر گردید. 

در ادامه و پس از بحث و تبادل نظر اعضاء حاضر در جلسه مقرر گردید در جلسه آتی ضمن هماهنگی براي بازدید از طرح هاي
اشتغالزایی مربوطه با حضور کارآفرینان و صاحبان ایده و بنیاد احسان ستاد اجرایی، پس از ارائه کارآفرینان و صاحبان ایده، مبالغ

 
حمایتی از طرح ها مصوب و نهایی گردد.   



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



رشد 20 درصدي در تولید معدن مس مزرعه

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/10/13

سیاوش حاتم زاده مدیرعامل معدن مس مزرعه گفت: با تلاش تمامی کارکنان شاهد رشد 20 درصدي در تولید در معدن و
کارخانه تغلیظ معدن مس مزرعه بودیم.

سیاوش حاتم زاده مدیرعامل معدن مس مزرعه گفت: با تلاش تمامی کارکنان شاهد رشد 20 درصدي در تولید در معدن و

 
کارخانه تغلیظ معدن مس مزرعه بودیم. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از مس پرس، مدیرعامل معدن مس مزرعه گفت: بر اساس برنامه تولید ارائه شده از سوي امور برنامه
ریزي مس  بایستی سالانه 85200 تن کانسنگ مس با عیار 0٫62 درصد از معدن مس سونگون به کارخانه تغلیظ  ارسال و در خط

 
تولید به 1827 تن کنسانتره با عیار 24 درصد و بازیابی 83 درصد تبدیل شود. 

حاتم زاده با بیان این مطلب و با تشکر و قدردانی از نگاه ویژه دکتر سعدمحمدي مدیرعامل شرکت مس به معدن مس مزرعه و
پیگیري مجدانه عملیات اکتشافی در این منطقه گفت:  در سال  1399 براي تحقق شعار جهش تولید با فعالیت مضاعف پرسنل
زحمت کش تمام رکوردهاي سال هاي قبل شکسته شده و به تاریخ منتهی به 21مهرماه99 در طول مدت کمتر از 7 ماه 49105 تن
کانسنگ با عیار 0٫75 درصد وارد کارخانه شده و مقدار 1271 تن کنسانتره با عیار 24٫5 درصد و بازیابی 84٫2 درصد تولید شده

 
است. 

وي افزود: این میزان تولید نسبت به مدت مشابه سال گذشته تناژ کانسنگ ورودي 20 درصد و با لحاظ کردن عیار خوراك ورودي

 
کنسانتره تولیدي 19 درصد افزایش داشته است. 

مدیرعامل مس مزرعه اضافه کرد: همچنین بر اساس گزارش مالی میان دوره اي منتهی به31 شهریور 99، این شرکت  110 میلیارد

 
ریال سود خالص داشته که نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش 120 درصدي را نشان می دهد. 

حاتم زاده با اشاره به راه اندازي کارخانه آهک اهر از سوي شرکت مس گفت: شرکت مس مزرعه طی قراردادي با شرکت صنعتی،
معدنی مولیبدن مس آذربایجان راهبري معدن و کارخانه آهک هیدارته اهر را برعهده گرفته و تاکنون کلیه فعالیت هاي لازم جهت

 
آماده سازي کارخانه براي راه اندازي و تولید آهک را به نحو احسن انجام داده و  تا پیش از پایان سال جاري افتتاح خواهد شد. 

وي افزود: همچنین طی قراردادي با مجتمع مس سونگون راهبري ایستگاه پمپاژ سد اهر را به عهده گرفته و چندین سال است که

 
مسئولیت انتقال آب خام از سد اهر به کارخانجات تغلیظ مجتمع  مس سونگون را  به عهده دارد. 

حاتم زاده با اشاره به اشتغال 110 نفري در مجموعه سد اهر و معدن مس مزرعه گفت: با بهره برداري از معدن و کارخانه آهک اهر نیز

 
بیش از 100 نفر مشغول بکار خواهند شد. 

وي در ادامه با اشاره به سوابق اکتشافی و تولید این معدن گفت: عملیات اکتشاف این معدن (توسط گروهی فرانسوي) به موازات
استخراج آن از سال 1337  شروع و به مدت 5 سال ادامه داشته است. البته عملیات استخراج توسط شرکت سهامی کل معادن تا

 
سال 1350 ادامه پیدا کرده و از آن به بعد معدن تعطیل بوده است. 

حاتم زاده بیان کرد: در سال 1367 مطالعاتی دوباره بر روي معدن انجام شده و پس از پاك سازي و بازسازي برخی بخش هاي
تخریب شده عملیات استخراج شروع شده و در سال 1375 کارخانه تغلیظ با ظرفیت خوراك 80 هزار تن در سال نیز به این مجموعه

 
اضافه شده و کانسنگ موجود از تونل ها به صورت زیرزمینی استخراج و به کنسانتره تبدیل شده است. 

مدیرعامل مس مزرعه با بیان این که در سال 1385 ذخیره معدن به اتمام رسیده و خوراك ورودي کارخانه تغلیظ از معدن مس
سونگون تأمین می شود اظهار داشت: در حال حاضر، حوزه اکتشافی معدن مس مزرعه در اختیار امور اکتشافات شرکت ملی صنایع



مس ایران جهت توسعه اکتشاف قرار گرفته  است و در صورت وجود ذخیره قابل توجه نسبت به میزان آن توسعه کارخانه تغلیظ و

 
افزایش تولید را خواهیم داشت. 

گفتنی است، معدن مس مزرعه در 25 کیلومتري شمال شهرستان اهر  در نزدیکی روستایی به همین نام واقع شده است.



رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/10/13

دکتر حسین مهري در بازدیدي که از واحدهاي تولیدي استان اردبیل داشت، ضمن تأکید بر نقش توسعه اي این بانک در
سال جهش تولید، گفت: رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است.

دکتر حسین مهري در بازدیدي که از واحدهاي تولیدي استان اردبیل داشت، ضمن تأکید بر نقش توسعه اي این بانک در سال

 
جهش تولید، گفت: رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، دکتر حسین مهري و هیأت همراه بعد از ورود به استان

 
اردبیل مورد استقبال معاون اقتصادي استاندار اردبیل و مدیران استانی قرار گرفتند. 

وي در گام اول بازدید از صنایع این استان که روز چهارشنبه دهم دیماه به اتفاق استاندار اردبیل صورت گرفت از کارخانه آرتاویل تایر

 
و فاز توسعه اي آن بازدید کرد. 

کارخانه آرتاویل تایر درحال حاضر انواع تایرهاي سبک و سنگین، تولید و روانه بازار مصرف کرده و با تولید سالانه 300 هزار حلقه

 
لاستیک نیاز بازار را تامین می کند. 

در ادامه این بازدیدها مدیر عامل بانک صنعت ومعدن از مجتمع فولاد سپهر سبلان تولید کننده شمش فولادي در شهرك صنعتی

 
شماره دو اردبیل بازدید کرد و نسبت به پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش براي این واحد تولیدي قول مساعد داد. 

 
دکتر مهري سپس از کارخانه آذر ساروج سبلان بازدید کرد. 

وي با ابراز خرسندي از تولیدات متنوع کارخانه آذر ساروج سبلان در حوزه سبک سازي محصولات صنعت ساختمان از آمادگی بانک

 
صنعت ومعدن در حمایت همه جانبه از صنعتگران و تولید کنندگان این استان خبر داد. 

این کارخانه با تولید روزانه 500 متر مکعب آجر پیش ساخته وسبک علاوه بر تامین نیاز داخلی محصولات خود را به کشورهاي

 
همسایه نیز صادر می کند. 

مدیر عامل آذر ساروج سبلان در این دیدار از مساعدت هاي بانک صنعت و معدن و همکاري مدیر استانی و کارشناسان این بانک ابراز
رضایت کرد و از مدیرعامل و مسولان بانک درخواست کرد تا براي اعطاي تسهیلات لازم براي حفظ ظرفیت این کارخانه با شرکت

 
همکاري کنند. 

مدیر عامل بانک صنعت و معدن همچنین در این سفر از شرکت هفت آسمان سبلان تولیدکننده میوه خشک و واحد تولید زیورآلات

 
در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید نمود و در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

دکترحسین مهري در خلال این بازدیدها، اظهار داشت: از ابتداي دولت تدبیر و امید بانک صنعت و معدن در استان اردبیل بیش از

 
21 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده که این منابع در اختیار صاحبان واحدهاي تولیدي قرار گرفته است. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: از این رقم سهم واحدهاي تولیدي 54 میلیون یورو به صورت ارزي و همچنین 4500 میلیارد

 
ریال بوده که در قالب تسهیلات مختلف از طریق بانک صنعت و معدن پرداخت شده است. 

دکتر مهري افزود: با توافق انجام شده با استاندار اردبیل، قرار شد تا پایان امسال و سال آینده 2500 میلیارد ریال تسهیلات نیز به

 
واحدهاي صنعتی و معدنی در استان اردبیل پرداخت شود. 

وي با قدردانی از حمایت هاي ویژه استاندار اردبیل از واحدهاي تولیدي و صنعتی و همچنین مدیریت استانی بانک صنعت و معدن در
پرداخت تسهیلات به واحدهاي فعال و کارآفرینان کوشا خاطر نشان کرد: ما بازدیدهاي خود را از آرتاویل تایر شروع کردیم و قرار شد

 
براي طرح هاي توسعه اي این مجموعه تولیدي منابع و تسهیلات مناسب پرداخت شود. 



دکتر مهري ضرورت حمایت از واحدهاي راکد و نیمه فعال را ضروري خواند و بیان کرد: در بازدید از کارخانه در حال احداث تولید
کاغذ از سنگ، مقرر شد در حمایت از این مجموعه که از تکنولوژي جدید در تولید کاغذ استفاده می کند، سرمایه در گردش پرداخت

 
شده و منابع مورد نیاز تأمین شود. 

وي به طرح توسعه مجموعه آرتا اشاره کرد و ادامه داد: ما قدردان تلاش سرمایه گذار این پروژه و فعال بخش خصوصی در این

 
مجموعه هستیم که با تمام توان تولید خود را انجام داده و زمینه اشتغال را براي جوانان فراهم کرده است. 

دکتر حسین مهري در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: با تأکید استاندار اردبیل قرار شد در حمایت از صنایع و معادن استان،
اختیارات بیشتري به بانک صنعت و معدن استان داده شود که در حال حاضر سقف اختیارات پرداخت تسهیلات در سرپرستی استان

 
200 میلیارد ریال است که این رقم تا پایان امسال به 300 میلیارد ریال افزایش خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: سرپرستی بانک صنعت و معدن استان در کنار پرداخت تسهیلات ثابت و سرمایه در گردش نسبت به پرداخت
تسهیلات ارزي و سایر خدمات بانکی به ویژه صدور ضمانت نامه ها اقدام خواهد کرد و امیدواریم با این اقدامات موانع و مشکلات

 
تولیدکنندگان رفع شود. 

دکتر مهري گفت: ضرورت دارد پرداختی ها از طریق بانک صنعت و معدن استان با سرعت بیشتري انجام شود و ما نیز حمایت هاي

 
لازم را انجام خواهیم داد. 

وي در مورد احداث و یا خرید ساختمان جدید براي سرپرستی بانک صنعت و معدن در استان نیز افزود: امیدواریم با توجه به
محدودیت فضاي فعلی، شرایطی مهیا شود تا توسعه فعالیت هاي سرپرستی بانک صنعت و معدن استان اردبیل را در یک مجموعه

 
مناسب شاهد باشیم. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن با قدردانی از سرمایه گذار و کارآفرین مجموعه آرتاپلاست در اردبیل خاطر نشان کرد: مدیریت این
مجموعه از سرمایه گذاران فعال و کوشایی است و بنده به نوبه خود دست فعالان بخش خصوصی را می بوسم چرا که رونق اقتصاد و

 
اشتغال کشور در دستان تواناي آنان است. 

دکتر مهري اضافه کرد: در این مجموعه زنجیره تولید و تأمین مواد اولیه فراهم شده و با راه اندازي واحدهاي جدید به ویژه

 
پتروشیمی، امکان صادرات محصولات فراهم شده و از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي ادامه داد: با دلسوزي استاندار اردبیل و حمایتی که از بخش خصوصی انجام می شود، استان اردبیل در سال هاي آینده می تواند

 
استانی سرآمد در توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی به شمار آید. 

استاندار اردبیل نیز در بازدید از مجموعه هاي تأمین مالی شده توسط بانک صنعت و معدن تصریح کرد: امسال که با شعار جهش

 
تولید مزین شده، شاهد افزایش 25 درصدي واحدهاي بهره برداري رسیده در بخش صنعت هستیم. 

اکبر بهنام جو افزود: ما امروز شاهد سفر مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان اردبیل بودیم که وي با بازدید از واحدهاي صنعتی و

 
تولیدي در استان، از نزدیک در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

وي تصریح کرد: ما به صورت مرتب و در سفر به پایتخت، با حضور در بانک صنعت و معدن پیگیر تأمین اعتبارات براي واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی از طریق بانک صنعت و معدن هستیم که بخش زیادي از این منابع در سال جاري جذب شده است. 

استاندار اردبیل با قدردانی از مدیرعامل بانک صنعت و معدن و اعضاي هیأت مدیره در بازدید از صنایع استان در قالب این سفر کاري
فشرده اضافه کرد: این بازدیدها از کارخانه آرتاویل تایر که خود این بانک سرمایه اولیه این مجموعه را تأمین کرده، شروع شد و در

 
مراحل بعد از مجتمع تولیدي فولاد سپهر و همچنین واحد تولیدي ساروج در بخش صنعت ساختمان انجام شد. 

بهنام جو افزود: دکتر مهري با حضور در مجموعه آرتا در شهرك خصوصی، در جریان فعالیت هاي گسترده این مجموعه قرار گرفتند

 
که امیدواریم با تأمین اعتبارات مناسب این مجموعه و همچنین پتروشیمی آن فعالیت خود را به زودي توسعه بدهد. 

بهنام جو اضافه کرد: در سال جهش تولید رویکرد ما توجه جدي به افزایش تولید و اشتغال است که با فعال کردن واحدهاي راکد و

 
نیمه تمام سعی و اهتمام بر تقویت این حوزه است. 

وي در ادامه بیان کرد: در کنار بازدید ها، ما از مدیرعامل بانک صنعت و معدن خواستیم تا نسبت به افزایش اختیارات شعبه استانی

 
اقدام شده و ساختمانی مناسب و در شأن این بانک در اردبیل براي فعالیت گسترده بانک صنعت و معدن فراهم شود. 



استاندار اردبیل گفت: امیدواریم مصوبات این سفر به سرعت عملیاتی و اجرایی شود تا شاهد پرداخت تسهیلات مناسب تا سقف 2500
میلیارد ریال براي صنایع استان اردبیل باشیم.



وام جدید کرونا بنگاه محور شد+ مبلغ وام

منبع: داناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/10/13

چارچوب پرداخت وام کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر یافته و نحوه پرداخت آن به واحد اقتصادي را دستگاه
اجرایی مربوطه تعیین می کند.

چارچوب پرداخت وام کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه
محوري تغییر یافته و نحوه پرداخت آن به واحد اقتصادي را

 
دستگاه اجرایی مربوطه تعیین می کند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ در راستاي حفظ
اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار، پرداخت
تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا
در دستور کار وزارت کار قرار گرفت و بر این اساس، 14
رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس
کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب
کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، براي استفاده از
تسهیلات مذکور به سامانه کارا معرفی شدند تا مراحل ثبت

 
نام خود را از این طریق دنبال کنند. 

در مرحله نخست پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، نزدیک به 14 هزار میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از
کرونا در کشور پرداخت شده و متقاضیان به 19 بانک تعیین شده در این حوزه معرفی شدند که مبلغ مذکور در 14 رسته و 858 زیر

 
رسته تعریف شده است. 

در مرحله دوم پرداخت تسهیلات کرونا نیز رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته شده که قرار است به چهار بخش حمل و

 
نقل، گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش اختصاص یابد. 

به گفته مدیرکل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار، پرداخت تسهیلات کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر
کرده است و در این مرحله صرفنظر از بخش حمل و نقل ریلی که قبلا هم مشمول پرداخت تسهیلات شده بود، سه بخش گردشگري،

 
فرهنگ و هنر و ورزش در دستور کار قرار گرفته است. 

ازوجی افزود: ستاد مقابله با کرونا پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین و کسب و کارهاي حوزه ورزشی، گردشگري و فرهنگ و هنر

 
را در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي شدیدا آسیب دیده از کرونا به تصویب رسانده است. 

آنطور که وي گفته چارچوب پرداخت وام کرونا مشابه تسهیلات قبلی است ولی اینکه به هر واحد اقتصادي چگونه پرداخت شود
چارچوبی است که دستگاه اجرایی مربوطه تعیین کرده است. به عنوان مثال در حوزه گردشگري چارچوبهایی که براي هتل ها و مراکز

اقامتی و بوم گردي تعیین شده مبناي پرداخت تسهیلات از سوي بانکها خواهد بود. 



پیش از این معاونت اشتغال وزارت کار از اختصاص 2000 میلیارد تومان تسهیلات حمایتی کرونا به بخش گردشگري، 1700 میلیارد
تومان به بخش فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان به بخش ورزش در مرحله دوم پرداخت وام کرونا و بر اساس مصوبات ستاد ملی
کرونا خبر داده بود. پرداخت تسهیلات بخش حمل و نقل نیز در این مرحله ادامه دارد و براي این منظور 3500 میلیارد تومان پیش

 
بینی شده است. 

مبلغ تسهیلات حمایتی دولت شامل 120 میلیون ریال وام براي کسب و کارهاي آسیب دیده و 160 میلیون ریال براي واحدهایی

 
است که بالاجبار به دستور دولت یا ستاد مبارزه با کرونا تعطیل شده اند. 

تسهیلات کرونا با نرخ سود 12 درصد و در اقساط 24 ماهه پرداخت می شود که دوره تنفس بازپرداخت اقساط تا اول خرداد ماه سال

 
1400 تعیین شده است. 

وثایق مورد نیز براي دریافت تسهیلات نیز سفته و چک است که براي دریافت وام کرونا تا سقف 160 میلیون ریال نیازي به معرفی
ضامن نیست و تنها با ارائه سفته یا چک می توان تسهیلات را دریافت کرد. براي دریافت تسهیلات 16 میلیون تومان تا 48 میلیون
تومان سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن نیاز است. براي تسهیلات 48 میلیون تا 160 میلیون تومانی متقاضی باید علاوه بر
سفته یا چک، دو ضامن معرفی کند. پرداخت تسهیلات 160 میلیون تا 200 میلیون تومان هم نیازمند ارائه سفته یا چک به همراه
سه ضامن است. براي متقاضیانی که بیش از 200 میلیون تومان درخواست بدهند، تضامین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت یا به

 
تشخیص بانک وثایق متعارف باید ارائه شود. 

متقاضیان دریافت وام کرونا در مرحله دوم پرداخت تسهیلات نیز جهت ثبت نام و تکمیل اطلاعات خود حتما باید از طریق سامانه

 
کاراي وزارت کار اقدام کنند. 

انتهاي پیام



دعوت به همکاري جهت اعطاي نمایندگی یک شرکت بیمه اي در ایلام

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/10/13

یک شرکت بیمه اي معتبر جهت تکمیل کادر خود در استان ایلام از افراد واجد شرایط زیر دعوت به همکاري می نماید.

 
یک شرکت بیمه اي معتبر جهت تکمیل کادر خود در استان ایلام از افراد واجد شرایط زیر دعوت به همکاري می نماید. 

 
اعطاي نمایندگی 

 
جنسیت: آقا، خانم 

 
نوع همکاري: تمام وقت 

 
برخورداري از حُسن اعتماد و اعتبار در محل فعالیت 

 
دارا بودن خصوصیت آموزش پذیري و روابط عمومی 

 
عقد قرارداد رسمی و اعطاي کد رسمی 

 
اعطاي پورتفو رسمی بیمه از روز اول (در صورت قبولی در مراحل گزینش) 

 
دریافت حق امضاء و حق مُهر و حق تاسیس شعبه 

 
دریافت مجوز کارآفرینی 

 
برخورداري از آموزش و حمایت و پشتیبانی (بزرگترین شبکه فروش بیمه اي کشور) 

 
ارتقا شغلی (طبق قرارداد تا سمت مدیریت ارشد شعب در استان و کشور طبق مِتُد آموزشی جدید بیمه در جهان) 

 
ارسال رزومه و مراحل گزینش بصورت اتوماسیون و فقط از طریق لینک زیر خواهد بود . 

 
اطلاعات تماس 

 
 http://91723.atiye24.com لینک

پربیننده ترین زمان اعلام نتایج آزمون استخدامی مشخص شد 15هزار کادر درمانی در کشور جذب شدند استخدام کارشناس مالی با
مزایا در تهران استخدام کارمند پشتیبانی دستگاه بانکی با حقوق، پورسانت و مزایا در شیراز استخدام مهندس عمران نقشه بردار در

محدوده پرند استان تهران



آغاز ثبت نام ترم زمستان آموزش هاي کوتاه مدت جهاد دانشگاهی چهارمحال

و بختیاري

منبع: ایسناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/10/13

رییس جهاد دانشگاهی چهارمحال و بختیاري از آغاز ثبت نام ترم زمستان آموزش هاي کوتاه مدت جهاد دانشگاهی استان به
صورت غیر حضوري خبر داد.

سیروس رضایی در گفت و گو با ایسنا، آموزش هاي کوتاه
مدت را یکی از حوزه هاي تخصصی جهاد دانشگاهی استان
در راستاي مهارت آموزي و توسعه کارآفرینی معرفی کرد و
از شروع ثبت نام ترم زمستان آموزش هاي عمومی،
تخصصی، تخصصی پیشرفته و اشتغال محور در مراکز

 
آموزشی این نهاد به صورت غیر حضوري خبر داد. 

وي با اشاره به شروع انتشار ویروس کرونا در بهمن ماه
سال گذشته و تعطیلی آموزش هاي حضوري، نیاز به صدور
مجوز از سوي ستاد استانی مبارزه با کرونا و دانشگاه علوم
پزشکی استان در خصوص بازگشایی مراکز آموزشی را

الزامی دانست و تاکید کرد: جهاد دانشگاهی آمادگی دارد با رعایت کلیه موازین و پروتکل هاي بهداشتی اعم از ثبت نام مراکز و
تکمیل فرم خود اظهاري مدیران، مدرسان و پرسنل، در سامانه سلامت وزارت بهداشت، رعایت فاصله اجتماعی و گندزدایی روزانه
مراکز اقدام به برگزاري دوره هاي آموزشی به صورت حضوري نماید لذا تا صدور مجوز برگزاري کلاس هاي حضوري، دوره ها به

 
صورت مجازي و غیر حضوري همانند ترم هاي گذشته برگزار می شود. 

رضایی با اشاره به مزایاي آموزش هاي آنلاین تصریح کرد: با استفاده از جدیدترین ابزارهاي ارتباطی، مدرسین و فراگیران از طریق
اینترنت و به صورت همزمان با یکدیگر تعامل داشته و فرآیند آموزش و یادگیري را به انجام می رسانند. در این شیوه علاوه بر امکان
ارائه محتواي دوره ، فرصت تعاملات زنده و دریافت بازخورد در جلساتی مانند آزمون ها و آزمایش ها از فراگیران فراهم است با
استفاده از بسترهاي برگزاري کلاس آنلاین، شرکت در کلاس درس براي همه افراد از هر نقطه اي بخصوص مناطق محروم امکان پذیر

 
است و فراگیران براي حضور در کلاس، تنها به یک کامپیوتر یا موبایل متصل به اینترنت مناسب نیاز دارند. 

رییس جهاد دانشگاهی چهارمحال و بختیاري تصریح کرد: براي مرتفع کردن این نیاز سامانه آموزش مجازي جهاد دانشگاهی (امجد)
که یک برنامه کاربردي تحت وب است با محیط فارسی و کاربري راحت براي دانشجویان و فراگیران طراحی و اجرا شده و فراگیران
می توانند در هر یک از دپارتمان هاي آموزشی، دوره هاي مختلف و متنوع را با استفاده از اساتید مجرب و مدرن ترین شیوه هاي

 
آموزشی، آموزش ببینند. 

وي با اشاره به طراحی و برگزاري دوره هاي آموزشی زبان هاي خارجی(انگلیسی، فرانسه، آلمانی، روسی، عربی، ترکی استانبولی،
بورس در سه سطح مقدماتی، تحلیل تکنیکال و تحلیل بنیادي، دستیار دندانپزشک، تکنسین داروخانه، برنامه نویسی اندروید،



حسابداري، تربیت مربی مهدهاي کودك، تربیت معلم مدارس ابتدایی، عکاسی، فتوشاپ عکاسی، تدوین و ادیت فیلم و صدا،
دکوراسیون داخلی، دوخت چرم، تربیت راهنمایان ایرانگردي و جهانگردي، کاشت تا فرآوري زعفران، مهم ترین رویکرد معاونت

 
آموزشی جهاد دانشگاهی را برگزاري دوره هاي اشتغال محور برشمرد. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان گفت: متقاضیان براي کسب اطلاعات بیشتر می توانند به پورتال http://jdchb.ac.ir/ مراجعه و یا به

 
شماره تلفن هاي مراکز آموزشی زیر تماس حاصل کنند. 

 
- مرکز آموزش شماره 1 شهرکرد: بلوار شریعتی، خیابان شهید رجایی، پلاك 70 تلفن: 33398026 

 
- مرکز آموزش شماره 2 شهرکرد: خیابان ولیعصر، روبروي بیمه سلامت تلفن: 32242517 

 
- مرکز آموزش بروجن: میدان شهرداري تلفن: 34221230 - 34235080 

 
- مرکز آموزش فارسان: خیابان شهید بهشتی، خیابان اشرفی اصفهانی تلفن: 33225330 

 
- مرکز آموزش سامان: خیابان پاسداران، روبروي داروخانه شبانه روزي، تلفن: 33527464 

 
- مرکز آموزش لردگان: خیابان گلزار شهدا، تلفن: 34446693 

انتهاي پیام



مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري

می شود

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/10/13

مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم،
هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام

 
برداشت. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی، مفهوم مسئولیت
اجتماعی، اهداف گسترده تري را در برمی گیرد که شامل جنبه هاي
اجتماعی – اقتصادي هستند. این مفهوم فراتر از به دست آوردن صرفاً

سود اقتصادي است و بهبود رفاه جامعه را نیز شامل می شود و از آن دفاع می نماید. در واقع می توان گفت که شرکت ها تنها
نیازهاي مالکین خود را تأمین نمی کنند، بلکه نیازهاي مجموعه اي از بازیگران اجتماعی را برآورده می کنند که به شرکت و حوزه
فعالیت آن علاقه مند هستند. تمایل شرکت براي پذیرش مسئولیتی بیش از مسئولیت عادي اقدامات و اثرات کسب وکار خود است.

 
در واقع مسئولیت اجتماعی شرکت، مسئولیتی بزرگ تر است که شرکت در قبال اثرات خود بر جامعه و محیط طبیعی بر عهده دارد. 

هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود 5 پروژه خدمات محور با اعتبار حدود 300 میلیارد ریال را براي
سال 99 در دستور کار قرار داده که این طرح ها، شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و با بضاعت علمی در بندر ماهشهر،
تأسیس و راه اندازي کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک،
ارائه خدمات درمانی به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی براي نوجوانان و جوانان در مناطق
محروم ماهشهر است. مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک نیز صورت گرفته و طرح
شناسایی نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آن
هاست؛ که مطالعات آن نیز به اتمام رسیده است. در رابطه با راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس در حوزه مسئولیت اجتماعی، “جواد
گلی” مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی این هلدینگ در گفت وگویی به تبیین اقدامات هلدینگ خلیج

 
فارس در حوزه “مسئولیت اجتماعی” پرداخته است. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ
شاهد بهبود وضعیت ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار داشت: مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام
برداشت، این سند علاوه بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدامات اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي

 
تابعه می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا باشد. 

وي تصریح کرد: مدیرعامل هلدینگ در همه جلسات مسئولیت اجتماعی حضور دارد و آقاي مهندس ربیعی با ریزترین موضوعات در
حوزه مسئولیت اجتماعی درگیر است. یعنی این گونه نیست که ایشان بگوید این پروژه مصوب شد و امضا کردیم و مثلاً امسال 30
میلیارد تومان در حوزه مسئولیت اجتماعی هزینه می کنیم و دیگر پیگیري نمی کنیم، بلکه ایشان معتقد است باید روي پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی که مصوب کردیم، کار مطالعاتی انجام شود و بعد از گزارش شناخت مطالعه یک بار دیگر پروژه ها را یک به یک،

 
در مدل برنامه ریزي پروژه ها کنترل می کند. 



مهندس گلی در خصوص حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی، که ازجمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در
هلدینگ خلیج فارس اظهار داشت: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان
به آن تعلق دارند، مهم است. هرچند آموزش وپرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان
سفارش شده به پروژه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی
دارند اما بضاعت مالی ندارند؛ اگر این افراد توسط هلدینگ حمایت شوند، شاهد یک تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و

 
توانمندسازي خواهیم بود. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك
صنعتی ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج
کنند، در قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي
کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از
زندانی هاي با جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می کنند و وارد چرخه
کار و تولید می کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها ازجمله هلدینگ را مجاب
خواهند کرد که تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به
این نکته هم توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و

 
ارزشمندتر از هزینه هاي مالی آن است. 

گلی اظهار داشت: فرض کنید ما بیاییم به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم ترغیب به تأمین کالاهاي
موردنیاز خود از این کارگاه ها ازجمله لباس کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و….. تأمین کنند و
همچنین محصولات آنها را پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدامات موجب می شود که کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت
نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند. هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن
تجهیزات براي خاك ریز و … است که ما به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم تا محصولات این واحد را پیش خرید

 
کنند تا به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک کنند. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه توانمندسازي مردم، جوانان و بانوان مناطق هم جوار تاکنون در اولویت
صنعت پتروشیمی نبوده، تصریح کرد: شما کمتر مدیرعاملی را می توانید پیدا می کنید که ادعا کند این راهبرد در حوزه مسئولیت
اجتماعی اش اجرا می شود. امروز مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، راهبردهاي اصلی و جزئی اقدامات در حوزه مسئولیت اجتماعی را

 
ترسیم و کنترل می کند به گونه اي که حتی چگونگی جذب، مصاحبه و انتخاب دانش آموزان از این موضوع مستثنا نیست. 

گلی با تصریح بر این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،
افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی بکنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سرکار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

وي یادآور شد: اخیراً در ماهشهر مراسمی داشتیم که به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار
دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا کردیم. یا پتروشیمی شهید تندگویان روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می

 
کردند و گاهی داخل آن می افتادند، پلی ساختیم که این ها خدمتی است کاربردي به مردم منطقه که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت
اجتماعی این شرکت در حال اجراست، گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی ازجمله توپ
بازي هستند که با تخصیص رقم قابل توجهی این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد. همچنین براي پروژه بورسیه دانش

 
آموزان 5 میلیارد تومان و به پروژه خانواده 6 میلیارد تومان و براي پروژه توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده ایم. 

گلی در خصوص حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار داشت: به طور مستقیم پروژه اي در خصوص
اعتیاد، پروژه اي تعریف نکرده ایم اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر روي جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي



 
اجتماعی ازجمله طلاق، اعتیاد و… است. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس در خصوص ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند که هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر
فنی براي آنها بود. اساساً مراکز مشاوره را بر اساس دستورالعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان
شناختی تعریف کردیم به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته اصلاً قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي
برخوردار بسیار حرفه اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و تمامی ضوابط موردنیاز رعایت می
شود. علاوه بر برخورداري مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم

 
استفاده می کنیم. 

وي افزود: همچنین یک دستورالعمل نظام پرستاري باهدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کردیم؛ چون فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي ما کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آن هایی که زیر سن
مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند که پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست
مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد. اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه افرادي که بومی هستند و داراي یک سطحی از
تحصیلات هستند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و
تحت نظارت هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ

 
چنین دستورالعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

گلی در خصوص اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش ازاین فرآیند اطلاع رسانی
این گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه
و طی یک فرآیند است. طبق دستورالعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف

 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در ادامه با اشاره به اینکه فرم ها و فرمت هاي گزارش موفقیت و عدم موفقیت پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی تنظیم شده و در قالب کتابی 150 صفحه اي در خصوص جشن ها، مراسم ها و مناسبت ها درآمده است، اظهار
داشت:. مسیر انجام این کار هم به این صورت بود که کمیته روابط عمومی مطالعه مشاور را انجام داد و بعد به روابط عمومی منطقه
ویژه رفته و کمیته روابط عمومی، کتاب تقویم فرهنگی و مناسبات تاریخی سال را با بودجه 15 میلیارد تومان در ماهشهر تصویب کرد
و در مرحله بعد تقویم فرهنگی به تصویب شوراي راهبردي و سپس مدیرعامل رسیده است. در ادامه این کتاب با امضاي اعضاي
شوراي راهبردي و مدیرعامل به عملیات غیر صنعتی ماهشهر رفته و این شرکت وظیفه اجراي این کتاب را دارد و امروز همه مراسم ها
طبق برنامه و تقدیم مشخص انجام می شود و دیگر شاهد اجراي برنامه ها بدون برنامه ریزي، مصوبه و تقویم مشخص نیستیم. براي
مثال براي مناسبت روز کارگر می دانیم که برنامه باید چند شب، با چه کسانی و با چه بودجه اي و استانداردي باید اجرا شود که

 
امیدواریم این کارها به ثمر برسد و براي سال هاي بعد هم کتاب با یک ویرایش قابل استفاده خواهد بود. 

گلی در پایان خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید
وزیر محترم نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود. در موضوع کرونا
هم از طریق شوراي راهبردي بیش از 90 میلیارد تومان شرکت هاي پتروشیمی هزینه کردند؛ از تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي
مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز که به تجهیز مراکز درمانی مناطق

 
هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و… انجام می شود. 

وي درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص پیدا کند و آن دستگاه آن بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه
براي همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه بود همواره محل بحث بود. ما در این مسئله یک تحول ایجاد کردیم
مثلاً در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به یک دستگاهی بدهیم تا برود و این طرح را با نظر



 
خودش اجرا کند به گونه اي دیگر عمل کردیم. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس، ادامه داد: ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم یا همه کار را
واگذار می کنیم، بلکه برنامه اي دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم، با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی
همکاري در این پروژه را دارند ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي موردنظر
را ابلاغ می کنیم و بودجه آن را هم تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه توسط مشاوران و … نظارت دقیق می
کنیم. در واقع یک مشاور مجرب با یک تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم
مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300 هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه توسط شرکت تخصصی آموزشی
هلدینگ با استفاده از پتانسیل هاي منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و … هستند

اجرا خواهد شد.



صدور بیش از 30 مجوز سراي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/10/13

قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی از صدور بیش از 30 مجوز سراي نوآوري در این دانشگاه
خبر داد.

دکتر ضرغامی صدور بیش از 30 مجوز سراي نوآوري در
دانشگاه آزاد اسلامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و
نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی از صدور بیش از 30 مجوز

 
سراي نوآوري در این دانشگاه خبر داد. 

به گزارش گروه آموزش خبرگزاري برنا، جلسه هماهنگی و
همکاري معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد
اسلامی و معاونت ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان معاونت

 
علمی ریاست جمهوري برگزار شد. 

دکتر وحید ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در این جلسه گفت: آیین نامه بازار فناوري و
سراي نوآوري ستون فقرات و زیرساخت دانشگاه آزاد اسلامی براي طرح رویش است. طرح پویش یکی دیگر از طرح هاي معاونت

 
تحقیقات، فناوري و نوآوري براي آمایش شغلی است. در برخی از استان ها مانند اصفهان اقدامات در این راستا صورت گرفته است. 

وي افزود: در این استان با اتاق هاي بازرگانی و صنایع منطقه ارتباط برقرار شده و براي تربیت نیروي انسانی بر اساس نیازهاي آنها

 
برنامه ریزي می شود. صنایع استان از این طرح استقبال خوبی کرده اند. 

دکتر ضرغامی با بیان اینکه معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در طرح پایش، آمایش پژوهشی را دنبال می
کند، گفت: تیم هایی در هر واحد و استان موظف هستند تا موضوعات پژوهشی مرتبط با آن منطقه را شناسایی کرده تا دانشجویان

 
تحصیلات تکمیلی براساس این نیازها، موضوعات پایان نامه و رساله خود را انتخاب کنند. 

قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه با اشاره به ساختار سراي نوآوري، گفت: هر سراي نوآوري
داراي سه زیرساخت اصلی شامل شتابدهنده، مرکز رشد و پردیس پارك است. هر کدام نیز تعریف خاص خود را دارند. در شتابدهنده

 
ها سعی شده تا مبحث آموزش براي هسته ها و شرکت ها پررنگ تر باشد. 

دکتر ضرغامی با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 135 مرکز رشد در دانشگاه آزاد اسلامی فعال است، گفت: آیین نامه هایی براي
حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیأت علمی در نظر گرفته شده و همچنین تدوین آیین نامه هاي حمایتی از دانشجویان به

 
خصوص در مقاطع تحصیلات تکمیلی در حال انجام است. 



وي از صدور بیش از 30 مجوز سراي نوآوري خبر داد و گفت: این مجوزها موضوع محور است و رویکرد آمایشی در راه اندازي این
سراها مدنظر قرار گرفته است. مدل سرمایه گذاري در شرکت ها و هسته هاي فناور براساس رتبه بندي است و رتبه هاي بالاتر می
توانند سرمایه گذاري بیشتري جذب کنند و آزادي عمل بهتري هم دارند. مهمترین نهاد مالی در این زمینه نیز صندوق پژوهش و

 
فناوري دانشگاه آزاد اسلامی است. 

در ادامه این جلسه دکتر قباد بهزادي پور مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی ضمن ارائه گزارشی از تعداد مراکز
رشد و محصولات تولیدي در این مراکز گفت: با تشکیل معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی مباحث اصلی
مانند آموزش و تجاري سازي به صورت جدي تري در مراکز رشد و سراهاي نوآوري پیگیري شده است. مراکز رشد می توانند تبدیل
به سراي نوآوري شوند که فعالتر و بهتر عمل کنند. فیلترها براساس نیازها و آمایش منطقه و ظرفیت هاي مراکز در نظر گرفته شده

 
است. 

مهندس مهدي کرامتی معاون ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان معاونت علمی ریاست جمهوري نیز با استقبال از طرح ها و اقدامات
صورت گرفته در حوزه فناوري دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: می توانیم به تسهیل دانش بنیان شدن صندوق پژوهش و فناوري دانشگاه

 
آزاد اسلامی کمک کنیم. 

وي افزود: برنامه ترویجی خاص براي شرکت هاي دانشگاه آزاد اسلامی از برنامه هایی است که در آینده در صورت موافقت عملیاتی
خواهد شد و در این بستر روش هاي مختلف تبدیل شرکت ها به شرکت هاي دانش بنیان، خدمات و توانمندسازي شرکت ها، ارائه

 
خواهد شد. 

دکتر محسن قیصري مدیر سیاست ها و آیین نامه معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري همچنین در این جلسه گفت: تعامل و همکاري
بین معاونت علمی و معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی باید ادامه داشته باشد. همچنین اطلاعات و امکانات این

دو نهاد باید به اشتراك گذاشته شود و از تجربیات یکدیگر بیشتر از گذشته بهره ببرند.



مسئولیت اجتماعی یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس

منبع: نیپناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/10/13

مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است و براي تحقق این مهم،
هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برمی دارد.

مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است و براي تحقق این
مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت

 
اجتماعی گام برمی دارد. 

به گزارش نیپنا به نقل از روابط عمومی هلدینگ خلیج
فارس، مفهوم مسئولیت اجتماعی، اهداف گسترده تري را
در برمی گیرد که شامل جنبه هاي اجتماعی - اقتصادي

هستند. این مفهوم فراتر از به دست آوردن صرفاً سود اقتصادي است و بهبود رفاه جامعه را نیز شامل می شود و از آن دفاع می نماید.
در واقع می توان گفت که شرکت ها تنها نیازهاي مالکین خود را تأمین نمی کنند، بلکه نیازهاي مجموعه اي از بازیگران اجتماعی را
برآورده می کنند که به شرکت و حوزه فعالیت آن علاقه مند هستند. تمایل شرکت براي پذیرش مسئولیتی بیش از مسئولیت عادي
اقدامات و اثرات کسب وکار خود است. در واقع مسئولیت اجتماعی شرکت، مسئولیتی بزرگ تر است که شرکت در قبال اثرات خود بر

 
جامعه و محیط طبیعی بر عهده دارد. 

هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود 5 پروژه خدمات محور با اعتبار حدود 300 میلیارد ریال را براي
سال 99 در دستور کار قرار داده که این طرح ها، شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و با بضاعت علمی در بندر ماهشهر،
تأسیس و راه اندازي کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک،
ارائه خدمات درمانی به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی براي نوجوانان و جوانان در مناطق
محروم ماهشهر است. مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک نیز صورت گرفته و طرح
شناسایی نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آن
هاست؛ که مطالعات آن نیز به اتمام رسیده است. در رابطه با راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس در حوزه مسئولیت اجتماعی، "جواد
گلی" مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی این هلدینگ در گفت وگویی به تبیین اقدامات هلدینگ خلیج

 
فارس در حوزه "مسئولیت اجتماعی" پرداخته است. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ
شاهد بهبود وضعیت ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار داشت: مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام
برداشت، این سند علاوه بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدامات اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي



 
تابعه می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا باشد. 

وي تصریح کرد: مدیرعامل هلدینگ در همه جلسات مسئولیت اجتماعی حضور دارد و آقاي مهندس ربیعی با ریزترین موضوعات در
حوزه مسئولیت اجتماعی درگیر است. یعنی این گونه نیست که ایشان بگوید این پروژه مصوب شد و امضا کردیم و مثلاً امسال 30
میلیارد تومان در حوزه مسئولیت اجتماعی هزینه می کنیم و دیگر پیگیري نمی کنیم، بلکه ایشان معتقد است باید روي پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی که مصوب کردیم، کار مطالعاتی انجام شود و بعد از گزارش شناخت مطالعه یک بار دیگر پروژه ها را یک به یک،

 
در مدل برنامه ریزي پروژه ها کنترل می کند. 

مهندس گلی در خصوص حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی، که ازجمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در
هلدینگ خلیج فارس اظهار داشت: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان
به آن تعلق دارند، مهم است. هرچند آموزش وپرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان
سفارش شده به پروژه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی
دارند اما بضاعت مالی ندارند؛ اگر این افراد توسط هلدینگ حمایت شوند، شاهد یک تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و

 
توانمندسازي خواهیم بود. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك
صنعتی ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج
کنند، در قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي
کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از
زندانی هاي با جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می کنند و وارد چرخه
کار و تولید می کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها ازجمله هلدینگ را مجاب
خواهند کرد که تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به
این نکته هم توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و

 
ارزشمندتر از هزینه هاي مالی آن است. 

گلی اظهار داشت: فرض کنید ما بیاییم به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم ترغیب به تأمین کالاهاي
موردنیاز خود از این کارگاه ها ازجمله لباس کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و..... تأمین کنند و
همچنین محصولات آنها را پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدامات موجب می شود که کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت
نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند. هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن
تجهیزات براي خاك ریز و ... است که ما به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم تا محصولات این واحد را پیش خرید

 
کنند تا به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک کنند. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه توانمندسازي مردم، جوانان و بانوان مناطق هم جوار تاکنون در اولویت
صنعت پتروشیمی نبوده، تصریح کرد: شما کمتر مدیرعاملی را می توانید پیدا می کنید که ادعا کند این راهبرد در حوزه مسئولیت
اجتماعی اش اجرا می شود. امروز مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، راهبردهاي اصلی و جزئی اقدامات در حوزه مسئولیت اجتماعی را

 
ترسیم و کنترل می کند به گونه اي که حتی چگونگی جذب، مصاحبه و انتخاب دانش آموزان از این موضوع مستثنا نیست. 

گلی با تصریح بر این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،



افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی بکنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سرکار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

وي یادآور شد: اخیراً در ماهشهر مراسمی داشتیم که به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار
دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا کردیم. یا پتروشیمی شهید تندگویان روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می

 
کردند و گاهی داخل آن می افتادند، پلی ساختیم که این ها خدمتی است کاربردي به مردم منطقه که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت
اجتماعی این شرکت در حال اجراست، گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی ازجمله توپ
بازي هستند که با تخصیص رقم قابل توجهی این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد. همچنین براي پروژه بورسیه دانش

 
آموزان 5 میلیارد تومان و به پروژه خانواده 6 میلیارد تومان و براي پروژه توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده ایم. 

گلی در خصوص حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار داشت: به طور مستقیم پروژه اي در خصوص
اعتیاد، پروژه اي تعریف نکرده ایم اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر روي جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي

 
اجتماعی ازجمله طلاق، اعتیاد و... است. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس در خصوص ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند که هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر
فنی براي آنها بود. اساساً مراکز مشاوره را بر اساس دستورالعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان
شناختی تعریف کردیم به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته اصلاً قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي
برخوردار بسیار حرفه اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و تمامی ضوابط موردنیاز رعایت می
شود. علاوه بر برخورداري مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم

 
استفاده می کنیم. 

وي افزود: همچنین یک دستورالعمل نظام پرستاري باهدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کردیم؛ چون فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي ما کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آن هایی که زیر سن
مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند که پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست
مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد. اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه افرادي که بومی هستند و داراي یک سطحی از
تحصیلات هستند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و
تحت نظارت هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ

 
چنین دستورالعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

گلی در خصوص اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش ازاین فرآیند اطلاع رسانی
این گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه
و طی یک فرآیند است. طبق دستورالعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف

 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در ادامه با اشاره به اینکه فرم ها و فرمت هاي گزارش موفقیت و عدم موفقیت پروژه هاي



مسئولیت اجتماعی تنظیم شده و در قالب کتابی 150 صفحه اي در خصوص جشن ها، مراسم ها و مناسبت ها درآمده است، اظهار
داشت:. مسیر انجام این کار هم به این صورت بود که کمیته روابط عمومی مطالعه مشاور را انجام داد و بعد به روابط عمومی منطقه
ویژه رفته و کمیته روابط عمومی، کتاب تقویم فرهنگی و مناسبات تاریخی سال را با بودجه 15 میلیارد تومان در ماهشهر تصویب کرد

 
و در مرحله بعد تقویم فرهنگی به تصویب شوراي راهبردي و سپس مدیرعامل رسیده است. 

در ادامه این کتاب با امضاي اعضاي شوراي راهبردي و مدیرعامل به عملیات غیر صنعتی ماهشهر رفته و این شرکت وظیفه اجراي این
کتاب را دارد و امروز همه مراسم ها طبق برنامه و تقدیم مشخص انجام می شود و دیگر شاهد اجراي برنامه ها بدون برنامه ریزي،
مصوبه و تقویم مشخص نیستیم. براي مثال براي مناسبت روز کارگر می دانیم که برنامه باید چند شب، با چه کسانی و با چه بودجه
اي و استانداردي باید اجرا شود که امیدواریم این کارها به ثمر برسد و براي سال هاي بعد هم کتاب با یک ویرایش قابل استفاده

 
خواهد بود. 

گلی در پایان خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید
وزیر محترم نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود. در موضوع کرونا
هم از طریق شوراي راهبردي بیش از 90 میلیارد تومان شرکت هاي پتروشیمی هزینه کردند؛ از تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي
مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز که به تجهیز مراکز درمانی مناطق

 
هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و... انجام می شود. 

وي درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص پیدا کند و آن دستگاه آن بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه
براي همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه بود همواره محل بحث بود. ما در این مسئله یک تحول ایجاد کردیم
مثلاً در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به یک دستگاهی بدهیم تا برود و این طرح را با نظر

 
خودش اجرا کند به گونه اي دیگر عمل کردیم. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس، ادامه داد: ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم یا همه کار را
واگذار می کنیم، بلکه برنامه اي دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم، با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی
همکاري در این پروژه را دارند ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي موردنظر
را ابلاغ می کنیم و بودجه آن را هم تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه توسط مشاوران و ... نظارت دقیق می
کنیم. در واقع یک مشاور مجرب با یک تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم
مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300 هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه توسط شرکت تخصصی آموزشی
هلدینگ با استفاده از پتانسیل هاي منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و ... هستند

اجرا خواهد شد



خانه هاي قدیمی رشت پلاك کوبی می شود

منبع: غیرمنتظرهشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/10/13

گروه استان ها- رئیس شوراي اسلامی شهر رشت گفت: امسال همزمان با 12 دي روز رشت، خانه هاي قدیمی اسن شهر
پلاك کوبی می شود. نوشته خانه هاي قدیمی رشت پلاك کوبی می شود اولین بار در غیرمنتظره - سایت خبري گیلان.

پدیدار شد.

به گزارش غیرمنتظره و به نقل از تسنیم در رشت، اظهار داشت: 12 دي ماه در 458 سال پیش در دوران شاه طهماسب صفوي رشت

 
به عنوان یک مرکز اقتصادي، فرهنگی، سیاسی و اجتماعی نام گرفته و پس از آن از 12 دي به عنوان روز رشت یاد می شود. 

رئیس شوراي اسلامی شهر رشت افزود: امسال روز رشت مصادف با برخی از مناسبت ها مانند ایام فاطمیه و شهادت سردار شهید حاج

 
قاسم سلیمانی شده و از طرفی شرایط کرونایی موجود اجازه انجام برنامه هاي تجمعی را به ما نمی دهد. 

رمضانپور گفت: به این مناسبت حدود 70 برنامه در فضاي مجازي و بعضاً با رعایت پروتکل هاي بهداشتی تعداد اندکی نشست نیز

 
برگزار می شود و بیشتر برنامه هاي خود را به سمت برگزاري وبینار هدایت کردیم. 

وي گفت: از دیگر برنامه هاي ما براي روز رشت برگزاري نمایشگاه عکس رشت قدیم در پیاده راه و پلاك کوبی خانه هاي قدیمی
رشت بوده و بنا داریم با کمک میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان خانه میرزا کوچک را به خانه مشروطه و یا یک

 
جاذبه فرهنگی تبدیل کنیم. 

رمضانپور گفت: لذا در این خصوص وبینارهاي کارآفرینی و تولید فیلم محتوایی نیز در نظر گرفته شده که در فیلم محتوایی افراد

 
قدیمی شهر رشت که شهر را به خوبی می شناسند در مورد تاریخ این شهر صحبت می کنند. 

رئیس شوراي اسلامی شهر رشت خاطرنشان کرد: آشنایی با چهره هاي فرهنگی و علمی، مسابقه کتابخوانی و اعطاي جوایز به فعالان

 
ادبی و شاعران از برنامه هاي مناسبتی روز رشت است. 

رمضانپور عنوان داشت: انتشار قصه هاي صوتی گیلکی و آشنایی با صنایع دستی شهر رشت نیز از دیگر برنامه هایی است که براي این
روز در نظر گرفته شده است.



4.4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در سیستان و بلوچستان پرداخت شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان گفت: با امضاي تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و بنیاد برکت از ابتداي
امسال تاکنون بیش از چهار میلیارد و 400 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد چهار درصد در شهرستان هاي زابل و نیمروز

پرداخت شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زاهدان ،ادریس دینارزهی مدیر صندوق کارآفرینی
سیستان و بلوچستان گفت: از ابتداي سال جاري در قالب
تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و بنیاد برکت تاکنون
155 نفر در 2 شهرستان زابل و نیمروز به شغل پایدار

 
رسیدند. 

او افزود: 2 شهرستان زابل و نیمروز از شهرستان هاي پیشتاز در پرداخت تسهیلات از محل منابع این تفاهم نامه هستند و به طور

 
میانگین روزانه به 10 نفر تسهیلات پرداخت می شود. 

او با اشاره به اینکه در این تفاهم نامه تلاش شده تا بیشتر کسب و کارها در روستاها باشد، تصریح کرد: بیشترین میزان پرداخت

 
تسهیلات در این دو شهرستان براي راه اندازي و پرورش دام سبک و سنگین است. 

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان ادامه داد: منطقه سیستان، پیش از خشکسالی هاي 2 دهه گذشته یکی از قطب هاي
تولید گوشت قرمز کشور بود و اکنون صندوق کارآفرینی امید در تلاش است تا بتواند این صنعت را احیا کند تا هم زمینه اشتغال

 
روستانشینان سیستان فراهم و هم دوباره شرایط براي صادرات گوشت قرمز به استان هاي دیگر ایجاد شود. 

دینارزهی گفت: بجز دامداري، شغل هاي دیگري همچون قالی بافی، پرده بافی، حصیر بافی، پرورش طیور و مشاغل خدماتی هم در

 
این تفاهم نامه با دریافت تسهیلات ایجاد شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان با اشاره به تعامل بسیار خوب بنیاد برکت در تحقق اهداف این تفاهم نامه افزود: در
تلاشیم تا اقتصاد خرد را در جوامع محلی و محروم این استان به رونق برسانیم تا جمعیت روستایی پایدار بماند.



پذیرش طرح هاي گردشگري تا سقف 50 میلیارد ریال

منبع: تابناكشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/10/13

 
پذیرش طرح هاي گردشگري تا سقف 50 میلیارد ریال 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه براي حفظ سرمایه هاي طبیعی این استان آماده همکاري با مجموعه استان هستیم،
افزود: صندوق کارآفرینی آمادگی دارد از مجموعه 100 میلیارد تومان تسهیلات اختصاص یافته به حوزه روستایی استان هر میزان که

 
نیاز باشد پذیرش کند. 

 
 

نوراله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد داشته و حتی چندین بار هم به استان سفر کرده

 
است. 

به گزارش تابناك همدان؛ مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید امروز درسفر به کهگیلویه و بویراحمد در جمع معاونان وزارت تعاون، کار

 
و رفاه اجتماعی که در راس هیات بلندپایه براي بررسی ظرفیت هاي توسعه و سرمایه گذاري استان آمده بودند پیوست. 

وي در نشست امروز جمع بندي مصوبات سفر معاونان وزیر و مدیران عامل بانک هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به

 
اینکه کهگیلویه و بویراحمد پایتخت طبیعت ایران نام گذاري شده گفت: صندوق کارآفرینی امید آماده همکاري در این زمینه است. 

وي با اشاره به تعریف طرح تمدن گردشگري براي استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: این طرح بر محور سرمایه هاي نمادین و حوزه
تمدن گردشگري تعریف شود و صندوق کارآفرینی امید آمادگی دارد هزینه جشنواره نمادین استان را پرداخت کند، ضمن اینکه این

 
ظرفیت وجود دارد که تسهیلات طرح هاي بوم گردي و گردشگري تا سقف 50 میلیارد ریال را پرداخت کند. 

نوراله زاده با اشاره به اینکه حوزه سرمایه طبیعی این استان مورد غفلت واقع شده، افزود: در صورت موافقت محیط زیست، می توان

 
بزرگترین شکارگاه خصوصی کشور را در این استان ایجاد کرد و در این زمینه هم آماده همکاري هستیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه براي حفظ سرمایه هاي طبیعی این استان آماده همکاري با مجموعه استان هستیم،



افزود: صندوق کارآفرینی آمادگی دارد از مجموعه 100 میلیارد تومان تسهیلات اختصاص یافته به حوزه روستایی استان هر میزان که

 
نیاز باشد پذیرش کند. 

نوراله زاده با اشاره به برگزاري جشنواره" بنه" گفت: بنه از محصولات این استان است که جشنواره آن به همراه محصولات فرآوري
برگزار شود، ضمن اینکه جشنواره عسل و جشنواره کوهنوري دیگر برنامه هایی است که به معرفی بیشتر این استان کمک می کند و

 
در صورت برگزاري، هدایاي آن توسط صندوق پرداخت می شود. 

وي با اشاره به ظرفیت استان در تولید گیاهان دارویی گفت: مدل کشاورزي قراردادي توسط صندوق کارآفرینی تعریف شده و آمادگی

 
داریم این مدل را از استان کهگیلویه و بویراحمد و دو کارخانه سینره و زرد بند آغاز کنیم. 

صندوق کارآفرینی امید آمادگی برگزاري جشنواره عسل را نیز دارد به طوري که تمام فرآیند زنجیره تولید عسل را در این جشنواره
تعریف نموده و به برترین ها هدایایی براي برترین تولید کننده از نظر کیفیت از نظر کمییت، برترین بسته بندي کننده و برترین

 
فروشنده تعلق گیرد. 

نوراله زاده بااشاره به مناطق کوهستانی استان گفت: می توانیم جشنواره کوهنوردي را هم به صورت سالانه و هم به صورت فصلی در
شاخه هاي مختلف این ورزش مفرح را برگزار کنیم و اگر بخواهیم از این طبیعت استفاده کنیم و آمادگی داریم به برترین کوهنوردان

 
جایزه داده شود و همین امر باعث تولید ادوات کوهنوردي در فصل سرد و برفی و در فصل بهار و تابستان می شود. 

البته فروشگاه هاي خیلی خوبی در این زمینه راه اندازي شده و صندوق آمادگی دارد آن ها را نیز حمایت مالی نموده تا در توسعه

 
منطقه تاثیرگذار باشد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به گیاهان دارویی که درطبیعت استان کهگیلویه وبویراحمد وجود دارند افزود: حوزه گیاهان
دارویی هم آقاي دکتر میرزایی هم آقاي الله گانی اشاره خوبی داشتند، اما الآن کارخانه خیلی خوبی در بحث تولید دارو هاي گیاهی در

 
منطقه وجود دارد. 

 
 

یکی از بهترین برند هاي دارو هاي گیاهی در کشور سینره است که مرکز آن دراین استان بوده و ما آمادگی داریم در قالب قرارداد
کشاورزي باشرکت دارویی سینره و سایر مجموعه هاي استانی در بخش کشاورزي اداره کل بهداشت و درمان همکاري لازم را انجام

 
دهیم. 

به طوري که در سال جاري سازمان برنامه و بودجه 1250 میلیارد تومان براي اراضی شیب دار براي توسعه گیاهان دارویی منابع مالی
اختصاص داده، که صندوق کارآفرینی امید مجري این برنامه است.



برگزاري دوره آموزش عکاسی و تصویربرداري در سیریک

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/10/13

کارگاه آموزش مقدماتی عکاسی و تصویر برداري با حضور استاد خوبیار سالاري در مجتمع فرهنگی و هنري مکران در
شهرستان سیریک آغاز شد.

برگزاري دوره آموزش عکاسی و تصویربرداري در سیریک
کارگاه آموزش مقدماتی عکاسی و تصویر برداري با حضور
استاد خوبیار سالاري در مجتمع فرهنگی و هنري مکران

 
در شهرستان سیریک آغاز شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان ، مصطفی کریمی
زاده گفت: عکاسی از حرفه هایی است که تقریبا همه
عرصه هاي زندگی را پوشش می دهد و هر لحظه زندگی،

 
می تواند سوژه اي ناب و جذاب براي افراد باشد. 

وي افزود : شهرستان سیریک به جهت وجود پتانسیل بالاي طبیعی و جاذبه هاي گردشگري با خلق تصاویر و عکس هاي زیبا و هنري
هنرمندان می تواند به بهترین شکل به علاقه مندان معرفی شود و با سفر گردشگران و علاقمندان به این شهرستان ، زمینه توسعه ،

 
اشتغال و معرفی این شهرستان بیش از پیش فراهم گردد . 

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی سیریک به برگزاري این دوره آموزشی اشاره کرد و گفت : با توجه به استقبال خوب علاقمندان

 
این رشته هنري و برگزاري دوره هاي بعدي شاهد رشد و شکوفایی حوزه فیلم و عکس این شهرستان خواهیم بود. 

وي هدف از برگزاري این دوره را شناسایی ، آموزش و توانمندسازي استعدادهاي این حوزه دانست و افزود : با وجود افراد مستعد و
علاقه مند این رشته هنري در شهرستان و خواسته دوستداران و علاقمندان به فیلم و عکس تصمیم به برگزاري کلاس هاي آموزشی

 
گرفته شد که با استقبال خوب علاقمندان ، مراحل بعدي و دوره هاي تخصصی برگزار خواهد شد. 

گفتنی است: کلاس آموزش مقدماتی عکاسی و تصویر برداري با حضور 15نفر از علاقه مندان به این رشته هنري با رعایت کامل

 
پروتکل هاي بهداشتی به مدت 3روز در دو نوبت صبح و عصر و در دو مرحله تئوري و عملی برگزار خواهد شد. 

 
آموزش عکاسی و تصویربرداري 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 



 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/10/13 11:48 سردار سلیمانی داعش را در نطفه خفه کردند/ امنیت خود را مدیون سردار سلیمانی هستیم 

1 1399/10/13 11:40 حاج قاسم سلیمانی به یک اسطوره تبدیل شد/ ارزش سردار سلیمانی در کشورهاي دیگر کمتر از کشور ما

 
نیست 

2 1399/10/13 11:25 توجه و حوزه تخصصی «سردار سلیمانی» امنیت منطقه بود/ سردار سلیمانی هم دشمن را به مردم منطقه

 
شناساند و هم مسیر را روشن کرد 

3 1399/10/13 10:55 پیک سوم کرونا در استان مازندران آغاز شده است/ رد پاي ویروس انگلیسی در ترکیه/ 86 درصد میزان

 
رعایت پروتکل هاي بهداشتی/ سواد کوه شمالی، ساري، آمل و رامسر در وضعیت قرمز 

4 1399/10/13 10:00 مردم ما «کنترل تلویزیون» را هم کالاي سرمایه اي می دانند/ از کسانی که روي دلار و طلا سرمایه گذاري

 
می کنند، مالیات سنگین بگیرید 

5 1399/10/13 09:50 حاج قاسم پوتین را در دو ساعت مذاکره قانع کرد/ سردار سلیمانی به من گفتند به درد جبهه جنگ نمی

 
خوري/ حاج قاسم به شدت با تخریب در میدان سیاسی مخالف بودند 

 
6 1399/10/13 09:35 وداع در سپیده دم با صلح سازترین ژنرال/ وطن در سوگ «مالک اشتر زمان» 

 
7 1399/10/13 08:16 قانون جدید چک فرارهاي مالیاتی را کم می کند/ چک کشیدن سخت تر شد 

 
8 1399/10/13 07:01 شهید سردار سلیمانی محبوب ورزشکاران بود/ همیشه از این شهید به عنوان پهلوان ماندگار یاد کردیم 

 
9 1399/10/13 06:57 شهید سلیمانی هیچ نبردي را آغاز نکرد/ با پیروي از مکتب سردار سلیمانی می توانیم مشکلات را حل کنیم 

10 1399/10/13 06:55 خانواده هایی هستند که فرزندخوانده خود را به بهزیستی برمی گردانند/بیشترین درخواست ها بین
«نوزادان» و فرزندان «دختر» است/تفکر بهتر خو گرفتن با نوزاد کاملا اشتباه است/87 درصد فرزندان بهزیستی سرپرست غیرموثر

 
دارند 

 
11 1399/10/13 06:30 امیدوارم جامعه ورزش هم مانند همیشه منش پهلوانی سردار سلیمانی را سرلوحه خود قرار دهند 
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تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9

ماهه نخست سال

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/10/13

نائب رئیس هیات مدیره بانک صادرات ایران گفت: پذیرش مسئولیت اجتماعی در بانک صادرات ایران، تنها معطوف به رفع
دغدغه هاي فرهنگی و معیشتی نیست، بلکه با پرداخت بیش از هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي

در 9 ماهه اول سال جاري، استمرار تولید و اشتغال جدید دنبال شده است.



مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد

منبع: بانک برترشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/10/13

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی گفت: طرح بازنشستگی پیش از موعد از دستور کار این کمیسیون
خارج نشده، اما به دلیل مخالفت اعضا امکان دارد کلیات آن راي نیاورد.

بانک برتر، 39 نفر نماینده مجلس شوراي اسلامی در تاریخ 27 آبان ماه، طرح «بازنشستگی پیش از موعد» را به هیات رییسه
مجلس شوراي اسلامی ارایه کردند. حذف شرط سنی از جمله مختصات مهم این طرح است که بر اساس آن مردان با 25 و زنان با 20
سال سابقه می توانند بازنشسته شوند و حقوق 30 روزه دریافت کنند؛ ضمن آنکه تأیید بازنشستگی کارکنان ارتباطی به رییس یا مدیر

 
دستگاه مربوطه ندارد. 

طرح «بازنشستگی پیش از موعد» از زمان ارجاع به کمیسیون اجتماعی
مجلس براي بررسی بیشتر، همراه با خبرهاي غیررسمی ضدونقیضی درباره
فرجام آن به دنبال داشت و حتی برخی منابع، خبر خروج طرح از دستور

 
کار کمیسیون را منتشر کرده اند. 

«علی بابایی کارنامی» سخنگوي کمیسیون اجتماعی در گفت وگو با ایرنا
درباره صحت خبر خروج طرح بازنشستگی پیش از موعد بازنشستگان از

دستور کار کمیسیون اجتماعی، گفت: طرح از دستور کار خارج نشده اما اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس با کلیات آن ، مخالفت

 
دارند. 

وي در ارتباط با مخالفت اعضاي کمیسوین اجتماعی با کلیات این طرح گفت: دلایل مختلفی مطرح شد؛ یکی بحث هزینه و بار مالی
اجراي طرح براي کشور است و دلیل دیگر مخالفت اعضا، با کاهش سن بازنشستگی است؛ زیرا در اغلب کشورهاي توسعه یافته و

 
درحال توسعه، سن بازنشستگی بالاي 65 سال است. 

بابایی افزود: چنانچه بخواهیم با هدف اشتغال زایی سن بازنشستگی را کاهش دهیم، راهکار درستی انتخاب نکرده ایم؛ زمانی که فردي
با سن پایین، مشمول بازنشستگی پیش از موعد بازنشسته شود، به خانه نشینی تن نمی دهد، بلکه بلافاصله به جست وجوي شغل

 
دیگري می پردازد و با تکیه بر توانمندي ها و مزیت هایی که دارد، فرصت هاي شغلی را به ضرر جویندگان کار، تصاحب می کند. 

وي تاکید کرد: نباید شرایط بازنشستگی زودرس فردي که داوطلب به دست آوردن شغل دیگر است، فراهم ساخت، زیرا بازنشستگی،

 
به معناي ناتوانی فرد براي ادامه کار است و بازنشسته  باید به عنوان شهروند، زندگی توأم با آرامشی را در سنین بالا، طی کند. 

بابایی اضافه کرد: این طرح ، از دستور کار کمیسیون خارج نشده، اما با توجه به مخالفت اکثریت اعضاي کمیسیون با کلیات
«بازنشستگی پیش از موعد»، طبیعتاً، احتمال رأي نیاوردن طرح، بیشتر از احتمال رأي آوردن آن است.



معاون مالی و سرمایه گذاري خبر داد: افزایش بیش از 5 برابري سود پست

بانک ایران درسال 9 ماهه سال جاري

منبع: بانک برترشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/10/13

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران گفت: با توجه به استخراج صورت هاي مالی 9 ماهه سال 1399،
سود این بانک طی این مدت بیش از 5 برابر سال گذشته افزایش یافته است.

بانک برتر، سیداصغر جلیلی نیا با اعلام این خبر افزود: سود عملکرد این بانک در سال 1398 به میزان 974 میلیارد ریال بود که

 
طی 9 ماهه سال جاري به 5497 میلیارد ریال افزایش یافته است. 

جلیلی نیا در ادامه اعلام کرد: دارایی هاي پست بانک ایران طی 9 ماهه
سال جاري حدود 49 درصد افزایش داشته که مهمترین عوامل افزایش آن
شامل؛ رشد 71 درصدي تسهیلات و اوراق بهادار و همچنین رشد 72
درصدي سپرده هاي دیداري، رشد 55 درصدي سپرده هاي پس انداز و

 
رشد 68 درصدي سپرده هاي مدت دار بوده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران تصریح کرد: سود
حاصل شده طی این مدت ناشی از افزایش عملکرد بانک در بخش هاي پرداخت تسهیلات و ارائه خدمات بوده است که براین اساس

 
درآمدهاي مشاع حدود 56 درصد، غیرمشاع 69 درصد و درآمدهاي ارزي 870 درصد بوده است. 

وي تأکید کرد: این عملکرد ناشی از انجام برنامه ریزي هاي مدون و عملیاتی و همچنین پایش و پویش مستمر عملکرد هریک از
واحدهاي اجرایی و ستادي بانک از سوي مدیرعامل و هیأت مدیره و همکاري بی نظیر مدیران، کارکنان و کارگزاران به ویژه شعب و

 
باجه هاي بانکی روستایی است. 

جلیلی نیا افزود: کاهش نرخ تجهیزمنابع، کنترل مستمر نسبت مطالبات به تسهیلات با مدیریت بهینه منابع، رعایت بهداشت اعتباري

 
و مدیریت بهینه هزینه ها موجب کاهش قیمت تمام شده پول در پست بانک ایران شده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران خاطرنشان کرد: توسعه خدمات بانکداري الکترونیک و استقبال گسترده
مشتریان از این خدمات در شرایط فعلی شیوع ویروس کرونا، توسعه خدمات بانکی در بیش از 5 هزار باجه بانکی روستایی از جمله
پذیرش وصول چک هاي تمامی بانک ها در این باجه ها، ارائه خدمات عمومی نظیر احراز هویت سجام و سایر خدمات رایج بانکی از

 
جمله عواملی است که موجب افزایش درآمدهاي غیرمشاع پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاري شده است. 

وي در پایان ضمن قدردانی از تلاش هاي مجموعه مدیران، کارکنان و کارگزاران باجه هاي بانکی تأکید کرد: پست بانک ایران به
عنوان بانک توسعه اي و تخصصی حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات با راهبرد پیشگام در اقتصاد دیجیتال و انتخاب اول مشتریان



مناطق روستایی و کمترتوسعه یافته، تمام تلاش خود را براي کمک به اشتغال زایی در بخش هاي مختلف اقتصادي و کسب و کارهاي
نوین به ویژه در بخش فناوري اطلاعات(ICT) و دانش بنیان ها و همچنین رونق و جهش تولید به کار بسته و همواره در برنامه هاي

ملی مشارکت فعالی دارد.



دریافت لوح تقدیر و تندیس مسئولیت هاي اجتماعی توسط ذوب آهن اصفهان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/10/13

اخبار شرکتها؛ اجلاس سراسري مســئولیت پذیري
اجتماعی و اخــلاق  حرفه اي با حضور نمایندگان 100
شرکت و ســازمان دولتی و خصوصی  از سراسر کشور در
روز10 دي ماه 99 در تالار نــور مرکز همایــش هاي بین
المللی دانشــگاه الزهرا(س) تهران با رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی برگزار شد. 

در این اجلاس، سازمان ها و شرکت هاي مختلف  فعال و
موفق در زمینه مسئولیت پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي از جمله  شــرکت سهامی ذوب آهن اصفهــان معرفی و لــوح تقدیــر و
تندیس دبیرخانه دائمی مسئولیت اجتماعی به آن ها اعطا  گردید. مســئولیت اجتماعی یک ســازمان یعنی مســئولین آن در قبال
تاثیرات و فعالیت هایش بر جامعه و محیط زیست به طور شــفاف و اخلاقی باشــند که موارد مختلف از جمله مشــارکت در توســعه

 
پایدار و در نظر گرفتن انتظارات ذینفعان را شامل می شود. 

رضا نقی پور اصل مدیر عامــل صندوق حمایت از تحقیقات وتوســعه صنایع پیشرفته کشور وابسته به وزارت صمت در این اجلاس،
گفت: این صندوق در ســال هاي اخیــر در جهت  کمک به رشــد و توســعه معدن و صنایع معدنی و تقویت شــرکت هاي دانش

 
بنیان تلاش کرده و طرح هایی از جمله طرح ســرباز صنعت اشــتغال زایی جامعه علمی کشور را به اجرا در آورده است. 

وي در سخنان خود بر اهمیت ارتقاي تعامل سازنده بین کارکنان شــرکت ها و ذینفعــان مختلف آن ها تاکید کرد و افزود: نیروي
انســانی سالم عامل موفقیت هر سازمان است. مجید مــکاري، مدیر ایمنی، بهداشــت و محیط زیســت ذوب آهن اصفهان که بــه
نمایندگی از این شــرکت در این اجلاس حضور داشــت و لوح و تندیس دبیرخانه دائمی مســئولیت اجتماعی را دریافت کرد، در
گفتگو با خبرنگار ما به شــرح بخشــی از اقدامات ذوب آهن اصفهــان در زمینه مســئولیت پذیري اجتماعی و اخــلاق حرفه اي
آن  پرداخت  و این اقدامــات را عامل موفقیت این شرکت در امر ایفاي مسئولیت اجتماعی و دریافت  پیاپی لــوح، تقدیرنامه  و

 
جایزه مربوطه در ســال هاي اخیر دانست. 

وي به اقدامات محیط زیســتی  شرکت پرداخت وگفت: ذوب آهن اصفهان از بدو تاسیس تا کنون با انجام پروژه هاي مختلف زیست
محیطی حدود 4 هزار میلیارد تومان هزینه کرده است و در حالی که بنابــر قانون ملزم به اجــراي 25 درصد فضاي ســبز در محوطه

 
کاري خود بوده اقدام به ایجاد فضاي سبز به میزان 84 درصد نموده است. 

مدیر ایمنی، بهداشــت و محیط زیســت شرکت به نقش آموزشــی ذوب آهن اصفهــان در انتقال دانش فنــی و تربیت نیروهــاي
متخصص و ماهر براي دیگر صنایع و از جملــه صنعت فولاد و مهم تر از آن ســاخت و تحویل چند واحد فولادي در کشــور پرداخت



و تاکید کرد: از آخرین اقدامات زیســت محیطی ذوب آهن اصفهان کــه در این زمینه لازم است به آن اشــاره کنیم، اقدامات این

 
شرکت در زمینه مقابله با بیماري فراگیر کرونا در سطح کارکنان و در سطح منطقه اطراف است. 

در این زمینه بیمارستان شــهید مطهري ذوب آهن اصفهان به طور گســترده با تمامی امکانات و کادر تلاشگر خود براي پیشــگیري

 
و درمان مبتلایان کرونا در منطقه تلاش کرده است. 

در اجلاس مســئولیت اجتماعی و اخلاق حرفه اي ســازمان ها از اقدامات مختلف شــرکت ها در امر مقابله با بیماري کرونا تقدیر و

 
یاد شهداي این عرصه گرامی داشته شد. 

انتهاي پیام/ب



رونق موتور صنعت نیاز به بهره برداري از معادن دارد

منبع: شعار سالشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/10/13

شعار سال: سوژه «مخالفت اهالی روستاي هیزج همدان با ایجاد معدن» را مردم به عنوان مطالبه در سامانه فارس من ثبت
کرده اند به منظور دریافت پاسخ قانع کننده به سراغ مسوولان رفته و چند و، چون ماجرا را جویا شدیم. معاون امور معادن

سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان در این باره اظهار کرد: معدن هیزج ...

شعار سال: سوژه «مخالفت اهالی روستاي هیزج همدان با ایجاد معدن» را مردم به عنوان مطالبه در سامانه فارس من ثبت کرده

 
اند به منظور دریافت پاسخ قانع کننده به سراغ مسوولان رفته و چند و، چون ماجرا را جویا شدیم. 

معاون امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان در این باره اظهار کرد: معدن هیزج اکتشاف شده و پروانه بهره

 
برداري دارد به طوري که مراحل واگذاري این معدن با اداره کل منابع طبیعی انجام شده است. 

محمد خاکی با بیان اینکه مقررات لازم براي واگذاري صورت گرفته و این معدن از لحاظ قانونی هیچ مشکلی ندارد افزود: این معدن

 
تامین کننده مواد اولیه کارخانه تولید پودر میکرونیزه است و در هفته گذشته مردم از انجام مراحل انفجار جلوگیري کردند. 

وي با اشاره به اینکه اهالی روستا در محل معدن حاضر شدند و از فعالیت معدن جلوگیري کردند که این موضوع از مراجع ذیربط قابل
پیگیري است تصریح کرد: اغلب روستاییان نسبت به مراتع موجود در روستا اعتراض دارند و معتقد هستند فعالیت هاي معدنی موجب

 
تخریب منابع طبیعی می شود. 

معاون امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت همدان با تأکید بر اینکه معدن کاري تغییراتی در زمین به همراه دارد یادآور شد:
طبق قانون زمانی که قرار است معدنی واگذار شود اقدامات لازم از منابع طبیعی انجام می گیرد و موانع را مدیریت می کنند و در

 
نهایت مجوز صادر می شود. 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: معدن آهک منطقه هیزج هنوز آغاز به کار نکرده، اما در مراحل آتی می تواند و با کارگیري ترفند هایی

 
مثل آب پاشی هاي روزانه، گرد و خاك ایجاد شده را به حداقل رساند. 

خاکی با بیان اینکه مشکلاتی، چون ایجاد گرد و غبار قابل رفع است اظهار کرد: معمولا مسائلی بین معدن داران و روستاییان وجود

 
دارد که اغلب به صورت کدخدامنشانه حل می شود. 

وي در قسمت دیگري از سخنانش اضافه کرد: کوه هاي منطقه قهاوند به طور کلی جنس آهکی دارد و سرمایه گذاران نیز قطعا
کیفیت مواد معدنی را مورد آزمایش قرار دادند و اقدام به سرمایه گذاري کرده اند بنابراین این موضوع که کوه هاي آن منطقه مناسب

 
تولید آهک نیست کاملا غیر کارشناسی است. 

معاون امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان با تأکید بر اینکه اشتغال روستاییان در معادن یک قانون نانوشته
است به طوري که معدن کاران تعداي از کارکنان خود را از اهالی روستا در نظر می گیرند یادآور شد: تامین نیروي کار معادن از محل



 
روستا مقرون به صرفه و به سود معدنکار است. 

وي با اشاره به اینکه در سراسر کشور نیز بخشی از اشتغال معادن از اهالی محل تامین می شود اظهار کرد: به طوري کلی براي آغاز

 
فعالیت معادن معارض وجود دارد از همین رو به معدن کاران توصیه می شود با اهالی تعامل لازم را داشته باشند. 

خاکی در پایان سخنانش اظهار کرد: معادن حقوق دولتی به حساب خزانه واریز می کنند تا صرف بازسازي و ترمیم می شود، اگرچه

 
فعالیت هاي معدنی به ناچار باید انجام شود تا چرخ صنعت بچرخد. 

me- ،151857 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از پایگاه خبري می متالز، تاریخ انتشار 8 دي 1399، کد خبر
.metals.ir



قیمت گوشت مرغ کشتار روز در بازار سیستان و بلوچستان متعادل شد

منبع: عصر هامونشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/10/13

محمد مهدي اکبري، گفت: افزایش قیمت نهاده ها، غیر فعال بودن کشتارگاه هاي طیور استان، نوسانات شدید و نامعقول
قیمت گوشت مرغ در بازار کشور ، و تأمین نیاز استان به این کالاي پرمصرف از سایر استانها سبب شد مرغ با قیمتی بالایی

در بازار استان عرضه شود.

به گزارش عصرهامون، با هدف تأمین گوشت مرغ مورد نیاز استان، سازمان جهاد کشاورزي با برگزاري نشست هاي مختلف با
صاحبان واحدهاي تولیدي مرغ گوشتی, مسئولین واحدهاي کشتارگاهی و رفع موانع و مشکلات، راه اندازي مجدد کشتارگاه هاي
طیور زاهدان و ایرانشهر در دستور کار قرار داده و به لطف ایزد منان و تلاش و حمایت بی وقفه همه مسئولین بازگشایی کشتارگاه ها

 
به انجام رسید. 

محمد مهدي اکبري،مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي استان ضمن قدردانی از همکاري مسئولانه پرورش دهندگان مرغ
گوشتی تصریح کرد :خوشبختانه باتکمیل بخشی از زنجیره ارزش تولیدگوشت مرغ، و عرضه گوشت مرغ کشتار روز تولیدي واحدهاي
صنعتی استان به بازار، قیمت مرغ کاهش یافته و شهروندان استان بدون دغدغه ، گوشت مرغ مورد نیاز خود را از فروشگاه هاي معتبر

 
تهیه می کند. 

وي بیان کرد: مرغ کشتار روز با برند نسیم طیور زاهدان و تک ایرانشهر مورد استقبال عموم قرار گرفته و با قیمت پایین تر از مرغ
هاي وارداتی سایر استانها در بین مردم استان توزیع می گردد . مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهادکشاورزي بیان داشت با راه اندازي
مجدد این کشتارگاهها در مجموع براي 90 نفر در هرشیفت کاري فرصت شغلی ایجاد گردیده که با افزایش تولیدات اشتغال بیشتري

 
ایجاد خواهد شد. 

گفتنی است در حال حاضر دو واحد کشتارگاه طیور زاهدان وایرانشهر روزانه حدود10 تا 15 تن گوشت مرغ کشتار روز به بازارمصرف

 
استان عرضه می کند. 

انتهاي پیام/



توسعه استان هاي مرزي محور افتتاح هاي دولت در هفته دوم دي ماه

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/10/13

سفر دولتمردان به نقاط مختلف کشور در هفته دوم دي ماه با رنگ و بوي توسعه استان هاي مرزي همراه بود و دامنه وسیعی
از توجه به زیرساخت هاي ارتباطی و حمل و نقل، تقویت حوزه انرژي و توسعه بخش کشاورزي را در برگرفت.

 سفر دولتمردان به نقاط مختلف کشور در هفته دوم دي
ماه با رنگ و بوي توسعه استان هاي مرزي همراه بود و دامنه وسیعی از توجه به زیرساخت هاي ارتباطی و حمل و نقل، تقویت حوزه

 
انرژي و توسعه بخش کشاورزي را در برگرفت. 

در هفته اي که گذشت (6 تا 12 دي ماه) اعضاي دولت دوازدهم در سفر به استان هاي مختلف تلاش تا ضمن افتتاح طرح هاي
زیرساختی و توسعه اي در استان ها، از نزدیک با موانع و مشکلات در مسیر اجراي طرح هاي عمرانی آشنا شوند که از جمله می توان
به سفر وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات به سیستان و بلوچستان، وزیر جهادکشاورزي به خراسان شمالی، وزیر راه و شهرسازي به
خوزستان و بوشهر، وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري به قزوین، رییس سازمان اداري و استخدامی کشور به قزوین و
زنجان، سفر وزیر آموزش و پرورش به کرمان و همچنین بازدید رییس سازمان برنامه و بودجه از آزادراه تهران - شمال در استان البرز

 
اشاره کرد. 

 
سفر 10 روزه وزیر ارتباطات به سیستان و بلوچستان 

محمدجواد آذري جهرمی وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات هفته گذشته سفر 10 روزه خود را با هدف توسعه زیرساخت هاي ارتباطی
و اینترنتی به استان سیستان و بلوچستان آغاز کرد؛ وي در نخستین جلسه کاري خود با مسوولان سیستان و بلوچستان اتصال یکهزار

 
و 200 روستا به شبکه اینترنت، تقویت پوشش جاده اي و ایجاد ارتباطات پایدار را از اهداف اصلی این سفر عنوان کرد. 

وي گفت: اینک از مجموع 39 هزار و 500 روستاي بالاي 20 خانوار، حدود 35 هزار روستا به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند و

 
چهار هزار روستاي دیگر باقی مانده است که در تلاشیم برنامه اتصال این روستاها تا پایان امسال تکمیل شود. 



آذري جهرمی در این مدت به بازدید میدانی از شهرهاي مختلف استان نیز داشت و پس از بازدید از زیرساخت هاي ارتباطی آنها
تاکید کرد که از حدود پنج هزار روستایی که قرار است تا پایان امسال به شبکه ملی اطلاعات و اینترنت پر سرعت مجهز شوند، 1200

 
روستا متعلق به سیستان و بلوچستان است. 

 
35 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي رونق و توسعه کشاورزي خراسان شمالی 

بخش کشاورزي در خراسان شمالی داراي جایگاه ویژه اي است، به طوري که حدود 25 درصد تولید ناخالص داخلی استان را دارد و

 
نزدیک به 34.7 درصد از کل شاغلان این خطه، شامل 82 هزار بهره بردار، در این حوزه اشتغال دارند. 

از این حیث سفر دو روزه وزیر جهاد کشاورزي به این استان (10 و 11 دي) براي فعالان اقتصادي و کشاورزي استان اهمیت دو
چندان داشت؛ وي در روز نخست سفر که با هدف بررسی وضعیت کشاورزي خراسان شمالی انجام شد، بازدید از بخش هاي مختلف

 
زراعی، باغی، دامی و صنایع تبدیلی این استان، افتتاح چند طرح و کلنگ زنی چند طرح دیگر را در دستور کار قرار داد. 

کاظم خاوازي در بدو ورود به استان گفت: خراسان شمالی با تولید 100 هزار تن چغندرقند در کشور رتبه 10 را دارد، با 22 هزار تن
وش پنبه رتبه پنجم کشور، با 123 هزار و 392 تن پیاز رتبه هشتم، با تولید 123 هزار و 787 تن گوجه فرنگی رتبه 13 کشور را دارد

 
و در زمینه نوغانداري و تولید ابریشم نیز رتبه بالایی دارد. 

وزیر جهاد کشاورزي روز پنجشنبه پرکار بود و در شهرستان مانه و سملقان چهار طرح را افتتاح کرد که شامل 2 واحد گلخانه اي در
شهرك گلخانه اي امام رضا(ع)، کارخانه پنبه پاك کنی کیمیا با ظرفیت سالانه 15 هزار تن فرآوري وش پنبه، عملیات اجرایی طرح

 
پرورش مرغ مادر گوشتی 90 هزار قطعه اي و کارخانه جوجه کشی به ظرفیت 14 میلیون قطعه بود. 

وي همچنین در شهرستان اسفراین مرحله دوم طرح آبیاري نوین شرکت کشت و صنعت آستان قدس و استخر 2 منظوره ذخیره آب
و پرورش ماهی این شرکت را به بهره برداري رساند و در شهرستان شیروان واحدهاي زنجیره تولید گوشت مرغ یادگار شامل خط 2

 
کشتارگاه، تونل انجماد 35 تنی و یک سردخانه هزار تنی را افتتاح کرد. 

وزیر جهاد کشاورزي همچنین از مرحله نخست اجراي طرح 1.5 هکتاري گلخانه و طرح 40 هکتاري کشت دانه روغنی کاملینا در

 
شهرستان شیروان دیدن کرد. 

در سفر وزیر جهاد کشاورزي به خراسان شمالی 35 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي رونق و توسعه کشاورزي این استان مصوب شد
که این تسهیلات در بخش هایی نظیر تکمیل زنجیره تولید انگور، افزایش تولید گوشت قرمز و سفید، توسعه نوغانداري و افزایش

 
کشت زعفران و پنبه هزینه خواهد شد. 

خاوازي این خبر را هم گفت که صادرات بخش کشاورزي در 9 ماهه امسال 6 میلیون و 100 هزار تن انواع محصولات کشاورزي صادر
شده است که در مقایسه با مدت مشابه پارسال 22 درصد افزایش داشته و بر اساس گزارش بانک مرکزي این بخش از تراز مثبت 4.4

 
برخوردار بوده است. 

 
بهره برداري از 18 پروژه سرمایه گذاري در بندر امام خمینی 

در هفته یاد شده، محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي نیز استان هاي خوزستان و بوشهر را براي سفر استانی خود انتخاب کرد؛ وي
روز چهارشنبه در سفر یک روزه خود به بندر امام خمینی (ره) ضمن بهره برداري از 18 پروژه سرمایه گذاري بخش خصوصی و



دولتی، تاکید کرد: توسعه بنادر به امنیت ، سلامت غذایی و همچنین بالارفتن قدرت و ظرفیت تخلیه و بارگیري سریع کالا کمک می

 
کند. 

حدود نیمی از سرمایه گذاري 18 پروژه انجام شده در بندر امام خمینی (ره) که حدود 20 هزار میلیارد ریال است، از سوي بخش
دولتی انجام شده است؛ از جمله این طرح ها پروژه سیلوي فلزي غله بود که با توجه به نقش این بندر در واردات کالاهاي اساسی می
تواند به رونق بیشتر فعالیت هاي بندري کمک کند؛ البته سیلوي فلزي غله با ظرفیت 480 هزار تن طراحی شده که در گام نخست

 
240 هزار تن از این طرح بهره برداري شد. 

وي روز پنجشنبه 12 دي ماه از پروژه هاي راه و شهرسازي در شهرستان هاي کنگان و عسلویه در استان بوشهر بازدید کرد و گفت:

 
بهره برداري از کریدور بزرگراهی در جنوب کشور ضروري است که بخشی از آن تا پایان امسال افتتاح می شود. 

وي افزود: در این ارتباط بوشهر، کنگان و عسلویه به عنوان قطب انرژي کشور به شمار می روند که داراي راه هاي شریانی هستند و

 
بهره برداري از این محورها در اولویت دولت و وزارت راه قرار دارد. 

اسلامی در بازید از طرح هاي راهسازي شهرستان جم و بخصوص بزرگراه فیروزآباد - جم نیز تاکید کرد که با توجه حجم زیاد جابه

 
جایی مسافر و بار در مسیر جم - فیروزآباد و ضرورت توسعه این جاده براي اجراي این پروژه 2 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است. 

وزیر راه و شهرسازي این نکته را هم گفت که ظرف یک و نیم سال گذشته، تامین مالی افزون بر 21 پروژه از بازار سرمایه را پیگیري

 
کردیم که راه آهن و آزادراه شیراز - بوشهر از آن جمله هستند. 

 
 

 
افتتاح طرح هاي گردشگري در قزوین 

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري نیز روزهاي نهم و دهم دي ماه به استان فزوین سفر کرد و گفت:
در دولت تدبیر و امید 220 هزار میلیارد تومان براي اجراي طرح هاي گردشگري هزینه و سرمایه گذاري شده است ضمن آنکه 2 هزار

 
پروژه گردشگري در کشور در حال اجرا است که ارزش این طرح ها به 137 هزار میلیارد تومان می رسد. 

وي با بیان اینکه ایران قبل از کرونا در سال 2019 به عنوان دومین کشور داراي بالاترین رشد در گردشگري دنیا انتخاب شد، اظهار
داشت: تا پیش از شیوع کرونا رشد بسیار خوبی در حوزه گردشگري داشتیم و آمار ورود گردشگران به بالاي هشت میلیون نفر افزایش
یافت که در سالهاي قبل از آن حدود 4.5 میلیون نفر بود و امیدواریم با مهار کووید 19 و در دوران پساکرونا بار دیگر شاهد رونق

 
گردشگري کشور باشیم. 

مونسان همچنین گفت: به زودي 320 پروژه میراث فرهنگی که با اعتبارات دولتی و مشارکت مردمی احیا شده اند نیز در مراسمی با

 
حضور رئیس جمهوري به بهره برداري خواهد رسید. 

بازگشایی تله سی یژ قزوین پس از چهارسال تعطیلی، بهره برداري از پیست اسکی کامان، بازدید از محوطه باستانی و پیش از تاریخ
خله کوه در شهرستان تاکستان و نیز مرمت امامزاده حسین و مسجد - مدرسه تاریخی صالحیه، رونمایی از قدیمی ترین عضو کشف
شده از انسان اولیه در ایران و نشست با فعالان حوزه میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري از جمله برنامه هاي مونسان در

 
قزوین بود. 



 
افتتاح طرح هاي صنعت آب و برق در پویش الف - ب - ایران 

یازدهمین روز دي ماه بیش از 27 هزار میلیارد ریال پروژه آب و برق در چهار استان با دستور رییس جمهوري به بهره برداري رسید

 
که افتتاح سد کانی سیب در پیرانشهر براي تامین پایدار آب مورد نیاز احیاي دریاچه ارومیه مهمترین آن بود. 

در سی و چهارمین هفته پویش هر هفته الف-ب-ایران که مقارن با سی و نهمین هفته «تدبیر و امید براي جهش تولید» بود، 26
پروژه صنعت آب و برق با اعتبار دو هزار و 761 میلیارد تومان در چهار استان آذربایجان غربی، اردبیل، اصفهان و مازندران با حضور
ویدئوکنفرانسی رئیس جمهوري و وزیر نیرو به بهره برداري برسد؛ از این طرح ها چهار پروژه در استان آذربایجان غربی، سه پروژه در

 
اردبیل، 9 پروژه در اصفهان و 10 پروژه در استان مازندران است. 

عنوان طرحاستان

آذربایجان
غربی

 
- سد کانی سیب پیرانشهر 

 

 
-شبکه آبیاري و زهکشی پایاب سد کرم آباد پلدشت 

 
-برق رسانی به هشت روستا 

 

اصفهان

 
- ایستگاه 230 به 63 کیلوولت لنجان 

 
- ایستگاه سیار 63 کیلوولت شهر گز 

 
- ایستگاه سیار 63 کیلوولت شهرك صنعتی بزرگ اصفهان 

 
-بخشی از اتصالات فوق توزیع پست کهندژ 

 
- اتصالات انتقال پست هسنیجه 

 
- اتصالات انتقال پست لنجان 

 
- بخشی از اتصالات فوق توزیع پست لنجان 

 
-نیروگاه مقیاس کوچک 10 مگاواتی سبز سپاهان 

 

مازندران

- پنج طرح نیروگاهی در مقیاس کوچک در شهرهاي چمستان نور ، بندر امیر

 
آباد ، گتاب بابل و بابلسر 

 
-نصب ترانس دوم پست 63/230 کیلوولت نوشهر 

 
-خطوط 63کیلوولت ارتباطی نوشهر 

 
-افزایش ظرفیت پست انتقال دریاسر 

- جایگزینی هادي پرظرفیت با هادي 63 کیلوولت موجود خط دریاسر-

 
فریدونکنار 

 
-تکمیل ضلع چهارم آرایش مربع پست 63/230 کیلوولت "" علمده "" 

 
- آبرسانی به 57 روستاي مازندران 

 

- افزایش ظرفیت پست 230 کیلو ولت شهرك صنعتی شماره 2 در شهرستاناردبیل

 
نمین 



 
- افزایش ظرفیت پست 63 کیلو ولت شهرستان بیله سوار و توسعه آن 

 
-برق رسانی به پنج روستاي زیر 10 خانوار 

 
همچنین سعید اوحدي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران سفري به استان بوشهر داشت و جمشید انصاري رییس سازمان اداري و
استخدامی کشور براي سرکشی از حوزه هاي آزمون استخدامی دستگاههاي اجرایی روزهاي 11 و 12 دي ماه به قزوین و زنجان سفر

 
کرد؛ محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز کرمان را به عنوان مقصد سفر خود برگزید. 

 
شامگاه جمعه 12 دي ماه نیز علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت سفر دو روزه خود به آذربایجان شرقی را آغاز کرد. 

علاوه بر بازدیدها و سفرهاي اعضاي هیات دولت به نقاط مختلف کشور، برخی مسئولان و معاونان وزرا نیز در سفرهاي استانی پیگیر

 
روند توسعه در این مناطق شدند که برخی از آنها به شرح زیر است: 

 
سفرهاي مسوولان در یک نگاه : 

7 دي

برنامه سفرمحور سخنانمسوولاستان

هرمزگان
 
سید جوادحسینی 
رییس سازمان
آموزش و پرورش

استثنایی کشور

210 مدرسه استثنایی در کشور

 
نیاز است 

 

آیین کلنگ زنی مدرسه
استثنایی هرمزگان به

صورت ویدئوکنفرانسی

 کرمان
شاپور محمدزاده 

رئیس سازمان
نهضت سوادآموزي

جمعیت افراد بیسواد در کشور
کمتر از یک میلیون نفر است

شرکت در آیین بهره
برداري از طرح هاي

فرهنگی

8 دي

 خوزستان
کریم همتی 

رئیس جمعیت
هلال احمر کشور

150 هزار دوز واکسن کووید 19

 
به کشور منتقل می شود 

 
سه هزار فقره املاك و مستغلات
مازاد هلال احمر در کشور

 
شناسایی شد 

 

بازدید از وزرشگاه نفت و

 
گاز اروندان خرمشهر 

 
بازدید از پایگاه امدادي

 
شهرستان شوش 

 

9 دي

بوشهر
 
سعید اوحدي 

رئیس سازمان
بنیاد شهید و امور

ایثارگران

برنامه دولت در استخدام 12
هزار نفر از فرزندان ایثارگران بی

 
سابقه است 

 

انعقاد تفاهم نامه تامین
مسکن و اشتغال ایثارگران

بوشهر



کهگیلویه
و

بویراحمد

 
غلام رضا پناه 

معاون توسعه و
منابع انسانی
وزارت تعاون، کار و

رفاه اجتماعی

تکمیل طرح هاي نیمه تمام در

 
اولویت وزارت کار است 

 

بازدید از طرح هاي
دامپروري و مرغداري

تهران
(پاکدشت)

 
مهدي علیخانی 

معاون هماهنگی
امور فرهنگی و
اجتماعی معاون
اول رئیس

جمهوري

120 میلیارد تومان هنرکارت
بین هنرمندان کشور توزیع می

 
شود 

 

نشست تخصصی با
مسوولان، هنرمندان و
نمایندگان سازمان هاي

مردم نهاد

 یزد
مهدي جمالی نژاد 
معاون عمرانی وزیر

کشور

طرح مناسب سازي معابر عمومی
در شهر یزد می تواند به الگویی
مناسب براي 400 شهر و 37

هزار روستاي کشور باشد

شرکت در نشست ستاد

 
ملی مناسب سازي کشور 

 
آغاز عملیات اجرایی خط
پردازش خانگی پسماند

 
خانگی شهر یزد 

 
بهره برداري از محل
نگهداري حیوانات بی

 
سرپناه 

 

خوزستان

 
سید پرویز فتاح 

رییس بنیاد
مستضعفان و

 
جانبازان 

 
( 2روزه) 

 

- بنیاد مستضعفان در تامین
زمین طرح ملی مسکن

 
خوزستان مشارکت می کند 

 
-تولید کارخانه آلومینیم
مسجدسلیمان به 11 هزار تن

 
خواهد رسید 

 
- اعلام مشارکت در ساماندهی
نقاط حاشیه اي شهر بندرامام

 
خمینی(ره) 

 

- بازدید از کارخانه

 
صنعتی دوده فام دزفول 

 
- بازدید از طرح توسعه
نیروگاه گازي خرمشهر و
شرکت فولاد کاوه اروند در

 
خرمشهر 

 
- بازدید از کارخانه
آلومینیم مسجدسلیمان و

 
بندر امام خمینی 

 

مرکزي
 
مسعود منصور 

رئیس سازمان
اعتبارات ویژه جنگل کاري به

 
استان مرکزي اختصاص می یابد 

 

بازدید و افتتاح چند طرح
آبخیزداري



جنگل ها، مراتع و
آبخیزداري

11 دي

کرمان

محسن حاجی

 
میرزایی 

وزیر آموزش و
پرورش

نظام تعلیم و تربیت درصدد
پرورش انسان هایی با سیره

شهدا است

- حضور بر مزارش شهید
قاسم سلیمانی به
نمایندگی از جامعه دانش

 
آموزي و فرهنگیان کشور 

 
-ارتباط با دانش آموزان
سراسر کشور از طریق

شبکه شاد

آذربایجان
غربی

قاسم تقی زاده

 
خامسی 

معاون آب و آبفاي
وزیر نیرو

سالانه 700میلیون مترمکعب از
""کانی سیب"" به سمت

 
دریاچه ارومیه رها می شود 

 

سد کانی سیب بخشی از
مهمترین طرح انتقال آب

به دریاچه ارومیه است

 اصفهان
همایون حائري 

معاون وزیر نیرو در
امور برق و انرژي

افزایش ظرفیت تامین برق،
عرصه را براي رشد صنایع فراهم

 
می کند 

 

افتتاح 9 طرح زیربنایی
برق اصفهان

گلستان

غلامحسین

 
رحیمی 

معاون پژوهش و
فناوري وزیر علوم،
تحقیقات و فناوري

 

تقویت پارك علم و فناوري در

 
گلستان ضروري است 

 

بازدید از مراکز دانشگاهی
مینودشت، آزادشهر و

 
گنبدکاووس 

 
افتتاح مرکز آزمایش
تحقیق و توسعه دانشگاه
علوم کشاورزي و منابع

 
طبیعی گرگان 

 

قزوین
 
جمشید انصاري 

رییس سازمان
اداري و استخدامی

کشور

77 درصد کارمندان دورکار در
انجام وظایف محوله موفق عمل

 
کرده اند 

 

بازدید از نحوه برگزاري
آزمون استخدامی دستگاه

هاي اجرایی

محمدحسن متولیمازندران

 
زاده 

مدیرعامل شرکت
مادر تخصصی
تولید، انتقال و

رشد مصرف برق مازندران سه

 
برابر میانگین کشوري است 

 

بازدید و افتتاح از طرح
هاي صنعت برق مازندران



توزیع نیروي برق
ایران

آذربایجان
شرقی

علیرضا رزم

 
حسینی 

زیر صنعت، معدن
و تجارت

افزایش 50 درصدي تولید خودرو
را در شش ماهه دوم امسال

بهره برداري از چند طرح

 
صنعتی 

 
دیدار با فعالان اقتصادي

آذربایجان شرقی
در هفته اي که گذشت زهکشی 50 هزار هکتار از اراضی کشاورزي گلستان و طرح توسعه سامانه نوین آبیاري در 15 هزار هکتار از
زمین هاي محدوده سد وشمگیر آق قلا با حضور فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء (ص) سپاه و مسئولان استان گلستان به صورت متمرکز
در کردکوي آغاز شد؛ در سال 93 و در جریان سفر اول رییس جمهوري به گلستان زهکشی 280 هزار هکتار اراضی استان به تصویب
هیات دولت رسید که تاکنون 77 هزار و 500 هکتار از اراضی توسط جهاد کشاورزي و 40 هزار هکتار از سوي شرکت آب منطقه اي

 
گلستان زهکشی شده است. 

در جریان این سفر تفاهم نامه ایجاد حوض هاي کوچک پرورش میگو به مساحت 6 هزار هکتار میان استانداري گلستان و قرارگاه
خاتم الانبیاء (ص) امضا و طرح توسعه سامانه هاي نوین آبیاري در 15 هزار هکتار از اراضی محدوده سد وشمگیر شهرستان آق قلا

 
آغاز شد. 

همچنین رییس کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) سفري به استان بوشهر داشت؛ وي علاوه بر افتتاح 72 واحد مسکونی تاکید

 
کرد که بر اساس برنامه ریزي ها در سال 1400 هیچ فرد تحت پوشش این نهاد در روستاهاي کشور فاقد مسکن نخواهد بود. 

مرتضی بختیاري همچنین تاکید کرد براي توانمندسازي مددجویان زیر پوشش این نهاد حمایتی تا پایان امسال 200 هزار اشتغال در

 
کشور ایجاد می شود. 

فرید براتی مدیرکل دفتر پیشگیري و درمان اعتیاد سازمان بهزیستی کشور نیز در سفر به شهرکرد با اشاره به اجراي طرح پیشگیري
از مصرف موادمخدر در زنان و کودکان (پازك) گفت: این طرح در 500 محله پر خطر کشور فعال شده است. وي در جریان این سفر

نخستین مرکز باشگاه مثبت زندگی در مناطق روستایی کشور را در روستاي چنار محمودي شهرستان لردگان افتتاح کرد./ ایرنا



رفع مشکلات یک واحد تولیدي نان و شیرینی در آستانه اشرفیه

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/10/13

این واحد تولیدي نان و شیرینی با اشتغال مستقیم بیش از 80 نفر چندي پیش به سبب برخی مشکلات حقوقی و اداري در
آستانه تعطیلی قرار گرفته بود که با کمک دستگاه قضایی به چرخه تولید بازگردانده شد. The post رفع مشکلات یک

واحد تولیدي نان و شیرینی در آستانه اشرفیه appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

این واحد تولیدي نان و شیرینی با اشتغال مستقیم بیش از 80 نفر چندي پیش به سبب برخی مشکلات حقوقی و اداري در آستانه

 
تعطیلی قرار گرفته بود که با کمک دستگاه قضایی به چرخه تولید بازگردانده شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، حجت الاسلام حمزه خلیلی، رئیس کل دادگستري استان گیلان به همراه احمد آقایی معاون
اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان صبح امروز از یک واحد تولیدي نان و شیرینی در شهرستان آستانه اشرفیه

 
بازدید کرد. 

رئیس کل دادگستري گیلان همچنین در ادامه حضور خود در شهرستان آستانه اشرفیه از پروژه احداث محل ساماندهی دکه هاي

 
حاشیه کمربندي این شهرستان دیدن کرد. 

حجت الاسلام خلیلی در پایان سفر خود به آستانه اشرفیه بر مزار شهداي گمنام این شهرستان حاضر شد و با قرائت فاتحه به مقام

 
شامخ همه شهدا اداي احترام نمود. 

احمد آقایی معاون پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان در این بازدید گفت: این واحد تولیدي نان و شیرینی با اشتغال مستقیم
بیش از 80 نفر چندي پیش به سبب برخی مشکلات حقوقی و اداري در آستانه تعطیلی قرار گرفته بود که با بررسی موضوع در ستاد

 
اقتصاد مقاومتی دادگستري گیلان و کمک دستگاه قضایی، با رفع موانع به چرخه تولید بازگردانده شد. 

معاون پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان همچنین به لزوم جمع آوري و ساماندهی دکه هاي حاشیه کمربندي آستانه اشرفیه
به لاهیجان اشاره داشت و تصریح کرد: با تاکید دستگاه قضایی بر رفع تصرف حاشیه کمربندي آستانه اشرفیه براي پیشگیري از
تصادفات جاده اي، با کمک ارزنده خیرین و اقدام شهرداري این شهر، محلی مناسب براي استقرار دکه ها اختصاص داده شد که در

حال ساخت می باشد.



امام جمعه گناوه: مسئولان به تقویت معیشت مرزنشینان کمک کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/10/13

گناوه - ایرنا - امام جمعه گناوه گفت: همه متولیان ازجمله مسئولان مربوطه درکشور باید براي حل مشکلات و بهبود، تقویت
معیشت و اشتغال مرزنشینان استان بوشهر بویژه در این شهرستان کمک کنند.

گناوه - ایرنا - امام جمعه گناوه گفت: همه متولیان ازجمله
مسئولان مربوطه درکشور باید براي حل مشکلات و بهبود،
تقویت معیشت و اشتغال مرزنشینان استان بوشهر بویژه در

 
این شهرستان کمک کنند. 

به گزارش ایرنا، روابط عمومی دفتر امام جمعه گناوه روز
شنبه به نقل از حجت الاسلام سیدعبدالهادي رکنی
حسینی در دیدار با ناظر گمرك هاي استان بوشهر افزود:

باتوجه به اینکه کسب و کار و معیشت بیشتر مردم ساحل نشین بویژه استان بوشهر و شهرستان گناوه به دریا و و دریانوردي وابسته

 
است و شغل دیگري در این شهرستان وجود ندارد، انتظار می رود مسئولان در سطح کلان کشور به حل مشکلات آنها کمک کنند. 

وي اظهارکرد: هیچ کس با پدیده شوم قاچاق کالا موافق نیست اما مبارزه با قاچاق نباید در معیشت و تجارت دریایی مردم این

 
شهرستان تاثیر سوء داشته باشد. 

امام جمعه گناوه گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته و تصمیم مسئولان در زمان حاضر با 2 سفر شناورهاي سنتی این شهرستان در

 
سال موافقت شده است اما باتوجه به فشارهاي اقتصادي و معیشتی مردم انتظار می رود، مجوز سفرها بیشتر شود. 

وي ادامه داد: باتوجه به تحریم هاي ظالمانه دشمنان علیه نظام مقدس اسلامی کمک به رونق تجارت دریایی به منظور مقابله با آنان

 
به کشور کمک زیادي خواهد کرد. 

رکنی حسینی افزود: امروز دشمنان با توطئه ها و دسیسه هاي گوناگون در صدد ناامید کردن مردم از نظام اسلامی و ولایت هستند،

 
بنابر این مدیریت کارآمد مدیران در خنثی سازي نقشه هاي آنها در شرایط کنونی تاثیر بسزایی دارد. 

امام جمعه گناوه از تلاش ها و زحمات چندین ساله مدیرکل پیشین گمرك این شهرستان تقدیر کرد و خواستار توفیق مدیرکل جدید

 
در انجام وظایف محوله شد. 

 
بندر تجاري گناوه در شمال استان بوشهر قرار دارد و شغل 80 درصد مردم به دریا وابسته است. 

برچسب ها 



 
- بوشهر 

 
- مرزنشینی 

 
- دریا 

 
- گمرك جمهوري اسلامی ایران 

 
- وضعیت معیشت 

- گناوه



امضاي تفاهم نامه همکاري اداره کل امور زنان و خانواده استانداري و اداره

کل زندان هاي آذربایجان غربی

منبع: تین نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/10/13

آذربایجان غربی- مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري آذربایجان غربی در جلسه امضاي این تفاهمنامه ضمن قدردانی از
آزسازي و ایجاد فضاهاي تازه در اندرزگاه نسوان و فعالیتهاي صورت گرفته هدف از انعقاد این تفاهم نامه را حل مشکلات

زندانیان زن در حین حبس و پس از آن دانست.

تین نیوز میثم درستی : آذربایجان غربی- مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري آذربایجان غربی در جلسه امضاي این
تفاهمنامه ضمن قدردانی از آزسازي و ایجاد فضاهاي تازه در اندرزگاه نسوان و فعالیتهاي صورت گرفته هدف از انعقاد این تفاهم نامه

 
را حل مشکلات زندانیان زن در حین حبس و پس از آن دانست. 

وي افزود: سعی داریم با ایجاد مرکزي، موجبات اشتغال زنان زندانی و خانواده هاي آسیب دیده را فراهم کنیم. با حمایت از فعالیتهاي
کارآفرینی بانوان خصوصا در عرصه مشاغل خانگی ، بازاریابی و عرضه محصولات و صنایع تولیدي بانوان زندانی در اندرزگاه نسوان
زندان مرکزي ارومیه،شناسایی بانوان توانمند زندانی داراي مهارت و تخصص همچنین مهارت آموزي و حرفه آموزي و تولید محصولات

 
باکیفیت و ایجاد درآمد براي این قشر از جامعه حمایت کنیم. 

مدیر کل امور زنان و خانواده استانداري گفت: زندان محل اصلاح و تربیت است ولی فضایی که زندانی در آن تحمل حبس می کند اگر
مناسب باشد و کارهاي فرهنگی و اصلاح و تربیتی به خوبی انجام شود براي جلوگیري از آسیب هاي روحی و روانی و بازگشت

 
سعادتمندانه بسیار اثر بخش خواهد بود. 

علیلو خاطر نشان کرد: امیدواریم با راه اندازي مرکزي که براي اشتغال ، آموزش و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی زندانیان زن آزاد
شده و خانواده زندانیان انجام خواهد شد ، از آسیب هاي اجتماعی جلوگیري شود و این مهمترین موضوع از مفاد این تفاهم نامه است.

مدیر کل زندان هاي استان نیز به نقش توانمندسازي زندانیان زن و خانواده زندانیان در عدم بازگشت مجدد به زندان ها اشاره کرده و

 
گفت: زندانیانی که از حمایت هاي مراکز حمایتی و نهاد هاي مربوط بهره مند می شوند بازگشتی کمتر از 4 درصد به زندان دارند. 

بروجنی تصریح کرد : در حال حاضر 16 انجمن در سطح استان 3500 خانواده زندانی را تحت پوشش دارند که با کمک خیرین به

 
خانواده هاي زندانیان نیازمند کمک می کنند. 

وي افزود : مرکز مراقبت به تنهایی قادر به تحت پوشش قرار دادن و توانمندسازي زندانیان و خانواده آنها نیست و لزوم همکاري سایر

 
نهاد هاي حمایتی ، گروه هاي جهادي و ... مورد نیاز است. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



«سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرا بورس

منبع: فراروشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/10/13

با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود به
بازار سرمایه فراهم شده است. به گفته حمیدرضا رنجبري، مدیرعامل سپیدار سیستم، حضور در فرا بورس منجر به تغییرات قابل
توجهی در سپیدار سیستم می شود؛ از جمله ارزش گذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار که مسیر شرکت را براي جذب
بیشتر مشتري هاي جدید نیز هموار می کند. سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر مالی و هم از نظر فنی در

 
شرایطی قرار دارد که می تواند اعتماد فعالان بازار سرمایه را جلب کند. 

در همین راستا شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي
بازار دوم بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت
گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع

 
200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه تغییر سریع و گسترده تکنولوژيِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به
ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف پذیري بالاتر را افزایش داده است. به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه
بیش از 400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشورها را ایجاد می
کنند و ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکارهاي کوچک و متوسط به خود اختصاص

 
داده است. 

گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب و کارها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به

 
آمار میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه تکنولوژي و فناوري به صورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب و کارها تأثیرگذار است. یکی از ابزارهاي
فناوري محور که به رشد و توسعه کسب و کارها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزارهاي یکپارچه کسب و کار مانند
حسابداري، حقوق و دستمزد، فروش و.... است که نقش بسیار پر رنگی در بهبود و منظم شدن فرآیندها دارند که به تصمیم گیري

 
هاي درست و دقیق مدیران منجر می شود. 

شرکت همکاران سیستم در سال 1387 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب و کارهاي کوچک در کشور، یک شرکت تخصصی
و چابک تحت نام «سپیدار سیستم آسیا» تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي فعال در

 
حوزه نرم افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرم افزارهاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارتاپ ها و



شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. آمارها نشان می دهد که بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس شده،
سپیدار را براي مدیریت فرآیندهاي مالی کسب وکار خود انتخاب کرده اند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی قابل
اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در بازار نرم افزار برخوردار است و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي تکنولوژي

 
محور نیز نشان دهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آن ها است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص است که متناسب با نیاز و ابعاد کسب و کارهاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزارهاي «سپیدار» است، نرم
افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري-فروشگاهی «دشت»

 
ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه شبکه فروش و خدمات در سراسر کشور با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدار سیستم در
راستاي رشد کسب و کار خود بوده است که هم اکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیتش، با بیش از 290 نمایندگی فروش و

 
خدمات در سراسر کشور و ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 

رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا سپیدار سیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی خود به دنبال
پاسخگویی نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها در صنایع مختلف بوده است. این شرکت، با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته
نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش

 
دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب و کار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار خود به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی خود نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را
داشته است به طوري که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 1388 به بیش
از 38 میلیارد تومان در سال 1398 رسیده است و انتظار می رود درآمد شرکت در سال 1399 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد.
رشد چشم گیر درآمد سپیدار سیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 1398 نسبت به سال 1397 گویاي افزایش 65
درصدي است و این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه
خواهد داشت. این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه
سود بالایی را براي کسب و کار سپیدار سیستم ایجاد کرده است به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از 1 درصد در سال 88 به



 
64 درصد در سال 98 رسیده است که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

فعالیت ها و افتخارات به گفته حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم، رمز موفقیت این شرکت ایجاد یک ساختار چابک، پویا و
متشکل از تیم هاي تخصصی و مجرب است. ماحصل تلاش هاي این مجموعه تولید نرم افزارهاي یکپارچه اي است که ضمن بهره

 
مندي از کاربري آسان با تقاضاي مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستم در راستاي برقراري ارتباط مستقیم با جامعه هدف و شناخت دقیق نیازهاي بازار، طی چهار سال اخیر رویدادها و
همایش هاي تخصصی متعددي را با حضور بیش از 100 هزار حسابدار و مدیر مالی به منظور ارتقاي سطح دانش مالی مخاطبان و
فروش بیشتر محصولات به واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزارها و تطبیق آن با نیازهاي مخاطبان هدف برگزار
کرده است. سپیدار سیستم با هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد
دانشگاهی، مدارس فنی و حرفه اي و موسسات آموزشی همکاري داشته است و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به

 
صورت کاربردي آشنا می شنود که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم به سزایی دارد. 

شرکت سپیدار سیستم توانسته است با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت، خدمات محصول و رضایت مشتریان، در دو
سال متوالی 1394 و 1395 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. این شرکت در سال هاي 1396 و 1397 نیز
تندیس حمایت از مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده است. در ششمین اجلاس سراسر و ملی یکصد برند برتر و
ارزش آفرین سال 1396 نیز شرکت سپیدار سیستم، موفق به دریافت تندیس زرین شد. همچنین سپیدار سیستم پس از بررسی

کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان، در تاریخ 3 شهریور 1399 به جمع شرکت هاي دانش بنیان پیوست.



تعاونی ها ناکام بزرگ واگذاري ها!

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/10/13

در آستانه تدوین بودجه 1400 و برنامه هفتم توسعه، توجه بیش از پیش به ظرفیتهاي بخش تعاون کشور و افزایش سهم
تعاونی ها در فرایند واگذاري ها امري لازم و ضروري

در آستانه تدوین بودجه 1400 و برنامه هفتم توسعه، توجه بیش از پیش به ظرفیتهاي بخش تعاون کشور و افزایش سهم تعاونی

 
ها در فرایند واگذاري ها امري لازم و ضروري است. 

غلامحسین حسینی نیا ـ مشاور اتاق تعاون ایران با بیان این مطلب به ایسنا گفت: تعاونیها بهترین سازوکار سپردن امور به افرادي
هستند که آمادگی انجام آن را دارند و می توانند در صورت توجه جدي به این بخش و بکارگیري ظرفیتهاي آن نقش آفرینی موثري

 
در اقتصادملی داشته باشند. 

وي توزیع عادلانه ثروت، ایجاد اشتغال، محرومیت زدایی، رفع تبعیض، ارتقاي قدرت خرید مردم و رفاه اجتماعی، خوداتکایی در تولید

 
و فعال کردن ظرفیتهاي اقتصادي را از کارکردها و ویژگی هاي بخش تعاون برشمرد. 

حسینی نیا تصریح کرد: بسیاري از صاحبنظران بر این باورند که با عنایت به تاکیدام مقام معظم رهبري بر بخش تعاون و توجه به
مستندات و منویات سیاستهاي ابلاغی اصل 44 قانون اساسی و سایر اسناد فرادستی توسعه کشور، شرایط آرمانی و منحصر به فردي
براي توسعه بخش تعاون کشور وجود دارد که این امر در سایه توجهات عملی و عینی دلسوزان نظام و با ایجاد نهضت فراگیر تعاون
می تواند رسالت تاریخی بخش تعاون را به انجام رسانده و ارائه دهنده الگوي برتر تعاون مبتنی بر ارزشهاي اصیل اسلام به جهانیان

 
باشد. 

مشاور رئیس اتاق تعاون ایران به مقایسه بخش تعاون در طول برنامه هاي پنجم و ششم توسعه پرداخت و گفت: در برنامه پنجم
توسعه ضمن تعیین هدف کمی افزایش سهم بخش تعاون در اقتصاد ملی، رویکردهاي توسعه بخش تعاون نیز مورد اشاره قرار گرفته
است.به موجب ماده 124 قانون برنامه پنجم، سهم بخش تعاون از اقتصاد ملی باید تا پایان برنامه به 25 درصد برسد.همچنین افزایش
سهم تعاونی ها در بازار پولی از طریق فراهم کردن تسهیلات لازم جهت صدور مجوز فعالیت موسسات مالی و پولی، افزایش سالانه

 
سرمایه بانک توسعه تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون و واگذاري تصدیگري ها به 15 درصد پیش بینی شده است. 

وي با بیان اینکه توجه به بخش تعاون در برنامه ششم بسیار کمرنگ بوده است، اظهار کرد:در حالی که در برنامه هاي قبلی از جمله
برنامه پنجم توسعه، حمایت قانونی زیادي از بخش تعاون صورت گرفته بود اما در برنامه ششم توسعه عملا بند یا محور خاصی به
توسعه بخش تعاون اختصاص نیافت و تلاشهاي تعاونگران براي تنفیذ احکام برنامه پنجم مرتبط با بخش تعاون در برنامه ششم هم به

 
جایی نرسید. 

به گفته مشاور رئیس اتاق تعاون ایران، در حالی که بانک توسعه تعاون براساس سیاست هاي ابلاغی اصل 44 تاسیس شده اما سرمایه

 
آن کمتر از دو درصد سرمایه سیستم بانکی است و با چنین سرمایه اي نمی توان ایجاد تحول در بخش تعاون را انتظار داشت. 

حسینی نیا تصریح کرد: اعضاي تعاونیها، اقشار متوسط و ضعیف جامعه هستند که توان بالاي مالی ندارند و به طور طبیعی نیازمند
حمایت دولتی و سیستم بانکی هستند لذا دولت براي ایجاد اشتغال و رفاه و تامین مسکن آحاد جامعه باید از ظرفیتها و قابلیتهاي

 
تعاونی ها بیش از پیش استفاده کند. 

به گفته رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران، استفاده از بستر تعاونی ها موجب حذف واسطه ها و کاهش هزینه ها شده و انسجام

 
ملی و اجتماعی را افزایش می دهد. 

وي تعاونی ها را ناکام بزرگ واگذاري ها دانست و گفت: برخلاف بند چ سیاستهاي کلی اصل 44، بخش تعاون در جریان واگذاري ها
بی نصیب ماند به نحوي که با بی اعتقادي و کم محلی و مانع تراشی متولیان خصوصی سازي نسبت به بخش تعاون، واگذاري قابل



 
توجهی به این بخش از اقتصاد ملی صورت نگرفت. 

مشاور اتاق تعاون ایران در پایان ابراز امیدواري کرد: در آستانه تصویب قانون بودجه سال 1400 و تدوین برنامه هفتم توسعه، توجه
بیشتري به بخش تعاون کشور صورت گیرد و بی مهري ها و کم کاري هایی که به این بخش از اقتصاد ملی وارد شده تا حد امکان

جبران شود.



گامی بلند براي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق کشور/ 155

نفر در سیستان به شغل پایدار دست یافتند

منبع: داناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: از ابتداي امسال که تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و بنیاد
برکت به امضا رسیده است، گام هاي بزرگی در راستاي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق کشور برداشته شد.

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت:
از ابتداي امسال که تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و
بنیاد برکت به امضا رسیده است، گام هاي بزرگی در
راستاي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق

 
کشور برداشته شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ ادریس دینارزهی،
مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در
گفت و گو با عصرهامون بیان کرد: زابل و نیمروز از
شهرستان هاي پیشتاز در پرداخت تسهیلات از محل منابع
تفاهم نامه این صندق با بنیاد برکت است و به طور

 
میانگین روزانه به 10 نفر تسهیلات پرداخت می شود. 

وي با اشاره به اینکه در این تفاهم نامه تلاش شده تا بیشتر کسب و کارها در روستاها باشد، افزود: بیشترین میزان پرداخت تسهیلات
در نیمروز و زابل براي راه اندازي و پرورش دام سبک و سنگین است و تاکنون در مجموع 155 نفر در این شهرستان ها به شغل پایدار

 
رسیدند. 

وي ادامه داد: منطقه سیستان، پیش از خشکسالی هاي 2 دهه گذشته، یکی از قطب هاي تولید گوشت قرمز کشور بود و اکنون
صندوق کارآفرینی امید در تلاش است تا بتواند این صنعت را احیا کند تا هم زمینه اشتغال روستانشینان سیستان فراهم و هم دوباره

 
شرایط براي صادرات گوشت قرمز به استان هاي دیگر ایجاد شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: میزان تسهیلات پرداختی از محل این تفاهم نامه در زابل و نیمروز تاکنون

 
بیش از 4 میلیارد و چهارصد میلیون تومان است که با کارمزد چهار درصد پرداخت شده است. 

دینارزهی اضافه کرد: به جز دامداري، شغل هاي دیگري همچون قالی بافی، پرده بافی، پرورش طیور و مشاغل خدماتی هم در این

 
تفاهم نامه با دریافت تسهیلات ایجاد شده است. 

وي با اشاره به تعامل بسیار خوب بنیاد برکت در تحقق اهداف این تفاهم نامه افزود: در تلاش هستیم تا اقتصاد خرد را در جوامع

 
محلی و محروم این استان به رونق برسانیم تا جمعیت روستایی پایدار بماند. 



انتهاي پیام/



مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري

می شود

منبع: شما نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/10/13

مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم،
هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برداشت

 
کد خبر : 973157 1399/10/13 12:09:10 

مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این
مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت

 
اجتماعی گام برداشت 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی هلدینگ خلیج
فارس؛ مفهوم مسئولیت اجتماعی، اهداف گسترده تري را

در برمی گیرد که شامل جنبه هاي اجتماعی - اقتصادي هستند. این مفهوم فراتر از به دست آوردن صرفاً سود اقتصادي است و بهبود
رفاه جامعه را نیز شامل می شود و از آن دفاع می نماید. در واقع می توان گفت که شرکت ها تنها نیازهاي مالکین خود را تأمین نمی
کنند، بلکه نیازهاي مجموعه اي از بازیگران اجتماعی را برآورده می کنند که به شرکت و حوزه فعالیت آن علاقه مند هستند. تمایل
شرکت براي پذیرش مسئولیتی بیش از مسئولیت عادي اقدامات و اثرات کسب وکار خود است. در واقع مسئولیت اجتماعی شرکت،

 
مسئولیتی بزرگ تر است که شرکت در قبال اثرات خود بر جامعه و محیط طبیعی بر عهده دارد. 

هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود 5 پروژه خدمات محور با اعتبار حدود 300 میلیارد ریال را براي
سال 99 در دستور کار قرار داده که این طرح ها، شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و با بضاعت علمی در بندر ماهشهر،
تأسیس و راه اندازي کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک،
ارائه خدمات درمانی به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی براي نوجوانان و جوانان در مناطق
محروم ماهشهر است. مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک نیز صورت گرفته و طرح
شناسایی نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آن
هاست؛ که مطالعات آن نیز به اتمام رسیده است. در رابطه با راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس در حوزه مسئولیت اجتماعی، ""جواد
گلی"" مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی این هلدینگ در گفت وگویی به تبیین اقدامات هلدینگ

 
خلیج فارس در حوزه ""مسئولیت اجتماعی"" پرداخته است. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ
شاهد بهبود وضعیت ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار داشت: مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام



برداشت، این سند علاوه بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدامات اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي

 
تابعه می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا باشد. 

وي تصریح کرد: مدیرعامل هلدینگ در همه جلسات مسئولیت اجتماعی حضور دارد و آقاي مهندس ربیعی با ریزترین موضوعات در
حوزه مسئولیت اجتماعی درگیر است. یعنی این گونه نیست که ایشان بگوید این پروژه مصوب شد و امضا کردیم و مثلاً امسال 30
میلیارد تومان در حوزه مسئولیت اجتماعی هزینه می کنیم و دیگر پیگیري نمی کنیم، بلکه ایشان معتقد است باید روي پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی که مصوب کردیم، کار مطالعاتی انجام شود و بعد از گزارش شناخت مطالعه یک بار دیگر پروژه ها را یک به یک،

 
در مدل برنامه ریزي پروژه ها کنترل می کند. 

مهندس گلی در خصوص حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی، که ازجمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در
هلدینگ خلیج فارس اظهار داشت: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان
به آن تعلق دارند، مهم است. هرچند آموزش وپرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان
سفارش شده به پروژه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی
دارند اما بضاعت مالی ندارند؛ اگر این افراد توسط هلدینگ حمایت شوند، شاهد یک تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و

 
توانمندسازي خواهیم بود. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك
صنعتی ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج
کنند، در قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي
کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از
زندانی هاي با جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می کنند و وارد چرخه
کار و تولید می کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها ازجمله هلدینگ را مجاب
خواهند کرد که تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به
این نکته هم توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و

 
ارزشمندتر از هزینه هاي مالی آن است. 

گلی اظهار داشت: فرض کنید ما بیاییم به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم ترغیب به تأمین کالاهاي
موردنیاز خود از این کارگاه ها ازجمله لباس کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و..... تأمین کنند و
همچنین محصولات آنها را پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدامات موجب می شود که کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت
نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند. هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن
تجهیزات براي خاك ریز و ... است که ما به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم تا محصولات این واحد را پیش خرید

 
کنند تا به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک کنند. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه توانمندسازي مردم، جوانان و بانوان مناطق هم جوار تاکنون در اولویت
صنعت پتروشیمی نبوده، تصریح کرد: شما کمتر مدیرعاملی را می توانید پیدا می کنید که ادعا کند این راهبرد در حوزه مسئولیت
اجتماعی اش اجرا می شود. امروز مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، راهبردهاي اصلی و جزئی اقدامات در حوزه مسئولیت اجتماعی را

 
ترسیم و کنترل می کند به گونه اي که حتی چگونگی جذب، مصاحبه و انتخاب دانش آموزان از این موضوع مستثنا نیست. 



گلی با تصریح بر این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،
افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی بکنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سرکار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

وي یادآور شد: اخیراً در ماهشهر مراسمی داشتیم که به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار
دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا کردیم. یا پتروشیمی شهید تندگویان روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می

 
کردند و گاهی داخل آن می افتادند، پلی ساختیم که این ها خدمتی است کاربردي به مردم منطقه که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت
اجتماعی این شرکت در حال اجراست، گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی ازجمله توپ
بازي هستند که با تخصیص رقم قابل توجهی این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد. همچنین براي پروژه بورسیه دانش

 
آموزان 5 میلیارد تومان و به پروژه خانواده 6 میلیارد تومان و براي پروژه توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده ایم. 

گلی در خصوص حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار داشت: به طور مستقیم پروژه اي در خصوص
اعتیاد، پروژه اي تعریف نکرده ایم اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر روي جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي

 
اجتماعی ازجمله طلاق، اعتیاد و... است. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس در خصوص ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند که هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر
فنی براي آنها بود. اساساً مراکز مشاوره را بر اساس دستورالعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان
شناختی تعریف کردیم به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته اصلاً قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي
برخوردار بسیار حرفه اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و تمامی ضوابط موردنیاز رعایت می
شود. علاوه بر برخورداري مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم

 
استفاده می کنیم. 

وي افزود: همچنین یک دستورالعمل نظام پرستاري باهدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کردیم؛ چون فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي ما کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آن هایی که زیر سن
مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند که پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست
مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد. اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه افرادي که بومی هستند و داراي یک سطحی از
تحصیلات هستند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و
تحت نظارت هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ

 
چنین دستورالعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

گلی در خصوص اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش ازاین فرآیند اطلاع رسانی
این گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه
و طی یک فرآیند است. طبق دستورالعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف



 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در ادامه با اشاره به اینکه فرم ها و فرمت هاي گزارش موفقیت و عدم موفقیت پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی تنظیم شده و در قالب کتابی 150 صفحه اي در خصوص جشن ها، مراسم ها و مناسبت ها درآمده است، اظهار
داشت:. مسیر انجام این کار هم به این صورت بود که کمیته روابط عمومی مطالعه مشاور را انجام داد و بعد به روابط عمومی منطقه
ویژه رفته و کمیته روابط عمومی، کتاب تقویم فرهنگی و مناسبات تاریخی سال را با بودجه 15 میلیارد تومان در ماهشهر تصویب کرد
و در مرحله بعد تقویم فرهنگی به تصویب شوراي راهبردي و سپس مدیرعامل رسیده است. در ادامه این کتاب با امضاي اعضاي
شوراي راهبردي و مدیرعامل به عملیات غیر صنعتی ماهشهر رفته و این شرکت وظیفه اجراي این کتاب را دارد و امروز همه مراسم ها
طبق برنامه و تقدیم مشخص انجام می شود و دیگر شاهد اجراي برنامه ها بدون برنامه ریزي، مصوبه و تقویم مشخص نیستیم. براي
مثال براي مناسبت روز کارگر می دانیم که برنامه باید چند شب، با چه کسانی و با چه بودجه اي و استانداردي باید اجرا شود که

 
امیدواریم این کارها به ثمر برسد و براي سال هاي بعد هم کتاب با یک ویرایش قابل استفاده خواهد بود. 

گلی در پایان خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید
وزیر محترم نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود. در موضوع کرونا
هم از طریق شوراي راهبردي بیش از 90 میلیارد تومان شرکت هاي پتروشیمی هزینه کردند؛ از تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي
مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز که به تجهیز مراکز درمانی مناطق

 
هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و... انجام می شود. 

وي درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص پیدا کند و آن دستگاه آن بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه
براي همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه بود همواره محل بحث بود. ما در این مسئله یک تحول ایجاد کردیم
مثلاً در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به یک دستگاهی بدهیم تا برود و این طرح را با نظر

 
خودش اجرا کند به گونه اي دیگر عمل کردیم. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس، ادامه داد: ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم یا همه کار را
واگذار می کنیم، بلکه برنامه اي دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم، با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی
همکاري در این پروژه را دارند ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي موردنظر
را ابلاغ می کنیم و بودجه آن را هم تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه توسط مشاوران و ... نظارت دقیق می
کنیم. در واقع یک مشاور مجرب با یک تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم
مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300 هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه توسط شرکت تخصصی آموزشی
هلدینگ با استفاده از پتانسیل هاي منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و ... هستند

اجرا خواهد شد.



مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري

می شود

منبع: جامع خبرشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/10/13

جامع خبر(جامع نیوز) ،مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا
براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برداشت. مفهوم مسئولیت اجتماعی،

اهداف گسترده تري را در برمی گیرد که شامل جنبه هاي اجتماعی – اقتصادي هستند. این مفهوم ...

جامع خبر(جامع نیوز) ،مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا

 
براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برداشت. 

مفهوم مسئولیت اجتماعی، اهداف گسترده تري را در برمی گیرد که شامل جنبه هاي اجتماعی – اقتصادي هستند. این مفهوم فراتر
از به دست آوردن صرفاً سود اقتصادي است و بهبود رفاه جامعه را نیز شامل می شود و از آن دفاع می نماید. در واقع می توان گفت
که شرکت ها تنها نیازهاي مالکین خود را تأمین نمی کنند، بلکه نیازهاي مجموعه اي از بازیگران اجتماعی را برآورده می کنند که به
شرکت و حوزه فعالیت آن علاقه مند هستند. تمایل شرکت براي پذیرش مسئولیتی بیش از مسئولیت عادي اقدامات و اثرات کسب
وکار خود است. در واقع مسئولیت اجتماعی شرکت، مسئولیتی بزرگ تر است که شرکت در قبال اثرات خود بر جامعه و محیط

 
طبیعی بر عهده دارد. 

هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود 5 پروژه خدمات محور با اعتبار حدود 300 میلیارد ریال را براي
سال 99 در دستور کار قرار داده که این طرح ها، شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و با بضاعت علمی در بندر ماهشهر،
تأسیس و راه اندازي کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک،
ارائه خدمات درمانی به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی براي نوجوانان و جوانان در مناطق
محروم ماهشهر است. مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک نیز صورت گرفته و طرح
شناسایی نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آن
هاست؛ که مطالعات آن نیز به اتمام رسیده است. در رابطه با راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس در حوزه مسئولیت اجتماعی، “جواد
گلی” مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی این هلدینگ در گفت وگویی به تبیین اقدامات هلدینگ خلیج

 
فارس در حوزه “مسئولیت اجتماعی” پرداخته است. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ
شاهد بهبود وضعیت ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار داشت: مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام
برداشت، این سند علاوه بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدامات اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي

 
تابعه می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا باشد. 

وي تصریح کرد: مدیرعامل هلدینگ در همه جلسات مسئولیت اجتماعی حضور دارد و آقاي مهندس ربیعی با ریزترین موضوعات در
حوزه مسئولیت اجتماعی درگیر است. یعنی این گونه نیست که ایشان بگوید این پروژه مصوب شد و امضا کردیم و مثلاً امسال 30
میلیارد تومان در حوزه مسئولیت اجتماعی هزینه می کنیم و دیگر پیگیري نمی کنیم، بلکه ایشان معتقد است باید روي پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی که مصوب کردیم، کار مطالعاتی انجام شود و بعد از گزارش شناخت مطالعه یک بار دیگر پروژه ها را یک به یک،

 
در مدل برنامه ریزي پروژه ها کنترل می کند. 



مهندس گلی در خصوص حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی، که ازجمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در
هلدینگ خلیج فارس اظهار داشت: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان
به آن تعلق دارند، مهم است. هرچند آموزش وپرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان
سفارش شده به پروژه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی
دارند اما بضاعت مالی ندارند؛ اگر این افراد توسط هلدینگ حمایت شوند، شاهد یک تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و

 
توانمندسازي خواهیم بود. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك
صنعتی ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج
کنند، در قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي
کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از
زندانی هاي با جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می کنند و وارد چرخه
کار و تولید می کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها ازجمله هلدینگ را مجاب
خواهند کرد که تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به
این نکته هم توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و

 
ارزشمندتر از هزینه هاي مالی آن است. 

گلی اظهار داشت: فرض کنید ما بیاییم به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم ترغیب به تأمین کالاهاي
موردنیاز خود از این کارگاه ها ازجمله لباس کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و….. تأمین کنند و
همچنین محصولات آنها را پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدامات موجب می شود که کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت
نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند. هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن
تجهیزات براي خاك ریز و … است که ما به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم تا محصولات این واحد را پیش خرید

 
کنند تا به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک کنند. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه توانمندسازي مردم، جوانان و بانوان مناطق هم جوار تاکنون در اولویت
صنعت پتروشیمی نبوده، تصریح کرد: شما کمتر مدیرعاملی را می توانید پیدا می کنید که ادعا کند این راهبرد در حوزه مسئولیت
اجتماعی اش اجرا می شود. امروز مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، راهبردهاي اصلی و جزئی اقدامات در حوزه مسئولیت اجتماعی را

 
ترسیم و کنترل می کند به گونه اي که حتی چگونگی جذب، مصاحبه و انتخاب دانش آموزان از این موضوع مستثنا نیست. 

گلی با تصریح بر این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،
افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی بکنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سرکار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

وي یادآور شد: اخیراً در ماهشهر مراسمی داشتیم که به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار
دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا کردیم. یا پتروشیمی شهید تندگویان روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می

 
کردند و گاهی داخل آن می افتادند، پلی ساختیم که این ها خدمتی است کاربردي به مردم منطقه که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت
اجتماعی این شرکت در حال اجراست، گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی ازجمله توپ
بازي هستند که با تخصیص رقم قابل توجهی این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد. همچنین براي پروژه بورسیه دانش

 
آموزان 5 میلیارد تومان و به پروژه خانواده 6 میلیارد تومان و براي پروژه توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده ایم. 

گلی در خصوص حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار داشت: به طور مستقیم پروژه اي در خصوص
اعتیاد، پروژه اي تعریف نکرده ایم اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر روي جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي



 
اجتماعی ازجمله طلاق، اعتیاد و… است. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس در خصوص ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند که هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر
فنی براي آنها بود. اساساً مراکز مشاوره را بر اساس دستورالعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان
شناختی تعریف کردیم به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته اصلاً قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي
برخوردار بسیار حرفه اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و تمامی ضوابط موردنیاز رعایت می
شود. علاوه بر برخورداري مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم

 
استفاده می کنیم. 

وي افزود: همچنین یک دستورالعمل نظام پرستاري باهدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کردیم؛ چون فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي ما کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آن هایی که زیر سن
مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند که پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست
مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد. اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه افرادي که بومی هستند و داراي یک سطحی از
تحصیلات هستند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و
تحت نظارت هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ

 
چنین دستورالعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

گلی در خصوص اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش ازاین فرآیند اطلاع رسانی
این گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه
و طی یک فرآیند است. طبق دستورالعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف

 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در ادامه با اشاره به اینکه فرم ها و فرمت هاي گزارش موفقیت و عدم موفقیت پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی تنظیم شده و در قالب کتابی 150 صفحه اي در خصوص جشن ها، مراسم ها و مناسبت ها درآمده است، اظهار
داشت:. مسیر انجام این کار هم به این صورت بود که کمیته روابط عمومی مطالعه مشاور را انجام داد و بعد به روابط عمومی منطقه
ویژه رفته و کمیته روابط عمومی، کتاب تقویم فرهنگی و مناسبات تاریخی سال را با بودجه 15 میلیارد تومان در ماهشهر تصویب کرد
و در مرحله بعد تقویم فرهنگی به تصویب شوراي راهبردي و سپس مدیرعامل رسیده است. در ادامه این کتاب با امضاي اعضاي
شوراي راهبردي و مدیرعامل به عملیات غیر صنعتی ماهشهر رفته و این شرکت وظیفه اجراي این کتاب را دارد و امروز همه مراسم ها
طبق برنامه و تقدیم مشخص انجام می شود و دیگر شاهد اجراي برنامه ها بدون برنامه ریزي، مصوبه و تقویم مشخص نیستیم. براي
مثال براي مناسبت روز کارگر می دانیم که برنامه باید چند شب، با چه کسانی و با چه بودجه اي و استانداردي باید اجرا شود که

 
امیدواریم این کارها به ثمر برسد و براي سال هاي بعد هم کتاب با یک ویرایش قابل استفاده خواهد بود. 

گلی در پایان خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید
وزیر محترم نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود. در موضوع کرونا
هم از طریق شوراي راهبردي بیش از 90 میلیارد تومان شرکت هاي پتروشیمی هزینه کردند؛ از تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي
مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز که به تجهیز مراکز درمانی مناطق

 
هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و… انجام می شود. 

وي درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص پیدا کند و آن دستگاه آن بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه
براي همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه بود همواره محل بحث بود. ما در این مسئله یک تحول ایجاد کردیم
مثلاً در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به یک دستگاهی بدهیم تا برود و این طرح را با نظر



 
خودش اجرا کند به گونه اي دیگر عمل کردیم. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس، ادامه داد: ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم یا همه کار را
واگذار می کنیم، بلکه برنامه اي دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم، با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی
همکاري در این پروژه را دارند ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي موردنظر
را ابلاغ می کنیم و بودجه آن را هم تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه توسط مشاوران و … نظارت دقیق می
کنیم. در واقع یک مشاور مجرب با یک تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم
مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300 هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه توسط شرکت تخصصی آموزشی
هلدینگ با استفاده از پتانسیل هاي منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و … هستند

اجرا خواهد شد.



فرش قرمز کارخانه نوآوري سام براي صاحبان ایده

منبع: بورس 24شماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/10/13

کارخانه نوآوري سام به عنوان نخستین مرکز نوآوري صنعت پیشگام، جذاب و پر تحول لوازم خانگی در راستاي تاب آوري ...

بورس24 : کارخانه نوآوري سام به عنوان نخستین مرکز نوآوري صنعت پیشگام، جذاب و پر تحول لوازم خانگی در راستاي تاب
آوري این صنعت استراتژیک در مقابل مشکلات محیطی، محدودیت ها و تحریم هاي بین المللی، با دارا بودن بستري ویژه در مجاورت
سایت بزرگ تولید و نیز فضاي اداري و خدماتی شامل فضاي کاري اشتراکی، امکانات آزمایشگاهی، اتاق جلسات، سالن همایش،
رستوران و کافی شاپ، و زیرساخت هاي ارتباطی به محلی مناسب براي تمرکز نیروهاي خلاق، تیم هاي دانشی و صاحب ایده، استارت

 
آپ هاي کشور و سرمایه گذاران خطرپذیر در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی در صنعت لوازم خانگی تبدیل گردیده است. 

این مرکز به منظور بهبود کیفیت، بومی سازي و هوشمند سازي
محصولات لوازم خانگی تولیدي خود از فعالان و علاقه مندان این
صنعت اعم از صاحبان ایده، دانشجویان، پژوهشگران، فارغ
التحصیلان و کلیه فعالان فناور، شرکت هاي دانش بنیان و
استارتاپ ها دعوت به عمل می آورد در بستر جذاب نوآوري در
این صنعت شتاب دهنده (پیشران) اقتصاد کشور و در محیطی

 
پویا، خلاق و یکپارچه مشارکت جویند. 

جهت ارسال اطلاعات لطفا به دایرکت پیج کارخانه نوآوري سام

 
مراجعه فرمایید: 

samsuf_ir@



دانش آموزان فارس بر قله المپیاد ادبی کشور

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/10/13

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش فارس گفت: هر سه دانش آموز راه یافته از استان فارس به مرحله نهایی المپیاد ادبی
کشور به 3 مدال رنگارنگ این المپیاد دست یافتند.رسول قانونی ضمن اعلام این خبر گفت: در سی و سومین دوره المپیاد ادبی کشور
دانش آموزان، فاطمه حمیدي و طاهره سیف از دبیرستان استعدادهاي درخشان فرزانگان سادات رفیعی ناحیه یک شیراز و فرانک
قاسمی از دبیرستان نمونه دولتی فرهنگ ناحیه دو شیراز به ترتیب موفق به کسب مدال طلا، نقره و برنز المپیاد ادبی کشور
شدند.قانونی یادآور شد: المپیاد هاي علمی به عنوان نماد فعالیت پژوهش محوري و حرکت در مسیر نخبگی با محوریت سازمان ملی
پرورش استعدادهاي درخشان وزارت آموزش و پرورش در راستاي اهداف متعالی تعلیم و تربیت کشور برگزار می گردد.وي افزود: این
المپیادها در راستاي اجراي فعالیت 10-8 ذیل برنامه 3 از زیر نظام پژوهش و ارزشیابی بر نامه ابلاغی 98 و اجراي بند ج ماده 2
اساسنامه باشگاه دانش پژوهان جوان و راهکار 9 ماده 5 کلیات نظام تربیت استعدادهاي برتر برگزار می گردد. معاون آموزش متوسطه
آموزش و پرورش فارس همچنین اظهارداشت: المپیادهاي علمی دانش آموزي همه ساله در 13 رشته ادبی، جغرافیا، ریاضی، زیست
شناسی، شیمی، فیزیک، کامپیوتر، نجوم و اختر فیزیک، علوم زمین، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی ، تفکر و کارآفرینی،
اقتصاد و مدیریت و پژوهشی برگزار می گردد. قانونی با بیان اینکه این المپیادها همچون سال هاي گذشته علی رغم وجود مشکلات
ناشی از همه گیري کرونا برگزار گردیده است، گفت: سی و سومین دوره المپیاد ادبی دانش آموزان کشور در سال تحصیلی 99-98 در
بهمن ماه 98 در سطح مدارس استان با رقابت 361 دانش آموز برگزار گردید که از این تعداد 63 نفر به مرحله کشوري راه یافتند. وي
افزود: مرحله پایانی این المپیاد نیز در اردیبهشت ماه 99 با حضور 48 نفر از سراسر کشور برگزار گردید که در این رقابت 3 نفر از
دانش آموزان استان فارس موفق شدند در جمع 48 نفر برتر پایانی قرار بگیرند.قانونی یادآور شد: این دانش آموزان پس از شرکت در
دوره هاي مجازي مرحله پایانی که با محوریت سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان کشور و همکاري دانشگاه شهید رجایی
صورت پذیرفت موفق به کسب سه مدال طلا، نقره و برنز این المپیاد شدند.معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش فارس در
خصوص نحوه برگزاري المپیادهاي علمی نیز گفت: المپیاد هاي علمی به صورت رسمی در پایه دهم و یازدهم می باشد و شرکت در
آن براي عموم دانش آموزان آزاد می باشد و دانش آموزان علاقه مند می توانند در کلاس هاي آمادگی المپیاد در دبیرستان هاي
فرزانگان و شهیددستغیب ناحیه 2 شیراز که به عنوان خانه المپیاد فارس زیر نظر اداره سمپاد فعالیت می کنند، شرکت نمایند.
همچنین پژوهش سراهاي مناطق 59 گانه آموزش و پرورش آماده ارایه خدمات و آموزش هاي لازم از پایه چهارم تا پایه یازدهم براي

آمادگی آزمون هاي المپیاد علمی می باشند تا متناسب با سطح دانش آموزان برنامه ریزي لازم صورت پذیرد.



کوشش براي پیوند اهالی فرهنگ و بانوان کارآفرین

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/10/13

کوشش براي پیوند اهالی فرهنگ و بانوان کارآفرین >

 
کوشش براي پیوند اهالی فرهنگ و بانوان کارآفرین 

سپهرغرب، گروه فرهنگی: جشنواره ایران بان نو فرصتی است
براي ایجاد ارتباط میان بانوان کارآفرین و اهالی فرهنگ، هنر و
رسانه به گونه اي که شرایطی فراهم شود براي تعامل بلندمدت

 
طرفین. 

دبیر جشنواره فرهنگی ایران بان نو گفت: جشنواره ایران بان نو
فرصتی است براي ایجاد ارتباط میان بانوان کارآفرین و اهالی
فرهنگ، هنر و رسانه به گونه اي که شرایطی فراهم شود براي

 
تعامل بلندمدت طرفین. 

طبیه دین محمدي با بیان مطلب فوق اظهار کرد: در جشنواره ایران بان نو همگان امکان حضور دارند؛ هم بانوان کارآفرین که در صدر
توجه هستند و هم اهالی فرهنگ و هنر و رسانه که حالا می توانند به صورت تخصصی تر آثار مرتبط با بانوان کارآفرین را عرضه کنند.

دین محمدي درباره محورهاي جشنواره ایران بان نو گفت: اقتصاد سایبري و نقش آن در توسعه فعالیتهاي اقتصادي-اجتماعی بانوان،
بازاریابی دیجیتال، مدیریت زمان توسط زنان کارآفرین و حفظ توازن نقشهاي اجتماعی و خانوادگی و تقسیم کار درون خانواده ازجمله

 
محورهاي جشنواره ابران بان نو هستند. 

دین محمدي ادامه داد: از دیگر محورهاي این جشنواره می توان به تربیت و آموزش فرزندان و حفظ اشتغال، تعاونی ها و نقش آن در
توسعه کسب و کار خانگی، خیریه ها و نقش آن در توسعه کسب و کار خانگی، ظرفیتهاي بومی و محلی کسب و کار خانگی و بانوان،
گروه هاي جهادي، مساجد و هیئت هاي مذهبی و نقش آنها در محرومیت زدایی و افزایش اشتغال و نقش پذیري زن ایرانی تراز

 
انقلاب اسلامی اشاره کرد. 

دبیر جشنواره ایران بان نو در پاسخ به این پرسش که محک آثار جشنواره چگونه خواهد بود، اظهار کرد: اول آن که درها را باز کرده
ایم تا تمام علاقمندان در جشنواره حضور داشته باشند و براي همین به اندازه آماتورهاي خوش ذوق، حرفه اي هاي باسابقه نیز در
جشنواره مجال حضور خواهند داشت. در مرحله بعد سعی می کنیم با چینش هیئت داورانی متشکل از چهره هاي شاخص فرهنگ،

 
هنر و رسانه شرایط محک دقیق و جزیی نگرانه را فراهم کنیم. 



اغلب جشنواره هاي تخصصی به واسطه جوایز خود هستند که مخاطبان را ترغیب می کنند. طیبه دین محمدي در شرح جوایز
جشنواره ایران بان نو بیان کرد: در بحث جوایز، گفتگوهاي متعددي با فعالان فرهنگی-اجتماعی داشته ایم و به این نتیجه رسیده ایم
بهترین راه مشارکت هرچه بیشتر علاقمندان، علاوه بر اهداي جوایز درخور، حمایت از تولیدات بعدي است. درنتیجه درکنار جوایز
چشمگیري که برندگان بخش هاي مختلف جشنواره دریافت می کنند مجالی فراهم شده است براي حمایت مالی از آثار بعدي

 
برگزیدگان تا انشاءاالله به این طریق فعالیت هاي مرتبط با بانوان کارآفرین ادامه یابد. 

طبیه دین محمدي پیرامون بخش هاي جشنواره گفت: معرفی بانوان کارآفرین برتر یکی از بخش هاي اصلی جشنواره است و کنارش
بخش هاي عکس، شبکه هاي اجتماعی، فیلم کوتاه، تیزر، موشن، کلیپ، پویانمایی، رسانه، پژوهش، کتاب، مقاله، موسسات مردم نهاد

 
و گروه هاي جهادي خیریه را هم داریم که در هر کدام از این بخش ها برگزیدگان را با جوایزي ویژه بدرقه خواهیم کرد. 

دین محمدي با ابراز امیدواري نسبت به فراگیري فعالیت هاي فرهنگی-اجتماعی مفید براي بانوان کارآفرین گفت: مطمئنا پیش از ما
بوده اند افراد و تشکل هایی که درجهت حمایت از بانوان کارآفرین فعالیت داشته اند که به نوبه خود قدردان آنها هستیم ولی نیاز
داریم به شکل گیري جریان فرهنگی-اجتماعی دائمی براي حمایت از بانوان کارآفرین. در جشنواره ایران بان نو تلاش خواهیم کرد که
به اندازه خود در شکل گیري این جریان مفید باشیم و امیدواریم با همراهی همه آنها که نسبت به بانوان ایران زمین عرق دارند، این

 
جریان فرهنگی به شکوفایی برسد. 

نخستین جشنواره فرهنگی بانوان کارآفرین(ایران بان نو) با هدف تقویت نظام خانواده و حمایت از کارآفرینی بانوان ایران زمین در
بخش هاي مختلف و با جوایز متعدد توسط تشکل مردم نهاد ایران بان نو با حمایت ستاد پیشرفت منطقه اي ستاد اجرایی فرمان

امام(ره) برگزار می شود.



کمک کمیته امداد به بازاریابی و فروش اینترنتی محصولات مددجویان در

اصفهان

منبع: موجشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/10/13

قائم مقام کمیته امداد اصفهان از کمک کمیته امداد به
بازاریابی و فروش اینترنتی محصولات مددجویان در

 
اصفهان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج اصفهان، عباسعلی زارعان گفت:
با امضاي تفاهم نامه همکاري کمیته امداد با شرکت دانش
بنیان «با سلام» که در زمینه فروش اینترنتی فعالیت می
کند، مددجویان از تخفیف کارمزد فروش و معافیت از

 
پرداخت مالیات بر ارزش افزوده بهره مند می شوند. 

وي گفت: در زمینه اشتغال مددجویان کمیته امداد اصفهان فقط به پرداخت وام اشتغال بسنده نمی کند و در زمینه آموزش،

 
پشتیبانی، بازاریابی و فروش نیز خدماتی به مجریان طرح هاي خودکفایی و اشتغال ارائه می دهد. 

این مقام مسئول ادامه داد: در دوران جدید و به ویژه در چند ماه اخیر و با همه گیري ویروس منحوس کرونا و اختلال در کسب و
کارهاي بسیاري از افراد، ضرورت استفاده از فضاي مجازي و فروش اینترنتی بیش از پیش مشخص شد و کمیته امداد استان اصفهان

 
نیز در همین زمینه اقداماتی براي عقب نماندن مددجویان مجري طرح هاي اشتغال از تحولات بازار، انجام داد. 

زارعان با اشاره به امضاي تفاهم نامه همکاري این نهاد با شرکت دانش بنیان «با سلام» که در زمینه بازاریابی و فروش اینترنتی کالا و
خدمات مشغول فعالیت است، گفت: از مردادماه امسال این تفاهم نامه عملیاتی شده است که بر اساس آن مددجویان معرفی شده از

 
طرف کمیته امداد از 66 درصد تخفیف کارمزد فروش محصولات شرکت برخوردار می شوند. 

وي ادامه داد: کارمزد شرکت با سلام براي افراد عادي 9 درصد است که از مددجویان کمیته امداد پس از اعمال تخفیف، فقط 3 درصد

 
کارمزد اخذ می شود. 

قائم مقام کمیته امداد اصفهان با اشاره به دیگر مزایاي تفاهم نامه مذکور براي مددجویان مجري طرح هاي اشتغال، گفت: دانش بنیان

 
بودن این شرکت باعث می شود که اقلام فروش رفته مددجویان از پرداخت 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده نیز معاف باشند. 

زارعان در پایان گفت: تاکنون 127 مددجوي اصفهانی غرفه مجازي خود در پایگاه اینترنتی و نرم افزار کاربردي «با سلام» را راه
اندازي کرده اند.



قیمت گوشت مرغ کشتار روز در بازار سیستان و بلوچستان متعادل شد

منبع: پاناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/10/13

روزانه 10 تا 15 تن گوشت مرغ در استان تولید می شود

زاهدان (پانا) - مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد
کشاورزي استان سیستان وبلوچستان اعلام کرد با تکمیل
بخشی از زنجیره ارزش تولید گوشت مرغ و عرضه گوشت
مرغ کشتار روز تولیدي واحدهاي صنعتی استان به بازار،
قیمت مرغ کاهش یافته و شهروندان استان بدون دغدغه،
گوشت مرغ مورد نیاز خود را از فروشگاه هاي معتبر تهیه

 
می کنند. 

به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي سیستان و بلوچستان، محمد مهدي اکبري اظهار کرد: افزایش قیمت نهاده ها، غیر
فعال بودن کشتارگاه هاي طیور استان، نوسانات شدید و نامعقول قیمت گوشت مرغ در بازار کشور و تأمین نیاز استان به این کالاي

 
پرمصرف از سایر استانها سبب شد مرغ با قیمتی بالایی در بازار استان عرضه شود. 

وي افزود: با هدف تأمین گوشت مرغ مورد نیاز استان، سازمان جهاد کشاورزي با برگزاري نشست هاي مختلف با صاحبان واحدهاي
تولیدي مرغ گوشتی، مسئولان واحدهاي کشتارگاهی و رفع موانع و مشکلات، راه اندازي مجدد کشتارگاه هاي طیور زاهدان و ایرانشهر

 
در دستور کار قرار داد و بازگشایی کشتارگاه ها به انجام رسید. 

وي ضمن قدردانی از همکاري مسئولانه پرورش دهندگان مرغ گوشتی تصریح کرد: مرغ کشتار روز با برند نسیم طیور زاهدان و تک

 
ایرانشهر مورد استقبال عموم قرار گرفته و با قیمت پایین تر از مرغ هاي وارداتی سایر استانها در بین مردم استان توزیع می شود. 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهادکشاورزي بیان کرد: با راه اندازي مجدد این کشتارگاهها در مجموع براي 90 نفر در هر شیفت

 
کاري فرصت شغلی ایجاد شد که با افزایش تولیدات اشتغال بیشتري ایجاد خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: هم اکنون 2 واحد کشتارگاه طیور زاهدان و ایرانشهر روزانه حدود10 تا 15 تن گوشت مرغ کشتار روز به

 
بازارمصرف استان عرضه می کنند. 

سیستان و بلوچستان جهاد کشاورزي گوشت مرغ تنظیم بازار کاهش قیمت



تحلیلی بر بازار هنر-صنعت فرش دستباف ایران

منبع: پاناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/10/13

تولید فرش دستباف ایران از ابتدایی ترین مراحل تولید تا رسیدن به دست مصرف  کننده حدود 30 فرصت شغلی را در خود
جاي می  دهد، این صنعت به لحاظ حجم اشتغال جزء صنایع داراي بیشترین حجم است. هزینه  هاي ایجاد اشتغال در صنعت

فرش دستباف یک دهم میزان متوسط هزینه اشتغال در صنعت است. همچنین این صنعت به دلیل ...

 
 

تولید فرش دستباف ایران از ابتدایی ترین مراحل تولید تا رسیدن به دست مصرف  کننده حدود 30 فرصت شغلی را در خود جاي می 
دهد، این صنعت به لحاظ حجم اشتغال جزء صنایع داراي بیشترین حجم است. هزینه  هاي ایجاد اشتغال در صنعت فرش دستباف
یک دهم میزان متوسط هزینه اشتغال در صنعت است. همچنین این صنعت به دلیل ارزش افزوده بالا، ارزش صادراتی و کسب درآمد

 
ارزي، باعث افزایش درآمد ملی کشور می  گردد. 

فرش به عنوان یکی از محصولات صنایع دستی ایران، جایگاه مهمی در اقتصاد ایران به ویژه در صادرات غیرنفتی ایران دارد به نحوي
که هویت این محصول با نام ایران در بازارهاي بین المللی عجین شده است. با این حال صرف نظر از تجربه چند صد ساله تولید این
محصول در کشور، در حدود سه دهه اخیر به واسطه جهانی شدن بازارها و گسترش تجارت بین المللی، کشورهاي دیگري به تولید
این محصول روي آورده و خواهان سهمی از بازار جهانی این محصول شده اند که بالطبع باعث کاهش سهم بازار ایران به عنوان رهبر

 
بازار جهانی این محصول شده و موجب گردیده جایگاه فرش دستباف ایران در جهان دچار تزلزل شود. 

با توجه به مزایایی که رونق و توسعه این صنعت براي اقتصاد کشور دارد، لزوم توجه به آن و رفع مشکلات این صنعت باید به عنوان
یکی از اولویت ها در تصمیمات سیاستگذاران قرار گیرد. لذا جهت شناسایی چالش هاي این صنعت و ارایه راهکارهاي مناسب، در این
پژوهش ابتدا جایگاه فرش دستباف ایرانی مورد بررسی قرار گرفته سپس وضعیت تولید، عرضه و تقاضا، اشتغال،سرمایه گذاري و

 
صادرات با هدف شناسایی فرصت هاي جذب سرمایه گذاري و رونق تولید و صادرات تحلیل می شود. 

 
سهم بالاي هزینه مواد خام و اولیه از هزینه هاي تولید 

براساس اطلاعات مرکز آمار ایران در خصوص کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر ریز هزینه هاي تولید فرش دستباف بدین



 
قرار است: 

 
 

بررسی هزینه هاي تولید نشان می دهد عمده هزینه کارگاه (75.9 درصد) مربوط به هزینه مواد خام و اولیه است. همچنین بعد از آن
هزینه جبران خدمات (حقوق و دستمزد نیروي انسانی) سهم 17.1 درصدي از هزینه هاي تولید را به خود اختصاص داده است.

 
کمترین هزینه تولید فرش دستباف نیز مربوط به هزینه آب (سهم 0.07 درصدي) می باشد. 

 
کمبود سرمایه گذاري در تولید فرش دستباف 

براساس اطلاعات مرکز آمار ایران در خصوص کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر آمار سرمایه گذاري در تولید فرش دستباف

 
طی دوره 1390- 1397 بدین قرار است: 

 
 

 
ماخذ: مرکز آمار ایران، طرح آمارگیري از کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر 

بررسی آمارهاي سرمایه گذاري نشان می دهد طی دوره مورد بررسی سرمایه گذاري در صنعت فرش دستباف کشور رشد 282.3

 
درصدي را تجربه نموده و از 305 میلیون ریال در سال 1390 به 3,642,725 در سال 1397 رسیده است. 

 
کوچک بودن مقیاس تولید 

 
براساس اطلاعات مرکز آمار ایران در خصوص کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر آمار مقیاس تولید بدین قرار است: 



 
 

بررسی آمارها نشان می دهد عمده کارگاه هاي تولید فرش دستباف با مقیاس کوچک و کمتر از 40 نفر کارکن می باشند (79.2

 
درصد کارگاه هاي تولیدي صنعت). 

همچنین بررسی وضعیت مالکیت کارگاه هاي تولیدي صنعت فرش دستباف نشان می دهد که 99.9 درصد کارگاه هاي تولیدي

 
مالکیت خصوصی دارند و فقط یک کارگاه به صورت دولتی در این صنعت مشغول به فعالیت می باشد. 

 
رشد میزان تولید 

براساس اطلاعات مرکز آمار ایران در خصوص کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر آمار میزان تولید فرش دستباف کشور بدین

 
قرار است: 

 
 

 
سهم پایین در اقتصاد تولیدي کشور 

براساس اطلاعات مرکز آمار ایران در خصوص کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر سهم صنعت فرش دستباف از سهم تولیدات

 
صنعتی و همچنین کل اقتصاد کشور بدین قرار است: 

 
 

 
نتایج مقایسه هنر-صنعت فرش دستباف و کل صنعت نشان دهنده دو نکته است: 

سهم اندك هنر-صنعت فرش دستباف از ارزش تولیدات، ارزش فروش، ارزش صادرات مستقیم و ارزش افزوده کارگاه هاي صنعتی 10



 
نفر کارکن و بیشتر. 

سهم نسبتا مناسب هنر-صنعت فرش دستباف از میزان اشتغال، میزان سرمایه گذاري و تعداد کارگاه هاي صنعتی صنایع 10 نفر

 
کارکن و بیشتر. 

امکان مقایسه میان اقتصاد هنر با هنر-صنعت فرش دستباف به دلیل عدم وجود آمار و اطلاعات صحیح و تایید شده از مراجع معتبر
(مرکز آمار، بانک مرکزي و ...) وجود ندارد. اما می توان میان ارزش تولیدات هنر صنعت فرش دستباف و کل تولید ناخالص اقتصاد

 
کشور مقایسه انجام داد. 

 
 

 
مقایسه ارزش تولیدات هنر-صنعت فرش دستباف و تولید ناخالص داخلی کشور نشان از سهم اندك آن از اقتصاد کشور دارد. 

 
روند کاهشی صادرات فرش دستباف 

بررسی آمار صادرات حاکی از کاهش 11.9 درصدي ارزش ریالی صادرات، کاهش 30.1 درصدي ارزش دلاري و کاهش 3 درصدي

 
میزان وزن فرش دستباف صادراتی ایران طی دوره 1394-1398 می باشد. 

بررسی ها نشان می دهد که عمده عرضه فرش دستباف در بازار داخلی از طریق فروشگاه هاي تخصصی صورت گرفته و در سالیان
اخیر به فروش الکترونیکی از طریق فروشگاه هاي الکترونیکی و تجارت الکترونیکی توجه شده است. ولی آماري از میزان سهم هر یک

 
از این کانال هاي عرضه وجود ندارد. 

مهم ترین عوامل اثر گذار بر عرضه محصول نیز عبارتند از : قیمت و کیفیت محصول، برند شناخته شده و بسته بندي مناسب، هزینه

 
هاي حمل و نقل و تنوع شیوه هاي فروش و توزیع و ارایه خدمات پس از فروش. 

مقایسه صادرات و واردات جهانی فرش دستباف گویاي آن است که انحصار از آن واردکنندگان است تا صادرکنندگان. ساختار صادرات
فرش ایران با شرکاي تجاري نشان می دهد که واردکنندگان فرش از ایران از ثبات نسبی برخوردار نبودند به گونه اي که پیوسته از
قدرت چانه زنی ایران در میان واردکنندگان کاسته شده است. شایان توجه است غالبا کشورهاي اصلی واردکننده فرش دستباف از
ایران، به صادرات مجدد به بازارهاي مصرف نهایی مبادرت می ورزند و هم اینک علی رغم مرکز مهم تولید جهانی فرش دستباف در
خاور نزدیک، کشورهایی از اروپا (آلمان)، شرق آسیا (هنگ کنگ)، خلیج فارس (امارات متحده عربی) مراکز مهم تجارت جهانی فرش

 
دستباف (بورس کالایی تخصصی بین المللی) به شمار می آیند. 



 
 

 
 

 
چالش هاي صنعت فرش دستباف 

چالش هاي صنعت فرش دستباف به دو دسته کلی، چالش هاي بالادستی (کلان) و درو بخشی تقسیم می گردد. چالش هاي
بالادستی به نبود یک برنامه راهبردي مشخص تحت نظر یک متولی واحد با ضمانت هاي اجرایی لازم در بازه زمانبندي شده اشاره
دارد. چالش هاي درون بخشی نیز به مشکلات فرایند تولید، و عرضه یعنی تامین مواد اولیه، تولید توزیع، بازاریابی و فروش فرش اشاره

 
دارد. در جدوب ذیل به طور خلاصه مشکلات و چالش هاي کلان و درون بخشی ارایه شده است. 

 
 



 
 

 
 

 
نتیجه گیري و پیشنهاد 

 
بررسی وضعیت هنر- صنعت فرش دستباف کشور نشان می دهد: 

عمده هزینه کارگاه (75.9 درصد) مربوط به هزینه مواد خام و اولیه است. همچنین بعد از آن هزینه جبران خدمات(حقوق و دستمزد
نیروي انسانی) سهم 17.1 درصدي از هزینه هاي تولید را به خود اختصاص داده است. کمترین هزینه تولید فرش دستباف نیز مربوط

 
به هزینه آب (سهم 0.07 درصدي) می باشد. 

سرمایه گذاري در صنعت فرش دستباف کشور رشد 282.3 درصدي را تجربه نموده و از 305 میلیون ریال در سال 1390 به

 
3,642,725 در سال 1397 رسیده است. 

عمده کارگاه هاي تولید فرش دستباف با مقیاس کوچک و کمتر از 40 نفر کارکن می باشند (79.2 درصد کارگاه هاي تولیدي

 
صنعت). 



همچنین بررسی وضعیت مالکیت کارگاه هاي تولیدي صنعت فرش دستباف نشان می دهد که 99.9 درصد کارگاه هاي تولیدي

 
مالکیت خصوصی دارند و فقط یک کارگاه به صورت دولتی در این صنعت مشغول به فعالیت می باشد. 

براساس اطلاعات مرکز آمار ایران در خصوص کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر آمار میزان تولید فرش دستباف کشور طی

 
دوره 1393-97 رشد 193.7 درصدي را تجربه نموده است. 

نتایج مقایسه هنر-صنعت فرش دستباف و کل صنعت نشان دهنده دو نکته است: 1- سهم اندك هنر-صنعت فرش دستباف از ارزش
تولیدات، ارزش فروش، ارزش صادرات مستقیم و ارزش افزوده کارگاه هاي صنعتی 10 نفر کارکن و بیشتر. 2- سهم نسبتا مناسب

 
هنر-صنعت فرش دستباف از میزان اشتغال، میزان سرمایه گذاري و تعداد کارگاه هاي صنعتی صنایع 10 نفر کارکن و بیشتر. 

 
مقایسه ارزش تولیدات هنر-صنعت فرش دستباف و تولید ناخالص داخلی کشور نشان از سهم اندك آن از اقتصاد کشور دارد. 

بررسی آمار صادرات حاکی از کاهش 11.9 درصدي ارزش ریالی صادرات، کاهش 30.1 درصدي ارزش دلاري و کاهش 3 درصدي

 
میزان وزن فرش دستباف صادراتی ایران طی دوره 1394-1398 می باشد. 

همچنین می توان بیان داشت عمده بازارهاي صادراتی فرش دستباف ایرانی در سال 1398 عبارتند از: ژاپن (19.2%)، آلمان (%18.7)،
امارات (8.5%)، لبنان (4.7%)، آفریقاي جنوبی (4.5%)، قطر (4.4%)، ایتالیا (3.5%)، استرالیا (3.4%)، انگلیس (3.3%)، هند (%3.2)،
کانادا (3.2%)، پاکستان (3.1%)، سوئیس (2.4%)، سوئد (2.3%)، کویت (1.9%)، عمان (1.5%)، چین (1.4%)، یونان (1.4%)، عراق (%1).
که این موضوع گویاي دو نکته است: درابتدا تنوع بالاي مقاصد صادراتی کشور که انعطاف پذیري و قدرت چانه زنی صادرات فرش
دستباف را بالا می برد. دوم کاهش سهم صادرات به بازار امریکا که در طی سالیان گذشته همیشه اولین مقصد صادراتی فرش هاي

 
دستباف ایران بوده است و می تواند ناشی از فشار تحریم ها باشد. 

براي گسترش استفاده از فرش دستباف در بازارهاي داخلی و قرارگیري آن در سبد خرید کالاي هر خانواده باید این کالا از نظر
اجتماعی به کالایی نمادین تبدیل شود. به طوري که مصرف آن تبدیل به هنجاري اجتماعی گردد. توجه طراحان، بافندگان، رنگرزان،
بازاریابان و صادرکنندگان فرش از یکسو و اعمال روش هاي فرهنگی و تبلیغاتی مدرن به منظور جلب توجه مشتري، از جمله عواملی

 
است که تقاضاي فرش دستباف را تحت تاثیر قرار می دهد و می تواند جایگاه واقعی فرش دستباف ایرانی را بدست آورد. 

چالش هاي صنعت فرش دستباف به دو دسته کلی، چالش هاي بالادستی (کلان) و درو بخشی تقسیم می گردد. چالش هاي
بالادستی به نبود یک برنامه راهبردي مشخص تحت نظر یک متولی واحد با ضمانت هاي اجرایی لازم در بازه زمانبندي شده اشاره
دارد. چالش هاي درون بخشی نیز به مشکلات فرایند تولید، و عرضه یعنی تامین مواد اولیه، تولید توزیع، بازاریابی و فروش فرش اشاره

 
دارد. 

فقدان برنامه ریزي استراتژیک و بازاریابی سنتی یکی از مشکلات و موانع صادرات فرش ایران است که در صورت استمرار منجر به
دستیابی بیش از پیش بازار توسط رقباي خارجی و نزول سهم صادرات فرش ایران خواهد شد. لذا جهت توسعه تولید و صادرات فرش

 
دستباف ایران موارد زیر پیشنهاد می شود: 

 
تدوین طرح جامع فرش دستباف با دو رویکرد کوتاه مدت و بلند مدت با همکاري متولیان دولتی و خصوصی 



 
افزایش کیفیت تولیدات از طریق فرهنگ سازي و ترویج استانداردهاي تولید و بهبود مستمر 

 
ارتقاي بهره وري تولید با اتکا به حرفه اي گرایی در زنجیره تولید صنعت فرش دستباف 

 
تولید محصولات با ارزش افزوده بالا 

 
تنوع بخشی به تولیدات با توجه به سلایق مشتریان و مد و به روز آوري طراحی ها 

 
بهره گیري از فناور و دانش روز در طراحی، رنگرزي، و تحقیق و توسعه 

 
ارتقاي رفاه و منزلت اجتماعی کارکنان صنعت 

 
ایجاد بنگاه هاي بزرگ صنعتی از طریق ادغام و خوشه سازي براي ایجاد صرفه هاي مقیاس 

 
توسعه آموزش کارکنان (ضمن خدمت و مهارتی) 

 
دسترسی و تامین مواد اولیه با کیفیت و قیمت رقابتی 

 
طراحی مجدد فرایندهاي تولید 

 
تمرکز بر زنجیره ارزش و تقویت حلقه هاي طراحی، تحقیق و توسعه، برندینگ، فروش و بازاریابی 

 
کارشناس اقتصادي 

تولید فرش دستباف ایران ارزش صادراتی درآمد ارزي صادرات غیرنفتی رونق تولید



ایجاد اشتغال پایدار براي 155 سیستان و بلوچستانی

منبع: پاناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/10/13

روزانه به 10 نفر در زابل و نیمروز تسهیلات اشتغال پرداخت می شود

زاهدان (پانا) - مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و
بلوچستان اعلام کرد از ابتداي سال جاري که تفاهم نامه
صندوق کارآفرینی امید و بنیاد برکت به امضا رسید،
تاکنون 155 نفر در دو شهرستان زابل و نیمروز به شغل

 
پایدار رسیدند. 

ادریس دینارزهی در گفت و گو با پانا اظهار کرد: 2
شهرستان زابل و نیمروز از شهرستان هاي پیشتاز در پرداخت تسهیلات از محل منابع این تفاهم نامه اند و به طور میانگین روزانه به

 
10 نفر تسهیلات پرداخت می شود. 

وي با اشاره به اینکه در این تفاهم نامه تلاش شده تا بیشتر کسب و کارها در روستاها باشد، تصریح کرد: بیشترین میزان پرداخت

 
تسهیلات در این دو شهرستان براي راه اندازي و پرورش دام سبک و سنگین است. 

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان ادامه داد: منطقه سیستان، پیش از خشکسالی هاي دو دهه گذشته، یکی از قطب هاي
تولید گوشت قرمز کشور بود و اکنون صندوق کارآفرینی امید در تلاش است تا بتواند این صنعت را احیا کند تا هم زمینه اشتغال

 
روستانشینان سیستان فراهم شود و هم دوباره شرایط براي صادرات گوشت قرمز به استان هاي دیگر ایجاد شود. 

دینارزهی گفت: میزان تسهیلات پرداختی از محل این تفاهم نامه در زابل و نیمروز تاکنون بیش از 4 میلیارد و 400 میلیون تومان

 
است که با کارمزد 4 درصد پرداخت شده است. 

وي خاطر نشان کرد: بجز دامداري، شغل هاي دیگري همچون قالی بافی، پرده بافی، حصیر بافی، پرورش طیور و مشاغل خدماتی هم

 
در این تفاهم نامه با دریافت تسهیلات ایجاد شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان با اشاره به تعامل بسیار خوب بنیاد برکت در تحقق اهداف این تفاهم نامه افزود: در

 
تلاشیم تا اقتصاد خرد را در جوامع محلی و محروم این استان به رونق برسانیم تا جمعیت روستایی پایدار بماند. 

سیستان و بلوچستان کارآفرینی صندوق کارآفرینی امید زابل نیمروز دامپروري اشتغال زایی اشتغال پایدار



«سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرابورس

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/10/13

با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود
به بازار سرمایه فراهم شده است.

 
فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران؛ 

 
«سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرابورس 

با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود به بازار

 
سرمایه فراهم شده است. 

 
 

به گزارش بورس نیوز، با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر

 
از طریق ورود به بازار سرمایه فراهم شده است. 

به گفته حمیدرضا رنجبري، مدیرعامل سپیدارسیستم، حضور در فرا بورس منجر به تغییرات قابل توجهی در سپیدار سیستم میشود؛
از جمله ارزشگذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار که مسیر شرکت را براي جذب بیشتر مشتري هاي جدید نیز هموار
میکند. سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر مالی و هم از نظر فنی در شرایطی قرار دارد که میتواند اعتماد

 
فعالان بازار سرمایه را جلب کند. 

در همین راستا شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي
بازار دوم بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت
گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع

 
200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه تغییر سریع و گسترده تکنولوژيِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به



ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف پذیري بالاتر را افزایش داده به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه بیش از
400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشور ها را ایجاد می کنند و
ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکار هاي کوچک و متوسط به خود اختصاص داده

 
است. 

گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب و کار ها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به

 
آمار میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه تکنولوژي و فناوري به صورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب و کار ها تأثیرگذار است. یکی از ابزار
هاي فناوري محور که به رشد و توسعه کسب و کار ها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزار هاي یکپارچه کسب وکار مانند
حسابداري، حقوق و دستمزد، فروش و. است که نقش بسیار پر رنگی در بهبود و منظم شدن فرآیند ها دارند که به تصمیم گیري هاي

 
درست و دقیق مدیران منجر می شود. 

شرکت همکاران سیستم در سال 1387 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب و کار هاي کوچک در کشور، یک شرکت
تخصصی و چابک تحت نام «سپیدار سیستم آسیا» تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي

 
فعال در حوزه نرم افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرمافزار هاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارت آپ

 
ها و شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. 

آمار ها نشان می دهد که بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس شده، سپیدار را براي مدیریت فرآیند هاي مالی کسب وکار خود
انتخاب کردهاند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی قابل اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در
بازار نرم افزار برخوردار بوده و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي تکنولوژي محور نیز نشاندهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آن ها

 
است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص بوده که متناسب با نیاز و ابعاد کسب و کار هاي کوچک



و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزار هاي «سپیدار» بوده، نرم

 
افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. 

 
محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري-فروشگاهی «دشت» ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه شبکه فروش و خدمات در سراسر کشور با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدارسیستم در
راستاي رشد کسب و کار خود بوده که هماکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیت خود، با بیش از 290 نمایندگی فروش و خدمات

 
در سراسر کشور و ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 

رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا سپیدارسیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی خود به دنبال

 
پاسخگویی نیاز هاي نرم افزاري کسب وکار ها در صنایع مختلف بوده است. 

این شرکت، با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته نیاز هاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري،

 
خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب و کار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار خود به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی خود نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را
داشته به طوري که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 1388 به بیش از
38 میلیارد تومان در سال 1398 رسیده و انتظار می رود درآمد شرکت در سال 1399 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد. رشد چشم
گیر درآمد سپیدارسیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 1398 نسبت به سال 1397 گویاي افزایش 65 درصدي بوده و

 
این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیاز هاي نرم افزاري کسب وکار ها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه خواهد داشت. 

این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه سود بالایی را
براي کسب وکار سپیدار سیستم ایجاد کرده به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از یک درصد در سال 88 به 64 درصد در سال

 
98 رسیده که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

فعالیت ها و افتخارات به گفته حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدارسیستم، رمز موفقیت این شرکت ایجاد یک ساختار چابک، پویا و



متشکل از تیم هاي تخصصی و مجرب است. ماحصل تلاش هاي این مجموعه تولید نرم افزار هاي یکپارچه اي است که ضمن بهره

 
مندي از کاربري آسان با تقاضاي مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستم در راستاي برقراري ارتباط مستقیم با جامعه هدف و شناخت دقیق نیاز هاي بازار، طی چهار سال اخیر رویداد ها و
همایش هاي تخصصی متعددي را با حضور بیش از 100 هزار حسابدار و مدیر مالی به منظور ارتقاي سطح دانش مالی مخاطبان و
فروش بیشتر محصولات به واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزار ها و تطبیق آن با نیاز هاي مخاطبان هدف برگزار
کرده است. سپیدار سیستم با هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد
دانشگاهی، مدارس فنی و حرفه اي و موسسات آموزشی همکاري داشته و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به

 
صورت کاربردي آشنا می شنود که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم بسزایی دارد. 

شرکت سپیدار سیستم (www.sepidarsystem.com/) توانسته با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت، خدمات

 
محصول و رضایت مشتریان، در دو سال متوالی 1394 و 1395 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. 

این شرکت در سال هاي 1396 و 1397 نیز تندیس حمایت از مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده و در ششمین

 
اجلاس سراسر و ملی یکصد برند برتر و ارزش آفرین سال 1396 نیز موفق به دریافت تندیس زرین شد. 

همچنین سپیدار سیستم پس از بررسی کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان، در تاریخ 3 شهریور 1399 به جمع شرکت هاي
دانش بنیان پیوست.



پذیرش گردشگر در خور و بیابانک با 50 درصد ظرفیت انجام می شود

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/10/13

پیام سپاهان - اصفهان- سرپرست اداره میراث فرهنگی و گردشگري و صنایع دستی شهرستان خور و بیابانک گفت: پذیرش
گردشگر دراین خطه کویري با 50 درصد ظرفیت با رعایت پروتکل هاي بهداشتی از مبدا تا مقصد و مدت اقامت انجام می

شود.

پیام سپاهان - اصفهان- سرپرست اداره میراث فرهنگی و
گردشگري و صنایع دستی شهرستان خور و بیابانک گفت:
پذیرش گردشگر دراین خطه کویري با 50 درصد ظرفیت با
رعایت پروتکل هاي بهداشتی از مبدا تا مقصد و مدت

 
اقامت انجام می شود. 

شهرستان خوروبیابانک قطب اقامتگاه هاي بوم گردي
کشور و اصفهان است که با 20 هزار نفر جمعیت در 420

 
کیلومتري شرق مرکز این استان قرار دارد.  

روستاهاي مصر، گرمه، آبگرم، جندق، مهرجان، اردیب، ایراج و بیاضه از جاذبه ها مهم گردشگري و اکوتوریسم در این شهرستان است؛

 
همچنین دریاچه نمک خور و بناي امازاده سید داوود شهر خور نیز یک جاذبه گردشگري آن است.  

عباس ایرجی روز شنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: خور و بیابانک داراي 68 واحد تاسیسات گردشگري با ظرفیت پذیرش اقامت بیش
از سه هزار و 600 نفر است که 64 واحد اقامتگاه بوم گردي، یک باب سفره خانه سنتی، 2 باب هتل، اقامتگاه سنتی و مهمان پذیر

 
است.  

وي افزود: بر اساس تکلیف برنامه ششم توسعه تعداد واحدهاي بوم گردي خور و بیابانک به 80 واحد می رسد و اکنون این منطقه

 
داراي 64 اقامتگاه بوم گردي است و قرار است 15 واحد تاسیسات گردشگري دیگر در یکسال آینده به این مجموعه ها اضافه شود.  

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اشاره به اشتغال 250 نفري در تاسیسات گردشگري این شهرستان گفت:
اکنون 32 واحد اقامتگاه و مجتمع گردشگري در دست اقدام است که مجموع واحدهاي گردشگري خور و بیابانک به 100 واحد

 
افزایش می یابد و براي حدود 400 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود.  

وي با بیان اینکه نقاط گرمسیري این شهرستان مستعد گردشگري و فصول سرد سال است، افزود: امسال به منظور رعایت پروتکل

 
هاي بهداشتی در زمان شیوع کرونا، از ظرفیت پذیرش گردشگر کاسته شده است.  

امام جمعه خور و بیابانک نیز در جلسه شوراي امر به معروف و نهی از منکر شهرستان گفت: به منظور حرمت عزاداري در روز شهادت
حضرت فاطمه زهرا (س) ، پذیرش و یا حضور هرگونه گردشگر در قالب تور با اتوبوس یا خودرو سواري در این شهرستان ممنوع

 
است.  

حجت الاسلام سعید جاویدي افزود: به میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان خور و بیابانک ابلاغ شد در تاریخ هاي

 
27 و 28 دي؛ در تمامی تاسیسات گردشگري و بوم گردي هاي شهرستان گردشگر پذیرش نشود.  

وي افزود: همچنین قرار شد با هماهنگی میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان تمامی دفاتر خدمات مسافرتی و

 
گردشگري و تمامی تاسیسات گردشگري نیز نسبت به لغو تورهاي خود در تاریخ هاي ذکر شده اقدام کنند.  

 
وي ادامه داد: در صورت مشاهده هر گونه تخلف واحد مربوطه به مراجع قضایی معرفی می شود.  



 
برچسب ها 

گردشگري خور و بیابانک اصفهان



آزمایشگاه تحقیق و توسعه مرکز رشد دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی

گرگان به بهره برداري رسید

منبع: دانشجوشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، آزمایشگاه تحقیق و توسعه مرکز رشد دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی
گرگان، با حضور غلامحسین رحیمی، معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، نجفی نژاد، رئیس دانشگاه و

جمعی از روساي دانشگاه ها و مراکز پژوهشی استان گلستان به بهره برداري رسید. این ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، آزمایشگاه تحقیق و
توسعه مرکز رشد دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان،
با حضور غلامحسین رحیمی، معاون پژوهش و فناوري وزارت
علوم، تحقیقات و فناوري، نجفی نژاد، رئیس دانشگاه و جمعی از
روساي دانشگاه ها و مراکز پژوهشی استان گلستان به بهره برداري

 
رسید. 

این آزمایشگاه با اعتباري بالغ بر 10 میلیارد ریال تکمیل و به
عنوان آزمایشگاه همکار، در جهت رفع نیاز هاي دستگاه هاي

اجرایی راه اندازي شده است و شرکت هاي فعال در این مرکز قابلیت ارائه خدمات میکروب شناسی و آزمون هاي سنجش قدرت
ضدمیکروبی، خدمات تشخیص مولکولی میکروبی، غذایی و جانوري محیط زیستی، تولید کیت هاي تشخیص مولکولی و سایر خدمات

 
حوزه بیوتکنولوژي نظیر تولید مخمر و کیت هاي تغذیه کشت هیدروپونیک را دارند. 

رحیمی همچنین با حضور در اولین جلسه شوراي مدیریت آموزش عالی استان گلستان با بیان اینکه طرح آمایش آموزش عالی در
اواخر سال 1394 با پیشنهاد وزارت علوم، تحقیقات و فناوري تصویب شد و از سال 1395 به وزارت علوم ابلاغ گردید، گفت: تشکیل

 
این شورا مستند به تصویب شوراي عالی انقلاب فرهنگی است. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم افزود: مراکز و موسسات آموزش عالی باید در طرح ساماندهی، نقش پذیري و مشارکت در تولید

 
علم در مجامع بین المللی و مشارکت فعال در زمینه توسعه فناوري هاي خود داشته باشند. 

وي بیان کرد: موفقیت در جامعه، مستلزم حضور در دانشگاه ها است و لازم است دانش آموزان در راستاي مهارت آموزي و اشتغال

 
آموزي در دانشگاه ها حضور یابند. 

رحیمی با بیان اینکه شوراي عالی استان مرجعی بسیار مهم است و در آن تمامی روساي دانشگاه هاي استان حق رأي دارند، تصریح

 
کرد: در این شورا باید مزیت هاي نسبی استان را شناسایی و براي موسسات، مأموریت هایی متناسب با این زمینه ها تعریف کرد. 

وي با اشاره به اینکه باید زمینه فعالیت هاي مراکز رشد را در موسسات آموزشی فراهم کرد، گفت: مهم ترین متقاضیان فعالیت در این

 
مراکز، دانشجویان هستند و می توانند ایده هاي خود را به محصول تبدیل کنند. 



معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم همچنین بر افزایش خدمات بین آزمایشگاهی موسسات آموزش عالی استان تاکید کرد و افزود: با

 
این کار می توان با صنعت تعامل بیشتري ایجاد و زمینه هاي رفع مشکلات در آن را فراهم کرد. 

در ادامه این جلسه نجفی نژاد، رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان گفت: در حال حاضر علی رغم همه محدودیت ها
و مشکلات، آموزش عالی استان در جهت کیفی سازي رشد چشمگیري داشته و شاهد حضور چندین عضو هیئت علمی از دانشگاه

 
هاي استان در فهرست دانشمندان یک درصد دنیا هستیم. 

نجفی نژاد خاطرنشان کرد: در زمینه توسعه رشته ها، تلاش هاي بسیار خوبی صورت گرفته و تلاش شده است که از موازي کاري

 
جلوگیري شده و رشته ها در حوزه نیاز هاي منطقه اي تعریف شود. 

رحیمی، معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري به همراه روساي دانشگاه ها استان، همچنین از شرکت هاي دانش
بنیان، واحد ها و هسته هاي فناور مستقر در مرکز رشد واحد هاي فناور دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان نیز بازدید

 
کرد. 

گفتنی است در حال حاضر 85 هسته و واحد فناور در دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان مشغول به فعالیت می باشند و از
این میان 6 شرکت دانش بنیان هستند.



حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد در مرکز سامد
جهت پاسخگویی به سؤالات مردم

حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد در مرکز سامد جهت

پاسخگویی به سؤالات مردم

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید؛ با
هماهنگی و برنامه ریزي دفتر بازرسی استانداري و در راستاي اجراي نظام نامه مدیریت ارتباطات مردمی در بستر سامد و تبیین
اهداف دولت تدبیر و امید و تحقق مصادیق حقوق شهروندي و تأکیدات مقام عالی استان مبنی بر استمرار تعامل مردم و دولت و
پاسخگویی به درخواست ها و مشکلات هم وطنان عزیز و ایجاد فرصتی یکسان براي همه اقشار جامعه براي ارتباط مستقیم تلفنی با
مسئولین و مدیران دستگاه هاي اجرایی؛ روز دوشنبه 15 دي ماه امین خوش قامت مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد از ساعت
9 تا 11 با حضور در مرکزسامانه ارتباط مردم و دولت و از طریق تلفن 111 به صورت مستقیم پاسخگوي تماس هاي مردم عزیز

خواهد بود.



17 زندانی جرایم غیرعمد در ایلام آزاد شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/10/13

ایلام - ایرنا - همزمان با آیین هاي گرامیداشت اولین سالگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی آیین آزادسازي 17
نفر از زندانیان جرایم غیرعمد در ایلام برگزار شد.

ایلام - ایرنا - همزمان با آیین هاي گرامیداشت اولین
سالگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی آیین
آزادسازي 17 نفر از زندانیان جرایم غیرعمد در ایلام برگزار

 
شد. 

به گزارش ایرنا، فرمانده سپاه امیرالمؤمنین (ع) استان ایلام
روز شنبه در این آیین که با حضور جمعی از مسوولان
قضایی ایلام برگزار شد با گرامیداشت نام و یاد سردار دل
ها گفت: حاج قاسم سلیمانی سرباز بی ادعاي ولایت بود که
براي دفاع از اسلام و امت اسلامی همیشه در میدان حضور

 
داشت و در نهایت فیض شهادت نصیب ایشان شد. 

سردار جمال شاکرمی افزود: شهادت سردار سلیمانی نه تنها شکست آمریکا و همدستانش را در پی دارد، بلکه باعث بیداري مردم

 
جهان و علنی شدن اقدام هاي تروریستی آمریکا براي جهانیان شده است. 

وي همچنین با اشاره مشارکت بسیج در زمینه ایجاد اشتغال، تأمین جهیزیه و کمک به آزادي زندانیان جرایم غیرعمد یادآور شد:

 
امروز با نهضت ایجاد شده 17 زندانی جرایم غیرعمد و در مجموع مرحله اول و دوم 28 زندانی در ایلام آزاد می شوند. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 

 
- استان ایلام 
- قوه قضاییه



4.4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در سیستان و بلوچستان پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/10/13

زاهدان- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان گفت: با امضاي تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و بنیاد برکت
از ابتداي سال جاري تاکنون بیش از چهار میلیارد و 400 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد چهاردرصد در شهرستان هاي

زابل و نیمروز پرداخت شده است.

زاهدان- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و
بلوچستان گفت: با امضاي تفاهم نامه صندوق کارآفرینی
امید و بنیاد برکت از ابتداي سال جاري تاکنون بیش از
چهار میلیارد و 400 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد
چهاردرصد در شهرستان هاي زابل و نیمروز پرداخت شده

 
است. 

ادریس دینارزهی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: از ابتداي سال جاري در قالب تفاهم نامه
صندوق کارآفرینی امید و بنیاد برکت تاکنون 155 نفر در

 
2 شهرستان زابل و نیمروز به شغل پایدار رسیدند. 

وي افزود: 2 شهرستان زابل و نیمروز از شهرستان هاي پیشتاز در پرداخت تسهیلات از محل منابع این تفاهم نامه هستند و به طور

 
میانگین روزانه به 10 نفر تسهیلات پرداخت می شود. 

وي با اشاره به اینکه در این تفاهم نامه تلاش شده تا بیشتر کسب و کارها در روستاها باشد، تصریح کرد: بیشترین میزان پرداخت

 
تسهیلات در این دو شهرستان براي راه اندازي و پرورش دام سبک و سنگین است. 

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان ادامه داد: منطقه سیستان، پیش از خشکسالی هاي 2 دهه گذشته یکی از قطب هاي
تولید گوشت قرمز کشور بود و اکنون صندوق کارآفرینی امید در تلاش است تا بتواند این صنعت را احیا کند تا هم زمینه اشتغال

 
روستانشینان سیستان فراهم و هم دوباره شرایط براي صادرات گوشت قرمز به استان هاي دیگر ایجاد شود. 

دینارزهی گفت: بجز دامداري، شغل هاي دیگري همچون قالی بافی، پرده بافی، حصیر بافی، پرورش طیور و مشاغل خدماتی هم در

 
این تفاهم نامه با دریافت تسهیلات ایجاد شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی سیستان و بلوچستان با اشاره به تعامل بسیار خوب بنیاد برکت در تحقق اهداف این تفاهم نامه افزود: در

 
تلاشیم تا اقتصاد خرد را در جوامع محلی و محروم این استان به رونق برسانیم تا جمعیت روستایی پایدار بماند. 



 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- رونق تولید 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

- توسعه روستایی



11 ناحیه صنعتی در مناطق روستایی استان سمنان ایجاد می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/10/13

سمنان- ایرنا- مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري سمنان گفت: طرح راه اندازي 11 ناحیه صنعتی در مناطق
روستایی استان به منظور اشتغالزایی، نگهداشت جمعیت روستایی و جلوگیري از مهاجرت در حال پیگیري است.

سمنان- ایرنا- مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي
استانداري سمنان گفت: طرح راه اندازي 11 ناحیه صنعتی
در مناطق روستایی استان به منظور اشتغالزایی، نگهداشت
جمعیت روستایی و جلوگیري از مهاجرت در حال پیگیري

 
است. 

مهدي صمیمیان روز شنبه در نشست هم افزایی و پایش
روند پیشرفت نواحی صنعتی در مناطق روستایی استان
سمنان در سالن اجتماعات ساختمان شماره 2 استانداري
ابراز داشت: طرح راه اندازي 11 ناحیه صنعتی در

 
روستاهاي استان سمنان طبق ماده 27 برنامه ششم توسعه است. 

وي ادامه داد: توجه به صنایع تبدیلی ، گردشگري روستایی و طرح هاي نوآورانه می تواند به اشتغالزایی در مناطق روستایی استان

 
سمنان کمک کند و باید این راهبرد در هنگام برنامه ریزي مدنظر باشد. 

وي بیان کرد: طرح ایجاد 11 ناحیه صنعتی در مناطق روستایی 6 شهرستان استان سمنان با رویکرد استقرار صنایع سبز و صنایع
تبدیلی پیش بینی می شود و در صوت رفع موانع و بهره برداري از این طرح ها علاوه بر رونق اقتصادي در استان، می تواند به بهبود

 
وضعیت معیشت، ایجاد اشتغال در روستاهاي استان و کاهش مهاجرت کمک کند. 

صمیمیان یادآور شد: براي ایجاد ناحیه صنعتی در مناطق روستایی استان سمنان در گام اول باید مکان یابی انجام شود و سپس با
تایید امور اراضی و اداره کل منابع طبیعی در زمینه تخصیص زمین براي تامین زیرساخت ها مانند آب، برق از طریق مراجع ذیربط

 
اقدام شود . 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري سمنان گفت: عملیاتی شدن طرح ایجاد ناحیه صنعتی در مناطق روستایی استان
نیازمند هم افزایی و همرایی بخش هاي مختلف است و انتظار می رود با همراهی بخش هاي مختلف تحقق این طرح تا حد زیادي با

 
رفع دغدغه اشتغال، جمعیت روستایی تثبیت شود. 

بر اساس سرشماري نفوس ومسکن سال 1395 کشور ، از کل جمعیت 702 هزار نفري استان سمنان 45 هزار و 816 خانوار روستایی
با جمعیت 141 هزار و 858 نفر در 549 روستاهاي استان زندگی می کنند و 90 درصد جمعیت روستایی استان تحت پوشش



 
شوراهاي اسلامی روستایی و 88 درصد تحت پوشش دهیاري ها قراردارند. 

 
استان سمنان داراي 308 روستاي برخوردار از شوراي اسلامی است و 256 روستاي استان هم دهیاري دارد. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

 
- توسعه روستایی 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



میثاق جامعه ورزش وجوانان با سردار دلها حرکت به سمت کمالات انسانی

است

منبع: ایرناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/10/13

تهران - ایرنا - مدیرکل دفتر امور فرهنگی وزارت ورزش و جوانان با اشاره به میثاق نامه «پهلوان ماندگار» گفت: میثاق جامعه
ورزش وجوانان با سردار سلیمانی حرکت به سمت اخلاق پهلوانی و کمالات انسانی است.

تهران - ایرنا - مدیرکل دفتر امور فرهنگی وزارت ورزش و
جوانان با اشاره به میثاق نامه «پهلوان ماندگار» گفت:
میثاق جامعه ورزش وجوانان با سردار سلیمانی حرکت به

 
سمت اخلاق پهلوانی و کمالات انسانی است. 

جعفر سطوتی روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی
ایرنا در خصوص اهم اقدامات فرهنگی جامعه ورزش و
جوانان در سالگرد سردار قاسم سلیمانی اظهار داشت: تولید
پیام هاي فرهنگی و محتواهاي چند رسانه اي به منظور
بزرگداشت نام و یاد این شهید و همچنین انتشار این

محصولات فرهنگی در فضاي مجازي از 9 دي ماه مورد توجه سازمان هاي مردم نهاد، فدراسیون هاي ورزشی، ادارات کل ورزش

 
وجوانان استان ها و شهرستان ها و همچنین هیات هاي ورزشی قرار گرفت. 

وي ادامه داد: برخی محصولات فرهنگی تولیدشده توسط نهادهاي انقلابی کشور همچون نیروهاي مسلح نیز توسط جامعه ورزش

 
وجوانان در فضاهاي مجازي وگروه هاي مربوطه بازنشر می شوند. 

سطوتی همچنین با اشاره به میثاق نامه هفته گذشته که تحت عنوان «میثاق نامه با پهلوان ماندگار» به امضاي وزیر ورزش وجوانان
رسید، گفت: هدف این میثاق نامه (که با همکاري سازمان بسیج ورزشکاران و فدراسیون جانبازان ومعلوین براي بزرگداشت سردار دلها

 
انجام گرفت) آشنایی جامعه ورزش وجوانان با اخلاق ومنش این سردار پهلوان است. 

مدیرکل دفتر امور فرهنگی وزارت ورزش وجوانان اضافه کرد: این میثاق نامه همچنین با حضور وحید زمانی نیا، از همرزمان سردار

 
سلیمانی، خانواده این 2 شهید، سردار علی اکبر پورجمشیدیان، معاون هماهنگ کننده نیروي زمینی سپاه انجام شد. 

به گفته سطوتی، میثاق نامه نیز در موزه ورزش کشور به منظور یادآوري ویژگی هاي اخلاقی این سردار براي جامعه جوانان و

 
ورزشکاران نگهداري خواهد شد. 

وي همچنین یادآور شد: اقدامات فرهنگی سازمان هاي مردم نهاد نیز که در هریک از رویدادهاي فرهنگی کشور فعالانه عمل می

 
کنند، در استان کرمان (زادگاه سردار قاسم سلیمانی) بیش از دیگر استان ها در حال برگزاري است. 



به گزارش ایرنا، ساخت ویدیو کلیپ از سخنان و اقدامات و مبارزات حاج قاسم، ساخت شعر، موسیقی و سرود، برپایی مسابقات متعدد
از جمله مسابقات کتابخوانی، شعر، نقاشی، دلنوشته، نامه اي به حاج قاسم، سلفی با تصویر حاج قاسم و... از جمله این اقدامات سازمان

 
هاي مردم نهاد در سراسر کشور است. 

همچنین برپایی «خیمه مقاومت - سینما مقاومت» در مسجد ابوذر زاهدان، راه اندازي پویش اهداي خون در خراسان رضوي، برگزاري

 
شب شعر مجازي شاعران کرد زبان در کرمانشاه با عنوان «انتقام سخت» از عناوین برجسته این فعالیت هاي فرهنگی است. 

اکنون بیش از سه هزار سمن (سازمان مردم نهاد) در حوزه آسیب هاي اجتماعی، فرهنگ سازي، تغییر وتحول در حوزه اشتغال
وخدمات اجتماعی همچون آگاهی بخشی در خصوص مباحث متعدد نظیر محیط زیست و مصرف انرژي، تولید و توزیع رایگان

 
کالاهاي ضروري براي نیازمندان و مناطق حاشیه نشین و... فعالیت می کنند. 

به گزارش ایرنا، سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه پاسداران و ابومهدي المهندس معاون سازمان الحشد
الشعبی عراق به همراه هشت نفر دیگر از جمله برادران پور جعفري، زمانی نیا و طارمی بامداد جمعه 13 دي 98 در مسیر فرودگاه

 
بغداد در اقدام تروریستی کاخ سفید و با شلیک از پهپادهاي ارتش این کشور به شهادت رسیدند. 

 
پنتاگون وزارت دفاع آمریکا نیز اعلام کرد که دستور این حمله هوایی را دونالد ترامپ، رئیس جمهوري این کشور صادر کرده بود. 

در پی این اقدام، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بامداد چهارشنبه 18 دي ماه پایگاه آمریکایی «عین الاسد» در استان «الانبار» عراق را

 
با چندین موشک هدف قرار داد. 

 
برچسب ها 

 
- قاسم سلیمانی دشتکی 

 
- سازمان هاي مردم نهاد 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

 
پروندهٔ خبري 

- نخستین سالگرد شهادت سردار سلیمانی



صندوق اعتبارات زنان روستایی در قزوین 2هزار عضو دارد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/10/13

رئیس سازمان جهاد کشاورزي قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی در قزوین داراي دو هزار عضو بوده که از
خدمات کارآفرینی و کسب و کار آن بهره مندند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزي قزوین: صندوق اعتبارات
زنان روستایی در قزوین 2هزار عضو دارد رئیس سازمان
جهاد کشاورزي قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان
روستایی در قزوین داراي دو هزار عضو بوده که از خدمات

 
کارآفرینی و کسب و کار آن بهره مندند. 

به گزارش برنا؛ فاطمه خمسه، رئیس سازمان جهاد
کشاورزي قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان
روستایی تحت نظارت دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي

زنان روستایی و عشایري وزارت جهاد کشاورزي ایجاد می شود و به عنوان تشکل هاي اجتماعی - اقتصادي و در راستاي توانمندسازي

 
زنان سرپرست خانوار و کارآفرین وظایفی را برعهده دارد. 

او با بیان اینکه در حال حاضر 72 صندوق در روستاهاي استان قزوین با مدیریت زنان روستایی تشکیل و اداره می شود، تصریح کرد:
این صندوق ها با همکاري بانک توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و صندوق زنان عشایري بانک کشاورزي تشکیل شده و

 
تسهیلاتی با سود کم و بدون ضامن در اختیار زنان قرار می دهد. 

خمسه اضافه کرد: طی سه سال گذشته دو میلیارد و 910 میلیون تومان اعتبار از سوي بانک هاي یاد شده به این صندوق ها تزریق

 
شده و مدیران آن نیز براساس نیاز روستا و متقاضیان، تسهیلاتی را با ارقام متنوع در اختیار زنان روستایی قرار داده اند. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین با بیان اینکه اعضاي این صندوق ها را تنها زنان روستایی و عشایري تشکیل می دهند،
گفت: سرمایه صندوق ها نیز متعلق به جامعه محلی و زنان عضو آن بوده و علاوه بر ارایه خدمات آموزشی عمومی و تخصصی، بر
آموزش لازم براي مدیریت صندوق ها از سوي معاونت ترویج و آموزش جهاد کشاورزي تاکید شده تا براي پرداخت وام وثیقه اي اخذ

 
نشود و ضمانت ها براساس تعهد جمعی و به شیوه نظارت گروهی صورت می پذیرد. 

به گفته خمسه، بیشترین تعداد صندوق هاي تشکیل شده متعلق به شهرستان بویین زهرا به 23 مورد بوده و این در حالی است که

 
برخی از روستاهاي آن مانند احمدآباد داراي سه صندوق اعتباري در حوزه زنان روستایی هستند. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین یادآور شد: ایجاد هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی و تقویت بنیه مالی زنان روستایی و
عشایري و همچنین تامین سرمایه اولیه براي راه اندازي کسب و کارهاي پایدار از مهمترین موضوعات این سازمان در استان است.





حمایت دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه از فعالان بخش خصوصی سلامت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/10/13

مسئول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه گفت : این دانشگاه از فعالان بخش خصوصی سلامت به شیوه هاي مختلف
حمایت می کند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه، محمد رشیدي مسئول کارآفرینی دانشگاه علوم
پزشکی کرمانشاه با اعلام اینکه این دانشگاه از فعالان بخش
خصوصی سلامت به شیوه هاي مختلف حمایت می کند،
گفت : در این راستا دانشگاه قصد دارد بیشترین جذب را
در طرح مشوق بیمه اي براي فعالان حوزه سلامت داشته

 
باشد. 

او گفت : یکی از برنامه هاي دولت، حمایت از اشتغال کارگاه هاي اقتصادي بخش خصوصی و تعاونی در قالب طرح مشوق هاي بیمه

 
اي است. 

 
او افزود: این طرح به منظور تشویق و ترغیب کارفرمایان براي به کارگیري دانش آموختگان دانشگاهی است. 

رشیدي افزود: در این طرح حق بیمه سهم کارفرما به علاوه سه درصد سهم بیمه بیکاري (در مجموع به میزان 23 درصد حداقل
دستمزد تعیین شده از سوي شوراي عالی کار) مربوط به نیروي کار جدید جذب شده حداکثر تا 2 سال، ماهانه از سوي وزارت تعاون

 
کار و رفاه اجتماعی به حساب کارفرما مستقیماََ واریز می شود. 

مسئول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه ادامه داد: با بهره گیري از طرح مشوق بیمه اي، کارفرمایان می توانند هر میزان

 
نیروي کار جدید مورد نیاز خود را بدون محدودیت جذب کنند. 

رشیدي افزود: شرایط کارفرما براي بهره مندي از مزایاي این طرح، داشتن مجوز فعالیت از مراجع رسمی کشور، دریافت کد کارگاهی

 
تامین اجتماعی و ثبت نام در سامانه مشوق بیمه اي به آدرس Moshavegh.mcls.gov.ir است. 

او گفت: شرایط نیروي کار این طرح نیز، داشتن تحصیلات لیسانس و بالاتر، داشتن سن کمتر از 38 سال (مدت زمان خدمت وظیفه
به حداکثر سن افراد ذکور اضافه می شود) و حداکثر سابقه بیمه 36 ماه است .



گامی بلند براي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق کشور/ 155

نفر در سیستان به شغل پایدار دست یافتند

منبع: عصر هامونشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: از ابتداي امسال که تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و بنیاد
برکت به امضا رسیده است، گام هاي بزرگی در راستاي رونق اقتصاد خرد در جوامع محلی جنوب شرق کشور برداشته شد.

ادریس دینارزهی، مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در گفت و گو با عصرهامون بیان کرد: زابل و نیمروز از
شهرستان هاي پیشتاز در پرداخت تسهیلات از محل منابع تفاهم نامه این صندق با بنیاد برکت است و به طور میانگین روزانه به 10

 
نفر تسهیلات پرداخت می شود. 

وي با اشاره به اینکه در این تفاهم نامه تلاش شده تا بیشتر کسب و کارها در روستاها باشد، افزود: بیشترین میزان پرداخت تسهیلات
در نیمروز و زابل براي راه اندازي و پرورش دام سبک و سنگین است و تاکنون در مجموع 155 نفر در این شهرستان ها به شغل پایدار

 
رسیدند. 

وي ادامه داد: منطقه سیستان، پیش از خشکسالی هاي 2 دهه گذشته، یکی از قطب هاي تولید گوشت قرمز کشور بود و اکنون
صندوق کارآفرینی امید در تلاش است تا بتواند این صنعت را احیا کند تا هم زمینه اشتغال روستانشینان سیستان فراهم و هم دوباره

 
شرایط براي صادرات گوشت قرمز به استان هاي دیگر ایجاد شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: میزان تسهیلات پرداختی از محل این تفاهم نامه در زابل و نیمروز تاکنون

 
بیش از 4 میلیارد و چهارصد میلیون تومان است که با کارمزد چهار درصد پرداخت شده است. 

دینارزهی اضافه کرد: به جز دامداري، شغل هاي دیگري همچون قالی بافی، پرده بافی، پرورش طیور و مشاغل خدماتی هم در این

 
تفاهم نامه با دریافت تسهیلات ایجاد شده است. 

وي با اشاره به تعامل بسیار خوب بنیاد برکت در تحقق اهداف این تفاهم نامه افزود: در تلاش هستیم تا اقتصاد خرد را در جوامع

 
محلی و محروم این استان به رونق برسانیم تا جمعیت روستایی پایدار بماند. 

انتهاي پیام/



برگزاري رویداد شتابی گردشگري کویر در شاهرود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان،
مهدي جمال روز شنبه 13 دي ماه 1399 با اعلام این خبر
افزود: «این رویداد در محورهاي ""شب هاي کویر و
نجوم""، ""بوم گردي و رونق روستایی""، ""حیات وحش
کویر""، ""طبیعت کویر و گردشگري مجازي"" برگزار می

 
شود.» 

او گفت: «این استارت آپ با محوریت مرکز آموزش علمی
کاربردي شهرداري بیارجمند و با مشارکت دستگاه هاي

 
اجرایی مختلف از جمله اداره شاهرود برگزار می شود.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
سمنان عنوان کرد: «پس از جمع آوري ایده ها، این رویداد
در بیست و هشتم بهمن ماه امسال و به صورت مجازي

 
برگزار می شود.» 

او اظهار کرد: «جوایز این رویداد شامل پرداخت جوایز
نقدي به برترین ها، معرفی ایده هاي برتر به شتاب دهنده

 
ها، استقرار در مرکز نوآوري، تخفیف شهریه دانشجویی و معرفی ایده هاي برتر به پارك علم فناوري استان است.» 

جمال هدف از برگزاري این رویداد شتاب را شناسایی ایده هاي جدید در راستاي توانمندسازي آن ها، حمایت از فرهنگ کارآفرینی و
تعامل مؤثر میان صاحبان ایده، دانشگاه و سرمایه گذاران در راستاي تکمیل چرخه ایده به محصول عنوان کرد.



استان کرمان در برخی از شاخص ها بالاي وضع متوسط کشوري است

منبع: شعار سالشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/10/13

شعار سال: شانزدهمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان در سال جاري به ریاست استاندار و با حضور رئیس
سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان، برخی معین هاي اقتصادي و مدیران ذیربط استان برگزار گردید. به گزارش روابط

عمومی سازمان مدیریت و برنامه ریزي، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي با اشاره به ...

شعار سال: شانزدهمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان در سال جاري به ریاست استاندار و با حضور رئیس سازمان

 
مدیریت و برنامه ریزي استان، برخی معین هاي اقتصادي و مدیران ذیربط استان برگزار گردید. 

به گزارش روابط عمومی سازمان مدیریت و برنامه ریزي، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي با اشاره به اقدامات انجام شده توسط
دبیرخانه ستاد فرماندهی در سال جاري در خصوص معین هاي اقتصادي گفت: برنامه ها و پروژه هاي معین هاي توسعه استان طی دو
مرحله (اردیبهشت و آذر ماه سال جاري) اخذ و پس از بررسی و ارائه نتایج ارزیابی عملکرد آنهانسبت به تعیین تکلیف و لغو تفاهم
نامه 5 معین فاقد عملکرد مناسب وعقد تفاهم نامه با معین هاي توسعه جدید شامل بنیاد علوي (رودبار جنوب)، مجتمع معدنی و

 
فراوري سرب و روي خان خاتون (دهبکري) و فولاد بوتیا ایرانیان (چترود) انجام شده است. 

دبیر ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان با اشاره به نتایج بررسی معیار هاي اصلی و کلی حضورمعین هاي توسعه گفت: طرح
مطالعاتی ارزشیابی شاخص هاي اقتصاد مقاومتی و تاثیرات حضورمعین هاي اقتصادي در استان کرمان که با همکاري دانشگاه

 
شهیدباهنرکرمان انجام شده است. 

جعفر رودري افزود: این طرح به منظور پایش اجراي مجموعه سیاست ها و اقدامات انجام شده در حوزه اقتصاد مقاومتی و همچنین

 
بررسی عملکرد معین هاي توسعه طی سال هاي 95 تا 98 طی دو مرحله صورت گرفت. 

وي محاسبه و تحلیل شاخص هاي استان از لحاظ آسیب پذیري، ثبات و پایداري، برونگرایی، امنیت غذایی، مردمی کردن اقتصاد،
اقتصاد دانش بنیان، سیاسی، عدالت اجتماعی و نظام تولید، توزیع و استانداردسازي به منظور سنجش میزان اثرگذاري پروژه ها و
برنامه هاي اقتصاد مقاومتی در استان را مرحله اول این طرح ذکر کرد و گفت: اثرات اقتصادي اجتماعی فرهنگی و زیست محیطی
حضورمعین هاي اقتصادي در مناطق هشتگانه استان بررسی شد که نتایج حاصل نشان می دهد استان کرمان در 18 زیر نماگر از 30

 
زیرنماگر مورد مطالعه وضعیت بهتري از متوسط کشور دارد. 

دبیر ستادفرماندهی اقتصادمقاومتی استان با اشاره به تطبیق برنامه اي طرح ها و پروژه ها با رویکرد ها اقتصاد مقاومتی و اسناد
بالادستی از افزایش درصد تحقق پروژه ها طی سال هاي 95 تا 98 از 77 به97 درصد خبر داد و گفت: بهبود وضعیت شاخص هاي

 
مردمی کردن اقتصاد در استان وافزایش آن به واسطه حضور معین ها صورت گرفته است. 

او اجراي پروژه ها و برنامه هاي اقتصاد مقاومتی از حیث اثربخشی و متغیر هاي اقتصادي اجتماعی و فرهنگی استان را مثبت و معنادار

 
ارزیابی کرد. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان از اخذ برنامه هاي سال 1400 معین هاي توسعه تا پایان بهمن ماه سال جاري خبر داد و
خاطرنشان کرد: در راستاي تحقق اهداف معین هاي توسعه استان و لزوم هدف گذاري هاي معین هاي توسعه در سال 1400، تهیه



 
برنامه ها و پروژه هاي سال آتی معین هاي توسعه با محوریت 

 
تعیین تکلیف و اتمام پروژه هایی که از سال 1399باقی مانده اند، صورت گرفت. 

رودري با بیان این که توجه ویژه به مدل هاي اشتغالزایی و کارآفرینی صورت گرفته است، از در دستور کار قرار گرفتن گسترش تجربه
هاي موفق معین هاي توسعه و تبادل تجربیات آن ها و تعریف پروژه هاي جدید با توجه به شرایط و ظرفیت هاي منطقه در دبیرخانه

 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی خبر داد. 

شایان ذکر است در این جلسه گزارش عملکرد بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان معین توسعه گلباف و صنایع مس شهید باهنر به
عنوان معین توسعه راین و همچنین عملکرد پروژه هاي اقتصاد مقاومتی ادارات کل صنعت معدن و تجارت شمال و جنوب استان ارائه

 
شد. 

.goftareno.ir ،39512 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از سایت گفتار نو، تاریخ انتشار 11 دي 1399، کد خبر



لزوم همکاري دوجانبه فعالیت پارك علم و فناوري و شرکت شهرك هاي صنعتی

گیلان

منبع: شعار سالشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/10/13

شعار سال: نشست مشترك فریبرز سعیدي کیا مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان و علی باستی ریاست پارك علم
و فن آوري استان در خصوص همکاري هاي مشترك و دوجانبه جهت بهبود وضعیت صنایع دانش بنیان استان در محل

شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان برگزار شد. سعیدي کیا با تاکید بر ضرورت توسعه اقتصاد دانش بنیان به عنوان ...

شعار سال: نشست مشترك فریبرز سعیدي کیا مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان و علی باستی ریاست پارك علم و
فن آوري استان در خصوص همکاري هاي مشترك و دوجانبه جهت بهبود وضعیت صنایع دانش بنیان استان در محل شرکت شهرك

 
هاي صنعتی گیلان برگزار شد. 

سعیدي کیا با تاکید بر ضرورت توسعه اقتصاد دانش بنیان به عنوان محور توسعه پایدار صنعتی استان، از برنامه هاي حمایتی شرکت
شهرك هاي صنعتی استان در خصوص استقرار شرکت هاي دانش بنیان در شهرك ها و نواحی صنعتی خبر داد و افزود: در اکو
سیستم کارآفرینی و تجاري سازي فعالیت هاي پارك علم و فن آوري استان و شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان مکمل یکدیگر

 
خواهد بود. 

 
وي تأکید کرد: باید صادرات را افزایش دهیم و هدف دولت حمایت از واحد هاي صادراتی کوچک است. 

رئیس هیات مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان گفت: صنایع کوچک می توانند خدمات خوبی را به واحد هاي فناور در حوزه

 
صادرات ارائه دهند. 

سعیدي کیا در پایان افزود: امید داریم با همکاري دو جانبه بتوانیم مشکلات تولیدي صنایع دانش بنیان را رفع کرده و درصدد

 
پیشرفت صنایع بومی استان برآییم. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایلنا، تاریخ انتشار 11 دي 1399، کد خبر: 1018176،
.www.ilna.news



جزئیات وام جدید کرونا

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/10/13

گروه اقتصادي: در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت
از نیروهاي کار، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و
کارهاي آسیب دیده از کرونا در دستور کار وزارت کار قرار
گرفت و بر این اساس، 14 رسته شغلی منتخب که
بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و
داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی
بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا

معرفی شدند تا مراحل ثبت نام خود را از این طریق دنبال کنند.در مرحله نخست پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، نزدیک به 14
هزار میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در کشور پرداخت شده و متقاضیان به 19 بانک تعیین شده در
این حوزه معرفی شدند که مبلغ مذکور در 14 رسته و 858 زیر رسته تعریف شده است.در مرحله دوم پرداخت تسهیلات کرونا نیز
رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته شده که قرار است به چهار بخش حمل و نقل، گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش
اختصاص یابد.به گفته مدیرکل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار، پرداخت تسهیلات کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه
محوري تغییر کرده است و در این مرحله صرفنظر از بخش حمل و نقل ریلی که قبلا هم مشمول پرداخت تسهیلات شده بود، سه

 
بخش گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش در دستور کار قرار گرفته است. 

در مرحله دوم پرداخت تسهیلات کرونا رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته شده و قرار است به بخش حمل و نقل 3500
میلیارد تومان، بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش فرهنگ و هنر 1700 میلیارد تومان و بخش ورزشی 800 میلیارد تومان

 
اختصاص داده شود. 

ازوجی افزود: ستاد مقابله با کرونا پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین و کسب و کارهاي حوزه ورزشی، گردشگري و فرهنگ و هنر
را در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي شدیدا آسیب دیده از کرونا به تصویب رسانده است.آنطور که وي گفته
چارچوب پرداخت وام کرونا مشابه تسهیلات قبلی است ولی اینکه به هر واحد اقتصادي چگونه پرداخت شود چارچوبی است که
دستگاه اجرایی مربوطه تعیین کرده است. به عنوان مثال در حوزه گردشگري چارچوبهایی که براي هتل ها و مراکز اقامتی و بوم
گردي تعیین شده مبناي پرداخت تسهیلات از سوي بانک ها خواهد بود.پیش از این معاونت اشتغال وزارت کار از اختصاص 2000
میلیارد تومان تسهیلات حمایتی کرونا به بخش گردشگري، 1700 میلیارد تومان به بخش فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان به
بخش ورزش در مرحله دوم پرداخت وام کرونا و بر اساس مصوبات ستاد ملی کرونا خبر داده بود. پرداخت تسهیلات بخش حمل و نقل
نیز در این مرحله ادامه دارد و براي این منظور 3500 میلیارد تومان پیش بینی شده است.مبلغ تسهیلات حمایتی دولت شامل 120
میلیون ریال وام براي کسب و کارهاي آسیب دیده و 160 میلیون ریال براي واحدهایی است که بالاجبار به دستور دولت یا ستاد

 
مبارزه با کرونا تعطیل شده اند. 



تسهیلات کرونا با نرخ سود 12 درصد و در اقساط 24 ماهه پرداخت می شود که دوره تنفس بازپرداخت اقساط تا اول خرداد ماه سال
1400 تعیین شده است.وثایق مورد نیز براي دریافت تسهیلات نیز سفته و چک است که براي دریافت وام کرونا تا سقف 160 میلیون
ریال نیازي به معرفی ضامن نیست و تنها با ارائه سفته یا چک می توان تسهیلات را دریافت کرد. براي دریافت تسهیلات 16 میلیون
تومان تا 48 میلیون تومان سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن نیاز است. براي تسهیلات 48 میلیون تا 160 میلیون تومانی
متقاضی باید علاوه بر سفته یا چک، دو ضامن معرفی کند. پرداخت تسهیلات 160 میلیون تا 200 میلیون تومان هم نیازمند ارائه
سفته یا چک به همراه سه ضامن است. براي متقاضیانی که بیش از 200 میلیون تومان درخواست بدهند، تضامین صادره از سوي
صندوق هاي ضمانت یا به تشخیص بانک وثایق متعارف باید ارائه شود.متقاضیان دریافت وام کرونا در مرحله دوم پرداخت تسهیلات

 
نیز جهت ثبت نام و تکمیل اطلاعات خود حتما باید از طریق سامانه کاراي وزارت کار اقدام کنند. 

مرجع : ایسنا



پیشتازي کمیته امداد البرز با تحقق 97 درصدي تعهدات اشتغال مددجویان و

نیازمندان

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/10/13



بازدید مدیر عامل بانک رفاه کارگران همراه با معاونان وزیر تعاون، کار و رفاه

اجتماعی از استان کهگیلویه و بویر احمد

منبع: ایلناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در همراهی با معاونان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مدیران عامل سازمان هاي وابسته و
صندوق هاي مرتبط با این وزارتخانه، از استان کهگیلویه و بویر احمد بازدید کرد.

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در همراهی با معاونان وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مدیران عامل سازمان هاي
وابسته و صندوق هاي مرتبط با این وزارتخانه، از استان

 
کهگیلویه و بویر احمد بازدید کرد. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران،
اسماعیل الله گانی مدیر عامل این بانک در جلسه شوراي اشتغال و سرمایه گذاري استان اظهار داشت: بر اساس دستور وزیر تعاون، کار
و رفاه اجتماعی مقرر شده تیم هایی متشکل از معاونان وزارتخانه و مدیران عالی سازمان هاي وابسته، از استان هاي محروم و کمتر

 
توسعه یافته که به لحاظ اشتغال و سرمایه گذاري دچار مشکل هستند، بازدید کنند و به بررسی مسائل و مشکلات آن ها بپردازند. 

وي بر آمادگی کامل بانک رفاه کارگران براي حمایت از اشتغال، عملیاتی کردن پروژه ها و طرح هایی که داراي مشکلات اعتباري
هستند تاکید کرد و گفت: با توجه به شناخت و اشراف کامل از این استان و مسائل و مشکلات آن، در حد مقدورات و در چارچوب
قوانین و مقررات از تمامی توان و ظرفیت بانک از جمله بهره مندي از منابع داخلی بانک و منابع صندوق توسعه ملی استفاده خواهیم

 
کرد تا این استان به لحاظ اشتغال و رونق تولید از شرایط مطلوبی برخوردار شود. 

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در بازدید از پروژه هاي عمرانی با حضور مدیران استانداري نیز تصریح کرد: احداث راه ها و زیر ساخت
هاي ارتباطی یکی از مهم ترین شاخص هاي توسعه است، بنابراین بانک رفاه کارگران با همراهی و همکاري سایر سازمان ها و نهادها

 
در ایجاد زیر ساخت ها و بستر توسعه استان مشارکت خواهد داشت. 

گفتنی است، این سفر دو روزه امروز دهم دي ماه به پایان می رسد و تیم هاي مختلفی که با برنامه ریزي قبلی تشکیل شده است، از
شهرستان هاي استان بازدید و گزارش نهایی را براي راهکارهاي توسعه استان با استفاده از ظرفیت هاي موجود ارائه خواهند کرد.



اعتیاد چوبی لاي چرخ کار و تولید است

منبع: ایسناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/10/13

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس اعتیاد را چوبی در لاي چرخ کار و تولید دانست و گفت: اعتیاد زمینه هاي
سرقت و خسارت در محیط کار، کاهش و افت تولید، حوادث شغلی، کاهش بهره وري و بروز رفتارهاي غیرقابل پیش بینی و

مخّرب در محیط هاي کاري را در پی خواهد داشت.

سلیمان کرمی شنبه 13 دي در دیدار با مدیرکل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی فارس، مواد مخدر و روان گردان ها را
تهدیدي جدي براي محیط هاي کاري برشمرد و بیان کرد:
مصرف مواد مخدر در ابتدا سلامتی کارکنان را هدف قرار
می دهد و سپس چرخ هاي تولید و اقتصاد را از کار می

 
اندازد. 

شوراي هماهنگی مبارزه با موادمخدر استان فارس افزود:
اشتغال معتادان بهبودیافته نیازمند حمایت اداره تعاون، کار
و رفاه اجتماعی و اعتماد کارفرمایان در سپردن کار به آن

 
ها است. 

وي تقویت برنامه هاي پیشگیري از اعتیاد در جامعه کار و تولید را مهم برشمرد و اظهار کرد: برنامه هاي آموزشی و پیشگیرانه در

 
فضاي کار و تولید زمینه ساز اصلاح نگرش و باور نسبت به مصرف مواد می شود و از افزایش شیوع مصرف جلوگیري می کند. 

کرمی تاکید کرد: باید از طریق مشوق هاي لازم از جمله پرداخت تسهیلات و تخصیص وام کم بهره، پرداخت بخشی از سهم بیمه،

 
معافیت هاي مالیاتی کارفرمایان را در جهت به کارگیري افراد بهبودیافته تشویق و ترغیب کرد. 

او بر ضرورت ایجاد فرصت هاي شغلی براي پیشگیري از بازگشت بهبودیافتگان به چرخه اعتیاد تأکید داشت و گفت: اشتغال به کار،
هم زمان با طی مراحل درمان و یا پس از بهبودي نقش مهمی در آماده سازي و ورود افراد بهبودیافته به آغوش خانواده و اجتماع دارد

 
و از دچار شدن مجدد این افراد به اعتیاد جلوگیري می کند. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس افزود: اگر بتوان براي معتادین رها یافته از اعتیاد با توجه به مهارت هاي شغلی آن
ها، کار و شغل ایجاد کرد، نه تنها از برگشت آن ها پیشگیري می شود، بلکه زمینه توانمندسازي و بازگشت آن ها به کانون خانواده و

 
جامعه فراهم می شود. 

کرمی با اشاره به این موضوع که برچسب اعتیاد حتی پس از ترك هم دست از سر بهبودیافتگان برنمی دارد، اضافه کرد: رها یافتگان
از چنگال اعتیاد تا مدت ها پس از بهبودي براي یافتن شغل مناسب و تأمین هزینه هاي زندگی با مشکل جدي روبه رو هستند از این



رو باید مردم نگاه خود را نسبت به بهبودیافتگان از اعتیاد تغییر دهند و کارفرمایان نیز باید به توانمندي این افراد در انجام کار اعتماد

 
کنند. 

انتهاي پیام



وام جدید کرونا بنگاه محور شد +مبلغ وام

منبع: دنیاي بانکشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/10/13

چارچوب پرداخت وام کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر یافته و نحوه ...

چارچوب پرداخت وام کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر یافته و نحوه پرداخت آن به واحد اقتصادي را دستگاه

 
اجرایی مربوطه تعیین می کند. 

در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در
دستور کار وزارت کار قرار گرفت و بر این اساس، 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و
داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا معرفی شدند تا مراحل

 
ثبت نام خود را از این طریق دنبال کنند. 

در مرحله نخست پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، نزدیک به 14 هزار میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از
کرونا در کشور پرداخت شده و متقاضیان به 19 بانک تعیین شده در این حوزه معرفی شدند که مبلغ مذکور در 14 رسته و 858 زیر

 
رسته تعریف شده است. 

در مرحله دوم پرداخت تسهیلات کرونا نیز رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته شده که قرار است به چهار بخش حمل و

 
نقل، گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش اختصاص یابد. 

به گفته مدیرکل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار، پرداخت تسهیلات کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر
کرده است و در این مرحله صرفنظر از بخش حمل و نقل ریلی که قبلا هم مشمول پرداخت تسهیلات شده بود، سه بخش گردشگري،

 
فرهنگ و هنر و ورزش در دستور کار قرار گرفته است. 

در مرحله دوم پرداخت تسهیلات کرونا رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته شده و قرار است به بخش حمل و نقل 3500
میلیارد تومان، بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش فرهنگ و هنر 1700 میلیارد تومان و بخش ورزشی 800 میلیارد تومان

 
اختصاص داده شود. 

ازوجی افزود: ستاد مقابله با کرونا پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین و کسب و کارهاي حوزه ورزشی، گردشگري و فرهنگ و هنر

 
را در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي شدیدا آسیب دیده از کرونا به تصویب رسانده است. 

آنطور که وي گفته چارچوب پرداخت وام کرونا مشابه تسهیلات قبلی است ولی اینکه به هر واحد اقتصادي چگونه پرداخت شود
چارچوبی است که دستگاه اجرایی مربوطه تعیین کرده است. به عنوان مثال در حوزه گردشگري چارچوبهایی که براي هتل ها و مراکز

 
اقامتی و بوم گردي تعیین شده مبناي پرداخت تسهیلات از سوي بانکها خواهد بود. 



پیش از این معاونت اشتغال وزارت کار از اختصاص 2000 میلیارد تومان تسهیلات حمایتی کرونا به بخش گردشگري، 1700 میلیارد
تومان به بخش فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان به بخش ورزش در مرحله دوم پرداخت وام کرونا و بر اساس مصوبات ستاد ملی
کرونا خبر داده بود. پرداخت تسهیلات بخش حمل و نقل نیز در این مرحله ادامه دارد و براي این منظور 3500 میلیارد تومان پیش

 
بینی شده است. 

مبلغ تسهیلات حمایتی دولت شامل 120 میلیون ریال وام براي کسب و کارهاي آسیب دیده و 160 میلیون ریال براي واحدهایی

 
است که بالاجبار به دستور دولت یا ستاد مبارزه با کرونا تعطیل شده اند. 

تسهیلات کرونا با نرخ سود 12 درصد و در اقساط 24 ماهه پرداخت می شود که دوره تنفس بازپرداخت اقساط تا اول خرداد ماه سال

 
1400 تعیین شده است. 

وثایق مورد نیز براي دریافت تسهیلات نیز سفته و چک است که براي دریافت وام کرونا تا سقف 160 میلیون ریال نیازي به معرفی
ضامن نیست و تنها با ارائه سفته یا چک می توان تسهیلات را دریافت کرد. براي دریافت تسهیلات 16 میلیون تومان تا 48 میلیون
تومان سفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن نیاز است. براي تسهیلات 48 میلیون تا 160 میلیون تومانی متقاضی باید علاوه بر
سفته یا چک، دو ضامن معرفی کند. پرداخت تسهیلات 160 میلیون تا 200 میلیون تومان هم نیازمند ارائه سفته یا چک به همراه
سه ضامن است. براي متقاضیانی که بیش از 200 میلیون تومان درخواست بدهند، تضامین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت یا به

 
تشخیص بانک وثایق متعارف باید ارائه شود. 

متقاضیان دریافت وام کرونا در مرحله دوم پرداخت تسهیلات نیز جهت ثبت نام و تکمیل اطلاعات خود حتما باید از طریق سامانه
کاراي وزارت کار اقدام کنند.



آژانس معلولان در هرسین راه اندازي می شود

منبع: داناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/10/13

سعید حیدري گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته مقرر شد آژانس مسافربري ویژه معلولین در شهرستان هرسین راه اندازي
شود.

سعید حیدري گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته مقرر
شد آژانس مسافربري ویژه معلولین در شهرستان هرسین

 
راه اندازي شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ سعید حیدري در
گفتگو با خبرنگار دیوانگاه با اشاره به برگزاري سومین
جلسه دبیرخانه مناسب سازي شهرستان هرسین، اظهار
داشت: طی این جلسه مصوباتی به تصویب رسید که با
همکاري ادارات مرتبط نسبت به تحقق آن ها اقدام خواهد

 
شد. 

سرپرست اداره بهزیستی شهرستان هرسین افزود: پیرو
اطلاع رسانی هاي صورت گرفته در خصوص تاسیس آژانس مسافربري ویژه معلولین در سطح شهرستان و با توجه به متقاضی شدن
چند مورد از مددجویان تحت حمایت مقرر شد برنامه ریزي هاي لازم به منظور تسهیل در انجام این موضوع از جمله تامین خودرو ون

 
مناسب سازي شده، ارایه تسهیلات به منظور ایجاد اشتغال براي این افراد و مواردي از این قبیل انجام پذیرد. 

وي خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه مددجویان تحت حمایت، خدمات بانکی را از بانک رفاه دریافت می نمایند و به خاطر اینکه در
محدوده اداره نیز دستگاه خودپردازي موجود نیست و از سوي دیگر در سطح شهرستان خودپردازي که داراي استاندارهاي لازم جهت
استفاده افراد استفاده کننده از ویلچر و نیز نابینایان عزیزمان نمی باشد مقرر شد با همکاري بانک رفاه شهرستان نسبت به تعبیه یک
دستگاه خودپرداز با تمامی استاندارهاي لازم از جمله تجهیز به سیستم گویا و بریل و نیز ارتفاع استاندارد و بدون هرگونه مانعی براي

 
استفاده از افراد استفاده کننده از ویلچر در محل اداره بهزیستی شهرستان اقدام شود. 

انتهاي پیام/



افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران در 9 ماهه سال جاري

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/10/13

خبرگزاري آریا - سیداصغر جلیلی نیا معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران گفت: با توجه به استخراج صورت

 
هاي مالی 9 ماهه سال 1399، سود این بانک طی این مدت بیش از 5 برابر سال گذشته افزایش یافته است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی پست بانک ایران؛ وي با اعلام این خبر افزود: سود عملکرد این بانک در سال 1398

 
به میزان 974 میلیارد ریال بود که طی 9 ماهه سال جاري به 5497 میلیارد ریال افزایش یافته است. 

جلیلی نیا در ادامه اعلام کرد: دارایی هاي پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاري حدود 49 درصد افزایش داشته که مهمترین
عوامل افزایش آن شامل؛ رشد 71 درصدي تسهیلات و اوراق بهادار و همچنین رشد 72 درصدي سپرده هاي دیداري، رشد 55

 
درصدي سپرده هاي پس انداز و رشد 68 درصدي سپرده هاي مدت دار بوده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران تصریح کرد: سود حاصل شده طی این مدت ناشی از افزایش عملکرد بانک در
بخش هاي پرداخت تسهیلات و ارائه خدمات بوده است که براین اساس درآمدهاي مشاع حدود 56 درصد، غیرمشاع 69 درصد و

 
درآمدهاي ارزي 870 درصد بوده است. 

وي تأکید کرد: این عملکرد ناشی از انجام برنامه ریزي هاي مدون و عملیاتی و همچنین پایش و پویش مستمر عملکرد هریک از
واحدهاي اجرایی و ستادي بانک از سوي مدیرعامل و هیأت مدیره و همکاري بی نظیر مدیران، کارکنان و کارگزاران به ویژه شعب و

 
باجه هاي بانکی روستایی می باشد. 

جلیلی نیا افزود: کاهش نرخ تجهیزمنابع، کنترل مستمر نسبت مطالبات به تسهیلات با مدیریت بهینه منابع، رعایت بهداشت اعتباري

 
و مدیریت بهینه هزینه ها موجب کاهش قیمت تمام شده پول در پست بانک ایران شده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران خاطرنشان ساخت: توسعه خدمات بانکداري الکترونیک و استقبال گسترده
مشتریان از این خدمات در شرایط فعلی شیوع ویروس کرونا، توسعه خدمات بانکی در بیش از 5 هزار باجه بانکی روستایی از جمله
پذیرش وصول چک هاي تمامی بانک ها در این باجه ها، ارائه خدمات عمومی نظیر احراز هویت سجام و سایر خدمات رایج بانکی از

 
جمله عواملی است که موجب افزایش درآمدهاي غیرمشاع پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاري شده است. 

وي درپایان ضمن قدردانی از تلاش هاي مجموعه مدیران، کارکنان و کارگزاران باجه هاي بانکی تأکید کرد: پست بانک ایران به عنوان
بانک توسعه اي و تخصصی حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات با راهبرد پیشگام در اقتصاد دیجیتال و انتخاب اول مشتریان مناطق
روستایی و کمترتوسعه یافته، تمام تلاش خود را براي کمک به اشتغال زایی در بخش هاي مختلف اقتصادي و کسب و کارهاي نوین
به ویژه در بخش فناوري اطلاعات(ICT) و دانش بنیان ها و همچنین رونق و جهش تولید به کار بسته و همواره در برنامه هاي ملی

مشارکت فعالی دارد.



رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است
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خبرگزاري آریا - دکتر حسین مهري در بازدیدي که از واحدهاي تولیدي استان اردبیل داشت، ضمن تأکید بر نقش توسعه اي

 
این بانک در سال جهش تولید، گفت: رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، دکتر حسین مهري و هیأت همراه بعد از ورود به استان

 
اردبیل مورد استقبال معاون اقتصادي استاندار اردبیل و مدیران استانی قرار گرفتند. 

وي در گام اول بازدید از صنایع این استان که روز چهارشنبه دهم دیماه به اتفاق استاندار اردبیل صورت گرفت از کارخانه آرتاویل تایر

 
و فاز توسعه اي آن بازدید کرد. 

کارخانه آرتاویل تایر درحال حاضر انواع تایرهاي سبک و سنگین، تولید و روانه بازار مصرف کرده و با تولید سالانه 300 هزار حلقه

 
لاستیک نیاز بازار را تامین می کند. 

در ادامه این بازدیدها مدیر عامل بانک صنعت ومعدن از مجتمع فولاد سپهر سبلان تولید کننده شمش فولادي در شهرك صنعتی

 
شماره دو اردبیل بازدید کرد و نسبت به پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش براي این واحد تولیدي قول مساعد داد. 

 
دکتر مهري سپس از کارخانه آذر ساروج سبلان بازدید کرد. 

وي با ابراز خرسندي از تولیدات متنوع کارخانه آذر ساروج سبلان در حوزه سبک سازي محصولات صنعت ساختمان از آمادگی بانک

 
صنعت ومعدن در حمایت همه جانبه از صنعتگران و تولید کنندگان این استان خبر داد. 

این کارخانه با تولید روزانه 500 متر مکعب آجر پیش ساخته وسبک علاوه بر تامین نیاز داخلی محصولات خود را به کشورهاي

 
همسایه نیز صادر می کند. 

مدیر عامل آذر ساروج سبلان در این دیدار از مساعدت هاي بانک صنعت و معدن و همکاري مدیر استانی و کارشناسان این بانک ابراز
رضایت کرد و از مدیرعامل و مسولان بانک درخواست کرد تا براي اعطاي تسهیلات لازم براي حفظ ظرفیت این کارخانه با شرکت

 
همکاري کنند. 

مدیر عامل بانک صنعت و معدن همچنین در این سفر از شرکت هفت آسمان سبلان تولیدکننده میوه خشک و واحد تولید زیورآلات

 
در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید نمود و در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

دکترحسین مهري در خلال این بازدیدها، اظهار داشت: از ابتداي دولت تدبیر و امید بانک صنعت و معدن در استان اردبیل بیش از

 
21 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده که این منابع در اختیار صاحبان واحدهاي تولیدي قرار گرفته است. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: از این رقم سهم واحدهاي تولیدي 54 میلیون یورو به صورت ارزي و همچنین 4500 میلیارد

 
ریال بوده که در قالب تسهیلات مختلف از طریق بانک صنعت و معدن پرداخت شده است. 

دکتر مهري افزود: با توافق انجام شده با استاندار اردبیل، قرار شد تا پایان امسال و سال آینده 2500 میلیارد ریال تسهیلات نیز به

 
واحدهاي صنعتی و معدنی در استان اردبیل پرداخت شود. 

وي با قدردانی از حمایت هاي ویژه استاندار اردبیل از واحدهاي تولیدي و صنعتی و همچنین مدیریت استانی بانک صنعت و معدن در
پرداخت تسهیلات به واحدهاي فعال و کارآفرینان کوشا خاطر نشان کرد: ما بازدیدهاي خود را از آرتاویل تایر شروع کردیم و قرار شد

 
براي طرح هاي توسعه اي این مجموعه تولیدي منابع و تسهیلات مناسب پرداخت شود. 

دکتر مهري ضرورت حمایت از واحدهاي راکد و نیمه فعال را ضروري خواند و بیان کرد: در بازدید از کارخانه در حال احداث تولید
کاغذ از سنگ، مقرر شد در حمایت از این مجموعه که از تکنولوژي جدید در تولید کاغذ استفاده می کند، سرمایه در گردش پرداخت



 
شده و منابع مورد نیاز تأمین شود. 

وي به طرح توسعه مجموعه آرتا اشاره کرد و ادامه داد: ما قدردان تلاش سرمایه گذار این پروژه و فعال بخش خصوصی در این

 
مجموعه هستیم که با تمام توان تولید خود را انجام داده و زمینه اشتغال را براي جوانان فراهم کرده است. 

دکتر حسین مهري در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: با تأکید استاندار اردبیل قرار شد در حمایت از صنایع و معادن استان،
اختیارات بیشتري به بانک صنعت و معدن استان داده شود که در حال حاضر سقف اختیارات پرداخت تسهیلات در سرپرستی استان

 
200 میلیارد ریال است که این رقم تا پایان امسال به 300 میلیارد ریال افزایش خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: سرپرستی بانک صنعت و معدن استان در کنار پرداخت تسهیلات ثابت و سرمایه در گردش نسبت به پرداخت
تسهیلات ارزي و سایر خدمات بانکی به ویژه صدور ضمانت نامه ها اقدام خواهد کرد و امیدواریم با این اقدامات موانع و مشکلات

 
تولیدکنندگان رفع شود. 

دکتر مهري گفت: ضرورت دارد پرداختی ها از طریق بانک صنعت و معدن استان با سرعت بیشتري انجام شود و ما نیز حمایت هاي

 
لازم را انجام خواهیم داد. 

وي در مورد احداث و یا خرید ساختمان جدید براي سرپرستی بانک صنعت و معدن در استان نیز افزود: امیدواریم با توجه به
محدودیت فضاي فعلی، شرایطی مهیا شود تا توسعه فعالیت هاي سرپرستی بانک صنعت و معدن استان اردبیل را در یک مجموعه

 
مناسب شاهد باشیم. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن با قدردانی از سرمایه گذار و کارآفرین مجموعه آرتاپلاست در اردبیل خاطر نشان کرد: مدیریت این
مجموعه از سرمایه گذاران فعال و کوشایی است و بنده به نوبه خود دست فعالان بخش خصوصی را می بوسم چرا که رونق اقتصاد و

 
اشتغال کشور در دستان تواناي آنان است. 

دکتر مهري اضافه کرد: در این مجموعه زنجیره تولید و تأمین مواد اولیه فراهم شده و با راه اندازي واحدهاي جدید به ویژه

 
پتروشیمی، امکان صادرات محصولات فراهم شده و از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي ادامه داد: با دلسوزي استاندار اردبیل و حمایتی که از بخش خصوصی انجام می شود، استان اردبیل در سال هاي آینده می تواند

 
استانی سرآمد در توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی به شمار آید. 

استاندار اردبیل نیز در بازدید از مجموعه هاي تأمین مالی شده توسط بانک صنعت و معدن تصریح کرد: امسال که با شعار جهش

 
تولید مزین شده، شاهد افزایش 25 درصدي واحدهاي بهره برداري رسیده در بخش صنعت هستیم. 

اکبر بهنام جو افزود: ما امروز شاهد سفر مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان اردبیل بودیم که وي با بازدید از واحدهاي صنعتی و

 
تولیدي در استان، از نزدیک در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

وي تصریح کرد: ما به صورت مرتب و در سفر به پایتخت، با حضور در بانک صنعت و معدن پیگیر تأمین اعتبارات براي واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی از طریق بانک صنعت و معدن هستیم که بخش زیادي از این منابع در سال جاري جذب شده است. 

استاندار اردبیل با قدردانی از مدیرعامل بانک صنعت و معدن و اعضاي هیأت مدیره در بازدید از صنایع استان در قالب این سفر کاري
فشرده اضافه کرد: این بازدیدها از کارخانه آرتاویل تایر که خود این بانک سرمایه اولیه این مجموعه را تأمین کرده، شروع شد و در

 
مراحل بعد از مجتمع تولیدي فولاد سپهر و همچنین واحد تولیدي ساروج در بخش صنعت ساختمان انجام شد. 

بهنام جو افزود: دکتر مهري با حضور در مجموعه آرتا در شهرك خصوصی، در جریان فعالیت هاي گسترده این مجموعه قرار گرفتند

 
که امیدواریم با تأمین اعتبارات مناسب این مجموعه و همچنین پتروشیمی آن فعالیت خود را به زودي توسعه بدهد. 

بهنام جو اضافه کرد: در سال جهش تولید رویکرد ما توجه جدي به افزایش تولید و اشتغال است که با فعال کردن واحدهاي راکد و

 
نیمه تمام سعی و اهتمام بر تقویت این حوزه است. 

وي در ادامه بیان کرد: در کنار بازدید ها، ما از مدیرعامل بانک صنعت و معدن خواستیم تا نسبت به افزایش اختیارات شعبه استانی

 
اقدام شده و ساختمانی مناسب و در شأن این بانک در اردبیل براي فعالیت گسترده بانک صنعت و معدن فراهم شود. 

استاندار اردبیل گفت: امیدواریم مصوبات این سفر به سرعت عملیاتی و اجرایی شود تا شاهد پرداخت تسهیلات مناسب تا سقف 2500
میلیارد ریال براي صنایع استان اردبیل باشیم.





مسئولیت اجتماعی به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري

می شود
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خبرگزاري آریا - مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي

 
تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام برداشت 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس؛ مفهوم مسئولیت اجتماعی، اهداف گسترده تري را در برمی
گیرد که شامل جنبه هاي اجتماعی - اقتصادي هستند. این مفهوم فراتر از به دست آوردن صرفاً سود اقتصادي است و بهبود رفاه
جامعه را نیز شامل می شود و از آن دفاع می نماید. در واقع می توان گفت که شرکت ها تنها نیازهاي مالکین خود را تأمین نمی
کنند، بلکه نیازهاي مجموعه اي از بازیگران اجتماعی را برآورده می کنند که به شرکت و حوزه فعالیت آن علاقه مند هستند. تمایل
شرکت براي پذیرش مسئولیتی بیش از مسئولیت عادي اقدامات و اثرات کسب وکار خود است. در واقع مسئولیت اجتماعی شرکت،

 
مسئولیتی بزرگ تر است که شرکت در قبال اثرات خود بر جامعه و محیط طبیعی بر عهده دارد. 

هلدینگ خلیج فارس در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود 5 پروژه خدمات محور با اعتبار حدود 300 میلیارد ریال را براي
سال 99 در دستور کار قرار داده که این طرح ها، شامل توانمندسازي دانش آموزان مستعد و با بضاعت علمی در بندر ماهشهر،
تأسیس و راه اندازي کانون هاي تعالی خانواده، حمایت از طرح هاي کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک،
ارائه خدمات درمانی به خانواده هاي دچار بیماري هاي خاص و صعب العلاج و خدمات ورزشی براي نوجوانان و جوانان در مناطق
محروم ماهشهر است. مطالعات و شیوه نامه اجرایی برنامه توانمندسازي این بخش از کسب وکارهاي کوچک نیز صورت گرفته و طرح
شناسایی نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی، اقلام عمومی و نیمه صنعتی و توانمندسازي فعالان اقتصادي براي تأمین نیازهاي آن
هاست؛ که مطالعات آن نیز به اتمام رسیده است. در رابطه با راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس در حوزه مسئولیت اجتماعی، ""جواد
گلی"" مدیر روابط عمومی و امور بین الملل و مشاور مسئولیت اجتماعی این هلدینگ در گفت وگویی به تبیین اقدامات هلدینگ

 
خلیج فارس در حوزه ""مسئولیت اجتماعی"" پرداخته است. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه با اجراي راهبردهاي مسئولیت اجتماعی این هلدینگ
شاهد بهبود وضعیت ساکنان شهرستان ماهشهر خواهیم بود، اظهار داشت: مسئولیت اجتماعی از اصلی ترین مأموریت ها، دغدغه ها و
راهبردهاي هلدینگ خلیج فارس است لذا براي تحقق این مهم، هلدینگ در مسیر طراحی و تصویب سند مسئولیت اجتماعی گام
برداشت، این سند علاوه بر تبیین و تشریح خط مشی ها، سیاست ها و اصول اقدامات اجرایی در هلدینگ خلیج فارس و شرکت هاي

 
تابعه می تواند براي ارتقا و بهبود سایر شرکت هاي پتروشیمی، نفت و گاز راهگشا باشد. 

وي تصریح کرد: مدیرعامل هلدینگ در همه جلسات مسئولیت اجتماعی حضور دارد و آقاي مهندس ربیعی با ریزترین موضوعات در
حوزه مسئولیت اجتماعی درگیر است. یعنی این گونه نیست که ایشان بگوید این پروژه مصوب شد و امضا کردیم و مثلاً امسال 30
میلیارد تومان در حوزه مسئولیت اجتماعی هزینه می کنیم و دیگر پیگیري نمی کنیم، بلکه ایشان معتقد است باید روي پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی که مصوب کردیم، کار مطالعاتی انجام شود و بعد از گزارش شناخت مطالعه یک بار دیگر پروژه ها را یک به یک،

 
در مدل برنامه ریزي پروژه ها کنترل می کند. 

مهندس گلی در خصوص حمایت از دانش آموزان مستعد با بضاعت علمی، که ازجمله برنامه هاي محوري مسئولیت اجتماعی در
هلدینگ خلیج فارس اظهار داشت: در این پروژه جذب و حمایت از دانش آموزان بر اساس مصاحبه و البته محیطی که دانش آموزان
به آن تعلق دارند، مهم است. هرچند آموزش وپرورش در این پروژه نقش پررنگی دارد اما نباید این گونه باشد که دانش آموزان
سفارش شده به پروژه مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس وارد شوند. هدف ما حمایت از دانش آموزانی است که بضاعت علمی



دارند اما بضاعت مالی ندارند؛ اگر این افراد توسط هلدینگ حمایت شوند، شاهد یک تحول در بحث دانش آموزي، خانواده و

 
توانمندسازي خواهیم بود. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد راهبرد ویژه این شرکت در مسئولیت اجتماعی گفت: با توجه به اینکه شهرك
صنعتی ماهشهر در شرایط تولید مناسب قرار ندارد و بسیاري از سرمایه گذاران ترجیح می دهند سرمایه خود را از این شهرك خارج
کنند، در قالب راهبرد مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس به دنبال فعال سازي این شهرك در قالب برنامه حمایت از طرح هاي
کارآفرینی و اشتغال محور به منظور توانمندسازي صنایع کوچک است به شرط اینکه 50 درصد از نیروهاي کار این کارگاه ها، از
زندانی هاي با جرائم مالی تأمین شود. با اجراي این پروژه هم شرکت ها و کارآفرینان این زندانیان را توانمند می کنند و وارد چرخه
کار و تولید می کنند و هم کیفیت محصولات تولیدي به گونه اي خواهد بود که مشتریان این کسب وکارها ازجمله هلدینگ را مجاب
خواهند کرد که تأمین کالایشان را از آنها انجام دهند نه از دیگر مناطق کشور حتی اگر محصولات آنها گران تر هم باشد. البته باید به
این نکته هم توجه داشت که هزینه هاي مالی با آورده هاي اجتماعی برابري نمی کند و دستاوردهاي اجتماعی هلدینگ مهم تر و

 
ارزشمندتر از هزینه هاي مالی آن است. 

گلی اظهار داشت: فرض کنید ما بیاییم به راه اندازي این شرکت ها کمک کنیم و شرکت هاي هلدینگ هم ترغیب به تأمین کالاهاي
موردنیاز خود از این کارگاه ها ازجمله لباس کار، کیسه هاي حمل محصول، پالت، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی و..... تأمین کنند و
همچنین محصولات آنها را پیش خرید کنیم، مجموعه این اقدامات موجب می شود که کسب وکارهاي این چنینی در عین تربیت
نیروي کار، تقویت و ماندگار شوند. هم اکنون واحدي در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، زمینی خریداري کرده و در حال آوردن
تجهیزات براي خاك ریز و ... است که ما به شرکت هاي هلدینگ در منطقه ویژه ابلاغ کرده ایم تا محصولات این واحد را پیش خرید

 
کنند تا به راه اندازي و اشتغال 80 نفر کمک کنند. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه توانمندسازي مردم، جوانان و بانوان مناطق هم جوار تاکنون در اولویت
صنعت پتروشیمی نبوده، تصریح کرد: شما کمتر مدیرعاملی را می توانید پیدا می کنید که ادعا کند این راهبرد در حوزه مسئولیت
اجتماعی اش اجرا می شود. امروز مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، راهبردهاي اصلی و جزئی اقدامات در حوزه مسئولیت اجتماعی را

 
ترسیم و کنترل می کند به گونه اي که حتی چگونگی جذب، مصاحبه و انتخاب دانش آموزان از این موضوع مستثنا نیست. 

گلی با تصریح بر این نکته که پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ در واقع پروژه هاي پایدار، مطالعه شده و با نگاه بلندمدت است،
افزود: باید در این پروژه ها به تدوین سند راهبردي، کنترل پروژه و توانمندسازي توجه شود نه اینکه صرفاً اقدامی بکنند که بگویند ما
کاري را انجام داده ایم و دیگر آن کار را رها کنند. امیدوارم به نقطه اي برسیم که این پروژه ها تعطیل پذیر نباشد و ماندگار باشد

 
یعنی در دوره بعد هرکسی که بر سرکار آمد این مسیر را ادامه دهد. 

وي یادآور شد: اخیراً در ماهشهر مراسمی داشتیم که به تیم هاي ورزشی محلی ماهشهر که در زمین هاي خاکی بازي می کنند هزار
دست لباس ورزشی و ساك ورزشی و کفش اهدا کردیم. یا پتروشیمی شهید تندگویان روي کانال آبی که بچه ها در کنار آن بازي می

 
کردند و گاهی داخل آن می افتادند، پلی ساختیم که این ها خدمتی است کاربردي به مردم منطقه که آثار بلندمدت خوبی هم دارد. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در مورد یکی دیگر از پروژه هاي قابل توجه که در قالب پروژه هاي پنج گانه مسئولیت
اجتماعی این شرکت در حال اجراست، گفت: بعضی از مدارس در ماهشهر و بندر امام فاقد لوازم و امکانات ابتدایی ورزشی ازجمله توپ
بازي هستند که با تخصیص رقم قابل توجهی این مدارس را به وسایل ورزشی تجهیز خواهیم کرد. همچنین براي پروژه بورسیه دانش

 
آموزان 5 میلیارد تومان و به پروژه خانواده 6 میلیارد تومان و براي پروژه توانمندسازي 10 میلیارد تومان اختصاص داده ایم. 

گلی در خصوص حمایت هلدینگ از خانواده ها در برابر آسیب هاي اجتماعی اظهار داشت: به طور مستقیم پروژه اي در خصوص
اعتیاد، پروژه اي تعریف نکرده ایم اما تأثیر پروژه هاي تدوین شده و در حال اجرا بر روي جلوگیري و کاهش معضلات و آسیب هاي

 
اجتماعی ازجمله طلاق، اعتیاد و... است. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس در خصوص ایجاد مراکز مشاوره تأکید کرد: یکی از کارهایی که انجام دادیم و کمتر
افرادي پیش بینی می کردند که هلدینگ این کارها را انجام دهد، استانداردسازي مراکز مشاوره در عسلویه و ماهشهر و تعیین مدیر
فنی براي آنها بود. اساساً مراکز مشاوره را بر اساس دستورالعملی با عنوان استانداردسازي و بهبود مراکز مشاوره و خدمات روان



شناختی تعریف کردیم به گونه اي که امروزه مراکز مشاوره ما با گذشته اصلاً قابل مقایسه نیست و مانند مراکز مشاوره استان هاي
برخوردار بسیار حرفه اي عمل می کنند و همه مراجعه کنندگان داراي پرونده شخصی هستند و تمامی ضوابط موردنیاز رعایت می
شود. علاوه بر برخورداري مردم از مشاوران در سطح عالی و حرفه اي، از مشاوران برجسته ملی براي آموزش دیگر مشاوران هم

 
استفاده می کنیم. 

وي افزود: همچنین یک دستورالعمل نظام پرستاري باهدف پرستاري از کودك در منزل طراحی کردیم؛ چون فرزندان خانم هایی که
در شرکت هاي ما کار می کنند و همسران آنها هم مشغول کار هستند در خانه یا در مهدکودك ها بودند. آن هایی که زیر سن
مهدکودك بودند در خانه تنها می مانند و والدین مجبور بودند که پرستارهاي غیرحرفه اي براي فرزندان خود بگیرند که می توانست
مسائل و آسیب هاي جدي هم براي کودکان و هم والدین به وجود آورد. اما با طراحی یک ابلاغیه در نظام پرستاري قوانینی براي
جلوگیري از به وجود آمدن این مشکلات و رفع معضلات تدوین شد. طبق این ابلاغیه افرادي که بومی هستند و داراي یک سطحی از
تحصیلات هستند و می خواهند پرستار این بچه ها شوند باید شرایط و ضوابط خود را داشته باشند و آموزش هاي لازم را ببینند و
تحت نظارت هستند تا خداي نکرده خطري براي کودك ایجاد نکنند و کودکان دچار روان پریشی و مشکلات این چنینی نشوند. ابلاغ

 
چنین دستورالعملی براي نظام پرستاري مجموعه در صنعت نفت و پتروشیمی در این سال ها بی سابقه است. 

گلی در خصوص اطلاع رسانی پروژه هاي مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس با اشاره به اینکه پیش ازاین فرآیند اطلاع رسانی
این گونه بود که هرکدام از شرکت ها محتوایی را تولید و منتشر می کردند، اظهار داشت: امروز، این اطلاع رسانی نظام مند، یکپارچه
و طی یک فرآیند است. طبق دستورالعمل اطلاع رسانی پروژه ها که ابلاغ کردیم از هر پروژه مسئولیت اجتماعی 2 درصد باید صرف

 
اطلاع رسانی همان پروژه شود و اولویت هاي این 2 درصد را تعیین کردیم. 

مدیر روابط عمومی هلدینگ خلیج فارس در ادامه با اشاره به اینکه فرم ها و فرمت هاي گزارش موفقیت و عدم موفقیت پروژه هاي
مسئولیت اجتماعی تنظیم شده و در قالب کتابی 150 صفحه اي در خصوص جشن ها، مراسم ها و مناسبت ها درآمده است، اظهار
داشت:. مسیر انجام این کار هم به این صورت بود که کمیته روابط عمومی مطالعه مشاور را انجام داد و بعد به روابط عمومی منطقه
ویژه رفته و کمیته روابط عمومی، کتاب تقویم فرهنگی و مناسبات تاریخی سال را با بودجه 15 میلیارد تومان در ماهشهر تصویب کرد
و در مرحله بعد تقویم فرهنگی به تصویب شوراي راهبردي و سپس مدیرعامل رسیده است. در ادامه این کتاب با امضاي اعضاي
شوراي راهبردي و مدیرعامل به عملیات غیر صنعتی ماهشهر رفته و این شرکت وظیفه اجراي این کتاب را دارد و امروز همه مراسم ها
طبق برنامه و تقدیم مشخص انجام می شود و دیگر شاهد اجراي برنامه ها بدون برنامه ریزي، مصوبه و تقویم مشخص نیستیم. براي
مثال براي مناسبت روز کارگر می دانیم که برنامه باید چند شب، با چه کسانی و با چه بودجه اي و استانداردي باید اجرا شود که

 
امیدواریم این کارها به ثمر برسد و براي سال هاي بعد هم کتاب با یک ویرایش قابل استفاده خواهد بود. 

گلی در پایان خصوص مسئولیت اجتماعی هلدینگ خلیج فارس در شرایط کرونا گفت: با توجه به سیاست هاي هلدینگ و البته تأکید
وزیر محترم نفت، مسئولیت اجتماعی امروز به عنوان یک مأموریت مهم در هلدینگ خلیج فارس پیگیري می شود. در موضوع کرونا
هم از طریق شوراي راهبردي بیش از 90 میلیارد تومان شرکت هاي پتروشیمی هزینه کردند؛ از تأمین آب ژاول موردنیاز استان هاي
مختلف کشور براي ضدعفونی اماکن و معابر عمومی در روزهاي ابتدایی همه گیري کرونا تا امروز که به تجهیز مراکز درمانی مناطق

 
هم جوار کمک می شود و اهداي کمک به مردم مناطق میزبان صنعت پتروشیمی و... انجام می شود. 

وي درباره نقطه تمایز اجراي برنامه هاي مصوب مسئولیت اجتماعی هلدینگ، گفت: پیش تر سیاست این بود که در موضوعی بودجه
اي از سوي پتروشیمی ها به دستگاه مسئول تخصیص پیدا کند و آن دستگاه آن بودجه را صرف آن موضوع کند، اما اینکه آیا بودجه
براي همان مسئله هزینه می شد و کم و کیف اجراي آن چگونه بود همواره محل بحث بود. ما در این مسئله یک تحول ایجاد کردیم
مثلاً در طرح کانون هاي تحکیم و تعالی خانواده، به جاي اینکه پول خود را به یک دستگاهی بدهیم تا برود و این طرح را با نظر

 
خودش اجرا کند به گونه اي دیگر عمل کردیم. 

مشاور حوزه مسئولیت هلدینگ خلیج فارس، ادامه داد: ما نگفتیم صفر تا صد همه کارها را خودمان انجام می دهیم یا همه کار را
واگذار می کنیم، بلکه برنامه اي دقیق براي این کانون ها، مشاوران و نحوه اجرا تدوین کردیم، با دستگاه ها و تشکل هایی که توانایی
همکاري در این پروژه را دارند ارتباط کاري برقرار کردیم، مشاوران را تحت آموزش قرار می دهیم، استانداردها و برنامه هاي موردنظر



را ابلاغ می کنیم و بودجه آن را هم تأمین می کنیم و در عین حال بر حسن اجراي این پروژه توسط مشاوران و ... نظارت دقیق می
کنیم. در واقع یک مشاور مجرب با یک تیم علمی آورده ایم که بتوانند برنامه را اجرا کند و نتیجه آن افزایش اطلاع و آگاهی عموم
مردم شهرستان ماهشهر با جمعیت 300 هزارنفري شود. برنامه موردنظر تدوین شد و حالا این برنامه توسط شرکت تخصصی آموزشی
هلدینگ با استفاده از پتانسیل هاي منطقه که شامل اداره بهزیستی، ارشاد و کمیته امداد و تشکل هاي فرهنگی و هنري و ... هستند

اجرا خواهد شد.



توسعه «انسان محور» اولویت ایجاد اشتغال در مناطق آزاد باشد

منبع: فریناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/10/13

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تقدیر از عملکرد سازمان منطقه آزاد قشم در حوزه اشتغال و امور
کارگري گفت: امیدواریم سایر مناطق آزاد ...

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تقدیر
از عملکرد سازمان منطقه آزاد قشم در حوزه اشتغال و امور
کارگري گفت: امیدواریم سایر مناطق آزاد نیز با تمکین به
قوانین منطقه آزاد قشم به مسایل این حوزه اهتمام ویژه

 
داشته باشند. 

به گزارش فرینا به نقل از فارس، حاتم شاکرمی در دیدار با
حمیدرضا مومنی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم افزود:
گرچه همه مناطق آزاد کشور از جمله منطقه آزاد قشم در
حوزه مسئولیت اجتماعی عملکرد قابل تقدیري دارند ولی
برخی موارد در حوزه کارگري بایستی در این مناطق بیشتر

 
مورد توجه قرار بگیرد. 

شاکرمی توسعه انسان محور را از اولویت هاي مناطق آزاد خواند و تصریح کرد: بدیهی است در حوزه مسئولیت اجتماعی این مناطق

 
بایستی به این اولویت توجه بیشتري شود. 

وي با اشاره به لزوم هماهنگی در حوزه تفویض اختیار برخی وظایف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را در حوزه اشتغال، یادآور شد:

 
این موارد در قانون اساسی و قوانین مناطق آزاد لحاظ شده است و با هماهنگی و همکاري بیشتر قابل اجرا خواهد بود. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه در سند کار شایسته مصوب دولت تدبیر و امید به عدالت مزدي،
اشتغال مولد و آزادي انجمن هاي صنفی به عنوان نقاط قوت عدالت در حوزه کارگري توجه ویژه شده است، گفت: اگر این موارد در

 
مناطق آزاد مورد توجه قرار بگیرد باعث افزایش رضایتمندي جامعه کارگري و جامعه این مناطق خواهد شد. 

شاکرمی درخصوص برخی مسایل اشتغال از جمله بیمه بیکاري بر ضرورت تطبیق آنها با قوانین مناطق آزاد تاکید کرد و افزود: براي

 
اجراي بیمه بیکاري، اطلاعات واجدان شرایط استفاده از این بیمه تا آخر دي ماه جاري باید در سامانه کشوري بارگذاري شود. 

وي همچنین بر ضرورت ایجاد و راه اندازي تشکل هاي کارگري و کارفرمایی براي کمک به اجراي مسئولیت اجتماعی نهادهاي
حاکمیتی تاکید کرد و با تشکر از اقدامات سازمان منطقه آزاد قشم در عرصه فعالیت هاي کلان اقتصادي و تولیدي خواستار ایفاي

نقش منطقه آزاد قشم به عنوان محور تولید در میان مناطق آزاد کشور شد.



تهیه مسکن مددجویان، اولویت کمیته امداد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/10/13

 به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، محمد بذرافشان در
دیدار با مدیریت و اعضاي هیئت تحریریه خبرگزاري فارس در شیراز، با تاکید بر اینکه مسکن به عنوان اولویت مهم این نهاد در دستور
کار قرار دارد اظهار داشت: همواره تلاش کرده ایم در راستاي سیاست کلی کمیته امداد کشور در شهرستان هاي مختلف فارس نسبت

 
به تهیه مسکن محرومان و مددجویان اقدام کنیم.  

وي با تاکید بر اینکه ما نباید به سمت گداپروري حرکت کنیم، گفت: ایجاد اشتغال نیز یکی از اهداف مهم کمیته امداد امام خمینی

 
است که در راستاي آن تسهیلات مختلفی جهت کارآفرینی، به نددجویان و زنان سرپرست خانوهر اعطا می شود.  

بذرافشان با تاکید بر نگاه یکسان نسبت به رسیدگی به کلیه مناطق محروم در نقاط مختلف استان، اظهار داشت: در همه نقاط مختلف

 
استان اقدام به ساخت و ساز مسکن محرومان کرده ایم و خیرین بسیاري در این راه ما را همراهی کرده اند.  

 
 

همچنین پس از مجازي شدن کلاس هاي درست چهار هزار تبلت هر یک به ارزش سه و نیم میلیون تومان براي دانش اموزان تحت
پوشش تهیه و اهدا شده است. وي همچنین با اشاره به اعطاي جهیزیه به زوج هاي جوان گفت: اعطاي جهیزیه با کیفیت عالی و

 
آبرومند به زوج هاي جوان مددجو نیز از دیگر اقداماتی است که طی سال هاي اخیر صورت می گیرد.  



مدیرکل کمیته امداد فارس با اشاره به اینکه از ابتداي شیوه کرونا نیز تاکنون سه مرحله رزمایش صورت گرفته است، عنوان کرد: در

 
مرحله نخست بیش از 15 میلیارد تومان از طرف بنیاد مستضعفان مساعدت براي کمک به مددجویان دریافت شده است.  

وي افزود: در مرحله اول یک میلیون پرس غذاي گرم، 273 هزار بسته معیشتی و پرداخت 65 میلیارد تومان وام قرض الحسنه به افراد

 
نیازمند و تولید روزانه 30 هزار ماسک توسط مددجویان کمیته امداد صورت گرفته است.  

بذرافشان ادامه داد: در مرحله دوم رزمایش نیز دو میلیون پرس غذاي گرم تحت عنوان اطعام حسینی و در مرحله سوم توزیع 117
هزار بسته معیشتی، 1500 سري جهیزیه با همکاري بسیج بنیاد مستضعفان و کمیته امداد و ساخت 800 واحد منزل مسکونی نیز

 
انجام شده است.  

وي در ادامه از افتتاح 500 پنل خورشیدي که وارد مدار شده اند خبر داد و گفت: همچنین توزیع 2000 وسیله سرمایشی را میز طی

 
این مدت در دستور کار داشته ایم.  

این مقام مسئول در گوشه دیگري از سخنانش به اقدامات اخیر خیران طی 9 ماهه ابتدایی امسال اشاره و تاکید کرد: خیران در
اقدامات اخیر خودشان در 9 ماهه سال جاري بیش از 440 میلیارد تومان با رشدي قابل توجه و 132 درصدي نسبت به سال گذشته

 
به مردم و آسیب دیدگان از کرونا کمک کردند.  

 
 

وي افزود: همچنین لازم به یادآوري است که در حوزه اشتغال علاوه بر طرح هاي انفرادي و سنتی به طرح هاي جدید چون راهبران
شغلی توجه ویژه شده است که در این زمینه محصول مددجو به صورت تضمینی خریداري می شود و در این عرصه استان فارس رتبه

 
نخست کشور را بین کمیته هاي امداد ایران به دست آورده است.  

گفتنی است مدیرکل کمیته امداد و مدیر روابط عمومی این نهاد در پایان این دیدار از مدیریت و مجموعه خبرگزاري فارس با اهداي

 
لوح تقدیر، تشکر و قدردانی کردند. 

انتهاي پیام/ ن



صادرات 10 هزار قطعه ماهی زینتی از فردیس به کشورهاي همسایه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/10/13

علیرضا بدري، مدیر جهاد کشاورزي شهرستان فردیس،
امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در فردیس، گفت:
میانگین  تولید سالیانه شهرستان فردیس یک میلیون و
200 قطعه از انواع ماهیان زینتی آب شیرین و شور از
جمله آنجل، گله، فیش، گوپی، اسکار، زبرا، پلاتی، گرین
تیلور، شقایق ماهی و غیره از مجموع 7 واحد تولیدي فعال

 
در شهرستان است.  

مدیرجهاد کشاورزي شهرستان فردیس با اشاره به بازار صادراتی، قوانین و تعرفه صادراتی مناسب تر ماهیان زینتی نسبت به ماهیان
خوراکی، افزود: سهولت صادرات ماهیان زینتی موجب شده که پرورش دهندگان ماهی زینتی در فردیس به صورت میانگین هر هفته
حدود 5 تا 10 هزار قطعه از  این محصول را به کشورهاي همسایه از جمله عراق صادر کنند و ارز آوري مناسبی براي کشور داشته

 
باشند. 

این مقام مسؤول از اشتغالزایی براي 17 نفر به صورت مستقیم و 54 نفر به صورت غیر مستقیم در بخش تولید ماهیان زینتی
شهرستان فردیس خبر داد و افزود: شهرستان فردیس در بخش تولید ماهیان زینتی و اشتغالزایی در این حوزه، رتبه اول را در  بین

 
شهرستا ن هاي استان البرز را دارد.  

مدیر جهاد کشاورزي فردیس با بیان اینکه تکثیر و پرورش ماهیان زینتی از فعالیت هاي اقتصادي زودبازده، کم هزینه و پرسود و
مناسب براي بانوان و فارغ التحصیلان دانشگاهی است، یادآور شد:  تکثیر و پرورش ماهیان زینتی(آکواریومی) صنعتی نوپا، جذاب،
سودآور و مقرون به صرفه در حوزه  کسب و کارهاي خانگی و واحدهاي کوچک مقیاس است که می تواند گام مثبتی در جهت ایجاد

 
اشتغال و تحقق برنامه هاي اقتصاد مقاومتی در شهرستان فردیس باشد.  

وي همچنین به ضرورت به روزرسانی و استفاده از تکنولوژي هاي جدید در زمینه تکثیر گونه هاي جدید و پر بازده ماهیان زینتی،
تاکید کرد و افزود: توسعه و افزایش تعداد واحدهاي تولیدي در این حوزه در شهرستان، در حال پیگیري است که امیدواریم بتوانیم با

 
شناساندن اینگونه مشاغل پربازده در شهرستان و توسعه آن، زمینه رونق اشتغال و کارآفرینی را در فردیس فراهم کنیم. 

انتهاي پیام/ج



روستایی که با 10 میلیون تومان از بیکاري نجات یافت

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/10/13

این روز ها اشغالزایی خرد یکی از بهترین روش ها براي افزایش درآمد در مناطق محروم است. نمونه آن روستاي طفرآباد
استان فارس است که با کمک یک صندوق محلی با سرمایه اولیه 10 میلیون تومان و حق عضویت ماهانه 20 هزار، امروز

صحنه اشتغالزایی براي همه اهالی روستا شد.

این روز ها اشغالزایی خرد یکی از بهترین روش ها براي افزایش درآمد در مناطق
محروم است. نمونه آن روستاي طفرآباد استان فارس است که با کمک یک صندوق
محلی با سرمایه اولیه 10 میلیون تومان و حق عضویت ماهانه 20 هزار، امروز صحنه

 
اشتغالزایی براي همه اهالی روستا شد. 

 این روز ها با وجود اوضاع اقتصادي نابسامانی که حاکم است و دخل وخرج ها با هم
نمی خواند راه اندازي یک شغل و گذران یک زندگی اندکی مشکل شده اسـت؛ اما در روسـتاي ظفرآباد شـیراز اسـتان فارس دو
خواهر و یک دوست دسـت بـه دسـت هم دادنـد تا با راه انـدازي صندوق «گل نرجس» شـهداي ظفرآبـاد کاري کننـد کارسـتان و
بـا دادن وام هاي خوداشـتغالی محلی، زمینه سـاز مشـاغل خانگی روسـتایی براي آن هایی شوند که پیش از این رنج هزینه هاي بالا

 
و درآمد هاي کم را به دوش می کشیدند. 

زهرا و پروین ظفرآبادي و لیلا رنجبر دو خواهر و دوستی هستند که هر سه متولد روسـتاي ظفرآباد اسـتان فارس هسـتند و با وجود
مدارك تحصیلی دیپلم و شغل خانه داري تصمیم گرفتند به پیشنهاد بسیج سازندگی ناحیه بقیه االله طی طرحی صندوق اشـتغال

 
زایی «گل نرجس» را راه اندازي کنند. 

زهرا ظفرآبادي که خود یکی از مسـئولان و گردانندگان این صندوق اسـت، از اهداف بلند بالایی که در راسـتاي عمران و آبادي

 
روسـتاي ظفرآباد در سـر دارند و سـبب راه اندازي و تأسیس صندوق گل نرجس شـهداي ظفر آباد شـده اسـت، می گوید. 

وي که متولد سـال 65 اسـت از اشـتیاقش براي کار جهادي آن هم براي مردم روسـتاي زادگاهش ابراز خرسـندي کرده و طرح
پیشـنهادي بسـیج سازندگی را براي راه اندازي این صندوق طرحی کارا و پربازده می داند و در ادامه از مراحل راه اندازي آن و طرح

 
هاي اشتغال زایی بسیاري که با کمک آن به ثمر نشسته، می گوید. 

وي عنوان کرد: آذرماه 1397 طی جلسه اي با بسیج سازندگی ناحیه بقیه االله طرحی به عنوان افتتاح صندوق اشتغال زایی معرفی شد
که پایگاه خواهران ظفرآبـاد از ایـن طـرح اسـتقبال کردنـد و در دي مـاه 1397 ایـن صندوق با همکاري 100 عضو ثابت آن راه

 
اندازي شد. 

ظفرآبـادي بـا بیـان اینکـه هر عضـو ماهیانـه 200 هزار ریـال وارد صندوق می کنـد، اضافـه کرد: سـرمایه اولیه صندوق هـم از
طریق وامی که با معرفی بسیج سازندگی به بانک داشتیم با دریافت 100 میلیون ریال با بازپرداخت سه سـاله تأمین شـد. حتی گاهی



 
خیرانی هم مبالغ خوبی به صندوق کمک کرده اند تا اشتغال بیشتري در روستاي ظفرآباد ایجاد شود. 

وي معتقد است براي عمران و آبادانی و پیشرفت هر منطقه اي باید به سمت ایجاد اشتغال هاي محلی رفت تا مردم به خاطر نبود
شغل و درآمد کوچ نکنند و آن روسـتا و منطقه دورافتاده هم به سـمت رونق قدم بردارد. در روسـتاي ظفرآباد شیراز استان فارس

 
افراد بسیاري بودند که، چون سرمایه اي نداشتند از راه اندازي شغلی که در سر داشتند بازمانده بودند. 

ظفرآبادي ابراز کرد: اعضاي صندوق، خواهرانی هستند که از محل پس انداز خـود مبلـغ ماهیانـه مذکور یعنی همان 20 هزار تومان را

 
براي جمع شـدن سـرمایه مورد نیاز جهت پرداخت تسـهیلات به متقاضیان راه اندازي شغل و دیگر موارد ضروري پرداخت می کنند. 

 
موجی از شغل در یک روستا با وام هاي 500 هزار تومانی! 

وي بـا اشـاره بـه برخـی از مشـاغل خانگـی که بـا کمک تسـهیلات 5 تا 30 میلیون ریالی صندوق گل نرجس شهداي ظفرآباد در
این روستا راه اندازي شـده، اظهار کرد: این مشـاغل شـامل پخت و توزیع نان هاي خانگی، تولید رب گوجه فرنگـی خانگـی، درسـت
کردن انواع ترشـیجات و فروش محلی و منطقـه اي آن، تولیـد و عرضـه عرقیجات خانگی، پـرورش مرغ و خروس، راه اندازي فروشگاه
محلی لوازم قنادي، خرید همزن برقی و راه اندازي کارگاه تولیـدي انـواع کیک هاي تولـد و پذیرایی، خرید چرخ خیاطـی و راه اندازي

 
کارگاه خیاطـی خانگـی همچنین کمک به تجهیز و خرید ملزومات و پارچه موردنیاز براي فروشگاه منسوجات است. 

وي همچنیـن عنـوان کـرد: غیر از اشـتغال زایی، وام هایـی هم جهت خرید جهیزیـه، کمک هزینـه درمـان و عمل جراحی، کمک
هزینـه تعمیر منزل و کمک هزینه رهن منزل هم به متقاضیان روسـتاي ظفرآباد از محل سـرمایه و پس انداز صندوق گل نرجس

 
پرداخت شده است. 

ظفرآبادي با اشـاره به گسـترش برخی از اشـتغال هایی که با کمک وام هاي صندوق راه اندازي شده، عنوان کرد: یکی از خانم هاي
روستا براي اشتغال به کار خانگی یک همزن برقی نیاز داشت و حالا با همان همزن برقی کار تولید کیک هـاي خانگـی تولـد و
پذیرایی را انجام می دهد و ایـن تولیدي تا جایی پیش رفته که غیر از خود روستاي ظفرآباد و روستا هاي اطراف حتی از شیراز هم

 
سفارش می گیرد. 

مسئول صندوق گل نرجس با اشاره به همکاري اداره فنی و حرفه اي در ارائه آموزش هاي حرفه اي به اعضاي صندوق جهت
خوداشتغالی عنوان کرد: اداره فنی و حرفه اي کلاس هاي آموزشـی بسـیاري که توانایی تبدیل به مهارتی جهت ایجاد یک اشتغال با
دوام دارند را در روستاي ظفرآباد شیراز برگزار کرد که این کلاس ها شامل کلاس آموزشی جهت پرورش و تولید گیاهان دارویی و
زینتـی، زنبـورداري، کارگاه بافندگـی، آموزش روغن گیري هاي سـنتی و دارویی یا تولید کپسول گیاهی براي درمان هاي سنتی بود.

وي افزود: هنرجویانی که این کلاس ها را گذرانده و به حدي رسـیده اند که توانایی راه اندازي شـغلی مسـتقل را در خود احساس

 
کردند با دریافت وام از محل صندوق گل نرجس براي اشـتغال هاي کوچک شـروع به کار و تولید و درآمد می کنند. 

ظفرآبـادي بـا اشـاره به تاکید مقـام معظم رهبري بـراي ارج نهادن به تولید داخلی در سـال جهش تولید گفت: صندوق خواهران گل
نرجس شـهداي ظفرآبـاد براي آینده تولیدي روسـتا اهداف بزرگـی در نظر دارد و طرح هاي پیشنهادي و پراشتغال و به عبارتی

 
کارآفرینی هاي پربازدهی در پیش دارد. 



مسئول صندوق گل نرجس شهداي ظفرآباد با تاکید بر آینده روشن و توسعه روزافـزون و پایـدار این صنـدوق ابراز کرد: به دنبال طرح
هاي اشـتغال زایی متنوع و جذابی هسـتیم چراکه این ظرفیت در اهالی روسـتا براي اسـتقلال کاري و اشـتغال زایی وجود دارد و ما
توانایی گسـترش آن را براي پیشـرفت روستاي ظفرآباد داریم؛ امید داریم این صندوق طرح هایی در آینده رقم بزند که بعد ها با

عنوان گام نخستین توسعه روستا از آن نام ببرند.



39 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی در استان مرکزي پرداخت شد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان مرکزي از پرداخت 245میلیارد ریال تسهیلات از سوي این صندوق در سال جاري خبر
داد و گفت: 39 میلیارد ریال از این مبلغ در قالب 22 فقره براي ایجاد اشتغال در روستاها و جلوگیري از مهاجرت روستاییان

به شهرها پرداخته شده است.

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان مرکزي از پرداخت 245میلیارد ریال
تسهیلات از سوي این صندوق در سال جاري خبر داد و گفت: 39 میلیارد ریال
از این مبلغ در قالب 22 فقره براي ایجاد اشتغال در روستاها و جلوگیري از

 
مهاجرت روستاییان به شهرها پرداخته شده است. 

محمد امامی در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: 55 میلیارد و 400 ملیون ریال

 
نیز در قالب 336 فقره تسهیلات از محل منابع داخلی صندوق براي ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاري در جامعه پرداخت شده است. 

وي اظهار داشت: هفت میلیارد و 900 میلیون ریال نیز در قالب 56 فقره تسهیلات در قالب تفاهم نامه با نهادهاي حمایتی به

 
مددجویان این نهادها پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: 25 میلیارد و 700 میلیون ریال نیز در قالب تسهیلات ضروري و 117 میلیارد و 24 میلیون ریال در قالب 390 فقره

 
تسهیلات به سپرده گذاران صندوق کار آفرینی امید استان مرکزي پرداخت شده است. 

استان مرکزي دارایی 12 شهرستان، 33 شهر، 66 دهستان، یکهزار و 273 آبادي داراي سکنه است و بیش از یک میلیون و 400 هزار

 
نفر در این استان زندگی میکنند. 

استان مرکزي با بیش از سه هزار واحد صنعتی، به عنوان قطب چهارم صنعت ایران و دومین قطب صنایع مادرتخصصی کشور مطرح
است و به لحاظ تنوع در تولید در رتبه نخست کشور قرار دارد.



تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی

منبع: تابناكشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/10/13

 
تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج
قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و

 
جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. 

 
در جریان این بازدید با تصمیم ساکنان محله، نام منطقه منبع آب، به محله شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در جریان این بازدید گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا
کارآفرینی نمونه باشد و من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم و باید دست به دست هم بدهیم تا آبادانی

وپیشرفت ایران را رقم بزنیم.



تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی

منبع: تابناكشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/10/13

 
تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج
قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و

 
جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. 

 
در جریان این بازدید با تصمیم ساکنان محله، نام منطقه منبع آب، به محله شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در جریان این بازدید گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا
کارآفرینی نمونه باشد و من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم و باید دست به دست هم بدهیم تا آبادانی

وپیشرفت ایران را رقم بزنیم.



تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی

منبع: تابناكشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/10/13

 
تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج
قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و

 
جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. 

 
در جریان این بازدید با تصمیم ساکنان محله، نام منطقه منبع آب، به محله شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در جریان این بازدید گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا
کارآفرینی نمونه باشد و من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم و باید دست به دست هم بدهیم تا آبادانی

وپیشرفت ایران را رقم بزنیم.



شیرین و دلچسب مثل توانمندسازي زنان

منبع: همشهريشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/10/13

«مریم بخشی» وقتی در 9 سالگی براي نخستین بار زولبیا می پخت فکرش را هم نمی کرد روزي یکی از بزرگ ترین
آموزشگاه هاي کیک و شیرینی پزي را در تهران دایر کند و به کارآفرینی خلاق در این حوزه تبدیل شود.

 همشهري آنلاین_مرضیه موسوي: حتی بعدها که
آموزشگاه و کارگاه شیرینی پزي را راه اندازي کرد، هنوز در رؤیایش ایستادن مقابل دوربین تلویزیون و آموزش کیک و شیرینی و دسر
به «بینندگان عزیز» را در سر داشت. حالا سال هاست که او را با حضور در بخش شیرینی و کیک پزي برنامه هاي تلویزیونی می

 
بینیم. 

کارگاه کوچکش به آموزشگاهی معتبر در این حرفه تبدیل شده و علاوه بر اینکه هنرجویانی از تهران و شهرهاي مختلف کشور دارد،
حواسش به آموزش و توانمندسازي زنان سرپرست خانوار هم است و هنرش را بدون چشمداشت به آنها عرضه می کند. کارگاه هاي او
در محله سعادت آباد سال هاست علاوه بر تربیت هنرجوها و زنان کارآفرین، فرصت هاي زیادي براي زنان سرپرست خانوار هم ایجاد

 
می کند. 

 
14 سال است شیرینی ها و دسرهاي تکرار نشدنی اش را در برنامه «به خانه برمی گردیم» به مخاطبان آموزش می دهد. 

بخشی، کارآفرین حوزه زنان، بانوي رکورددار مدارك صنایع غذایی در ایران هم است. او می گوید: «ماجراي علاقه من به کیک پزي و
شیرینی پزي به دوران کودکی ام برمی گردد. وقتی 9 ساله بودم نخستین بار و به تنهایی زولبیایی را درست کردم که دستور پختش

 
را یکی از همسایه ها به مادرم داده بود. 

پدرم آنقدر مرا، تشویق و از زولبیاها تعریف کرد که من یک هفته تمام هر روز زولبیا برایش پختم. بعد پدرم گفت: حالا که این قدر به
این کار علاقه داري بهتر است دسرهاي دیگر را هم امتحان کنی. این سرآغاز راهی بود که من براي یادگرفتن پخت انواع کیک و

 
دسرها طی کردم.» 

شیرینی و کیک ها را روي شعله گاز یا به کمک پلوپز می پخت. ظرف هاي رنگی را کنار هم می چید و ژست مدرسان آشپزي برنامه



هاي تلویزیونی را می گرفت. هیچ فکرش را نمی کرد که سال ها بعد بیش از 800 برنامه تلویزیونی زنده و تولیدي داشته باشد. او می
گوید: «هنوز هم وقتی در محله مان، سعادت آباد قدم می زنم یاد دوران کودکی و نوجوانی ام می افتم که آرزوي شرکت در برنامه
هاي تلویزیونی را داشتم. خیلی خوشحالم که هنوز هم وقتی به این دوران فکر می کنم همان حس در من زنده می شود و من

 
همچنان عاشق این حرفه هستم.» 

 
- به هنرجویانم می بالم  

تشویق هاي همسرش براي تحصیلات آکادمیک در حوزه صنایع غذایی او را راهی دوره هاي تخصصی مختلفی در استانبول و آسیاي

 
شرقی و دیگر کشورها کرد. 

بعد هم کارگاه و آموزشگاهی راه اندازي کرد که بتواند آنچه تجربه کرده را به دیگران هم منتقل کند. او می گوید: «دوره هاي مختلف
را در زمینه شیرینی پزي و کیک پزي و دسر و حتی آموزش تولید سوسیس و کالباس خانگی و... برگزار کردیم. از زمان آغاز کار تا به
حال هزار و 360 نفر از هنرجویان من توانسته اند برند خود را داشته باشند و کسب و کار خود را آغاز کنند و درآمد خوبی داشته

 
باشند. 

ما فقط تولید محصول را به این افراد آموزش ندادیم بلکه آنچه براي توانمند شدن نیاز داشتند را در اختیارشان گذاشتیم؛ مثل توجه
به بسته بندي و تبلیغ محصولشان در گروه هاي مختلف و استفاده از فضاي مجازي و...» پسرش حالا کمک حال او براي عکاسی از
تولیدات کارگاه است و دختر نوجوانش که اسم کارگاه و آموزشگاه برگرفته از نام اوست گاهی در تدریس کارگاه ها کمکش می کند و

 
طراح زبردستی شده است. 

کمک به زنان سرپرست خانوار و آموزش و توانمند کردن آنها یکی از کارهایی است که سال هاست به کمک اداره امور بانوان منطقه 2
و همچنین مراکزي مثل کمیته امداد و... انجام می دهد. بخشی می گوید: «یکی از مهم ترین دغدغه هاي من این است که بتوانم به
زنانی که به درآمد مستقل نیاز دارند و مهارتی ندارند، پخت شیرینی و دسر و کیک و چیزهاي دیگر را آموزش بدهم و آنها را توانمند

 
کنم. مدت ها پیش خانمی پیش من آمد که سرپرست خانواده بود و درآمدي نداشت. 

با استیصال به من گفت: چشمه اي به من نشان بده تا بتوانم از آن درآمدي داشته باشم. او را به کارگاه سوسیس و کالباس خانگی
دعوت کردم و مدتی بعد، وقتی دیدم نخستین تولید در حجم زیاد را در فضاي مجازي تبلیغ می کند از شوق گریه کردم. هرکدام از
شاگردانم در هر گوشه اي از کشور می خواهند کارگاه خود را افتتاح کنند من حتماً در مراسم افتتاحیه شرکت می کنم و به

 
هنرجویانم می بالم.» 



 
- رؤیاهایی که تعبیر شد  

پاي شاگردان خانم مجري به برنامه هاي آموزشی صدا و سیما هم باز شده است و در مجله هاي آشپزي یادداشت ها و دستورپخت
هاي آنها را که می بیند بیشتر از قبل به راهی که براي خود انتخاب کرده افتخار می کند. خاطرات زیادي از مواجهه مردم با او به
عنوان مدرس برنامه هاي آشپزي دارد: «یک بار براي خرید لوازم کیک پزي به مغازه اي رفته بودم. خانم فروشنده که مرا نمی
شناخت داشت به تفصیل طرز تهیه ژله معمولی را به من یاد می داد. همزمان 3 مشتري دیگر به مغازه آمدند و مرا شناختند. خانم
فروشنده از اینکه این دستور تهیه ساده را به من آموزش می داد خندید. همیشه از روبه رو شدن با مردمی که برنامه ها را دنبال می

 
کنند و وقتی مرا می بینند درباره آن با من صحبت می کنند حس خوبی دارم.» 

بخشی از همکاري شهرداري منطقه 2 و اداره امور بانوان منطقه براي معرفی زنان سرپرست خانوار و افرادي که به مهارت آموزي نیاز
دارند می گوید: «دوست دارم همه آنچه در طول این سال ها با عشق و علاقه و البته تلاش زیاد به دست آورده ام را به دیگران آموزش
بدهم. روزي که من کارگاه را دایر کرده بودم رؤیاها و آرزوهاي زیادي در سر داشتم که به اغلب آنها رسیده ام. زنان زیادي به من پیام
می دهند که از هرمزگان و بوشهر و استان هاي دیگر پیگیر برنامه ام هستند و تنها وسیله اي که به آن دسترسی دارند همین برنامه
تلویزیونی است. علاوه بر کسانی که از روي علاقه وارد این حوزه می شوند، من هنرجویان زیادي داشتم که صرفاً به خاطر داشتن
مهارت و کسب و کار به من مراجعه کرده اند. هر دو گروه وقتی عشق و علاقه مرا دیده اند به این کار علاقه مند و در کارشان

موفقشده اند. این بزرگ ترین دستاورد من طی این سال هاست.»



فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/10/13

سپیدار سیستم با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي بازرگانی، تولیدي،
پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش دهد.

 سپیدار سیستم با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته
نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش

 
دهد. 

به گزارش بازرگانی خبرگزاري مهر، با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي
توسعه بیشتر از طریق ورود به بازار سرمایه فراهم شده است. به گفته حمیدرضا رنجبري، مدیرعامل سپیدار سیستم، حضور در فرا
بورس منجر به تغییرات قابل توجهی در سپیدار سیستم می شود؛ از جمله ارزش گذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار که
مسیر شرکت را براي جذب بیشتر مشتري هاي جدید نیز هموار می کند. سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر

 
مالی و هم از نظر فنی در شرایطی قرار دارد که می تواند اعتماد فعالان بازار سرمایه را جلب کند. 

در همین راستا شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي
بازار دوم بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت
گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع

 
200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

 
چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه 

تغییر سریع و گسترده تکنولوژيِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف
پذیري بالاتر را افزایش داده است. به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه بیش از 400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در
دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشورها را ایجاد می کنند و ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل

 
توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکارهاي کوچک و متوسط به خود اختصاص داده است. 



گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب و کارها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به

 
آمار میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه تکنولوژي و فناوري به صورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب و کارها تأثیرگذار است. یکی از ابزارهاي
فناوري محور که به رشد و توسعه کسب و کارها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزارهاي یکپارچه کسب و کار مانند
حسابداري، حقوق و دستمزد، فروش و … است که نقش بسیار پر رنگی در بهبود و منظم شدن فرآیندها دارند که به تصمیم گیري

 
هاي درست و دقیق مدیران منجر می شود. 

شرکت همکاران سیستم در سال 1387 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب و کارهاي کوچک در کشور، یک شرکت تخصصی
و چابک تحت نام «سپیدار سیستم آسیا» تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي فعال در

 
حوزه نرم افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرم افزارهاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارتاپ ها و
شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. آمارها نشان می دهد که بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس شده،
سپیدار را براي مدیریت فرآیندهاي مالی کسب وکار خود انتخاب کرده اند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی قابل
اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در بازار نرم افزار برخوردار است و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي تکنولوژي

 
محور نیز نشان دهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آن ها است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص است که متناسب با نیاز و ابعاد کسب و کارهاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزارهاي «سپیدار» است، نرم
افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري فروشگاهی «دشت»

 
ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه شبکه فروش و خدمات در سراسر کشور با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدار سیستم در
راستاي رشد کسب و کار خود بوده است که هم اکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیتش، با بیش از 290 نمایندگی فروش و

 
خدمات در سراسر کشور و ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 



 
رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا 

سپیدار سیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی خود به دنبال پاسخگویی نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها
در صنایع مختلف بوده است. این شرکت، با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي

 
بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب و کار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار خود به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی خود نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را
داشته است به طوري که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 1388 به بیش
از 38 میلیارد تومان در سال 1398 رسیده است و انتظار می رود درآمد شرکت در سال 1399 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد.
رشد چشم گیر درآمد سپیدار سیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 1398 نسبت به سال 1397 گویاي افزایش 65
درصدي است و این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه
خواهد داشت. این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه
سود بالایی را براي کسب و کار سپیدار سیستم ایجاد کرده است به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از 1 درصد در سال 88 به

 
64 درصد در سال 98 رسیده است که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

 
فعالیت ها و افتخارات 

به گفته حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم، رمز موفقیت این شرکت ایجاد یک ساختار چابک، پویا و متشکل از تیم هاي
تخصصی و مجرب است. ماحصل تلاش هاي این مجموعه تولید نرم افزارهاي یکپارچه اي است که ضمن بهره مندي از کاربري آسان

 
با تقاضاي مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستم در راستاي برقراري ارتباط مستقیم با جامعه هدف و شناخت دقیق نیازهاي بازار، طی چهار سال اخیر رویدادها و
همایش هاي تخصصی متعدد ي را با حضور بیش از 100 هزار حسابدار و مدیر مالی به منظور ارتقاي سطح دانش مالی مخاطبان و
فروش بیشتر محصولات به واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزارها و تطبیق آن با نیازهاي مخاطبان هدف برگزار
کرده است. سپیدار سیستم با هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد
دانشگاهی، مدارس فنی و حرفه اي و موسسات آموزشی همکاري داشته است و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به

صورت کاربردي آشنا می شنود که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم به سزایی دارد. 



شرکت سپیدار سیستم ( www.sepidarsystem.com/) توانسته است با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت،
خدمات محصول و رضایت مشتریان، در دو سال متوالی 1394 و 1395 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. این
شرکت در سال هاي 1396 و 1397 نیز تندیس حمایت از مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده است. در ششمین
اجلاس سراسر و ملی یکصد برند برتر و ارزش آفرین سال 1396 نیز شرکت سپیدار سیستم، موفق به دریافت تندیس زرین شد.
همچنین سپیدار سیستم پس از بررسی کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان، در تاریخ 3 شهریور 1399 به جمع شرکت هاي

 
دانش بنیان پیوست. 

این مطلب، یک خبر آگهی بوده و خبرگزاري مهر در محتواي آن هیچ نظري ندارد.



هواپیماهاي سبک از زرندیه راهی سراسر کشور می شوند

منبع: قلمناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/10/13

ایسنا/مرکزي مجري و سرمایه گذار پروژه شهرك فرودگاهی و هوانوردي عمومی پرندك زرندیه از پیشرفت 60 درصدي
احداث این شهرك فرودگاهی خبر داد و گفت: با تمهیدات اتخاذ شده، بزودي نخستین پرواز توسط هواپیماهاي سبک از این

فرودگاه صورت خواهد گرفت. نوشته هواپیماهاي سبک از زرندیه راهی سراسر کشور می شوند اولین ...

هواپیماهاي سبک از زرندیه راهی سراسر کشور می شوند
ایسنا/مرکزي مجري و سرمایه گذار پروژه شهرك
فرودگاهی و هوانوردي عمومی پرندك زرندیه از پیشرفت
60 درصدي احداث این شهرك فرودگاهی خبر داد و گفت:
با تمهیدات اتخاذ شده، بزودي نخستین پرواز توسط

 
هواپیماهاي سبک از این فرودگاه صورت خواهد گرفت. 

کاپیتان محمد مطلق در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، به
پیشرفت فیزیکی احداث شهرك فرودگاهی پرندك اشاره
کرد و افزود: طرح احداث شهرك فرودگاهی پرندك با اخذ
مجوزهاي لازم از مراجع ذیصلاح استانی و کشوري(نظامی

 
و غیر نظامی) از سال 1396 آغاز و در دو فاز تعریف شده است. 

وي بیان کرد: در فاز نخست، با پیشرفت 60 درصدي، در مجموع، بخشی از سطوح پروازي، احداث ساختمان اداري و عملیات پروازي،
Emergency کنترل بحران ها  (EOC)لابی فرودگاه، ساختمان ورودي اصلی فرودگاه، حوزه حراست و مرکز فرماندهی
Operation Center راه اندازي شده است. این فرودگاه در فاز دوم نیز با ارتقاي کاربري ها به یک فرودگاه سبک با هواپیماهاي

 
زیر 19 نفر و حمل بار تبدیل خواهد شد. 

کاپیتان مطلق در ادامه گفت: بنا به تصمیمات اخیر سازمان هواپیمایی کشوري در جلسه کمیته هوانوردي عمومی مبنی بر بررسی
شرایط تسهیل ورود وسایل پرنده هوانوردي در کشور، اجراي این پروژه بستري مناسب براي ایجاد قطب هوانوردي و فرودگاهی در

 
منطقه ایجاد خواهد کرد. 

وي اظهار کرد: این فرودگاه از تمامی استانداردهاي فرودگاهی، امنیتی و عملیاتی، فنی و مهندسی برخوردار بوده و با فعال شدن
زیرساخت هاي لازم در این مجموعه، امکان حضور فعالان و شرکت هاي دانش بنیان براي فعالیت در حوزه هاي محیط زیست،
کشاورزي و خدماتی در آینده فراهم خواهد شد و با ایجاد رشد اقتصادي سبب اشتغال به خصوص در استان مرکزي و شهرستان هاي

 
ساوه و زرندیه و همچنین جلوگیري از خروج منابع  ارزي از کشور خواهد شد. 

مطلق، امدادرسانی در مواقع بحران به استان تهران را از مهمترین اهداف راه اندازي این مجموعه عنوان  کرد و گفت: تامین زیرساخت



ها و چیدمان صحیح ساختاري مجموعه هوانوردي و همکاري مسئولین مربوطه موجب تسهیل و تسریع در بهره برداري از آن خواهد

 
شد. 

وي بیان کرد: پرندك در شمالی ترین نقطه استان مرکزي واقع شده و پرندك اولین شهر استان مرکزي از سمت تهران محسوب می

 
شود و توجه ویژه براي توسعه آن در ابعاد گوناگون ضروري است. 

مطلق با اشاره به اینکه فعالیت هاي هوانوردي عمومی در کشور توان رقابت پذیري ایران را در منطقه افزایش می دهد، گفت: طرح
احداث شهرك فرودگاهی و خدمات هوانوردي گردشگري پرندك از سال 1396 در دستور کار قرار گرفت و با اخذ موافقت هاي لازم از

 
مراجع ذیصلاح کشوري، کار واگذاري زمین براي این پروژه در دو فاز مجزا در حال اجرا شدن است. 

انتهاي پیام



برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي

صنعت بازي

منبع: قلمناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/10/13

علاقه مندان به شرکت در دوره ویژه آموزش بازي سازي رایانه  اي تا 15 بهمن ماه امسال براي ثبت نام مهلت دارند. نوشته
برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي اولین بار در قلم - اخبار مهم ایران و

جهان | qalamna.ir. پدیدار شد.

برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد
گفتمان سازي صنعت بازي علاقه مندان به شرکت در دوره
ویژه آموزش بازي سازي رایانه  اي تا 15 بهمن ماه امسال

 
براي ثبت نام مهلت دارند. 

به گزارش ایسنا، این دوره توسط انستیتو ملی بازي سازي
با کمک دبیرخانه برنامه توسعه زیست  بوم صنایع خلاق

 
براي دانش پژوهان این حوزه برگزار می  شود. 

هدف از آن حمایت از دانش پژوهان علاقه مند به بازي سازي از سراسر کشور به ویژه مناطق محروم، اشتغال آفرینی و پرورش نیروي

 
انسانی متخصص در حوزه بازي سازي و ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي در بین جامعه و افزایش توجه به صنایع نرم و خلاق است. 

این دوره آموزشی در گروه هاي فنی، هنري و طراحی با حضور اساتید جدید و با استفاده از ظرفیت مرکز رشد بازي سازي در 18

 
عنوان درسی به صورت آنلاین برگزار می شود. 

بر اساس اعلام معاونت علمی ریاست جمهوري، علاقه  مندان براي ثبت نام تا 15 بهمن ماه سال جاري فرصت دارند و می  توانند براي

 
کسب اطلاعات بیشتر به سایت دبیرخانه برنامه توسعه زیست بوم صنایع خلاق مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



غربت معدن در ایران!

منبع: پول نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/10/13

 
کشور ایران 5 درصد منابع زیرزمینی جهان و یک درصد جمعیت جهان و یک درصد مساحت دنیا را دارا می باشد. 

به گزارش پول نیوز، رضا دستجردي کشور ایران پنجمین کشور
جهان از لحاظ تنوع مواد معدنی به شمار می آید، ضمن آنکه
معدن باعث اشتغال پایدار متوازن و افراد بومی می شود و
همچنین متوسط ضریب اشتغال غیرمستقیم بخش معدن در
جهان، 7 نفر است و نسبت به بخش هاي کشاورزي، آموزش،
گردشگري و بانکداري بیشترین اشتغال غیرمستقیم را ایجاد می

 
کند. 

 
علاوه بر آن سهم ایران از اشتغال مستقیم و غیرمستقیم جهانی نیز حدود 2/ 5 درصد است (200 میلیون نفر) 

با این همه جالب است که تاکنون توجه لازم به این مقوله در کشور ما به عمل نیامده است! ، در مقابل شاهد مقاومت هاي معناداري
از طرف مردم و نخبگان براي بهره برداري از این ثروت سرشار بوده ایم! ، این در حالیست که بر اساس استاندارد جهانی کشور ما تنها

 
از 20 درصد ظرفیت خود بهره برداري کرده است! 

از طرفی قدمت بهره برداري از معدن و معدنکاري همزمان با ظهور انسان در روي این کره خاکی تخمین زده شده است و کشفیات
حکایت از آن دارد که انسان به این تکنولوژي و اهمیت آن در رفع نیازهاي خود و ساخت ادوات پی برده و شکل گیري و استحکام

 
اولیه جوامع و جمعیت هاي بشري مرهون تسلط بشر بر این حرفه بوده است! 

اما علل و عوامل این فاصله زیاد علیرغم آن قدمت و این همه منافع سرشار و در آمیزي زندگی با معدن و صنایع معدنی در عصر حاضر

 
چیست؟! چرا هنوز ما شاهد وضعیت غیر قابل درك کنونی در این حوزه هستیم؟! 

قطعا مرارت ها و مخاطرات معدن کاري از عوامل بازدارنده براي جلب همکاري عده اي در این حوزه بوده است اما عامل اصلی این
غربت را شاید بتوان در نیات و سیاست هاي سیاستمداران و رهبران فرامرزي بررسی کرد. نیاز مبرم جهان امروز خصوصا کشورهاي
صنعتی به مواد خام و اولیه از یک طرف و ذخایر عظیم ایران از طرف دیگر از جمله دلایلیست که باعث دور نگه داشتن عموم از
واقعیات جذاب و ارزشمند این عرصه شده است ، تا سرمایه هاي طبیعی کشور ما بی سر و صدا به صورت خام به خارج صادر شود و از
قبل آن عده اي معدود به نان و نوایی رسیده و سود اندکی حاصل از خام فروشی امکان مدیریت و صیانت از محیط زیست و تامین
منافع مردم ساکن حواشی معادن و ایجاد زیرساخت هاي لازمه را نیز براي دولت و فعالین ممکن و میسر نسازد. متاسفانه مصرف



انرژي ارزان، تخریب محیط زیست و نارضایتی عمومی در راستاي تامین منافع خارجی ماحصل واقعیت هاي امروز فعالیت هاي معدنی

 
ما شده است. 

این غفلت تا آنجا گسترش یافته که ما شاهدیم بسیاري از فرزندان نخبه کشور در انتخاب رشته تحصیلی و انتخاب شغل آینده خود،
معدن را در اولویت هاي آخر قرار داده اند! یا بسیاري از نخبگان ما با استناد به دغدغه هاي محیط زیستی اساسا ورود به این حوزه

 
حیاتی را مردود و در خلاف منافع ملی برشمرده اند! و در بسیاري از مناطق مقاومت هاي مردمی سازماندهی شده است! 

از این منظر ارکان حاکمیت، از دولت و مجلس و قوه قضاییه لازمست با ورود جدي و موثر و اتخاذ تدابیر مناسب، ایجاد تسهیلات ویژه

 
به علاقه مندان، کشور عزیزمان را براي بهره گیري شایسته از این سرمایه بزرگ خدادادي آماده سازند. 

در این ارتباط امروزه متولیان بخش فرهنگ و آموزش در سطح جهان در تدوین آیین نامه ها و سرفصل هاي آموزشی از سطوح
ابتدایی تا مراکز آموزش عالی براي درك و شناخت عمومی از ظرفیت ها و فرصت هاي مهم ملی با شیواترین و موثرترین شیوه ها در
پی ارتقاي سطح دانش و معلومات و آگاهی بخشی عمومی برآمده اند. پرواضح است که مقوله آموزش یکی از ارکان اولیه توسعه جوامع
به شمار می رود و از همین رهگذر است که عزمی عمومی براي همکاري هاي جدي و مشارکت بالا و مورد نیاز ایجاد می شود. بررسی
ساختار و نظامات آموزشی ممالک توسعه یافته بیانگر آنست که آگاهی بخشی از سطوح پیش دبستانی مورد توجه برنامه ریزان این

 
کشورها بوده است. 

جان اف کندي رییس جمهور فقید ایالات متحده در تاکید بر این مقوله، آموزش جامع و پیوسته را نیاز حتمی جامعه امریکا براي

 
استمرار سروري و برتري آن بر جهان معرفی کرده و بر این باورست که در زمینه آموزش هر چه هزینه کنیم اشتباه نکرده ایم! 

خوشبختانه در حوزه معدن فرصت هاي بیشماري از عمومی سازي فضاهاي جذاب و پرهیجان معدنی براي توریست ها ، تهیه و تولید
سنگ هاي قیمتی ، ایجاد مراکز زمین درمانی در اعماق زمین تا تهیه و استحصال فلزات ارزشمندي چون آهن و مس و آلومینیوم
وجود دارد که خوراك صنایع بزرگ امروزي به شمار می روند و به تنهایی می تواند تامین کننده شغل و کار و درامد جمعیت جوان ما
شود. در این میان و در کنار آگاهی بخشی و فرهنگ سازي، ایجاد زیرساخت ها ، بهره گیري از فنآوري هاي به روز ، تمهیدات محیط

 
زیستی، جلب رضایت و مشارکت موثر مردم نواحی مناطق معدن خیز از جمله ضروریات ممکن و عملی به شمار می رود. 

رضا دستجردي؛ عضو هیات مدیره شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و عضو هیات علمی دانشگاه



سهمیه امسال چهارمحال و بختیاري در حوزه مشاغل خانگی 6 میلیارد تومان

است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري گفت: 991مجوز راه اندازي مشاغل خانگی در استان در 9 ماهه
امسال صادر شد.

سهمیه امسال چهارمحال و بختیاري در حوزه مشاغل
خانگی 6 میلیارد تومان است مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی چهارمحال و بختیاري گفت: 991مجوز راه اندازي

 
مشاغل خانگی در استان در 9 ماهه امسال صادر شد. 

به گزارش برنا؛ سید حفیظ االله فاضلی، مدیرکل تعاون، کار
و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري در خصوص این
مجوز ها گفت: این مجوز ها با توجه به شرایط شیوع کرونا
به صورت الکترونیکی صادر شده و نیاز به مراجعه

 
متقاضیان به دستگاه هاي اجرایی نبوده است. 

فاضلی سهمیه امسال استان در حوزه مشاغل خانگی را شش میلیارد تومان اعلام و اضافه کرد: از این مبلغ چهار میلیارد و 400
میلیون تومان آن جذب شده و مابقی پرونده ها در سیستم بانکی در جریان است و امید می رود تا پایان سال تمامی این اعتبار جذب

 
شود. 

او همچنین از ایجاد اشتغال براي هشت هزار و 846 نفر در قالب اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري در استان خبر داد و

 
گفت: این تعداد اشتغال از ابتداي اجراي این طرح از سال 97 تاکنون ایجاد شده است. 

فاضلی، سهمیه استان در بخش تسهیلات مشاغل روستایی و عشایري را 480 میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: تاکنون 369 میلیارد

 
تومان از این مبلغ عقد قرارداد شده که بخش قابل توجهی از آن در 9 ماهه امسال بوده است. 

او، تعهد استان در سامانه رصد براي اشتغالزایی در سال 99 را 14 هزار نفر اعلام و اضافه کرد: با توجه به حاکم شدن شرایط شیوع
کرونا و تعطیلی بسیاري از کسب و کار ها تحقق کامل این تعهد تا حد زیادي دور از دسترس خواهد بود.



مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/10/13

ایران اکونومیست- سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی گفت: طرح بازنشستگی پیش از موعد از دستور کار
این کمیسیون خارج نشده، اما به دلیل مخالفت اعضا امکان دارد کلیات آن راي نیاورد.

39 نفر نماینده مجلس شوراي اسلامی در تاریخ 27 آبان
ماه، طرح «بازنشستگی پیش از موعد» را به هیات رییسه
مجلس شوراي اسلامی ارایه کردند. حذف شرط سنی از
جمله مختصات مهم این طرح است که بر اساس آن مردان
با 25 و زنان با 20 سال سابقه می توانند بازنشسته شوند و
حقوق 30 روزه دریافت کنند؛ ضمن آنکه تأیید بازنشستگی

 
کارکنان ارتباطی به رییس یا مدیر دستگاه مربوطه ندارد. 

طرح «بازنشستگی پیش از موعد» از زمان ارجاع به
کمیسیون اجتماعی مجلس براي بررسی بیشتر، همراه با

خبرهاي غیررسمی ضدونقیضی درباره فرجام آن به دنبال داشت و حتی برخی منابع، خبر خروج طرح از دستور کار کمیسیون را

 
منتشر کرده اند. 

«علی بابایی کارنامی» سخنگوي کمیسیون اجتماعی درباره صحت خبر خروج طرح بازنشستگی پیش از موعد بازنشستگان از دستور

 
کار کمیسیون اجتماعی، گفت: طرح از دستور کار خارج نشده اما اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس با کلیات آن ، مخالفت دارند. 

وي در ارتباط با مخالفت اعضاي کمیسوین اجتماعی با کلیات این طرح گفت: دلایل مختلفی مطرح شد؛ یکی بحث هزینه و بار مالی
اجراي طرح براي کشور است و دلیل دیگر مخالفت اعضا، با کاهش سن بازنشستگی است؛ زیرا در اغلب کشورهاي توسعه یافته و

 
درحال توسعه، سن بازنشستگی بالاي 65 سال است. 

بابایی افزود: چنانچه بخواهیم با هدف اشتغال زایی سن بازنشستگی را کاهش دهیم، راهکار درستی انتخاب نکرده ایم؛ زمانی که فردي
با سن پایین، مشمول بازنشستگی پیش از موعد بازنشسته شود، به خانه نشینی تن نمی دهد، بلکه بلافاصله به جست وجوي شغل

 
دیگري می پردازد و با تکیه بر توانمندي ها و مزیت هایی که دارد، فرصت هاي شغلی را به ضرر جویندگان کار، تصاحب می کند. 

وي تاکید کرد: نباید شرایط بازنشستگی زودرس فردي که داوطلب به دست آوردن شغل دیگر است، فراهم ساخت، زیرا بازنشستگی،

 
به معناي ناتوانی فرد براي ادامه کار است و بازنشسته باید به عنوان شهروند، زندگی توأم با آرامشی را در سنین بالا، طی کند. 

بابایی اضافه کرد: این طرح ، از دستور کار کمیسیون خارج نشده، اما با توجه به مخالفت اکثریت اعضاي کمیسیون با کلیات

 
«بازنشستگی پیش از موعد»، طبیعتاً، احتمال رأي نیاوردن طرح، بیشتر از احتمال رأي آوردن آن است. 



نایب رییس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی مهرماه امسال با اشاره به پیشنهاد افزایش سن بازنشستگی گفته بود، در صورت

 
اجرایی شدن این قانون شامل حال بیمه شدگان جدید و افراد کم سابقه می شود. 

علی حیدري در زمینه اینکه آیا افزایش سن بازنشستگی نیز جزء اصلاح قوانین سازمان تامین اجتماعی پیشنهاد شده یا خیر گفت:

 
افزایش سن بازنشستگی یکی از پیشنهادات در اصلاح قوانین است. 

وي با اشاره به اینکه قانون تأمین اجتماعی در سال 1354 به تصویب رسیده، افزود: زمانی که قانون تأمین اجتماعی تصویب شد، سن
امید به زندگی 58 سال بود و در نتیجه حداقل سن لازم براي بازنشستگی 55 سال با 30 سال سابقه و یا 60 سال با کمتر از 30 سال

 
سابقه بود، اما اکنون امید به زندگی براي خانم ها 75 و آقایان 73 سال است. 

ایرنا



منافع پنهان در حذف رقبا در معاملات طلا

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/10/13

مسئولان اتحادیه طلا و جواهر وعده تدوین آیین نامه مبادله طلا در فضاي مجازي را داده اند، در حالی که پیش از این
هرگونه فعالیت مجازي در بازار طلا را رد می کردند و تفسیري کلاهبردارانه از آن داشتند، حالا این موضوع این شائبه شده

که آیا آن ها قبلا به دنبال حذف برخی شرکت ها در معاملات مجازي طلا بوده اند.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران به تازگی اعلام کرده
است: «به احتمال زیاد امسال آیین نامه مبادله طلا در
فضاي مجازي تدوین می شود» و همچنین ایشان اظهار
داشتند: «با فضاي مجازي خرید و فروش مخالف نیستند و
این فضا روز به روز در تمام دنیا در حال پیشرفت است»
این موضوع در خالی مطرح شده است که در یک سال
گذشته مسئولان این اتحادیه همواره هرگونه فعالیت
مجازي در بازار طلا را رد می کردند و تفسیري
کلاهبردارانه از آن داشتند و اکنون خودشان به دنبال

مقدمه چینی براي پلتفرم ها در فضاي مجازي براي معاملات طلا هستند، هر چند در شرایط کنونی جامعه مثبت و ضروري قلمداد
می شود، اما شائبه هاي نیز به همراه دارد و این نکته را در ذهن مخاطب ایجاد می کند که آیا این افراد به دنبال حذف برخی شرکت
ها در نعاملات مجازي طلا بوده اند؟ آیا اتحادیه طلا و جواهر با تمام افرادي که به لحاظ علم و دانش از آنها پیشرو بوده و رو به جلو

 
حرکت می کنند، برخورد سلیقه اي می کنند؟ 

 
پلتفرم هاي آنلاین خرید و فروش طلا خوب یا بد؟؟!! 

به طور قطع در سال هاي اخیر کمپانی هایی مانند بروکر آرون گروپس همیشه در کسب و کارهاي آنلاین پیشرو بوده و با اعتبار بین
المللی که دارند در فضاي معاملاتی ایران حضور داشته و بسیاري از سرمایه گذاران تمایل داشتند با این شرکت کار کنند، اما رفته

 
رفته فضاسازي ها به سمتی رفت که مانع فعالیت این شرکت شدند. 

حقیقت این است که هلدینگ آرون گروپس رتبه یک کار آفرین برتر سال 1399بوده و یک شرکت بین المللی است که در زمان
فعالیت خود در ایران نسبت به جذب سرمایه خارجی جهت تولید داخلی گام هاي جدي برداشته و کارگاهی مدرن با تجهیزات فوق
پیشرفته راه اندازي کرده بود. این هلدینگ در واقع اولین تولید کننده شمش ایرانی بود که با کارشکنی ها چاره اي جز بستن کارگاه
خود نداشت و بعد از کلی اتفاقات و اتهامات این هلدینگ به طور رسمی فعالیت خود را در ایران تعطیل کرد که در پی این شرایط
ناچارا تمامی پرسنل داخل ایران بیکار شدند و آرون گروپس براي امنیت سرمایه معامله گران، ناچارا سرمایه خود را به خارج از کشور

 
منتقل کرد. 

علاوه بر این بارها و بارها مدیران ارشد بروکر آرون گروپس اعلام کرده بودند که این شرکت تاکنون هیچ گونه احضاریه یا پیامی مبنی
بر مجرمانه بودن قوانین آرون گروپس دریافت نکرده و در صورت وجود هرگونه موردي مدیران و وکلاي این شرکت پاسخگو خواهند،
اما باز هم حاشیه سازي هاي و رد معاملات طلا در فضاي مجازي توسط برخی افراد به صورت مغرضانه انجام می شد، در نهایت با
غیرفعال شدن دفاتر این شرکت باعث شد نه تنها سرمایه از کشور خارج شود بلکه فضا براي فعالیت سایت ها و بروکرهاي غیرمعتبر و

... هم باز شود! حالا اتحادیه هم متولی بسترسازي معاملات آنلاین شده است. 



نکته جالب اینجاست که در 9 ماهه گذشته که ویروس کرونا در ایران شیوع پیدا کرده و همه متخصصان علم پزشکی به کاهش تردد و
اجراي قرنطینه اصرار داشتند، همین مسئولان اتحادیه طلا و جواهر تهران به مردم تاکید می کردند که طلا به صورت مجازي
خریداري نکنند و هیچ قدمی هم براي بسترسازي معاملاتآنلاین برنمی داشتند، حالا پس از چند ماه که ترددها و شیوع کرونا آسیب
هاي جدي ب بدنه جامعه به جا گذاشته به دنبال راه اندازي و بسترسازي معاملات مجازي طلا هستند، البته این موضوع کاملا

 
تخصصی است و شاید نیازمند حضور شرکت هاي بین المللی براي دادن مشاوره در اجراي آن باشد و شاید ماه ها طول بکشد. 

 
شرکت طلاي آرون تولید کننده طلا داخلی با استانداردهاي بین المللی 

نباید فراموش کرد که شرکت طلاي آرون یک تولید کننده داخلی است که طلاي آبشده بی کیفیت داخلی را با عیار استاندار ایران و
جهانی تولید می کند و در ماه هاي گذشته با این حاشیه سازي به دنبال ضربه به تولید داخلی بودند، این در حالی است که از نظر
شغلی و تولید، طلاي آرون بسیار عملکرد مناسبی داشته و هم سو با سیاست هاي کلان کشور در مسیر جهش تولید گام برداشته

 
است. 

حالا با توجه به اینکه مردم در یک سال گذشته با تورم شدیدي در کشور روبرو بوده اند و براي جبران این تورم به بورس پناه آورده
بودند اما با نوسانات بورس به نوعی اعتماد خود را از دست داده اند و هیچ گونه علاقه اي به مشارکت در بازار بورس ندارند، آیا بهتر

 
نبود بسترسازي براي معاملات آنلاین زودتر و بدون حذف شرکت هاي بین المللی انجام می شد؟ 

در واقع معامله در بروکر بین المللی می تواند فضاي مناسبی براي سرمایه گذاري ایجاد کند، زیرا در زمان افول بورس و سایر بازارهاي
موازي، افراد به دنبال سرمایه گذاري باریسک هاي پایین هستند و بروکر بین المللی مانند آرون گروپس با داشتن بیش از 10 هزار
معامله گر در سطح جهان حساب هاي مختلف سرمایه گذاري با سود قطعی به مشتریان ارایه می دهد که تضمین لازم براي سودآور
بودن سرمایه گذاري هم دارد، حتی در این مجموعه براي مشتریان خود، ایجاد حساب هاي بدون ریسک و با سود قطعی هم امکان

 
پذیر است. 

با توجه به اینکه در حال حاضر فضاي تولید در کشور امروزه به شدت سیاست زده است براي کمک به کشور عزیزمان ایران همه باید
دست به دست هم بدهند تا با برداشتن بار از دوش تولیدکنندگان به تقویت اقتصاد و اشتغال بپردازند و عملا حذف یکدیگر نمی تواند

منافعی براي کشور به همراه داشته باشد.



بانک صادرات + اخبار پولی مالی + اخبار بانک + تسهیلات
حمایتی

تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات به بخش هاي اقتصادي

منبع: پولی مالیشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/10/13

اخبار پولی مالی- بانک صادرات با پرداخت بیش از هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي در 9 ماهه
اول سال جاري، استمرار تولید و اشتغال جدید ذا دنبال کرده است.

اخبار پولی مالی- بانک صادرات با پرداخت بیش از هزار
تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي در
9 ماهه اول سال جاري، استمرار تولید و اشتغال جدید ذا

دنبال کرده است.



افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران درسال 9 ماهه سال جاري

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/10/13

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران
گفت: با توجه به استخراج صورت هاي مالی 9 ماهه سال
1399، سود این بانک طی این مدت بیش از 5 برابر سال

 
گذشته افزایش یافته است. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی پست
بانک ایران، سیداصغر جلیلی نیا با اعلام این خبر افزود:
سود عملکرد این بانک در سال 1398 به میزان 974
میلیارد ریال بود که طی 9 ماهه سال جاري به 5497

 
میلیارد ریال افزایش یافته است. 

جلیلی نیا در ادامه اعلام کرد: دارایی هاي پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاري حدود 49 درصد افزایش داشته که مهمترین
عوامل افزایش آن شامل؛ رشد 71 درصدي تسهیلات و اوراق بهادار و همچنین رشد 72 درصدي سپرده هاي دیداري، رشد 55

 
درصدي سپرده هاي پس انداز و رشد 68 درصدي سپرده هاي مدت دار بوده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران تصریح کرد: سود حاصل شده طی این مدت ناشی از افزایش عملکرد بانک در
بخش هاي پرداخت تسهیلات و ارائه خدمات بوده است که براین اساس درآمدهاي مشاع حدود 56 درصد، غیرمشاع 69 درصد و

 
درآمدهاي ارزي 870 درصد بوده است. 

وي تأکید کرد: این عملکرد ناشی از انجام برنامه ریزي هاي مدون و عملیاتی و همچنین پایش و پویش مستمر عملکرد هریک از
واحدهاي اجرایی و ستادي بانک از سوي مدیرعامل و هیأت مدیره و همکاري بی نظیر مدیران، کارکنان و کارگزاران به ویژه شعب و

 
باجه هاي بانکی روستایی است. 

جلیلی نیا افزود: کاهش نرخ تجهیزمنابع، کنترل مستمر نسبت مطالبات به تسهیلات با مدیریت بهینه منابع، رعایت بهداشت اعتباري

 
و مدیریت بهینه هزینه ها موجب کاهش قیمت تمام شده پول در پست بانک ایران شده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران خاطرنشان کرد: توسعه خدمات بانکداري الکترونیک و استقبال گسترده
مشتریان از این خدمات در شرایط فعلی شیوع ویروس کرونا، توسعه خدمات بانکی در بیش از 5 هزار باجه بانکی روستایی از جمله
پذیرش وصول چک هاي تمامی بانک ها در این باجه ها، ارائه خدمات عمومی نظیر احراز هویت سجام و سایر خدمات رایج بانکی از

 
جمله عواملی است که موجب افزایش درآمدهاي غیرمشاع پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاري شده است. 

وي در پایان ضمن قدردانی از تلاش هاي مجموعه مدیران، کارکنان و کارگزاران باجه هاي بانکی تأکید کرد: پست بانک ایران به



عنوان بانک توسعه اي و تخصصی حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات با راهبرد پیشگام در اقتصاد دیجیتال و انتخاب اول مشتریان
مناطق روستایی و کمترتوسعه یافته، تمام تلاش خود را براي کمک به اشتغال زایی در بخش هاي مختلف اقتصادي و کسب و کارهاي
نوین به ویژه در بخش فناوري اطلاعات(ICT) و دانش بنیان ها و همچنین رونق و جهش تولید به کار بسته و همواره در برنامه هاي

ملی مشارکت فعالی دارد.



نباید اجازه بدهیم هیچ واحد تولیدي بخاطر مشکلات سوء مدیریتی تعطیل شود

منبع: رکناشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/10/13

رکنا: رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی گفت: نباید اجازه دهیم حتی یک واحد تولیدي تعطیل شود، اگر مشکلات
واحدتولیدي به دلیل سو مدیریت باشد باید به صورت جداگانه به تخلفات مدیر خاطی رسیدگی شود.

یه گزارش رکنا، به نقل از روابط عمومی دادگستري استان
آذربایجان شرقی موسی خلیل الهی در آیین افتتاح کارخانه
«پینارلبن تبریز» با اشاره به ابلاغ سند توسعه قضائی کشور
توسط رئیس قوه قضائیه و تاکید مقام معظم رهبري بر این
سند، اظهار داشت: سند توسعه قضایی حاضر باتوجه به
پشتوانه کار کارشناسی عظیم تنها یک برنامه عادي نبوده و

 
سندي راهبردي بوده که در کنار آن برنامه هاي متعدد در حوزه هاي مختلف اجرا خواهد شد. 

وي افزود: با اجراي سند توسعه قضایی تا سال 1402 شاهد تحول عظیمی در راستاي حفظ حقوق عامه و اشخاص و آزادي هاي

 
مشروط خواهیم بود. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی با بیان اینکه از جمله راهبردهاي ارائه شده در این سند حمایت از تولید و سرمایه گذاري هاي
مشروع است، اضافه کرد: از زمان مدیریت حضرت آیت االله رئیسی در خصوص مبارزه با مظاهر فساد، مفاسد اقصادي و حوزه اداري

 
اتفاقات خوبی افتاده که از طریق رسانه ها به اطلاع مردم رسیده است. 

وي ادامه داد: در کنار مبارزه با مظاهر فساد ایجاد زمینه براي تولید و اشتغال جزو برنامه هاي راهبردي قوه قضائیه بوده و بر این
اساس ستاد اجرایی اقتصاد مقاومتی در دادگستري ها در استان تشکیل شده و با همکاري همه حوزه ها فعال بوده و جزو ستاد هاي

 
موفق کشور است. 

خلیل الهی با بیان اینکه تلاش داریم در جلوگیري از تعطیلی واحدهاي تولیدي و بیکاري کارگران و همچنین زمینه سازي براي
اشتغال افراد جدید، نقش موثر ایفا کنیم، خاطرنشان کرد: عملا بیش از 55 واحد تولیدي که تعدادي در شرف ورشکستگی بوند با

 
مداخله و حمایت دادگستري استان به چرخه تولید بازگشته و در حال تولید و فعالیت هستند. 

وي تشریح کرد: همچنین 17 واحد تولیدي که متاسفانه ورشکست شده بودند با تلاش و مدیریت ستاد اجرایی اقتصاد مقاومتی در
دادگستري استان مشکلاتشان حل شده و وارد چرخه تولید شده اند که از جمله این واحدها کارخانه تولید لبنیات«پینارلبن» که به
دلیل سو مدیریت از سال 97 عملا به صورت مطلق تعطیل شده بود با تلاش دستگاه قضایی استان فعال شده و زمینه اشتغال 50 نفر

 
فراهم شد. 



رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی تاکید کرد: نباید اجازه دهیم حتی یک واحد تولیدي تعطیل شود هرچند شاید با مشکلات
مدیریتی مواجه باشند، اگر مدیري تخلف کرد باید به صورت جداگانه به این موضوع رسیدگی کرده و با مدیر خاطی برخورد شود اما

نباید این مساله زمینه ساز تعطیلی واحدها شود.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي

صنعت بازي

منبع: ایستناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/10/13

علاقه مندان به شرکت در دوره ویژه آموزش بازي سازي رایانه اي تا 15 بهمن ماه امسال براي ثبت نام مهلت دارند. این دوره
توسط انستیتو ملی بازي سازي با کمک دبیرخانه برنامه توسعه زیست بوم صنایع خلاق براي دانش پژوهان این حوزه برگزار

می شود. هدف از آن حمایت از دانش پژوهان علاقه مند به بازي سازي از سراسر ...

علاقه مندان به شرکت در دوره ویژه آموزش بازي سازي
رایانه اي تا 15 بهمن ماه امسال براي ثبت نام مهلت دارند.

این دوره توسط انستیتو ملی بازي سازي با کمک دبیرخانه
برنامه توسعه زیست بوم صنایع خلاق براي دانش پژوهان

 
این حوزه برگزار می شود. 

هدف از آن حمایت از دانش پژوهان علاقه مند به بازي سازي از سراسر کشور به ویژه مناطق محروم، اشتغال آفرینی و پرورش نیروي

 
انسانی متخصص در حوزه بازي سازي و ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي در بین جامعه و افزایش توجه به صنایع نرم و خلاق است. 

این دوره آموزشی در گروه هاي فنی، هنري و طراحی با حضور اساتید جدید و با استفاده از ظرفیت مرکز رشد بازي سازي در 18

 
عنوان درسی به صورت آنلاین برگزار می شود. 

بر اساس اعلام معاونت علمی ریاست جمهوري، علاقه مندان براي ثبت نام تا 15 بهمن ماه سال جاري فرصت دارند و می توانند براي
کسب اطلاعات بیشتر به سایت دبیرخانه برنامه توسعه زیست بوم صنایع خلاق مراجعه کنند.



روزگار مهجوري کمک پرستاران

منبع: سلامت نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/10/13

سلامت نیوز: روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود. برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران
بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم کردند. به گزارش سلامت نیوز به نقل

از روزنامه همشهري ، کرونا که آمد، سختی کار ما دوچندان شد. همراه ...

سلامت نیوز:«روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.»
«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند.

 
کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم کردند.» 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه همشهري ، « کرونا که آمد، سختی کار ما
دوچندان شد. همراه بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي بیمار را انجام می
دهیم. اعتراضی هم نیست، اما چرا اسمی از ما برده نمی شود و چرا ما را ندیدند؟» «هیچ

 
کدام از قوانین پرستاري شامل ما نمی شود؛ حتی پاداش کرونا. از کارانه هم خبري نیست.» 

این روایت کمک پرستارانی است که نه می خواهند نامشان فاش شود و نه کسی بداند کدام بیمارستان، محل خدمت شان است. آنها
با نام هاي مستعار از دردهایشان می گویند؛ از اینکه قرار بود بهیار باشند و حالا کمک پرستارند؛ از تبعیض ها و فشار کار و حمایتی
که از آنها نمی شود. آنها نه راه پس دارند و نه راه پیش. هزینه کرده اند و چندین سال است که در بیمارستان ها مشغول به کارند،
مشکل شان معیشت است و گلایه دارند که چرا هیچ قانونی از آنها حمایت نمی کند.خودش را نیلوفر معرفی می کند و حتی نمی

 
گوید در کدام شهر است. 

نگران است اگر گلایه اش به گوش مسئولان برسد، توبیخش کنند و شرکت طرف قرارداد، برایش نامه اي بزند که یعنی دیگر به او نیاز
ندارند. نیلوفر بیشتر از 3سال است که در یکی از بیمارستان هاي دولتی مشغول به کار است. 3سال پیش از طریق یکی از شرکت هاي
استخدامی که به گفته خودش، شرکت کوچک و ناشناخته اي است، جذب بیمارستان شد و حالا بیشتر از 10 ماه است که بیماران

 
بستري بخش کرونا را مراقبت می کند. 

نیلوفر می گوید، در تمام ماه هاي گذشته هیچ کس نامی از آنها نبرد و کسی نگفت کمک پرستار همان کسی بود که بیمار را در نبود
همراهش، تنها نگذاشت، به او غذا داد، دارو داد، تختش را مرتب و لباسش را عوض کرد، او را حمام و دستشویی برد و براي سی تی
اسکن و آزمایش جابه جایش کرد: «کمک پرستاران پابه پاي پرستاران کار کردند، اما حتی روز پرستار، آنها را در گروه پرستاري

 
نگذاشتند و کسی گلی به دستشان نداد. 

حتی در رسانه ها هم کسی اسمی از آنها نیاورد؛ درحالی که کافی است یک نفر بیاید و ببیند که این افراد مشغول چه کاري هستند و
چقدر براي بیماران زحمت می کشند.» تیرماه سال 94بود که معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت از آغاز دوره آموزش یکساله کمک



پرستاران مهارتی خبر داد و گفت که به دلیل بازنشسته شدن بهیاران و کمک بهیاران قدیمی، نیاز به بهیاران جدید است؛ به همین
دلیل این گروه آموزش می بینند و سال بعد هم از طرف بخش خصوصی و خرید خدمت جذب خواهند شد. کمک پرستاران را ابتدا به

 
عنوان بهیار و بعدها به عنوان کمک بهیار پاي کلاس هاي آموزشی کشاندند. 

اوایل کار، شرکت تعاونی کارکنان نظام سلامت به طور انحصاري برگزاري دوره را با مبلغ بیش از 5میلیون تومان در دست گرفته بود،
اما وقتی نسبت به این موضوع اعتراض شد و سازمان بازرسی به ماجرا ورود پیدا کرد، سازمان بسیج جامعه پزشکی و جهاددانشگاهی
هم به گروه برگزارکنندگان اضافه شدند. شرکت تعاونی کارکنان نظام سلامت، با مدیریت یکی از معاونان وقت وزارت بهداشت راه

 
اندازي شده بود. 

از افراد شرکت کننده در این دوره، به عنوان بهیار و کمک بهیار نام برده می شد. در بخش توضیحات وظایف و عملکرد این گروه پس
از پایان دوره، نوشته شده که «آنها در تمام بخش هاي بیمارستان فعال می شوند و در ساختار تشکیلاتی بیمارستان ها جایگاه
خواهند داشت.» یکی از قوانین شرکت در این دوره، نداشتن مدارك بالاتر از دیپلم بود؛ این در حالی است که بسیاري از کمک
پرستاران، مدارك کارشناسی و کارشناسی ارشد دارند و در این دوره ها هم شرکت کرده اند. قرار بود 2 ماه و نیم از دوره به آموزش
نظري و عملی و 9 ماه به کارآموزي اختصاص داده شود و 2هفته پایانی هم براي آمادگی براي شرکت در آزمون. اما به گفته برخی از

 
این کمک پرستاران، عده اي با پرداخت پول توانستند دوره را خیلی زودتر تمام کنند. 

سؤال اینجا بود که کمک پرستار چه وظایفی در بیمارستان دارد؟ 5سال پیش در شرح وظایف این گروه، اعلام شد که این افراد،
خدمات بهداشتی و مراقبت هاي روانی، جسمی و معنوي از بیماران را بر عهده دارند. خدمات تغذیه، تامین بهداشت اولیه فردي
بیماران، جابه جایی و نقل و انتقال آنها، نظافت محیط بستري و کمک در پذیرش و ترخیص بیماران جزو وظایف کمک پرستاران

 
عنوان شد. 

به اینها کنترل علائم حیاتی بیمار، وزن و گرفتن نمونه ادرار را هم باید اضافه کرد. آنها در بخش تئوري، آموزش داروشناسی و روش
هاي تجویز دارو، ایمنی بیمار و کنترل عفونت و... را هم آموزش دیدند، اما به گفته محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار، این
اقدامات تنها براي جذاب کردن دوره ها آموزش داده شد و بعدها جزو وظایف کمک پرستاران به شمار نرفت و حتی به آنها اجازه انجام

 
این اقدامات داده نشد. 

 
محروم از قوانین پرستاري 

کمک پرستار نیلوفر می گوید، آنها در بیمارستان شرح وظایف مشخصی ندارند. با شیوع کرونا، کارهاي جدیدي برایشان تعریف شد که
همان کارهاي همراه بیمار است. آنها از حجم بالاي کارها، کمبود نیرو و مراقبت از تعداد زیادي از بیماران در هر شیفت، انتقاد می

 
کنند. همه اینها هم در شرایطی است که باید در سکوت به کارشان ادامه دهند و هر اعتراضی مساوي است با امضاي نامه تعدیل. 

تبدیل وضعیت براي آنها آرزوي دست نیافتنی شده است؛ آن هم در شرایطی که پرستاران زیادي جلوتر از آنها در صف ایستاده اند و
نسبت به آنها اولویت دارند. نیلوفر می گوید، ساعت کاري شان بالاست، قانون ارتقاي بهره وري نظام سلامت و اضافه کار و سایر مزایا

 
براي آنها اعمال نمی شود و یک ماه سخت کاري براي او با حقوق 2میلیون و 600هزار تومان تمام می شود. 

شرکت به آنها کارانه نمی دهد، اما شرکت هاي بزرگ تر مبلغ بسیار ناچیزي به عنوان کارانه به نیروهایشان پرداخت می کنند.طرف
قرارداد کمک پرستاران، شرکت هاي خصوصی اند. به نیروهاي طرف قرارداد آنها، شرکتی می گویند که از حداقل مزایا و تسهیلات



کادر درمان بهره مند می شوند. برخی از این شرکت ها معروف و بزرگ هستند و برخی دیگر کوچک و با حداقل حمایت ها. شرکت ها
با توجه به بزرگی و کوچکی ، از نیروهایشان حمایت می کنند؛ هر چند که به گفته کمک پرستار نیلوفر، حتی شرکت هاي بزرگ نیز

 
در ماه گذشته به نیروهاي کمک پرستار تنها 150هزار تومان کارانه پرداخت کرده اند. 

 
آموزش کمک پرستار به نام بهیار 

نیلوفر با مدرك کارشناسی، زمانی که در این دوره ها شرکت کرد، تصورش این بود که به عنوان بهیار وارد بیمارستان می شود. این
تنها تصور او نبود، بلکه تمام کسانی که در نخستین دوره ها شرکت کردند، همین برداشت را داشتند؛ چراکه همه جا از آنها به عنوان

 
بهیار یاد می شد. در میانه دوره آموزشی بود که متوجه شدند اینها ترفندهایی براي جذب نیرو بوده است. 

با همه اینها برگزاري نخستین دوره شان با اعتراض پرستاران مواجه شد.مهر سال94 پرستاران به شکل گیري رشته کمک پرستاري
یک ساله دست به اعتراض زدند. آنها در دانشکده پرستاري دانشگاه تهران جمع شدند و از اینکه قرار بود گروهی آموزش داده شوند
که در امور بالینی و درمانی شرکت کنند، بیانیه نوشتند و خواستار تغییر در شرح وظایف آنها و جایگزینی بیماریار به جاي کمک

 
پرستار یا کمک بهیار براي جلوگیري از تداخل وظایفشان با پرستاران و بهیاران شدند. 

آن موقع به تازگی ماجراي آموزش این گروه مطرح شده بود. همان موقع اعلام شد که اضافه شدن کمک پرستاران براي حذف همراه
بیمار است؛ بنابراین امور جاري بیمار به کمک پرستاران سپرده می شود؛ حتی معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت هم به آنها
اطمینان خاطر داد که قرار نیست کمک پرستاران جاي پرستاران را بگیرند. اما پرستاران معترض بودند که چرا در شرح وظایف این

 
گروه برخی اقدامات درمانی مثل نظارت بر علائم حیاتی، کنترل دماي بدن، فشار خون، ضربان قلب و تعداد تنفس آمده است. 

آنها گفتند، چرا با وجود 20هزار کمک بهیار آماده به کار، نیروي جدید تربیت می شود؟ سال94، هزینه یک دوره آموزش دوره کمک
پرستاري که قبلا 5میلیون و800هزار تومان بود، 3میلیون و600هزار تومان اعلام شد و این در حالی بود که همان موقع دبیرکل خانه
پرستار تأکید کرد که هزینه این دوره 800هزار تومان است و مابقی آن سود به شمار می رود.با اینکه به گفته میرزابیگی، معاون وقت
وزیر بهداشت قرار بود سال بعد از این دوره، نیروها جذب مراکز درمانی شوند، اما 2سال بعد یعنی مهر96، افراد آموزش دیده بیکار در
انتظار یافتن شغل مانده بودند. حالا اعتراض اصلی کمک پرستاران، سپردن کار نیروهاي خدمات به آنهاست؛ درحالی که می گویند

 
آنها آموزش هاي دیگري دیده بودند. 

با اینکه کمک پرستاران می گویند دیگر بیمارستان ها نیروي بهیار و کمک بهیار و کمک پرستار جذب نمی کنند، اما دوره هاي
آموزشی کمک پرستاري همچنان در حال برگزاري است. نمونه آن جهاد دانشگاهی خراسان شمالی است که مرداد99 آگهی ثبت نام
دوره را منتشر و هزینه آن را 2میلیون و500هزار تومان اعلام کرد. کمک پرستاران در بیمارستان ها، با مقنعه صورتی و مانتو و شلوار

 
کرم، شناخته می شوند. قلب یکی از همین مقنعه صورتی ها، نوزدهم آبان در بیمارستانی در همدان، از تپیدن ایستاد. 

گلنار قیامتی، کمک پرستار 58ساله اي بود که در پی ابتلا به کرونا جانش را از دست داد و به عنوان دومین قربانی کروناي کادر
درمان همدان شناخته شد. این کمک پرستار در حالی 2 ماه پیش جانش را از دست داد که تنها 3 ماه به بازنشستگی اش مانده
بود.کمک پرستاران می گویند، کارهاي پرریسک و سطح پایین به عهده آنهاست و گاهی یک کمک پرستار باید از 35بیمار مراقبت

 
کند. هانیه 30ساله، یکی از این افراد است که چند هفته دیگر وارد دومین سال فعالیتش در یکی از بیمارستان هاي دولتی می شود. 

او هم تمایلی به برملا کردن هویتش ندارد. هانیه 8 ماه به طور مداوم در بخش کرونا مشغول به کار بوده و می گوید به دلیل فشار کار



بالا و سختی پوشش ضدکرونا، نیمی از وزنش را از دست داده. آنها در 3شیفت صبح، عصر و شب در بیمارستان مشغول به کارند و

 
تعدادشان کم است و قرار نیست نیروي جدیدي جذب شود: «اوایل پرستاران از اسم کمک پرستار، واهمه داشتند. 

تصورشان این بود که ما جاي آنها را می گیریم؛ درحالی که ما براي کمک رفته بودیم و دستیارشان هستیم، اما آنها ترس از امنیت
شغلی شان داشتند.» هانیه را یک شرکت کارآفرینی خصوصی به کار گرفته، حقوق اش کارگري است و کارانه اش حدود 150هزار
تومان. با مدرك کارشناسی مدیریت و حجم بالاي کار، دریافتی آخر ماهش حدود 3میلیون تومان می شود: «4سال پیش وقتی در

 
دوره آموزشی جهاد دانشگاهی شرکت کردم اصلا فکر نمی کردم قرار است این اتفاقات بیفتد. 

قرار بود بهیار شویم که سر از کمک پرستاري درآوردیم.» او در شهر کوچکی زندگی می کند که نرخ بیکاري بالاست. رشته تحصیلی
اش اشتغالی نداشته و از سرناچاري کار در این بخش را پذیرفته، اما می گوید مراقبت از بیماران را دوست دارد. گروهی از آنها
قراردادهاي 89روزه دارند که در بدترین شرایط استخدامی به سرمی برند. همه اینها در شرایطی است که بیمارستان ها با کمبود نیرو

 
مواجهند. او می گوید نیروهاي شرکتی اضافه کار اجباري دارند و در سخت ترین شرایط از آنها کار بیشتري می خواهند. 

 
کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود 

علی، 26ساله، 3سالی می شود به عنوان کمک پرستار در یکی از بیمارستان هاي دولتی سنندج مشغول به کار است. او می گوید،
شیفت هاي کمک پرستاري در کردستان متفاوت با سایر استان هاست. آنها شیفت شب کوتاه دارند که 5ساعت و نیمه است. روز بعد
هم کمک پرستار باید سر ساعت در محل کارش حاضر باشد. به گفته او، در هیچ یک از دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، چنین
شیفتی وجود ندارد. همه اینها در شرایطی است که بیشتر بیمارستان هاي این استان خارج از شهر قرار دارند و مسیر تردد، سخت و

 
ناهموار است. 

این افراد باید هزینه زیادي براي رفت وآمد پرداخت کنند. علی درباره شرایط شغلی کمک پرستاران می گوید که وظایف آنها تفاوتی با
نیروهاي خدماتی ندارد؛ حتی در بیمارستان آنها، به کمک پرستاران اجازه گرفتن قند و فشار خون را نمی دهند. اما در مقابل تمام

 
کارهاي مربوط به بهداشت و جابه جایی بیمار با کمک پرستار است. او هم مشکل همکارانش را در شهرهاي دیگر دارد: 

«ما به عنوان بهیار براي دوره آموزشی ثبت نام کردیم. تمام آنچه در این دوره به ما آموزش داده شد در قالب بهیار بود، اما بعدها
مشخص شد ما را براي کمک پرستاري می خواهند.» علی دوره آموزشی را سال 94گذراند و حالا از طریق یکی از شرکت ها مشغول

 
به کار است. این شرکت ماه گذشته 30هزار تومان به عنوان کارانه براي او واریز کرد؛ درحالی که 80ساعت اضافه کار داشت. 

در مجموع میزان دریافتی اش 3میلیون و900هزار تومان بود. علی می گوید کمک پرستاران آنقدر در معرض اشعه دستگاه ها قرار
دارند که باید به آنها حق اشعه تعلق گیرد، اما این اتفاق نمی افتد: «تا قبل از کرونا در هر شیفت 10 تا 15بیمار را براي سی تی اسکن
و رادیولوژي منتقل می کردیم و در معرض اشعه ها قرار داریم. اینها بازي با جان ماست.» به گفته او، در دوره آموزشی، آنها تمام
تئوري هاي ترم یک تا 4پرستاري را گذرانده اند. در بیمارستان کار نیروي خدمات را انجام می دهند و از تخصص شان استفاده نمی

 
شود. 

 
کمک پرستاري به دنبال منافع مالی و سیاست نادرست شکل گرفت 

ماجراي اعتراض کمک پرستاران به وضعیت شغلی شان اما اتفاق تازه اي نیست. آنها مدت هاست که معترضند و حالا با شیوع کرونا و



فشار مضاعف، صدایشان بلندتر شده. محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار که از ابتدا با شکل گیري کمک پرستاري مخالف بود
به همشهري می گوید: از زمانی که طرح تحول نظام سلامت اجرا شد، عده اي در وزارت بهداشت به دنبال این بودند تا پرستاري را
کوچک کنند؛ به همین دلیل براي جبران کمبود پرستار، قرار شد نیروهایی آموزش دیده و به نظام درمان اضافه شوند که این کمبود

 
را جبران کرده و اعتراض بیماران کاهش پیدا کند. 

همان موقع طرح بهیاري یک ساله مطرح و با راه اندازي مؤسسه هایی براي آموزش این افراد، شهریه هاي قابل توجهی از این افراد
دریافت شد. حتی اوایل تعرفه اش بالاي 7میلیون تومان بود، اما بعدها کاهش پیدا کرد؛ درحالی که ما اساسا چیزي به عنوان بهیاري
یکساله نداریم. شریفی مقدم در توضیح بیشتر می گوید: همان موقع گروه پرستاري نسبت به این اقدام اعتراض کرد، ولی به هر حال

 
منافع مالی پشت ماجرا بود. 

با این حال این دوره ها برگزار شد و بعدها بهیار به کمک پرستار تغییر نام داد؛ درحالی که به طور معمول بهیاران افرادي هستند که
مدرکشان از سیکل شروع می شود و معمولا در مناطق محروم براي کمک به وضعیت بهداشت به مدت 3سال آموزش می بینند و
پولی از آنها گرفته نمی شود. هم اکنون نزدیک به 15مدرسه بهیاري در مناطق محروم وجود دارد. شریفی مقدم می گوید که شرح
وظایفی که براي کمک پرستاران نوشته شده همان وظایف کمک بهیار است و با این روش به نوعی این افراد فریب خوردند؛ درحالی
که خیلی از آنها مدارك تحصیلی بالایی دارند؛ حتی گزارش هایی به دست ما رسیده که مدرك فروشی اتفاق افتاده و افرادي بدون

 
گذراندن دوره، مدرك گرفتند. 

به گفته او، عنوان کمک بهیاري از سال94-93 حذف شده و کمک پرستاران به نوعی جایگزین این گروه شده اند، اما از همه مزایا و
قوانین شامل پرستاري محرومند که نمونه آن قانون ارتقاي بهره وري است: «در این قانون یا قانون مشاغل سخت و زیان آور، اسمی از

 
کمک پرستاري نیامده است؛ آن زمان هم اصلا چنین عنوانی وجود نداشت؛ بنابراین آنها نمی توانند از این قوانین بهره ببرند. 

حتی میزان ساعت کار در شیفت شب براي پرستاران 18ساعت حساب می شود، اما براي کمک پرستار 12ساعت.» به گفته دبیرکل
خانه پرستار، وظایف کمک پرستار شبیه نیروهاي خدمات است و به اقدامات اولیه مراقبتی از بیماران مربوط می شود. بهیار در رده

 
بالاتري قرار دارد و می تواند تزریق عضلانی انجام داده و فشار خون بگیرد. 

به هر حال شکل گیري کمک پرستاري به دنبال سیاست هاي نادرست مدیران وقت وزارت بهداشت و سودهاي مالی بوده است.نام
کمک پرستاران از قلم افتاده، از فهرست بلندبالاي کادر درمان جامانده اند و فراموش شده اند و حالا می خواهند در میان کادر درمان،

جایی داشته باشند.



سهم 11.1 درصدي بانوان از تعاونی هاي استان زنجان

منبع: ایسناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: 11.1 درصد از تعاونی هاي استان زنجان، متعلق به بانوان است.

محمدرضا یوسفی صبح امروز (13 دي ماه) در جمع
خبرنگاران با اشاره به اهمیت جایگاه بانوان در فضاي کسب
و کار، عنوان کرد: تعداد کل تعاونی هاي فعال استان
1207 مورد بوده که از این تعداد، 134 تعاونی متعلق به

 
بانوان است. 

وي افزود: این موضوع نشان می دهد که 11.1 درصد از

 
تعاونی هاي استان زنجان، متعلق به بانوان است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان تاکید

 
کرد: اشتغال زنان موجب بالا رفتن سطح درآمد و رفاه خانواده و افزایش نرخ مشارکت در عرصه اقتصاد می شود. 

یوسفی، اشتغال زنان را موجب بالا رفتن سطح درآمد و رفاه خانواده و افزایش نرخ مشارکت در اقتصاد دانست و ادامه داد: مشارکت

 
زنان در گروه هاي تعاونی، علاوه بر رفع نیازهاي اقتصادي موجب خودباوري و استقلال مالی زنان می شود. 

وي یادآور شد: با توجه به اهمیت جایگاه زنان در اشتغال و کارآفرینی، ایجاد و تقویت تعاونی هاي بانوان موجب می شود تا زنان در

 
کنار مردان به تولید سرمایه و ارائه خدمات اجتماعی، اقتصادي و سایر فعالیت ها بپردازند. 

این مسئول خاطرنشان کرد: در صورتی که جامعه زنان جویاي کار با مزایاي فعالیت هاي گروهی و کار جمعی آشنا و دستگاه ها به

 
اجراي مزایاي قانون بخش تعاون ملزم شوند، جهش اقتصادي در حوزه زنان و اشتغال پایدار به وجود خواهد آمد. 

انتهاي پیام



فراخوان کارخانه نوآوري سام براي شروع فعالیت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/10/13

 
 

خبرگزاري آریا - کارخانه نوآوري سام به محلی مناسب براي تمرکز نیروهاي خلاق، تیم هاي دانشی و صاحب ایده، استارت آپ هاي

 
کشور و سرمایه گذاران خطرپذیر در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی در صنعت لوازم خانگی تبدیل گردیده است. 

به گزارش خبرگزاري آریا : به عنوان نخستین مرکز نوآوري صنعت پیشگام، جذاب و پرتحول لوازم خانگی در راستاي تاب آوري این
صنعت استراتژیک در مقابل مشکلات محیطی، محدودیت ها و تحریم هاي بین المللی، با دارا بودن بستري ویژه در مجاورت سایت
بزرگ تولید و نیز فضاي اداري و خدماتی شامل فضاي کاري اشتراکی، امکانات آزمایشگاهی، اتاق جلسات، سالن همایش، رستوران و
کافی شاپ، و زیرساخت هاي ارتباطی به محلی مناسب براي تمرکز نیروهاي خلاق، تیم هاي دانشی و صاحب ایده، استارت آپ هاي

 
کشور و سرمایه گذاران خطرپذیر در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی در صنعت لوازم خانگی تبدیل گردیده است. 



 
 

این مرکز به منظور بهبود کیفیت، بومی سازي و هوشمند سازي محصولات لوازم خانگی تولیدي خود از فعالان و علاقه مندان این
صنعت اعم از صاحبان ایده، دانشجویان، پژوهشگران، فارغ التحصیلان و کلیه فعالان فناور، شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها
دعوت به عمل می آورد در بستر جذاب نوآوري در این صنعت شتاب دهنده (پیشران) اقتصاد کشور و در محیطی پویا، خلاق و

 
یکپارچه مشارکت جویند. 

 
 .

 
جهت ارسال اطلاعات لطفا به دایرکت پیج کارخانه نوآوري سام مراجعه فرمایید: 

.samsuf_ir@



پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در قزوین

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین از تشکیل هزار و 649 پرونده اشتغال روستایی در استان و پرداخت 238
میلیارد تومان تسهیلات در این زمینه خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، رضا گروسی، مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: این میزان
تسهیلات براي اشتغال سه هزار و 908 نفر در استان از ابتداي

 
سال جاري تاکنون پرداخت شده است. 

وي با اشاره به میزان تسهیلات پرداختی در شهرستان هاي
استان ، افزود : در آبیک 29 میلیارد و 800 میلیون تومان، آوج
12 میلیارد و 700 میلیون، البرز 12 میلیارد و 900 میلیون،
بوئین زهرا 64 میلیارد و 900 میلیون، تاکستان 35 میلیارد و
900 میلیون و شهرستان قزوین 81 میلیارد و 800 میلیون

 
تومان تسهیلات روستایی پرداخت شده است. 

گروسی، تحقق پرداخت سهمیه تسهیلات اشتغال روستایی استان را ناشی از تعامل و همکاري خوب بانک ها، دستگاه هاي اجرایی با
کمیته هاي فنی استانی و شهرستانی و تدابیر و حمایت هاي استاندار، حوزه اقتصادي استانداري، سازمان مدیریت و برنامه ریزي

 
استان و فرمانداران دانست. 

وي توسعه کارآفرینی را بهترین راه ایجاد اشتغال پایدار در مناطق شهري و روستایی استان قزوین توصیف کرد و افزود: باید با

 
همکاري و عزم جدي دستگاه هاي اجرایی زمینه تحقق این هدف را فراهم کنیم. 

مدیر کل کار و رفاه اجتماعی استان گفت : کارآفرینی به معناي ایجاد فرصت، خلق ایده و خطرپذیري در ایجاد یک فرصت شغلی یا
بنگاه اقتصادي است که با تشکیل تیم هاي کاري و تعاونی و اشتراك ایده ها و سرمایه ها به خلق فرصت هاي شغلی جدد منجر می

 
شود. 

گروسی افزود : توسعه اشتغال، نیازمند توسعه مهارت، ارتقاي فناوري و سرعت بخشیدن به برنامه ها است که با نقش آفرینی همه

 
دستگاه هاي اجرایی استان محقق خواهد شد. 

وي گفت : تحقق کارآفرینی در مناطق روستایی استان به عنوان یک ضرورت، نیازمند توسعه فرهنگ کارآفرینی و بسترسازي جهت
تربیت و پرورش کارآفرینان روستایی است که بدون همراهی و همکاري سازمان هاي دولتی و غیردولتی و برگزاري دوره هاي آموزشی

 
کارآفرینی و مشاوره محقق نخواهد شد. 

گروسی افزود : یکی از اهداف اجراي این قانون، مهاجرت معکوس به روستا ها بوده که با پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال



 
روستایی تا حدودي تحقق یافته است. 

طبق سرشماري سال 95، 952 هزار و 149 نفر از جمعیت استان قزوین در نقاط شهري و 321 هزار و 610 نفر نیز در نقاط روستایی

 
زندگی می کنند. 

به لحاظ خانوار نیز 295 هزار و 19 خانوار استان قزوین در شهر ها و 102 هزار و 144 خانوار نیز در روستا ها اقامت دارند.



برگزاري وبینار کارآفرینی در دانشگاه جهرم

منبع: بازار کارشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر گروه علوم و صنایع غذایی دانشگاه جهرم از برنامه ریزي براي برگزاري وبینار کارآفرینی در حوزه صنایع غذایی با عنوان
"از ایده تا عمل" خبر داد.

مدیر گروه علوم و صنایع غذایی دانشگاه جهرم از برنامه ریزي براي برگزاري وبینار کارآفرینی در حوزه صنایع غذایی با عنوان

 
""از ایده تا عمل"" خبر داد. 

دکتر عبداالله همتیان در گفت و گو با ایسنا افزود: این وبینار به همت انجمن علمی صنایع غذایی دانشگاه جهرم و با حضور دکتر سید

 
محمد حسینی، رئیس هیئت مدیره ي کارخانه ي ارژن ماکارون و نماینده استانداري در صنعت غذا برپا می شود. 

وي درباره ي محورهاي این وبینار بیان کرد: معرفی واحد تولیدي و محصولات، روند و مراحل تولید ایده و چگونگی تبدیل ایده به

 
محصول (کسب و کار موفق) از مهمترین محورهاي این وبینار است. 

وي کارآفرینی، مشکلات، موانع و راهکارها، طرح ایده هاي نو براي دانشجویان(پیشنهادها) و چگونگی احداث شرکت هاي دانش بنیان

 
در حوزه صنایع غذایی را از دیگر محورهاي این رویداد دانست. 

همتایان با بیان اینکه این وبینار با پرسش و پاسخ دانشجویی همراه است، درباره ي سوابق اجرایی سخنران این برنامه گفت: دکتر سید

 
محمد حسینی، مدیرعامل اولین کارخانه غذاهاي گرم و نیمه آماده و عضو انجمن ملی صنایع غذایی ایران، سخنران این برنامه است. 

به گفته وي این وبینار با هدف اشتراك تجربیات کارآفرینان در زمینه ها و زمینه هاي کارآفرینی براي فارغ التحصیلان صنایع غذایی

 
برگزار می شود. 

عضو هیئت علمی دانشگاه جهرم گفت: این وبینار با استفاده از سامانه ادوب کانکت، برگزار خواهد شد و علاقه مندان می توانند براي
کسب اطلاعات بیشتر و دریافت لینک وبینار به شناسه @fardaj در تلگرام پیام دهند



دانشگاه علوم پزشکی از فعالان بخش خصوصی سلامت حمایت می کند

منبع: بازار کارشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/10/13

مسوول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با اعلام اینکه این دانشگاه از فعالان بخش خصوصی سلامت به شیوه هاي
مختلف حمایت می کند، گفت: در این راستا دانشگاه قصد دارد بیشترین جذب را در طرح مشوق بیمه اي براي فعالان حوزه

سلامت داشته باشد.

مسوول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با اعلام اینکه این دانشگاه از فعالان بخش خصوصی سلامت به شیوه هاي
مختلف حمایت می کند، گفت: در این راستا دانشگاه قصد دارد بیشترین جذب را در طرح مشوق بیمه اي براي فعالان حوزه سلامت

 
داشته باشد. 

"محمد رشیدي" روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: یکی از برنامه هاي دولت، حمایت از اشتغال کارگاه هاي اقتصادي

 
بخش خصوصی و تعاونی در قالب طرح مشوق هاي بیمه اي است. 

 
به گفته او، این طرح به منظور تشویق و ترغیب کارفرمایان براي به کارگیري دانش آموختگان دانشگاهی است. 

وي اظهار داشت: در این طرح حق بیمه سهم کارفرما به علاوه سه درصد سهم بیمه بیکاري (در مجموع به میزان 23 درصد حداقل
دستمزد تعیین شده از سوي شوراي عالی کار) مربوط به نیروي کار جدید جذب شده حداکثر تا 2 سال، ماهانه از سوي وزارت تعاون

 
کار و رفاه اجتماعی به حساب کارفرما مستقیماََ واریز می شود. 

مسوول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه در ادامه گفت: با بهره گیري از طرح مشوق بیمه اي، کارفرمایان می توانند هر

 
میزان نیروي کار جدید مورد نیاز خود را بدون محدودیت جذب کنند. 

رشیدي افزود: شرایط کارفرما براي بهره مندي از مزایاي این طرح، داشتن مجوز فعالیت از مراجع رسمی کشور، دریافت کد کارگاهی

 
تامین اجتماعی و ثبت نام در سامانه مشوق بیمه اي به آدرس Moshavegh.mcls.gov.ir است. 

وي تصریح کرد: شرایط نیروي کار این طرح نیز، داشتن تحصیلات لیسانس و بالاتر، داشتن سن کمتر از 38 سال (مدت زمان خدمت

 
وظیفه به حداکثر سن افراد ذکور اضافه می شود) و حداکثر سابقه بیمه 36 ماه است. 

 
استان کرمانشاه با 2 میلیون نفر جمعیت داراي بیش از هزار واحد تولیدي و صنعتی با اشتغالزایی 30هزار نفر است. 

در این استان 765 هزار نفر معادل 39.2 درصد زیرپوشش بیمه تامین اجتماعی قرار دارند.



ایجاد زیرساخت هاي تبدیل ایده به محصول در دانشگاه منابع طبیعی گرگان

منبع: بازار کارشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/10/13

رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان با اشاره به اینکه امروزه شاهد تغییر نسلی در این دانشگاه هستیم و نگاه
کارآفرینی در بین مجموعه دانشگاه وجود دارد، گفت: خوشبختانه در حال حاضر، همه زیرساخت ها براي تبدیل ایده به

محصول در این دانشگاه ایجاد شده است.

رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان با اشاره به اینکه امروزه شاهد تغییر نسلی در این دانشگاه هستیم و نگاه
کارآفرینی در بین مجموعه دانشگاه وجود دارد، گفت: خوشبختانه در حال حاضر، همه زیرساخت ها براي تبدیل ایده به محصول در

 
این دانشگاه ایجاد شده است. 

دکتر علی نجفی نژاد امروز در جلسه شوراي دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان با حضور دکتر رحیمی، معاون پژوهش و
فناوري وزیر علوم اظهار کرد: با توجه به فشارهاي تحمیلی از سوي کشورهاي استکباري و خصومت هاي دشمنان ایران اسلامی،

 
دانشگاه ها باید با جهاد علمی و با استفاده از علم و دانش جوانان و نخبگان کشور، زمینه هاي پیشرفت را براي کشور فراهم کنند. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر اگر سیر تحول نسلی دانشگاه هاي کشور را بررسی کنیم، دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی

 
گرگان، یکی از موفق ترین دانشگاه ها در کشور است. 

نجفی نژاد با بیان اینکه دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان جزو اولین دانشگاه هاي کشور بوده که موفق به تهیه سند
دانشگاه کارآفرین شده است، گفت: این دانشگاه، به عنوان دانشگاه تخصصی، امکاناتی چون 92 آزمایشگاه و کارگاه، دو مزرعه آموزشی

 
و پژوهشی و جنگل آموزشی و پژوهشی را داراست. 

رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان خاطرنشان کرد: این دانشگاه در موضوعات کلان کشور و استان، از جمله طرح
مدلسازي امنیت غذایی کشور تا سال 2050، طرح کلان مدیریت جامع حوزه هاي آبخیز، مطالعه نیمه تفصیلی حوزه هاي آبخیز
جنگلی شمال کشور، طرح آمایش سرزمین استان، طرح نجات خلیج گرگان، طرح سازگاري با کم آبی استان گلستان و طرح ماهیان

 
خاویاري مشارکت خوبی داشته است. 

وي بیان کرد: توسعه گلخانه هاي آموزشی و پژوهشی، راه اندازي مرکز نوآوري و تحقیقاتی امنیت آب، غذا و انرژي، راه اندازي موزه
تاریخ طبیعی، تأسیس شرکت دانش بنیان دانشگاهی، راه اندازي مدرسه اشتغال تخصصی کشاورزي و راه اندازي پردیس تخصصی

کشاورزي و منابع طبیعی از جمله برنامه هاي آتی دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان است.



صندوق اعتبارات زنان روستایی در قزوین 2 هزار عضو دارد

منبع: بازار کارشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/10/13

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی در قزوین داراي 2 هزار عضو بوده که
از خدمات کارآفرینی و کسب و کار آن بهره مندند.

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی در قزوین داراي 2 هزار عضو بوده که از

 
خدمات کارآفرینی و کسب و کار آن بهره مندند. 

فاطمه خمسه روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی تحت نظارت دفتر توسعه
فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري وزارت جهاد کشاورزي ایجاد می شود و به عنوان تشکل هاي اجتماعی - اقتصادي و

 
در راستاي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار و کارآفرین وظایفی را برعهده دارد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 72 صندوق در روستاهاي استان قزوین با مدیریت زنان روستایی تشکیل و اداره می شود، تصریح کرد:
این صندوق ها با همکاري بانک توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و صندوق زنان عشایري بانک کشاورزي تشکیل شده و

 
تسهیلاتی با سود کم و بدون ضامن در اختیار زنان قرار می دهد. 

خمسه اضافه کرد: طی سه سال گذشته 2 میلیارد و 910 میلیون تومان اعتبار از سوي بانک هاي یاد شده به این صندوق ها تزریق

 
شده و مدیران آن نیز براساس نیاز روستا و متقاضیان، تسهیلاتی را با ارقام متنوع در اختیار زنان روستایی قرار داده اند. 

این مسوول با بیان اینکه اعضاي این صندوق ها را تنها زنان روستایی و عشایري تشکیل می دهند، گفت: سرمایه صندوق ها نیز
متعلق به جامعه محلی و زنان عضو آن بوده و علاوه بر ارایه خدمات آموزشی عمومی و تخصصی، بر آموزش لازم براي مدیریت صندوق
ها از سوي معاونت ترویج و آموزش جهاد کشاورزي تاکید شده تا براي پرداخت وام وثیقه اي اخذ نشود و ضمانت ها براساس تعهد

 
جمعی و به شیوه نظارت گروهی صورت می پذیرد. 

به گفته خمسه، بیشترین تعداد صندوق هاي تشکیل شده متعلق به شهرستان بویین زهرا به 23 مورد بوده و این در حالی است که

 
برخی از روستاهاي آن مانند احمدآباد داراي سه صندوق اعتباري در حوزه زنان روستایی هستند. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین یادآور شد: ایجاد هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی و تقویت بنیه مالی زنان روستایی و
عشایري و همچنین تامین سرمایه اولیه براي راه اندازي کسب و کارهاي پایدار از مهمترین موضوعات این سازمان در استان است.



چرا باید کارخانه نوآوري ایجاد شود؟

منبع: ایسناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر توانمندسازي و توسعه کسب و کار شتاب دهنده فردوسی گفت: رشدي که در کارخانه نوآوري اتفاق می افتد مبتنی بر
پتانسیل افراد است تا کسب و کار خود را به منصه ظهور برسانند، اما در شتاب دهنده ها و مراکز رشد، کسب و کارها را به

جلو می بریم. بنابراین رشد طبیعی و ارگانیک در کارخانه نوآوري رقم می خورد.

ملیحه فرامرزي در برنامه اینستاگرامی شتاب دهنده کسب
و کار فردوسی در خصوص جایگاه کارخانه نوآوري در
اکوسیستم نوآوري اظهار کرد: یکی از اهداف و ماموریت
هایی که براي کارخانه نوآوري تعریف شده است، برطرف
کردن چالش هایی ست که در شرق کشور براي کسب و
کارها وجود دارد و منجر به تسهیل راه اندازي کسب و کار

 
و ایجاد نوآوري و رشد کسب و کارها شود. 

وي عنوان کرد: مراکز رشد، شتاب دهنده ها و پارك علم و
فناوري در قسمت زیرساخت ها قرار می گیرند و فضاهاي

تسهیل گر و اجزاي اکوسیستم هستند و جزو نهادهایی به شمار می روند که نقش تسهیل گرانه را ایجاد می کنند. در کارخانه هاي
نوآوري نسخه کوچک شده اکوسیستم را می توانیم مشاهده کنیم؛ چراکه عوامل مختلف را در کنار هم قرار می دهد و نقش آن این

 
است که بتواند تسهیل گري را انجام و سرعت کسب و کار را افزایش دهد. 

فرامرزي خاطرنشان کرد: اولین مرکز رشد در سال 1960 در آمریکا شکل گرفت. اتفاقی که در دنیا به وجود می آید، این است که بنا
به نیاز جامعه با تحول مواجه می شویم. بنابراین رشدي که در 40 سال گذشته براي مراکز رشد به وجود آمده یک ماموریت داشته و

 
اکنون که نسل چهارم و پنجم را طی می کند و هدف دیگري دارد. 

وي بیان کرد: ما همیشه تصور می کنیم مرکز رشد یعنی مکانی دولتی که به دانشگاه و پارك علم و فناوري مرتبط است اما اکنون
مراکز رشدي هم وجود دارند که نیمه دولتی هستند و هدف شان این است که از کسب و کارها حمایت کنند و تنها شغل ایجاد شود.
اکنون رویکرد شبکه سازي در مراکز رشد مد نظر است و مراکز رشد با اهداف مختلف شکل گرفته اند و نسل به نسل تغییر کرده
است. اکنون باید مانند دانشگاه ها، در مورد نسل چهار مراکز رشد صحبت کنیم چراکه نیاز جامعه تغییر کرده و ما در مورد سازمان ها

 
و مراکزي صحبت می کنیم که پویا هستند و در طی زمان تغییر می کنند. 

مدیر توانمندسازي و توسعه کسب و کار شتاب دهنده فردوسی اظهار کرد: مراکز رشد فضایی هستند که بازه زمانی بلندمدت تري
براي کسب و کارها به وجود می آورند و می توانند از مرحله ایده ورود پیدا کنند. همچنین یکی از ماموریت هاي شتاب دهنده ها این
است که مدل کسب و کار را اصلاح کند. بنابراین نیاز جامعه تغییر کرده تا شتاب دهنده ها شکل گرفتند و با ایجاد بحران در جامعه
کسب و کارها، بدون اینکه مدل کسب و کار مشخصی داشته باشند تنها رشد سریع کردند. در نتیجه براي بحران جامعه شتاب دهنده



 
ها ایجاد شدند تا معضلات را مرتفع کنند. 

وي اضافه کرد: شتاب دهنده ها معمولا روي استارت آپ هایی سرمایه گذاري می کنند که از مرحله ایده گذشته و نمونه اولیه دارند و
سرمایه مالی تزریق می کند. در نتیجه ورود همزمان در شتاب دهنده ها اتفاق می افتد و این اقدام را در مراکز رشد نمی بینیم و در
بازه زمانی که استارت آپ می تواند در شتاب دهنده بماند، زمان کوتاه تري است و ظرف مدت 6 ماه تا یکسال تکلیف آن کسب و کار
مشخص می شود و این امر در مورد مراکز رشد اتفاق نمی افتد. بنابراین نمی توانیم بگوییم این شتابدهنده نسخه کوچک یا جدید

 
مرکز رشد است چراکه هر کدام اهداف مشخصی را دنبال می کنند. 

فرامرزي گفت: فلسفه و هدف مرکز رشد مشخص است و می داند که باید چه نیازي را برآورده کند و این امر در مورد شتاب دهنده ها
هم صدق می کند. ما تصور می کنیم شتاب دهنده ها خصوصی هستند اما مدل هاي مختلفی در دنیا وجود دارد و شتاب دهنده هاي
دولتی با هدف آموزش و رشد ورود می کنند و در مرحله ایده هم روي استارت آپ ها سرمایه گذاري می کنند و بعُد آموزش براي آن

 
ها اهمیت بیشتري دارد. 

 
در کارخانه نوآوري رشد ارگانیک اتفاق می افتد 

وي اضافه کرد: در کارخانه نوآوري تجمیع منابع اتفاق می افتد که ما در مراکز دیگر به این صورت و در این سطح مشاهده نمی کنیم،
به عنوان مثال شتاب دهنده فردوسی با تعداد مشخصی سرمایه گذار با هم در ارتباط هستند اما زمانی که در کارخانه نوآوري ورود
پیدا کند شرایط بهتر می شود و تجمیع منابع به همه کمک می کند که رشد سریع تري اتفاق بیفتد. ویژگی بسیار مهمی که ما در

 
دیگر مراکز تسهیل گر نمی بینیم این است که در کارخانه نوآوري رشد ارگانیک اتفاق می افتد. 

مدیر توانمندسازي و توسعه کسب و کار شتاب دهنده فردوسی عنوان کرد: زمانی که کسب و کاري در شتاب دهنده مشغول فعالیت
می شود تنها اقدامی که می توان براي آن کسب و کار انجام داد این است که منتور در اختیار آن ها قرار دهیم و قدم به قدم با آن ها
جلو برویم تا در صورت انجام اعمال اشتباه به آن کسب و کار کمک کنیم. بنابراین در شتاب دهنده ها و مراکز رشد به واسطه اینکه

 
امکانات در اختیار کسب و کارها و استارت آپ ها قرار می گیرد، رشد طبیعی به وجود نمی آید و واقعی نیست. 

وي افزود: در کارخانه نوآوري تنها پلت فرم هستیم و فضایی را ایجاد می کنیم تا کسب و کارها با هم ارتباط برقرار کنند و در این
مجموعه چنین اتفاقی رخ می دهد. رشدي که در کارخانه نوآوري اتفاق می افتد مبتنی بر پتانسیل افراد است تا کسب و کار خود را
به منصه ظهور برساند اما در شتاب دهنده ها و مراکز رشد، کسب و کارها را به نوعی به جلو می بریم. بنابراین رشد طبیعی و ارگانیک
در کاخانه نوآوري رقم می خورد چراکه تنها منابع و فضا ایجاد می شود و دیگر فعالیت ها به عهده کسب و کارهاست که با یکدیگر
تعامل برقرار کنند تا رشد طبیعی خود را داشته باشند. بنابراین اقدامی که در کارخانه نوآوري می تواند رخ دهد این است که پویایی و
تعامل بین اجزا به وجود آید تا بتوانیم رابطه اي بین اجزایی که در شهر مشهد هستند و سردمداران حوزه کارآفرینی به شمار می روند

 
را در کنار هم قرار دهیم و جامعه اي بسازیم که به خروجی مورد نظر برسد. 

فرامرزي تصریح کرد: همه ما با بحث اکوسیستم آشنا هستیم و در محیط زیست این عبارت زیاد به کار برده شده و زمانی که تعریف
اکوسیستم را نگاه می کنیم، یک اجتماعی از عوامل زنده و غیر زنده در محیط کنار یکدیگر قرار گرفته اند و با هم تعامل و رابطه
دارند. نکته دیگري که در تعریف اکوسیستم اهمیت دارد این است که ترکیبی از عوامل مختلف را در برمی گیرد و باید با هم تعامل

 
داشته باشند و این تعامل پویا باشد. 



مدیر توانمندسازي و توسعه کسب و کار شتاب دهنده فردوسی گفت: عواملی که در کنار هم قرار می گیرند، عواملی هستند که تاثیر
می گذارند تا کسب و کاري شکل گیرد. کارآفرینی و صاحبان کسب و کار که شغلی را راه می اندازند اهمیت دارند. در نتیجه محیطی
که کسب و کار فعالیت می کند مهم است، سیاست ها، قوانین و زیرساخت ها از عواملی هستند که در اکوسیستم کارآفرینی دیده می
شود. زمانی که از اکوسیستم نوآوري صحبت می کنیم باید تمرکز خود را بر عوامل محلی نیز گذاشت تا به اهداف مورد نظر خود

 
دست پیدا کنیم. 

انتهاي پیام



180 میلیارد ریال سرمایه گذاري در حوزه گردشگري چهارمحال و بختیاري

انجام شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/10/13

گروه استان ها - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري گفت: بخش خصوصی از ابتداي
سال جاري تاکنون افزون بر 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري با اشتغال زایی 170 نفر در حوزه گردشگري استان انجام داده

است.

گروه استان ها - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی چهارمحال و بختیاري گفت: بخش خصوصی
از ابتداي سال جاري تاکنون افزون بر 180 میلیارد ریال
سرمایه گذاري با اشتغال زایی 170 نفر در حوزه

 
گردشگري استان انجام داده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شهرکرد، مهرداد جوادي
صبح امروز در جلسه انعقاد تفاهم نامه با فنی و حرفه اي
اظهارداشت: بخش خصوصی تاکنون 813 میلیارد ریال در
حوزه گردشگري سرمایه گذاري کرده است و زمینه اشتغال

 
686 نفر در سال هاي 1397 تاکنون از سوي بخش خصوصی در حوزه هاي مرتبط با گردشگري استان فراهم شده است. 

وي با بیان اینکه از این میزان سرمایه گذاري 393 میلیارد ریال با اشتغال زایی 319 نفر مربوط به سال 1397 است، افزود: بخش

 
خصوصی سال گذشته در حوزه گردشگري 240 میلیارد ریال سرمایه گذاري با اشتغال زایی 197 نفر داشته است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري بیان کرد: بخش خصوصی از ابتداي سال جاري تاکنون

 
افزون بر 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري با اشتغال زایی 170 نفر در حوزه گردشگري استان انجام داده است. 

جوادي با اشاره به انعقاد تفاهم نامه با فنی و حرفه اي خاطرنشان کرد: این تفاهم نامه با هدف گسترش همکاري و استفاده متقابل از
امکانات تحقیقاتی، آموزشی و فرهنگی به منظور ارتقاء توانمندي و مهارت افزایی نیروي انسانی متقاضی شغل یا شاغل در حوزه صنایع
دستی و بهره مندي مستمر از ظرفیت هاي موجود در راستاي ارائه خدمات آموزشی براساس استانداردهاي آموزشی یک پارچه و
منسجم ملی و بین المللی و تأکید بیشتر بر آموزش هاي عملی براي افزایش سطح دانش فنی و مهارتی شاغلان و کارجویان در حوزه
صنایع دستی با هدف توسعه کارآفرینی و ایجاد توسعه کسب و کار نوآوران از طریق آموزش هاي متناسب با نیاز کارآفرینان نوپا و

 
تدوین و بازنگري استانداردهاي آموزشی مهارتی در سطح هاي مختلف در حوزه صنایع دستی منقد می شود. 

وي با بیان اینکه این تفاهم نامه به مدت 2 سال بین اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اداره کل فنی و حرفه اي
استان اعتبار دارد، گفت: امضا و اجراي چنین تفاهم نامه هایی سبب ارتقاء توان و سواد هنرمندان و فعالان حوزه صنایع دستی و

 
هنرهاي سنتی می شود. 



مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه207 نفر در استان آموزش هاي صنایع
دستی را فرا گرفتند، تصریح کرد: این تعداد هنرجو از ابتداي سال جاري تاکنون با حضور در 8 دوره آموزشی موفق به فراگیري

 
آموزش هاي صنایع دستی شدند. 

وي بیان کرد: این دوره هاي آموزشی در شهرستان هاي کوهرنگ، سامان و خانمیرزا از برگزار و در رشته هاي گلیم بافی و نساجی

 
سنتی به شرکت کنندگان آموزش داده شد. 

 
پروتکل هاي بهداشتی ویژه "گردشگري ایمن" در یزد تدوین شد 

 
13 هزار واحد گردشگري به سامانه جانا متصل شدند 

 
دبیر فراکسیون گردشگري مجلس : صنعت گردشگري در ایام کرونا خسارت هاي بسیاري متحمل شد 

جوادي با بیان اینکه از ابتداي سال جاري تاکنون 200 هنرمند فعال در حوزه صنایع دستی چهارمحال و بختیاري از طریق صندوق
روستائیان و عشایر، بیمه شدند، افزود: در این مدت راستی آزمایی بیمه 400 نفر از هنرمندان صنایع دستی استان انجام و از ابتداي
سال جاري تاکنون 60 هنرمند شاغل در حوزه صنایع دستی استان در دو دوره آموزشی مبانی استانداردسازي و مدیریت نمایشگاه و

غرفه داري شرکت کردند.



ادعاي یک مقام اتاق تعاون: 9 هزار کارت بازرگانی صادر کردیم بدون حتی

یک مورد تخلف!

منبع: تسنیمشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/10/13

در حالی طی سالهاي گذشته سوء استفاده از کارت هاي بازرگانی در صدر اخبار بوده که یک مقام اتاق تعاون مدعی شد:
تاکنون حدود 9 هزار کارت بازرگانی توسط اتاق تعاون صادر شده که حتی یک مورد تخلف در خصوص کارت هاي بازرگانی

که توسط اتاق تعاون صادر شده، نداشته ایم.

در حالی طی سالهاي گذشته سوء استفاده از کارت هاي
بازرگانی در صدر اخبار بوده که یک مقام اتاق تعاون مدعی
شد: تاکنون حدود 9 هزار کارت بازرگانی توسط اتاق تعاون
صادر شده که حتی یک مورد تخلف در خصوص کارت
هاي بازرگانی که توسط اتاق تعاون صادر شده، نداشته ایم.

 
- اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، نشست
مشترك وزیر صنعت، معدن و تجارت با رئیس و معاونین
اتاق تعاون در وزارت صمت برگزار شد. بهمن عبداللهی

رئیس اتاق تعاون ایران، با اشاره به ظرفیت هاي بخش تعاون اظهار داشت: بخش تعاون سهم عمده اي از اقتصاد کشور را دارد و در

 
تمام حوزه ها نظیر صنعت، کشاورزي، خدمات، بهداشت، سلامت، آموزش و حمل و نقل حضور فعال دارد. 

وي با تاکید بر اینکه بخش تعاون منحصر به تعاونی هاي مصرف و مسکن نیست، ادامه داد: بالغ بر 14.5 میلیون نفر از جمعیت کشور

 
عضو تعاونی ها بوده و بیش از 40میلیون از جمعیت کشور از خدمات تعاونی ها استفاده می کنند. 

وي در بخش دیگري از این نشست به عضویت اتاق تعاون در تمام شوراهاي عالی و تخصصی کشور اشاره کرد و گفت: بخش تعاون

 
ظرفیت و توانمندي هاي قابل توجهی دارد که کمتر از آن استفاده شده است. 

رئیس اتاق تعاون با اشاره به قیمت تمام شده ایجاد شغل پایدار ابراز داشت: قیمت ایجاد اشتغال در سایر بخش ها رقم قابل توجهی

 
است، اما در بخش تعاون با حداقل قیمت می توان شغل پایدار ایجاد کرد. 

عبداللهی تصریح کرد: اگر دولت و بویژه وزارت صمت از ظرفیت هاي بخش تعاون استفاده کند، می تواند برخی مشکلات اقتصاد کشور

 
را حل کند. 

 
وي افزود: ما آمادگی داریم که در برخی کشورهاي خارجی به عنوان عوامل وابسته بازرگانی به دولت کمک کنیم. 

رئیس اتاق تعاون ابراز داشت: به استناد قانون اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی سند توسعه بخش تعاون در سال 1391 به



 
تصویب هیات محترم وزیران رسیده است که در این سند نقش ها و وظایف هر دستگاه اجرایی مشخص شده است. 

وي در ادامه به مواردي که در حوزه وزارت صمت قابل طرح است، اذعان داشت: سیاست هاي ناظر بر بازار و نظام توزیع کالا براي
توسعه بخش تعاونی، تعیین جایگاه و نقش بخش تعاونی در اصلاح نظام توزیع کالا در فرایند طرح تحول اقتصادي، کمک به ایجاد و
گسترش تشکل هاي بین تعاونی، اتحادیه هاي تعاونی ها، شبکه هاي مجازي و بویژه راه اندازي فروشگاه هاي بزرگ زنجیره اي تعاونی
در سطح کشور، تشویق ایجاد و توسعه ارتباطات و معاملات بین شبکه هاي تعاونی تولید، توزیع و مصرف، گسترش تجارت الکترونیک
در بخش تعاونی، تأکید بر تشکل هاي تعاونی در حمایت از خوشه هاي صادراتی و تسهیل دسترسی تعاونی ها و اتحادیه هاي بازرگانی

 
تعاونی ها به قراردادهاي خارجی و صادرات کالا و خدمات از مهمترین این موارد است. 

 
استفاده از ظرفیت بخش تعاون در توزیع کالاي اساسی 

رئیس اتاق تعاون به گستردگی شبکه توزیع کالا و وجود 6 هزار فروشگاه در تمام کشور در بخش تعاون اشاره کرد و گفت: بخش

 
تعاون بزرگترین شبکه توزیع در خاورمیانه را داراست که متاسفانه از این ظرفیت به نحو مطلوب استفاده نمی شود. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه یکی از مشکلات اقتصاد در نظام توزیع کالاست، با بهره گیري از این ظرفیت، بخش تعاون می تواند

 
بازوي توانمندي براي دولت باشد. 

 
وزیر صمت: در بخش توزیع به کمک ما بیایید 

رزم حسینی وزیر صنعت در این نشست با توجه به گستردگی شبکه توزیع کالا در بخش تعاون، تصریح کرد: می توان براي ساماندهی
توزیع کالاي اساسی از این ظرفیت بخش تعاون به نحو مطلوب استفاده کرد و این کمک بزرگی به وزارت صمت براي توزیع شفاف و

 
هدفمندکالاهاي اساسی محسوب می شود. 

وزیر صمت اظهار داشت: در اولین نشست ستاد تنظیم بازار برنامه عملیاتی توزیع کالا توسط بخش تعاون مورد بحث و بررسی قرار می

 
گیرد. 

در ادامه این نشست، عظیمی دبیر کل اتاق تعاون با دامنه ارتباط بخش تعاون با وزارت صمت اشاره کرد و گفت: ما 12.5 درصد

 
ارتباط کاري به عنوان نماینده بخش تعاون با حوزه وزارت صمت داریم. 

وي در ادامه پیشنهاد داد که یکی معاونین وزارتخانه به طور تخصصی مسئول هماهنگی ارتباط اتاق با وزارتخانه باشد که مورد موافقت

 
وزیر قرار گرفت. 

دبیر کل اتاق تعاون ایران در ادامه به موضوعات تقویت شبکه تعاونی ها در مناطق مرزي کشور، توسعه فعالیت حمل و نقل بار (کالا)
توسط تعاونی ها اعم از جاده اي، راه آهن و دریایی، تعاونی سازي نگهداري و ذخیره سازي کالا در کشور و توسعه ظرفیت انبار و
سردخانه بخش تعاونی ضمن افزایش کیفیت و استانداردها، متناسب سازي حمایت از تعاونی ها و اتحادیه ها با میزان پاي بندي به
اصول و ارزش هاي تعاونی و هدف هاي اعضا در جهت کاهش قیمت تمام شده و افزایش کیفیت و کمیت ارائه خدمات و ایجاد خط
اعتباري معین بانکی جهت تأمین سرمایه در گردش اتحادیه هاي بازرگانی تعـاونی ها به منظور پیشگیري از توسـل تعاونی ها به

 
روش هاي نادرست تأمین منابع اشاره کرد. 



 
عضویت اتاق تعاون در ستاد تنظیم بازار با حق راي 

محمد ضیغمی معاون اقتصادي و امور بین الملل اتاق تعاون در این نشست عضویت اتاق تعاون در کارگروه تنظیم بازار را پیشنهاد داد

 
که با موافقت وزیر صمت این عضویت با حق راي تصویب شد. 

وي در بخش دیگري درخواست واگذاري مسئولیت سامانه یکپارچه مدیریت مرزنشینان را مطرح کرد و گفت: با توجه به اینکه در
خصوص رفع مشکلات مرزنشینان کشور اتاق تعاون ایران طی جلسات مختلف با آن وزارت، جهت واگذاري مسئولیت سامانه یکپارچه
مدیریت مرزنشینان کشور به این اتاق اعلام آمادگی کرده است؛ پیشنهاد می شود با هدف واگذاري امور تصدي گري بخش تعاون به
فعالین این حوزه، استفاده هرچه مؤثرتر از ظرفیت هاي اجرایی بخش، سامان دادن به فرآیند صدور و تمدید کارت الکترونیکی تعاونی
هاي مرزنشینان همچنین ایجاد زیرساخت لازم براي نظارت مؤثرتر بر فعالیت هاي تجاري مرزنشینان، مدیریت سامانه مذکور به اتاق

 
تعاون ایران واگذار شود. 

ضیغمی در ادامه تمدید کارت هاي الکترونیک اعضاء مرزنشین به مدت 2 سال به علت عدم استفاده در سال هاي گذشته را نیز

 
پیشنهاد داد که مقرر شد مورد بررسی قرار گیرد. 

همچنین تمدید مهلت استفاده از پروانه هاي صادراتی سال هاي 97و 98 تا عادي شدن شرایط و امکان رقابت با سایر بخش ها نیز از

 
دیگر مباحث معاون اقتصادي و امور بین الملل اتاق تعاون بود. 

 
طبق آمار تخلفی در کارتهاي بازرگانی صادره اتاق تعاون نداشته ایم 

علی مطیع جهانی معاون برنامه ریزي، پشتیبانی و تحقیقات اتاق تعاون توضیحات مبسوطی در خصوص وضعیت کارت هاي بازرگانی
صادرشده توسط اتاق تعاون ارائه داد و گفت: مرجع صدور کارت بازرگانی اتاق بازرگانی و اتاق تعاون هستند و تاکنون حدود 9 هزار
کارت بازرگانی توسط اتاق تعاون صادر شده است که حتی یک مورد تخلف در خصوص کارت هاي بازرگانی که توسط اتاق تعاون

 
صادر شده، نداشته ایم. 

 
وي در ادامه به ظرفیت هاي اتاق در برگزاري نمایشگاه ها و پیمان مدیریت بخشی از وظایف شرکت نمایشگاه ها اشاره کرد. 

صادقی مدیرعامل اتحادیه پسته رفسنجان نیز در این نشست با اشاره به توانمندي هاي تعاونی هاي پسته، مشکل مربوط به تکمیل

 
خط راه آهن جهت تسریع در حمل محصولات صادراتی و موضوع ساماندهی تبلیغات با مشارکت تشکل هاي اقتصادي را مطرح کرد. 

همچنین ارسلان قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق تعاون در این نشست، گزارشی از مسائل و مشکلات حوزه صادرات علی
الخصوص صادرات محصولات کشاورزي و صنایع غذایی ارائه کرد و رفع مشکلات پیش آمده براي صادرکنندگان در سال 1397با توجه

 
به تغییر مداوم بخشنامه ها درخواست کرد. 

حسین دور رئیس کمیسیون انرژي اتاق تعاون در این نشست، احیاي ضریب 2 و جلوگیري از جذب واحدهاي تولیدي که امکان خرید
از بورس کالا را ندارند توسط سوداگران، دلالان مواد پتروشیمی و بازار آزاد و ساماندهی واحدهاي فوق تحت نظارت سازمان حمایت،



بورس، دفتر توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی توسط تعاونی هاي تأمین نیاز را درخواست و پیشنهاد اجرایی براي عادلانه شدن
فضاي رقابت در محصولات پلیمري و شیمیاي در بورس کالا ارائه داد.



اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه/ آزادسازي

معادن راکد، فرصت مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/10/13

وزیر صنعت، معدن و تجارت در نشست با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي استان آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه قوانین
مخل و مزاحم کسب وکار شناسایی شده است، از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی خواست تا با حذف و یا تسهیل این

قوانین در جهت کاهش بروکراسی اداري و حرکت در مسیر توسعه کشور گام بردارند.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، علیرضا رزم حسینی در نشست با
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي استان آذربایجان شرقی در محل اتاق بازرگانی تبریز، با بیان این مطلب، اظهار داشت: ریشه بسیاري
از مشکلات کشور دو نرخی بودن ارز است که نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با درك این وضعیت قرار است تصمیمات خوبی براي

 
تثبیت نرخ ارز بگیرند. 

 
فرصت مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري با آزادسازي معادن راکد 

وزیر صمت با بیان اینکه مصوبه آزادسازي معادن غیرفعال ابلاغ شده است، تصریح کرد: مهلت فعال سازي معادن راکد بر اساس این

 
مصوبه به زودي تمام می شود و معادن غیرفعال توسط استاندار و شوراي معادن به مزایده براي فعال سازي گذاشته می شوند. 

وي با بیان اینکه بیش از 11 هزار معدن و پهنه معدنی غیرفعال در کشور وجود دارد که با اجراي مصوبه، آزاد خواهد شد، اضافه کرد:

 
آزادسازي این معادن فرصت بسیار مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري خواهد بود. 

 
تقویت سازمان هاي توسعه اي براي ایفاي نقش واقعی خود 

رزم حسینی در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه سازمان هاي توسعه اي باید تقویت شوند تا نقش توسعه اي خود را به

 
خوبی ایفا کنند، تصریح کرد: پروژه هاي ایدرو و ایمیدرو در آذربایجان شرقی پیگیري و گزارشات لازم ارائه خواهد شد. 

وي همچنین افزود: پروژه هاي معادن نفلین این استان اجرایی شده است و تکمیل آن ها را براي رسیدن به نتیجه نهایی مورد

 
پیگیري قرار خواهیم داد. 

 
انجام اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه 

وزیر صمت همچنین عنوان کرد: در حوزه معادن باید اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه و به صورت

 
جدي دنبال شود. 

 
استفاده از ظرفیت صادرات به کشورهاي ارمنستان و آذربایجان 



رزم حسینی در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به محول شدن ستاد صادرات به کشور آذربایجان به استان آذربایجان شرقی،
مطرح کرد: تصمیم مصوبه وزارت صمت و شوراي عالی صادرات به ریاست معاون اول رئیس جمهور بوده است و ستاد صادرات
آذربایجان با محوریت استانداري آذربایجان شرقی تشکیل می شود و این فرصت مناسبی براي صادرات به کشورهاي آذربایجان و

 
ارمنستان است. 

وي با اشاره به نقش و جایگاه استان آذربایجان شرقی در دوران دفاع مقدس و انقلاب اسلامی تصریح کرد: در این مدت کوتاه باقی

 
مانده از دولت هر کاري که از دست من بربیاید براي توسعه صنعت، معدن و تجارت در این استان انجام خواهم داد. 

وزیر صمت در پایان سخنان خود با گرامیداشت یاد و خاطره سردار شهید سلیمانی و سالگرد شهادت ایشان از وي به سرباز وطن یاد

 
کرد. 

رزم حسینی همچنین ابراز کرد: نسل جدید نیازمند آگاهی از آرمان ها و اندیشه هاي این شهید والامقام است و به فرموده مقام معظم

 
رهبري مکتب سلیمانی باید توسط اهل قلم تبیین شود. 

انتهاي پیام//



عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/10/13

خبرگزاري آریا - مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت این شرکت که در سالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل
دستــورالعــمل هــاي بــهـداشـتـی بــرگــزار شــد، گفـت: خوشبختانه علی رغم همه محدودیت هاي موجود در تأمین منابع

 
انرژي و گاز و شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه همچنان بر مدار موفقیت و سوددهی است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه؛ حمیدرضا عظیمیان با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در سال
هاي گذشته همواره با چالش هاي سختی ازجمله تحریم ها و محدودیت هاي داخلی، مانند کمبود سنگ آهن، کاهش عرضه برق، آب
و گاز و مواد اولیه و از ماه هاي پایانی سال گذشته نیز با شیوع بیماري کرونا مواجه بوده است، گفت: به یاري خداوند و با اتخاذ تدابیر

 
و برنامه ریزي هاي دقیق در هر حوزه و با تلاش مدیران و کارکنان دلسوز و باانگیزه شرکت، توانسته ایم بر مشکلات فائق آییم. 

وي در ادامه ضمن قدردانی از دستاوردهاي کارکنان در حوزه معاونت بهره برداري و اشاره به دستاوردهاي شرکت طی 9 ماه اخیر و
همچنین با مقایسه آمار تولید در این مدت نسبت به مدت مشابه سال قبل، از افزایش 10 درصدي تولید در واحد گنــدله سازي خبر
داد و گفت: در 9 ماه نخست امسال، تولید گندله به میزان 5 میلیون و 598 هزار تن محقق شده است. با پیگیري هاي انجام شده،
وضعیت موجودي مواد اولیه در شرکت به شرایط مطلوب تري رسیده است، اما باید براي رسیدن به شرایط پایدار همچنان تلاش و

 
برنامه ریزي کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه ضمن اشاره به رشد بسیار خوب عملکرد واحدهاي احیا مستقیم 1 و 2 گفت: تولید این واحدها در نه
ماهه سال گذشته به 5 میلیون و 135 هزار تن آهن اسفنجی رسید. این در حالی است که در همین 9 ماه سال 99، کارکنان پرتلاش
این واحدها توانستند با تحقق 105 درصد برنامه و با رشد 14 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل، به تولید 5 میلیون و 873 هزار

 
تن آهن اسفنجی دست یابند که در نوع خود یک رکورد ارزشمند محسوب می گردد. 

وي با اشاره به میزان تولید فولاد خام در این بازه زمانی تصریح کرد: در نه ماهه سال گذشته، 4 میلیون و 895 هزار تن تختال تولید
شده بود، درحالی که در پایان 9 ماه نخست امسال، با تحقق 109 درصدي برنامه سالانه و با 11 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل، به عدد 5 میلیون و 456 هزار تن رسیده ایم. 

مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه به یاري خداوند و همت کارکنان عبور از مرز 7.2 میلیون تن تولید و ثبت یک رکورد ارزشمند
دیگر در پایان سال دور از دسترس نخواهد بود، گفت: در سال جهش تولید از همه مدیران و کارکنان شرکت می خواهم که با همدلی

 
و تلاش بیشتر در این مسیر گام بردارند. 

او با اشاره به عملکرد نه ماهه ناحیه نورد گرم گفت: در این ناحیه به دلیل تغییر ترکیب ابعادي و کیفی سفارش ها و همچنین توقف
ده روزه در قفســه R3 حــدود 1.5 درصــد از برنامــه عقب هستیــم؛ بااین حال با ثبت تولید 3 میلیون و 859 هزار تن، نسبت به

 
مدت مشابه سال قبل حدود 2 درصد بیشتر از برنامه تولید کرده ایم. 

وي در ادامه عملکرد ناحیه نورد سرد را نیز بسیار خوب ارزیابی و خاطرنشان کرد: کارکنان این ناحیه در 9 ماه نخست سال جاري به
تولید یک میلیون و 215 هزار تن و یک درصد رشد تولید نسبت به مدت مشابه سال قبل دست یافتند. سال گذشته در این بازه
زمانی 1 میلیون و 204 هزار تن تولید محقق شده بود. امسال در طی این مدت با تحقق 102 درصد برنامه، به تولید 1 میلیون و 215

 
هزار تن دست یافته ایم و پیش بینی می شود تولید در این ناحیه از یک میلیون و 400 هزار تن محصول فراتر رود. 

مدیرعامل فولاد مبارکه از انجام عملیات نوسازي ماشین ریخته گري شماره 1 در مجتمع فولاد سبا خبر داد و گفت: برخی محدودیت
ها و به روزرسانی اتوماسیون این خط و همچنین انجام سایر برنامه هاي تعمیراتی که چابک سازي مجتمع فولاد سبا را در پی خواهد



 
داشت، تولید به میزان 15 درصد کاهش داشته که قابل جبران است. 

وي جمع کل موجودي نهایی را با سفارش هایی که به تدریج از شرکت فولاد مبارکه خارج خواهد شد به میزان 274 هزار تن ارزیابی
کرد و گفت: از این مقدار 49 هزار تن سهم نورد سرد، 41 هزار تن نورد پیوسته مجتمع فولاد سبا، 64 هزار تن نورد گرم و 120 هزار

 
تن متعلق به فولادسازي است. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه سخنان خود گفت: در ماه گذشته فروش شرکت از مرز 50 هزار میلیارد تومان عبور کرد. این اعداد در
شرایطی که شرکت فولاد مبارکه در تحریم به سر می برد، براي بازار سرمایه، سهام داران و ذي نفعان شرکت بسیار امیدوارکننده

 
است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود ضمن قدردانی از اقدامات معاونت خرید شرکت اظهار داشت: خوشبختانه درخصوص موجودي

 
الکترود گرافیتی نیز موجودي شرکت بسیار خوب است و براي حدود سه سال آینده در این حوزه با مشکلی مواجه نخواهیم بود. 

وي با تأکید بر اهمیت کیفیت کنسانتره ورودي و میزان موجودي سنگ آهن نرمه و زبره شرکت تصریح کرد: همچنان که پیش از این

 
تأکید شد، باید در این حوزه ها معاونت خرید با قوت و برنامه هاي دقیق و اثربخش به فعالیت هاي خود ادامه دهد. 

مهندس عظیمیان با اشاره به دستاوردهاي حوزه فروش فولاد مبارکه گفت: امسال متأسفانه برخی افراد با دادن آدرس هاي غلط این
حوزه را با چالش هاي متعددي روبه رو کردند. تلاش کردیم با اقدامات و ارائه راهکارهاي متعدد آرامش را به بازار برگردانیم و با حضور
مؤثر در تنظیم شیوه نامه توانستیم نظرهاي سازنده خود را به مسئولین انتقال دهیم و اعتبار و برند فولاد مبارکه را به شایستگی حفظ

 
کنیم. 

وي با رد صریح برخی شایعات درباره مشکلات فولاد مبارکه در حوزه تأمین منابع مالی خاطرنشان کرد: این شایعات را به شدت
تکذیب و اعلام می کنم فولاد مبارکه نه در زمان بنده، بلکه در زمان هیچ کدام از مدیران عامل قبلی نیز بدهی نداشته است. این امر

 
ناشی از قدرت شرکت بوده و حداکثر بهره وري را با مدیریت مالی خود داشته است. 

مهندس عظیمیان در ادامه گفت: معاونت اجراي پروژه ها نیز در این مدت با به ثمر رساندن پروژه هاي موردنظر در داخل و خارج از

 
فنس و محدوده جغرافیاي شرکت به خوبی ایفاي نقش کرده است. 

به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، معاونت سرمایه گذاري و امور شرکت ها در فولاد مبارکه به تازگی ایجاد شده، بااین حال عملکرد

 
خوبی داشته و همکاران این حوزه به خوبی منافع شرکت را دنبال می کنند. 

وي در ادامه تصریح کرد: معاونت معدن نیز در این شرکت فعالیت هاي بسیار خوبی در زمینه تأمین مواد اولیه و سنگ آهن شروع

 
کرده است و پیش بینی می شود این اقدامات به زودي اثربخشی خود را براي سازمان هویدا خواهد کرد. 

مــدیــــرعامل فــــولاد مبــــارکه در بـخش بعــدي سخـنــان خــود از تشکیل چهارمین هلدینگ در فولاد مبارکه خبر داد و
گفت: در کنار هلدینگ هاي فولاد متیل، آتیه و توکا، هلدینگ مالی نیز که مجموعه اي از چندین شرکت در بازار سرمایه، سبدگردانی

 
و کارگزاري و... است تشکیل شده است. 

وي از آمادگی فولاد مبارکه براي تأمین مالی بخشی از پروژه هاي مهمی که باعث توسعه و پیشرفت کشور و اشتغال زایی خواهد شد،
خبر داد و گفت: این شرکت در تأمین مالی پروژه هایی که در سطح ملی، توسعه را به همراه دارد و همچنین براي اجراي پروژه نورد

 
گرم شماره 2 خود آمادگی کامل دارد. 

او در ادامه با اشاره به اهمیت اجراي طرح تحول دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه گفت: پروژه هوشمندسازي فولاد مبارکه این شرکت
را در کلاس تکنولوژي هاي پیشرفته جهان قرار خواهد داد که تعداد کمی از شرکت ها در این سطح قرار دارند. عزم شرکت در این

 
زمینه جزم است. 

مهندس عظیمیان با اشاره به عملکرد درخشان شرکت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی تصریح کرد: شرکت در این زمینه نیز آثار
بسیار خوبی در جامعه برجاي گذاشته است. به عنوان مثال، در حوزه کرونا یکصد میلیارد تومان از منابع شرکت را پس از اخذ
مجوزهاي قانونی، به مساعدت به بیمارستان ها و مراکز بهداشتی براي خرید تجهیزات درمانی و مواد ضدعفونی کننده اختصاص داده
است. تاجایی که به اذعان معاون اول ریاست جمهوري، در این حوزه، فولاد مبارکه با سایر سازمان هاي مشابه فاصله بسیار زیادي
دارد. فولاد مبارکه به منظور تعهد به مسئولیت هاي اجتماعی خود، در شرایط ویژه اقتصادي ناشی از تحریم ها و شیوع ویروس کرونا،



 
با افتخار در خدمت هم وطنان و به ویژه کادر درمان بوده است و اساسا این اقدامات را وظیفه ملی خود می داند. 

وي در همیــن خصــوص از تحــویــل 70 تــن اکسـیــژن رایــــگان بـــه بیمارستان هاي درمانگر بیماران کرونا در هر روز خبر
داد و گفت: با این اقدام، علاوه بر تأمین اکسیژن موردنیاز بیماران بستري در بیمارستان هاي 15 استان، سعی کرده ایم دست

 
سودجویان و دلالان را نیز در این حوزه کوتاه کنیم. 

به گفته مهندس عظیمیان، از آغاز سال تحصیلی جدید، فولاد مبارکه در بخش دیگري از تعهدات خود و در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی شرکت، با هماهنگی کمیته امداد امام خمینی (ره)، 1600 تبلت به دانش آموزان کم برخوردار و نیازمند اهدا کرده و این

 
خدمتِ بی منت نیز از افتخارات شرکت است. 

وي با تأکید بر اینکه آینده فولاد مبارکه تا حد زیادي به عملکرد معاونت هاي امور معادن و تکنولوژي بستگی دارد گفت: در شرایطی
که معدن کاران، به جاي توسعه معادن به فولادسازي روي آورده اند و فولادسازان را با چالش هاي جدي مواجه کرده اند، معاونت
معدن وظیفه خطیري در تأمین پایدار سنگ آهن موردنیاز شرکت بر عهده دارد. همچنین در خصوص معاونت تکنولوژي فولاد مبارکه
نیز باید گفت اگر فولاد مبارکه به تکنولوژي روز دنیا نرسد و نتواند سبد محصولات خود را توسعه دهد و آن ها را با قیمت رقابتی در
سطح جهانی به دست مصرف کننده برساند، با مشکل روبه رو خواهد شد. به همین دلیل به روز شدن تکنولوژي یکی از موارد بسیار

 
ضروري براي فولاد مبارکه است. 

وي در بخش پایانی سخنان خود فرارسیدن 23 دي ماه، سالروز افتتاح شرکت فولاد مبارکه را به همه کارکنان و ذي نفعان شرکت
تبریک گفت و اظهار امیدواري کرد: با تلاش و جدیت هرچه تمام تر در پایان سال شاهد دست یافتن به درخشان ترین عملکرد

 
شرکت باشیم. 

شایان ذکر است در این جلسه، مختار بخشیان، معاون بهره برداري فولاد مبارکه، حسین مدرسی فر، مدیر ایمنی، بهداشت و محیط
زیست شرکت و رسول سراییان مدیرعامل شرکت ایریسا به ترتیب درخصوص دستاوردهاي شرکت در حوزه هاي بهره برداري، ایمنی و

روند پیشرفت اجراي طرح تحول دیجیتال در فولاد مبارکه مباحثی مطرح کردند که مورد توجه حاضران قرار گرفت.



یاد شهید سلیمانی و وضعیت زرد کرونایی لرستان در هفته اي که گذشت

منبع: ایرناشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/10/13

خرم آباد - ایرنا - برپایی مراسم بزرگداشت یکمین سالگرد سردار شهید حاج قاسم سلیمانی، برگزاري نماز جمعه، ابتلاي
684 نفر و فوت 10 نفر براثر کرونا و وضعیت زرد کرونا در تمامی شهرهاي لرستان از مهمترین وقایع این استان در هفته

گذشته بود.

خرم آباد - ایرنا - برپایی مراسم بزرگداشت یکمین سالگرد
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی، برگزاري نماز جمعه،
ابتلاي 684 نفر و فوت 10 نفر براثر کرونا و وضعیت زرد
کرونا در تمامی شهرهاي لرستان از مهمترین وقایع این

 
استان در هفته گذشته بود. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، هفته گذشته اخبار دیگري نیز در
لرستان منتشر شد که از جمله آن کاهش آمار کرونا با
اجراي طرح شهید سلیمانی، اجراي طرح پزشک خانواده در
115 مرکز بهداشتی و درمانی، افزایش عوارض آزادراه خرم

 
آباد - پل زال، احیاي 12 واحد صنعتی لرستان از وضعیت رکود، فعالیت مجدد تورهاي گردشگري و 2 انتصاب در استان است. 

 
برگزاري مراسم بزرگداشت سردار سلیمانی 

شهید سلیمانی یادگار ارزشمند و تربیت شده مکتب عاشورا بود که در دوران هشت سال دفاع مقدس با برخورداري از ایمان و اعتقاد
راسخ به خداوند و بهره گیري از فکرخلاق و جوان به عنوان یکی از فرماندهان موفق در میدان رزم در عملیات هاي مختلف و به عنوان

 
فرمانده لشکر کرمان فعالیت مستمر داشت. 

حاج قاسم سلیمانی بعد از پایان جنگ هشت ساله با تحمل سختی هاي فراوان همچنان در راه دفاع از اسلام و قرآن و مکتب عاشورا
فعالیت نمود و با تولد داعش در جبهه مقاومت و مقابله با داعش به خوبی ایفاي نقش کرد و با جانفشانی در سوریه و عراق به عنوان

 
یکی از چهره هاي شاخص جهان اسلام مطرح شد. 

این شهید بزرگوار صبح روز جمعه 13دي ماه سال 98 به همراه ابومهدي المهندس از فرماندهان مقاومت پس از عمري مجاهدت در
حمله بالگردهاي آمریکایی در فرودگاه بغداد به شهادت رسید و مردم ولایی و قدرشناس لرستان طی هفته گذشته مراسم بزرگداشت

 
این شهید اسلام را برگزار کردند. 

آیین هاي عزاداري مجازي و انواع مسابقات و یادواره هاي فرهنگی و هنري هفته گذشته با نام و یاد سردار دلها برگزار شد و به یقین
می توان گفت کمتر کسی از شهروندان لرستان از این برنامه ها اطلاع و یا در آن مشارکت نداشته است. 



 
شهرهاي لرستان در وضعیت زرد کرونایی 

بر اساس تازه ترین لیست اعلام شده توسط معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و تایید ستاد استانی مدیریت

 
کرونا، با همراهی و همدلی مردم، تمامی شهرستان هاي لرستان در وضعیت زرد قرار گرفته است. 

تا پیش از این از مجموع 11 شهرستان، چهار شهر نارنجی بود که طی هفته گذشته وضعیت این مناطق نیز زرد شد و تنها خرم آباد
مرکز استان در شرایط نارنجی قرار داشت که با همکاري خوب مردم و بازاریان، این شهر اواخر هفته گذشته نیز از نظر شیوع کرونا زرد

 
شد و اکنون کل لرستان از وضعیت قرمز و نارنجی خارج شده است. 

 
ابتلاي 684 و فوت 10نفر براثر کرونا 

تا تاریخ چهارم دي ماه ابتلاي قطعی 60 هزار و یک شهروند لرستانی به ویروس کرونا تایید شده است که از این تعداد یک هزار و
279 نفر نیز جان باخته اند که این تعداد تا دهم دي ماه به ترتیب به 60 هزار و 685 شهروند مبتلا و یک هزار و 289 جان باخته

 
رسید. 

 
کاهش ابتلا و مرگ بر اثر کرونا با اجراي طرح شهید سلیمانی 

موفقیت اجراي طرح کنترل محله محور کرونا با عنوان "شهید قاسم سلیمانی" نیز خبر خوش هفته گدشته در لرستان بود به نحوي
که بر اساس اعلام دانشگاه علوم پزشکی استان ابتلا به کرونا در استان طی آذر نسبت به آبان ماه 54 درصد، بستري بیماران مربوطه

 
56 درصد و مرگ و میر ناشی از این ویروس 32 درصد کاهش پیدا کرد. 

 
برگزاري نمازجمعه در شهرهاي استان 

 
نماز جمعه این هفته 12 دي ماه با رعایت تمامی پروتکل هاي بهداشتی در تمامی شهرستان ها و بخش هاي لرستان برگزار شد. 

براساس دستورالعمل شوراي سیاست گذاري ائمه جمعه کشور مبنی بر اقامه نماز جمعه در شهرهاي زرد و سفید، و مشورت با نماینده
ولی فقیه در استان و امام جمعه خرم آباد نماز جمعه، این هفته 12 دي ماه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی در تمام شهرستانها و

 
بخش هاي استان برگزار شد. 

 
اجراي طرح پزشک خانواده در 115 مرکز بهداشتی لرستان 

برنامه پزشک خانواده و نظام ارجاع در 115 مرکز بهداشتی درمانی استان اجرا می شود و 172 پزشک و 150 ماما کار ارائه خدمات در

 
سطح یک این طرح را بر عهده دارند. 

خدماتی که در سطح یک صورت می گیرد با هدف پیشگیرانه و خدمات درمانی است، در این سطح به برکت حضور پزشکان و ماماها
در مراکز بهداشتی تیم سلامت طی دهه اخیر، شاهد کاهش چشمگیر مرگ و میر مادران باردار و کودکان زیر پنج سال، رشد شاخص
بهداشتی، زیست محیطی، آب آشامیدنی، کاهش و کنترل بیماري هاي مشترك انسان و دام، کنترل بیماري هاي واگیر و کاهش



 
بیماري مالاریا بوده ایم. 

 
بهره برداري از بخش مراقبت هاي ویژه بیمارستان بروجرد 

بخش مراقبت هاي ویژه بیمارستان امام خمینی(ره) شهرستان بروجرد نیز هفته گذشته با 20 تخت ICU و CCU ( مراقبت هاي

 
ویژه) به بهره برداري رسید، کار احداث این بخش از سال 96 با همت خیرین سلامت بروجرد آغاز شده بود. 

 
اعتبار این پروژه از طرف خیرین 800 میلیون تومان و دانشگاه علوم پزشکی 650 میلیون تومان بوده است. 

 
افزایش عوارض آزادراه خرم آباد - پل زال 

عوارض آزادراه خرم آباد - پل زال موسوم به خرم زال نیز هفته گذشته با تاییدیه و ابلاغ کتبی وزارت راه و شهرسازي به طور متوسط
15 درصد افزایش یافت، به تفکیک، عوارض برخی خودرو ها کمتر از 15 درصد افزایش یافته اما میانگین افزایش عوارض تمامی

 
خودروها 15 درصد است. 

ترافیک عبوري روزانه در آزادراه خرم آباد – پل زال قبل از این به طور متوسط 13 هزار خودرو بود که اکنون 11 تا 12 هزار دستگاه
وسیله نقلیه است. نرخ عوارض آزادراهی بر اساس قانون، هر 12 ماه یکبار افزایش می یابد که با توجه به اینکه آخرین افزایش عوارض

 
آزادراه خرم آباد – پل زال شهریور 98 بوده است، نرخ هاي جدید پس از 16 ماه از دهم دي ماه اعمال شده است. 

از دهم دي ماه نرخ عوارض سواري در آزادراه خرم آباد – پل زال 21 هزار تومان، وانت 40، مینی بوس 32، کامیونت 45، اتوبوس 37،

 
کامیون 2 محور 50، کامیون سه محور 65 و تریلی 78 هزار تومان است. 

 
بازگشت 12 واحد صنعتی راکد لرستان به چرخه تولید 

هفته گذشته اعلام شد 12 واحد صنعتی لرستان نیز که از سال هاي گذشته راکد بودند در سال جهش تولید احیا و به چرخه تولید

 
بازگشتند، حجم سرمایه گذاري این واحدها در سال 99 حدود سه هزار و 760 میلیارد ریال با اشتغالزایی 102 نفر است. 

در سال 96 نیز 21 واحد راکد با اشتغالزایی 236 نفر و سرمایه گذاري 2 هزار و 240 میلیارد ریال، در سال 97 نیز 37 واحد راکد با
سه هزار و 554 میلیارد ریال سرمایه گذاري و اشتغال یک هزار و 194 نفر و در سال 98 نیز 69 واحد راکد با حجم سرمایه گذاري 9

 
هزار و 600 میلیارد ریال و اشتغال یک هزار و 200 نفر دوباره احیا و فعال شده است. 

 
فعالیت دوباره تورهاي گردشگري در لرستان 

فعالیت تورهاي گردشگري در مناطق وضعیت زرد و نارنجی شیوع کرونا از سرگرفته شده است که این مهم شامل تمامی شهرهاي
استان می شود، شهرستان و استان هایی که وضعیت آنها از نظر شیوع کرونا نارنجی یا زرد است می توانند تورهاي طبیعت گردي را

 
برگزار کنند. 

بنابراین برگزاري تورهاي گردشگري همراه با رعایت موازین بهداشتی تا اطلاع ثانوي در استان مجاز است، 30 آژانس گردشگري فعال



 
و داراي مجوز در استان وجود دارد که برگزاري اردوهاي گردشگري با کمک این مراکز منع قانونی ندارد. 

80 جاذبه گردشگري در لرستان وجود دارد و شیوع کرونا، 122 میلیارد تومان خسارت به حوزه گردشگري این استان وارد کرده است.

 
یخ زدن آبشار آب سفید الیگودرز 

 
سرماي منفی هشت درجه در الیگودرز و بارش برف منجر به یخ بستن آبشار «آب سفید» این شهرستان شد. 

آبشار آب سفید، معروف به عروس زیباي آبشارهاي ایران در جنوب شرقی استان لرستان و در دامنه هاي کوه هاي زاگرس واقع شده و

 
دسترسی به آن با جاده از شهر الیگودرز امکان پذیر است. 

ارتفاع این آبشار 70 متر و عرض تاج آن در فصل پر آبی حدود 8 متر می باشد و در منطقه پیشکوه ذلقی در محدوده 50 کیلومتري

 
شهر الیگودرز قرار دارد. 

 
اهداي جهیزیه به نوعروسان کمیته امداد 

یک هزار و 206 مورد جهیزیه و کمک هزینه جهیزیه روز شنبه هفته گذشته به نوعروسان تحت پوشش کمیته امداد استان لرستان

 
اهدا شد. 

به همین منظور 387 سري جهیزیه و 819 فقره کمک هزینه جهیزیه به نوعروسان با حضور حجت الاسلام و المسلمین سیداحمد
شاهرخی نماینده ولی فقیه در لرستان به افراد تحت حمایت با اولویت مناطق محروم و سردسیر توسط کمیته امداد امام خمینی (ره)

 
لرستان اهدا شد. 

 
براي تهیه جهیزیه و کمک هزینه خرید جهیزیه به نوعروسان حدود 9 میلیارد و 500 میلیون تومان هزینه شده است. 

 
2 انتصاب جدید در لرستان 

"نبی االله شمسی فر" که پیش از این معاونت شبکه مخابرات منطقه لرستان را بر عهده داشت به عنوان سرپرست جدید این اداره

 
منصوب شده است. 

از یازدهم آبان ماه 1398 تاکنون "سید محمد قاسمی" سرپرست مخابرات منطقه لرستان بود و پیش از آن نیز بهمن ماه 93 تا

 
یازدهم آبان ماه 98 "هومان محمودي" در این سمت فعالیت داشت. 

همچنین طی حکمی از سوي رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان جواد گودرزي به عنوان مدیر جدید جهاد کشاورزي بروجرد و

 
جایگزین عزت االله نباتی منصوب شد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 



 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- قاسم سلیمانی 

 
- لرستان 

 
پروندهٔ خبري 

 
- نخستین سالگرد شهادت سردار سلیمانی 

- مدیریت استانی کرونا



مهمترین اخبار و رویدادهاي البرز در هفته اي که گذشت

منبع: ایرناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/10/13

کرج - ایرنا - هفته گذشته ( 6 تا 12 دي ماه) رویدادها و اخبار مهمی در حوزه هاي مختلف از جمله اجتماعی، اقتصادي،
فرهنگی و سیاسی در استان البرز رخ داد که مهمترین آنها سفر یک روزه معاون رییس جمهوري به همراه رییس بنیاد

مستضعفان کشور به البرز براي بازدید از قطعه دوم آزاد راه تهران- شمال بود.

کرج - ایرنا - هفته گذشته ( 6 تا 12 دي ماه) رویدادها و
اخبار مهمی در حوزه هاي مختلف از جمله اجتماعی،
اقتصادي، فرهنگی و سیاسی در استان البرز رخ داد که
مهمترین آنها سفر یک روزه معاون رییس جمهوري به
همراه رییس بنیاد مستضعفان کشور به البرز براي بازدید از

 
قطعه دوم آزاد راه تهران- شمال بود. 

هیچ یک از شهرهاي البرز قرمز کرونایی نیستند، هفت
نوجوان گرفتار شده در کوه هاي البرز نجات یافتند،
صداقت و تواضع راز جهانی شدن شهید سلیمانی بود، کاخ

مروارید پایگاه پژوهشی ملی البرز شد، مسکن معیشت و اشتغال مهمترین مشکلات ایثارگران، راه اندازي استودیو کشاورز در البرز، 34
هزار نفر از خدمات ناظران سلامت البرز بهره مند شدند، کرج گنجایش جمعیت بیشتري ندارد، اشتراك 1800 میلیارد تومان پروژه در
شهر جدید هشتگرد، پیش خرید واکسن کووید 19 رازي یک اقدام حمایتی از موسسه است، پروژه هاي بزرگی در البرز به سرانجام
رسیده است، تجهیزات آتش نشانی کرج نیازمند بازسازي است و حدود 70 درصد البرزي ها در مصرف گاز پرمصرف هستند از جمله

 
مهمترین اخبار و رویدادهاي البرز در هفته گذشته می باشد. 

 
استاندار البرز: هیچ یک از شهرهاي البرز قرمز کرونایی نیستند 

استاندار البرز با بیان اینکه هیچ یک از شهرهاي این استان در وضعیت قرمز قرار ندارند، گفت: اعمال محدودیت هاي تردد در شهرهاي

 
با وضعیت زرد با این وجود همچنان ادامه خواهد داشت. 

عزیزاله شهبازي رو شنبه در حاشیه جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که روز شنبه به ریاست دکتر روحانی رییس جمهوري و با حضور
استانداران به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد با اشاره به اینکه مردم با پرهیز از عادي انگاري براي توقف شیوع کرونا همچنان همراه
باشند،افزود: طبق مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا و براساس تفویض اختیار به استانداران، محدودیت تردد از ساعت 21 شب تا چهار

 
بامداد حتی در شهرهاي داراي وضعیت زرد نیز ادامه دارد. 

 
هفت نوجوان گرفتار شده در کوه هاي البرز نجات یافتند 



مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان البرزاز نجات هفت نوجوان گرفتار شده در ارتفاعات روستاي برغان ساوجبلاغ این استان خبرداد.

به گزارش روز شنبه روابط عمومی هلال احمر البرز محمدباقرخلفی اطهار داشت که حادثه اي مبنی بر مفقود شدن هفت نوجوان در

 
کوه هاي اطراف روستاي برغان به مرکز کنترل عملیات امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان البرز گزارش شد. 

وي خاطرنشان کرد: نجاتگران پایگاه کوهستان عظیمیه جمعیت هلال احمر شهرستان کرج پس از طی کردن ساعت تا پیمایش در

 
مسیر هاي صعب العبور، این گروه هفت نفره را پس از چند ساعت جستجو یافتند. 

وي خاطر نشان کرد:امدادگران و نجاتگران پس از اقدام کمک هاي اولیه،هفت نوجوان البرزي را به پایین کوه هدایت کرده و نجات

 
دادند. 

 
پدر شهید نریمانی: صداقت و تواضع راز جهانی شدن شهید سلیمانی بود 

پدر شهید نریمانی در ادامه در خصوص شهادت سردار سلیمانی گفت: محبوبیت سردار دل ها به حدي رسیده بود که در زمان تشییع

 
پیکر پاکش، دنیا به استقبالش آمد و این امر اتفاقی نبود. 

وي افزود: روزي که از شهادت سردار مطلع شدم با وجود اینکه به شدت متاثر شدم ولی خیلی خوشحال هم شدم زیرا وي شایستگی

 
این شهادت را داشت و حیف بود بدون شهادت از دنیا برود. 

این پدر شهید با بیان اینکه امیدواریم این شهید بزرگوار که لطف بسیار زیادي به خانواده شهدا داشت، دست همه ما را بگیرد، اظهار
داشت: سردار در صحبت هایشان بیشتر تاکید بر این داشتند که پایبند به انقلاب، رهبر، قرآن و مردم ایران باشید تا زمان ظهور که

 
نزدیک است. 

وي در ادامه در خصوص اظهار نظر منفی برخی از افراد در خصوص حاج قاسم گفت: کسانی که نسبت به حاج قاسم عناد دارند عینکی
بر چشم زده اند که نمی توانند حقایق را ببینند؛این افراد دیگر چشم، گوش و دهانشن مهر باطل و سکوت خورده و نمی توانند حرف
حق را بگویند و کسی که عقل و ایمان داشته باشد دیده که که چگونه تمام دنیا از حاج قاسم استقبال کرد و این استقبال فقط در

 
تهران، کرج و یا ایران نبود بلکه تمام دنیا براي این شهید مراسم گرفتند. 

 
کاخ مروارید پایگاه پژوهشی ملی البرز شد 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان البرز اعلام کرد که کاخ تاریخی مروارید واقع در مهرشهر کرج به عنوان

 
نخستین پایگاه پژوهشی ملی البرز در زمینه میراث فرهنگی انتخاب شد. 

فریدون محمدي روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت: بر اساس پیگیري هاي انجام شده و با همکاري معاونت میراث

 
فرهنگی کشور و مدیرکل پایگاه هاي پژوهشی ملی، کاخ مروارید به عنوان اولین پایگاه پژوهشی ملی در استان انتخاب شد. 

وي افزود: کمیته تخصصی ارزیابی و بررسی پایگاه هاي پژوهشی ملی کشور به تازگی براي هر استان یک اثر تاریخی را به عنوان پایگاه

 
پژوهشی ملی انتخاب کرده که کاخ مروارید کرج به عنوان پایگاه پژوهشی البرز فعال می شود. 



محمدي بیان داشت: سه اثر تاریخی از استان البرز که شامل تپه ازبکی، کاروانسراي ینگی امام و مجموعه کاخ مروارید معرفی شدند
که در نهایت طبق بررسی هاي کارشناسی صورت گرفته از سووي مسوولان ذیربط و نهادهاي مربوطه، مجموعه کاخ مروراید بدین

 
منظور برگزیده شد. 

 
مسکن، معیشت و اشتغال عمده ترین مشکلات ایثارگران است 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز گفت: عمده مشکلات ایثارگران معیشت، مسکن و اشتغال است که هر سه این موارد

 
باید توسط معاونت تعاون این بنیاد پیگیري شود. 

سلیمان رستمیان روز یکشنبه در نشست تخصصی با مجموعه معاونت تعاون و امور اجتماعی اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران

 
استان البرز با گرامیداشت یاد و خاطر شهدا و ایثارگران، افزود: معاونت تعاون در صدر خدمات رسانی به ایثارگران قرار دارد. 

وي اظهار داشت: تکریم و عزتمندي در ارائه خدمات، هوشمند کردن فرآیندها، به روزرسانی سیستم سجایا، ارتقاي سطح توانمندي و
کیفیت زندگی در ارایه خدمات و بهره مندي از ظرفیت هاي قانونی با استفاده از امکانات بومی از مهم ترین اولویت هاي کاري بنیاد

 
در حوزه تعاون و امور اجتماعی است که باید نسبت به آن اهتمام داشت. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در ادامه بر لزوم تشکیل کارگروهی ویژه جهت رفع مشکل اشتغال ایثارگران تأکید
کرد و گفت: قانون استفساریه ایثارگران به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شده است لذا باید تا حصول نتیجه پیگیر تبدیل وضعیت

 
ایثارگران باشیم. 

 
استودیو کشاورز در البرز راه اندازي شد 

سازمان جهاد کشاورزي استان البرز، تلویزیون اینترنتی «استودیو کشاورز» را با حضور مسوولان کشوري و استانی براي اطلاع رسانی

 
به جامعه هدف راه اندازي کرد. 

رییس موسسه ترویج و آموزش کشاورزي و رییس ستاد ملی رسانه وزارت جهادکشاورزي نیز در این آیین گفت: استان البرز جز استان

 
هاي پیشرو در راه اندازي استودیو کشاورز و این اتفاق بزرگ رسانه اي است. 

علی اکبر مویدي با اشاره به حرکت کشاورزي، از سمت کشاورزي وابسته به منابع، به کشاورزي وابسته به دانش در دنیا، افزود: در

 
کشور ما نیز کشاورزي منبع بنیان است و هنوز به نهاده، خاك و آب وابسته است که این کشاورزي پایدار و اقتصادي نخواهد بود. 

معاون سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي اظهار داشت: تنها راه براي رسیدن به کشاورزي وابسته به دانش که اقتصادي تر
است و باعث افزایش تولید و ارتقاي معیشت کشاورزان خواهد شد، دانش بنیان کردن کشاورزي و حرکت جدي به سمت نفوذ دانش

 
در عرصه کشاورزي است. 

مویدي افزود: این حرکت به سمت کشاورزي دانش بنیان و کاهش وابستگی و اتکا به تولید داخلی در کشور ما اتفاق افتاده است، ما

 
باید این راه را تسهیل کنیم. 



 
34 هزار نفر البرزي از خدمات ناظران سلامت بهره مند شد 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر البرز گفت که در اجراي طرح ناظران سلامت این استان به بیش از 24 هزار 858 نفر خدماتی در زمینه

 
آموزش ، بهداشت و سلامت ارائه شد. 

محمدباقر خلفی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت : طرح ناظران سلامت با همکاري جوانان و داوطلبان جمعیت
هلال احمر ،بسیج جامعه پزشکی، سپاه پاسداران و دانشگاه علوم پزشکی در زمینه کنترل و نظارت بر حسن اجراي پروتکل هاي

 
بهداشتی در محیط کار براي جلوگیري از انتقال ویروس کرونا به اجرا درآمده است . 

وي خاطرنشان کرد: پنج هزارو 472 نیروي نظارت بر اماکن مختلف ، توزیع بروشور ،آموزش و غربالگري اجراي طرح ناظران سلامت را

 
در البرز بر عهده دارند. 

خلفی یادآور شد که با اجراي این طرح در پوشش تیم هاي مراقبتی، حمایتی و مشارکتی تا کنون 13 هزار و 512 واحد صنفی و

 
مکان پرتردد از لحاظ رعایت موارد بهداشتی پایش شدهاند. 

 
استاندار البرز: کرج گنجایش جمعیت بیشتري را ندارد 

استاندار البرز گفت: کلانشهر کرج دیگر گنجایش جمعیت بیشتري را نداشته و اراضی این منطقه از جمعیت و ساخت و ساز اشباع

 
شده است. 

عزیزاله شهبازي روز سه شنبه در بازدید از جهاد کشاورزي البرز ضمن گرامیداشت یاد و خاطره سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی،
افزود: با توجه به وضعیت جمعیتی کرج، درصدد ایجاد زیرساخت هاي لازم همچون درمانی و آموزشی و ورزشی براي ماندگاري مردم

 
در سکونتگاه هاي خود در سایر شهرستان هاي استان هستیم. 

وي ضمن تاکید بر اینکه اجازه ساخت و ساز غیر مجاز نباید داده شود، افزود: حوزه سرزمینی معین بوده و باید اقدامات پیشگیرانه

 
براي جلوگیري از ساخت وسازهاي غیرمجاز به عمل آید. 

شهبازي گفت: بر همین اساس از ابتداي حضورم در البرز به موضوع عدم کسب درآمد از کمیسیون هاي ماده 100 و ماده پنج ورود

 
کردم و اکنون شهرداري هاي استان بودجه خود را بر مبناي درآمدهاي حاصل از این امر نمی بندن 

 
1800 میلیارد تومان پروژه در شهر جدید هشتگرد به اشتراك گذاشته شد 

مدیرعامل شهرجدید هشتگرد استان البرز اعلام کرد که یک هزار و 800 میلیارد تومان پروژه تجاري ، فرهنگی ، ورزشی و عمرانی در

 
این شهر به اشتراك گذاشته شد. 

مسعود حق لطفی روز چهارشنبه درگفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: مناقصه این پروژه ها به تازگی انجام شده و به زودي با

 
گشوده شدن پاکت ها ، شرکاي اقتصادي شرکت عمران شهر جدید هشتگرد معرفی خواهند شد. 



وي ادامه داد: پروژه هاي متعددي در زمینه هاي تجاري ، اقتصادي ، فرهنگی ، ورزشی و عمرانی در شهرجدید هشتگرد تعریف شده

 
که با مشارکت بخش خصوصی این پروژه ها ساخته و راه اندازي می شود. 

حق لطفی بیان داشت: اجراي این پروژه ها تحولی اساسی در تامین امکانات رفاهی و اقتصادي براي ساکنان شهرجدید هشتگرد به

 
وجود می آورد و اسکان مردم را دراین شهر سرعت می بخشد. 

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید هشتگرد افزود: اکنون پروژه هاي متعددي براي تامین زیرساخت ها در شهرجدید هشتگرد در

 
حال انجام است و تلاش ها بر تامین نیازهاي زیر ساختی معطوف شده است. 

 
پیش خرید واکسن کووید 19 رازي بهترین اقدام حمایتی از این موسسه است 

سرپرست معاونت تحقیقات و فناوري وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه بسیاري از واکسن هاي موسسه تحقیقات
واکسن و سرم سازي رازي توسط این وزارتخانه خریداري می شود، گفت: یکی از اقدامات حمایتی از این موسسه پیش خرید واکسن

 
کووید 19 تولیدي رازي است. 

دکتر فرید نجفی روز چهارشنبه در نشست مشترك با رییس و معاونان موسسه رازي و بازدید از بخش هاي مختلف این موسسه در
حصارك کرج افزود: این امر نه تنها به موسسه رازي، بلکه به سایر شرکت هاي داخلی که در این حوزه گام نهاده اند، از نظر تامین

 
نقدینگی بسیار کمک کننده است. 

وي با اشاره به نقش مهم و کلیدي موسسه رازي در بهداشت و پیشگیري کشور، گفت: موسسه رازي در منطقه بی بدیل و نمونه اي

 
همچون این مجموعه در کشور وجود ندارد. 

 
معاون استاندار البرز: پروژه هاي بزرگی در البرز به سرانجام رسیده است 

معاون امور هماهنگی عمرانی استانداري البرز اعلام کرد که با وجود مشکلات فراوان مالی ، پروژه هاي عمرانی بزرگی مانند تکمیل

 
آزاد راه ها طی ماه هاي گذشته در این استان نوپا به سرانجام رسیده است. 

علی درویش پور روز چهارشنبه در نشست شوراي اسلامی شهرستان کرج که با حضور مسوولان کشوري در تالار میدان کرج برگزار
شد، بیان داشت: تکمیل قطعه نخست آزاد راه تهران - شمال ، آزاد راه شهید همت و چهار خطه شدن خط ریلی کرج - تبریز نمونه

 
هایی از این خدمات ارزنده در استان البرز است. 

وي ادامه داد: اکنون پروژه هاي بزرگی مانند آزاد راه آبیک - چرمشهر، متروي کرج ، بزرگراه شمالی کرج ، پست هاي 400 کیلووات

 
برق اشتهارد و باغستان کرج در دست احداث و تکمیل بوده که تا پایان دولت دوازدهم بهره برداري خواهند شد. 

درویش پور گفت : یکی از چالش هاي البرز که در کل کشور هم وجود دارد ترافیک است که این معضل با بهره برداري از آزاد راه
چرمشهر آبیک - چرمشهر بین استان هاي قزوین - البرز و تهران تا پایان سال جاري تا حدود زیادي برطرف می شود ، همچنین

 
مسیر رفت قطعه دوم آزاد راه تهران شمال تا اردیبهشت سال آینده بهره برداري خواهد شد. 



 
عضو شورا: تجهیزات آتش نشانی کرج نیازمند نوسازي است 

رییس کمیسیون تلفیق و برنامه وبودجه شوراي اسلامی شهر کرج با اشاره به گستردگی فعالیت هاي سازمان آتش نشانی کلانشهر

 
کرج بر نوسازي تجهیزات این سازمان تاکید کرد. 

عباس زارع روز پنجشنبه در حاشیه بازدید از ایستگاه هاي آتش نشانی کرج اظهار داشت : نجات جان انسان ها و مهار آتش سوزي ها

 
از جمله کارهاي سخت و مشقت آور است و نیازمند امکانات مناسب می باشد. 

وي ادامه داد: پیشگیري از حوادث یکی از وظایف اصلی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی است که باید با دقت انجام پذیرد و

 
برنامه ریزي و آموزش شهروندان و پیگیري مجدانه این امر مهم باید در اولویت هاي این سازمان قرار گیرد. 

 
مدیر عامل شرکت گاز: حدود 70 درصد البرزي ها پرمصرف هستند 

مدیرعامل شرکت گاز استان البرز با بیان اینکه هزینه گاز مشترکان کمتر از 200 متر مکعب در ماه رایگان است، اعلام کرد که حدود

 
70 درصد مشترکان گاز استان پرمصرف هستند. 

حسین تقی نژاد روز جمعه در گفت و گوي اختصاصی با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: انتظار می رود تمام مشترکان البرزي براي

 
پیشگیري از قطعی گاز در فصل زمستان و اوایل بهار سال آینده ضمن مصرف بهینه با شرکت گاز همکاري بیشتري کنند. 

وي ادامه داد: اگر هر مشترك 2 درجه دماي منزل یامکان تجاري را کاهش دهد، زمستان را با کمترین مشکل قطعی گاز پشت سر

 
خواهیم گذاشت. 

مدیر عامل شرکت گاز استان البرز گفت: با توجه به مصوبه هیات وزیران اگر هر مشتري در ماه هاي دي، بهمن و اسفند و 15 روز اول
فروردین ماه 200 متر مکعب و کمتر از آن مصرف گاز داشته باشد گاز بهاي او رایگان خواهد بود ضمن آنکه مالیات و عوارض

 
گازرسانی این مشترکان نیز بخشوده خواهد شد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان برنامه و بودجه 

 
- بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی 

 
- محمدباقر نوبخت 

 
- سید پرویز فتاح 

 
- گاز 

- استان البرز



لزوم حمایت دولت از کل زنجیره فولاد

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/10/13

در حال حاضر تقریبا تمامی مواد اولیه فولادسازان شامل سنگ آهن کنسانتره، گندله، آهن اسفنجی و قراضه آهن از داخل
کشور تأمین می گردد، ولی معمولا فولادسازان براي تأمین آن با مشکلاتی مواجه اند؛ به طوري که سالانه میزانی از تولید

خود را به دلیل کمبود مواد اولیه از دست می دهند.

به گزارش رصد اقتصاد ي به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان، رضا یزدخواستی، معاون خرید شرکت فولاد مبارکه، در
مصاحبه با روزنامه کیمیاي وطن، به تشریح نقش صنعت فولاد در توسعه صادرات غیرنفتی و مشکلات موجود در تأمین مواد اولیه این

 
بخش پرداخته است که با هم پی می گیریم. 

با توجـــه بـــه تأکیـــد مـقـام معـــظم رهبـــري و سیاست هاي اقتصادي کشور بر ضرورت توسعه صادرات غیرنفتی و حذف
وابستگی بودجه کشور به نفت و در نظر گرفتن نقش اصلی و محوري فولاد در این زمینه، مراکز تولید فولاد با چه مشکلاتی مواجه

 
اند؟ 

صنعت فولاد به دلیل کاربردهاي پایه اي در بسیاري از صنایع پایین دست، در همه کشورهاي دنیا ازجمله صنایع مادر و استراتژیک به
شمار می آید. بنابراین تقریبا همه کشورهاي توسعه یافته یا درحال توسعه نگاه ویژه اي به این صنعت دارند و ارتباط مستقیمی که
رشد تولید و مصرف فولاد در کشورها با شاخص رشد اقتصادي آن ها دارد نشان دهنده این نگاه است. خوشبختانه در ایران نیز از سال
هاي گذشته با تصویب کلیاتی از طرح جامع فولاد در افق 1404 به این امر توجه شده است. براي تحقق این طرح لازم است که تمام
نیروها در این مسیر هم راستا شوند و با توجه به سرانه مصرف فولاد و میزان تولید فولاد در کشور و آنچه در طرح جامع به آن اشاره
شده از یک طرف و نیاز کشور به صادرات غیرنفتی از طرف دیگر، باید شرایط صادرات 10 تا 25 میلیون تن فولاد تسهیل شود و
زیرساخت هاي آن توسط بخش هاي دولتی و غیردولتی ایجاد گردد. در حال حاضر، برخی دیدگاه ها و مکانیسم هاي پیشنهادي
توزیع و قیمت گذاري محصولات زنجیره فولاد بدون توجه به ساختار اقتصادي و صنعت فولاد کشور، در کنار کمبود زیرساخت هاي
حمل ونقل و اسکله، بزرگ ترین تهدید فولاد در زمینه افزایش و پایداري صادرات است. مطمئنا اگر این موانع برطرف نشود، شاهد

 
کاهش تولید و صادرات محصولات نهایی فولاد، علی رغم افزایش ظرفیت تولید فولاد در کشور خواهیم بود. 

 
چند درصد از مواد اولیه این حوزه داخلی است؟ 

در حال حاضر تقریبا تمامی مواد اولیه فولادسازان شامل سنگ آهن کنسانتره، گندله، آهن اسفنجی و قراضه آهن از داخل کشور
تأمین می گردد، ولی معمولا فولادسازان براي تأمین آن با مشکلاتی مواجه اند؛ به طوري که سالانه میزانی از تولید خود را به دلیل

 
کمبود مواد اولیه از دست می دهند. 

 
در راستاي تأمین مواد اولیه داخلی و رفع مشکلات موجود، چه پیشنهادهایی دارید و چه تدابیري باید اندیشیده شود؟ 

 
به نظر می رسد پیشنهادهاي ذیل می تواند به رفع مشکلات تأمین مواد اولیه کمک شایانی کند: 



- ایفاي نقش حاکمیتی دولت در زنجیره، به گونه اي که همانند قبل، فولادسازان با بستن قراردادهاي بلندمدت (مانند فولادسازان

 
دنیا) و اعمال ضرایب قیمتی متناسب با حجم سرمایه گذاري در هریک از حلقه هاي زنجیره، بتوانند مواد اولیه خود را تأمین کنند. 

- حمایت دولت از فولادسازان در جهت تأمین مواد اولیه خود از طریق واگذاري محدوده ها و معادن در اقصی نقاط کشور، به طوري

 
که کلیه عملیات اکتشاف و استخراج و فراوري آن معادن با سرمایه گذاري شرکت هاي فولادسازي انجام گیرد. 

- جلوگیري از توسعه و سرمایه گذاري معادن در بخش هاي پایین دست خود ازجمله فولادسازي. ظرفیت هاي مازادي در پایین دست

 
وجود دارد، ولی این ظرفیت ها را در بخش هاي اکتشاف و استخراج معادن کمتر مشاهده می کنیم. 

به نظر شما اگر معادن تأمین کننده مواد اولیه از انحصار شرکت ها و افراد خاص خارج شوند و تحت نظارت دولت اداره شوند، می

 
توانند چرخ تولید کشور را سرعت ببخشند یا اقدام دیگري لازم است؟ 

همان طور که می دانید، پس از شروع فرایند خصوصی سازي در کشور و کاهش نقش نظارتی دولت بر معادن، شاهد بر هم خوردن
توازن بین معادن و فولادسازان بودیم. همان طور که در سؤال قبلی اشاره کردم، لازم است این نقش پررنگ تر شود و با حمایت هاي

 
دولت از کل زنجیره تولید فولاد، کمبود مواد اولیه فولادسازان رفع شود. 

بیشترین مواد اولیه موردنیاز فولاد کدام است و در اختیار چه جریان یا گروهی است که باعث مشکلات عدیده و نگرانی فولادسازان

 
شده است؟ 

عمده ترین مواد اولیه موردنیاز فولادسازان شامل سنگ آهن، کنسانتره، گندله و آهن اسفنجی است. این مواد در دست جریان یا گروه
خاصی نیست که مدیریت کردن آن چالش هاي اساسی به همراه داشته باشد. تنها با تصمیم گیري منطقی و کارشناسی و حمایت

 
دولت از کل زنجیره، مشکل تأمین مواد اولیه قابل حل است. 

با توجه به تأکید بر عدم خام فروشی معادن و نیز ضرورت حمایت از صنایع داخلی به منظور شکست تحریم، کمبود مواد اولیه چه

 
اثري بر روند توسعه فولاد کشور دارد؟ 

در حال حاضر با توجه به ظرفیت هاي موجود در زنجیره فولاد، این ظرفیت ها به جز در حوزه اکتشاف و استخراج، در سایر حلقه ها
مطابق طرح جامع فولاد است و چون آن حوزه تأثیر مستقیمی بر رشد و توسعه کشور دارد، باعث افت شاخص تولید ناخالص داخلی
می شود. حال اگر در حلقه هاي قبل از فولادسازي نیز موضوع خام فروشی مطرح شود، این معادلات به شرایط وخیم تري ازجمله
التهاب بازار فولاد منجر می شود که شاید برگرداندن آن مستلزم صرف انرژي و هزینه زیاد در کشور باشد. بنابراین همان طور که در
فرمایشات مقام معظم رهبري نیز آمده، نباید در کشور خام فروشی داشته باشیم و باید اشتغال زایی را به جاي توسعه در کشور در آن

 
سوي مرزها ببریم. 

 
فولادسازان چه تأثیري بر توسعه صنایع داخلی و اقتصاد کشور دارند؟ 

در کنار صنعت نفت و گاز، مهم ترین محرك توسعه و ارتقاي اقتصاد کشور صنعت فولاد است. این موضوع بر همگان ثابت شده که

 
توسعه اقتصادي کشور ارتباط مستقیم با توسعه فولادسازي آن کشور دارد و این موضوع در کشور ما نیز به اثبات رسیده است. 



 
راه هاي مقابله با تحریم در صنعت فولاد چیست؟ 

مهم ترین راه مقابله با تحریم ها عبارت از: حمایت دولت از صادرات فولاد و محصولات نهایی آن؛ حمایت از بومی سازي و کمک به
شرکت هاي دانش بنیان در این مسیر؛ انتقال دانش به روز دنیا براي کل زنجیره فولاد در کشور.



عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت این شرکت که در سالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل دستــورالعــمل
هــاي بــهـداشـتـی بــرگــزار شــد، گفـت: خوشبختانه علی رغم همه محدودیت هاي موجود در تأمین منابع انرژي و گاز

و شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه همچنان بر مدار موفقیت و سوددهی است.

به گزارش رصد اقتصادي به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان، حمیدرضا عظیمیان با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در
سال هاي گذشته همواره با چالش هاي سختی ازجمله تحریم ها و محدودیت هاي داخلی، مانند کمبود سنگ آهن، کاهش عرضه
برق، آب و گاز و مواد اولیه و از ماه هاي پایانی سال گذشته نیز با شیوع بیماري کرونا مواجه بوده است، گفت: به یاري خداوند و با
اتخاذ تدابیر و برنامه ریزي هاي دقیق در هر حوزه و با تلاش مدیران و کارکنان دلسوز و باانگیزه شرکت، توانسته ایم بر مشکلات فائق

 
آییم. 

وي در ادامه ضمن قدردانی از دستاوردهاي کارکنان در حوزه معاونت بهره برداري و اشاره به دستاوردهاي شرکت طی 9 ماه اخیر و
همچنین با مقایسه آمار تولید در این مدت نسبت به مدت مشابه سال قبل، از افزایش 10 درصدي تولید در واحد گنــدله سازي خبر
داد و گفت: در 9 ماه نخست امسال، تولید گندله به میزان 5 میلیون و 598 هزار تن محقق شده است. با پیگیري هاي انجام شده،
وضعیت موجودي مواد اولیه در شرکت به شرایط مطلوب تري رسیده است، اما باید براي رسیدن به شرایط پایدار همچنان تلاش و

 
برنامه ریزي کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه ضمن اشاره به رشد بسیار خوب عملکرد واحدهاي احیا مستقیم 1 و 2 گفت: تولید این واحدها در نه
ماهه سال گذشته به 5 میلیون و 135 هزار تن آهن اسفنجی رسید. این در حالی است که در همین 9 ماه سال 99، کارکنان پرتلاش
این واحدها توانستند با تحقق 105 درصد برنامه و با رشد 14 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل، به تولید 5 میلیون و 873 هزار

 
تن آهن اسفنجی دست یابند که در نوع خود یک رکورد ارزشمند محسوب می گردد. 

وي با اشاره به میزان تولید فولاد خام در این بازه زمانی تصریح کرد: در نه ماهه سال گذشته، 4 میلیون و 895 هزار تن تختال تولید
شده بود، درحالی که در پایان 9 ماه نخست امسال، با تحقق 109 درصدي برنامه سالانه و با 11 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل، به عدد 5 میلیون و 456 هزار تن رسیده ایم. 

مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه به یاري خداوند و همت کارکنان عبور از مرز 7٫2 میلیون تن تولید و ثبت یک رکورد ارزشمند
دیگر در پایان سال دور از دسترس نخواهد بود، گفت: در سال جهش تولید از همه مدیران و کارکنان شرکت می خواهم که با همدلی

 
و تلاش بیشتر در این مسیر گام بردارند. 

او با اشاره به عملکرد نه ماهه ناحیه نورد گرم گفت: در این ناحیه به دلیل تغییر ترکیب ابعادي و کیفی سفارش ها و همچنین توقف
ده روزه در قفســه R3 حــدود 1٫5 درصــد از برنامــه عقب هستیــم؛ بااین حال با ثبت تولید 3 میلیون و 859 هزار تن، نسبت به

 
مدت مشابه سال قبل حدود 2 درصد بیشتر از برنامه تولید کرده ایم. 



وي در ادامه عملکرد ناحیه نورد سرد را نیز بسیار خوب ارزیابی و خاطرنشان کرد: کارکنان این ناحیه در 9 ماه نخست سال جاري به
تولید یک میلیون و 215 هزار تن و یک درصد رشد تولید نسبت به مدت مشابه سال قبل دست یافتند. سال گذشته در این بازه
زمانی 1 میلیون و 204 هزار تن تولید محقق شده بود. امسال در طی این مدت با تحقق 102 درصد برنامه، به تولید 1 میلیون و 215

 
هزار تن دست یافته ایم و پیش بینی می شود تولید در این ناحیه از یک میلیون و 400 هزار تن محصول فراتر رود. 

مدیرعامل فولاد مبارکه از انجام عملیات نوسازي ماشین ریخته گري شماره 1 در مجتمع فولاد سبا خبر داد و گفت: برخی محدودیت
ها و به روزرسانی اتوماسیون این خط و همچنین انجام سایر برنامه هاي تعمیراتی که چابک سازي مجتمع فولاد سبا را در پی خواهد

 
داشت، تولید به میزان 15 درصد کاهش داشته که قابل جبران است. 

وي جمع کل موجودي نهایی را با سفارش هایی که به تدریج از شرکت فولاد مبارکه خارج خواهد شد به میزان 274 هزار تن ارزیابی
کرد و گفت: از این مقدار 49 هزار تن سهم نورد سرد، 41 هزار تن نورد پیوسته مجتمع فولاد سبا، 64 هزار تن نورد گرم و 120 هزار

 
تن متعلق به فولادسازي است. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه سخنان خود گفت: در ماه گذشته فروش شرکت از مرز 50 هزار میلیارد تومان عبور کرد. این اعداد در
شرایطی که شرکت فولاد مبارکه در تحریم به سر می برد، براي بازار سرمایه، سهام داران و ذي نفعان شرکت بسیار امیدوارکننده

 
است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود ضمن قدردانی از اقدامات معاونت خرید شرکت اظهار داشت: خوشبختانه درخصوص موجودي

 
الکترود گرافیتی نیز موجودي شرکت بسیار خوب است و براي حدود سه سال آینده در این حوزه با مشکلی مواجه نخواهیم بود. 

وي با تأکید بر اهمیت کیفیت کنسانتره ورودي و میزان موجودي سنگ آهن نرمه و زبره شرکت تصریح کرد: همچنان که پیش از این

 
تأکید شد، باید در این حوزه ها معاونت خرید با قوت و برنامه هاي دقیق و اثربخش به فعالیت هاي خود ادامه دهد. 

مهندس عظیمیان با اشاره به دستاوردهاي حوزه فروش فولاد مبارکه گفت: امسال متأسفانه برخی افراد با دادن آدرس هاي غلط این
حوزه را با چالش هاي متعددي روبه رو کردند. تلاش کردیم با اقدامات و ارائه راهکارهاي متعدد آرامش را به بازار برگردانیم و با حضور
مؤثر در تنظیم شیوه نامه توانستیم نظرهاي سازنده خود را به مسئولین انتقال دهیم و اعتبار و برند فولاد مبارکه را به شایستگی حفظ

 
کنیم. 

وي با رد صریح برخی شایعات درباره مشکلات فولاد مبارکه در حوزه تأمین منابع مالی خاطرنشان کرد: این شایعات را به شدت
تکذیب و اعلام می کنم فولاد مبارکه نه در زمان بنده، بلکه در زمان هیچ کدام از مدیران عامل قبلی نیز بدهی نداشته است. این امر

 
ناشی از قدرت شرکت بوده و حداکثر بهره وري را با مدیریت مالی خود داشته است. 

مهندس عظیمیان در ادامه گفت: معاونت اجراي پروژه ها نیز در این مدت با به ثمر رساندن پروژه هاي موردنظر در داخل و خارج از

 
فنس و محدوده جغرافیاي شرکت به خوبی ایفاي نقش کرده است. 

به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، معاونت سرمایه گذاري و امور شرکت ها در فولاد مبارکه به تازگی ایجاد شده، بااین حال عملکرد

 
خوبی داشته و همکاران این حوزه به خوبی منافع شرکت را دنبال می کنند. 



وي در ادامه تصریح کرد: معاونت معدن نیز در این شرکت فعالیت هاي بسیار خوبی در زمینه تأمین مواد اولیه و سنگ آهن شروع

 
کرده است و پیش بینی می شود این اقدامات به زودي اثربخشی خود را براي سازمان هویدا خواهد کرد. 

مــدیــــرعامل فــــولاد مبــــارکه در بـخش بعــدي سخـنــان خــود از تشکیل چهارمین هلدینگ در فولاد مبارکه خبر داد و
گفت: در کنار هلدینگ هاي فولاد متیل، آتیه و توکا، هلدینگ مالی نیز که مجموعه اي از چندین شرکت در بازار سرمایه، سبدگردانی

 
و کارگزاري و... است تشکیل شده است. 

وي از آمادگی فولاد مبارکه براي تأمین مالی بخشی از پروژه هاي مهمی که باعث توسعه و پیشرفت کشور و اشتغال زایی خواهد شد،
خبر داد و گفت: این شرکت در تأمین مالی پروژه هایی که در سطح ملی، توسعه را به همراه دارد و همچنین براي اجراي پروژه نورد

 
گرم شماره 2 خود آمادگی کامل دارد. 

او در ادامه با اشاره به اهمیت اجراي طرح تحول دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه گفت: پروژه هوشمندسازي فولاد مبارکه این شرکت
را در کلاس تکنولوژي هاي پیشرفته جهان قرار خواهد داد که تعداد کمی از شرکت ها در این سطح قرار دارند. عزم شرکت در این

 
زمینه جزم است. 

مهندس عظیمیان با اشاره به عملکرد درخشان شرکت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی تصریح کرد: شرکت در این زمینه نیز آثار
بسیار خوبی در جامعه برجاي گذاشته است. به عنوان مثال، در حوزه کرونا یکصد میلیارد تومان از منابع شرکت را پس از اخذ
مجوزهاي قانونی، به مساعدت به بیمارستان ها و مراکز بهداشتی براي خرید تجهیزات درمانی و مواد ضدعفونی کننده اختصاص داده
است. تاجایی که به اذعان معاون اول ریاست جمهوري، در این حوزه، فولاد مبارکه با سایر سازمان هاي مشابه فاصله بسیار زیادي
دارد. فولاد مبارکه به منظور تعهد به مسئولیت هاي اجتماعی خود، در شرایط ویژه اقتصادي ناشی از تحریم ها و شیوع ویروس کرونا،

 
با افتخار در خدمت هم وطنان و به ویژه کادر درمان بوده است و اساسا این اقدامات را وظیفه ملی خود می داند. 

وي در همیــن خصــوص از تحــویــل 70 تــن اکسـیــژن رایــــگان بـــه بیمارستان هاي درمانگر بیماران کرونا در هر روز خبر
داد و گفت: با این اقدام، علاوه بر تأمین اکسیژن موردنیاز بیماران بستري در بیمارستان هاي 15 استان، سعی کرده ایم دست

 
سودجویان و دلالان را نیز در این حوزه کوتاه کنیم. 

به گفته مهندس عظیمیان، از آغاز سال تحصیلی جدید، فولاد مبارکه در بخش دیگري از تعهدات خود و در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی شرکت، با هماهنگی کمیته امداد امام خمینی (ره)، 1600 تبلت به دانش آموزان کم برخوردار و نیازمند اهدا کرده و این

 
خدمتِ بی منت نیز از افتخارات شرکت است. 

وي با تأکید بر اینکه آینده فولاد مبارکه تا حد زیادي به عملکرد معاونت هاي امور معادن و تکنولوژي بستگی دارد گفت: در شرایطی
که معدن کاران، به جاي توسعه معادن به فولادسازي روي آورده اند و فولادسازان را با چالش هاي جدي مواجه کرده اند، معاونت
معدن وظیفه خطیري در تأمین پایدار سنگ آهن موردنیاز شرکت بر عهده دارد. همچنین در خصوص معاونت تکنولوژي فولاد مبارکه
نیز باید گفت اگر فولاد مبارکه به تکنولوژي روز دنیا نرسد و نتواند سبد محصولات خود را توسعه دهد و آن ها را با قیمت رقابتی در
سطح جهانی به دست مصرف کننده برساند، با مشکل روبه رو خواهد شد. به همین دلیل به روز شدن تکنولوژي یکی از موارد بسیار

 
ضروري براي فولاد مبارکه است. 

وي در بخش پایانی سخنان خود فرارسیدن 23 دي ماه، سالروز افتتاح شرکت فولاد مبارکه را به همه کارکنان و ذي نفعان شرکت



تبریک گفت و اظهار امیدواري کرد: با تلاش و جدیت هرچه تمام تر در پایان سال شاهد دست یافتن به درخشان ترین عملکرد

 
شرکت باشیم. 

شایان ذکر است در این جلسه، مختار بخشیان، معاون بهره برداري فولاد مبارکه، حسین مدرسی فر، مدیر ایمنی، بهداشت و محیط
زیست شرکت و رسول سراییان مدیرعامل شرکت ایریسا به ترتیب درخصوص دستاوردهاي شرکت در حوزه هاي بهره برداري، ایمنی و

روند پیشرفت اجراي طرح تحول دیجیتال در فولاد مبارکه مباحثی مطرح کردند که مورد توجه حاضران قرار گرفت.



مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد

منبع: ایرناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/10/13

تهران - ایرنا - سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی گفت: طرح بازنشستگی پیش از موعد از دستور کار این
کمیسیون خارج نشده، اما به دلیل مخالفت اعضا امکان دارد کلیات آن راي نیاورد.

تهران - ایرنا - سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی گفت: طرح بازنشستگی پیش از موعد از
دستور کار این کمیسیون خارج نشده، اما به دلیل مخالفت

 
اعضا امکان دارد کلیات آن راي نیاورد. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، 39 نفر نماینده مجلس شوراي
اسلامی در تاریخ 27 آبان ماه، طرح «بازنشستگی پیش از
موعد» را به هیات رییسه مجلس شوراي اسلامی ارایه
کردند. حذف شرط سنی از جمله مختصات مهم این طرح
است که بر اساس آن مردان با 25 و زنان با 20 سال سابقه

می توانند بازنشسته شوند و حقوق 30 روزه دریافت کنند؛ ضمن آنکه تأیید بازنشستگی کارکنان ارتباطی به رییس یا مدیر دستگاه

 
مربوطه ندارد. 

طرح «بازنشستگی پیش از موعد» از زمان ارجاع به کمیسیون اجتماعی مجلس براي بررسی بیشتر، همراه با خبرهاي غیررسمی

 
ضدونقیضی درباره فرجام آن به دنبال داشت و حتی برخی منابع، خبر خروج طرح از دستور کار کمیسیون را منتشر کرده اند. 

«علی بابایی کارنامی» سخنگوي کمیسیون اجتماعی در گفت وگو با ایرنا درباره صحت خبر خروج طرح بازنشستگی پیش از موعد
بازنشستگان از دستور کار کمیسیون اجتماعی، گفت: طرح از دستور کار خارج نشده اما اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس با کلیات

 
آن ، مخالفت دارند. 

وي در ارتباط با مخالفت اعضاي کمیسوین اجتماعی با کلیات این طرح گفت: دلایل مختلفی مطرح شد؛ یکی بحث هزینه و بار مالی
اجراي طرح براي کشور است و دلیل دیگر مخالفت اعضا، با کاهش سن بازنشستگی است؛ زیرا در اغلب کشورهاي توسعه یافته و

 
درحال توسعه، سن بازنشستگی بالاي 65 سال است. 

بابایی افزود: چنانچه بخواهیم با هدف اشتغال زایی سن بازنشستگی را کاهش دهیم، راهکار درستی انتخاب نکرده ایم؛ زمانی که فردي
با سن پایین، مشمول بازنشستگی پیش از موعد بازنشسته شود، به خانه نشینی تن نمی دهد، بلکه بلافاصله به جست وجوي شغل

 
دیگري می پردازد و با تکیه بر توانمندي ها و مزیت هایی که دارد، فرصت هاي شغلی را به ضرر جویندگان کار، تصاحب می کند. 

وي تاکید کرد: نباید شرایط بازنشستگی زودرس فردي که داوطلب به دست آوردن شغل دیگر است، فراهم ساخت، زیرا بازنشستگی،



 
به معناي ناتوانی فرد براي ادامه کار است و بازنشسته باید به عنوان شهروند، زندگی توأم با آرامشی را در سنین بالا، طی کند. 

بابایی اضافه کرد: این طرح ، از دستور کار کمیسیون خارج نشده، اما با توجه به مخالفت اکثریت اعضاي کمیسیون با کلیات

 
«بازنشستگی پیش از موعد»، طبیعتاً، احتمال رأي نیاوردن طرح، بیشتر از احتمال رأي آوردن آن است. 

به گزارش ایرنا، نایب رییس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی مهرماه امسال با اشاره به پیشنهاد افزایش سن بازنشستگی گفته بود،

 
در صورت اجرایی شدن این قانون شامل حال بیمه شدگان جدید و افراد کم سابقه می شود. 

علی حیدري در زمینه اینکه آیا افزایش سن بازنشستگی نیز جزء اصلاح قوانین سازمان تامین اجتماعی پیشنهاد شده یا خیر گفت:

 
افزایش سن بازنشستگی یکی از پیشنهادات در اصلاح قوانین است. 

وي با اشاره به اینکه قانون تأمین اجتماعی در سال 1354 به تصویب رسیده، افزود: زمانی که قانون تأمین اجتماعی تصویب شد، سن
امید به زندگی 58 سال بود و در نتیجه حداقل سن لازم براي بازنشستگی 55 سال با 30 سال سابقه و یا 60 سال با کمتر از 30 سال

 
سابقه بود، اما اکنون امید به زندگی براي خانم ها 75 و آقایان 73 سال است. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی 

 
- بازنشستگی پیش از موعد 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



3700واحد مسکونی براي نیازمندان فارس در دست احداث است

منبع: شیرازهشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/10/13

بذرافشان گفت: سه هزار و 700 واحد مسکونی با همکاري نهاد هایی از جمله بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، بسیج و خیران
براي نیازمندان این استان در دست ساخت است.

بذرافشان گفت: سه هزار و 700 واحد مسکونی با همکاري نهاد هایی از جمله بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، بسیج و خیران براي

 
نیازمندان این استان در دست ساخت است. 

به گزارش سرویس رصد خبر اقتصادي شیرازه، محمد بذرافشان در حاشیه آئین واگذاري 27 واحد مسکونی ساخته شده به مددجویان
زیر پوشش کمیته امداد شهرستان زرین دشت، گفت: تا پایان امسال تعدادي دیگر از واحد هاي مسکونی که در حال حاضر عملیات
ساخت آن ها در دست انجام است، به مددجویان این نهاد واگذار خواهد شد که با احتساب آن شمار واحد هاي مسکونی واگذار شده

 
در سال جاري در این شهرستان به 60 واحد می رسد. 

او با اشاره به کلنگ زنی یکی از واحد هاي مسکونی براي خانواده ایتام زیر پوشش کمیته امداد شهرستان زرین دشت، بیان کرد: با
برنامه ریزي صورت گرفته، تمام کودکان یتیم استان فارس صاحب خانه می شوند تا دیگر هیچ یتیمی در فارس بی خانه نباشد و بی

 
شک این امر با پرداخت صدقه، زکات و حمایت خیران سریع تر انجام خواهد شد. 

مدیرکل کمیته امداد استان فارس افزود: مسکن، اشتغال و ازدواج سه اولویت مهم این نهاد حمایتی است و براي تحقق این هدف،

 
تمام متولیان باید در کنار این کمیته تلاش کنند. 

بذرافشان همچنین در ادامه این سفر، 10 پنل خورشیدي را که با صرف پنج میلیارد ریال و با هدف درآمدزایی براي خانواده هاي

 
محرومان ساخته شده و نیز مرکز نیکوکاري اهل بیت (ع) را در شهر حاجی آباد (مرکز شهرستان زرین دشت) افتتاح کرد. 

مدیرکل کمیته امداد استان فارس همچنین در بازدید از شماري از طرح هاي اشتغالزاي شهرستان زرین دشت گفت: 13 هزار و 500
فرصت شغلی با اجراي 10 هزار طرح دانش بنیان، صنایع دستی، دامداري، کشاورزي و فرش در این استان اجرا شده است که با فعال

 
شدن شماري از این طرح ها در این شهرستان، 270 نفر مشغول به کار شده اند. 

 
شهرستان زرین دشت در فاصله 250 کیلومتري جنوب شرقی شیراز قرار دارد. 

 
انتهاي پیام/ ح/ م 

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان



سد کانی سیب؛ مهم ترین پروژه احیاي دریاچه ارومیه افتتاح می شود

منبع: شما نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/10/13

سد کانی سیب در استان آذربایجان غربی روز پنجشنبه 11 دي ماه با حضور رئیس جمهور و وزیر نیرو در قالب هفته سی و
چهارم پویش «الف _ ب _ ایران» افتتاح می شود.

 
کد خبر : 973132 1399/10/13 10:46:32 

سد کانی سیب در استان آذربایجان غربی روز پنجشنبه 11
دي ماه با حضور رئیس جمهور و وزیر نیرو در قالب هفته

 
سی و چهارم پویش «الف _ ب _ ایران» افتتاح می شود. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی شرکت توسعه
منابع آب و نیروي ایران، مهندس سید حسن رضوي

مدیرعامل این شرکت با اعلام خبر فوق افزود: احیاي دریاچه ارومیه به عنوان اولین تصمیم رئیس جمهور محترم، یکی از اصلی ترین
اولویت هاي دولت تدبیر و امید است و خوشبختانه علی رغم وجود مسائلی همچون تحریم و وضعیت خاص اقتصادي کشور، سد کانی

 
سیب که یکی از مهم ترین پروژه احیاي دریاچه ارومیه است، به بهره برداري خواهد رسید. 

وي تصریح کرد: سد کانی سیب از نوع خاکی با هسته رسی با ارتفاع 58 متر و طول تاج (با احساب دایک آن) 848 متر و حجم مخزن
221 میلیون مترمکعب و حجم تنظیمی 713 میلیون متر مکعب در جنوب استان آذربایجان غربی و در شهرستان پیرانشهر واقع شده

 
و با هدف مهار و انتقال آب مازاد رودخانه کلاس به دریاچه ارومیه احداث شده است. 

مهندس رضوي در خصوص دیگر اجزاي این پروژه زیست محیطی گفت: از دیگر سازه هاي این طرح، بند انحرافی بادین آباد است که
وظیفه انتقال مازاد آب رودخانه بادین آباد به مخزن سد کانی سیب به میزان 180 میلیون مترمکعب در سال را به عهده دارد و شامل

 
یک سد کوچک با ارتفاع 10 متر و کانالی به طول 4،5 کیلومتر می باشد. 

وي افزود: براي ساخت سد کانی سیب بالغ بر 525 میلیارد تومان هزینه شده است و در طول اجراي این طرح در استان آذربایجان
غربی 1500 نفر به صورت مستقیم و 5000 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال بومی ایجاد شده است.



«سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرا بورس

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/10/13

فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران

 
 

 
فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران 

با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود به بازار
سرمایه فراهم شده است. به گفته حمیدرضا رنجبري، مدیرعامل سپیدار سیستم، حضور در فرا بورس منجر به تغییرات قابل توجهی در
سپیدار سیستم می شود؛ از جمله ارزش گذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار که مسیر شرکت را براي جذب بیشتر
مشتري هاي جدید نیز هموار می کند. سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر مالی و هم از نظر فنی در شرایطی

 
قرار دارد که می تواند اعتماد فعالان بازار سرمایه را جلب کند. 

در همین راستا شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي
بازار دوم بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت
گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع

 
200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه تغییر سریع و گسترده تکنولوژيِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به
ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف پذیري بالاتر را افزایش داده است. به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه
بیش از 400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشورها را ایجاد می
کنند و ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکارهاي کوچک و متوسط به خود اختصاص

 
داده است. 

گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک



و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب و کارها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به

 
آمار میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه تکنولوژي و فناوري به صورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب و کارها تأثیرگذار است. یکی از ابزارهاي
فناوري محور که به رشد و توسعه کسب و کارها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزارهاي یکپارچه کسب و کار مانند
حسابداري، حقوق و دستمزد، فروش و.... است که نقش بسیار پر رنگی در بهبود و منظم شدن فرآیندها دارند که به تصمیم گیري

 
هاي درست و دقیق مدیران منجر می شود. 

شرکت همکاران سیستم در سال 1387 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب و کارهاي کوچک در کشور، یک شرکت تخصصی
و چابک تحت نام «سپیدار سیستم آسیا» تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي فعال در

 
حوزه نرم افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرم افزارهاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارتاپ ها و
شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. آمارها نشان می دهد که بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس شده،
سپیدار را براي مدیریت فرآیندهاي مالی کسب وکار خود انتخاب کرده اند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی قابل
اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در بازار نرم افزار برخوردار است و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي تکنولوژي

 
محور نیز نشان دهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آن ها است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص است که متناسب با نیاز و ابعاد کسب و کارهاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزارهاي «سپیدار» است، نرم
افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري-فروشگاهی «دشت»

 
ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه شبکه فروش و خدمات در سراسر کشور با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدار سیستم در
راستاي رشد کسب و کار خود بوده است که هم اکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیتش، با بیش از 290 نمایندگی فروش و

 
خدمات در سراسر کشور و ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 



رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا سپیدار سیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی خود به دنبال
پاسخگویی نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها در صنایع مختلف بوده است. این شرکت، با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته
نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش

 
دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب و کار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار خود به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی خود نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را
داشته است به طوري که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 1388 به بیش
از 38 میلیارد تومان در سال 1398 رسیده است و انتظار می رود درآمد شرکت در سال 1399 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد.
رشد چشم گیر درآمد سپیدار سیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 1398 نسبت به سال 1397 گویاي افزایش 65
درصدي است و این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه
خواهد داشت. این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه
سود بالایی را براي کسب و کار سپیدار سیستم ایجاد کرده است به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از 1 درصد در سال 88 به

 
64 درصد در سال 98 رسیده است که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

فعالیت ها و افتخارات به گفته حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم، رمز موفقیت این شرکت ایجاد یک ساختار چابک، پویا و
متشکل از تیم هاي تخصصی و مجرب است. ماحصل تلاش هاي این مجموعه تولید نرم افزارهاي یکپارچه اي است که ضمن بهره

 
مندي از کاربري آسان با تقاضاي مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستم در راستاي برقراري ارتباط مستقیم با جامعه هدف و شناخت دقیق نیازهاي بازار، طی چهار سال اخیر رویدادها و
همایش هاي تخصصی متعددي را با حضور بیش از 100 هزار حسابدار و مدیر مالی به منظور ارتقاي سطح دانش مالی مخاطبان و
فروش بیشتر محصولات به واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزارها و تطبیق آن با نیازهاي مخاطبان هدف برگزار
کرده است. سپیدار سیستم با هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد
دانشگاهی، مدارس فنی و حرفه اي و موسسات آموزشی همکاري داشته است و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به

 
صورت کاربردي آشنا می شنود که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم به سزایی دارد. 

شرکت سپیدار سیستم توانسته است با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت، خدمات محصول و رضایت مشتریان، در دو



سال متوالی 1394 و 1395 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. این شرکت در سال هاي 1396 و 1397 نیز
تندیس حمایت از مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده است. در ششمین اجلاس سراسر و ملی یکصد برند برتر و
ارزش آفرین سال 1396 نیز شرکت سپیدار سیستم، موفق به دریافت تندیس زرین شد. همچنین سپیدار سیستم پس از بررسی

 
کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان، در تاریخ 3 شهریور 1399 به جمع شرکت هاي دانش بنیان پیوست. 

پربیننده ترین بورس دوباره صعودي می شود؟ هفته اي نزولی براي همه بازار ها/ بیشترین زیان نصیب سرمایه گذاران بورس شد
عذرخواهی مدیرعامل شرکت فناوري بورس به دلیل اختلال در هسته معاملات مقایسه صندوق هاي سرمایه گذاري قابل معامله/

حرکت خلاف جهت آسام در هفته گذشته بودجه1400 چه خوابی براي بازار سهام دیده است؟



دانشجویان ارشد و دکتري بدون توجه به نیاز جامعه پذیرش می شوند

منبع: بلاغشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش بلاغ به نقل ازابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در گفت وگو با خبرنگار با بیان اینکه
متأسفانه پذیرش دانشجوي ارشد و دکتري بدون توجه به نیاز جامعه انجام می شود، اظهار کرد: تعداد قابل توجهی از متقاضیان دوره
آموزش تکمیلی در مقاطع کارشناسی ارشد و دکتري تنها براي دریافت مدرك تحصیل می کنند تا به عنوان مهندس یا دکتر جدا از

 
مهارت و عملکرد موفق در برطرف کردن نیاز جامعه شناخته شوند. 

وي افزود: متاسفانه یادگیري شایستگی و مهارت افزایی در ادبیات آموزش کشور وجود ندارد در صورتی که در کشورهاي توسعه یافته

 
بر این دو مسأله تمرکز دارند و تربیت نیروي انسانی آنها بر اساس نیاز جامعه و صنعت انجام می شود. 

صالحی عمران تصریح کرد: اکنون زمان آن رسیده است تا در حوزه فناوري رویه فعالیت ها تغییر کند؛ در واقع مهارت کارآفرینی و

 
نوآوري شغلی را باید با ایجاد زیرساخت هاي لازم ایجاد کنیم تا فارغ التحصیلان توانایی راه اندازي کسب و کار را داشته باشند. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



صندوق اعتبارات زنان روستایی در قزوین 2 هزار عضو دارد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/10/13

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی در قزوین داراي 2 هزار عضو بوده که
از خدمات کارآفرینی و کسب و کار آن بهره مندند.

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت: صندوق اعتبارات خرد زنان
روستایی در قزوین داراي 2 هزار عضو بوده که از خدمات کارآفرینی و کسب و کار آن

 
بهره مندند. 

فاطمه خمسه در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار داشت: صندوق اعتبارات خرد زنان
روستایی تحت نظارت دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري

وزارت جهاد کشاورزي ایجاد می شود و به عنوان تشکل هاي اجتماعی - اقتصادي و در راستاي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار و

 
کارآفرین وظایفی را برعهده دارد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 72 صندوق در روستاهاي استان قزوین با مدیریت زنان روستایی تشکیل و اداره می شود، تصریح کرد:
این صندوق ها با همکاري بانک توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و صندوق زنان عشایري بانک کشاورزي تشکیل شده و

 
تسهیلاتی با سود کم و بدون ضامن در اختیار زنان قرار می دهد. 

خمسه اضافه کرد: طی سه سال گذشته 2 میلیارد و 910 میلیون تومان اعتبار از سوي بانک هاي یاد شده به این صندوق ها تزریق

 
شده و مدیران آن نیز براساس نیاز روستا و متقاضیان، تسهیلاتی را با ارقام متنوع در اختیار زنان روستایی قرار داده اند. 

این مسئول با بیان اینکه اعضاي این صندوق ها را تنها زنان روستایی و عشایري تشکیل می دهند، گفت: سرمایه صندوق ها نیز
متعلق به جامعه محلی و زنان عضو آن بوده و علاوه بر ارایه خدمات آموزشی عمومی و تخصصی، بر آموزش لازم براي مدیریت صندوق
ها از سوي معاونت ترویج و آموزش جهاد کشاورزي تاکید شده تا  براي پرداخت وام وثیقه اي اخذ نشود و ضمانت ها براساس تعهد

 
جمعی و به شیوه نظارت گروهی صورت می پذیرد. 

به گفته خمسه، بیشترین تعداد صندوق هاي تشکیل شده متعلق به شهرستان بویین زهرا به 23 مورد بوده و این در حالی است که

 
برخی از روستاهاي آن مانند احمدآباد داراي سه صندوق اعتباري در حوزه زنان روستایی هستند. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین یادآور شد: ایجاد هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی و تقویت بنیه مالی زنان روستایی و
عشایري و همچنین تامین سرمایه اولیه براي راه اندازي کسب و کارهاي پایدار از مهمترین موضوعات این سازمان در استان است.



«سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرابورس

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/10/13

شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي بازار دوم
بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است.

 
 

شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي بازار دوم بورس،

 
مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. 

با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود به بازار
سرمایه فراهم شده است. به گفته حمیدرضا رنجبري، مدیرعامل سپیدار سیستم، حضور در فرابورس منجر به تغییرات قابل توجهی در
سپیدار سیستم می شود؛ از جمله ارزش گذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار که مسیر شرکت را براي جذب بیشتر
مشتري هاي جدید نیز هموار می کند. سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر مالی و هم از نظر فنی در شرایطی

 
قرار دارد که می تواند اعتماد فعالان بازار سرمایه را جلب کند. 

در همین راستا شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي
بازار دوم بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت
گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع

 
200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه تغییر سریع و گسترده تکنولوژيِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به
ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف پذیري بالاتر را افزایش داده است. به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه
بیش از 400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشورها را ایجاد می
کنند و ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکارهاي کوچک و متوسط به خود اختصاص

 
داده است. 



گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب وکارها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به آمار

 
میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه تکنولوژي و فناوري به صورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب وکارها تأثیرگذار است. یکی از ابزارهاي
فناوري محور که به رشد و توسعه کسب وکارها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزارهاي یکپارچه کسب وکار مانند
حسابداري، حقوق و دستمزد، فروش و.... است که نقش بسیار پررنگی در بهبود و منظم شدن فرآیندها دارند که به تصمیم گیري هاي

 
درست و دقیق مدیران منجر می شود. 

شرکت همکاران سیستم در سال 1387 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب وکارهاي کوچک در کشور، یک شرکت تخصصی
و چابک تحت نام «سپیدار سیستم آسیا» تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي فعال در

 
حوزه نرم افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرم افزارهاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارتاپ ها و

 
شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. 

آمارها نشان می دهد که بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس شده، سپیدار را براي مدیریت فرآیندهاي مالی کسب وکار خود انتخاب
کرده اند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی قابل اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در بازار نرم

 
افزار برخوردار است و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي تکنولوژي محور نیز نشان دهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آن ها است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص است که متناسب با نیاز و ابعاد کسب وکارهاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزارهاي «سپیدار» است، نرم
افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري-فروشگاهی «دشت»

 
ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه شبکه فروش و خدمات در سراسر کشور با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدار سیستم در



راستاي رشد کسب وکار خود بوده است که هم اکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیتش، با بیش از 290 نمایندگی فروش و

 
خدمات در سراسر کشور و ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 

رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا سپیدار سیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی خود به دنبال
پاسخگویی نیازهاي نرم افزاري کسب وکارها در صنایع مختلف بوده است. این شرکت، با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته
نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش

 
دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب وکار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار خود به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی خود نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را
داشته است به طوري که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 1388 به بیش
از 38 میلیارد تومان در سال 1398 رسیده است و انتظار می رود درآمد شرکت در سال 1399 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد.
رشد چشم گیر درآمد سپیدار سیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 1398 نسبت به سال 1397 گویاي افزایش 65
درصدي است و این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیازهاي نرم افزاري کسب وکارها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه
خواهد داشت. این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه
سود بالایی را براي کسب وکار سپیدار سیستم ایجاد کرده است به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از 1 درصد در سال 88 به

 
64 درصد در سال 98 رسیده است که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

فعالیت ها و افتخارات به گفته حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم، رمز موفقیت این شرکت ایجاد یک ساختار چابک، پویا و
متشکل از تیم هاي تخصصی و مجرب است. ماحصل تلاش هاي این مجموعه تولید نرم افزارهاي یکپارچه اي است که ضمن بهره

 
مندي از کاربري آسان با تقاضاي مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستم در راستاي برقراري ارتباط مستقیم با جامعه هدف و شناخت دقیق نیازهاي بازار، طی چهار سال اخیر رویدادها و
همایش هاي تخصصی متعددي را با حضور بیش از 100 هزار حسابدار و مدیر مالی به منظور ارتقاي سطح دانش مالی مخاطبان و
فروش بیشتر محصولات به واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزارها و تطبیق آن با نیازهاي مخاطبان هدف برگزار
کرده است. سپیدار سیستم با هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد
دانشگاهی، مدارس فنی و حرفه اي و موسسات آموزشی همکاري داشته است و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به



 
صورت کاربردي آشنا می شنود که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم به سزایی دارد. 

شرکت سپیدار سیستم (www.sepidarsystem.com/) توانسته است با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت،
خدمات محصول و رضایت مشتریان، در دو سال متوالی 1394 و 1395 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. این
شرکت در سال هاي 1396 و 1397 نیز تندیس حمایت از مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده است. در ششمین
اجلاس سراسر و ملی یکصد برند برتر و ارزش آفرین سال 1396 نیز شرکت سپیدار سیستم، موفق به دریافت تندیس زرین شد.
همچنین سپیدار سیستم پس از بررسی کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان، در تاریخ 3 شهریور 1399 به جمع شرکت هاي

 
دانش بنیان پیوست. 

 
- بازار سرمایه 

 
- سپیدار سیستم 

 
- فرابورس 

ثبت نام غیرحضوري بورس در کارگزاري 24 ساعته، فارابی



تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی

منبع: هما خوزستانشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/10/13

هما خوزستان: به گزارش جنوب فردا دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع
آب اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در

سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از (...)

 هما خوزستان: به گزارش جنوب فردا دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با
حضور در مسجد محله منبع آب اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان

 
ابومهدي المهندس، در سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از (...) 

هما خوزستان: به گزارش جنوب فردا دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب اهواز
با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی کوتاهی

 
گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. 

 
در جریان این بازدید با تصمیم ساکنان محله، نام منطقه منبع آب، به محله شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در جریان این بازدید گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا
کارآفرینی نمونه باشد و من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم و باید دست به دست هم بدهیم تا آبادانی

 
وپیشرفت ایران را رقم بزنیم. 





رسهم نخست بانک اقتصاد نوین در تولید قطعات خودرو

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/10/13

اعضاي هیات مدیره انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو در نشستی با مدیرعامل بانک اقتصاد نوین از خدمات
این بانک به شرکت هاي فعال در این صنعت تقدیر کردند.

اعضاي هیات مدیره انجمن سازندگان قطعات و مجموعه
هاي خودرو در نشستی با مدیرعامل بانک اقتصاد نوین از
خدمات این بانک به شرکت هاي فعال در این صنعت تقدیر

 
کردند. 

 
  

به گزارش دیوان اقتصاد،در این نشست اصغر خسروشاهی،
نایب رئیس این انجمن ضمن قدردانی از خدمات بانک

اقتصاد نوین به شرکت هاي فعال در این صنعت گفت: صنعت قطعه سازي یکی از بزرگ ترین صنایع کشور است که در حال حاضر با
ظرفیت کامل خود فعالیت نمی کند، اما با برنامه ریزي هاي انجام شده، در سال آتی با افزایش تولید خودرو در کشور این صنعت نیز

 
مجددا رونق خواهد یافت. 

وي بزرگ ترین مشکل این صنعت را نقدینگی دانست و گفت: خوشبختانه در سال جاري بانک اقتصاد نوین با مدل خوبی که تعریف
کرد، توانست حمایت هاي بسیار خوبی از شرکت هاي این صنعت انجام دهد و امروز شاهد ابراز رضایت شرکت هاي طرف همکاري از
خدمات بانک اقتصاد نوین هستیم. در این نشست علیرضا بلگوري، مدیرعامل بانک اقتصاد نوین گفت: بانک اقتصاد نوین شرکت هاي
تولیدي و صنعتی را به معنی واقعی کلمه شرکاي استراتژیک خود می داند و در این راستا تلاش کرده است در روزهاي سخت
مشتریان خود را همراهی کند. وي حمایت از تولید و اشتغال ملی را مهم ترین رسالت بانک ها در شرایط فعلی کشور دانست و افزود:
سعی کرده ایم با برقراري ارتباط نزدیک با مشتریان، شناخت بیشتري نسبت به صنعت و فضاي کسب وکار ایشان حاصل کنیم تا

بتوانیم در کوتاه ترین زمان ممکن بهترین راه حل را به آنها ارائه کنیم.



آخرین مهلت ثبت نام آزمون دستیاري پزشکی

منبع: تابناكشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/10/13

 
مهلت ثبت نام چهل و هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی امروز شنبه 13 دي ماه پایان می یابد. 

به گزارش مهر، چهل و هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی پنجشنبه 7 اسفند 99 برگزار می شود. ثبت نام چهل و
هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی از شنبه 6 دي ماه آغاز شده است و داوطلبان تا ساعت 24 امروز 13 دي

 
فرصت دارند در این آزمون ثبت نام کنند. 

مدارك مورد نیاز جهت ثبت نام اینترنتی در سایت مرکز سنجش آموزش پزشکی درج شده است و داوطلبان باید با پرداخت هزینه

 
ثبت نام به مبلغ 750 هزار ریال (75 هزار تومان) و 6000 ریال بابت خدمات پیام کوتاه براي ثبت نام اقدام کنند. 

 
مدارك لازم جهت ثبت نام اینترنتی در چهل و هشتمین دوره آزمون دستیاري 

یک قطعه عکس 3 × 4 که در سال جاري گرفته شده به همراه کارت ملی و صفحه اول شناسنامه با حجم اعلام شده در دفترچه

 
راهنما اسکن شود. 

اسکن گواهی مبین طی دوره پزشکی عمومی، شامل تصاویر پروانه دائم و یا موقت پزشکی عمومی/ گواهینامه پزشکی عمومی/ گواهی
صادره از سوي دانشگاه محل آموزش با مضمون اتمام دوره پزشکی عمومی حداکثر تا تاریخ 31 شهریور 1400، معرفی نامه جهت
شروع خدمت مطابق قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان و یا گواهی معافیت یا اتمام آن/ معرفی نامه جهت شرکت در آزمون از سوي

 
مرکز خدمات آموزشی از جمله مدارك ثبت نام است. 

اسکن گواهی قبولی در آزمون صلاحیت بالینی پایان دوره پزشکی عمومی (مختص فارغ التحصیلان شهریورماه سال 96 و بعد از آن)،
گواهی مربوط به وضعیت طرح نیروي انسانی، مدرك نشان دهنده وضعیت خدمت نظام وظیفه (ویژه آقایان) از دیگر مدارك ثبت نام

 
است. 

فارغ التحصیلان خارج از کشور و اتباع غیر ایرانی در صورت دریافت معرفی نامه از مرکز خدمات آموزشی در زمان ثبت نام جهت
شرکت در آزمون، می توانند بصورت اینترنتی در آزمون ثبت نام کنند. تصاویر معرفی نامه باید همراه سایر مدارك اسکن و ارسال

 
شود. 

متقاضیان استفاده از قانون تسهیل ازدواج جوانان، ملزم به ارسال اسکن صفحات اول و دوم و سوم شناسنامه داوطلب و شناسنامه

 
همسر هستند. 

اسکن فرم تکمیل شده استفاده از سهمیه مناطق محروم موضوع قانون برقراري عدالت آموزشی جهت متقاضیان استفاده از این سهمیه



 
الزامی است. 

 
شرایط عمومی شرکت در آزمون دستیاري تخصصی پزشکی 

 
داوطلبانی مجاز به شرکت در آزمون هستند که داراي شرایط عمومی زیر در تمام ادوار تحصیلی و مراحل شغلی باشند: 

 
برخورداري از سلامت و توانایی جسمی به تناسب رشته انتخابی و عدم اعتیاد به مواد مخدر 

 
واجد تمام شرایط عمومی متداول در آزمون هاي مختلف کشور 

 
اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مندرج در قانون اساسی 

 
پذیرفتن قانون اساسی و عدم مخالفت با نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
عدم وابستگی تشکیلاتی به احزاب و گروه هاي محارب و ملحد و هواداري از آنها 

 
نداشتن سوء پیشینه کیفري 

 
عدم اشتهار به فساد اخلاقی 

 
تأیید صلاحیت عمومی طبق ضوابط شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

 
شرایط اختصاصی شرکت در آزمون دستیاري تخصصی پزشکی 

الف) دارا بودن مدرك فراغت از تحصیل در رشته پزشکی عمومی یا دانشجویان سال آخر پزشکی عمومی مشروط بر اینکه تا تاریخ 31

 
شهریور 1400 فارغ التحصیل شده و مشمول یکی از بندهاي زیر باشند: 

بند 1: مشمولین آئین نامه تسهیل ادامه تحصیل دانشجویان ممتاز استعداد درخشان به مقاطع بالاتر در وزارت بهداشت مجاز هستند،

 
فقط در یک نوبت و حداکثر تا 2 سال پس از فراغت از تحصیل با رعایت مفاد مندرج در آئین نامه مذکور شرکت کنند. 

بند 2: یک درصد رتبه اول، یک درصد رتبه دوم (صدك 98 تا 99) و یک درصد رتبه سوم (صدك 97 تا 98) دانشگاه هاي علوم

 
پزشکی می توانند قبل از انجام خدمات قانونی با رعایت مقررات مربوطه در آزمون پذیرش دستیار شرکت کنند. 

بند 3: به استناد قانون تسهیل ازدواج جوانان، پزشکان عمومی متأهل (با تاریخ عقد دائم قبل از فراغت از تحصیل)، صرفاً براي یکبار و
با رعایت موارد ذیل، قبل از شروع به خدمت نظام وظیفه و خدمات لایحه طرح نیروي انسانی مجاز به شرکت در آزمون پذیرش

 
دستیار تخصصی هستند، (تاریخ مشمولان خدمت نظام وظیفه در این تبصره بر عهده وزارت بهداشت نیست): 

1) دانشجویان پزشکی عمومی متأهل (اعم از خانم و آقا) که حداقل تا تاریخ 29 اسفند 1399 مشغول به تحصیل بوده و حداکثر تا



 
پایان 31 شهریور 1400 فارغ التحصیل می شوند. 

2) تمامی فارغ التحصیلان پزشکی عمومی متأهل (با تاریخ عقد دائم قبل از فراغت از تحصیل)، که تاریخ فارغ التحصیلی آنها از 20

 
دي 98 تا 20 دي 99 است. توجه: صحت مدارك تاهل بعد از ثبت نام مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 

ب) داشتن کارت پایان خدمت نظام وظیفه یا معافی براي آقایان. آن دسته از داوطلبان فارغ التحصیل که خدمت نظام وظیفه خود را
شروع نکرده اند در صورتی می توانند در آزمون شرکت کنند که تاریخ اعزام آنها حداکثر تا پایان اردیبهشت سال 1400 باشد. مدارك
تاریخ اعزام باید در زمان ثبت نام اسکن و ارسال شود در غیر این صورت ثبت نام ابطال خواهد شد و کارت ورود به جلسه آزمون براي

 
افراد صادر نخواهد شد. 

کلمه معافی به مفهوم معافیت دایم است و داوطلبان داراي معافیت موقت پزشکی و یا کفالت با مسئولیت خود می توانند در آزمون
پذیرش دستیار شرکت کنند. در صورت فراخوانده شدن به انجام خدمت نظام وظیفه، این وزارتخانه هیچ گونه تعهدي براي ترخیص

 
آنان بعهده نخواهد داشت و طبق مقررات با اینگونه افراد برخورد خواهد شد. 

ج) داشتن گواهی قبولی در آزمون صلاحیت بالینی پایان دوره پزشکی عمومی (مختص فارغ التحصیلان شهریورماه سال 1396و بعد
از آن). ارائه این مدرك در زمان ثبت نام الزامی است و چنانچه بعد از پذیرش مشخص شود داوطلب فاقد این مدرك است قبولی

 
داوطلب ملغی اعلام می شود. 

د) ارائه معافیت از خدمات قانونی و یا گواهی اتمام خدمات قانونی (خدمت نظام وظیفه عمومی، خدمات موضوع قانون خدمت پزشکان

 
و پیراپزشکان، پیام آوران بهداشت) تا تاریخ 31 شهریور 1400 به استثناء تبصره هاي اعلام شده. 

تبصره: مشمولین کمیسیون موضوع مواد 2 و 3 آئین نامه اجرایی قانون خدمات پزشکان و پیراپزشکان 20 اسفند 1386 درباره

 
تسهیلات اعطایی به استعدادهاي درخشان. 

تبصره: فارغ التحصیلان رشته پزشکی در حال خدمت نظام وظیفه عمومی (وزارت بهداشت هیچ گونه مسئولیتی در قبال ترخیص این

 
دسته از داوطلبان بر عهده ندارد). 

تبصره: داوطلبان ذکور داراي گواهی اتمام خدمات قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان و یا معافیت از آن می توانند با رعایت مفاد
قوانین نظام وظیفه در آزمون این دوره شرکت کنند. در صورت عدم رعایت مفاد مقررات مذکور داوطلب مورد نظر مشمول قانون
خدمت پزشکان و پیراپزشکان شناخته می شود. مدارك مربوطه اعم از شروع خدمت نظام وظیفه و یا معافیت از خدمت نظام وظیفه

 
باید در زمان ثبت نام اسکن و ارسال شود. 

تبصره: فارغ التحصیلان رشته پزشکی مشمول کمیسیون بند (ج) موضوع مواد 2 و 3 آئین نامه اجرایی قانون خدمت پزشکان و

 
پیراپزشکان. 

تبصره: بانوان متأهل مشمول قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان که قبل از اول آذر 80 فارغ التحصیل شده اند، بدون نیاز به ارائه
نامه عدم نیاز از دانشگاه علوم پزشکی محل سکونت به عنوان مازاد بر نیاز وزارت بهداشت از انجام خدمات موضوع قانون پزشکان و

 
پیراپزشکان معاف شناخته می شوند. 



ح) عدم اشتغال به تحصیل داوطلب در یکی از رشته هاي تخصصی پزشکی، PhD، کارشناسی ارشد و همچنین نداشتن مدرك

 
تخصصی پزشکی بالینی. 

 
ط) سلامت جسمی و روانی متناسب با رشته انتخابی و فقدان نقص عضو و یا بیماري موثر حرفه اي بر حسب رشته. 

تبصره: در صورتی که داوطلب بدون توجه داشتن به نقص عضو موثر حرفه اي که مانع از تحصیل و یا انجام خدمات بعد از فراغت
تحصیل شود، در رشته اي پذیرفته شود ولی توسط گروه آموزشی به دلیل این نقص عضو مجاز شروع به آموزش شناخته نشود، امکان

 
تغییر رشته توسط دبیرخانه شوراي آموزش پزشکی و تخصصی مقدور نیست و اعتراضی پذیرفته نمی شود. 

ي) پذیرفته شدگان مرحله اصلی و تکمیل ظرفیت آزمون پذیرش دستیار تخصصی بالینی پزشکی دوره چهل و هفتم، در صورت عدم
ثبت نام در موعد مقرر و یا عدم شروع به آموزش در زمان هاي اعلام شده و یا انصراف از تحصیل، مجاز به شرکت در آزمون پذیرش

 
دستیار تخصصی دوره چهل وهشتم نیست. 

مواردي که به دلیل بروز بیماري موثر حرفه اي که مانع از تحصیل و یا انجام خدمات بعد از فراغت تحصیل شود، از ادامه تحصیل در
رشته منصرف یا اخراج شده اند، می توانند در این دوره ثبت نام کنند.



برگزاري دوره آموزشی بازي سازي براي حمایت از ایجاد گفتمان سازي

صنعت بازي

منبع: ایسناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/10/13

علاقه مندان به شرکت در دوره ویژه آموزش بازي سازي رایانه  اي تا 15 بهمن ماه امسال براي ثبت نام مهلت دارند.

به گزارش ایسنا، این دوره توسط انستیتو ملی بازي سازي
با کمک دبیرخانه برنامه توسعه زیست  بوم صنایع خلاق

 
براي دانش پژوهان این حوزه برگزار می  شود. 

هدف از آن حمایت از دانش پژوهان علاقه مند به بازي
سازي از سراسر کشور به ویژه مناطق محروم، اشتغال
آفرینی و پرورش نیروي انسانی متخصص در حوزه بازي
سازي و ایجاد گفتمان سازي صنعت بازي در بین جامعه و

 
افزایش توجه به صنایع نرم و خلاق است. 

این دوره آموزشی در گروه هاي فنی، هنري و طراحی با حضور اساتید جدید و با استفاده از ظرفیت مرکز رشد بازي سازي در 18

 
عنوان درسی به صورت آنلاین برگزار می شود. 

بر اساس اعلام معاونت علمی ریاست جمهوري، علاقه  مندان براي ثبت نام تا 15 بهمن ماه سال جاري فرصت دارند و می  توانند براي

 
کسب اطلاعات بیشتر به سایت دبیرخانه برنامه توسعه زیست بوم صنایع خلاق مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



نقش عشق به سردار سلیمانی در تار و پود فرش

منبع: تابناكشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/10/13

 
نقش عشق به سردار سلیمانی در تار و پود فرش 

خدیجه شفیعی از دوستداران منش و رفتار سردار سلیمانی است به طوري که با آفرینش دل نوشته اي در قاب یک فرش بخشی از

 
عشق و علاقه خود را به سردار به منصه ظهور رسانده است. 

به گزارش تابناك قم، «واالله واالله واالله این خیمه اگر آسیب دید، بیت االله الحرام و مدینه حرم رسول االله(ص) و نجف، کربلا، کاظمین،

 
سامرا و مشهد باقی نمی ماند؛ قرآن آسیب می بیند. 

خداوندا! تو را شکرگزارم که پس از عبد صالحت خمینی(ره) عزیز، مرا در مسیر عبد صالح دیگري که مظلومیتش اعظم است بر
صالحیتش، مردي که حکیم امروز اسلام و تشیّع و ایران و جهان سیاسی اسلام است، خامنه اي عزیز ــ که جانم فداي جان او باد ــ

 
قرار دادي. 

امروز قرارگاه حسین بن علی(ع)، ایران است. این ولایت، ولایت علی بن ابی طالب(ع) است و خیمه او خیمه حسین فاطمه است، دور

 
آن بگردید.» 

این عبارات بخشی از وصیت نامه سردار سلیمانی است که خدیجه شفیعی با صدایی رسا همراه بغض بر زبان جاري کرد و از مردم

 
خواست گنجینه سخنان این شهید بزرگوار را سرلوحه خود قرار دهند. 

وي با وجود آنکه وضعیت جسمانی اش به دلیل بیماري آرتروز چندان مساعد نیست ولی با بافتن قابی که دلنوشته اي بر آن نقش

 
بسته، عشق و علاقه خود را به سردار سلیمانی نشان داده است. 

وي درباره لحظاتی که مشغول بافتن قاب دلنوشته سردار بود، می گوید: زمانی که این قاب را می بافتم حاج قاسم سلیمانی را نظاره
گر می دانستم. در هر رج این قالی تلاوت قرآن و ذکر صلوات داشتم و در هنگام بافت این قاب همراه شهدا و حاج قاسم سلیمانی و

 
ابومهدي مهندس بودم. 

 
متنی که بر این قاب فرش نقش بسته این است: 

 
به عهد خود با خدا وفا کردید 

 
همه را به سوگ خود مبتلا کردید 

 
با گذشت و ایثار و از خودگذشتگی 



 
راهتان را براي همه یک پیام کردید 

 
اي شهیدان عزیز 

 
سردار قاسم سلیمانی، ابومهندس مهدي 

 
جانمان فدایتان 

 
قربان مهربانی و لطف و صفایتان 

 
هرگز نتوانیم جبران کنیم این همه وفایتان 

 
جان ما به قربان خانواده داغدارتان 

 
رهبر دعاي صبر کرد 

 
بهر فرزندان شجاعتان 

 
جان شفیعی فداي پیکر تکه تکه شده 

 
ز شمر بی حیاي زمانتان 

شفیعی معتقد است: مردم باید به سردار سلیمانی تأسی کنند و بدانند در چه عرصه اي قدم می گذارند. هدف سردار این بود که همه

 
با یکدیگر متحد و مهربان باشند. کارها را اصلاح کنند و تذکرات لازم را به یکدیگر بدهند. 

وي با بیان اینکه سردار سلیمانی همیشه پشتیبان مردم بود، می گوید: او با عشق و علاقه اي که به مردم داشت از مردم دفاع می کرد
بنابراین سبب شد عشق و علاقه اش در دل و قلب مردم جا بگیرد زیرا مردم می دانند او براي مردم جانش را به خطر می انداخت و

 
مدت ها در جبهه به یاد مردم جان خود را به خطر انداخت و حتی مردم برایش اولویت داشتند. 

این بانوي خیر می گوید: این رفتار سردار سبب شد که مردم او را به اندازه خانواده خودشان دوست داشته باشند زیرا پشتیبان رهبري

 
بود. 

خدیجه شفیعی از سن 20 سالگی مسیر کمک به دیگران را انتخاب کرد و روز به روز در این بخش تلاش بیشتري داشت و حتی در
نخستین سال هاي ازدواجش کمک رسان بانوان مسن بود و در کارهاي منزل به آنها کمک می کرد و کارهاي شخصی آنها را انجام

 
می داد. 

نوع دوستی و کمک به همنوع با زندگی اش عجین شده و رنگ شادمانی و شعف بر چهره هاي غمگین می پاشد و از هیچ کمکی در

 
این زمینه دریغ نمی کند به طوري که در راستاي آرمان هاي خود خیریه امام رئوف(ع) را در سال 90 ثبت کرده است. 



خانه به دوشی مستأجران از جمله دغدغه هاي او بوده است به طوري که با پیگیري که انجام داد 200 خانواده در پردیسان قم صاحب

 
خانه شدند. 

تشکیل هیأت 14 معصوم از دیگر فعالیت هاي این بانوي خیر است , با کمک خیران این هیأت، جهیزیه اي براي تعدادي نوعروس

 
تهیه شد. 

15 سال رسیدگی به امور نیازمندان در مسجد امام علی در کارنامه این بانوي بزرگوار ثبت شده و حتی در زمینه اشتغال زایی فعالیت
داشته به طوري که به 50 نفر به طور رایگان قالیبافی آموزش داده است. آموزش پخت غذا و نان سنتی و تهیه ترشی از دیگر اموري

 
است که در راستاي کارآفرینی از سوي او انجام شده است. 

 
وي می گوید: 350 خانوار از نظر نیازمندي تحقیق شدند و مورد پالایش قرار گرفتند تا کمک ها به طور هدفمندتر توزیع شود. 

وي که از همان اوایل جوانی اش دستگیر مردم بود و هر کمکی از دستش برمی آمده براي انسان هاي ضعیف انجام داده است، معتقد

 
است: اگر هر کس ابتدا جویاي احوال اطرافیان و خانواده خود باشد و از آنها شروع کند؛ بسیاري از مشکلات حل می شود. 

هر کس به اندازه توان خود می تواند به دیگران کمک کند و او را در مسیر رشد قرار دهد تا فرد روزنه امیدي در دلش بیابد و در

 
مسیر حل مشکلش گام بردارد. 

سردار سلیمانی نمونه و اسوه کمک به نیازمندان و ضعیفان بودند و از آنها دلجویی می کردند. بر وحدت بین اقشار مختلف تأکید

 
داشتند تا مردم با یکدیگر رفتار صحیح داشته باشند. 

خدا نیز عاشق بندگانی است که براي خوشحالی هم نوع خود تلاش می کنند و عشق آنها را در دل دیگران قرار می دهد.



«تامین وثیقه» سد راه توسعه گلخانه داري در زیرکوه

منبع: شبستانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر جهاد کشاورزي زیرکوه گفت: احداث گلخانه نیاز به سرمایه گذاري بالایی دارد و تامین وثیقه جهت اخذ تسهیلات از
مشکلات اصلی توسعه گلخانه در شهرستان زیرکوه است.

مدیر جهاد کشاورزي زیرکوه گفت: احداث گلخانه نیاز به سرمایه گذاري بالایی دارد و تامین وثیقه جهت اخذ تسهیلات از

 
مشکلات اصلی توسعه گلخانه در شهرستان زیرکوه است. 

«جواد درویشی» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
بیرجند اظهار داشت: در شهرستان زیرکوه تا قبل از اجراي تفاهم

 
نامه نهضت گلخانه اي هیچ شهرك گلخانه اي وجود نداشته است. 

مدیر جهاد کشاورزي زیرکوه با بیان اینکه در سال جاري 23 هکتار
در راستاي توسعه و اجراي نهضت گلخانه اي در زیرکوه شناسایی
شده است، افزود: در این زمینه مجوزهاي لازم اخذ شده است و
زیرکوه اولین شهرستانی بود که حفر چاه و آزمایش پمپاژ در آن

 
انجام شد. 

وي در ادامه بیان کرد: عملیات احداث منبع ذخیره آب، زیرسازي و اجراي شبکه داخلی آب به مناقصه گذاشته شده است و عملیات

 
اجرایی آن به زودي آغاز خواهد شد. 

درویشی با تاکید بر اینکه در دهه فجر امسال پنج هزار متر مربع گلخانه در شهرستان زیرکوه به بهره برداري می رسد، افزود: در این

 
گلخانه ها محصول خیار پرورش داده می شود و براي این موضوع اعتباري بالغ بر 35 میلیارد ریال هزینه خواهد شد. 

مدیر جهاد کشاورزي زیرکوه عنوان کرد: قطعا با راه اندازي شهرك گلخانه اي در شهر حاجی آباد و با توجه به موقعیت مکانی مناسب،

 
استقبال خوبی از آن صورت خواهد گرفت که به طبع آن ظرفیت اشتغال شهرستان افزایش خواهد یافت. 

درویشی در پایان با بیان اینکه در سال جاري حدود 25 میلیارد ریال تسهیلات براي بحث توسعه نهضت گلخانه در زیرکوه پرداخت
شده است، گفت: احداث گلخانه نیاز به سرمایه گذاري بالایی دارد و تامین وثیقه جهت اخذ تسهیلات از مشکلات اصلی توسعه گلخانه

در شهرستان زیرکوه است.



رسالت بانک صنعت و معدن حمایت همه جانبه از صنعتگران و معدنکاران است

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک صنعت و معدن، دکتر حسین مهري و هیأت همراه
بعد از ورود به استان اردبیل مورد استقبال معاون اقتصادي

 
استاندار اردبیل و مدیران استانی قرار گرفتند. 

وي در گام اول بازدید از صنایع این استان که روز
چهارشنبه دهم دیماه به اتفاق استاندار اردبیل صورت
گرفت از کارخانه آرتاویل تایر و فاز توسعه اي آن بازدید

 
کرد. 

کارخانه آرتاویل تایر درحال حاضر انواع تایرهاي سبک و

 
سنگین، تولید و روانه بازار مصرف کرده و با تولید سالانه 300 هزار حلقه لاستیک نیاز بازار را تامین می کند. 

در ادامه این بازدیدها مدیر عامل بانک صنعت ومعدن از مجتمع فولاد سپهر سبلان تولید کننده شمش فولادي در شهرك صنعتی

 
شماره دو اردبیل بازدید کرد و نسبت به پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش براي این واحد تولیدي قول مساعد داد. 

 
دکتر مهري سپس از کارخانه آذر ساروج سبلان بازدید کرد. 

وي با ابراز خرسندي از تولیدات متنوع کارخانه آذر ساروج سبلان در حوزه سبک سازي محصولات صنعت ساختمان از آمادگی بانک

 
صنعت ومعدن در حمایت همه جانبه از صنعتگران و تولید کنندگان این استان خبر داد. 

این کارخانه با تولید روزانه 500 متر مکعب آجر پیش ساخته وسبک علاوه بر تامین نیاز داخلی محصولات خود را به کشورهاي

 
همسایه نیز صادر می کند. 

مدیر عامل آذر ساروج سبلان در این دیدار از مساعدت هاي بانک صنعت و معدن و همکاري مدیر استانی و کارشناسان این بانک ابراز
رضایت کرد و از مدیرعامل و مسولان بانک درخواست کرد تا براي اعطاي تسهیلات لازم براي حفظ ظرفیت این کارخانه با شرکت

 
همکاري کنند. 

مدیر عامل بانک صنعت و معدن همچنین در این سفر از شرکت هفت آسمان سبلان تولیدکننده میوه خشک و واحد تولید زیورآلات

 
در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل بازدید نمود و در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

دکترحسین مهري در خلال این بازدیدها، اظهار داشت: از ابتداي دولت تدبیر و امید بانک صنعت و معدن در استان اردبیل بیش از

 
21 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده که این منابع در اختیار صاحبان واحدهاي تولیدي قرار گرفته است. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: از این رقم سهم واحدهاي تولیدي 54 میلیون یورو به صورت ارزي و همچنین 4500 میلیارد

 
ریال بوده که در قالب تسهیلات مختلف از طریق بانک صنعت و معدن پرداخت شده است. 

دکتر مهري افزود: با توافق انجام شده با استاندار اردبیل، قرار شد تا پایان امسال و سال آینده 2500 میلیارد ریال تسهیلات نیز به

 
واحدهاي صنعتی و معدنی در استان اردبیل پرداخت شود. 

وي با قدردانی از حمایت هاي ویژه استاندار اردبیل از واحدهاي تولیدي و صنعتی و همچنین مدیریت استانی بانک صنعت و معدن در
پرداخت تسهیلات به واحدهاي فعال و کارآفرینان کوشا خاطر نشان کرد: ما بازدیدهاي خود را از آرتاویل تایر شروع کردیم و قرار شد

 
براي طرح هاي توسعه اي این مجموعه تولیدي منابع و تسهیلات مناسب پرداخت شود. 



دکتر مهري ضرورت حمایت از واحدهاي راکد و نیمه فعال را ضروري خواند و بیان کرد: در بازدید از کارخانه در حال احداث تولید
کاغذ از سنگ، مقرر شد در حمایت از این مجموعه که از تکنولوژي جدید در تولید کاغذ استفاده می کند، سرمایه در گردش پرداخت

 
شده و منابع مورد نیاز تأمین شود. 

وي به طرح توسعه مجموعه آرتا اشاره کرد و ادامه داد: ما قدردان تلاش سرمایه گذار این پروژه و فعال بخش خصوصی در این

 
مجموعه هستیم که با تمام توان تولید خود را انجام داده و زمینه اشتغال را براي جوانان فراهم کرده است. 

دکتر حسین مهري در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: با تأکید استاندار اردبیل قرار شد در حمایت از صنایع و معادن استان،
اختیارات بیشتري به بانک صنعت و معدن استان داده شود که در حال حاضر سقف اختیارات پرداخت تسهیلات در سرپرستی استان

 
200 میلیارد ریال است که این رقم تا پایان امسال به 300 میلیارد ریال افزایش خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: سرپرستی بانک صنعت و معدن استان در کنار پرداخت تسهیلات ثابت و سرمایه در گردش نسبت به پرداخت
تسهیلات ارزي و سایر خدمات بانکی به ویژه صدور ضمانت نامه ها اقدام خواهد کرد و امیدواریم با این اقدامات موانع و مشکلات

 
تولیدکنندگان رفع شود. 

دکتر مهري گفت: ضرورت دارد پرداختی ها از طریق بانک صنعت و معدن استان با سرعت بیشتري انجام شود و ما نیز حمایت هاي

 
لازم را انجام خواهیم داد. 

وي در مورد احداث و یا خرید ساختمان جدید براي سرپرستی بانک صنعت و معدن در استان نیز افزود: امیدواریم با توجه به
محدودیت فضاي فعلی، شرایطی مهیا شود تا توسعه فعالیت هاي سرپرستی بانک صنعت و معدن استان اردبیل را در یک مجموعه

 
مناسب شاهد باشیم. 

مدیرعامل بانک صنعت و معدن با قدردانی از سرمایه گذار و کارآفرین مجموعه آرتاپلاست در اردبیل خاطر نشان کرد: مدیریت این
مجموعه از سرمایه گذاران فعال و کوشایی است و بنده به نوبه خود دست فعالان بخش خصوصی را می بوسم چرا که رونق اقتصاد و

 
اشتغال کشور در دستان تواناي آنان است. 

دکتر مهري اضافه کرد: در این مجموعه زنجیره تولید و تأمین مواد اولیه فراهم شده و با راه اندازي واحدهاي جدید به ویژه

 
پتروشیمی، امکان صادرات محصولات فراهم شده و از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي ادامه داد: با دلسوزي استاندار اردبیل و حمایتی که از بخش خصوصی انجام می شود، استان اردبیل در سال هاي آینده می تواند

 
استانی سرآمد در توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی به شمار آید. 

استاندار اردبیل نیز در بازدید از مجموعه هاي تأمین مالی شده توسط بانک صنعت و معدن تصریح کرد: امسال که با شعار جهش

 
تولید مزین شده، شاهد افزایش 25 درصدي واحدهاي بهره برداري رسیده در بخش صنعت هستیم. 

اکبر بهنام جو افزود: ما امروز شاهد سفر مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان اردبیل بودیم که وي با بازدید از واحدهاي صنعتی و

 
تولیدي در استان، از نزدیک در جریان فعالیت آنها قرار گرفت. 

وي تصریح کرد: ما به صورت مرتب و در سفر به پایتخت، با حضور در بانک صنعت و معدن پیگیر تأمین اعتبارات براي واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی از طریق بانک صنعت و معدن هستیم که بخش زیادي از این منابع در سال جاري جذب شده است. 

استاندار اردبیل با قدردانی از مدیرعامل بانک صنعت و معدن و اعضاي هیأت مدیره در بازدید از صنایع استان در قالب این سفر کاري
فشرده اضافه کرد: این بازدیدها از کارخانه آرتاویل تایر که خود این بانک سرمایه اولیه این مجموعه را تأمین کرده، شروع شد و در

 
مراحل بعد از مجتمع تولیدي فولاد سپهر و همچنین واحد تولیدي ساروج در بخش صنعت ساختمان انجام شد. 

بهنام جو افزود: دکتر مهري با حضور در مجموعه آرتا در شهرك خصوصی، در جریان فعالیت هاي گسترده این مجموعه قرار گرفتند

 
که امیدواریم با تأمین اعتبارات مناسب این مجموعه و همچنین پتروشیمی آن فعالیت خود را به زودي توسعه بدهد. 

بهنام جو اضافه کرد: در سال جهش تولید رویکرد ما توجه جدي به افزایش تولید و اشتغال است که با فعال کردن واحدهاي راکد و

 
نیمه تمام سعی و اهتمام بر تقویت این حوزه است. 

وي در ادامه بیان کرد: در کنار بازدید ها، ما از مدیرعامل بانک صنعت و معدن خواستیم تا نسبت به افزایش اختیارات شعبه استانی

 
اقدام شده و ساختمانی مناسب و در شأن این بانک در اردبیل براي فعالیت گسترده بانک صنعت و معدن فراهم شود. 



استاندار اردبیل گفت: امیدواریم مصوبات این سفر به سرعت عملیاتی و اجرایی شود تا شاهد پرداخت تسهیلات مناسب تا سقف 2500
میلیارد ریال براي صنایع استان اردبیل باشیم.



پیوند صنایع دستی با اقتصاد به حفظ این هنرصنعت کمک می کند/ در صدر

حمایت هاي کرونایی دولت هستیم

شماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/10/13
منبع: وزارت میراث

فرهنگی،گردشگري و صنایع
دستی

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: "پیوند صنایع دستی با اقتصاد و درآمد، موجب حفظ این هنرصنعت
خواهد شد."

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت:
«پیوند صنایع دستی با اقتصاد و درآمد، موجب حفظ این

 
هنرصنعت خواهد شد.» 

به گزارش خبرنگار میراث آریا، دکتر علی اصغر مونسان
ظهر روز چهار شنبه 10 دي ماه 99 در حاشیه بازدید از
نمایشگاه آثار منتخب مسابقه ملی طراحی و اجراي صنایع
دستی با محوریت رشته هاي احیاشده که در محل موزه
ملی ایران به نمایش گذاشته شده بود در گفت وگو با

خبرنگاران عنوان کرد: «باید افتخار کنیم که کشور این همه هنرمند و ظرفیت دارد، این هنرها در حال فراموشی بودند و به همت

 
معاونت صنایع دستی دوباره احیا شدند.» 

او گفت: «به نظر می رسد مهم ترین حمایتی که می توانیم از هنرمندان صنایع دستی داشته باشیم این است که طرح تجاري سازي
صنایع دستی را جلو ببریم. بخش هایی از این طرح ازجمله برندسازي و بسته بندي به خوبی جلو رفته است اما اکنون باید تمرکزمان

 
را روي بازار قرار دهیم چراکه وقتی این هنر به اقتصاد و درآمد گره بخورد، حفظ می شود.» 

 
برگزاري نمایشگاه هاي صنایع دستی به صورت مجازي در دوران کرونا 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به فروش صنایع دستی در فضاي مجازي اشاره کرد و ادامه داد: «تا قبل از کرونا
بخش مهمی از فروش صنایع دستی از طریق حضور در نمایشگاه هاي داخلی و خارجی بود، اما با شیوع کرونا محدودیت هایی ایجاد
شد، بنابراین همکاران من تلاش کردند تا از فضاي مجازي استفاده کرده و نمایشگاه ها به شکل مجازي برگزار شود، در همین راستا،

 
نمایشگاه ملی مجازي صنایع دستی را برگزار کردیم.» 

او بیان کرد: «شاید بتوان گفت نمایشگاه ملی مجازي تجربه بهتري از نمایشگاه هاي حضوري است چراکه در این نمایشگاه نیازي به
حضور هنرمندان نیست و زمانی هم براي آن تعیین نشده، حضور هنرمند رایگان بوده و سامانه خوبی نیز براي این نمایشگاه طراحی
شده است. همه هنرمندان می توانند محصولات خود را با شناسنامه در این سامانه بارگذاري کرده و علاقه مندان محصولات خود را از



 
این نمایشگاه خریداري کنند.» 

دکتر مونسان در خصوص خسارت هاي وارده به حوزه صنایع دستی و گردشگري در دوران کرونا و کمک هاي دولت در این خصوص،
گفت: «برآورد ما از خسارت ها تا مهرماه به عدد 14هزار میلیارد تومان رسید که عدد بالایی است، بااین حال دولت حمایت کرد و ما

 
در صدر کمک هاي کرونایی دولت بودیم.» 

او افزود: «سال آینده نیز ردیف بودجه اي تعیین شده و 7هزارمیلیارد تومان براي حمایت از بخش هایی که از کرونا آسیب دیده اند،
اختصاص خواهد یافت. براي حمایت هرچه بیشتر در بسته سوم حمایتی یک سري قیدها را برداشته و دسته بندي هایی انجام داده
ایم. در تسهیلات قبلی اعطاي تسهیلات منوط به اشتغال بود اما اکنون این شرط برداشته شده، تسهیلات بنگاه محور تعیین شده

 
است و عددهایی را براي بخش هاي مختلف گذاشتیم که بانک ها همراهی لازم را داشته باشند.» 

او خاطرنشان کرد: «خوشبختانه در بسته جدید حمایتی توانستیم قید مرتبط بودن به کد بیمه را برداریم. خیلی امید داریم با آمدن
واکسن عید امسال شاهد رونق مجدد گردشگري باشیم تا از آسیب بیشتر به سرمایه گذاري هاي این صنعت جلوگیري شود.»



رزمایش جهادي شهید سلیمانی ویژه زندانیان استان مرکزي آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/10/13

اراك - ایرنا - دبیر قرارگاه جهادي شهید لاجوردي استان مرکزي گفت: رزمایش جهادي مکتب شهید حاج قاسم سلیمانی
ویژه زندانیان و خانواده هاي زندانی این استان همزمان با اولین سالروز شهادت این شهید والامقام با مشارکت نهادهاي انقلابی

و خیران آغاز شد.

اراك - ایرنا - دبیر قرارگاه جهادي شهید لاجوردي استان
مرکزي گفت: رزمایش جهادي مکتب شهید حاج قاسم
سلیمانی ویژه زندانیان و خانواده هاي زندانی این استان
همزمان با اولین سالروز شهادت این شهید والامقام با

 
مشارکت نهادهاي انقلابی و خیران آغاز شد. 

سید«عباس حسینی» روز شنبه در نشست خبري با
اصحاب رسانه افزود: مشارکت در آزادي زندانیان، حمایت

هاي تحصیلی، توزیع جهیزیه، اشتغال زودبازده ،ارایه مشاوره هاي رایگان اجتماعی و حمایت معیشتی از خانواده هاي آنان از جمله

 
برنامه هاي مهم این قرارگاه در استان است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از نیازمندي هاي زندانیان در بخش پزشکی و خدمات درمانی است، تاکید کرد:خدمات پزشکی و درمانی به
ویژه در حوزه دندانپزشکی با در اختیار قراردادن 10 یونیت دندان پزشکی، با جرم گیري، پرکردن سطح و کشیدن دندان، در زندان اي

 
استان برنامه ریزي شده است. 

وي ادامه داد: یک هزار بسته معیشتی در قالب رزمایش کمک مومنانه براي حمایت از خانواده هاي زندانیان در نظر گرفته شده که در

 
حال توزیع است. 

دبیر قرارگاه جهادي شهید لاجوردي استان مرکزي اظهار داشت: این رزمایش با مشارکت اداره کل زندان ها، سپاه و بسیج، کمیته
امداد امام خمینی (ره)، دادگستري، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) ، قرارگاه جهادي امام رضا (ع) و خیران استان مرکزي تا 23

 
دي ماه جاري ادامه دارد. 

حسینی اظهار داشت: عدالت محوري و توجه به اقشار ضعیف و مظلوم از ویژگی هاي مهم مکتب حاج قاسم به شمار می رود چرا که
رهایی و بازگشت به آغوش جامعه و داشتن زندگی سالم و پاك امروز براي زندانیان و خانواده هایشان از اولویت هاي جامعه اسلامی

 
است. 

وي افزود: مردمداري و داشتن نگاه خدمت به آحاد جامعه از ضروریات اصلی براي نظام اسلامی محسوب شده که نقش جوانان مومن با
روحیه انقلابی و جهادي تکمیل کننده این راه ارزشمند تا رسیدن به مقصود و هدف والاي پیش رو خواهد بود. 



بامداد جمعه 13 دي ماه 98، سردار سرافراز اسلام حاج قاسم سلیمانی به همراه ابومهدي المهندس از فرماندهان مقاومت پس از

 
عمري مجاهدت در حمله بالگردهاي آمریکایی در فرودگاه بغداد به شهادت رسیدند. 

 
برچسب ها 

 
- انجمن حمایت از خانواده زندانیان 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

 
پروندهٔ خبري 

- نخستین سالگرد شهادت سردار سلیمانی



استاندار: ظرفیت تعاونی ها در اقتصاد آذربایجان غربی شکوفا نشده است

منبع: ایرناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/10/13

ارومیه- ایرنا- استاندار آذربایجان غربی با اشاره به ظرفیت بسیار خوب بخش تعاون در راستاي توسعه استان گفت: این
ظرفیت به خوبی شکوفا نشده ولی باید زمینه را براي مشارکت تعاونی ها مهیا کنیم.

ارومیه- ایرنا- استاندار آذربایجان غربی با اشاره به ظرفیت
بسیار خوب بخش تعاون در راستاي توسعه استان گفت:
این ظرفیت به خوبی شکوفا نشده ولی باید زمینه را براي

 
مشارکت تعاونی ها مهیا کنیم. 

محمدمهدي شهریاري روز شنبه در جلسه بررسی مسائل و
مشکلات تعاونی هاي آذربایجان غربی افزود: باید این
ظرفیت ها براي سرمایه گذاري و مشارکت تعاونی ها مهیا

 
شود تا بتوان به اشتغال مطلوب دست یافت. 

وي با بیان اینکه بخش تعاون هنوز به خوبی نتوانسته در فرآیندهاي اقتصادي کشور ایفاي نقش کند، اضافه کرد: اگر چه بسترهاي
قانونی براي شکوفایی بخش تعاون فراهم است اما به انحراف رفتن کارکرد عمده تعاونی ها اعتماد عمومی نسبت به آنها خدشه دار شد.

استاندار آذربایجان غربی اظهار کرد: ظرفیت هاي اقتصادي استان بستر مناسبی براي مشارکت تعاونی هاست اما تاکنون در این زمینه

 
کوتاهی شده است. 

شهریاري تشکیل شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانها را از جمله برنامه هاي اولویت دار برشمرد و گفت: در صورت

 
اختصاص خط اعتباري ویژه این تعاونی ها می توانند فرصت خوبی براي برقراري عدالت باشند. 

وي، تخصیص عادلانه سهم استان از تسهیلات اشتغال پایدار روستایی را نیز خواستار شد و افزود: آذربایجان غربی جزو استان هاي

 
موفق در جذب این تسهیلات است و وزارت تعاون باید سهم استان را بطور عادلانه پرداخت کند. 

 
وي در ادامه بر ضرورت نظارت و حسابرسی جدي بر فرآیندهاي مالی شرکت هاي تعاونی ها تاکید کرد. 

به گزارش ایرنا، طبق قانون باید 25 درصد سهم اقتصاد در کشور به بخش تعاون اختصاص یابد که این رقم تاکنون نه در کشور و نه

 
در مناطق مختلف از جمله آذربایجان غربی، عملیاتی نشده است. 

 
برچسب ها 

- آذربایجان غربی 



 
- تعاونی 

- محمدمهدي شهریاري



37 میلیارد ریال اعتبار به 2 طرح گرشگري گچساران اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/10/13

گچساران - ایرنا -رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري گچساران گفت: 37میلیارد ریال تسهیلات بانکی
ارزان قیمت براي تکمیل 2 طرح گردشگري در این شهرستان اختصاص یافته است.

گچساران - ایرنا -رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع
دستی و گردشگري گچساران گفت: 37میلیارد ریال
تسهیلات بانکی ارزان قیمت براي تکمیل 2 طرح

 
گردشگري در این شهرستان اختصاص یافته است. 

الماس قبادي روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: 22 میلیارد ریال تسهیلات بانکی ارزان قیمت براي
مجتمع اقامتی خلیج فارس در شهر دوگنبدان و 15

 
میلیارد ریال اعتبار نیز براي ساخت مجتمع خدماتی رفاهی در منطقه لیشتر اختصاص یافته است. 

وي بیان کرد: این طرح ها که عملیات اجرایی آنان با مشارکت بخش خصوصی در سال جاري شروع شده هم اکنون 30 درصد

 
پیشرفت فیزیکی دارند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري گچساران تصریح کرد: با بهره برداري از این طرح ها بیش از 30 فرصت شغلی

 
ایجاد می شود. 

وي ابراز داشت: حمایت از سرمایه گذاران بخش خصوصی از اولویت هاي میراث فرهنگی براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري به

 
ویژه اقامتگاه هاي بومگردي است. 

قبادي با اشاره به وجود جاذبه هایی مانند باغ فردوس، دشت هاي دیل و گناوه،سواحل سد کوثر و حرم بی بی حکیمه (س) در

 
گچساران گفت: این شهرستان از قطب هاي اصلی گردشگري کهگیلویه و بویراحمد به ویژه درنیمه دوم سال و فصل بهار است. 

 
نخستین زیرساخت گردشگري کهگیلویه وبویراحمد دهه 50 در شهرستان گچساران احداث شد. 

تا پیش از این اگرچه کهگیلویه و بویراحمد و شهرستان گچساران با داشتن جاذبه هاي طبیعی و صدها اثرتاریخی ظرفیت هاي زیادي

 
در حوزه گردشگري داشت و مردم این خطه به مهمان پذیري معروف بودند اما خبري از اشتغال و سرمایه گذاري در این حوزه نبود. 

واحد پذیرایی آریا در سال 1353 در شهرستان گچساران که به دلیل نفتخیز بودن در 100 ساله گذشته همواره محل اقامت مسافرانی
از ایران و کشورهاي خارجی بود تاسیس شد. 



تا پیش از این یک واحد اقامتی با نام مسافرخانه اسلامی که بیشتر شبیه به یک کاروانسرا بود در شهر یاسوج و یک قهوه خانه به نام

 
زارعی در گچساران فعالیت داشتند. 

واحد پذیرایی آریا که در خیابان ششم بهمن آن روزگار و چند متر پایین تر از میدان ساعت و نزدیکی حسینیه بیت العباس امروزي

 
شروع بکار کرده بود بعدها به آسیا تغییر نام داد و چند سال بعد تعطیل شد و واحد پذیرایی ارم رو به روي آن راه اندازي شد. 

یک هتل چهار ستاره، یک مهمان پذیر، 6 باغ تفریحی، سه رستوران بین راهی ،چهار اردوگاه گردشگري ، یک کمپینگ اقامتی و چهار

 
اردوگاه تفریحی در شهرستان گچساران ایجاد شده است. 

 
سالیانه بیش از یک میلیون نفر از جاذبه هاي گردشگري گچساران بازدید می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- کهگیلویه وبویراحمد 

 
- اختصاصی ایرنا 

- گچساران



ارتباط مستقیم با مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل از طریق سامانه

سامد111

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/10/13

در راستاي تعامل مردم و دولت و پاسخگویی به درخواست
ها و مشکلات هم استانی هاي عزیز در روز دوشنبه مورخ
99/10/29 از ساعت 10 الی 12، آقاي هادي بابائی مهر
مدیریت صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل آماده
پاسخگویی به درخواست ها و مشکلات همشهریان عزیز

وعموم مردم از طریق سامانه سامد (111) می باشد.



نشست مشترك آقاي هادي بابائی مهر مدیر صندوق کارآفرینی امید استان

اردبیل با دکتر علی نیکزاد نائب رئیس محترم مجلس شوراي اسلامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
اردبیل نشست مشترك هادي بابائی مهر مدیر صندوق
کارآفرینی امید استان اردبیل با جناب آقاي نیکزاد نائب
رئیس محترم مجلس شوراي اسلامی و نماینده مردم
شریف اردبیل، نیر، نمین و سرعین با حضور مدیر کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در روز پنجشنبه مورخ
11/10/99 در محل دفتر نائب رئیس مجلس شوراي

 
اسلامی برگزار گردید. 

در این نشست، بابائی مهر مدیر صندوق استان اردبیل ضمن ارائه گزارشی از عملکرد صندوق کارآفرینی امید در راستاي حمایت از
ایجاد اشتغال و کمک به فضاي کسب و کار در استان با اشاره به اجراي موفق طرح اشتغال روستایی و عشایري توسط صندوق
کارآفرینی امید اظهار داشت: پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی از محل منابع صندوق توسعه ملی یک قدم بسیار مثبت بود که براي

 
اولین بار در کشور با این حجم از تأمین مالی در روستاها اجرا شد. 

هادي بابائی مهر از آمادگی صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل در پرداخت تسهیلات ارزان قیمت قرض الحسنه در حوزه اشتغال و

 
کارآفرینی به منظور راه اندازي کسب و کار و ایجاد اشتغال در صورت تامین و تخصیص اعتبارات مورد نیاز در سطح استان خبر داد. 

نیکزاد نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز طی تماس تلفنی با معاون اشتغال و توسعه کارآفرینی وزیر گفت: تخصیص مبلغ 100
میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت از محل منابع تفاهم نامه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با صندوق کارآفرینی امید به زودي

 
عملیاتی خواهد شد. 

وي به نیازهاي مرتبط با وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در استان اشاره و افزود: طی جلسه اي با حضور وزیر، معاونین و روساي
سازمان این وزارت نیازهاي مرتبط مزارت متبوع پیگیري و نهایی خواهد شد.



شهید حاج قاسم سلیمانی، قلب ملت ایران

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در
اولین سالگرد شهادت سردار رشید اسلام، مرد میدان و
قهرمان ایران، شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی و همراهان

 
ایشان، پیام تسلیت نگاشت. 

 
در این پیام آمده است: 

در میان مؤمنان مردانی هستند که بر سر عهدي که با خدا
بستند صادقانه ایستاده اند؛ بعضی پیمان خود را به آخر بردند (و در راه او شربت شهادت نوشیدند)، و بعضی دیگر در انتظارند؛ و هرگز

 
تغییر و تبدیلی در عهد و پیمان خود ندادند. سوره احزاب آیه 23 

یک سال از فراق یار، مرد میدان و قهرمان ایران می گذرد اما لحظه اي از این غمِ سترگ کاسته نشده و تک تک این روزها یاد و نام او

 
چراغ راه خدمت بود. 

از آن جمعه دلتنگی تاکنون، نه تنها ملت ایران، بلکه همه مردم آزاده و مظلوم جهان همچنان داغدار غم سردار دلها هستند و دشمنان

 
هرگز نمی توانند این عشق را درك کنند. 

اکنون دنیا باید اثر خون سردار را ببیند و بداند که شهید حق زنده است و مردانی از جان گذشته، انتقام خواهند گرفت، زیرا مسیر ما،

 
مسیر شهادت است و در این مسیر، خونی هدر نخواهد رفت. 

 
سردار دلها! با رفتنت طوفانی ادامه دار به پا شد، و حالا چشم انتظاریم تا در صبح فرج، همراه صاحب زمان، بازگردي. 

انتهاي پیام



خون تازه اي در رگ هاي گروه صنایع غذایی جرعه جاري شد

منبع: ایسناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/10/13

قریب 40 دهه تمام کسانی که از شاهراه اصلی اصفهان_تهران گذر می کردند شاهد روزگار پرافتخار و حرکت چرخ هاي
تولید و اشتغال در یکی از صنایع باسابقه کشور بودند، تا اینکه 8 سال قبل سریال اتفاقات پی در پی، این صنعت پرافتخار

استانی و ملی را زمین گیر کرد.

 ماجراي آنچه بر گروه غذایی جرعه گذشته روایت پر فراز و
نشیبی دارد که مملو از سوالات بی پاسخ مانده است. اگرچه حالا پس از 8 سال و به دستور رئیس قوه قضائیه روزنه هاي امیدي پیش
روي این صنعت گشوده شده، اما هنوز معلوم نیست چه کسی پاسخگوي توقف 8 ساله چرخ صنعت و تولید و بیکار شدن بیش از 200

 
نیروي کار و خسارات مادي و معنوي بسیار در این مجموعه است. 

محمد عصارزادگان، مدیرعامل گروه صنایع غذایی جرعه و یکی از کارآفرینان برتر و چهره ماندگار صنعت کشور است که در دفتر
کارش که گوشه گوشه آن پر از تندیس ها و تابلوهاي افتخارات ملی و بین المللی است، روایتگر اتفاقاتی است که از 8 سال قبل تا

 
امروز بر این مجموعه گذشته است. 

مدیرعامل گروه صنایع غذایی جرعه همه صحبت هایش براساس مستندات و مدارك است و پرونده قطوري از مستندات و نامه نگاري
ها در دست دارد که در طول گفت وگو به تک تک آنها استناد و تاکید می کند: همه اسناد و مدارك را ارائه دادیم، بیشتر شخصیت
هاي برجسته کشوري، علما و روحانیون و... اذعان به پایمال شدن حق این مجموعه داشته و خواستار حل مشکلات این مجموعه شده
اند، حتی معاون اول رئیس جمهوري دستور داده مشکلات مجموعه در اسرع وقت پیگیري شود، ولی در عمل اراده اي براي حل
مشکلات این مجموعه وجود ندارد و هنوز هم این علامت سوال باقی مانده که چرا علی رغم اثبات حقانیت این مجموعه، مشکلات

 
برطرف نمی شود! 



 
 

 
ماجراي مشکلات گروه غذایی جرعه از کجا شروع شد؟ 

مدیرعامل گروه صنایع غذایی جرعه با اشاره به آغاز فعالیت این مجموعه در سال 1358، گفت: شروع فعالیت مجموعه با ظرفیت 10
تن در روز بود که بعد از چند سال به 600 تن در روز رسید. تا سال 84 که نهضت سیلوسازي در کشور شکل گرفت و دولت وقت
تشویق به ساخت سیلو کرد. سال 86 رییس جمهور وقت به اصفهان آمد و جلسه خصوصی با ما به عنوان پیشکسوت گندم و آرد
برگزار و عنوان کرد که سیلویی با ظرفیت 100 هزار تن بسازیم و در ازاي آن با پرداخت وام کم بهره با اقساط بلندمدت و یارانه و 2

 
سال تنفس بازپرداخت از سرمایه گذاري حمایت می کنند. 

عصارزادگان یادآور شد: می خواستند ظرف مدت 18 ماه و تا دهه فجر سال 87 این سیلو آماده بهره برداري شود، به طوري که از

 
فرداي سفر رئیس جمهوري این موضوع را پیگیري کردند و وزیر کار و معاون رئیس جمهور براي بازدید از روند کار به اصفهان آمدند. 

وي به شروع کار شبانه روزي ساخت سیلو با مشارکت اشاره و خاطرنشان کرد: با مشارکت بانک و بهره گیري از منابع مختلف براي
تزریق شبانه روزي منابع مالی به پروژه در 3 شیفت کار کردیم تا سیلو 18 ماهه به بهره برداري رسید و حتی در افتتاحیه این

 
مجموعه شخص وزیر اعلام کردند اگر این کار توسط دولت انجام می شد 10 سال طول می کشید. 

مدیرعامل گروه صنایع غذایی جرعه به شروع اولین مشکلات این مجموعه اشاره و اظهار کرد: قبل از هر چیز وعده پرداخت تسهیلات
بانکی تسهیلات ارزان قیمت محقق نشد، یارانه اي جهت تسهیلات پرداخت نشد و چند سال طول کشید تا با کمک مسئولان امنیتی،
اطلاعاتی و قضایی توانستیم قسمتی از تسهیلات مصوب را دریافت کنیم، این درحالی بود که با تسهیلات بانک هاي خصوصی با سود
26 درصد منابع لازم را تامین کردیم تا سیلو افتتاح شد. قرار بود گندم در اختیار ما بگذارند، اما بازرگانی گفت هر کسی سیلو را

 
افتتاح کرده گندم بدهد! 

وي با بیان اینکه یک سال گندم سیلو اختصاص یافت اما بعد از آن 6 سال سیلوي 100 هزار تنی خالی بود، افزود: نزدیک 50 میلیارد
تومان براي ساخت سیلو هزینه شده بود که 30 میلیارد تومان سرمایه گذاري از محل تسهیلات بانکی بود، اما با عدم تحقق وعده هاي
مسئولان، تسهیلات معوق شد و دیرکرد هم به آن اضافه شد، درحالی که مشارکت بانک به معناي سهیم بودن در سود و زیان است،

 
نه اینکه فقط در سود سهیم باشند و این موضوعی است که همه تولیدکنندگان از آن گلایه دارند. 

 
بدهی هایی که انباشته شد، سیلویی که خالی ماند 



عصارزادگان به اضافه شدن ماهانه یک میلیارد تومان به بدهی هاي بانکی این مجموعه اشاره و بیان کرد: سالی 12 میلیارد تومان
بدهی جمع و تبدیل به ربح مرکب شد. این وضعیت 5 تا 6 سال ادامه داشت و همچنان به ما گندم تحویل ندادند؛ یک سال گفتند
خشکسالی است، یک سال تحریم و ... این درحالی است که تعهدي به ما داده بودند و قرار بود براي استفاده از سیلو قرارداد ببندند و

 
سیلو را اجاره کنند؛ نه اینکه هر وقت گندم داشتند از سیلو استفاده کنند. 

مدیرعامل گروه غذایی جرعه با اشاره به اینکه در آن زمان به خاطر خالی بودن سیلو تصمیم گرفتیم با استفاده از اعتبار شرکت آرد
جرعه و آرد جرعه شاهین که برند جهانی بود و مجوز واردات و صادرات داشتیم از چند کشور 170 هزار تن گندم وارد کنیم، گفت: در
آن زمان گندم در کشور نبود و به خاطر تحریم بخش زیادي از گندم را نتوانستیم وارد کنیم تا جایی که اعتبار اسنادي ابطال شد و

 
قابل تمدید نبود، ولی توانستیم حدود 100 هزار تن گندم خریداري و تامین کنیم. 

وي به شروع مشکل بعدي که براي گروه غذایی جرعه به وجود آوردند اشاره و تصریح کرد: در آن زمان کشور و استان با بحران کمبود
گندم روبرو شده بود و همه مسئولان بر خرید و تامین گندم اذعان داشتند و تشویق می کردند، درحالی که ما گندمی که به سختی
تامین و خریداري کرده بودیم بلافاصله در اختیار استان قرار دادیم. البته بر اساس در خواست مسئولان شوراي تامین استان در سال

 
 . 91

 
بیش از 60 هزار تن گندمی که قرض داده شد، اما برگشت داده نشد 

عصارزادگان با بیان اینکه در آن زمان مسئولان می خواستند گندم را با نرخ مصوب 465 تومان در اختیار استان قرار دهیم درحالی که
قیمت تمام شده براي ما بیشتر از این بود، توضیح داد: واگذاري گندم با قیمت مصوب نزدیک 30 میلیارد تومان ضرر براي ما داشت،
اما استدلال می کردند یک استقراض است و به زودي گندم به ما برگردانده می شود. در جلسه شوراي تامین این موضوع مصوب شد و

 
مسئولانی امضا کردند که الان مسئولیت هاي ملی دارند. 

این کارآفرین برتر کشور با بیان اینکه واقعیت این است که در آن زمان وظیفه خود می دانستیم به کشور و مسئولان کمک کنیم،
افزود: بارها گفته ام اگر به عقب برگردیم باز هم همین کار را می کنیم، ما اشتباهی نکردیم و الان تمام اسناد و مدارك هم از ما دفاع

 
می کند، اگرچه ضرر زیادي کردیم. 

وي با اشاره به توزیع گندم از اواسط سال 91 تا شب عید، گفت: روزهاي پایانی دولت بود و نگران بودیم با روي کار آمدن دولت جدید
تعهدات فراموش شود و همین اتفاق هم افتاد. آخرین مصوبه شوراي تامین استان در 12 خرداد 92 بر بازگرداندن گندم تاکید داشت،

 
درحالی که یکی از مسئولان جدید می گفت گندم را به هر کسی دادید از همان بگیرید و زیر بار تعهد دولت قبلی نمی رفت. 

مدیرعامل گروه صنایع غذایی جرعه ادامه داد: مسئولان دولت جدید می گفتند شما مسئول تامین گندم نبودید، درحالی که براي ما

 
دولت ها فرقی نداشت و ما براي حاکمیت و نظام این کار را انجام دادیم. 

 
احقاق حق به شرط پس گرفتن شکایت 

عصارزادگان یادآور شد: پیگیري هاي زیادي انجام دادیم و جلسات متعددي در کمیسیون اقتصادي دولت برگزار شد و هر بار بر احقاق
حقوق این مجموعه تاکید می شد ولی آقاي نعمت زاده وزیر صنعت وقت در جلسه خصوصی گفت: 15 هزار تن گندم به شما می
دهیم، اما نپذیرفتم، چون اگر حق داریم باید همه حقمان را بدهند وگرنه نباید اصلا این مقدار هم به ما بدهند! به موازات این کار



مجبور به شکایات شدیم که پس از آن و پیگیري هاي زیاد نهایتاً گفتند تحویل سهمیه گندم کارخانجات مشروط به این است که

 
شکایت را پس بگیرید. 

این کارآفرین با اشاره به اینکه قرارداد سیلویی که ساختیم را نقض کردند، گندم خودمان را هم قرض گرفتند و پس ندادند و علاوه بر
این ها سهمیه گندم ما را هم قطع کردند، گفت: اسناد و مدارك و مستندات خود را ارائه دادیم و معاون اول رئیس جمهور دستور
صریح به وزیر صنعت داد، در عین حال که اکثر شخصیت هاي عالی رتبه نظام، علماء و روحانیون و... هم خواستار پیگیري سریع

 
موضوع بودند ولی در عمل اتفاقی نیفتاد. 

وي با اشاره به اینکه در آن زمان یکی از فعالان بخش خصوصی اصفهان که طلب گندم از ما داشت و از ما شکایت کرد، گفت: درحالی
که خودمان از دولت طلبکار بودیم بدهکار شدیم و طلبکار براي 3 میلیارد تومان طلب که هر سال به آن اضافه شده بود حکم گرفت

 
که یکی از کارخانه ها را براي مزایده بگذارد. 

 
مشکلاتی که می توانست کمر 10 صنعت را خم کند 

مدیرعامل گروه صنایع غذایی جرعه با تصریح بر اینکه عدم وفاي دولت به تعهداتش، خالی بودن سیلو، قطع سهمیه گندم و مزایده
کارخانه می توانست کمر 10 صنعت را خم کند، گفت: ابتداي سال 94 دادستان در قامت مدعی العموم نامه اي به معاون اول رییس
جمهور ي نوشت تا مشکل گروه غذایی جرعه حل شود، چراکه اگر مزایده قطعی شود شاهد ورشکستگی یک مجموعه موفق خواهیم
بود. در نهایت با دستوري که وزیر اقتصاد به سازمان حسابرسی کشور داد تایید کردند که بالغ بر 70 هزار تن گندم این مجموعه توزیع
شده و هیات وزیران طلب گندم ما را پذیرفت، ولی با قیمت آن زمان و اضافه شدن سود بانکی، درحالی که ما عین طلب را می

 
خواستیم. 

عصارزادگان با بیان اینکه کمیسیون حمایت قضایی از سرمایه گذاري استان مصوب کرد حکم ورشکستگی مجموعه صادر و دادگاه به
وضعیت این کارخانه رسیدگی کند، اعلام کرد: دادگاه پس از بررسی اسناد و مدارك در سال 94 حکم ورشکستگی به دلیل عدم ایفاي
تعهدات دولت را صادر کرد. طبق قانون تجارت وقتی تاجري دچار بحران و مشکلات اقتصادي می شود، ظرف 3 روز باید اعلام
ورشکستگی کند تا این غده سرطانی رشد نکند و بدهی انباشت نشود، به جاي 3 روز 2 تا 3 سال تلاش کردیم و در نهایت علیرغم

 
میل باطنی مجبور شدیم. 

وي با بیان اینکه سرانجام شکایت گندمی که طلب داشتیم در شعبه 4 دادگاه تجدیدنظر مطرح و به نتیجه رسید، توضیح داد: دادگاه
رأي به محکومیت شرکت غله و بازرگانی ایران داد که 21 ماه براي اجراي حکم فرصت داشتند. این درحالی است که تمام دستگاه ها
و مسئولان به این نتیجه رسیدند که طلب 60 هزار تن گندم مجموعه جرعه درست است و حقانیت ما به اثبات رسید، اما این حق

 
مسلم و محرز پس از 5 سال به اثبات رسید! 

مدیرعامل گروه غذایی جرعه یادآور شد: در این 5 سال حکم ورشکستی، خالی ماندن سیلو، مشکلات مالی و بدهی به شبکه بانکی به

 
ما تحمیل شد، درحالی که می شد جلوي این خسارات را گرفت اما خیانت در حق مردم و کارگران این مجموعه شد. 

وي با اشاره به اینکه با وجود صدور حکم قطعی دادگاه، شرکت غله باز هم گندم ما را به بهانه هاي مختلف تحویل نداد، تصریح کرد:
هیچ دلیل و مستندي براي عدم پرداخت مطالبات گندم ما ندارند، درحالی که ما حکم قطعی داریم و حقانیت ما از سوي دستگاه

 
قضایی، امنیتی، نظارتی و... تایید شده است. 



 
دیدار سرنوشت ساز و ورود سازمان بازرسی کشور به پرونده 

عصارزادگان به سفر سال گذشته رئیس قضائیه به اصفهان اشاره و اظهار کرد: در آن سفر قرار بود تولیدکنندگان مشکلات خود را
مطرح کنند اما در لحظه آخر جلسه اجازه ندادند به عنوان یک کارآفرینی که دچار مشکل شده صحبت کنیم، چون می خواستند
صحبت هاي ما شنیده نشود، اما در تهران توانستیم طی دیدار حضوري مشکلات را مطرح کنیم و با دستور راه گشاي ریاست قوه

 
قضائیه از بهمن 98 جرقه امیدي زده شد. 

این تولیدکننده با اشاره به دستور آیت االله رییسی براي ورود سازمان بازرسی کل کشور به پرونده این صنعت، توضیح داد: سازمان
بازرسی بازدیدهاي میدانی انجام داد و کارشناسان و معاونان و تیمی ماموریت گرفت و مستندات ما را بررسی کردند، درحالی که هیچ
مدرکی نبود که نداشته باشیم، درنهایت بررسی هاي سازمان بازرسی کشور طی 5 تا 6 فقره گزارش مفصل، منجر به شفاف سازي شد

 
که چه بلایی سر این مجموعه آمده است. 

عصارزادگان ادامه داد: کسانی می خواستند مجموعه را ناکارآمد جلوه دهند و دریافت مطالبات این مجموعه را به تاخیر بیندازند تا
کارخانه ها به فروش برسد و عملا از گردونه خارج شویم، اما پیشنهاد سازمان بازرسی کشور این بود که باتوجه به صدور حکم
ورشکستگی همانطور که طبق قانون تجارت، ورشکسته بدون تقصیر و تقلب، چنانچه بستانکاران موافقت کنند می تواند به کسب و کار

 
ادامه دهد، در این صورت هم تولید و هم اشتغال و سرمایه ملی حفظ می شود. 

مدیرعامل صنایع غذایی جرعه با بیان اینکه با اطلاع رسانی به سازمان بازرسی و پیگیري دستگاه هاي امنیتی و نظارتی، اطلاعات و
اخباري رسیده بود که کارخانه به ثمن بخس به مزایده گذاشته و 30 تا 40 درصد ارزش واقعی به فروش می رسد، اما با پیگیري و
تلاش و ورود سازمان بازرسی کل کشور از این اقدام شوم جلوگیري شد. همچنین در این مدت موافقت شبکه بانکی را کسب کردیم و
با قرارداد ارفاقی که به حد نصاب رسید دادگاه صالحه تایید کرد که می توانید قرارداد ارفاقی را انجام دهید و براي اجرا ابلاغ شد،

 
بنابراین فرایند مزایده و تصفیه اي که به حق نبود ولی به ظاهر قانونی بود متوقف شد. 

 
 

 
این پایان ماجراي 8 ساله نیست 

وي با اشاره به دستور دستگاه قضایی به اجراي احکام و تعیین تکلیف شرکت غله و بازرگانی ایران که باتوجه به موارد قانونی هرچه



سریعتر نسبت به اجراي حکم و پرداخت 60 هزار تن گندم اقدام شود، یادآور شد: صرف بسته شدن قرارداد ارفاقی پایان ماجراي 8
ساله نیست و باید حمایت هاي لازم صورت گیرد تا 60 هزار تن گندم ما را پس بدهند، سهمیه قطع شده را بدهند و مهمتر از همه از

 
ظرفیت سیلوي 100 هزار تنی که میلیاردها تومان خسارت داشت استفاده کنند. 

عصارزادگان با بیان اینکه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور مصوبه اي اعلام و تاکید کرد از این ظرفیت استفاده شود، تصریح کرد:
این مصوبه 8 سال پیش هم می توانست انجام شود ولی با این همه مستندات و پیگیري چرا این همه زمان برد و این علامت سوال
باقی ماند؟ از سوي دیگر بیش از دو ماه و نیم از مصوبه می گذرد و هنوز اجرا نشده درحالی که با انعقاد قرارداد ارفاقی و موافقت

 
بستانکاران هیچ منعی براي اجراي مصوبات وجود ندارد. 

وي با تاکید براینکه راه اندازي کارخانه جرعه مستلزم تحویل 60 هزار تن گندم بدهی شرکت غله است که به سرعت باید محکومیت
را انجام دهد، گفت: براساس مصوبات قانونی ملزم به استفاده از ظرفیت سیلو نیز هستند، و این درحالی است که اگر همان روز به این

 
تعهدات عمل می کردند انرژي از مسئولان و ما نمی گرفت تا آخر به همان نقطه اول برسیم. 

 
انتقاد از عدم اجراي مصوبات قانونی پس از پیگیري هاي زیاد 

مدیرعامل گروه غذایی جرعه با انتقاد از عدم اجراي مصوبات قانونی در عالی ترین سطوح مدیریتی کشور پس از پیگیري هاي زیاد،

 
گفت: انتظار هست به جاي مصوبه جدید، مصوبات اجرا نشده عملیاتی شود. 

عصارزادگان در بخش پایانی سخنانش با قدردانی از مجموعه دستگاه هاي امنیتی، اطلاعاتی، نظارتی و قضایی که نقش بسزایی در
پیگیري مشکلات این مجموعه داشتند، گفت: با دستور رئیس قوه قضائیه خون جدید در رگ هاي صنعت جاري شد و با ادامه حمایت
ها می توانیم بار دیگر چرخ تولید این مجموعه را به حرکت درآورده و اشتغال مستقیم بالغ بر 200 نفر را فراهم کنیم. البته متاسفانه
هنوز افرادي سعی دارند مانع اجراي حکم قضایی و همچنین راه اندازي و احیاي مجموعه کارخانجات این گروه شوند که این اقدام
باعث از بین رفتن این سرمایه عظیم ملی و تضییع حقوق بستانکاران می شود و امیدواریم هوشیاري دستگاه هاي امنیتی، نظارتی مانع

 
این حرکت شود. 

انتهاي پیام



برگزاري اردوي جهادي در روستاي جدیده خرمشهر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرکل کمیته امداد خوزستان از اعزام کاروان جهادي وفاق، قرارگاه جهادي موج الحسین (ع) به خرمشهر خبرداد.

جمال شیبه مدیرکل کمیته امداد خوزستان در گفت و گو با خبرنگار
گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از آبادان ،گفت:کاروان
جهادي وفاق، قرارگاه جهادي موج الحسین (ع) جهت برگزاري اردوي
جهادي در روستاي جدیده و برگزاري هفتمین همایش طرح خیرات

 
نان کریم اهل بیت (ع) به خرمشهر اعزام شدند. 

او نشست توجیهی و ارائه گزارش کارگروه هاي قرارگاه جهادي موج
الحسین (ع) و اهداي 7 فقره جهیزیه به نوعروسان نیازمند روستاي

 
جدیده خرمشهر را از جمله خدمات این گروه جهادي برشمرد . 

مدیرکل کمیته امداد خوزستان تصریح کرد: از دیگر اقدامات این گروه جهادي می توان به بازدید از تعدادي طرح هاي کارآفرینی که
موفق به دریافت وام شده اند،بازدید از منازل مسکونی در حال احداث در روستاي جدیده و اهداي بسته هاي فرهنگی جهت دانش

 
آموزان مدارس روستاي جدیده اشاره کرد. 

شیبه گفت:مراسم آغاز فعالیت هاي کارگروه هاي قرارگاه جهادي موج الحسین(ع) با حضور محسن رضایی ریاست ستاد جهاد
توانمندسازي محرومین کشور، نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور، حاج حسین االله کرم، امیرحسین رستمی، حاج

محمود ژولیده و دیگر اعضاي شوراي قرارگاه جهادي موج الحسین(ع) انجام شد.



«سپیدار» آماده قیمت گذاري براي عرضه در فرا بورس

منبع: تسنیمشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/10/13

فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران

 
 

 
فصلی جدید براي شرکتی پیشرو در صنعت نرم افزار ایران - اخبار بازار - 

با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت و همچنین ظرفیت مناسب بازار، حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود به بازار
سرمایه فراهم شده است. به گفته حمیدرضا رنجبري، مدیرعامل سپیدار سیستم، حضور در فرا بورس منجر به تغییرات قابل توجهی در
سپیدار سیستم می شود؛ از جمله ارزش گذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار که مسیر شرکت را براي جذب بیشتر
مشتري هاي جدید نیز هموار می کند. سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر مالی و هم از نظر فنی در شرایطی

 
قرار دارد که می تواند اعتماد فعالان بازار سرمایه را جلب کند. 

در همین راستا شرکت بورس و اوراق بهادار با درج شرکت «سپیدار سیستم» با کد «7220» و نماد «سپیدار» در فهرست نرخ هاي
بازار دوم بورس، مجوز عرضه 15 درصد از سهام شرکت را صادر کرده است. پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت
گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع

 
200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

 
چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه 

تغییر سریع و گسترده تکنولوژيِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف
پذیري بالاتر را افزایش داده است. به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه بیش از 400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در
دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشورها را ایجاد می کنند و ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل

 
توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکارهاي کوچک و متوسط به خود اختصاص داده است. 

گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک



و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب و کارها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به

 
آمار میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه تکنولوژي و فناوري به صورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب و کارها تأثیرگذار است. یکی از ابزارهاي
فناوري محور که به رشد و توسعه کسب و کارها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزارهاي یکپارچه کسب و کار مانند
حسابداري، حقوق و دستمزد، فروش و.... است که نقش بسیار پر رنگی در بهبود و منظم شدن فرآیندها دارند که به تصمیم گیري

 
هاي درست و دقیق مدیران منجر می شود. 

شرکت همکاران سیستم در سال 1387 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب و کارهاي کوچک در کشور، یک شرکت تخصصی
و چابک تحت نام «سپیدار سیستم آسیا» تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي فعال در

 
حوزه نرم افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرم افزارهاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارتاپ ها و
شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. آمارها نشان می دهد که بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس شده،
سپیدار را براي مدیریت فرآیندهاي مالی کسب وکار خود انتخاب کرده اند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی قابل
اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در بازار نرم افزار برخوردار است و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي تکنولوژي

 
محور نیز نشان دهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آن ها است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص است که متناسب با نیاز و ابعاد کسب و کارهاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزارهاي «سپیدار» است، نرم
افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري-فروشگاهی «دشت»

 
ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه شبکه فروش و خدمات در سراسر کشور با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدار سیستم در
راستاي رشد کسب و کار خود بوده است که هم اکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیتش، با بیش از 290 نمایندگی فروش و

 
خدمات در سراسر کشور و ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 



 
رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا 

سپیدار سیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی خود به دنبال پاسخگویی نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها
در صنایع مختلف بوده است. این شرکت، با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي

 
بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب و کار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار خود به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی خود نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را
داشته است به طوري که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 1388 به بیش
از 38 میلیارد تومان در سال 1398 رسیده است و انتظار می رود درآمد شرکت در سال 1399 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد.
رشد چشم گیر درآمد سپیدار سیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 1398 نسبت به سال 1397 گویاي افزایش 65
درصدي است و این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه
خواهد داشت. این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه
سود بالایی را براي کسب و کار سپیدار سیستم ایجاد کرده است به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از 1 درصد در سال 88 به

 
64 درصد در سال 98 رسیده است که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

 
فعالیت ها و افتخارات 

بهگفتهحمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم، رمزموفقیتاین شرکت ایجادیک ساختارچابک، پویا و متشکل از تیم
هایتخصصیومجرباست. ماحصلتلاش هایاین مجموعهتولیدنرم افزارهاي یکپارچه اي است کهضمنبهره مندي از کاربري آسانبا تقاضاي

 
مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستمدر راستاي برقراریارتباط مستقیم باجامعههدفوشناختدقیق نیازهاي بازار،طی چهار سال اخیر رویدادها و همایش
هایتخصصیمتعددي راباحضور بیش از100 هزارحسابدارومدیرمالیبهمنظورارتقایسطحدانشمالی مخاطبانو فروش بیشتر محصولات به
واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزارها و تطبیق آن با نیازهاي مخاطبان هدف برگزارکردهاست. سپیدار سیستم با
هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد دانشگاهی، مدارس فنی و حرفه
اي و موسسات آموزشی همکاري داشته است و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به صورت کاربردي آشنا می شنود



 
که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم به سزایی دارد. 

شرکت سپیدار سیستم توانسته است با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت، خدمات محصول و رضایت مشتریان، در دو
سال متوالی 1394 و 1395 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. این شرکت در سال هاي 1396 و 1397 نیز
تندیس حمایت از مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده است. در ششمین اجلاس سراسر و ملی یکصد برند برتر و
ارزش آفرین سال 1396 نیز شرکت سپیدار سیستم، موفق به دریافت تندیس زرین شد. همچنین سپیدار سیستم پس از بررسی

کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان، در تاریخ 3 شهریور 1399 به جمع شرکت هاي دانش بنیان پیوست.



بودجه 1400 و راهکارهاي تقویت ارزش پول ملی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/10/13

خبرگزاري آریا - یک اقتصاددان گفت: تقویت پول ملی را
باید به صورت مجموعه اي از عوامل تقویت ثبات اقتصادي،
سیاسی، اجتماعی، امنیتی و دیپلماسی بین المللی دید و با
توسعه صادرات غیرنفتی به سمت اقتصاد مقاومتی حرکت

 
کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، متغیرهاي متعددي در سال
هاي اخیر باعث به عقب رانده شدن ارزش ریال شده اند.
البته کاهش ارزش پول ملی مختص به ایران نیست و
بسیاري از اقتصادهاي حتی توسعه یافته نیز از این آسیب

مستثنی نیستند و همواره در تلاش اند با اتخاذ سیاست هاي پولی و مالی واحد پولی خود را در برابر اتفاقات و حوادث درونی و بیرونی

 
مصون بدارند. 

معمولا براي تقویت ارزش پول ملی راهکارهاي گوناگونی ارائه می شود از جمله این راهکارها می توان به مواردي چون تشویق سرمایه
گذاران به ورود به بازار سهام، افزایش جذابیت اوراق بدهی براي سرمایه گذاران، بهبود انتظارات جامعه از طریق اصلاحات داخلی و
خارجی، افزایش نقش بازار اوراق قرضه در تامین مالی کسري بودجه دولت، کاستن از سرعت رشد خلق نقدینگی جدید و اصلاح
ترازنامه هاي بانکی، تنوع بخشی به سبد ارزي از طریق پیمان هاي چندجانبه پولی، یکسان سازي بازار ارز آزاد و رسمی و مدیریت
بهتر حواله ها، نظارت دقیق تر بر تخصیص ارز، مذاکرات براي رفع تحریم هاي مالی، کاهش مخارج عمومی و اتخاذ سیاست هاي

 
انقباضی توسط دولت و بانک مرکزي اشاره کرد. 

با این حال، در شرایطی که موضوع بودجه 1400 داغ است. در گفت وگو با حسین محمودي اصل، اقتصاددان و کارشناس بازار سرمایه
به این موضوع پرداختیم که در سال پیش رو، چه مواردي ارزش پول ملی ایران را تهدید و می کند و در عمل، چه راهکارهایی براي

 
مواجه با آن وجود دارد. 

 
تقویت ارزش پول ملی با پیمان هاي پولی چندجانبه 

حسین محمودي اصل، اقتصاددان و کارشناس بازار سرمایه در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا با بیان اینکه ارزش پول هر کشوري مربوط به
دخایر آن کشور است، اظهار کرد: این ذخایر ترکیبی از طلا و ارزهاي مختلف است و بخشی از آن هم مربوط به ثبات بالاي اقتصادي،

 
سیاسی و امنیتی می شود. پس براي افزایش ارزش پول ملی باید یک مجموعه کامل از عوامل مختلف را کنار هم قرار دهیم. 

وي افزود: این مجموعه عوامل باعث می شود که ما براي مبادلات مختلف خود تلاش کنیم بر معاملات ریالی، پیمان هاي منطقه اي و

 
چندجانبه و یا انواع معاملات بین المللی از جمله قرارداد سوآپ تمرکز کنیم تا ارزش پول ملی بالاتر برود. 

 
تمرکز بر افزایش درآمدهاي غیرنفتی 

محمودي اصل درباره افزایش قیمت ارزهاي مختلف که ناشی از کاهش ارزش پول ملی است، تصریح کرد: در مرحله اول، درآمدهاي
کشور یکی از عوامل تاثیرگذار بر ارزش پول ملی است. یعنی اگر درآمدهاي ما وابسته به نفت باشد، کوچک ترین مسئله اي، نه تنها

 
تحریم بلکه حتی کاهش قیمت نفت نیز می تواند کل ارزش پول ملی ما را تحث تاثیر قرار دهد. 



این اقتصاددان با بیان اینکه باید در نگاهمان در حوزه درآمدهاي کشور بازنگري کنیم، ادامه داد: براي مثال، آمریکا قبلا به نفت منطقه
محتاج بود ولی اکنون خود این کشور، 5.3 میلیون بشکه صادرات نفت دارد و داراي ذخایر استراتژیک است. یعنی استراتژي تامین

 
نفت از لایه هاي نفتی شل (Shell) براي این کشور تبدیل به یک اهرم بازدارنده در جهت کنترل قیمت نفت شده است. 

وي افزود: بنابراین، به تدریج، ما نیز هم براي ثبات اقتصادي و حرکت به سمت یک اقتصاد پویا و هم براي جلوگیري از تبعات تحریم

 
ها و کاهش فروش نفت، باید مسیر اتکا به درآمدهاي غیر نفتی را طی کنیم. 

محمودي اصل خاطرنشان کرد: در کمتر از دو دهه گذشته، شاید کل صادرات مواد پتروشیمی ما کمتر از 10 میلیارد دلار و گاهی تنها
در حدود 5 میلیارد دلار بود اما الان این درآمدها به 25 میلیارد دلار می رسد که این نشان می دهد تا حدودي توانسته ایم با ایجاد
ارزش افزوده به کسب درآمد ارزي بپردازیم. بنابراین، امروز ما ظرفیت بالایی براي کسب درآمد ارز از محل فروش صنایع فولاد و

 
پتروشیمی داریم. 

این اقتصاددان یادآور شد: اگر همین 25 میلیارد دلار حاصل از تولید مواد پتروشیمی بتواند در صنایع پایین دستی ارزش افزوده ایجاد
کند و امکان صادرات کالاهاي غیرنفتی را افزایش دهد، مطمئن باشید ارزش افزوده تولیدات ما حداقل بین دو تا چهار برابر خواهد شد

 
و این امر می تواند درآمد غیرنفتی ما را به 75 میلیارد دلار برساند. 

محمودي اصل با اشاره به اینکه هزینه هاي دلاري ما در سال 96 تقریبا همین ارقام نزدیک به 75 میلیارد دلار بوده است، اضافه کرد:
بنابراین، اگر بحث هاي دیگري همچون تولید شرکت هاي دانش بنیان و صادرات محصولاتی که ارزش افزوده بالایی دارند هم به
صنایع فولاد و پتروشیمی ما اضافه شود، ما شاهد افزایش درآمدهاي ارزي بالایی می شویم که به تقویت ارزش پول ملی ما منجر

 
خواهد شد. 

 
استقلال بانک مرکزي ضامن حفظ پول ملی 

این کارشناس بازار سرمایه در ادامه در پاسخ به این سوال که در این شرایط که وظیفه اصلی ما حفظ ارزش پول ملی است، بانک
مرکزي چه رسالتی بر عهده دارد، تصریح کرد: اگر بانک مرکزي استقلال خود را حفظ کند و اجازه ندهد دولت با روش هایی نظیر

 
استقراض و نظایر آن، دست در جیب بانک مرکزي کند، می تواند با کنترل افزایش پایه پولی به این موضوع کمک کند. 

وي یکی از دلایل افزایش نقدینگی و کاهش پایه پولی کشور را شوك ناشی از بحران کرونا عنوان کرد و افزود: در خردادماه ما شاهد
افزایش پایه پولی به میزان 40 درصد بوده ایم که اکنون با بعد از شش ماه، این رقم به 5 درصد کاهش یافته است. دلیل آن رشد
ناگهانی اولیه هم بحث کرونا بود و ارقامی مثل 75 هزار میلیارد پولی که براي کسب وکارها و معیشت تعیین شده بود که همگی باعث
شد تا بانک مرکزي میزان ذخایر قانونی بانک ها را پایین بیاورد تا آنها این منابع را بتوانند برداشت کنند. امري که خواه ناخواه باعث

 
افزایش پایه پولی و رشد نقدینگی شد. 

محمودي اصل تاکید کرد: ما نمی توانیم بگوییم رئیس بانک مرکزي را کسی دیگر تعیین کند. چرا که دولت و بانک مرکزي در نهایت
باید در یک مجموعه هماهنگ با هم کار کنند اما در قانون بانکداري اسلامی در کمیسیون اقتصادي یکی دو سال است که این موضوع
در حال چکش کاري است که در این قانون، می توان ابزارها و اهرم هایی را ایجاد کرد تا بر اساس آن بانک مرکزي را در پرداخت ها

 
محدود کرد تا دولت مجبور شود از محل صرفه جویی در هزینه هاي خود و شرکت هاي دولتی، منابع مورد نیاز خود را کسب کند. 

 
الزام دولت براي حرکت به سمت منابع جدید در بودجه 

محمودي اصل درباره بودجه 1400 و اصلاحات آن هم اظهار کرد: الان با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري و مقاومت مجلس،
دولت تغییراتی را در بودجه داده و بخشی از منابع را تغییر داده است. همچنین بخشی از منابعی که از صندوق توسعه ملی به صورت

 
غیرمستقبم برداشت می کرد، حذف شده است. 

وي درباره اینکه منابع جایگزین براي بخش هاي اصلاحی بودجه 1400 کدام است، تصریح کرد: بنا است که حدود 50 هزار میلیارد
تومان از طریق صرفه جویی و کاهش تخصیص باشد و معمولا اولین کاهش تخصیص در بودجه عمرانی اتفاق می افتد. از سوي دیگر
دولت بالغ بر 57 هزار میلیارد تومان اوراق عرضه می کند که این به آن معنا است که در صورت تحقق، با افزایش مجدد میزان فروش

 
اوراق قرضه، میزان بدهی انباشته دولت افزایش می یابد. 

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه پارسال تسویه اوراق مختلف بدهی دولت و سررسید آنها در محدوده 40 هزار میلیارد تومان



بود، یادآور شد: امسال پیش بینی و پیشنهاد دولت در لایحه بودجه، 104 هزار میلیارد تومان است. یعنی ما 104 هزار میلیارد تومان
بابت تسویه این اوراق در سررسید و سود آنها باید بپردازیم و این عدد هر سال افزایش پیدا می کند که همه این ها منجر به کاهش

 
ارزش پول ملی خواهد شد. 

 
ضرورت بازنگري در مدیریت صندوق هاي بازنشستگی 

این اقتصاددان با بیان اینکه متاسفانه صندوق هاي بازنشستگی دولت به دلیل عدم کارکرد درست نظام مدیریتی دچار چالش شده اند،
اظهار کرد: اگر به من بگویند به طور خلاصه مشکل اقتصاد ما چیست، می گویم نظام مدیریتی و نه شخص و جناح. چرا که مشکل
این صندوق ها مربوط به ناح خاصی نیست بلکه نظام مدیریتی ما مشکل دارد. چرا که وقتی این صندوق ها و در کنار آن صنایعی مثل
خودروسازي حیاط خلوت دولت می شود و انواع پست ها و مدیران بدون کارآیی در آنها حضور پیدا می کنند، نباید انتظار حل مشکل

 
را داشت. 

وي ادامه داد: در این حالت، صندوق بازنشستگی نمی تواند پرداختی هایش را انجام دهد و درآمدها و سرمایه هایش به سوددهی
مناسب نمی رسد و دولت مجبور می شود مثل سال قبل که 42 هزار میلیارد تومان به صندوق ها کمک کرد، امسال نیز بالغ بر 73
هزار میلیارد تومان کمک کند و این یعنی افزایش هزینه هاي دولت که این افزایش هاي بدون پشتوانه، باعث تورم و کاهش ارزش

 
پول ملی می شود. 

 
شایسته سالاري و اصلاح ساختار اقتصادي 

محمودي اصل در جمع بندي سخنان خود خاطرنشان کرد: به نظر من، موضوع تقویت پول ملی را باید به صورت مجموعه اي در حوزه
تقویت ثبات اقتصادي، سیاسی، اجتماعی، امنیتی و دیپلماسی بین المللی دید و در کنار آن بحث مربوط به افزایش صادرات غیرنفتی
و همان طور که در اقتصاد مقاومتی داریم، درون زا کردن اقتصاد و همچنین جلوگیري از خام فروشی را مد نظر قرار داد تا بتوانیم این

 
چرخه معیوب را اصلاح کنیم. 

این اقتصاددان تاکید کرد: در این مسیر، باید نظام مدیریتی ما ساختارمند و شایسته سالار باشد. یعنی انتخاب ها بر اساس کارنامه

 
عملکرد باشد. در این حالت می توانیم به ارزش پول ملی کمک کنیم. 

وي یادآور شد: صادرات کالاي خام مواد پتروشیمی یعنی اهداي اشتغال و ارزش افزوده به کشورهاي واردکننده که باید جلوي این کار

 
گرفته شود و البته باید در گذشته حرکت هاي بزرگتري شروع می شد. 

محمودي اصل اضافه کرد: البته نمی گویم کاري انجام نشده است. الان ما همان کشوري هستیم که 7 سال در مورد بنزین واردکننده
بود و بنزین پاشنه آشیل ما شده بود اما حالا در تحریم ها به خودکفایی رسیده ایم. اما این نمونه ها به تنهایی کافی نیست و مشکلات

 
ما را حل نمی کند. 

این اقتصاددان در پایان گفت: ما ظرفیت هاي انسانی، منابع طبیعی و قابلیت هاي استراتژیک بسیاري در کشور داریم که می توانیم

 
آنها را تقویت کنیم تا در سال هاي پیش رو چه در حوزه مدیریتی و چه در حوزه منابع و سرمایه هاي خود بهتر عمل کنیم. 

<--



تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9

ماهه نخست سال

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/10/13

نائب رئیس هیات مدیره بانک صادرات ایران گفت: پذیرش مسئولیت اجتماعی در بانک صادرات ایران، تنها معطوف به رفع
دغدغه هاي فرهنگی و معیشتی نیست، بلکه با پرداخت بیش از هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي

در 9 ماهه اول سال جاري، استمرار تولید و اشتغال جدید دنبال شده است. نوشته تسهیلات ...

نائب رئیس هیات مدیره بانک صادرات ایران گفت: پذیرش
مسئولیت اجتماعی در بانک صادرات ایران، تنها معطوف به
رفع دغدغه هاي فرهنگی و معیشتی نیست، بلکه با
پرداخت بیش از هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي
مختلف اقتصادي در 9 ماهه اول سال جاري، استمرار تولید

 
و اشتغال جدید دنبال شده است. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک
صادرات ایران، امیر یوسفیان در اجلاس سراسري مسئولیت
پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي که با حضور مدیران

سازمان ها و شرکت هاي تولیدي و صنعتی فعال در حوزه مسئولیت پذیري اجتماعی، در مرکز همایش هاي بین المللی دانشگاه
الزهرا(س) برگزار شد، افزود: مسئولیت اجتماعی نظام بانکی در سه بخش ارائه خدمات بانکی براي حمایت از اقشار آسیب دیده از

 
حوادث غیرمترقبه و بحران ها، کمک به تشکیل خانواده و ایجاد اشتغال و استمرار تولید در مجموعه هاي اقتصادي تعریف شده است. 
وي اظهار کرد: نظام بانکی در کنار سایر آحاد جامعه به طور جدي مسئولیت اجتماعی خویش را پذیرفته و تلاش کرده این مسئولیت

 
را به بهترین نحو انجام برساند. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران تاکید کرد: کار بزرگ نظام بانکی، حمایت از استمرار تولید و اشتغال آفرینی در کشور و

 
در عین حال کمک به ایجاد شغل هاي جدید است. 

یوسفیان افزود: بانک صادرات ایران براي تحقق این هدف در 9 ماهه اول سال 99 بالغ بر هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي

 
مختلف اقتصادي پرداخت و به استمرار بیش از 400 هزار شغل در کشور کمک کرده است. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران گفت: با شیوع کرونا و تعطیلی کسب و کارهاي آسیب دیده از این بیماري، واحد هاي
بانک هیچگاه تعطیل نشد و خدمت گذاري توام با مسئولیت پذیري کامل همکاران با اشتیاق فراوان ادامه یافت و مسئولیت ارائه
خدمات بانکی فراموش نشد تا جایی که دو هزار و 500 نفر از همکاران بانک صادرات ایران به بیماري کرونا مبتلا شدند و متاسفانه 13

 
نفر در راه خدمت به مردم جان به جان آفرین تسلیم کردند. 

یوسفیان با اشاره به اینکه بخش عمده مراجعات مشتریان و مردم به شعب براي دریافت خدمات بانکی است، اظهار کرد: بانک صادرات
ایران در تلاش براي کاهش آسیب هاي این بیماري بر مشتریان و هموطنان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک را جدي تر از گذشته
دنبال کرد و سامانه شمس با قابلیت افتتاح غیرحضوري حساب، درخواست تسهیلات خرد و سایر خدمات بانکی راه اندازي شد تا

 
مسئولیت اجتماعی در شرایط بحرانی نیز انجام شود. 



یوسفیان با یادآوري این که همیشه در شرایط سخت و بحرانی مسئولیت هاي زیادي به بانک ها واگذار می شود، افزود: تلاش کردیم
که در شرایط بحرانی و حوادث پیش آمده و همچنین دوران این بیماري، با پرداخت تسهیلات کم بهره و طولانی مدت در بانک

 
صادرات ایران، درصدي از آلام مردم بکاهیم. 

وي افزود: در گام اول بانک صادرات ایران، 45 هزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به مردم پرداخت و در گام دوم به بیش از 67

 
هزار کسب و کار آسیب دیده از کرونا تسهیلات حمایتی پرداخت کرد که این روند همچنان ادامه دارد. 

در این مراسم با پخش نماهنگ ویژه گرامیداشت کارکنان جان باخته بانک صادرات ایران بر اثر کرونا، مسئولیت پذیري تلاشگران

 
بانک صادرات ایران در خالی نکردن سنگر خدمت رسانی مورد تحسین قرار گرفت. 

در ابتداي این مراسم، سیدمالک حسینی، رئیس سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران با تشکر از نگاه ویژه
حجت اله صیدي، مدیرعامل بانک صادرات ایران به مسئولیت اجتماعی از اقدامات این بانک در اهتمام به مسئولیت اجتماعی به ویژه

 
کمک به تجهیز گرم خانه شهرداري تهران قدردانی کرد. 

در پایان مراسم لوح و تندیس زرین مسئولیت پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي با رویکرد توسعه اقتصادي به بانک صادرات ایران

 
اعطا شد. 

گفتنی است بانک صادرات ایران علاوه بر پرداخت میلیاردها ریال وام قرض الحسنه و تسهیلات حمایتی در بخش هاي مختلف
اقتصادي در مناطق کمتر برخوردار، نسبت به احداث مدرسه و مراکز فرهنگی در مناطق مختلف کشور و تجهیز کتابخانه مدارس در
مناطقی مانند سیستان و بلوچستان اقدام کرده و ضمن حمایت از ناشران و اهل قلم با حضور موثر و مستمر در نمایشگاه هاي بین
المللی کتاب تهران و استان ها، به حمایت از همایش ها و نشست هاي علمی و اقداماتی مانند ایجاد پردیس درختکاري مفرح در

پارك جنگلی چیتگر تهران با هدف حفاظت از محیط زیست اهتمام داشته است.



معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد
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سعید معادي معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون در امور استان ها وبازار یابی از 6 طرح اقتصادي شهرستان کرمان بازدید
بعمل آورد. نوشته معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد اولین بار در تجارت گردان.

پدیدار شد.

سعید معادي معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون در امور
استان ها وبازار یابی از 6 طرح اقتصادي شهرستان کرمان

 
بازدید بعمل آورد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، معادي که به منظور ارزیابی عملکرد استان
کرمان به این استان سفر کرده بود در جهت توسعه بازار،
بررسی میزان اثربخشی تسهیلات اعتباري پرداختی،
تعهدات و خدمات بانکی تخصیص داده شده و همچنین

رضایت سنجی مشتریان و امکان تعامل بیشتر و بهتر براي تقویت همکاري به اتفاق گروهی از مدیران ستادي بانک متشکل از احمد
محمدي مدیر امور استان ها و شعب، علی یکتا مدیر امور فناوري اطلاعات و ارتباطات، محمد اسماعیل امیري رئیس اداره کل

 
بازاریابی و مدیر و معاونین اداره شعب استان کرمان از 6 طرح اقتصادي فعال شهرستان کرمان بازدید بعمل آوردند. 

گفتنی است طرح هاي بازدید شده در این سفر شامل: شرکت تعاونی پروفیل فولادي کارمانیا با موضوع فعالیت تولید لوله و پروفیل با
حجم سرمایه گذاري بالغ بر 610،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 65 نفر به صورت مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این

 
بانک به مبلغ 42،700 میلیون ریال و اعتبار اسنادي 233،000 میلیون ریال استفاده نموده اند. 

شرکت کاوش کیمیا باموضوع فعالیت تولید سموم دفع آفات نباتی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 2،900،000 میلیون ریال و اشتغالی

 
بالغ بر 150 نفر به صورت مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 50،000 میلیون ریال استفاده نموده است. 

شرکت الماس کویر با موضوع فعالیت تولید انواع فرش و موکت با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 3،000،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ
بر 180 نفر که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 18،800 میلیون ریال استفاده نموده است. شرکت تولید نوشابه هاي
طبیعی با موضوع فعالیت تولید نوشابه ارگانیک با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 130،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 30 نفر

 
مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 1،000 میلیون ریال استفاده نموده است. 

همچنین شرکت زرکابل با فعالیت تولید انواع کابل مسی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 830،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 180
نفر مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 40،000 میلیون ریال و اعتبار اسنادي 130،620 میلیون ریال استفاده

 
نموده است. 



شرکت پرتو صنعت با موضوع فعالیت تولید قطعات فلزي صنایع و معادن با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 150،000میلیون ریال و
اشتغال بالغ بر 35 نفر مستقیم که به طور متوسط از ضمانت نامه این بانک به مبلغ 12،500 میلیون ریال استفاده نموده است.



تمام روستاهاي مرزي بالاي 20خانوارتحت پوشش اینترنت قرار می گیرند
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وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات گفت: روستاهاي بالاي 20خانوار در مناطق مرزي تحت پوشش اینترنت قرار می گیرند و
روستاهاي اطرافشان نیز از اینترنت برخوردار می شوند. نوشته تمام روستاهاي مرزي بالاي 20خانوارتحت پوشش اینترنت قرار

می گیرند اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات گفت: روستاهاي بالاي
20خانوار در مناطق مرزي تحت پوشش اینترنت قرار می
گیرند و روستاهاي اطرافشان نیز از اینترنت برخوردار می

 
شوند. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از ایرنا محمد جواد آذري
جهرمی روز جمعه در حاشیه بازدید از مناطق مرزي شمال
سیستان و بلوچستان در جمع خبرنگاران با بیان اینکه

تاکنون 2هزار و 500 روستا به شبکه ارتباطات متصل شده است اظهارداشت: یکهزار و 200 روستاي فاقد دسترسی به اینترنت در این

 
استان باقی مانده که در تلاش هستیم اتصال آن ها تا پایان دولت دوازدهم به اتمام برسد. 

وي افزود: تمامی این روستاها به صورت جداگانه بررسی و ظرفیت هاي مورد نیاز آن ها استخراج شده و تعدادي از این روستاها هم

 
نیاز به تصمیم گیري میدانی دارد تا بر این اساس ملاحظات لازم در طراحی ها لحاظ شود. 

وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات بیان کرد: روستاهاي بالاي 20خانوار در مناطق مرزي و روستاهاي همجوارشان از اینترنت برخوردار
می شوند و برخی ایستگاه ها و پایانه هاي مرزي جدید که نیازمند اتصال به شبکه فیبر نوري هستند نیز براي اتصال آن ها برنامه

 
ریزي شده است. 

وي تصریح کرد: با اتصال این مناطق به اینترنت، تفاوتی بین دانش آموزان، دانشجویان و شهروندان ساکن مناطق مرزي و شمال شهر

 
تهران به لحاظ دسترسی به اینترنت وجود نخواهد داشت. 

استاندار سیستان و بلوچستان نیز اجراي طرح هاي زیرساختی مخابراتی را نیاز جدي این استان بویژه براي امور تحصیلی و اشتغال و

 
سایر امور زندگی دانست. 

 
احمدعلی موهبتی اجراي طرح هاي حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات را مستلزم همراهی مردم و همه دستگاه هاي اجرایی دانست. 

وي با بیان اینکه راه اندازي یک سایت با هزینه هاي سنگین ایجاد می شود بیان کرد: مردم از دولت انتظار دارند که اقدامات خوبی
انجام دهد و دولت نیز انتظار دارد که نگهداري از تجهیزات و استفاده از سیستم را متعلق به خودشان بدانند و کمک کنند که این



 
خدمات دوام و بقا داشته باشد. 

به گزارش ایرنا محمدجواد آذري جهرمی به همراه احمدعلی موهبتی استاندار سیستان و بلوچستان صبح امروز با هدف بررسی

 
وضعیت ارتباطی و مخابراتی شمال استان، عازم منطقه سیستان شد. 

وي در جریان سفر به منطقه سیستان از روستاي حسن آباد ورمال، روستاي نورمحمد دشتی نیمروز، روستاي سیادك هیرمند و

 
روستاي قلعه کنگ شهرستان زهک زیرساخت هاي مخابراتی این مناطق بازدید کرد. 

وزیر ارتباطات حدود یک هفته است که در مناطق مختلف سیستان و بلوچستان به سر می برد و از نزدیک مسایل و مشکلات این

 
حوزه را رصد می کند. 

وي در این سفر 10 روزه به سیستان و بلوچستان روند محرومیت زدایی حوزه ارتباطات روستایی و مناطق محروم این استان را

 
پیگیري می کند. 

هدف گذاري اتصال 1200 روستا به شبکه اینترنت، تقویت پوشش جاده اي و ایجاد ارتباطات پایدار از جمله برنامه هاي سفر آذري
جهرمی به سیستان و بلوچستان است.



عرضه زعفران و پسته ایران به اسم اسپانیا و چین
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رئیس اتحادیه صنعت چاپ و بسته بندي گفت: این صنعت با حمایت دولت و تسهیل قوانین، می تواند ضمن جلوگیري از
خام فروشی، با گرفتن سفارش صنایع کشور هاي همسایه، به قطب اول چاپ و بسته بندي در منطقه تبدیل شود. نوشته

عرضه زعفران و پسته ایران به اسم اسپانیا و چین اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

رئیس اتحادیه صنعت چاپ و بسته بندي گفت: این صنعت با
حمایت دولت و تسهیل قوانین، می تواند ضمن جلوگیري از خام
فروشی، با گرفتن سفارش صنایع کشور هاي همسایه، به قطب اول

 
چاپ و بسته بندي در منطقه تبدیل شود. 

به گزارش تجارت گردان ، احمد ابوالحسنی در گفتگو با خبرگزاري
صدا و سیما، با اشاره به اینکه صنعت چاپ و بسته بندي کشور جزو صنایع پیشرو و به روز جهان محسوب می شود، افزود: جلوگیري
از خام فروشی کالا هایی نظیر پسته و زعفران، می تواند ضمن مطرح کردن نشان هاي تجاري ایرانی، موجب افزایش بهره وري و ارز

 
آوري ناشی از صادرات این کالا ها شود. 

وي افزود: امروز زعفران ایرانی با نام زعفران اسپانیایی و پسته ایرانی در بسته بندي چینی به بازار هاي جهان صادر می شود در

 
حالیکه همه این محصولات را می توانیم با اصلاح قوانین صادراتی در کشور بسته بندي و به جهان عرضه کنیم. 

ابوالحسنی افزود: صنعت چاپ و بسته بندي ایران با بهره گیري از توان داخل و دستگاه هاي به روز و با استفاده از آخرین فناوري هاي
دنیا، می تواند در سطح منطقه و جهان حرف هاي زیادي براي گفتن داشته باشد و قادر به ایجاد اشتغال براي عده زیادي از جوانان

 
هستیم. 

وي با اشاره به اینکه ترکیه قطب اول صنعت چاپ و بسته بندي منطقه است افزود: این در حالی است که ایران می تواند این جایگاه را
در صورت حمایت دولت از آن خود کرده و بخش مهمی از سفارش هاي بازرگانان و صنایع کشور هاي منطقه را جذب کند.



کارخانه تولید پودر میکرونیزه بنتونیت جاهد در خراسان جنوبی با تسهیلات

بانک توسعه تعاون به بهره برداري می رسد
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مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان خراسان جنوبی، به همراه فرماندار شهرستان سرایان از دو طرح احداث کارخانه تولید
پودر میکرونیزه بنتونیت در این شهرستان، بازدید کرد. نوشته کارخانه تولید پودر میکرونیزه بنتونیت جاهد در خراسان

جنوبی با تسهیلات بانک توسعه تعاون به بهره برداري می رسد اولین بار در تجارت ...

مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان خراسان جنوبی، به
همراه فرماندار شهرستان سرایان از دو طرح احداث کارخانه
تولید پودر میکرونیزه بنتونیت در این شهرستان، بازدید

 
کرد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، رضا ملائی مدیر شعب استان خراسان
جنوبی، در جریان این بازدیدها، از بهره برداري کارخانه
تولید پودر میکرونیزه بنتونیت جاهد در آینده نزدیک خبر
داد و گفت: بانک توسعه تعاون براي طرح احداث این

کارخانه در منطقه مجاز صنعتی سرایان با ظرفیت تولید سالانه 30 هزار تن، 32 میلیارد و 500 میلیون ریال از محل اعتبارات طرح

 
ملی حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري سرمایه گذاري نموده است. 

وي بابیان اینکه این کارخانه هم اکنون در مرحله تولید آزمایشی می باشد، خاطرنشان کرد: از مزایاي ایجاد این طرح علاوه بر میزان
اشتغال زایی آن می توان به کاربرد محصول در صنایع مختلفی ازجمله تولید فولاد، خوراك دام و طیور، کاشی و سرامیک، مصارف

 
درمانی و چاه هاي ازت و حذف خام فروشی، با توجه به وجود منابع غنی و معادن در منطقه اشاره کرد. 

ملائی در خصوص مشارکت در احداث کارخانه تولید پودر میکرونیزه بنتونیت کوه سنگ یاقوت نیز، با اشاره به ظرفیت 50 هزار تنی
تولید این کارخانه افزود: براي احداث کارخانه کوه سنگ یاقوت در نزدیکی معادن سه قلعه، 36 میلیارد ریال از محل اعتبارات طرح

 
ملی حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري با عاملیت بانک توسعه تعاون سرمایه گذاري شده است. 

همچنین ابراهیم رسولی مقدم فرماندار سرایان در این بازدید که با همراهی سایر مسئولان شهرستانی انجام شد، ضمن ابراز خرسندي
از اجراي طرح هاي کارآمد و اشتغال زا در شهرستان، نقش بانک توسعه تعاون و مدیران استانی و شهرستانی را در پیشبرد این گونه

 
طرح ها مطلوب و بااهمیت ارزیابی کرد. 

گفتنی است با سرمایه گذاري بانک توسعه تعاون در این دو کارخانه زمینه اشتغال براي 36 نفر به طور مستقیم ایجادشده است.



سهم نخست بانک اقتصاد نوین در تولید قطعات خودرو

منبع: بانک برترشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/10/13

اعضاي هیات مدیره انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو در نشستی با مدیرعامل بانک اقتصاد نوین از خدمات
این بانک به شرکت هاي فعال در این صنعت تقدیر کردند.

بانک برتر، در این نشست اصغر خسروشاهی، نایب رئیس این انجمن ضمن قدردانی از خدمات بانک اقتصاد نوین به شرکت هاي
فعال در این صنعت گفت: صنعت قطعه سازي یکی از بزرگ ترین صنایع کشور است که در حال حاضر با ظرفیت کامل خود فعالیت

 
نمی کند، اما با برنامه ریزي هاي انجام شده، در سال آتی با افزایش تولید خودرو در کشور این صنعت نیز مجددا رونق خواهد یافت. 

وي بزرگ ترین مشکل این صنعت را نقدینگی دانست و گفت: خوشبختانه
در سال جاري بانک اقتصاد نوین با مدل خوبی که تعریف کرد، توانست
حمایت هاي بسیار خوبی از شرکت هاي این صنعت انجام دهد و امروز
شاهد ابراز رضایت شرکت هاي طرف همکاري از خدمات بانک اقتصاد نوین
هستیم. در این نشست علیرضا بلگوري، مدیرعامل بانک اقتصاد نوین گفت:
بانک اقتصاد نوین شرکت هاي تولیدي و صنعتی را به معنی واقعی کلمه
شرکاي استراتژیک خود می داند و در این راستا تلاش کرده است در

روزهاي سخت مشتریان خود را همراهی کند. وي حمایت از تولید و اشتغال ملی را مهم ترین رسالت بانک ها در شرایط فعلی کشور
دانست و افزود: سعی کرده ایم با برقراري ارتباط نزدیک با مشتریان، شناخت بیشتري نسبت به صنعت و فضاي کسب وکار ایشان

حاصل کنیم تا بتوانیم در کوتاه ترین زمان ممکن بهترین راه حل را به آنها ارائه کنیم.



هواپیماهاي سبک از زرندیه راهی سراسر کشور می شوند

منبع: تین نیوزشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/10/13

مجري و سرمایه گذار پروژه شهرك فرودگاهی و هوانوردي عمومی پرندك زرندیه از پیشرفت 60 درصدي احداث این شهرك
فرودگاهی خبر داد و گفت: با تمهیدات اتخاذ شده، بزودي نخستین پرواز توسط هواپیماهاي سبک از این فرودگاه صورت

خواهد گرفت.

تین نیوز مجري و سرمایه گذار پروژه شهرك فرودگاهی و هوانوردي عمومی پرندك زرندیه از پیشرفت 60 درصدي احداث این
شهرك فرودگاهی خبر داد و گفت: با تمهیدات اتخاذ شده، بزودي نخستین پرواز توسط هواپیماهاي سبک از این فرودگاه صورت

 
خواهد گرفت. 

به گزارش تین نیوز، کاپیتان محمد مطلق در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، به پیشرفت فیزیکی احداث شهرك فرودگاهی پرندك اشاره
کرد و افزود: طرح احداث شهرك فرودگاهی پرندك با اخذ مجوزهاي لازم از مراجع ذیصلاح استانی و کشوري(نظامی و غیر نظامی) از

 
سال 1396 آغاز و در دو فاز تعریف شده است. 

وي بیان کرد: در فاز نخست، با پیشرفت 60 درصدي، در مجموع، بخشی از سطوح پروازي، احداث ساختمان اداري و عملیات پروازي،
Emergency کنترل بحران ها (EOC)لابی فرودگاه، ساختمان ورودي اصلی فرودگاه، حوزه حراست و مرکز فرماندهی
Operation Center راه اندازي شده است. این فرودگاه در فاز دوم نیز با ارتقاي کاربري ها به یک فرودگاه سبک با هواپیماهاي

 
زیر 19 نفر و حمل بار تبدیل خواهد شد. 

کاپیتان مطلق در ادامه گفت: بنا به تصمیمات اخیر سازمان هواپیمایی کشوري در جلسه کمیته هوانوردي عمومی مبنی بر بررسی
شرایط تسهیل ورود وسایل پرنده هوانوردي در کشور، اجراي این پروژه بستري مناسب براي ایجاد قطب هوانوردي و فرودگاهی در

 
منطقه ایجاد خواهد کرد. 

وي اظهار کرد: این فرودگاه از تمامی استانداردهاي فرودگاهی، امنیتی و عملیاتی، فنی و مهندسی برخوردار بوده و با فعال شدن
زیرساخت هاي لازم در این مجموعه، امکان حضور فعالان و شرکت هاي دانش بنیان براي فعالیت در حوزه هاي محیط زیست،
کشاورزي و خدماتی در آینده فراهم خواهد شد و با ایجاد رشد اقتصادي سبب اشتغال به خصوص در استان مرکزي و شهرستان هاي

 
ساوه و زرندیه و همچنین جلوگیري از خروج منابع ارزي از کشور خواهد شد. 

مطلق، امدادرسانی در مواقع بحران به استان تهران را از مهمترین اهداف راه اندازي این مجموعه عنوان کرد و گفت: تامین زیرساخت
ها و چیدمان صحیح ساختاري مجموعه هوانوردي و همکاري مسئولین مربوطه موجب تسهیل و تسریع در بهره برداري از آن خواهد

 
شد. 

وي بیان کرد: پرندك در شمالی ترین نقطه استان مرکزي واقع شده و پرندك اولین شهر استان مرکزي از سمت تهران محسوب می

 
شود و توجه ویژه براي توسعه آن در ابعاد گوناگون ضروري است. 



مطلق با اشاره به اینکه فعالیت هاي هوانوردي عمومی در کشور توان رقابت پذیري ایران را در منطقه افزایش می دهد، گفت: طرح
احداث شهرك فرودگاهی و خدمات هوانوردي گردشگري پرندك از سال 1396 در دستور کار قرار گرفت و با اخذ موافقت هاي لازم از

 
مراجع ذیصلاح کشوري، کار واگذاري زمین براي این پروژه در دو فاز مجزا در حال اجرا شدن است. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/10/13

دنیاي معدن - مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت این شرکت که در سالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل
دستــورالعــمل هــاي بــهـداشـتـی بــرگــزار شــد، گفـت: خوشبختانه علی رغم همه محدودیت هاي موجود در تأمین

منابع انرژي و گاز و شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه همچنان بر مدار موفقیت و سوددهی است.

به گزارش دنیاي معدن، حمیدرضا عظیمیان با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در سال هاي گذشته همواره با چالش هاي سختی
ازجمله تحریم ها و محدودیت هاي داخلی، مانند کمبود سنگ آهن، کاهش عرضه برق، آب و گاز و مواد اولیه و از ماه هاي پایانی سال
گذشته نیز با شیوع بیماري کرونا مواجه بوده است، گفت: به یاري خداوند و با اتخاذ تدابیر و برنامه ریزي هاي دقیق در هر حوزه و با

 
تلاش مدیران و کارکنان دلسوز و باانگیزه شرکت، توانسته ایم بر مشکلات فائق آییم. 

وي در ادامه ضمن قدردانی از دستاوردهاي کارکنان در حوزه معاونت بهره برداري و اشاره به دستاوردهاي شرکت طی 9 ماه اخیر و
همچنین با مقایسه آمار تولید در این مدت نسبت به مدت مشابه سال قبل، از افزایش 10 درصدي تولید در واحد گنــدله سازي خبر
داد و گفت: در 9 ماه نخست امسال، تولید گندله به میزان 5 میلیون و 598 هزار تن محقق شده است. با پیگیري هاي انجام شده،
وضعیت موجودي مواد اولیه در شرکت به شرایط مطلوب تري رسیده است، اما باید براي رسیدن به شرایط پایدار همچنان تلاش و

 
برنامه ریزي کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه ضمن اشاره به رشد بسیار خوب عملکرد واحدهاي احیا مستقیم 1 و 2 گفت: تولید این واحدها در نه
ماهه سال گذشته به 5 میلیون و 135 هزار تن آهن اسفنجی رسید. این در حالی است که در همین 9 ماه سال 99، کارکنان پرتلاش
این واحدها توانستند با تحقق 105 درصد برنامه و با رشد 14 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل، به تولید 5 میلیون و 873 هزار

 
تن آهن اسفنجی دست یابند که در نوع خود یک رکورد ارزشمند محسوب می گردد. 

وي با اشاره به میزان تولید فولاد خام در این بازه زمانی تصریح کرد: در نه ماهه سال گذشته، 4 میلیون و 895 هزار تن تختال تولید
شده بود، درحالی که در پایان 9 ماه نخست امسال، با تحقق 109 درصدي برنامه سالانه و با 11 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل، به عدد 5 میلیون و 456 هزار تن رسیده ایم. 

مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه به یاري خداوند و همت کارکنان عبور از مرز 7.2 میلیون تن تولید و ثبت یک رکورد ارزشمند
دیگر در پایان سال دور از دسترس نخواهد بود، گفت: در سال جهش تولید از همه مدیران و کارکنان شرکت می خواهم که با همدلی

 
و تلاش بیشتر در این مسیر گام بردارند. 

او با اشاره به عملکرد نه ماهه ناحیه نورد گرم گفت: در این ناحیه به دلیل تغییر ترکیب ابعادي و کیفی سفارش ها و همچنین توقف
ده روزه در قفســه R3 حــدود 1.5 درصــد از برنامــه عقب هستیــم؛ بااین حال با ثبت تولید 3 میلیون و 859 هزار تن، نسبت به

 
مدت مشابه سال قبل حدود 2 درصد بیشتر از برنامه تولید کرده ایم. 

وي در ادامه عملکرد ناحیه نورد سرد را نیز بسیار خوب ارزیابی و خاطرنشان کرد: کارکنان این ناحیه در 9 ماه نخست سال جاري به



تولید یک میلیون و 215 هزار تن و یک درصد رشد تولید نسبت به مدت مشابه سال قبل دست یافتند. سال گذشته در این بازه
زمانی 1 میلیون و 204 هزار تن تولید محقق شده بود. امسال در طی این مدت با تحقق 102 درصد برنامه، به تولید 1 میلیون و 215

 
هزار تن دست یافته ایم و پیش بینی می شود تولید در این ناحیه از یک میلیون و 400 هزار تن محصول فراتر رود. 

مدیرعامل فولاد مبارکه از انجام عملیات نوسازي ماشین ریخته گري شماره 1 در مجتمع فولاد سبا خبر داد و گفت: برخی محدودیت
ها و به روزرسانی اتوماسیون این خط و همچنین انجام سایر برنامه هاي تعمیراتی که چابک سازي مجتمع فولاد سبا را در پی خواهد

 
داشت، تولید به میزان 15 درصد کاهش داشته که قابل جبران است. 

وي جمع کل موجودي نهایی را با سفارش هایی که به تدریج از شرکت فولاد مبارکه خارج خواهد شد به میزان 274 هزار تن ارزیابی
کرد و گفت: از این مقدار 49 هزار تن سهم نورد سرد، 41 هزار تن نورد پیوسته مجتمع فولاد سبا، 64 هزار تن نورد گرم و 120 هزار

 
تن متعلق به فولادسازي است. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه سخنان خود گفت: در ماه گذشته فروش شرکت از مرز 50 هزار میلیارد تومان عبور کرد. این اعداد در
شرایطی که شرکت فولاد مبارکه در تحریم به سر می برد، براي بازار سرمایه، سهام داران و ذي نفعان شرکت بسیار امیدوارکننده

 
است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود ضمن قدردانی از اقدامات معاونت خرید شرکت اظهار داشت: خوشبختانه درخصوص موجودي

 
الکترود گرافیتی نیز موجودي شرکت بسیار خوب است و براي حدود سه سال آینده در این حوزه با مشکلی مواجه نخواهیم بود. 

وي با تأکید بر اهمیت کیفیت کنسانتره ورودي و میزان موجودي سنگ آهن نرمه و زبره شرکت تصریح کرد: همچنان که پیش از این

 
تأکید شد، باید در این حوزه ها معاونت خرید با قوت و برنامه هاي دقیق و اثربخش به فعالیت هاي خود ادامه دهد. 

مهندس عظیمیان با اشاره به دستاوردهاي حوزه فروش فولاد مبارکه گفت: امسال متأسفانه برخی افراد با دادن آدرس هاي غلط این
حوزه را با چالش هاي متعددي روبه رو کردند. تلاش کردیم با اقدامات و ارائه راهکارهاي متعدد آرامش را به بازار برگردانیم و با حضور
مؤثر در تنظیم شیوه نامه توانستیم نظرهاي سازنده خود را به مسئولین انتقال دهیم و اعتبار و برند فولاد مبارکه را به شایستگی حفظ

 
کنیم. 

وي با رد صریح برخی شایعات درباره مشکلات فولاد مبارکه در حوزه تأمین منابع مالی خاطرنشان کرد: این شایعات را به شدت
تکذیب و اعلام می کنم فولاد مبارکه نه در زمان بنده، بلکه در زمان هیچ کدام از مدیران عامل قبلی نیز بدهی نداشته است. این امر

 
ناشی از قدرت شرکت بوده و حداکثر بهره وري را با مدیریت مالی خود داشته است. 

مهندس عظیمیان در ادامه گفت: معاونت اجراي پروژه ها نیز در این مدت با به ثمر رساندن پروژه هاي موردنظر در داخل و خارج از

 
فنس و محدوده جغرافیاي شرکت به خوبی ایفاي نقش کرده است. 

به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، معاونت سرمایه گذاري و امور شرکت ها در فولاد مبارکه به تازگی ایجاد شده، بااین حال عملکرد

 
خوبی داشته و همکاران این حوزه به خوبی منافع شرکت را دنبال می کنند. 

وي در ادامه تصریح کرد: معاونت معدن نیز در این شرکت فعالیت هاي بسیار خوبی در زمینه تأمین مواد اولیه و سنگ آهن شروع



 
کرده است و پیش بینی می شود این اقدامات به زودي اثربخشی خود را براي سازمان هویدا خواهد کرد. 

مــدیــــرعامل فــــولاد مبــــارکه در بـخش بعــدي سخـنــان خــود از تشکیل چهارمین هلدینگ در فولاد مبارکه خبر داد و
گفت: در کنار هلدینگ هاي فولاد متیل، آتیه و توکا، هلدینگ مالی نیز که مجموعه اي از چندین شرکت در بازار سرمایه، سبدگردانی

 
و کارگزاري و... است تشکیل شده است. 

وي از آمادگی فولاد مبارکه براي تأمین مالی بخشی از پروژه هاي مهمی که باعث توسعه و پیشرفت کشور و اشتغال زایی خواهد شد،
خبر داد و گفت: این شرکت در تأمین مالی پروژه هایی که در سطح ملی، توسعه را به همراه دارد و همچنین براي اجراي پروژه نورد

 
گرم شماره 2 خود آمادگی کامل دارد. 

او در ادامه با اشاره به اهمیت اجراي طرح تحول دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه گفت: پروژه هوشمندسازي فولاد مبارکه این شرکت
را در کلاس تکنولوژي هاي پیشرفته جهان قرار خواهد داد که تعداد کمی از شرکت ها در این سطح قرار دارند. عزم شرکت در این

 
زمینه جزم است. 

مهندس عظیمیان با اشاره به عملکرد درخشان شرکت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی تصریح کرد: شرکت در این زمینه نیز آثار
بسیار خوبی در جامعه برجاي گذاشته است. به عنوان مثال، در حوزه کرونا یکصد میلیارد تومان از منابع شرکت را پس از اخذ
مجوزهاي قانونی، به مساعدت به بیمارستان ها و مراکز بهداشتی براي خرید تجهیزات درمانی و مواد ضدعفونی کننده اختصاص داده
است. تاجایی که به اذعان معاون اول ریاست جمهوري، در این حوزه، فولاد مبارکه با سایر سازمان هاي مشابه فاصله بسیار زیادي
دارد. فولاد مبارکه به منظور تعهد به مسئولیت هاي اجتماعی خود، در شرایط ویژه اقتصادي ناشی از تحریم ها و شیوع ویروس کرونا،

 
با افتخار در خدمت هم وطنان و به ویژه کادر درمان بوده است و اساسا این اقدامات را وظیفه ملی خود می داند. 

وي در همیــن خصــوص از تحــویــل 70 تــن اکسـیــژن رایــــگان بـــه بیمارستان هاي درمانگر بیماران کرونا در هر روز خبر
داد و گفت: با این اقدام، علاوه بر تأمین اکسیژن موردنیاز بیماران بستري در بیمارستان هاي 15 استان، سعی کرده ایم دست

 
سودجویان و دلالان را نیز در این حوزه کوتاه کنیم. 

به گفته مهندس عظیمیان، از آغاز سال تحصیلی جدید، فولاد مبارکه در بخش دیگري از تعهدات خود و در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی شرکت، با هماهنگی کمیته امداد امام خمینی (ره)، 1600 تبلت به دانش آموزان کم برخوردار و نیازمند اهدا کرده و این

 
خدمتِ بی منت نیز از افتخارات شرکت است. 

وي با تأکید بر اینکه آینده فولاد مبارکه تا حد زیادي به عملکرد معاونت هاي امور معادن و تکنولوژي بستگی دارد گفت: در شرایطی
که معدن کاران، به جاي توسعه معادن به فولادسازي روي آورده اند و فولادسازان را با چالش هاي جدي مواجه کرده اند، معاونت
معدن وظیفه خطیري در تأمین پایدار سنگ آهن موردنیاز شرکت بر عهده دارد. همچنین در خصوص معاونت تکنولوژي فولاد مبارکه
نیز باید گفت اگر فولاد مبارکه به تکنولوژي روز دنیا نرسد و نتواند سبد محصولات خود را توسعه دهد و آن ها را با قیمت رقابتی در
سطح جهانی به دست مصرف کننده برساند، با مشکل روبه رو خواهد شد. به همین دلیل به روز شدن تکنولوژي یکی از موارد بسیار

 
ضروري براي فولاد مبارکه است. 

وي در بخش پایانی سخنان خود فرارسیدن 23 دي ماه، سالروز افتتاح شرکت فولاد مبارکه را به همه کارکنان و ذي نفعان شرکت
تبریک گفت و اظهار امیدواري کرد: با تلاش و جدیت هرچه تمام تر در پایان سال شاهد دست یافتن به درخشان ترین عملکرد



 
شرکت باشیم. 

شایان ذکر است در این جلسه، مختار بخشیان، معاون بهره برداري فولاد مبارکه، حسین مدرسی فر، مدیر ایمنی، بهداشت و محیط
زیست شرکت و رسول سراییان مدیرعامل شرکت ایریسا به ترتیب درخصوص دستاوردهاي شرکت در حوزه هاي بهره برداري، ایمنی و

روند پیشرفت اجراي طرح تحول دیجیتال در فولاد مبارکه مباحثی مطرح کردند که مورد توجه حاضران قرار گرفت.



بازدید مدیر کمیته امداد امام خمینی(ره) باشت از کارخانه خوراك دام، طیور

و آبزیان « فدك »+تصاویر

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/10/13

رئیس کمیته امداد امام خمینی باشت به همراه جمعی از کارشناسان این اداره از کارخانه در حال ساخت تولید خوراك دام،
طیور و آبزیان خان احمد باشت بازدید کرد

کبنا ؛رئیس کمیته امداد امام خمینی باشت به همراه جمعی از کارشناسان این اداره از کارخانه در حال ساخت تولید خوراك

 
دام، طیور و آبزیان خان احمد باشت بازدید کرد. 

سید عبدالحمید ولی پور در حاشیه این دیدار به کبنا نیوز گفت: باید تشکر ویژه اي داشته باشیم از دکتر سید مهدي محمدي سرمایه
گذار صاحب نام و دلسوز شهرستان هاي گچساران و باشت که زمینه اشتغال و کسب و کار را براي جوانان باشت و همچنین زمینه

 
تشویق سرمایه گذاران براي ایجاد کارگاه هاي تولیدي را ایجاد و فراهم کرده است. 

 
ولی پور افزود: پیشرفت و روندکار ساخت کارخانه تولید خوراك دام، طیور و آبزیان فدك بسیار خوب می باشد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) باشت خاطر نشان کرد: با دکتر سید مهدي محمدي سرمایه گذار این کارخانه توافق بعمل آمد در
صورت جذب فرزندان مجرد و همچنین سرپرستان خانوار تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی باشت، بیمه شخص بر عهده کمیته

 
امداد باشد و یا به ازاء هر نفر جذب در کارخانه، کمیته امداد مبلغ 50 میلیون تومان به کارفرما پرداخت کند. 

 
تصاویر کوچک 

 
تصاویر بزرگ 

 
اسلاید تصاویر 

 تصاویر بازدید مدیر کمیته امداد امام خمینی(ره) باشت از

 
کارخانه خوراك دام، طیور و آبزیان « فدك » 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 



تغییر نام منطقه منبع آب به اهواز به کوي شهید سلیمانی

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/10/13

امید خوزستان: به گزارش جنوب فردا دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع
آب اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در

سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از (...)

 
 

امید خوزستان: به گزارش جنوب فردا دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب
اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی

 
کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از (...) 

امید خوزستان: به گزارش جنوب فردا دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب
اهواز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی
کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا

 
کند. 

 
در جریان این بازدید با تصمیم ساکنان محله، نام منطقه منبع آب، به محله شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در جریان این بازدید گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا
کارآفرینی نمونه باشد و من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم و باید دست به دست هم بدهیم تا آبادانی

 
وپیشرفت ایران را رقم بزنیم. 



 
 

 
 -
-



اشتغالزایی و کارآفرینی با تسهیلات صندوق کارآفرین امید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/10/13

صندوق کارآفرینی امید امسال، 39 میلیارد ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در روستا ها و جلوگیري از مهاجرت روستاییان
به شهر ها پرداخت شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ مدیر صندوق کارآفرینی امید
استان مرکزي گفت: 39 میلیارد ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در
روستا ها و جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهر ها پرداخته شده است.

محمد امامی افزود: 55 میلیارد و 400 ملیون ریال نیز در قالب 336 فقره
تسهیلات از محل منابع داخلی صندوق براي ایجاد اشتغال و کاهش نرخ

 
بیکاري در جامعه پرداخت شده است. 

او اظهار داشت: هفت میلیارد و 900 میلیون ریال نیز در قالب 56 فقره تسهیلات در قالب تفاهم نامه با نهاد هاي حمایتی به

 
مددجویان این نهاد ها پرداخت شده است. 

او ادامه داد: 25 میلیارد و 700 میلیون ریال نیز در قالب تسهیلات ضروري و 117 میلیارد و 24 میلیون ریال در قالب 390 فقره

 
تسهیلات به سپرده گذاران صندوق کار آفرینی امید استان مرکزي پرداخت شده است. 

استان مرکزي داراي 12 شهرستان، 33 شهر، 66 دهستان، یکهزار و 273 آبادي داراي سکنه، بیش از یک میلیون و 400 هزار نفر
جمعیت دارد.



اشتغالزایی و کارآفرینی با تسهیلات صندوق کارآفرین امید

منبع: افقشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/10/13

صندوق کارآفرینی امید امسال، 39 میلیارد ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در روستا ها و جلوگیري از مهاجرت روستاییان
به شهر ها پرداخت شده است. نوشته اشتغالزایی و کارآفرینی با تسهیلات صندوق کارآفرین امید اولین بار در سایت خبري

تحلیلی افق. پدیدار شد.



دانشگاه علوم پزشکی از فعالان بخش خصوصی سلامت حمایت می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/10/13

کرمانشاه- ایرنا- مسوول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با اعلام اینکه این دانشگاه از فعالان بخش خصوصی
سلامت به شیوه هاي مختلف حمایت می کند، گفت: در این راستا دانشگاه قصد دارد بیشترین جذب را در طرح مشوق بیمه

اي براي فعالان حوزه سلامت داشته باشد.

کرمانشاه- ایرنا- مسوول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی
کرمانشاه با اعلام اینکه این دانشگاه از فعالان بخش
خصوصی سلامت به شیوه هاي مختلف حمایت می کند،
گفت: در این راستا دانشگاه قصد دارد بیشترین جذب را در
طرح مشوق بیمه اي براي فعالان حوزه سلامت داشته

 
باشد. 

«محمد رشیدي» روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: یکی از برنامه هاي دولت، حمایت از اشتغال کارگاه
هاي اقتصادي بخش خصوصی و تعاونی در قالب طرح

 
مشوق هاي بیمه اي است. 

 
به گفته او، این طرح به منظور تشویق و ترغیب کارفرمایان براي به کارگیري دانش آموختگان دانشگاهی است. 

وي اظهار داشت: در این طرح حق بیمه سهم کارفرما به علاوه سه درصد سهم بیمه بیکاري (در مجموع به میزان 23 درصد حداقل
دستمزد تعیین شده از سوي شوراي عالی کار) مربوط به نیروي کار جدید جذب شده حداکثر تا 2 سال، ماهانه از سوي وزارت تعاون

 
کار و رفاه اجتماعی به حساب کارفرما مستقیماََ واریز می شود. 

مسوول کارآفرینی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه در ادامه گفت: با بهره گیري از طرح مشوق بیمه اي، کارفرمایان می توانند هر

 
میزان نیروي کار جدید مورد نیاز خود را بدون محدودیت جذب کنند. 

رشیدي افزود: شرایط کارفرما براي بهره مندي از مزایاي این طرح، داشتن مجوز فعالیت از مراجع رسمی کشور، دریافت کد کارگاهی

 
تامین اجتماعی و ثبت نام در سامانه مشوق بیمه اي به آدرس Moshavegh.mcls.gov.ir است. 

وي تصریح کرد: شرایط نیروي کار این طرح نیز، داشتن تحصیلات لیسانس و بالاتر، داشتن سن کمتر از 38 سال (مدت زمان خدمت

 
وظیفه به حداکثر سن افراد ذکور اضافه می شود) و حداکثر سابقه بیمه 36 ماه است. 

استان کرمانشاه با 2 میلیون نفر جمعیت داراي بیش از هزار واحد تولیدي و صنعتی با اشتغالزایی 30هزار نفر است. 



 
در این استان 765 هزار نفر معادل 39.2 درصد زیرپوشش بیمه تامین اجتماعی قرار دارند. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی کرمانشاه 

 
- اشتغال زایی 
- بیمه بیکاري



نقش عشق به سردار سلیمانی در تار و پود فرش

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/10/13

 خبرگزاري فارس ـ ایمن سادات موسوي نژاد: «واالله واالله
واالله این خیمه اگر آسیب دید، بیت االله الحرام و مدینه حرم رسول االله(ص) و نجف، کربلا، کاظمین، سامرا و مشهد باقی نمی ماند؛

 
قرآن آسیب می بیند. 

خداوندا! تو را شکرگزارم که پس از عبد صالحت خمینی(ره) عزیز، مرا در مسیر عبد صالح دیگري که مظلومیتش اعظم است بر
صالحیتش، مردي که حکیم امروز اسلام و تشیّع و ایران و جهان سیاسی اسلام است، خامنه اي عزیز ــ که جانم فداي جان او باد ــ

 
قرار دادي. 

امروز قرارگاه حسین بن علی(ع)، ایران است. این ولایت، ولایت علی بن ابی طالب(ع) است و خیمه او خیمه حسین فاطمه است، دور

 
آن بگردید.» 

این عبارات بخشی از وصیت نامه سردار سلیمانی است که خدیجه شفیعی با صدایی رسا همراه بغض بر زبان جاري کرد و از مردم

 
خواست گنجینه سخنان این شهید بزرگوار را سرلوحه خود قرار دهند. 

وي با وجود آنکه وضعیت جسمانی اش به دلیل بیماري آرتروز چندان مساعد نیست ولی با بافتن قابی که دلنوشته اي بر آن نقش

 
بسته، عشق و علاقه خود را به سردار سلیمانی نشان داده است. 



 
 

 
  

وي درباره لحظاتی که مشغول بافتن قاب دلنوشته سردار بود، می گوید: زمانی که این قاب را می بافتم حاج قاسم سلیمانی را نظاره
گر می دانستم. در هر رج این قالی تلاوت قرآن و ذکر صلوات داشتم و در هنگام بافت این قاب همراه شهدا و حاج قاسم سلیمانی و

 
ابومهدي مهندس بودم. 

 
متنی که بر این قاب فرش نقش بسته این است: 

 
به عهد خود با خدا وفا کردید       

 
همه را به سوگ خود مبتلا کردید 

 
با گذشت و ایثار و از خودگذشتگی 

 
راهتان را براي همه یک پیام کردید 



 
اي شهیدان عزیز 

 
سردار قاسم سلیمانی، ابومهندس مهدي 

 
جانمان فدایتان 

 
قربان مهربانی و لطف و صفایتان 

 
هرگز نتوانیم جبران کنیم این همه وفایتان 

 
جان ما به قربان خانواده داغدارتان 

 
رهبر دعاي صبر کرد 

 
 بهر فرزندان شجاعتان 

 
 جان شفیعی فداي پیکر تکه تکه شده 

 
 ز شمر بی حیاي زمانتان 



 
 

 
  

شفیعی معتقد است: مردم باید به سردار سلیمانی تأسی کنند و بدانند در چه عرصه اي قدم می گذارند. هدف سردار این بود که همه

 
با یکدیگر متحد و مهربان باشند. کارها را اصلاح کنند و تذکرات لازم را به یکدیگر بدهند. 

وي با بیان اینکه سردار سلیمانی همیشه پشتیبان مردم بود، می گوید: او با عشق و علاقه اي که به مردم داشت از مردم دفاع می کرد
بنابراین سبب شد عشق و علاقه اش در دل و قلب مردم جا بگیرد زیرا مردم می دانند او براي مردم جانش را به خطر می انداخت و

 
مدت ها در جبهه به یاد مردم جان خود را به خطر انداخت و حتی مردم برایش اولویت داشتند. 

این بانوي خیر می گوید: این رفتار سردار سبب شد که مردم او را به اندازه خانواده خودشان دوست داشته باشند زیرا پشتیبان رهبري

 
بود. 

خدیجه شفیعی از سن 20 سالگی مسیر کمک به دیگران را انتخاب کرد و روز به روز در این بخش تلاش بیشتري داشت و حتی در
نخستین سال هاي ازدواجش کمک رسان بانوان مسن بود و در کارهاي منزل به آنها کمک می کرد و کارهاي شخصی آنها را انجام

 
می داد. 

نوع دوستی و کمک به همنوع با زندگی اش عجین شده و رنگ شادمانی و شعف بر چهره هاي غمگین می پاشد و از هیچ کمکی در
این زمینه دریغ نمی کند به طوري که در راستاي آرمان هاي خود خیریه امام رئوف(ع) را در سال 90 ثبت کرده است. 



خانه به دوشی مستأجران از جمله دغدغه هاي او بوده است به طوري که با پیگیري که انجام داد 200 خانواده در پردیسان قم صاحب

 
خانه شدند. 

تشکیل هیأت 14 معصوم از دیگر فعالیت هاي این بانوي خیر است , با کمک خیران این هیأت، جهیزیه اي براي تعدادي نوعروس

 
تهیه شد. 

15 سال رسیدگی به امور نیازمندان در مسجد امام علی در کارنامه این بانوي بزرگوار ثبت شده و حتی در زمینه اشتغال زایی فعالیت
داشته به طوري که به 50 نفر به طور رایگان قالیبافی آموزش داده است. آموزش پخت غذا و نان سنتی و تهیه ترشی از دیگر اموري

 
است که در راستاي کارآفرینی از سوي او انجام شده است. 

 
وي می گوید: 350 خانوار از نظر نیازمندي تحقیق شدند و مورد پالایش قرار گرفتند تا کمک ها به طور هدفمندتر توزیع شود. 

وي که از همان اوایل جوانی اش دستگیر مردم بود و هر کمکی از دستش برمی آمده براي انسان هاي ضعیف انجام داده است، معتقد

 
است: اگر هر کس ابتدا جویاي احوال اطرافیان و خانواده خود باشد و از آنها شروع کند؛ بسیاري از مشکلات حل می شود. 

هر کس به اندازه توان خود می تواند به دیگران کمک کند و او را در مسیر رشد قرار دهد تا فرد روزنه امیدي در دلش بیابد و در

 
مسیر حل مشکلش گام بردارد. 

سردار سلیمانی نمونه و اسوه کمک به نیازمندان و ضعیفان بودند و از آنها دلجویی می کردند. بر وحدت بین اقشار مختلف تأکید

 
داشتند تا مردم با یکدیگر رفتار صحیح داشته باشند.  

 
خدا نیز عاشق بندگانی است که براي خوشحالی هم نوع خود تلاش می کنند و عشق آنها را در دل دیگران قرار می دهد. 

انتهاي پیام/78003



فیلترینگ اینستاگرام موجب فاجعه می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/10/13

تهران - ایرنا - حجت الاسلام حسینی پژوهشگر دینی در شصت و دومین جلسه از سلسله نشست هاي «نقد و اندیشه» فیلتر
تلگرام را عاملی براي انحراف و پنهانکاري اعلام کرد و افزود: اگر اینستاگرام هم فیلتر شود در کشور فاجعه به وقوع می

پیوندد.

تهران - ایرنا - حجت الاسلام حسینی پژوهشگر دینی در
شصت و دومین جلسه از سلسله نشست هاي «نقد و
اندیشه» فیلتر تلگرام را عاملی براي انحراف و پنهانکاري
اعلام کرد و افزود: اگر اینستاگرام هم فیلتر شود در کشور

 
فاجعه به وقوع می پیوندد.   

شصت و دومین جلسه از سلسله نشست هاي «نقد و
اندیشه» با موضوع «آسیب شناسی شبکه هاي اجتماعی در
فضاي مجازي» با حضور «حجت الاسلام سید محمد
حسین حسینی» پژوهشگر دینی و روانشناس و «محمدرضا

 
پویافر» جامعه شناس فرهنگی و عضو هیات علمی دانشگاه علوم انتظامی امین برگزار شد. 

حجت الاسلام حسینی، پژوهشگر دینی در این نشست که در وزارت ارتباطات برگزار شد، با اشاره به اینکه تمام تلاش ما بر این است
که اگر فردي ما را نقد می کند باید اجازه بدهیم که نظر او در صفحه باقی بماند و آن را حذف نکنیم، گفت: کسانی که در صفحات

 
اینستاگرام نظر می گذارند دو دسته هستند، دسته اول افرادي که طرفدار شما هستند و دسته دوم کسانی که با شما زاویه دارند. 

حسینی با اشاره به اینکه باید اول مشخص کنیم که هدف از مدیریت فضاي مجازي چه هست، افزود: هدف سیاست گذاران براي
مدیریت این فضا، کنترل کودکان و نوجوانان و حفظ آنها از خطرات آن است ولی اینکه چگونه می خواهیم مدیریت بکنیم موضوع

 
مهمتري است. 

این فعال فضاي مجازي با بیان اینکه نمی توان با فیلترینگ مدیریت کرد، ادامه داد: کنترل افراد از بیرون از نظر روانشناسی به شدت

 
ناکارآمد است و نمی توان با ضرب و زور کسی را کنترل کرد. 

وي افزود: روش آگاه کردن افراد بسیار مهم است. با فیلتر کردن، بستن و کنترل کردن نمی توان جواب گرفت. بلکه این فضا را با

 
آموزش و فرهنگ سازي می توان کنترل کرد. 

حسینی با تاکید بر اینکه یکی دیگر از روش هاي کنترل این فضا آگاهی دادن به والدین است، گفت: والدینی که هیچ آشنایی با
اینستاگرام ندارند و حتی کار کردن با گوشی هوشمند را بلد نیستند اگر آموزش ببینند می توانند به کنترل این فضا کمک کنند. 



این روانشناس و پژوهشگر دینی با اشاره به اینکه والدینی که آگاهی خود را با کمک روانشناسان بالا می برند می توانند با شیوه هاي
رفتاري به فرزندان خود براي حل مسایل و مشکلات در این فضا کمک کنند، تصریح کرد: براي مدیریت این فضا به جاي تغییر به
دنبال تاثیر باشیم. فاعلِ تغییر دیگران هستند، شما هیچوقت روي دیگران نمی توانید تغییر ایجاد کنید چون او یک شخصیت مستقل

 
دارد و در صورت فشار آوردن فرد به جاي تغییر رفتار به پنهانی انجام دادن کارها روي می آورد که در نوجوانان فاجعه است. 

حسینی فاعل تاثیر را، خود فرد دانست و گفت: وقتی به دنبال تاثیر می رویم به دنبال آن کارآمدي به وجود می آید و نتایج بهتري
می توان گرفت. تا وقتی یه دنبال این نباشیم که من چگونه می توانم در این فضا بر روي نوجوان و فرزند خود تاثیر گذار باشم به

 
نتیجه نخواهیم رسید. 

وي با اشاره به اینکه «من» تاثیر گذار در فضاي مجازي همه هستند و هیچکس نباید مسئولیت گریزي کند و نوك پیکان را باید به
سمت خود بگیرد تا تاثیر گذار باشد، افزود: اگر من بگویم تقصیر والدین است که در تربیت و کنترل فرزندان خود کوتاهی کرده اند،

 
باید بپرسم من چگونه بر روي آنها تاثیر بگذارم و آنها را آموزش بدهم. 

سید محمد حسین حسینی با اشاره به اینکه فضاي مجازي تبعات گوناگونی دارد، گفت: یک بخش تاثیرات فضاي مجازي بر حوزه
فردیت، انزواي افراد و گذر و تغییرات جامعه است و بخش دوم تولید محتوا براي این فضا است. حضور در این حوزه، یک قدرت است و

 
اگر الان از خودمان بپرسیم باید این فضا را قبول کنیم یا نه؟ در پاسخ باید بدانیم که پذیرفتن و نپذیرفتن این فضا چه تبعاتی دارد. 

این روانشناس با بیان این که اگر شما فضاي مجازي را کنار بگذارید و از آن بیرون بیایید فقط خودتان را از این فضا محروم کرده اید،
تصریح کرد: اوایل حضور فضاي مجازي حوزه علمیه با آن مخالف بود ولی الان شاهد حضور حداکثر حوزه در این عرصه هستیم، زیرا

 
این فضا، فضاي قدرت است و اگر براي آن تولید محتوا نکنی، مخالف تو از این تریبون استفاده می کند. 

حسینی با اشاره به فیلتر تلگرام و تبعات آن براي تولید کنندگان محتواي دینی در این فضا گفت: افراد زیادي که در این حوزه به
تولید محتوا با هزینه هاي بالا می پرداختند با فیلتر تلگرام دلزده شدند زیرا هیچکدام از پیام رسان هاي داخلی مخاطب تلگرام را

 
نداشتند و عملا هزینه کردهاي این افراد بی نتیجه ماند. 

وي فیلتر تلگرام را عاملی براي انحراف و پنهانکاري اعلام کرد و افزود: اگر اینستاگرام هم فیلتر شود در کشور فاجعه به وقوع می

 
پیوندد. 

حسینی با تاکید بر اینکه کرونا بسیاري از مشاغل را در کشور تعطیل کرده و به همین دلیل بسیاري از مشاغل در فضاي مجازي فعال
شده اند، اظهار کرد: کسانی که دغدغه فرهنگی و مسائل جنسی در کشور دارند ابتدا باید بازار کار را ساماندهی کنند زیرا تا زمانی که

 
اشتغال براي جوان فراهم نشود توجه به صفحات زرد هم ادامه دارد. 

حسینی با تاکید بر اینکه رسانه هاي اجتماعی بد یا خوب ندارد و محتوایی که ما براي آن تولید می کنیم آن را شکل می دهد،
تصریح کرد: به نظر من برخی از مسوولان ما دغدغه تولید محتوا و اصلاح این فضا را ندارند بلکه بیشتر به دنبال قطع کردن آن
هستند تا صورت مسله را پاك کنند. ولی باید به این نکته توجه داشته باشند که بستن این پلت فرم ها باعث حضور مردم در یک

 
تریبون و پلت فرم دیگر می شود. 



 
محمدرضا پویانفر: پیچیدگی هاي شبکه هاي اجتماعی نسبت به پیام رسان ها بیشتر است 

«محمدرضا پویافر» جامعه شناس و استاد دانشگاه در این نشست گفت: همه افراد علاقمند هستند که صرف نظر از اینکه تایید یا مورد
انتقاد قرار می گیرند دیده شوند. باید از نظرات مخالف و انتقادات استقبال کرد ولی نوع سوم کنشگري در فضاي مجازي وجود دارد

 
که با نظر فرد کاري ندارند بلکه او را تخریب می کنند که شما را ناچار به حذف افراد می کند. 

پویافر با بیان اینکه اگر موضوع تولید محتواي دینی در رسانه هاي اجتماعی یا social media اعم از شبکه هاي اجتماعی و پیام

 
رسان ها، هر کدام اقتضائات خاص خود را دارد، گفت: پیچیدگی ها در شبکه هاي اجتماعی نسبت به پیام رسان ها بیشتر است. 

این استاد دانشگاه با اشاره به لایو اخیر بلاگر اینستاگرامی با یکی از مخاطبان نوجوان خود، تصریح کرد: استعاره کوه یخ در این مورد

 
قابل استفاده است زیرا بسیاري از مردم ویدیویی را مشاهده کردند که براي آنها عادي بود یا در فضاي فعلی جامعه آن را دیده بودند. 

پویافر با اشاره به نوع ارتباط این نوع مخاطبان با رسانه ها تصریح کرد: توزیع سنی مصرف کنندگان محتوا اینستاگرام در اکتبر 2020

 
نشان می دهد که حداقل 7/1 درصد بین 13 تا 17 سال سن دارند. 

وي با بیان اینکه یک سوم مخاطبان اینستاگرام 25 تا 34 ساله ها هستند، ادامه داد: بیش از 6 درصد بالاي 55 سال سن دارند و این
ذهنیت که افراد با بالا رفتن سن تغییر نمی کنند را عوض خواهد کرد زیرا بسیاري از همین افراد در جامعه در معرض تغییرات جدي

 
عاطفی هستند. 

این جامعه شناس با بیان اینکه اکثر گروه ها و افراد دغدغه مند حاضر نیستند از خود هزینه کنند، تصریح کرد: این افراد هیچگاه این
پرسش را از خود نداشته اند که چرا حاضر به هزینه از تفکر و اندیشه خود نیستند و به دنبال این هستند که دیگرانی فرش قرمز را

 
براي آنها پهن کنند تا آنها در حوزه مورد دغدغه خود حضور داشته باشند بدون اینکه کوچکترین هزینه اي از خود کرده باشند. 

وي این رفتار را نشانه عمیق نبودن در دغدغه این افراد دانست و افزود: در لایه هاي بالاتر، در سطوح میانی و کلان کشور هم در حوزه
هاي مختلف سریع انگشت اتهام را به سمت یک دستگاه نشانه می روند که با فلان گروه یا اتفاق برخورد کند. نکته در اینجا است که
هیچکس از این افراد نمی پرسد که شما در کنشگري خود چه فعالیتی براي رفع این دغدغه کرده اي و احتمالا با صداي بلند اعلام

 
کردن آن دغدغه براي آن ها کارکرد دارد. حتی اگر به آن موضوع خیلی هم باور نداشته باشند. 

این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه با ورود اینترنت به کشور می توان دو سوال را مطرح کرد، گفت: اول اینکه ما براي اینترنت چه
کردیم؟ و دوم اینترنت با ما چه کرد؟ در پاسخ به سوال اول باید گفت ما اینترنت را به صورت قطره چکانی وارد کشور کردیم و الان بر
بستر آن به مردم خدمات ارائه می دهیم و در برخی موارد آن را کند و حتی فیلتر کرده ایم و البته تمام این موارد در ذیل تغییرات

 
اجتماعی در کشور بود که بدیهی به نظر می رسد ولی در شرایط فعلی مهمترین مسله کشور است. 

وي ادامه داد: در پاسخ به سوال دوم باید گفت تغییرات اجتماعی در نتیجه ارتباط فرهنگی با رسانه به وجود آمد و در هر لحظه سبک
زندگی، رفتارها و تفکر ما را تغییر می دهد ولی در کشور هیچ نشانه اي از فکر کردن بر روي این موضوع نیست و در نتیجه رسانه
خانواده ما را تغییر داده است به صورتی که نرخ تجرد قطعی در ایران 4/3 است که بالاتر از میانگین بسیاري از کشورهاي توسعه یافته

 
است و این نشان می دهد که تلاش ما براي نهادینه کردن فرهنگ خانواده در کشور به بن بست رسیده است. 



پویافر با بیان اینکه مداخله حکومت در عرصه هاي فرهنگی درست نیست، گفت: نقش دولت در این عرصه باید سیاستگذار، حمایتگر،
تسهیل گر و ناظر باشد. حضور داشته باشد ولی در حال حاضر ما نظام هاي غیر دولتی براي این فعالیت ها نداریم و نتیجه این می

 
شود که در نهایت حاکمیت مانند یک پدر همیشه نگران همواره در کنار مردم و جامعه حضور دارد. 

وي خاطرنشان کرد: حکومت در ایران همیشه از واگذاري حوزه هاي فرهنگی به مردم واهمه دارد و در نتیجه اراده اي هم براي

 
واگذاري و تغییر وجود ندارد. به عبارت دیگر حکومت همیشه می ترسید با رها کردن این حوزه مردم به انحراف کشیده شوند. 

 
برچسب ها 

 
- اینترنت 

 
- دانشگاه علوم انتظامی امین 

 
- ایرنا 

 
- تلگرام 

 
- اینستاگرام 

- ایران



پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در قزوین

منبع: ایلناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین از تشکیل هزار و 649 پرونده اشتغال روستایی در استان و پرداخت 238
میلیارد تومان تسهیلات در این زمینه خبر داد.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین از
تشکیل هزار و 649 پرونده اشتغال روستایی در استان و
پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات در این زمینه خبر

 
داد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از قزوین، رضا گروسی با اعلام این
خبر اظهار کرد: این میزان تسهیلات براي اشتغال سه هزار
و 908 نفر در استان از ابتداي سال جاري تاکنون پرداخت

 
شده است. 

مدیرکل کار و رفاه اجتماعی استان با اشاره به میزان تسهیلات پرداختی در شهرستان هاي استان، اضافه کرد: در آبیک 29 میلیارد و
800 میلیون تومان، آوج 12 میلیارد و 700 میلیون، البرز 12 میلیارد و 900، بوئین زهرا 64 میلیارد و 900 میلیون، تاکستان 35

 
میلیارد و 900 میلیون و شهرستان قزوین 81 میلیارد و 800 میلیون تومان تسهیلات روستایی پرداخت شده است. 

گروسی، تحقق پرداخت سهمیه تسهیلات اشتغال روستایی استان را ناشی از تعامل و همکاري خوب بانک ها، دستگاه هاي اجرایی با
کمیته هاي فنی استانی و شهرستانی و تدابیر و حمایت هاي استاندار، حوزه اقتصادي استانداري، سازمان مدیریت و برنامه ریزي

 
استان و فرمانداران دانست. 

وي توسعه کارآفرینی را بهترین راه ایجاد اشتغال پایدار در مناطق شهري و روستایی استان قزوین توصیف کرد و افزود: باید با

 
همکاري و عزم جدي دستگاه هاي اجرایی زمینه تحقق این هدف را فراهم کنیم. 

این مسئول ادامه داد : کارآفرینی به معناي ایجاد فرصت، خلق ایده و خطرپذیري در ایجاد یک فرصت شغلی یا بنگاه اقتصادي است

 
که با تشکیل تیم هاي کاري و تعاونی و اشتراك ایده ها و سرمایه ها به خلق فرصت هاي شغلی جدد منجر می شود. 

مدیرکل کار و رفاه اجتماعی استان گفت: توسعه اشتغال، نیازمند توسعه مهارت، ارتقاي فناوري و سرعت بخشیدن به برنامه ها است

 
که با نقش آفرینی همه دستگاه هاي اجرایی استان محقق خواهد شد. 

گروسی بیان کرد: تحقق کارآفرینی در مناطق روستایی استان به عنوان یک ضرورت، نیازمند توسعه فرهنگ کارآفرینی و بسترسازي
جهت تربیت و پرورش کارآفرینان روستایی است که بدون همراهی و همکاري سازمان هاي دولتی و غیردولتی و برگزاري دوره هاي



 
آموزشی کارآفرینی و مشاوره محقق نخواهد شد. 

وي تصریح کرد: یکی از اهداف اجراي این قانون، مهاجرت معکوس به روستاها بوده که با پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال

 
روستایی تا حدودي تحقق یافته است. 

طبق سرشماري سال 95، 952 هزار و 149 نفر از جمعیت استان قزوین در نقاط شهري و 321 هزار و 610 نفر نیز در نقاط روستایی

 
زندگی می کنند. 

به لحاظ خانوار نیز 295 هزار و 19 خانوار استان قزوین در شهرها و 102 هزار و 144 خانوار نیز در روستاها اقامت دارند.



آخرین مهلت ثبت نام آزمون دستیاري

منبع: ناطقانشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/10/13

مهلت ثبت نام چهل و هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی امروز شنبه 13 دي ماه پایان می یابد.

ناطقان: چهل و هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی پنجشنبه 7 اسفند 99 برگزار می شود. ثبت نام چهل و
هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی از شنبه 6 دي ماه آغاز شده است و داوطلبان تا ساعت 24 امروز 13 دي

 
فرصت دارند در این آزمون ثبت نام کنند. 

مدارك مورد نیاز جهت ثبت نام اینترنتی در سایت مرکز سنجش
آموزش پزشکی درج شده است و داوطلبان باید با پرداخت هزینه
ثبت نام به مبلغ 750 هزار ریال (75 هزار تومان) و 6000 ریال

 
بابت خدمات پیام کوتاه براي ثبت نام اقدام کنند. 

مدارك لازم جهت ثبت نام اینترنتی در چهل و هشتمین دوره

 
آزمون دستیاري 

یک قطعه عکس 3 × 4 که در سال جاري گرفته شده به همراه کارت ملی و اسکن صفحه اول شناسنامه با حجم اعلام شده در

 
دفترچه راهنما اسکن شود. 

اسکن گواهی مبین طی دوره پزشکی عمومی، شامل تصاویر پروانه دائم و یا موقت پزشکی عمومی/ گواهینامه پزشکی عمومی/ گواهی
صادره از سوي دانشگاه محل آموزش با مضمون اتمام دوره پزشکی عمومی حداکثر تا تاریخ 31 شهریور 1400، معرفی نامه جهت
شروع خدمت مطابق قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان و یا گواهی معافیت یا اتمام آن/ معرفی نامه جهت شرکت در آزمون از سوي

 
مرکز خدمات آموزشی از جمله مدارك ثبت نام است. 

اسکن گواهی قبولی در آزمون صلاحیت بالینی پایان دوره پزشکی عمومی (مختص فارغ التحصیلان شهریورماه سال 96 و بعد از آن)،
گواهی مربوط به وضعیت طرح نیروي انسانی، مدرك نشان دهنده وضعیت خدمت نظام وظیفه (ویژه آقایان) از دیگر مدارك ثبت نام

 
است. 

فارغ التحصیلان خارج از کشور و اتباع غیر ایرانی در صورت دریافت معرفی نامه از مرکز خدمات آموزشی در زمان ثبت نام جهت
شرکت در آزمون، می توانند بصورت اینترنتی در آزمون ثبت نام کنند. تصاویر معرفی نامه باید همراه سایر مدارك اسکن و ارسال

 
شود. 



متقاضیان استفاده از قانون تسهیل ازدواج جوانان، ملزم به ارسال اسکن صفحات اول و دوم و سوم شناسنامه داوطلب و شناسنامه

 
همسر هستند. 

اسکن فرم تکمیل شده استفاده از سهمیه مناطق محروم موضوع قانون برقراري عدالت آموزشی جهت متقاضیان استفاده از این سهمیه

 
الزامی است. 

 
شرایط عمومی شرکت در آزمون دستیاري تخصصی پزشکی 

 
داوطلبانی مجاز به شرکت در آزمون هستند که داراي شرایط عمومی زیر در تمام ادوار تحصیلی و مراحل شغلی باشند: 

 
برخورداري از سلامت و توانایی جسمی به تناسب رشته انتخابی و عدم اعتیاد به مواد مخدر 

 
واجد تمام شرایط عمومی متداول در آزمون هاي مختلف کشور 

 
اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مندرج در قانون اساسی 

 
پذیرفتن قانون اساسی و عدم مخالفت با نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
عدم وابستگی تشکیلاتی به احزاب و گروه هاي محارب و ملحد و هواداري از آنها 

 
نداشتن سوء پیشینه کیفري 

 
عدم اشتهار به فساد اخلاقی 

 
تأیید صلاحیت عمومی طبق ضوابط شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

 
شرایط اختصاصی شرکت در آزمون دستیاري تخصصی پزشکی 

الف) دارا بودن مدرك فراغت از تحصیل در رشته پزشکی عمومی یا دانشجویان سال آخر پزشکی عمومی مشروط بر اینکه تا تاریخ 31

 
شهریور 1400 فارغ التحصیل شده و مشمول یکی از بندهاي زیر باشند: 

بند 1: کلیه مشمولین آئین نامه تسهیل ادامه تحصیل دانشجویان ممتاز استعداد درخشان به مقاطع بالاتر در وزارت بهداشت مجاز

 
هستند، فقط در یک نوبت و حداکثر تا 2 سال پس از فراغت از تحصیل با رعایت مفاد مندرج در آئین نامه مذکور شرکت کنند. 

بند 2: یک درصد رتبه اول، یک درصد رتبه دوم (صدك 98 تا 99) و یک درصد رتبه سوم (صدك 97 تا 98) دانشگاه هاي علوم

 
پزشکی می توانند قبل از انجام خدمات قانونی با رعایت مقررات مربوطه در آزمون پذیرش دستیار شرکت کنند. 

بند 3: به استناد قانون تسهیل ازدواج جوانان، پزشکان عمومی متأهل (با تاریخ عقد دائم قبل از فراغت از تحصیل)، صرفاً براي یکبار و



با رعایت موارد ذیل، قبل از شروع به خدمت نظام وظیفه و خدمات لایحه طرح نیروي انسانی مجاز به شرکت در آزمون پذیرش

 
دستیار تخصصی هستند، (تاریخ مشمولان خدمت نظام وظیفه در این تبصره بر عهده وزارت بهداشت نیست): 

1) دانشجویان پزشکی عمومی متأهل (اعم از خانم و آقا) که حداقل تا تاریخ 29 اسفند 1399 مشغول به تحصیل بوده و حداکثر تا

 
پایان 31 شهریور 1400 فارغ التحصیل می شوند. 

2) تمامی فارغ التحصیلان پزشکی عمومی متأهل (با تاریخ عقد دائم قبل از فراغت از تحصیل)، که تاریخ فارغ التحصیلی آنها از 20

 
دي 98 تا 20 دي 99 است. توجه: صحت مدارك تاهل بعد از ثبت نام مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 

ب) داشتن کارت پاین خدمت نظام وظیفه یا معافی براي آقایان. آن دسته از داوطلبان فارغ التحصیل که خدمت نظام وظیفه خود را
شروع نکرده اند در صورتی می توانند در آزمون شرکت کنند که تاریخ اعزام آنها حداکثر تا پایان اردیبهشت سال 1400 باشد. مدارك
تاریخ اعزام باید در زمان ثبت نام اسکن و ارسال شود در غیر این صورت ثبت نام ابطال خواهد شد و کارت ورود به جلسه آزمون براي

 
افراد صادر نخواهد شد. 

کلمه معافی به مفهوم معافیت دایم است و داوطلبان داراي معافیت موقت پزشکی و یا کفالت با مسئولیت خود می توانند در آزمون
پذیرش دستیار شرکت کنند. در صورت فراخوانده شدن به انجام خدمت نظام وظیفه، این وزارتخانه هیچ گونه تعهدي براي ترخیص

 
آنان بعهده نخواهد داشت و طبق مقررات با اینگونه افراد برخورد خواهد شد. 

ج) داشتن گواهی قبولی در آزمون صلاحیت بالینی پایان دوره پزشکی عمومی (مختص فارغ التحصیلان شهریورماه سال 1396و بعد
از آن). ارائه این مدرك در زمان ثبت نام الزامی است و چنانچه بعد از پذیرش مشخص شود داوطلب فاقد این مدرك است قبولی

 
داوطلب ملغی اعلام می شود. 

د) ارائه معافیت از خدمات قانونی و یا گواهی اتمام خدمات قانونی (خدمت نظام وظیفه عمومی، خدمات موضوع قانون خدمت پزشکان

 
و پیراپزشکان، پیام آوران بهداشت) تا تاریخ 31 شهریور 1400 به استثناء تبصره هاي اعلام شده. 

تبصره: مشمولین کمیسیون موضوع مواد 2 و 3 آئین نامه اجرایی قانون خدمات پزشکان و پیراپزشکان 20 اسفند 1386 درباره

 
تسهیلات اعطایی به استعدادهاي درخشان. 

تبصره: فارغ التحصیلان رشته پزشکی در حال خدمت نظام وظیفه عمومی (وزارت بهداشت هیچ گونه مسئولیتی در قبال ترخیص این

 
دسته از داوطلبان بر عهده ندارد). 

تبصره: داوطلبان ذکور داراي گواهی اتمام خدمات قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان و یا معافیت از آن می توانند با رعایت مفاد
قوانین نظام وظیفه در آزمون این دوره شرکت کنند. در صورت عدم رعایت مفاد مقررات مذکور داوطلب مورد نظر مشمول قانون
خدمت پزشکان و پیراپزشکان شناخته می شود. مدارك مربوطه اعم از شروع خدمت نظام وظیفه و یا معافیت از خدمت نظام وظیفه

 
باید در زمان ثبت نام اسکن و ارسال شود. 

تبصره: فارغ التحصیلان رشته پزشکی مشمول کمیسیون بند (ج) موضوع مواد 2 و 3 آئین نامه اجرایی قانون خدمت پزشکان و

 
پیراپزشکان. 



تبصره: بانوان متأهل مشمول قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان که قبل از اول آذر 80 فارغ التحصیل شده اند، بدون نیاز به ارائه
نامه عدم نیاز از دانشگاه علوم پزشکی محل سکونت به عنوان مازاد بر نیاز وزارت بهداشت از انجام خدمات موضوع قانون پزشکان و

 
پیراپزشکان معاف شناخته می شوند. 

ح) عدم اشتغال به تحصیل داوطلب در یکی از رشته هاي تخصصی پزشکی، PhD، کارشناسی ارشد و همچنین نداشتن مدرك

 
تخصصی پزشکی بالینی. 

 
ط) سلامت جسمی و روانی متناسب با رشته انتخابی و فقدان نقص عضو و یا بیماري موثر حرفه اي بر حسب رشته. 

تبصره: در صورتی که داوطلب بدون توجه داشتن به نقص عضو موثر حرفه اي که مانع از تحصیل و یا انجام خدمات بعد از فراغت
تحصیل شود، در رشته اي پذیرفته شود ولی توسط گروه آموزشی به دلیل این نقص عضو مجاز شروع به آموزش شناخته نشود، امکان

 
تغییر رشته توسط دبیرخانه شوراي آموزش پزشکی و تخصصی مقدور نیست و اعتراضی پذیرفته نمی شود. 

ي) پذیرفته شدگان مرحله اصلی و تکمیل ظرفیت آزمون پذیرش دستیار تخصصی بالینی پزشکی دوره چهل و هفتم، در صورت عدم
ثبت نام در موعد مقرر و یا عدم شروع به آموزش در زمان هاي اعلام شده و یا انصراف از تحصیل، مجاز به شرکت در آزمون پذیرش

 
دستیار تخصصی دوره چهل وهشتم نیست. 

مواردي که به دلیل بروز بیماري موثر حرفه اي که مانع از تحصیل و یا انجام خدمات بعد از فراغت تحصیل شود، از ادامه تحصیل در
رشته منصرف یا اخراج شده اند، می توانند در این دوره ثبت نام کنند.



آغاز رزمایش جهادي مکتب حاج قاسم ویژه زندانیان و خانواده هاي زندانی

در استان مرکزي

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/10/13

سید عباس حسینی گفت: همزمان با اولین سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی،رزمایش جهادي مردمی مکتب جاج قاسم
ویژه زندانیان و خانواده هاي زندانی در استان مرکزي با مشارکت نهاد هاي انقلابی و خیرین مردمی برگزار می شود

به گزارش خبرگزاري بسیج استان مرکزي؛ سید عباس حسینی دبیر قرارگاه جهادي شهید لاجوردي استان مرکزي از برگزاري
رزمایش جهادي مردمی مکتب جاج قاسم ویژه زندانیان و خانواده هاي زندانی در استان خبر داد و گفت:عدالت محوري و توجه به
اقشار ضعیف و مظلوم از ویژگی هاي مهم مکتب حاج قاسم به شمار می رود چرا که رهایی و بازگشت به آغوش جامعه و داشتن

 
زندگی سالم و پاك امروز براي زندانیان و خانواده هایشان از اولویت هاي جامعه اسلامی می باشد. 

وي افزود: امروز مردم داري و داشتن نگاه خدمت به آحاد جامعه از ضروریات اصلی براي نظام اسلامی محسوب شده که نقش جوانان

 
مومن با روحیه انقلابی و جهادي تکمیل کننده این راه ارزشمند تا رسیدن به مقصود و هدف والاي پیش رو خواهد بود. 

دبیر قرارگاه جهادي شهید لاجوردي استان مرکزي با بیان اینکه این رزمایش در ابعاد مختلف به صورت سراسري در استان برگزار

 
خواهد شد افزود: مشارکت در آزادي زندانیان و حمایت از خانواده هاي آنان از جمله برنامه هاي مهم این قرارگاه در استان می باشد. 

حسینی اظهار کرد:مساعدت هاي کمک تحصیلی براي فرزندان آسیب دیده و نیازمند ،ارائه مشاوره هاي اجتماعی و برگزاري برنامه

 
هاي فرهنگی در زندان نیز از برنامه هاي دیگر این قرارگاه بوده که می تواند کمک شایانی در ارتقاء این بخش باشد. 

وي عنوان کرد:تهیه جهیزیه آسان براي فرزندان زندانیان با هدف کمک به خانواده هاي آنان جهت بر طرف نمودن دغدغه و مشکلات

 
این عزیزان انجام خواهد شد که در اختیارشان قرار خواهد گرفت. 

حسینی گفت: توجه به بخش اشتغال زودبازده در زندان از محورهاي دیگر این رزمایش بوده است که با بررسی هاي انجام شده و

 
هماهنگی با کارگاه ها و استفاده از ظرفیت زندانیان به ویژه تابلو دوزي ، خیاطی بتوان حمایت هاي خوبی در اینخصوص انجام داد. 

دبیر قرارگاه جهادي شهید لاجوردي استان مرکزي با اشاره به اینکه یکی از نیازمندي ها زندانیان در بخش پزشکی و خدمات درمانی
می باشد تاکید کرد:خدمات پزشکی و درمانی به ویژه در حوزه دندان پزشکی با در اختیار قراردادن10 یونیت دندان پزشکی ،با جرم

 
گیري ، پرکردن سطح و کشیدن دندان، ذز زندان هاي استان انجام خواهد شد. 

حسینی یادآور شد:جهت کمک وضعیت معیشتی و آسیب دیده خانواده هاي زندانیان با برنامه ریزي هاي انجام شده تعداد1000 بسته

 
غذایی براي این عزیزان در نظر گرفته شده است که در اختیارشان قرار می گیرد. 

وي خاطرنشان کرد: همدلی و مشارکت نهادهاي انقلابی به ویژه اداره کل زندان ها ، سپاه و بسیج ، کمیته امداد ، دادگستري، ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام(ره) ، قرارگاه جهادي امام رضا (ع) و حمایت هاي خیرین و آحاد مردم در این رزمایش جهادي ستودنی



 
است و انشاالله بتوانیم نتایج خوبی و ثمرات ماندگاري در این طرح جهادي داشته باشیم. 

 
گفتنی است این رزمایش به مدت 10روز از تاریخ 99/10/13 به صورت سراسري در سطح استان برگزار می شود. 

 
انتهاي پیام/ 



اولین حکم سردار سلیمانی را چه کسی صادر کرد؟ / ماجراي 100 تعاونی

کشاورزي و کارآفرین شدن افراد مسلح!

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/10/13

شاید براي بسیاري از دوستداران سردار سلیمانی خواندنی باشد که او اولین حکم فرماندهی خود را از کدام یک از مسئولان
که هم اکنون سکاندار یکی از بخش هاي مهم اقتصادي است، گرفته است.

به گزارش خبرگزاري بسیج، دیدن تصویري قدیمی از حاج قاسم سلیمانی در کنار یکی از مقامات اقتصادي فعلی کشور، خبرنگار
ما را بر آن داشت که تا از داستان این تصویر سر در بیاورد. فردي که هم اکنون سکاندار دبیر شوراي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي است
و در سال 73 در سمت استانداري کرمان در جوار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی فعالیت می کرده و حال که به 13 دي یعنی

 
سالروز شهادت این شهید رسیده ایم سراغ خاطرات او و تاثیرگذاري ها حاج قاسم سلیمانی در اقتصاد و امنیت آن رفته ایم. 

البته بعد از بررسی تصویر فوق این تصویر، عکسی از سال هاي گذشته از این دو فرد هم دیده می شود که مربوط به مراسم ختم پدر

 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی می شود. 

 
 

شاید کمتر کسی به رابطه این دو فرد و طرح هاي اقتصادي آن ها پی برده باشد که ما نیز بعد از تلاش هاي بسیاري موفق شدیم تا

 
گفت وگویی را با مرتضی بانک دبیر شوراي عالی منطقه آزاد و ویژه اقتصادي داشته باشیم. 

برایمان از زمان آشنایی خود با سردار سلیمانی بگویید و داستان تصاویري که منجر شد بارقه این مصاحبه فراهم شود را هم برایمان

 
تعریف کنید. 

دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي: سردار سلیمانی را از سال هاي قبل می شناختم، گفت و گوي امروز بنا به دیده شدن و
یا یاد او در این روز ها نیست، ما سال هاي دور با هم رفیق و همکار بودیم. از دوران جنگ رفاقتمان با یکدیگر را آغاز کردیم، زمانی که
من فرمانده سپاه کرمان بودم، ایشان براي حضور در سپاه استان وارد گزینش این ستاد شد. جوانی 16 یا 17 ساله بودند که بسیار

 
مشتاق براي حضور در عرصه هاي این چنینی بودند. 



گزینش حاج قاسم را رد کرد ولی بعد از جذب او 16 ماهه معاون سپاه شد همان دورانی که وارد سپاه شدند خاطره اي از رد شدنشان

 
می گفتند، شما در جریان این رد شدن بودید؟ 

بانک: خدا رحمتشان کند، بله در همان زمان این موضوع به گوش من نیز رسید که جوانی براي حضور در سپاه داوطلب بوده، اما به
علت اینکه تنها آستین کوتاه به تن داشته او را از سیستم گزینش رد کرده بودند، بلافاصله جلسه اي را در همان زمان تشکیل دادیم و
از مسئولان گزینش خواستیم تا براي جذب افراد توانمند اینگونه موارد را مدنظر قرار ندهند و همین هم شد که این جوان طی مدت
16 ماه یا شاید هم 18 ماه به فرماندهی یک عملیات جنگی رسید. این مورد در خود او هم بود که هیچ گاه براي واگذاري مدیریت ها

 
نباید به ظاهر افراد توجه داشت بلکه باید از تمام توانمندي هاي او براي کار استفاده کرد. 

 
شما فرمانده سپاه شدید و ایشان در یک برهه معاون شما شدند؟ 

استاندار وقت کرمان: بله ایشان بعد از جذب بعد از مدتی به سمت معاونت سپاه کرمان و لشکر ثاراالله در آمدند. طی سال هاي گذشته

 
هر گاه من را در جلسه اي می دیدند با خنده می گفتند" آقاي بانک شما اولین حکم من را زدید". 

 
اولین حکم فرماندهی سردار سلیمانی یعنی شما اولین کسی بودید که براي حاج قاسم اولین حکم کاري شان را صادر کردید؟ 

بانک: بله و همواره چه در دورانی که ایشان حضور داشتند و چه بعد از شهادتشان به این امر افتخار کردم. بعد از اینکه جذب شدند،
معاون عملیات سپاه کرمان یعنی معاون من شدند. بعد از مدت کوتاهی که در این سمت بود پیش من آمد و خواستار نقش مشخص
تري براي منطقه ششم کرمان در جبهه شد. با برادر محسن رضایی صحبت کردیم و من هم این پیشنهاد را قبول کردم. نقش موثري

 
در حصر آبادان داشتند و این تیپ منطقه ششم هم نقش مهمی داشت. 

 
 

بسیاري از مسئولان او را فراتر از یک نظامی و فرمانده می دانند، شما نیز در ایشان این امر را دیدید؟ خاطره یا مصداقی براي این

 
موضوع دارید؟ 

دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي: او در مذاکره هم عنصر بی بدیلی بود که در تمام کشور ها مذاکره را اولویت براي
تسهیل روابط قرار می داد. در دیدارهایش با مقامات سیاسی را مانند یک سیاست مدار عمل می کرد نه به عنوان یک فرد نظامی،

 
شخصیت هاي مختلف در او دیده می شد. تلاش و پیگیري از عمده ترین ویژگی هاي مدیریتی او بود. 

 
از دوران استانداري و آن عکس بگویید؟ 



بانک: بله در آن دوران که سال 73 و دومین دوره سفر ریاست جمهوري به کرمان بود، این عکس گرفته شده است. البته بگذارید از
ابتدا بگویم. زمانی که من استاندار کرمان شدم به توانمندي هاي این بزرگوار و دوست ایمان داشتم. مدتی بود که در آن زمان یعنی
سال 73 ناامنی ها در گوشه اي از کرمان یعنی جاده جیرفت و بم مشهود بود به نوعی که روزانه سه یا چهار درگیري گزارش می شد.
این موضوع را به رئیس جمهور یعنی مرحوم هاشمی رفسنجانی گزارش کردیم و با خود شهید سلیمانی هم صحبت هایی کردیم که

 
براي برطرف شدن این ناامنی چاره اي بیاندیشیم. 

 
آن زمان شهید سلیمانی چه سمتی داشتند؟ 

استاندار وقت کرمان: ایشان در آن زمان فرمانده سپاه منطقه 6 کرمان بودند. بعد از موافقت رئیس جمهور با همکاري و طرح شهید
سلیمانی به بررسی ناامنی ها پرداختیم. این طرح چهار فاز عملیاتی داشت که ابتدا براي افراد مسلح اجازه اظهار اسلحه و دریافت
اماننامه داده می شد. در مرحله بعد هشدار و در نهایت اگر افراد مسلح توجهی به این موضوع نمی کردند تیم وارد عمل می شد و

 
عملیات امن سازي منطقه را انجام می داد. 

 
افراد مسلحی که تبدیل به کارآفرین هاي نمونه شدند موفقیت در این طرح به چه صورت بود؟ 

بانک: به طرح ایشان ایمان داشتیم بعد از این که این طرح موفق شد سردار سلیمانی جلسه اي را با من ترتیب داد و در آن جلسه با
صراحت به من اعلام گفت" آقاي بانک اگر دست این افراد را که بنا به اقتضاي نبود درآمد دست به این شرارت ها زده بودند را بند
فعالیت اقتصادي نکنیم قطعا دوباره آن ها به کار قبلی خود دست خواهد برد" من هم به این نکته و نظر ایشان پی برده بودم. بنابر
این با همت ایشان عملیات تاسیس 100 تعاونی کشاورزي را آغاز کردیم و همین افراد را در این تعاونی ها تبدیل به فعالان مهم حوزه

 
کشاورزي کردیم. از آن سال ها بود که کرمان در حوزه کشاورزي توانست پیشرفت قابل قبول را شاهد باشد. 

 
 

 
یعنی دیدگاه این شهید بر اقتصاد کشور هم معطوف بود؟ 

دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي: ایشان در موضوعات مختلف نگاه تخصصی و ویژه اعمال می کرد. یعنی معتقد بودند اگر
در کشور یا مرزها امنیت لازم نباشد تمام موضوعات سیاسی، اجتماعی و اقتصادي را تحت تاثیر قرار می دهد. صرفا نگاه نظامی را در
ایشان نمی دیدم. سیاست مدار، یک انسان اجتماعی و تمام ابعاد بود. بسیاري از فعالیت هاي اقتصادي که در هرمزگان و کرمان قوت
گرفته از تعابیر ایشان از ایجاد کشوري توانمند بود. همیشه معتقد بود نباید ماهی به دست مردم دهیم بلکه باید ماهگیري یاد مردم

 
بدهیم. اینکه کمک و یارانه بدهیم که نشد راهی براي پیشرفت بلکه باید اشتغال ایجاد کنیم. 

 
طی سال هاي گذشته دیدار با ایشان داشتید؟ 



بانک: بله خب دیدارهایی پیش می آمد و تماس هم داشتیم. از خصوصیات اخلاقی ایشان که من شرمنده وي هم می شدم این بود که
براي دیدار با بنده همواره پیشقدم ایشان بودند و می گفتند بگذار من به دفتر یا محل کار شما بیایم و این من را شرمنده می کرد.
اجازه نمی داد من به دیدار ایشان بروم و خودشان به دیدار من می آمدند. طی سال هاي گذشته هم این اتفاقات رخ می داد. چندین

 
بار در نهاد ریاست جمهوري جلساتی داشتیم و بعد از تشکیل دولت یازدهم من به دیدار ایشان رفتم و نکاتی را مطرح می کردند. 

در دولت دوازدهم هم قبل از تشکیل دولت هم جلساتی داشتیم و بعد از ابتداي دولت دیگه نتوانستم جلسه خصوصی با ایشان داشته
باشم. خبر شهادتشان را بعد از نماز صبح در تلفن همراه دیدم شوکه شدم و فکر کردم فضاسازي است، تماس گرفتم با دوستان و
مطمئن شدم، آخرین دیدارمان در همان هواپیمایی که پیکر پاك ایشان به کرمان منتقل می شد بود و ایشان به سفر ابدي رفتند،
هرچند حضورشان را هرروز حس می کنم. از ایشان درس هاي زیادي گرفتم. در دوران دفاع مقدس پیروزي هایی از او دیدیم که

 
باورمان نمی شد. جنگ را با کمترین امکانات و با تدبیر تا جایی که دشمن کم بیاورد پیش می بردند و همین امر مثال زدنی بود. 

 
 

 
مرتضی بانک در منزل شهید سلیمانی در روز شهادت سپهبد سلیمانی 

 
فکر می کنید در پایان این گفت و گو چه چیزي می خواهید بگویید که از مکتب حاج قاسم برداشت کرده اید؟ 

بانک: فقط این را بگویم که باید از او یاد گرفت که براي خودمان کار نکنیم و خدا را در پیش خودمان ببینیم. کاري که او کرد و هیچ
چیزي براي خودش نخواست، نه مال و اموالی براي خودش اندوخت و نه جایگاه خاصی را براي فرزندانش تدارك دید. ببینید او با
اینکه می توانست موارد زیادي از مشکلات بر سر راهش را با جایگاهش حل کند اما این کار را نکرد و مردمی ماند همین شد که ما

چنین تشییع پیکر و قدردانی از طرف مردم را از او دیدیم.



2020، آغازي بر کسري بودجه شدید در جهان

منبع: فراروشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/10/13

سال 2020 سرشار از اتفاقات ریز و درشت اقتصادي، سیاسی و... بود. شاید کمتر کسی گمان می کرد ویروس کرونا که براي
اولین بار در ووهان شیوع پیدا کرد، این گونه جهان را تغییر دهد و تا زمان نگارش این گزارش بیش از 83 میلیون مبتلا و حدود یک

 
میلیون و 826 هزار نفر قربانی داشته باشد. 

اعتماد در ادامه نوشت: در سال میلادي که گذشت، بازار هاي سرمایه اي، طلا، نفت و نرخ بهره وضعیت خاصی داشتند؛ سقوط هاي
ناگهانی، صعود هاي یک باره، افزایش امید به بهبود آینده با کاهش شمار مبتلایان و کاهش امید با شناسایی نوع جدیدي از ویروس

 
کرونا در انگلیس. 

به نظر می رسد در نهایت آنچه در سال 2020 افزایش یافت، شدت یافتن عدم اطمینان بود که هر چند نسل یک بار رخ می دهد.
آخرین بار جهان با همه گیري آنفلوآنزاي اسپانیایی تحت تاثیر قرار گرفت. هر چند شیوع این ویروس نسبت به همه گیري آنفلوآنزا در
سال 1918 خسارت هاي اقتصادي بیشتري داشت؛ از آمار هاي غیررسمی می توان دریافت رشد تولید ناخالص جهان در سال 2020

 
منفی 4.2 درصد خواهد بود و در هیچ کشوري جز چین رشد تولید ناخالص داخلی نیز مثبت نخواهد شد. 

با این حال OECD براي جهان، اروپا و کشور هاي G20 در سال جاري و سال آینده میلادي چشم انداز مثبتی را پیش بینی کرده
که پیش بینی بیشترین رشد تولید ناخالص داخلی در سال جاري متعلق به چین و هند با 8 و 7.9 درصد است. با وجود ارایه آمار هاي
امیدوارکننده از ساخت واکسن کرونا و البته واکنش بازار هاي جهانی به این خبر، مشکلات و تغییراتی که کرونا براي جهان ایجاد
کرده طی یک یا دو سال از بین نمی رود و برخی از آن ها نیز ماندگار خواهد بود؛ کرونا همانند آنفلوآنزاي اسپانیایی در جهان باقی

 
خواهد ماند. این مهم ترین تغییر جهان است. 

کرونا علاوه بر نااطمینانی، اعتبار سیاست هاي اقتصادي را نیز زیر سوال برد؛ اگر تا پیش از کرونا سیاست هاي دولت ها عمدتا بر
کاهش دخالت در اقتصاد و احترام به خصوصی سازي بود، شیوع کووید 19 باعث شد که دولت ها بسته هاي کمک مالی براي کمک
به افراد بیکار شده و شرکت هاي ورشکسته یا در آستانه ورشکستگی تصویب کنند. هر چند این کار می تواند بدهی کشور ها را نیز

 
افزایش بیشتري دهد، اما تاکنون منطقی ترین راهکار براي کاهش مخاطرات اقتصادي این بیماري ویروسی است. 

آیا کرونا باعث می شود که یک «کینز» دیگر براي نجات جامعه بشري روي کره زمین ظاهر شود؟ به نظر می رسد پاسخ منفی است.
چرا که دولت ها به راه حل هاي گذشته براي مقابله با بحران هاي مالی بازگشته اند. بنابراین آنچه محتمل تر است، تغییر سیاست ها
و افزایش دخالت دولت در اقتصاد است. تجربه کرونا نشان داد دولت ها حتی در پیشرفته ترین کشور مانند امریکا، آلمان و حتی

 
انگلیس نیز با ناکارآمدي هایی مواجه هستند. 

ناترازي گسترده در بودجه ابرقدرت ها براساس آنچه وب سایت مکنزي منتشر کرده، دولت ها در سال گذشته میلادي با کسري
بودجه بیشتري مواجه شدند که عمده دلیل آن تصویب بسته یا بسته هایی براي خروج از رکود است. با استناد به این گزارش کسري



بودجه جهان در سال گذشته حدود 11 هزار میلیارد دلار خواهد بود. این عدد حدود 55 درصد از تولید ناخالص بزرگ ترین اقتصاد

 
دنیا، یعنی امریکا در سال 2019 است. 

کارشناسان این موسسه بر این باروند که اقتصاد هاي توسعه یافته در سال جاري میلادي نیز نرخ سود را پایین نگه دارند تا دولت ها

 
بتوانند با هزینه کمتري بدهی هاي خود را پرداخت کنند. اما این پایان پاندمی کرونا نخواهد بود. 

در گزارش این موسسه در ژوئن 2020 پیش بینی شده که کسري بودجه کشور هاي جهان تا 2023 به 30 هزار میلیارد دلار برسد؛ به
اندازه تولید ناخالص داخلی امریکا و اتحادیه اروپا در سال 2019. وضعیت براي اقتصاد جهان زمانی نگران کننده تر می شود که آمار
هاي صندوق بین المللی پول در اکتبر 2020 نشان می دهد بیشترین کسري بودجه متعلق به امریکا با 18.7 درصد از تولید ناخالص

 
داخلی است. 

بریتانیا و ژاپن با کسري بودجه اي به اندازه 16.5 درصد و 14.5 درصد از تولید ناخالص خود، در رده هاي دوم و سوم کشور هاي با
کسري بودجه بالا قرار دارند. چین به عنوان نقطه صفر شیوع این بیماري با کسري در حدود 12 درصد در رتبه پنجم قرار دارد. با کنار
هم قرار دادن وضعیت در اقتصاد هاي بزرگ و نامشخص بودن آینده پاندمی حتی با شروع واکسیناسیون در برخی کشورها، چاپ پول
براي جبران کسري ها گزینه روي میز خواهد بود؛ گزینه اي که می تواند براي سال ها چرخه معیوبی در اقتصاد ایجاد کند که در آن

 
رشد اقتصادي و درآمد ها به دلیل تبعات چاپ پول، تورم و البته کاهش 3 تا 4 تریلیون دلاري درآمد هاي مالیاتی، سرکوب شود. 

با استناد به گزارش بلومبرگ به دلیل محدودیت هاي تولید در برخی صنایع، همچنین احتیاط افراد در مصرف کالا ها یا درخواست
خدمات، خسارت هایی به کسب و کار ها وارد شود. در این صورت شرایط براي یک «بحران مالی بزرگ اقتصادي» که ابعاد آن با

 
بحران مالی 9-2008 قابل مقایسه نیست، هموارتر می شود. 

افزایش نابرابري بلومبرگ در بخش دیگري از گزارش روز 30 دسامبر خود، بسته محرك هاي مالی را نوعی «کالاي لوکس» می داند
که تنها نابرابري را افزایش می دهد، چراکه کشور هاي در حال توسعه علاوه بر اینکه نمی توانند بسته هاي مالی بزرگی براي نجات
اقتصاد خود تصویب کنند، دسترسی کامل و سریعی نیز به واکسن ها ندارند. از این رو با مخاطرات پیچیده تر و چالش هاي بیشتري

 
روبه رو خواهند بود. 

مکنزي در ژوئن سال جاري پیش بینی کرده که در برخی کشور ها دولت ها تصمیم به ارایه یک بسته محرك تا 30 درصد از تولید
ناخالص خود خواهند کرد. این در حالی است که کشور هاي در حال توسعه تنها می توانند به صورت موقتی آن هم در بخش هایی
بسته هاي مالی ارایه کنند. پیش تر نیز بانک جهانی هشدار داده بود؛ «این همه گیري در حال ایجاد نسل جدیدي از بحران فقر و

 
بدهی است.» 

سال ها تلاش براي کاهش دخالت دولت در اقتصاد، بی نتیجه می ماند؟ بر اساس برخی آمار ها و تا پیش از شیوع نوع انگلیسی و
جهش یافته کووید 19، رقم خسارت به اقتصاد جهان حدود 2.7 هزار میلیارد دلار و میزان کمک هاي اقتصادي نیز 10 هزار میلیارد
دلار اعلام شده بود. هر چند رقم خسارت با توجه به نامشخص بودن عملکرد واکسن هاي ساخته شده بر همه افراد و البته زمان آغاز
واکسیناسیون در کشور هاي در حال توسعه همچنین تعطیلی هاي سال نو، ممکن است افزایش یابد، اما با توجه به حجم وسیعی از
بیکاري ها، هزینه هاي درمان و محدودیت هاي گسترده، تنها راه کاهش مخاطرات تصویب بسته هاي حمایتی مالی است که آن ها

 
نیز دخالت دولت در اقتصاد ها را افزایش می دهند. 



دارون عجم اوغلو، استاد اقتصاد MIT در کتاب «دالان باریک آزادي» از راه حل «هابزي» براي رسیدن به ثبات اقتصادي، سیاسی و ...
گفته بود. به باور او یک دولت مقتدر یا همان لویاتان قدرتمند می تواند در دل بحران ها به کمک کشورها آید و به بحران ها خاتمه
دهد. اما کرونا نشان داد که تقریبا در هیچ کشوري (البته جز نیوزیلند که در همان ماه هاي ابتدایی همه گیري، آن را ریشه کن کرد)

 
دولت مقتدري وجود ندارد. 

project مدعاي این گزاره یادداشت تیرماه سال جاري اوغلو در خصوص سناریو هاي احتمالی دولت در دوران پساکووید در
syndicate بود. به باور او وجود یک دولت قدر براي مدیریت بحران ضروري است. هر چند این امر در سایه فشار هایی براي

 
تجدیدنظر در نهاد ها صورت می گیرد، چراکه پاندمی نشان داد مدیریت برخی نهاد ها تا چه اندازه نامناسب است. 

بازگشت به راه حل کینزي جان مینارد کینز، اقتصاددان امریکایی براي حل مشکلات ناشی از «Great Depression» که اوایل
دهه 30 میلادي رخ داد، دخالت دولت در اقتصاد را ضروري می دانست. به باور او مهم ترین راه حل براي ایجاد اشتغال پس از بحران
اقتصاد آن دهه، هزینه کرد بیش از درآمد ها توسط دولت است. هر چند این عمل در نهایت می تواند به کسري هاي شدید و جدي
در بودجه بینجامد. اما آنچه جهان را از آن بحران نجات داد، کمک هاي وسیع تر دولت ها و تزریق منابع به اقتصاد ها بود. پس از
حدود 90 سال از «ورشکستگی بزرگ» و با وجود اهتمام اقتصاددانان براي کاهش حضور دولت در اقتصاد، به نظر می رسد جهان

دوباره به راه حل کینز رسیده و آن را اجرا می کند.



چشم امید زنان به طلاي کثیف/ دستمزد مشکل اصلی کارگران صفیره اهواز

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/10/13

اهواز- بیش از 60 زن سرپرست خانوار در کارخانه تفکیک زباله صفیره اهواز سال هاست که بی مهري ها را تحمل کرده تا
معیشت خانواده آنها در خطر نباشد ولی این روزها از بیکاري همیشگی می ترسند.

 اهواز- بیش از 60 زن سرپرست خانوار در کارخانه تفکیک
زباله صفیره اهواز سال هاست که بی مهري ها را تحمل کرده تا معیشت خانواده آنها در خطر نباشد ولی این روزها از بیکاري

 
همیشگی می ترسند. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها -کوثر کریمی: نام «زن» را که می شنوي، ناخودآگاه تصویري از ظرافت زنانه و لطافت جسم و روح به
ذهن خطور می کند؛ موجودي که خدا مجموعه اي از محاسن و احساسات مادرانه را در وجودش به ودیعه نهاده است تا در دامانش

 
خانواده اي را پرورش دهد که اساس جامعه سالم باشد. 

اما گاهی شرایط نابسامان روزگار و اوضاع بد اقتصادي جامعه، باعث می شود زن ها به سمت و سوي کارهاي مردانه پیش روند و نان
آور خانواده باشند از آن جمله زنانی هستند که در میان زباله ها به دنبال لقمه نانی براي سیر کردن شکم خود و خانواده شان می

 
گردند. 

از سال 91 سایت جدید دفن پسماند اهواز به نام «صفیره» در منطقه برومی براي کلانشهر اهواز راه اندازي شد ولی دفن زباله یکی از
معضلات اصلی این کلانشهر محسوب می شود؛ متأسفانه آتش سوزي هاي عمدي در سایت صفیره و دفع غیراصولی زباله ها که خود
منشأ آتش گرفتن زباله هاي انباشت شده می شود از یک سو و همچنین نبود ساماندهی زباله گردها و تفکیک زباله از مبدأ از سویی

 
دیگر مشکلاتی را براي شهروندان اهوازي به دنبال دارد. 

از ابتداي دهه 90 راه اندازي کارخانه اي نسبتاً نقلی در سایت صفیره باعث اشتغال زایی بیش از 100 کارگر زن و مردي شد که
همگی از قشر نیازمند جامعه محسوب می شدند؛ بنا به اعلام کارگران سرپرست خانوار این سایت، به کارگیري کارگران در سایت همانا

 
و شروع مصیبت هاي بعد از آن نیز همانا. 

 
این کارخانه تفکیک زباله حدود 120 کارگر دارد که 75 نفر آنها زن و از این میان 65 نفر نیز سرپرست خانوار هستند. 



 
قطع حقوق حمایتی 

یکی از کارگران این کارخانه که نخواست نامش فاش شود، در گفت وگو با خبرنگار مهر می گوید: از سال 91 در این کارخانه تفکیک
زباله مشغول فعالیت هستیم و تا سال 94 مشکلی نداشتیم و حق و حقوق و بیمه پرسنل پرداخت می شد ولی از وقتی که شرکت

 
بازیافت به خود شهرداري واگذار شد، هر بار پیمانکاري بر سر کار آمد که بیمه و یا گاهی حقوق پرسنل را پرداخت نمی کرد. 

وي با اشاره به اینکه کارگران زن سرپرست خانوار شاغل در کارخانه همه با معرفی به کار از سوي بهزیستی و کمیته امداد هستند،
ادامه می دهد: پیمانکاري که سال 94 روي کار آمد، هفت ماه حقوق پرداخت نکرده و لیست بیمه را نیز براي پرسنل رد نکرد و حتی

 
حقوق سه ماه آخر، عیدي و سنوات یک سال هم پرداخت نشد. 

 
 

این کارگر کارخانه بازیافت زباله صفیره یادآور می شود: پیمانکار بعدي که 9 ماه روي کار بود نیز حقوق را کلی اعتراض کارگران

 
پرداخت ولی به بهانه نبود انعقاد قرارداد سازمان پسماند سه ماه لیست بیمه را رد نکرد. 

وي با اشاره به اینکه سازمان پسماند ضمانت نامه هاي پیمانکاران را نگه داشته و بعد با آنها قطع همکاري می کند، می گوید: آخرین
پیمانکار پسماند 10 ماه حضور داشت که از این مدت 9 ماه کارخانه به خاطر آتش سوزي و بعد هم کرونا تعطیل بود؛ در این مدت 10

 
روز سرکار و مدتی بیکار بودیم و پیمانکار حقوق نداده و بیمه هم فقط براي یک ماه رد شده است. 

این کارگر کارخانه بازیافت زباله صفیره عنوان می کند: تجمعات بسیاري مقابل استانداري، دفتر امام جمعه و شوراي شهر داشتیم؛
هرچند شهرداري آخرین پیمانکار را هم لغو قرارداد کرده است و به دنبال مزایده براي شرکت بود ولی چرا موتور دستگاه ها و تمام
کابل ها و سیم برق هاي شرکت را درآوردند؟ شرکت دست خود پسماند و با 18 نگهبان است، انگار می خواهند آنجا را قطعه فروشی

 
و کارگران را از نان خوردن بیندازند. 

وي با اشاره به اینکه شرکت تفکیک زباله در خود سایت دفن زباله صفیره قرار دارد، اضافه می کند: بهزیستی و کمیته امداد هیچ

 
حمایتی نکردند و حتی به خاطر اینکه براي ما کاریابی داشته اند، حقوق حمایتی قبلی را هم قطع کرده اند. 

 
کسی به داد ما نرسید 



این کارگر کارخانه بازیافت زباله صفیره با اشاره به اینکه خانه اش در رهن بانک است که با کمک خیران بخشی از اقساط معوق را
پرداخت کرده است، می گوید: همه مسئولان از استانداري، شهرداري، شوراي شهر و دفتر امام جمعه مشکلات ما را می دانند ولی

 
تاکنون کسی به داد ما نرسیده است؛ حتی براي کمک به معیشت خانواده هاي ما کسی حمایت غذایی انجام نداد. 

یکی دیگر از کارگران 38 ساله کارخانه تفکیک زباله صفیره که همراه با شوهرش فعالیت می کند، در گفت وگو با خبرنگار مهر عنوان
می کند: مشکل کارخانه حل نشده است، هرچند انجام مزایده از سوي مسئولان شهرداري اعلام شد ولی کابل ها و موتور دستگاه هاي

 
شرکت به سرقت رفته و فقط خدا می داند که باز هم سرکار بر می گردیم یا اینکه باید بیکار بمانیم. 

وي که چهار سال با شوهرش در این کارخانه مشغول به کار شده و به خاطر وضعیت شغلی و حقوقی حتی بچه دار نشده اند، می

 
گوید: یکی از کارگران بدهکار شد، خانه را پس داده است و با مهاجرت به روستا، در شرایط بدي زندگی می کند. 

این کارگر کارخانه بازیافت زباله صفیره در پایان یادآور می شود: خیلی فریاد کشیدیم ولی کسی به داد ما نرسید؛ واقعاً کسی نیست

 
که به داد ما برسد؟ این مشکل آن قدرها هم مشکل بزرگی نیست! 

 
پرداخت مطالبات معوق حقوق و دستمزد 

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان در گفت وگو با خبرنگار مهر بیان می کند: از نزدیک بازدیدي از محل کارخانه تفکیک زباله سایت

 
صفیره داشتیم و مدیرعامل سازمان پسماند اعلام کرد که به دنبال راه اندازي مجدد این کارخانه هست. 

 
 

سید کریم حسینی در ادامه می افزاید: نوسازي کارخانه و همچنین احداث ساختمان هاي اداري سازمان پسماند شهرداري در این

 
سایت از جمله برنامه هاي اعلامی مدیرعامل پسماند شهرداري اهواز است. 

وي در پایان می گوید: چون حجم زیادي از زباله در این کارخانه تفکیک می شود؛ همچنین توسعه کارخانه در ضلع دیگري از سایت

 
دفن زباله صفیره در دستور کار قرار دارد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان نیز در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار می کند: سایت بازیافت زباله اهواز واقع در منطقه
صفیره، زیر نظر سازمان پسماند شهرداري اهواز بوده و مدیریت اجرایی سایت به عهده پیمانکار است؛ این سایت کارگرانی دارد که

زباله هاي جمع آوري شده از سطح شهر را تفکیک می کنند. 



ارسلان غمگین با اشاره به اینکه از جمع این کارگران تعدادي زنان سرپرست خانوار هستند، ادامه می دهد: اوایل تیرماه سال جاري به
دلیل آتش سوزي در سایت و شیوع بیماري کرونا سایت تعطیل شده و در شهریورماه مجدداً براي مدت حدوداً 10 روز فعال شده بود

 
که متأسفانه مجدداً به دلیل آتش سوزي در سایت تعطیل شد. 

وي عنوان می کند: در بازرسی هاي صورت گرفته توسط بازرسان کار در زمان فعالیت کارگاه، در خصوص مطالبات کارگران سوال شد

 
که مسئولان کارگاهی اظهار داشته اند که کارگران داراي مطالبات معوق حقوق و دستمزد هستند که باید پرداخت شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان در پایان بیان می کند: بر اساس بازرسی هاي صورت گرفته تاکنون چند ابلاغیه رفع

 
نقص موارد ایمنی و قانون به پیمانکاران بازیافت و سازمان پسماند در راستاي رفع نواقص ابلاغ شده است. 

 
الزام پرداخت حقوق و بیمه کارگران 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اهواز در گفت وگو با خبرنگار مهر می گوید: کارخانه تفکیک پسماند که در واقع در
سایت صفیره مستقر است، در ابتداي شروع به کار خود حدود دو ماه و نیم قبل به دلایل مختلف از ابتداي قرارداد آخرین پیمانکار

 
فقط سه ماه کار کرد و چند ماه به خاطر آتش سوزي، کرونا و در آخر هم مسائل فنی تعطیل بوده است. 

رضا علیجانی می افزاید: تعمیرات جزئی را انجام داده ایم و کارخانه آماده به کار شده و شروع به کار کرد؛ بعد از حدود 12 روز یک
سري ایرادات کوچک پیدا کرد که آن را نیز برطرف کردیم ولی دیگر این کارگران بودند که به خاطر مطالبات خود از پیمانکار، گفتند

 
که «تا زمانی که پرداخت نشود، دیگر کار نمی کنیم». 

وي اظهار می کند: بخشی از مطالبات از سوي پیمانکار پرداخت شد و در نهایت وقتی متوجه شدیم که مشکل حل نمی شود، با وجود

 
اینکه دو ماه از مدت زمان پیمانکار باقی مانده بود ولی به قرارداد وي خاتمه دادیم. 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اهواز با اشاره به اینکه پیمانکار را نسبت به پرداخت حقوق و بیمه کارگران ملزم کردیم
که طبق اعلام پیمانکار و تأیید کارگران مبالغ حقوق و بیمه پرداخت شده است، می گوید: فقط 25 نفر باقیمانده اند که آنها نیز بحث
بیمه و حقوق کرونا را دارند که بخشی از آن به اداره کار و دولت بر می گردد و مقرر شده است تا پیمانکار با اداره کار جلساتی را

 
برگزار و مشکلات را رفع کند. 

علیجانی با اشاره به اینکه براي اولین بار بود که حقوق و بیمه کامل تسویه شده است و در سنوات قبل ظاهراً بخشی از حقوق و یا
بیمه به صورت کامل تسویه نمی شد، ادامه می دهد: کارخانه را هم به مزایده گذاشتیم که در صورت تعیین شرکت برنده، دوباره با

 
کارگران قرارداد منعقد کرده و آنها شروع به کار می کنند. 

وي یادآور می شود: قرارداد کارخانه به صورت مزایده قابل بهره برداري است و این سري به جاي مزایده یک ساله آن را به مزایده سه

 
ساله افزایش دادیم تا بتواند برنامه ریزي لازم را داشته باشد و کار بهره برداري را بهتر انجام دهد. 



 
 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اهواز بیان می کند: سعی بر این است که مشکلاتی را که در گذشته بین سازمان و بهره
بردار بوده است، به حداقل برسانیم تا آن را به خوبی اداره کند و از تجارب گذشته بهره مند شود؛ در نهایت کارگران نیز بتوانند به

 
خوبی فعالیت کنند. 

 
حق و حقوق کارگران ضایع نمی شود 

علیجانی در پایان عنوان می کند: قطعاً سازمان نظارت ویژه اي بر عملکرد پیمانکار در کارخانه دارد و حتماً سعی می کنیم که اجازه

 
ندهیم تا پیمانکار حق و حقوق کارگران را ضایع کند؛ همچنین حتماً مسائل بیمه اي و حقوقی آنها را توسط ناظر دنبال می کنیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، آدم وقتی داستان زندگی بعضی افراد را می شنود و یا می خواند، با خودش می گوید مگر بعضی انسان ها از

 
رفاه، آسایش اقتصادي و اجتماعی یک جامعه که حق طبیعی هر شهروند است، سهمی ندارند؟ 

مگر کاري که آنها به عنوان شغل براي زندگی خود انتخاب کرده اند، یکی از اساسی ترین مشاغل پایه که جزو ضروریات یک جامعه
سالم به حساب می آید، نیست؟ مگر نه این است که اگر کسی به امور این مشاغل رسیدگی نکند، یک پاي جامعه می لنگد؛ به ویژه

 
اگر این کار به مسائل شهر، شهرداري و نظافت سلامت جامعه شهري مربوط باشد. 

پس به نظر می رسد این گونه مشاغل باید خیلی بیشتر از دیگر شغل ها مورد عنایت و توجه مسئولان قرار بگیرند و کارکنان و
کارگرانشان از مزایاي بیشتري برخوردار باشند تا انگیزه کار بهینه در آنها بالا برود، هر چند که به جرأت می توان گفت اکثر کسانی که
به این مشاغل اشتغال دارند، انسان هایی هستند که کسب حلال را اولین دغدغه خود می دانند و حتی با وجود کمی و کاستی هاي

 
حقوق و مزایا، ذره اي از کار خود نمی زنند. 

اما آنچه اینجا مطرح می شود صحبت انصاف است، آیا واقعاً منصفانه است کسانی که به علت داشتن شرایط سخت و نامساعد و
فشارهاي زندگی شخصی تن به چنین کاري داده اند، در محیط کار نیز مورد بی مهري قرار بگیرند و از کمترین حق و حقوق هاي

 
اولیه خود محروم بمانند؟ آیا دریافت حقوق مکفی در کنار بیمه و مزایاي سختی کار حق این افراد نیست؟ 

و حالا چشم امید زنان و مردانی که در سایت زباله صفیره کار می کردند و ماه هاست که به دلیل شیوع ویروس کرونا بیکار و خانه
نشین شده اند، به مسئولانی است که باید هرچه سریع تر تدبیري اساسی را براي رفع مشکل آنها بیندیشند تا امور مربوط به آنها را



مورد ساماندهی قرار دهند و یا با فراهم آوردن زمینه اشتغال دوباره آنها که همه از اقشار نیازمند جامعه هستند، در همان مکان و یا
در شغلی دیگر باري از سختی هاي زندگی را از دوششان بردارند.



دریافت لوح تقدیر و تندیس مسئولیت هاي اجتماعی توسط ذوب آهن اصفهان

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش جامعه ایده آل ؛در این اجلاس، سازمان ها و
شرکت هاي مختلف فعال و موفق در زمینه مسئولیت
پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي از جمله شــرکت
سهامی ذوب آهن اصفهــان معرفی و لــوح تقدیــر و
تندیس دبیرخانه دائمی مسئولیت اجتماعی به آن ها اعطا
گردید. مســئولیت اجتماعی یک ســازمان یعنی
مســئولین آن در قبال تاثیرات و فعالیت هایش بر جامعه و
محیط زیست به طور شــفاف و اخلاقی باشــند که موارد

 
مختلف از جمله مشــارکت در توســعه پایدار و در نظر گرفتن انتظارات ذینفعان را شامل می شود. 

رضا نقی پور اصل مدیر عامــل صندوق حمایت از تحقیقات وتوســعه صنایع پیشرفته کشور وابسته به وزارت صمت در این اجلاس،
گفت: این صندوق در ســال هاي اخیــر در جهت کمک به رشــد و توســعه معدن و صنایع معدنی و تقویت شــرکت هاي دانش

 
بنیان تلاش کرده و طرح هایی از جمله طرح ســرباز صنعت اشــتغال زایی جامعه علمی کشور را به اجرا در آورده است. 

وي در سخنان خود بر اهمیت ارتقاي تعامل سازنده بین کارکنان شــرکت ها و ذینفعــان مختلف آن ها تاکید کرد و افزود: نیروي
انســانی سالم عامل موفقیت هر سازمان است. مجید مــکاري، مدیر ایمنی، بهداشــت و محیط زیســت ذوب آهن اصفهان که بــه
نمایندگی از این شــرکت در این اجلاس حضور داشــت و لوح و تندیس دبیرخانه دائمی مســئولیت اجتماعی را دریافت کرد، در
گفتگو با خبرنگار ما به شــرح بخشــی از اقدامات ذوب آهن اصفهــان در زمینه مســئولیت پذیري اجتماعی و اخــلاق حرفه اي آن
پرداخت و این اقدامــات را عامل موفقیت این شرکت در امر ایفاي مسئولیت اجتماعی و دریافت پیاپی لــوح، تقدیرنامه و جایزه

 
مربوطه در ســال هاي اخیر دانست. 

وي به اقدامات محیط زیســتی شرکت پرداخت وگفت: ذوب آهن اصفهان از بدو تاسیس تا کنون با انجام پروژه هاي مختلف زیست
محیطی حدود 4 هزار میلیارد تومان هزینه کرده است و در حالی که بنابــر قانون ملزم به اجــراي 25 درصد فضاي ســبز در محوطه

 
کاري خود بوده اقدام به ایجاد فضاي سبز به میزان 84 درصد نموده است. 

مدیر ایمنی، بهداشــت و محیط زیســت شرکت به نقش آموزشــی ذوب آهن اصفهــان در انتقال دانش فنــی و تربیت نیروهــاي
متخصص و ماهر براي دیگر صنایع و از جملــه صنعت فولاد و مهم تر از آن ســاخت و تحویل چند واحد فولادي در کشــور پرداخت
و تاکید کرد: از آخرین اقدامات زیســت محیطی ذوب آهن اصفهان کــه در این زمینه لازم است به آن اشــاره کنیم، اقدامات این
شرکت در زمینه مقابله با بیماري فراگیر کرونا در سطح کارکنان و در سطح منطقه اطراف است. در این زمینه بیمارستان شــهید
مطهري ذوب آهن اصفهان به طور گســترده با تمامی امکانات و کادر تلاشگر خود براي پیشــگیري و درمان مبتلایان کرونا در



منطقه تلاش کرده است.گفتنی اســت؛ در اجلاس مســئولیت اجتماعی و اخلاق حرفه اي ســازمان ها از اقدامات مختلف شــرکت
ها در امر مقابله با بیماري کرونا تقدیر و یاد شهداي این عرصه گرامی داشته شد.



لزوم حمایت دولت از کل زنجیره فولاد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/10/13

در حال حاضر تقریبا تمامی مواد اولیه فولادسازان شامل سنگ آهن کنسانتره، گندله، آهن اسفنجی و قراضه آهن از داخل
کشور تأمین می گردد، ولی معمولا فولادسازان براي تأمین آن با مشکلاتی مواجه اند؛ به طوري که سالانه میزانی از تولید

خود را به دلیل کمبود مواد اولیه از دست می دهند.

در حال حاضر تقریبا تمامی مواد اولیه فولادسازان شامل سنگ آهن کنسانتره، گندله، آهن اسفنجی و قراضه آهن از داخل
کشور تأمین می گردد، ولی معمولا فولادسازان براي تأمین آن با مشکلاتی مواجه اند؛ به طوري که سالانه میزانی از تولید خود را به

 
دلیل کمبود مواد اولیه از دست می دهند. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان، رضا یزدخواستی، معاون خرید شرکت فولاد مبارکه، در مصاحبه
با روزنامه کیمیاي وطن، به تشریح نقش صنعت فولاد در توسعه صادرات غیرنفتی و مشکلات موجود در تأمین مواد اولیه این بخش

 
پرداخته است که با هم پی می گیریم. 

با توجـــه بـــه تأکیـــد مـقـام معـــظم رهبـــري و سیاست هاي اقتصادي کشور بر ضرورت توسعه صادرات غیرنفتی و حذف
وابستگی بودجه کشور به نفت و در نظر گرفتن نقش اصلی و محوري فولاد در این زمینه، مراکز تولید فولاد با چه مشکلاتی مواجه

 
اند؟ 

صنعت فولاد به دلیل کاربردهاي پایه اي در بسیاري از صنایع پایین دست، در همه کشورهاي دنیا ازجمله صنایع مادر و استراتژیک به
شمار می آید. بنابراین تقریبا همه کشورهاي توسعه یافته یا درحال توسعه نگاه ویژه اي به این صنعت دارند و ارتباط مستقیمی که
رشد تولید و مصرف فولاد در کشورها با شاخص رشد اقتصادي آن ها دارد نشان دهنده این نگاه است. خوشبختانه در ایران نیز از سال
هاي گذشته با تصویب کلیاتی از طرح جامع فولاد در افق 1404 به این امر توجه شده است. براي تحقق این طرح لازم است که تمام
نیروها در این مسیر هم راستا شوند و با توجه به سرانه مصرف فولاد و میزان تولید فولاد در کشور و آنچه در طرح جامع به آن اشاره
شده از یک طرف و نیاز کشور به صادرات غیرنفتی از طرف دیگر، باید شرایط صادرات 10 تا 25 میلیون تن فولاد تسهیل شود و
زیرساخت هاي آن توسط بخش هاي دولتی و غیردولتی ایجاد گردد. در حال حاضر، برخی دیدگاه ها و مکانیسم هاي پیشنهادي
توزیع و قیمت گذاري محصولات زنجیره فولاد بدون توجه به ساختار اقتصادي و صنعت فولاد کشور، در کنار کمبود زیرساخت هاي
حمل ونقل و اسکله، بزرگ ترین تهدید فولاد در زمینه افزایش و پایداري صادرات است. مطمئنا اگر این موانع برطرف نشود، شاهد

 
کاهش تولید و صادرات محصولات نهایی فولاد، علی رغم افزایش ظرفیت تولید فولاد در کشور خواهیم بود. 

 
چند درصد از مواد اولیه این حوزه داخلی است؟ 

در حال حاضر تقریبا تمامی مواد اولیه فولادسازان شامل سنگ آهن کنسانتره، گندله، آهن اسفنجی و قراضه آهن از داخل کشور
تأمین می گردد، ولی معمولا فولادسازان براي تأمین آن با مشکلاتی مواجه اند؛ به طوري که سالانه میزانی از تولید خود را به دلیل

 
کمبود مواد اولیه از دست می دهند. 

در راستاي تأمین مواد اولیه داخلی و رفع مشکلات موجود، چه پیشنهادهایی دارید و چه تدابیري باید اندیشیده شود؟ 



 
به نظر می رسد پیشنهادهاي ذیل می تواند به رفع مشکلات تأمین مواد اولیه کمک شایانی کند: 

&– ایفاي نقش حاکمیتی دولت در زنجیره، به گونه اي که همانند قبل، فولادسازان با بستن قراردادهاي بلندمدت (مانند فولادسازان

 
دنیا) و اعمال ضرایب قیمتی متناسب با حجم سرمایه گذاري در هریک از حلقه هاي زنجیره، بتوانند مواد اولیه خود را تأمین کنند. 

&– حمایت دولت از فولادسازان در جهت تأمین مواد اولیه خود از طریق واگذاري محدوده ها و معادن در اقصی نقاط کشور، به

 
طوري که کلیه عملیات اکتشاف و استخراج و فراوري آن معادن با سرمایه گذاري شرکت هاي فولادسازي انجام گیرد. 

&– جلوگیري از توسعه و سرمایه گذاري معادن در بخش هاي پایین دست خود ازجمله فولادسازي. ظرفیت هاي مازادي در پایین

 
دست وجود دارد، ولی این ظرفیت ها را در بخش هاي اکتشاف و استخراج معادن کمتر مشاهده می کنیم. 

به نظر شما اگر معادن تأمین کننده مواد اولیه از انحصار شرکت ها و افراد خاص خارج شوند و تحت نظارت دولت اداره شوند، می

 
توانند چرخ تولید کشور را سرعت ببخشند یا اقدام دیگري لازم است؟ 

همان طور که می دانید، پس از شروع فرایند خصوصی سازي در کشور و کاهش نقش نظارتی دولت بر معادن، شاهد بر هم خوردن
توازن بین معادن و فولادسازان بودیم. همان طور که در سؤال قبلی اشاره کردم، لازم است این نقش پررنگ تر شود و با حمایت هاي

 
دولت از کل زنجیره تولید فولاد، کمبود مواد اولیه فولادسازان رفع شود. 

بیشترین مواد اولیه موردنیاز فولاد کدام است و در اختیار چه جریان یا گروهی است که باعث مشکلات عدیده و نگرانی فولادسازان

 
شده است؟ 

عمده ترین مواد اولیه موردنیاز فولادسازان شامل سنگ آهن، کنسانتره، گندله و آهن اسفنجی است. این مواد در دست جریان یا گروه
خاصی نیست که مدیریت کردن آن چالش هاي اساسی به همراه داشته باشد. تنها با تصمیم گیري منطقی و کارشناسی و حمایت

 
دولت از کل زنجیره، مشکل تأمین مواد اولیه قابل حل است. 

با توجه به تأکید بر عدم خام فروشی معادن و نیز ضرورت حمایت از صنایع داخلی به منظور شکست تحریم، کمبود مواد اولیه چه

 
اثري بر روند توسعه فولاد کشور دارد؟ 

در حال حاضر با توجه به ظرفیت هاي موجود در زنجیره فولاد، این ظرفیت ها به جز در حوزه اکتشاف و استخراج، در سایر حلقه ها
مطابق طرح جامع فولاد است و چون آن حوزه تأثیر مستقیمی بر رشد و توسعه کشور دارد، باعث افت شاخص تولید ناخالص داخلی
می شود. حال اگر در حلقه هاي قبل از فولادسازي نیز موضوع خام فروشی مطرح شود، این معادلات به شرایط وخیم تري ازجمله
التهاب بازار فولاد منجر می شود که شاید برگرداندن آن مستلزم صرف انرژي و هزینه زیاد در کشور باشد. بنابراین همان طور که در
فرمایشات مقام معظم رهبري نیز آمده، نباید در کشور خام فروشی داشته باشیم و باید اشتغال زایی را به جاي توسعه در کشور در آن

 
سوي مرزها ببریم. 

 
فولادسازان چه تأثیري بر توسعه صنایع داخلی و اقتصاد کشور دارند؟ 



در کنار صنعت نفت و گاز، مهم ترین محرك توسعه و ارتقاي اقتصاد کشور صنعت فولاد است. این موضوع بر همگان ثابت شده که

 
توسعه اقتصادي کشور ارتباط مستقیم با توسعه فولادسازي آن کشور دارد و این موضوع در کشور ما نیز به اثبات رسیده است. 

 
راه هاي مقابله با تحریم در صنعت فولاد چیست؟ 

مهم ترین راه مقابله با تحریم ها عبارت از: حمایت دولت از صادرات فولاد و محصولات نهایی آن؛ حمایت از بومی سازي و کمک به
شرکت هاي دانش بنیان در این مسیر؛ انتقال دانش به روز دنیا براي کل زنجیره فولاد در کشور.



(بدون تیتر)

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت این شرکت که در سالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل دستــورالعــمل
هــاي بــهـداشـتـی بــرگــزار شــد، گفـت: خوشبختانه علی رغم همه محدودیت هاي موجود در تأمین منابع انرژي و گاز

و شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه همچنان بر مدار موفقیت و سوددهی است.

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت این شرکت که در سالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل دستــورالعــمل
هــاي بــهـداشـتـی بــرگــزار شــد، گفـت: خوشبختانه علی رغم همه محدودیت هاي موجود در تأمین منابع انرژي و گاز و شیوع

 
ویروس کرونا، فولاد مبارکه همچنان بر مدار موفقیت و سوددهی است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان، حمیدرضا عظیمیان با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در سال هاي
گذشته همواره با چالش هاي سختی ازجمله تحریم ها و محدودیت هاي داخلی، مانند کمبود سنگ آهن، کاهش عرضه برق، آب و گاز
و مواد اولیه و از ماه هاي پایانی سال گذشته نیز با شیوع بیماري کرونا مواجه بوده است، گفت: به یاري خداوند و با اتخاذ تدابیر   و  

 
برنامه ریزي هاي دقیق در هر حوزه و با تلاش مدیران و کارکنان دلسوز و باانگیزه شرکت، توانسته ایم بر مشکلات فائق آییم. 

وي در ادامه ضمن قدردانی از دستاوردهاي کارکنان در حوزه معاونت بهره برداري و اشاره به دستاوردهاي شرکت طی 9 ماه اخیر و
همچنین با مقایسه آمار تولید در این مدت نسبت به مدت مشابه سال قبل، از افزایش 10 درصدي تولید در واحد گنــدله سازي خبر
داد و گفت: در 9 ماه نخست امسال، تولید گندله به میزان 5 میلیون و 598 هزار تن محقق شده است. با پیگیري هاي انجام شده،
وضعیت موجودي مواد اولیه در شرکت به شرایط مطلوب تري رسیده است، اما باید براي رسیدن به شرایط پایدار همچنان تلاش و

 
برنامه ریزي کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه ضمن اشاره به رشد بسیار خوب عملکرد واحدهاي احیا مستقیم 1 و 2 گفت: تولید این واحدها در نه
ماهه سال گذشته به 5 میلیون و 135 هزار تن آهن اسفنجی رسید. این در حالی است که در همین 9 ماه سال 99، کارکنان پرتلاش
این واحدها توانستند با تحقق 105 درصد برنامه و با رشد 14 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل، به تولید 5 میلیون و 873 هزار

 
تن آهن اسفنجی دست یابند که در نوع خود یک رکورد ارزشمند محسوب می گردد. 

وي با اشاره به میزان تولید فولاد خام در این بازه زمانی تصریح کرد: در نه ماهه سال گذشته، 4 میلیون و 895 هزار تن تختال تولید
شده بود، درحالی که در پایان 9 ماه نخست امسال، با تحقق 109 درصدي برنامه سالانه و با 11 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل، به عدد 5 میلیون و 456 هزار تن رسیده ایم. 

مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه به یاري خداوند و همت کارکنان عبور از مرز 7٫2 میلیون تن تولید و ثبت یک رکورد ارزشمند
دیگر در پایان سال دور از دسترس نخواهد بود، گفت: در سال جهش تولید از همه مدیران و کارکنان شرکت می خواهم که با همدلی

 
و تلاش بیشتر در این مسیر گام بردارند. 

او با اشاره به عملکرد نه ماهه ناحیه نورد گرم گفت: در این ناحیه به دلیل تغییر ترکیب ابعادي و کیفی سفارش ها و همچنین توقف
ده روزه در قفســه R3 حــدود 1٫5 درصــد از برنامــه عقب هستیــم؛ بااین حال با ثبت تولید 3 میلیون و 859 هزار تن، نسبت به



 
مدت مشابه سال قبل حدود 2 درصد بیشتر از برنامه تولید کرده ایم. 

وي در ادامه عملکرد ناحیه نورد سرد را نیز بسیار خوب ارزیابی و خاطرنشان کرد: کارکنان این ناحیه در 9 ماه نخست سال جاري به
تولید یک میلیون و 215 هزار تن و یک درصد رشد تولید نسبت به مدت مشابه سال قبل دست یافتند. سال گذشته در این بازه
زمانی 1 میلیون و 204 هزار تن تولید محقق شده بود. امسال در طی این مدت با تحقق 102 درصد برنامه، به تولید 1 میلیون و 215

 
هزار تن دست یافته ایم و پیش بینی می شود تولید در این ناحیه از یک میلیون و 400 هزار تن محصول فراتر رود. 

مدیرعامل فولاد مبارکه از انجام عملیات نوسازي ماشین ریخته گري شماره 1 در مجتمع فولاد سبا خبر داد و گفت: برخی محدودیت
ها و به روزرسانی اتوماسیون این خط و همچنین انجام سایر برنامه هاي تعمیراتی که چابک سازي مجتمع فولاد سبا را در پی خواهد

 
داشت، تولید به میزان 15 درصد کاهش داشته که قابل جبران است. 

وي جمع کل موجودي نهایی را با سفارش هایی که به تدریج از شرکت فولاد مبارکه خارج خواهد شد به میزان 274 هزار تن ارزیابی
کرد و گفت: از این مقدار 49 هزار تن سهم نورد سرد، 41 هزار تن نورد پیوسته مجتمع فولاد سبا، 64 هزار تن نورد گرم و 120 هزار

 
تن متعلق به فولادسازي است. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه سخنان خود گفت: در ماه گذشته فروش شرکت از مرز 50 هزار میلیارد تومان عبور کرد. این اعداد در
شرایطی که شرکت فولاد مبارکه در تحریم به سر می برد، براي بازار سرمایه، سهام داران و ذي نفعان شرکت بسیار امیدوارکننده

 
است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود ضمن قدردانی از اقدامات معاونت خرید شرکت اظهار داشت: خوشبختانه درخصوص موجودي

 
الکترود گرافیتی نیز موجودي شرکت بسیار خوب است و براي حدود سه سال آینده در این حوزه با مشکلی مواجه نخواهیم بود. 

وي با تأکید بر اهمیت کیفیت کنسانتره ورودي و میزان موجودي سنگ آهن نرمه و زبره شرکت تصریح کرد: همچنان که پیش از این

 
تأکید شد، باید در این حوزه ها معاونت خرید با قوت و برنامه هاي دقیق و اثربخش به فعالیت هاي خود ادامه دهد. 

مهندس عظیمیان با اشاره به دستاوردهاي حوزه فروش فولاد مبارکه گفت: امسال متأسفانه برخی افراد با دادن آدرس هاي غلط این
حوزه را با چالش هاي متعددي روبه رو کردند. تلاش کردیم با اقدامات و ارائه راهکارهاي متعدد آرامش را به بازار برگردانیم و با حضور
مؤثر در تنظیم شیوه نامه توانستیم نظرهاي سازنده خود را به مسئولین انتقال دهیم و اعتبار و برند فولاد مبارکه را به شایستگی حفظ

 
کنیم. 

وي با رد صریح برخی شایعات درباره مشکلات فولاد مبارکه در حوزه تأمین منابع مالی خاطرنشان کرد: این شایعات را به شدت
تکذیب و اعلام می کنم فولاد مبارکه نه در زمان بنده، بلکه در زمان هیچ کدام از مدیران عامل قبلی نیز بدهی نداشته است. این امر

 
ناشی از قدرت شرکت بوده و حداکثر بهره وري را با مدیریت مالی خود داشته است. 

مهندس عظیمیان در ادامه گفت: معاونت اجراي پروژه ها نیز در این مدت با به ثمر رساندن پروژه هاي موردنظر در داخل و خارج از

 
فنس و محدوده جغرافیاي شرکت به خوبی ایفاي نقش کرده است. 

به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، معاونت سرمایه گذاري و امور شرکت ها در فولاد مبارکه به تازگی ایجاد شده، بااین حال عملکرد



 
خوبی داشته و همکاران این حوزه به خوبی منافع شرکت را دنبال می کنند. 

وي در ادامه تصریح کرد: معاونت معدن نیز در این شرکت فعالیت هاي بسیار خوبی در زمینه تأمین مواد اولیه و سنگ آهن شروع

 
کرده است و پیش بینی می شود این اقدامات به زودي اثربخشی خود را براي سازمان هویدا خواهد کرد. 

مــدیــــرعامل فــــولاد مبــــارکه در بـخش بعــدي سخـنــان خــود از تشکیل چهارمین هلدینگ در فولاد مبارکه خبر داد و
گفت: در کنار هلدینگ هاي فولاد متیل، آتیه و توکا، هلدینگ مالی نیز که مجموعه اي از چندین شرکت در بازار سرمایه، سبدگردانی

 
و کارگزاري و... است تشکیل شده است. 

وي از آمادگی فولاد مبارکه براي تأمین مالی بخشی از پروژه هاي مهمی که باعث توسعه و پیشرفت کشور و اشتغال زایی خواهد شد،
خبر داد و گفت: این شرکت در تأمین مالی پروژه هایی که در سطح ملی، توسعه را به همراه دارد و همچنین براي اجراي پروژه نورد

 
گرم شماره 2 خود آمادگی کامل دارد. 

او در ادامه با اشاره به اهمیت اجراي طرح تحول دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه گفت: پروژه هوشمندسازي فولاد مبارکه این شرکت
را در کلاس تکنولوژي هاي پیشرفته جهان قرار خواهد داد که تعداد کمی از شرکت ها در این سطح قرار دارند. عزم شرکت در این

 
زمینه جزم است. 

مهندس عظیمیان با اشاره به عملکرد درخشان شرکت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی تصریح کرد: شرکت در این زمینه نیز آثار
بسیار خوبی در جامعه برجاي گذاشته است. به عنوان مثال، در حوزه کرونا یکصد میلیارد تومان از منابع شرکت را پس از اخذ
مجوزهاي قانونی، به مساعدت به بیمارستان ها و مراکز بهداشتی براي خرید تجهیزات درمانی و مواد ضدعفونی کننده اختصاص داده
است. تاجایی که به اذعان معاون اول ریاست جمهوري، در این حوزه، فولاد مبارکه با سایر سازمان هاي مشابه فاصله بسیار زیادي
دارد. فولاد مبارکه به منظور تعهد به مسئولیت هاي اجتماعی خود، در شرایط ویژه اقتصادي ناشی از تحریم ها و شیوع ویروس کرونا،

 
با افتخار در خدمت هم وطنان و به ویژه کادر درمان بوده است و اساسا این اقدامات را وظیفه ملی خود می داند. 

وي در همیــن خصــوص از تحــویــل 70 تــن اکسـیــژن رایــــگان بـــه بیمارستان هاي درمانگر بیماران کرونا در هر روز خبر
داد و گفت: با این اقدام، علاوه بر تأمین اکسیژن موردنیاز بیماران بستري در بیمارستان هاي 15 استان، سعی کرده ایم دست

 
سودجویان و دلالان را نیز در این حوزه کوتاه کنیم. 

به گفته مهندس عظیمیان، از آغاز سال تحصیلی جدید، فولاد مبارکه در بخش دیگري از تعهدات خود و در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی شرکت، با هماهنگی کمیته امداد امام خمینی (ره)، 1600 تبلت به دانش آموزان کم برخوردار و نیازمند اهدا کرده و این

 
خدمتِ بی منت نیز از افتخارات شرکت است. 

وي با تأکید بر اینکه آینده فولاد مبارکه تا حد زیادي به عملکرد معاونت هاي امور معادن و تکنولوژي بستگی دارد گفت: در شرایطی
که معدن کاران، به جاي توسعه معادن به فولادسازي روي آورده اند و فولادسازان را با چالش هاي جدي مواجه کرده اند، معاونت
معدن وظیفه خطیري در تأمین پایدار سنگ آهن موردنیاز شرکت بر عهده دارد. همچنین در خصوص معاونت تکنولوژي فولاد مبارکه
نیز باید گفت اگر فولاد مبارکه به تکنولوژي روز دنیا نرسد و نتواند سبد محصولات خود را توسعه دهد و آن ها را با قیمت رقابتی در
سطح جهانی به دست مصرف کننده برساند، با مشکل روبه رو خواهد شد. به همین دلیل به روز شدن تکنولوژي یکی از موارد بسیار

 
ضروري براي فولاد مبارکه است. 



وي در بخش پایانی سخنان خود فرارسیدن 23 دي ماه، سالروز افتتاح شرکت فولاد مبارکه را به همه کارکنان و ذي نفعان شرکت
تبریک گفت و اظهار امیدواري کرد: با تلاش و جدیت هرچه تمام تر در پایان سال شاهد دست یافتن به درخشان ترین عملکرد

 
شرکت باشیم. 

شایان ذکر است در این جلسه، مختار بخشیان، معاون بهره برداري فولاد مبارکه، حسین مدرسی فر، مدیر ایمنی، بهداشت و محیط
زیست شرکت و رسول سراییان مدیرعامل شرکت ایریسا به ترتیب درخصوص دستاوردهاي شرکت در حوزه هاي بهره برداري، ایمنی و

روند پیشرفت اجراي طرح تحول دیجیتال در فولاد مبارکه مباحثی مطرح کردند که مورد توجه حاضران قرار گرفت.



فراخوان پارك فناوري تهران براي حمایت از صاحبان ایده در سراسر کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/10/13

پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در نظر دارد از ایده هسته هاي فناور دانشجویان، دانش آموختگان و اعضاي هیئت علمی
دانشگاه هاي آموزش عالی سراسر کشور حمایت کند.

به گزارش ایسنا، صاحبان ایده هاي فناور با قابلیت ایجاد
کسب و کار با سطح آمدگی 1 تا 6 می توانند در قالب
برنامه رویش و شکوفایی (برنامه رویش: TRL1-3 ، برنامه
شکوفایی: TRL 4-6 ) در فراخوان پارك علم و فناوري

 
دانشگاه تهران شرکت کنند. 

 
شروع فراخوان تا 15 اسفندماه تعیین شده است. 

ثبت نام متقاضیان تنها بصورت آنلاین و از طریق وبگاه
پارك علم و فناوري دانشگاه تهران و منحصراً در بازه زمانی

 
فراخوان اعلام شده انجام می شود و امکان بررسی درخواست هاي ایمیلی، کارتابلی و یا خارج از بازه زمانی مقرر وجود ندارد. 

 
متقاضیان می توانند براي دریافت اطلاعات بیشتر از این فراخوان با شماره 88220700 الی 4 داخلی 164/154/192 تماس بگیرند. 

بر اساس اعلام پارك فناوري تهران، جهت پاسخگویی به پرسش هاي پیشرو مبنی بر ثبت نام این فراخوان الزامی است در وبینار
رایگان (آشنایی با برنامه هاي حمایتی مرکز نوآوري و کارآفرینی پارك علم و فناوري دانشگاه تهران ) روز دوشنبه، 4 بهمن ماه ساعت

 
14 ثبت نام کنند. 

 
علاقه مندان می توانند براي شرکت و ثبت نام به لینک stp.ut.ac.ir مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود

منبع: قلمناشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/10/13

گروه جامعه: «روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.»«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران
بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم کردند.»«ویروس کرونا که آمد،

سختی کار ما دوچندان شد. همراه بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي ...

کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود گروه جامعه: «روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی
نمانده بود.»«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را

بین دیگران تقسیم کردند.»«ویروس کرونا که آمد، سختی کار ما دوچندان شد. همراه بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي

 
بیمار را انجام می دهیم. اعتراضی (...) 

گروه جامعه: «روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.»«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران
بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم کردند.»«ویروس کرونا که آمد، سختی کار ما
دوچندان شد. همراه بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي بیمار را انجام می دهیم. اعتراضی هم نیست، اما چرا اسمی از ما
برده نمی شود و چرا ما را ندیدند؟»«هیچ کدام از قوانین پرستاري شامل ما نمی شود؛ حتی پاداش کرونا. از کارانه هم خبري
نیست.»این روایت کمک پرستارانی است که نه می خواهند نامشان فاش شود و نه کسی بداند کدام بیمارستان محل خدمت شان
است. آنها با نام هاي مستعار از دردهایشان می گویند؛ از اینکه قرار بود بهیار باشند و حالا کمک پرستارند؛ از تبعیض ها و فشار کار و
حمایتی که از آنها نمی شود. آنها نه راه پس دارند و نه راه پیش. هزینه کرده اند و چندین سال است که در بیمارستان ها مشغول به
کارند، مشکل شان معیشت است و گلایه دارند که چرا هیچ قانونی از آنها حمایت نمی کند.خودش را نیلوفر معرفی می کند و حتی
نمی گوید در کدام شهر است. نگران است اگر گلایه اش به گوش مسئولان برسد، توبیخش کنند و شرکت طرف قرارداد، برایش نامه
اي بزند که یعنی دیگر به او نیاز ندارند. نیلوفر بیشتر از 3سال است که در یکی از بیمارستان هاي دولتی مشغول به کار است. 3سال
پیش از طریق یکی از شرکت هاي استخدامی که به گفته خودش، شرکت کوچک و ناشناخته اي است، جذب بیمارستان شد و حالا
بیشتر از 10 ماه است که بیماران بستري بخش کرونا را مراقبت می کند. نیلوفر می گوید، در تمام ماه هاي گذشته هیچ کس نامی از
آنها نبرد و کسی نگفت کمک پرستار همان کسی بود که بیمار را در نبود همراهش، تنها نگذاشت، به او غذا داد، دارو داد، تختش را

 
مرتب و لباسش را عوض کرد، او را حمام و دستشویی برد و براي سی تی اسکن و آزمایش جابه جایش کرد.  

«کمک پرستاران پابه پاي پرستاران کار کردند، اما حتی روز پرستار، آنها را در گروه پرستاري نگذاشتند و کسی گلی به دستشان نداد.
حتی در رسانه ها هم کسی اسمی از آنها نیاورد؛ درحالی که کافی است یک نفر بیاید و ببیند که این افراد مشغول چه کاري هستند و
چقدر براي بیماران زحمت می کشند.» تیرماه سال 94بود که معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت از آغاز دوره آموزش یکساله کمک
پرستاران مهارتی خبر داد و گفت که به دلیل بازنشسته شدن بهیاران و کمک بهیاران قدیمی، نیاز به بهیاران جدید است؛ به همین
دلیل این گروه آموزش می بینند و سال بعد هم از طرف بخش خصوصی و خرید خدمت جذب خواهند شد.کمک پرستاران را ابتدا به
عنوان بهیار و بعدها به عنوان کمک بهیار پاي کلاس هاي آموزشی کشاندند. اوایل کار، شرکت تعاونی کارکنان نظام سلامت به طور
انحصاري برگزاري دوره را با مبلغ بیش از 5میلیون تومان در دست گرفته بود، اما وقتی نسبت به این موضوع اعتراض شد و سازمان
بازرسی به ماجرا ورود پیدا کرد، سازمان بسیج جامعه پزشکی و جهاددانشگاهی هم به گروه برگزارکنندگان اضافه شدند. شرکت



تعاونی کارکنان نظام سلامت، با مدیریت یکی از معاونان وقت وزارت بهداشت راه اندازي شده بود. از افراد شرکت کننده در این دوره،
به عنوان بهیار و کمک بهیار نام برده می شد. در بخش توضیحات وظایف و عملکرد این گروه پس از پایان دوره، نوشته شده که «آنها
در تمام بخش هاي بیمارستان فعال می شوند و در ساختار تشکیلاتی بیمارستان ها جایگاه خواهند داشت.» یکی از قوانین شرکت در
این دوره، نداشتن مدارك بالاتر از دیپلم بود؛ این در حالی است که بسیاري از کمک پرستاران، مدارك کارشناسی و کارشناسی ارشد
دارند و در این دوره ها هم شرکت کرده اند.قرار بود 2 ماه و نیم از دوره به آموزش نظري و عملی و 9 ماه به کارآموزي اختصاص داده
شود و 2هفته پایانی هم براي آمادگی براي شرکت در آزمون. اما به گفته برخی از این کمک پرستاران، عده اي با پرداخت پول
توانستند دوره را خیلی زودتر تمام کنند. سؤال اینجا بود که کمک پرستار چه وظایفی در بیمارستان دارد؟ 5سال پیش در شرح
وظایف این گروه اعلام شد که این افراد، خدمات بهداشتی و مراقبت هاي روانی، جسمی و معنوي از بیماران را برعهده دارند. خدمات
تغذیه، تامین بهداشت اولیه فردي بیماران، جابه جایی و نقل و انتقال آنها، نظافت محیط بستري و کمک در پذیرش و ترخیص
بیماران جزو وظایف کمک پرستاران عنوان شد. به اینها کنترل علائم حیاتی بیمار، وزن و گرفتن نمونه ادرار را هم باید اضافه کرد. آنها
در بخش تئوري، آموزش داروشناسی و روش هاي تجویز دارو، ایمنی بیمار و کنترل عفونت و... را هم آموزش دیدند، اما به گفته محمد
شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار، این اقدامات تنها براي جذاب کردن دوره ها آموزش داده شد و بعدها جزو وظایف کمک پرستاران

 
به شمار نرفت و حتی به آنها اجازه انجام این اقدامات داده نشد. 

 
محروم از قوانین پرستاري 

کمک پرستار نیلوفر می گوید، آنها در بیمارستان شرح وظایف مشخصی ندارند. با شیوع کرونا، کارهاي جدیدي برایشان تعریف شد که
همان کارهاي همراه بیمار است. آنها از حجم بالاي کارها، کمبود نیرو و مراقبت از تعداد زیادي از بیماران در هر شیفت، انتقاد می
کنند. همه اینها هم در شرایطی است که باید در سکوت به کارشان ادامه دهند و هر اعتراضی مساوي است با امضاي نامه تعدیل.
تبدیل وضعیت براي آنها آرزوي دست نیافتنی شده است؛ آن هم در شرایطی که پرستاران زیادي جلوتر از آنها در صف ایستاده اند و
نسبت به آنها اولویت دارند. نیلوفر می گوید، ساعت کاري شان بالاست، قانون ارتقاي بهره وري نظام سلامت و اضافه کار و سایر مزایا
براي آنها اعمال نمی شود و یک ماه سخت کاري براي او با حقوق 2میلیون و 600هزار تومان تمام می شود. شرکت به آنها کارانه نمی

 
دهد، اما شرکت هاي بزرگ تر مبلغ بسیار ناچیزي به عنوان کارانه به نیروهایشان پرداخت می کنند. 

طرف قرارداد کمک پرستاران، شرکت هاي خصوصی اند. به نیروهاي طرف قرارداد آنها، شرکتی می گویند که از حداقل مزایا و
تسهیلات کادر درمان بهره مند می شوند. برخی از این شرکت ها معروف و بزرگ هستند و برخی دیگر کوچک و با حداقل حمایت
ها.شرکت ها با توجه به بزرگی و کوچکی ، از نیروهایشان حمایت می کنند؛ هر چند که به گفته کمک پرستار نیلوفر، حتی شرکت

 
هاي بزرگ نیز در ماه گذشته به نیروهاي کمک پرستار تنها 150هزار تومان کارانه پرداخت کرده اند. 

 
آموزش کمک پرستار به نام بهیار 

نیلوفر با مدرك کارشناسی، زمانی که در این دوره ها شرکت کرد، تصورش این بود که به عنوان بهیار وارد بیمارستان می شود. این
تنها تصور او نبود، بلکه تمام کسانی که در نخستین دوره ها شرکت کردند، همین برداشت را داشتند؛ چراکه همه جا از آنها به عنوان
بهیار یاد می شد. در میانه دوره آموزشی بود که متوجه شدند اینها ترفندهایی براي جذب نیرو بوده است. با همه اینها برگزاري
نخستین دوره شان با اعتراض پرستاران مواجه شد.مهر سال94 پرستاران به شکل گیري رشته کمک پرستاري یک ساله دست به
اعتراض زدند. آنها در دانشکده پرستاري دانشگاه تهران جمع شدند و از اینکه قرار بود گروهی آموزش داده شوند که در امور بالینی و
درمانی شرکت کنند، بیانیه نوشتند و خواستار تغییر در شرح وظایف آنها و جایگزینی بیماریار به جاي کمک پرستار یا کمک بهیار
براي جلوگیري از تداخل وظایفشان با پرستاران و بهیاران شدند. آن موقع به تازگی ماجراي آموزش این گروه مطرح شده بود. همان
موقع اعلام شد که اضافه شدن کمک پرستاران براي حذف همراه بیمار است؛ بنابراین امور جاري بیمار به کمک پرستاران سپرده می
شود؛ حتی معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت هم به آنها اطمینان خاطر داد که قرار نیست کمک پرستاران جاي پرستاران را
بگیرند. اما پرستاران معترض بودند که چرا در شرح وظایف این گروه برخی اقدامات درمانی مثل نظارت بر علائم حیاتی، کنترل دماي



بدن، فشار خون، ضربان قلب و تعداد تنفس آمده است. آنها گفتند، چرا با وجود 20هزار کمک بهیار آماده به کار، نیروي جدید تربیت
می شود؟ سال94، هزینه یک دوره آموزش دوره کمک پرستاري که قبلا 5میلیون و800هزار تومان بود، 3میلیون و600هزار تومان
اعلام شد و این در حالی بود که همان موقع دبیرکل خانه پرستار تأکید کرد که هزینه این دوره 800هزار تومان است و مابقی آن سود

 
به شمار می رود. 

با اینکه به گفته میرزابیگی، معاون وقت وزیر بهداشت قرار بود سال بعد از این دوره، نیروها جذب مراکز درمانی شوند، اما 2سال بعد
یعنی مهر96، افراد آموزش دیده بیکار در انتظار یافتن شغل مانده بودند. حالا اعتراض اصلی کمک پرستاران، سپردن کار نیروهاي
خدمات به آنهاست؛ درحالی که می گویند آنها آموزش هاي دیگري دیده بودند. با اینکه کمک پرستاران می گویند دیگر بیمارستان ها
نیروي بهیار و کمک بهیار و کمک پرستار جذب نمی کنند، اما دوره هاي آموزشی کمک پرستاري همچنان در حال برگزاري است.
نمونه آن جهاد دانشگاهی خراسان شمالی است که مرداد99 آگهی ثبت نام دوره را منتشر و هزینه آن را 2میلیون و500هزار تومان
اعلام کرد. کمک پرستاران در بیمارستان ها، با مقنعه صورتی و مانتو و شلوار کرم، شناخته می شوند. قلب یکی از همین مقنعه
صورتی ها، نوزدهم آبان در بیمارستانی در همدان، از تپیدن ایستاد. گلنار قیامتی، کمک پرستار 58ساله اي بود که در پی ابتلا به
کرونا جانش را از دست داد و به عنوان دومین قربانی کروناي کادر درمان همدان شناخته شد. این کمک پرستار در حالی 2 ماه پیش
جانش را از دست داد که تنها 3 ماه به بازنشستگی اش مانده بود.کمک پرستاران می گویند، کارهاي پرریسک و سطح پایین به عهده
آنهاست و گاهی یک کمک پرستار باید از 35بیمار مراقبت کند. هانیه 30ساله، یکی از این افراد است که چند هفته دیگر وارد دومین
سال فعالیتش در یکی از بیمارستان هاي دولتی می شود. او هم تمایلی به برملا کردن هویتش ندارد. هانیه 8 ماه به طور مداوم در
بخش کرونا مشغول به کار بوده و می گوید به دلیل فشار کار بالا و سختی پوشش ضدکرونا، نیمی از وزنش را از دست داده. آنها در
3شیفت صبح، عصر و شب در بیمارستان مشغول به کارند و تعدادشان کم است و قرار نیست نیروي جدیدي جذب شود: «اوایل
پرستاران از اسم کمک پرستار، واهمه داشتند. تصورشان این بود که ما جاي آنها را می گیریم؛ درحالی که ما براي کمک رفته بودیم و

 
دستیارشان هستیم، اما آنها ترس از امنیت شغلی شان داشتند.»  

هانیه را یک شرکت کارآفرینی خصوصی به کار گرفته، حقوق اش کارگري است و کارانه اش حدود 150هزار تومان. با مدرك
کارشناسی مدیریت و حجم بالاي کار، دریافتی آخر ماهش حدود 3میلیون تومان می شود: «4سال پیش وقتی در دوره آموزشی
جهاددانشگاهی شرکت کردم اصلا فکر نمی کردم قرار است این اتفاقات بیفتد. قرار بود بهیار شویم که سر از کمک پرستاري
درآوردیم.» او در شهر کوچکی زندگی می کند که نرخ بیکاري بالاست. رشته تحصیلی اش اشتغالی نداشته و از سرناچاري کار در این
بخش را پذیرفته، اما می گوید مراقبت از بیماران را دوست دارد. گروهی از آنها قراردادهاي 89روزه دارند که در بدترین شرایط
استخدامی به سرمی برند. همه اینها در شرایطی است که بیمارستان ها با کمبود نیرو مواجهند. او می گوید نیروهاي شرکتی اضافه

 
کار اجباري دارند و در سخت ترین شرایط از آنها کار بیشتري می خواهند. 

 
کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود 

علی، 26ساله، 3سالی می شود به عنوان کمک پرستار در یکی از بیمارستان هاي دولتی سنندج مشغول به کار است. او می گوید،
شیفت هاي کمک پرستاري در کردستان متفاوت با سایر استان هاست. آنها شیفت شب کوتاه دارند که 5ساعت و نیمه است. روز بعد
هم کمک پرستار باید سر ساعت در محل کارش حاضر باشد. به گفته او، در هیچ یک از دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، چنین
شیفتی وجود ندارد. همه اینها در شرایطی است که بیشتر بیمارستان هاي این استان خارج از شهر قرار دارند و مسیر تردد، سخت و
ناهموار است. این افراد باید هزینه زیادي براي رفت وآمد پرداخت کنند. علی درباره شرایط شغلی کمک پرستاران می گوید که وظایف
آنها تفاوتی با نیروهاي خدماتی ندارد؛ حتی در بیمارستان آنها، به کمک پرستاران اجازه گرفتن قند و فشار خون را نمی دهند. اما در
مقابل تمام کارهاي مربوط به بهداشت و جابه جایی بیمار با کمک پرستار است. او هم مشکل همکارانش را در شهرهاي دیگر دارد: «ما
به عنوان بهیار براي دوره آموزشی ثبت نام کردیم. تمام آنچه در این دوره به ما آموزش داده شد در قالب بهیار بود، اما بعدها مشخص



شد ما را براي کمک پرستاري می خواهند.» علی دوره آموزشی را سال 94گذراند و حالا از طریق یکی از شرکت ها مشغول به کار
است. این شرکت ماه گذشته 30هزار تومان به عنوان کارانه براي او واریز کرد؛ درحالی که 80ساعت اضافه کار داشت. در مجموع

 
میزان دریافتی اش 3میلیون و900هزار تومان بود.  

علی می گوید کمک پرستاران آنقدر در معرض اشعه دستگاه ها قرار دارند که باید به آنها حق اشعه تعلق گیرد، اما این اتفاق نمی
افتد: «تا قبل از کرونا در هر شیفت 10 تا 15بیمار را براي سی تی اسکن و رادیولوژي منتقل می کردیم و در معرض اشعه ها قرار
داریم. اینها بازي با جان ماست.» به گفته او، در دوره آموزشی، آنها تمام تئوري هاي ترم یک تا 4پرستاري را گذرانده اند. در

 
بیمارستان کار نیروي خدمات را انجام می دهند و از تخصص شان استفاده نمی شود. 

 
کمک پرستاري به دنبال منافع مالی و سیاست نادرست شکل گرفت 

ماجراي اعتراض کمک پرستاران به وضعیت شغلی شان اما اتفاق تازه اي نیست. آنها مدت هاست که معترضند و حالا با شیوع کرونا و
فشار مضاعف، صدایشان بلندتر شده.محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار که از ابتدا با شکل گیري کمک پرستاري مخالف بود به
همشهري می گوید: از زمانی که طرح تحول نظام سلامت اجرا شد، عده اي در وزارت بهداشت به دنبال این بودند تا پرستاري را
کوچک کنند؛ به همین دلیل براي جبران کمبود پرستار قرار شد نیروهایی آموزش دیده و به نظام درمان اضافه شوند که این کمبود را

 
جبران کرده و اعتراض بیماران کاهش پیدا کند.  

همان موقع طرح بهیاري یک ساله مطرح و با راه اندازي مؤسسه هایی براي آموزش این افراد، شهریه هاي قابل توجهی از این افراد
دریافت شد. حتی اوایل تعرفه اش بالاي 7میلیون تومان بود، اما بعدها کاهش پیدا کرد؛ درحالی که ما اساسا چیزي به عنوان بهیاري
یکساله نداریم. شریفی مقدم در توضیح بیشتر می گوید: همان موقع گروه پرستاري نسبت به این اقدام اعتراض کرد، ولی به هر حال
منافع مالی پشت ماجرا بود. با این حال این دوره ها برگزار شد و بعدها بهیار به کمک پرستار تغییر نام داد؛ درحالی که به طور معمول
بهیاران افرادي هستند که مدرکشان از سیکل شروع می شود و معمولا در مناطق محروم براي کمک به وضعیت بهداشت به مدت
3سال آموزش می بینند و پولی از آنها گرفته نمی شود. هم اکنون نزدیک به 15مدرسه بهیاري در مناطق محروم وجود دارد. شریفی
مقدم می گوید که شرح وظایفی که براي کمک پرستاران نوشته شده همان وظایف کمک بهیار است و با این روش به نوعی این افراد
فریب خوردند؛ درحالی که خیلی از آنها مدارك تحصیلی بالایی دارند؛ حتی گزارش هایی به دست ما رسیده که مدرك فروشی اتفاق
افتاده و افرادي بدون گذراندن دوره، مدرك گرفتند. به گفته او، عنوان کمک بهیاري از سال94-93 حذف شده و کمک پرستاران به
نوعی جایگزین این گروه شده اند، اما از همه مزایا و قوانین شامل پرستاري محرومند که نمونه آن قانون ارتقاي بهره وري است: «در
این قانون یا قانون مشاغل سخت و زیان آور، اسمی از کمک پرستاري نیامده است؛ آن زمان هم اصلا چنین عنوانی وجود نداشت؛
بنابراین آنها نمی توانند از این قوانین بهره ببرند. حتی میزان ساعت کار در شیفت شب براي پرستاران 18ساعت حساب می شود، اما
براي کمک پرستار 12ساعت.» به گفته دبیرکل خانه پرستار، وظایف کمک پرستار شبیه نیروهاي خدمات است و به اقدامات اولیه
مراقبتی از بیماران مربوط می شود. بهیار در رده بالاتري قرار دارد و می تواند تزریق عضلانی انجام داده و فشار خون بگیرد. به هر
حال شکل گیري کمک پرستاري به دنبال سیاست هاي نادرست مدیران وقت وزارت بهداشت و سودهاي مالی بوده است.نام کمک
پرستاران از قلم افتاده، از فهرست بلندبالاي کادر درمان جامانده اند و فراموش شده اند و حالا می خواهند در میان کادر درمان، جایی

داشته باشند.



کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/10/13

گروه جامعه: «روز پرستار، به همه گل دادند به من که
رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.»«برایمان کارت هدیه
فرستادند، مدیران بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و
غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم
کردند.»«ویروس کرونا که آمد، سختی کار ما دوچندان
شد. همراه بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي
بیمار را انجام می دهیم. اعتراضی هم نیست، اما چرا اسمی

از ما برده نمی شود و چرا ما را ندیدند؟»«هیچ کدام از قوانین پرستاري شامل ما نمی شود؛ حتی پاداش کرونا. از کارانه هم خبري
نیست.»این روایت کمک پرستارانی است که نه می خواهند نامشان فاش شود و نه کسی بداند کدام بیمارستان محل خدمت شان
است. آنها با نام هاي مستعار از دردهایشان می گویند؛ از اینکه قرار بود بهیار باشند و حالا کمک پرستارند؛ از تبعیض ها و فشار کار و
حمایتی که از آنها نمی شود. آنها نه راه پس دارند و نه راه پیش. هزینه کرده اند و چندین سال است که در بیمارستان ها مشغول به
کارند، مشکل شان معیشت است و گلایه دارند که چرا هیچ قانونی از آنها حمایت نمی کند.خودش را نیلوفر معرفی می کند و حتی
نمی گوید در کدام شهر است. نگران است اگر گلایه اش به گوش مسئولان برسد، توبیخش کنند و شرکت طرف قرارداد، برایش نامه
اي بزند که یعنی دیگر به او نیاز ندارند. نیلوفر بیشتر از 3سال است که در یکی از بیمارستان هاي دولتی مشغول به کار است. 3سال
پیش از طریق یکی از شرکت هاي استخدامی که به گفته خودش، شرکت کوچک و ناشناخته اي است، جذب بیمارستان شد و حالا
بیشتر از 10 ماه است که بیماران بستري بخش کرونا را مراقبت می کند. نیلوفر می گوید، در تمام ماه هاي گذشته هیچ کس نامی از
آنها نبرد و کسی نگفت کمک پرستار همان کسی بود که بیمار را در نبود همراهش، تنها نگذاشت، به او غذا داد، دارو داد، تختش را

 
مرتب و لباسش را عوض کرد، او را حمام و دستشویی برد و براي سی تی اسکن و آزمایش جابه جایش کرد. 

«کمک پرستاران پابه پاي پرستاران کار کردند، اما حتی روز پرستار، آنها را در گروه پرستاري نگذاشتند و کسی گلی به دستشان نداد.
حتی در رسانه ها هم کسی اسمی از آنها نیاورد؛ درحالی که کافی است یک نفر بیاید و ببیند که این افراد مشغول چه کاري هستند و
چقدر براي بیماران زحمت می کشند.» تیرماه سال 94بود که معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت از آغاز دوره آموزش یکساله کمک
پرستاران مهارتی خبر داد و گفت که به دلیل بازنشسته شدن بهیاران و کمک بهیاران قدیمی، نیاز به بهیاران جدید است؛ به همین
دلیل این گروه آموزش می بینند و سال بعد هم از طرف بخش خصوصی و خرید خدمت جذب خواهند شد.کمک پرستاران را ابتدا به
عنوان بهیار و بعدها به عنوان کمک بهیار پاي کلاس هاي آموزشی کشاندند. اوایل کار، شرکت تعاونی کارکنان نظام سلامت به طور
انحصاري برگزاري دوره را با مبلغ بیش از 5میلیون تومان در دست گرفته بود، اما وقتی نسبت به این موضوع اعتراض شد و سازمان
بازرسی به ماجرا ورود پیدا کرد، سازمان بسیج جامعه پزشکی و جهاددانشگاهی هم به گروه برگزارکنندگان اضافه شدند. شرکت
تعاونی کارکنان نظام سلامت، با مدیریت یکی از معاونان وقت وزارت بهداشت راه اندازي شده بود. از افراد شرکت کننده در این دوره،
به عنوان بهیار و کمک بهیار نام برده می شد. در بخش توضیحات وظایف و عملکرد این گروه پس از پایان دوره، نوشته شده که «آنها



در تمام بخش هاي بیمارستان فعال می شوند و در ساختار تشکیلاتی بیمارستان ها جایگاه خواهند داشت.» یکی از قوانین شرکت در
این دوره، نداشتن مدارك بالاتر از دیپلم بود؛ این در حالی است که بسیاري از کمک پرستاران، مدارك کارشناسی و کارشناسی ارشد
دارند و در این دوره ها هم شرکت کرده اند.قرار بود 2 ماه و نیم از دوره به آموزش نظري و عملی و 9 ماه به کارآموزي اختصاص داده
شود و 2هفته پایانی هم براي آمادگی براي شرکت در آزمون. اما به گفته برخی از این کمک پرستاران، عده اي با پرداخت پول
توانستند دوره را خیلی زودتر تمام کنند. سؤال اینجا بود که کمک پرستار چه وظایفی در بیمارستان دارد؟ 5سال پیش در شرح
وظایف این گروه اعلام شد که این افراد، خدمات بهداشتی و مراقبت هاي روانی، جسمی و معنوي از بیماران را برعهده دارند. خدمات
تغذیه، تامین بهداشت اولیه فردي بیماران، جابه جایی و نقل و انتقال آنها، نظافت محیط بستري و کمک در پذیرش و ترخیص
بیماران جزو وظایف کمک پرستاران عنوان شد. به اینها کنترل علائم حیاتی بیمار، وزن و گرفتن نمونه ادرار را هم باید اضافه کرد. آنها
در بخش تئوري، آموزش داروشناسی و روش هاي تجویز دارو، ایمنی بیمار و کنترل عفونت و... را هم آموزش دیدند، اما به گفته محمد
شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار، این اقدامات تنها براي جذاب کردن دوره ها آموزش داده شد و بعدها جزو وظایف کمک پرستاران

 
به شمار نرفت و حتی به آنها اجازه انجام این اقدامات داده نشد. 

 
محروم از قوانین پرستاري 

کمک پرستار نیلوفر می گوید، آنها در بیمارستان شرح وظایف مشخصی ندارند. با شیوع کرونا، کارهاي جدیدي برایشان تعریف شد که
همان کارهاي همراه بیمار است. آنها از حجم بالاي کارها، کمبود نیرو و مراقبت از تعداد زیادي از بیماران در هر شیفت، انتقاد می
کنند. همه اینها هم در شرایطی است که باید در سکوت به کارشان ادامه دهند و هر اعتراضی مساوي است با امضاي نامه تعدیل.
تبدیل وضعیت براي آنها آرزوي دست نیافتنی شده است؛ آن هم در شرایطی که پرستاران زیادي جلوتر از آنها در صف ایستاده اند و
نسبت به آنها اولویت دارند. نیلوفر می گوید، ساعت کاري شان بالاست، قانون ارتقاي بهره وري نظام سلامت و اضافه کار و سایر مزایا
براي آنها اعمال نمی شود و یک ماه سخت کاري براي او با حقوق 2میلیون و 600هزار تومان تمام می شود. شرکت به آنها کارانه نمی

 
دهد، اما شرکت هاي بزرگ تر مبلغ بسیار ناچیزي به عنوان کارانه به نیروهایشان پرداخت می کنند. 

طرف قرارداد کمک پرستاران، شرکت هاي خصوصی اند. به نیروهاي طرف قرارداد آنها، شرکتی می گویند که از حداقل مزایا و
تسهیلات کادر درمان بهره مند می شوند. برخی از این شرکت ها معروف و بزرگ هستند و برخی دیگر کوچک و با حداقل حمایت
ها.شرکت ها با توجه به بزرگی و کوچکی ، از نیروهایشان حمایت می کنند؛ هر چند که به گفته کمک پرستار نیلوفر، حتی شرکت

 
هاي بزرگ نیز در ماه گذشته به نیروهاي کمک پرستار تنها 150هزار تومان کارانه پرداخت کرده اند. 

 
آموزش کمک پرستار به نام بهیار 

نیلوفر با مدرك کارشناسی، زمانی که در این دوره ها شرکت کرد، تصورش این بود که به عنوان بهیار وارد بیمارستان می شود. این
تنها تصور او نبود، بلکه تمام کسانی که در نخستین دوره ها شرکت کردند، همین برداشت را داشتند؛ چراکه همه جا از آنها به عنوان
بهیار یاد می شد. در میانه دوره آموزشی بود که متوجه شدند اینها ترفندهایی براي جذب نیرو بوده است. با همه اینها برگزاري
نخستین دوره شان با اعتراض پرستاران مواجه شد.مهر سال94 پرستاران به شکل گیري رشته کمک پرستاري یک ساله دست به
اعتراض زدند. آنها در دانشکده پرستاري دانشگاه تهران جمع شدند و از اینکه قرار بود گروهی آموزش داده شوند که در امور بالینی و
درمانی شرکت کنند، بیانیه نوشتند و خواستار تغییر در شرح وظایف آنها و جایگزینی بیماریار به جاي کمک پرستار یا کمک بهیار
براي جلوگیري از تداخل وظایفشان با پرستاران و بهیاران شدند. آن موقع به تازگی ماجراي آموزش این گروه مطرح شده بود. همان
موقع اعلام شد که اضافه شدن کمک پرستاران براي حذف همراه بیمار است؛ بنابراین امور جاري بیمار به کمک پرستاران سپرده می
شود؛ حتی معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت هم به آنها اطمینان خاطر داد که قرار نیست کمک پرستاران جاي پرستاران را
بگیرند. اما پرستاران معترض بودند که چرا در شرح وظایف این گروه برخی اقدامات درمانی مثل نظارت بر علائم حیاتی، کنترل دماي
بدن، فشار خون، ضربان قلب و تعداد تنفس آمده است. آنها گفتند، چرا با وجود 20هزار کمک بهیار آماده به کار، نیروي جدید تربیت
می شود؟ سال94، هزینه یک دوره آموزش دوره کمک پرستاري که قبلا 5میلیون و800هزار تومان بود، 3میلیون و600هزار تومان



اعلام شد و این در حالی بود که همان موقع دبیرکل خانه پرستار تأکید کرد که هزینه این دوره 800هزار تومان است و مابقی آن سود

 
به شمار می رود. 

با اینکه به گفته میرزابیگی، معاون وقت وزیر بهداشت قرار بود سال بعد از این دوره، نیروها جذب مراکز درمانی شوند، اما 2سال بعد
یعنی مهر96، افراد آموزش دیده بیکار در انتظار یافتن شغل مانده بودند. حالا اعتراض اصلی کمک پرستاران، سپردن کار نیروهاي
خدمات به آنهاست؛ درحالی که می گویند آنها آموزش هاي دیگري دیده بودند. با اینکه کمک پرستاران می گویند دیگر بیمارستان ها
نیروي بهیار و کمک بهیار و کمک پرستار جذب نمی کنند، اما دوره هاي آموزشی کمک پرستاري همچنان در حال برگزاري است.
نمونه آن جهاد دانشگاهی خراسان شمالی است که مرداد99 آگهی ثبت نام دوره را منتشر و هزینه آن را 2میلیون و500هزار تومان
اعلام کرد. کمک پرستاران در بیمارستان ها، با مقنعه صورتی و مانتو و شلوار کرم، شناخته می شوند. قلب یکی از همین مقنعه
صورتی ها، نوزدهم آبان در بیمارستانی در همدان، از تپیدن ایستاد. گلنار قیامتی، کمک پرستار 58ساله اي بود که در پی ابتلا به
کرونا جانش را از دست داد و به عنوان دومین قربانی کروناي کادر درمان همدان شناخته شد. این کمک پرستار در حالی 2 ماه پیش
جانش را از دست داد که تنها 3 ماه به بازنشستگی اش مانده بود.کمک پرستاران می گویند، کارهاي پرریسک و سطح پایین به عهده
آنهاست و گاهی یک کمک پرستار باید از 35بیمار مراقبت کند. هانیه 30ساله، یکی از این افراد است که چند هفته دیگر وارد دومین
سال فعالیتش در یکی از بیمارستان هاي دولتی می شود. او هم تمایلی به برملا کردن هویتش ندارد. هانیه 8 ماه به طور مداوم در
بخش کرونا مشغول به کار بوده و می گوید به دلیل فشار کار بالا و سختی پوشش ضدکرونا، نیمی از وزنش را از دست داده. آنها در
3شیفت صبح، عصر و شب در بیمارستان مشغول به کارند و تعدادشان کم است و قرار نیست نیروي جدیدي جذب شود: «اوایل
پرستاران از اسم کمک پرستار، واهمه داشتند. تصورشان این بود که ما جاي آنها را می گیریم؛ درحالی که ما براي کمک رفته بودیم و

 
دستیارشان هستیم، اما آنها ترس از امنیت شغلی شان داشتند.» 

هانیه را یک شرکت کارآفرینی خصوصی به کار گرفته، حقوق اش کارگري است و کارانه اش حدود 150هزار تومان. با مدرك
کارشناسی مدیریت و حجم بالاي کار، دریافتی آخر ماهش حدود 3میلیون تومان می شود: «4سال پیش وقتی در دوره آموزشی
جهاددانشگاهی شرکت کردم اصلا فکر نمی کردم قرار است این اتفاقات بیفتد. قرار بود بهیار شویم که سر از کمک پرستاري
درآوردیم.» او در شهر کوچکی زندگی می کند که نرخ بیکاري بالاست. رشته تحصیلی اش اشتغالی نداشته و از سرناچاري کار در این
بخش را پذیرفته، اما می گوید مراقبت از بیماران را دوست دارد. گروهی از آنها قراردادهاي 89روزه دارند که در بدترین شرایط
استخدامی به سرمی برند. همه اینها در شرایطی است که بیمارستان ها با کمبود نیرو مواجهند. او می گوید نیروهاي شرکتی اضافه

 
کار اجباري دارند و در سخت ترین شرایط از آنها کار بیشتري می خواهند. 

 
کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود 

علی، 26ساله، 3سالی می شود به عنوان کمک پرستار در یکی از بیمارستان هاي دولتی سنندج مشغول به کار است. او می گوید،
شیفت هاي کمک پرستاري در کردستان متفاوت با سایر استان هاست. آنها شیفت شب کوتاه دارند که 5ساعت و نیمه است. روز بعد
هم کمک پرستار باید سر ساعت در محل کارش حاضر باشد. به گفته او، در هیچ یک از دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، چنین
شیفتی وجود ندارد. همه اینها در شرایطی است که بیشتر بیمارستان هاي این استان خارج از شهر قرار دارند و مسیر تردد، سخت و
ناهموار است. این افراد باید هزینه زیادي براي رفت وآمد پرداخت کنند. علی درباره شرایط شغلی کمک پرستاران می گوید که وظایف
آنها تفاوتی با نیروهاي خدماتی ندارد؛ حتی در بیمارستان آنها، به کمک پرستاران اجازه گرفتن قند و فشار خون را نمی دهند. اما در
مقابل تمام کارهاي مربوط به بهداشت و جابه جایی بیمار با کمک پرستار است. او هم مشکل همکارانش را در شهرهاي دیگر دارد: «ما
به عنوان بهیار براي دوره آموزشی ثبت نام کردیم. تمام آنچه در این دوره به ما آموزش داده شد در قالب بهیار بود، اما بعدها مشخص
شد ما را براي کمک پرستاري می خواهند.» علی دوره آموزشی را سال 94گذراند و حالا از طریق یکی از شرکت ها مشغول به کار
است. این شرکت ماه گذشته 30هزار تومان به عنوان کارانه براي او واریز کرد؛ درحالی که 80ساعت اضافه کار داشت. در مجموع



 
میزان دریافتی اش 3میلیون و900هزار تومان بود. 

علی می گوید کمک پرستاران آنقدر در معرض اشعه دستگاه ها قرار دارند که باید به آنها حق اشعه تعلق گیرد، اما این اتفاق نمی
افتد: «تا قبل از کرونا در هر شیفت 10 تا 15بیمار را براي سی تی اسکن و رادیولوژي منتقل می کردیم و در معرض اشعه ها قرار
داریم. اینها بازي با جان ماست.» به گفته او، در دوره آموزشی، آنها تمام تئوري هاي ترم یک تا 4پرستاري را گذرانده اند. در

 
بیمارستان کار نیروي خدمات را انجام می دهند و از تخصص شان استفاده نمی شود. 

 
کمک پرستاري به دنبال منافع مالی و سیاست نادرست شکل گرفت 

ماجراي اعتراض کمک پرستاران به وضعیت شغلی شان اما اتفاق تازه اي نیست. آنها مدت هاست که معترضند و حالا با شیوع کرونا و
فشار مضاعف، صدایشان بلندتر شده.محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار که از ابتدا با شکل گیري کمک پرستاري مخالف بود به
همشهري می گوید: از زمانی که طرح تحول نظام سلامت اجرا شد، عده اي در وزارت بهداشت به دنبال این بودند تا پرستاري را
کوچک کنند؛ به همین دلیل براي جبران کمبود پرستار قرار شد نیروهایی آموزش دیده و به نظام درمان اضافه شوند که این کمبود را

 
جبران کرده و اعتراض بیماران کاهش پیدا کند. 

همان موقع طرح بهیاري یک ساله مطرح و با راه اندازي مؤسسه هایی براي آموزش این افراد، شهریه هاي قابل توجهی از این افراد
دریافت شد. حتی اوایل تعرفه اش بالاي 7میلیون تومان بود، اما بعدها کاهش پیدا کرد؛ درحالی که ما اساسا چیزي به عنوان بهیاري
یکساله نداریم. شریفی مقدم در توضیح بیشتر می گوید: همان موقع گروه پرستاري نسبت به این اقدام اعتراض کرد، ولی به هر حال
منافع مالی پشت ماجرا بود. با این حال این دوره ها برگزار شد و بعدها بهیار به کمک پرستار تغییر نام داد؛ درحالی که به طور معمول
بهیاران افرادي هستند که مدرکشان از سیکل شروع می شود و معمولا در مناطق محروم براي کمک به وضعیت بهداشت به مدت
3سال آموزش می بینند و پولی از آنها گرفته نمی شود. هم اکنون نزدیک به 15مدرسه بهیاري در مناطق محروم وجود دارد. شریفی
مقدم می گوید که شرح وظایفی که براي کمک پرستاران نوشته شده همان وظایف کمک بهیار است و با این روش به نوعی این افراد
فریب خوردند؛ درحالی که خیلی از آنها مدارك تحصیلی بالایی دارند؛ حتی گزارش هایی به دست ما رسیده که مدرك فروشی اتفاق
افتاده و افرادي بدون گذراندن دوره، مدرك گرفتند. به گفته او، عنوان کمک بهیاري از سال94-93 حذف شده و کمک پرستاران به
نوعی جایگزین این گروه شده اند، اما از همه مزایا و قوانین شامل پرستاري محرومند که نمونه آن قانون ارتقاي بهره وري است: «در
این قانون یا قانون مشاغل سخت و زیان آور، اسمی از کمک پرستاري نیامده است؛ آن زمان هم اصلا چنین عنوانی وجود نداشت؛
بنابراین آنها نمی توانند از این قوانین بهره ببرند. حتی میزان ساعت کار در شیفت شب براي پرستاران 18ساعت حساب می شود، اما
براي کمک پرستار 12ساعت.» به گفته دبیرکل خانه پرستار، وظایف کمک پرستار شبیه نیروهاي خدمات است و به اقدامات اولیه
مراقبتی از بیماران مربوط می شود. بهیار در رده بالاتري قرار دارد و می تواند تزریق عضلانی انجام داده و فشار خون بگیرد. به هر
حال شکل گیري کمک پرستاري به دنبال سیاست هاي نادرست مدیران وقت وزارت بهداشت و سودهاي مالی بوده است.نام کمک
پرستاران از قلم افتاده، از فهرست بلندبالاي کادر درمان جامانده اند و فراموش شده اند و حالا می خواهند در میان کادر درمان، جایی

 
داشته باشند. 

مرجع : روزنامه همشهري



"سپیدار" آماده قیمت گذاري و عرضه اولیه 15 درصدي سهام شد / چشم
انداز
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طبق پیش بینی ها، عرضه اولیه 15 درصد سهام شرکت سپیدار سیستم آسیا که به تازگی در بازار دوم فرابورس درج نماد
شده به محض قیمت گذاري انجام می شود.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، با روند افزایشی جذب مشتري و درآمد شرکت سپیدار سیستم آسیا و ظرفیت مناسب بازار،

 
حالا فرصت براي توسعه بیشتر از طریق ورود به بازار سرمایه فراهم شده است. 

حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم با بیان اینکه حضور در فرابورس منجر به تغییرات قابل توجهی در سپیدار سیستم می
شود، گفت: از جمله این تغییرات ارزش گذاري واقعی، اعتباربخشی و اعتمادسازي در بازار است که مسیر شرکت را براي جذب بیشتر

 
مشتري هاي جدید نیز هموار می کند. 

سپیدار سیستم حالا با بیش از یک دهه فعالیت هم از نظر مالی و هم از نظر فنی در شرایطی قرار دارد که می تواند اعتماد فعالان بازار
سرمایه را جلب کند. در همین راستا شرکت بورس تهران با درج شرکت سپیدار سیستم با کد 7220 و نماد ""سپیدار"" در فهرست

 
نرخ هاي بازار دوم، مجوز عرضه 15 درصد از سهام این شرکت را صادر کرده است. 

پیش بینی می شود عرضه این نماد به محض قیمت گذاري انجام شود. بر اساس اعلام مدیرعامل این شرکت، 15 درصد از سهام

 
شرکت سپیدار سیستم، معادل 30 میلیون سهم از مجموع 200 میلیون سهم این شرکت عرضه خواهد شد. 

 
چشم انداز سپیدار سیستم براي رشد و توسعه 

تغییر سریع و گسترده فناوريِ تولید و ارائه خدمات در دهه هاي اخیر، گرایش به ایجاد بنگاه هاي کوچک و متوسط با هدف انعطاف
پذیري بالاتر را افزایش داده است. به طوري که طبق اعلام بانک جهانی امروزه بیش از 400 میلیون کسب و کار کوچک و متوسط در
دنیا در حدود 50 درصد تولید ناخالص داخلی (GDP) کشورها را ایجاد می کنند و ایران نیز در گزارش هاي جهانی رتبه بندي قابل

 
توجهی را در ابعاد مختلف کسب وکارهاي کوچک و متوسط به خود اختصاص داده است. 

گزارش سازمان نظارت جهانی کارآفرینی (GEM) در سال 2020 نشان دهنده افزایش استقبال ایرانیان در ایجاد شرکت هاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي کاري مختلف است. میزان تثبیت و موفقیت این کسب و کارها در ایران اوضاع بسیار مساعدي را نسبت به

 
آمار میانگین جهانی طی می کند. 

امروزه فناوري بصورت مستقیم بر روي موفقیت و افزایش انعطاف پذیري کسب و کارها تأثیرگذار است. یکی از ابزارهاي فناوري محور
که به رشد و توسعه کسب و کارها کمک شایانی می کند، بهره مندي از نرم افزارهاي یکپارچه کسب و کار مانند حسابداري، حقوق و
دستمزد، فروش و.... است که نقش بسیار پر رنگی در بهبود و منظم شدن فرآیندها دارند که به تصمیم گیري هاي درست و دقیق

 
مدیران منجر می شود. 



شرکت همکاران سیستم در سال 87 با هدف پاسخگویی به نیاز نرم افزاري کسب و کارهاي کوچک یک شرکت تخصصی و چابک
تحت نام سپیدار سیستم آسیا تأسیس کرد. شرکتی که امروزه جزو موفق ترین و شناخته شده ترین شرکت هاي فعال در حوزه نرم

 
افزاري ایران محسوب می شود. 

سپیدار سیستم امروزه بخش قابل توجهی از تقاضاي بازار نرم افزارهاي مالی را تأمین می کند بازاري که به لطف توسعه استارت آپ
ها و شرکت هاي کوچکِ رو به رشد به سرعت در حال گسترش است. آمارها نشان می دهد بخش عمده شرکت هاي تازه تأسیس
شده، ""سپیدار"" را براي مدیریت فرآیندهاي مالی کسب وکار انتخاب کرده اند. از سوي دیگر سپیدار سیستم به پشتوانه اعتبار فنی
قابل اتکاي همکاران سیستم از بلوغ لازم براي حرکت سریع در بازار نرم افزار برخوردار است و توجه بازار سرمایه به شرکت هاي

 
فناوري محور نیز نشان دهنده درك بازار از مسیر رشد آینده آنها است. 

 
 

سپیدار سیستم یک شرکت دانش بنیان و متشکل از سرمایه انسانی متخصص است که متناسب با نیاز و ابعاد کسب و کارهاي کوچک
و متوسط در حوزه هاي مختلف، محصول عرضه می کند. اصلی ترین محصول این شرکت، مجموعه نرم افزارهاي ""سپیدار"" است،
نرم افزاري که براي مدیریت هوشمندانه شرکت ها طراحی شده است. محصول دیگر این شرکت نرم افزار حسابداري-فروشگاهی

 
""دشت"" ویژه اصناف و فروشگاه ها است. 

توسعه سراسري شبکه فروش و خدمات با هدف پوشش دهی حداکثري بازار از مزایاي رقابتی شرکت سپیدار سیستم در راستاي رشد
کسب و کار بوده است که هم اکنون با ورود به دوازدهمین سال فعالیت با بیش از 290 نمایندگی سراسري فروش و خدمات و

 
ساختاري چابک و پرتکاپو به یکی از قدرتمندترین بازیگران بازار نرم افزار تبدیل شده است. 

 
رشد مستمر درآمد، همراه با حاشیه سود بالا 

سپیدار سیستم همواره با ارائه محصولات جدید و تکمیل سبد محصولی به دنبال پاسخگویی نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها در
صنایع مختلف بوده است. این شرکت با ارائه نرم افزار حسابداري سپیدار توانسته نیازهاي نرم افزاري بازار وسیعی از شرکت هاي

 
بازرگانی، تولیدي، پیمانکاري، خدماتی و شرکت هاي فعال در حوزه پخش را پوشش دهد. 

تعداد مشتریان سپیدار سیستم در طی 12 سال فعالیت با رشد بسیار سریع به بیش از 67 هزار کسب و کار رسیده و علاوه بر هدف
افزایش سهم بازار به دنبال تکمیل سبد مشتریان فعلی نیز است. این شرکت در حوزه درآمد نیز جهش قابل توجهی را داشته به طوري



که میزان درآمد شرکت از محل فروش محصولات و خدمات از سطح 143 میلیون تومان در سال 88 به بیش از 38 میلیارد تومان در

 
سال 98 رسیده است و انتظار می رود درآمد در سال 99 به بیش از 70 میلیارد تومان برسد. 

رشد چشم گیر درآمد سپیدار سیستم به گونه اي است که تنها مقایسه درآمد سال 98 نسبت به سال 97 گویاي افزایش 65 درصدي
است و این روند افزایشی درآمد با شناسایی سریع نیازهاي نرم افزاري کسب و کارها و ارائه به موقع آن به بازار همچنان ادامه خواهد
داشت. این روند افزایشی درآمد به همراه کسب درآمد از محل پشتیبانی مشتریان و مدیریت کارآمد هزینه هاي شرکت حاشیه سود
بالایی را براي کسب و کار سپیدار سیستم ایجاد کرده است به نحوي که حاشیه سود عملیاتی شرکت از یک درصد در سال 88 به 64

 
درصد در سال 98 رسیده است که می تواند نویدبخش آینده اي روشن براي سپیدار سیستم باشد. 

 
 

 
فعالیت ها و افتخارات 

به گفته حمیدرضا رنجبري مدیرعامل سپیدار سیستم، رمز موفقیت این شرکت ایجاد یک ساختار چابک، پویا و متشکل از گروه هاي
تخصصی و مجرب است. ماحصل تلاش هاي این مجموعه تولید نرم افزارهاي یکپارچه اي است که ضمن بهره مندي از کاربري آسان

 
با تقاضاي مشتري تطبیق داده شده است. 

سپیدار سیستم در راستاي برقراري ارتباط مستقیم با جامعه هدف و شناخت دقیق نیازهاي بازار طی چهار سال اخیر رویدادها و
همایش هاي تخصصی متعددي را با حضور بیش از 100 هزار حسابدار و مدیر مالی به منظور ارتقاي سطح دانش مالی مخاطبان و
فروش بیشتر محصولات به واسطه آشنایی بیشتر بازار هدف با نحوه کار با نرم افزارها و تطبیق آن با نیازهاي مخاطبان هدف برگزار

 
کرده است. 

سپیدار سیستم با هدف آشنایی مخاطبان قبل از ورود به بازار کار با محصولات شرکت تا به امروز با بیش از 800 واحد دانشگاهی،
مدارس فنی و حرفه اي و موسسات آموزشی همکاري داشته و بیش از 40 هزار دانشجو در سال با نرم افزار سپیدار به صورت کاربردي

 
آشنا می شنود که این موضوع در موفقیت آینده شرکت سهم به سزایی دارد. 

شرکت سپیدار سیستم توانسته با کسب امتیازات بالا در شاخص هاي قیمت، کیفیت، خدمات محصول و رضایت مشتریان در دو سال
متوالی 94 و 95 گواهینامه حمایت از حقوق مصرف کننده را دریافت کند. این شرکت در سال هاي 96 و 97 نیز تندیس حمایت از
مصرف کنندگان را از سوي این سازمان دریافت کرده است. در ششمین اجلاس سراسر و ملی صد برند برتر و ارزش آفرین سال 96



نیز موفق به دریافت تندیس زرین شد. همچنین پس از بررسی کارگروه ارزیابی شرکت هاي دانش بنیان در 3 شهریور سال جاري به

 
جمع شرکت هاي دانش بنیان پیوست. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



پیام رسانه با دستاوردي جدید در نمایشگاه حضور می یابد

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/10/13

 
■ امکان بازدید مجازي وجود دارد 

بیست وهفتمین نمایشگاه بین المللی چاپ، بسته بندي و ماشین آلات وابسته در تهران با حضور برندهاي بزرگ مرتبط با چاپ وبسته

 
بندي امروز آغاز به کار می کند. 

مرکز چاپ وبسته بندي همدان (همدان لیبل) براي سی وپنجمین بار در نمایشگاه هاي ملی و بین المللی حضور دارد. این سی
وپنجمین حضور این چاپخانه در نمایشگاه هاي بین المللی و ملی است. پیام رسانه پیش از این، در نمایشگاه هاي عراق، دبی،

 
ارمنستان، روسیه، ترکیه و عمان حضور داشته و دستاوردهاي حضور به صادرات تولیدات چاپخانه منجر شده است. 

«مرکز چاپ وبسته بندي همدان» همانند سال هاي گذشته این بار هم با یک تکنولوژي جدید در نمایشگاه بین المللی چاپ، بسته
بندي و ماشین آلات وابسته در تهران حضور یافته است. پس از رونمایی چاپ هولوگرام بدون نیاز به کلیشه و سیلندر در سال گذشته،
امسال با دستگاه هاي جدیدي در حوزه پاکت سازي در نمایشگاه حضور می یابد. تولید انواع پاکت هاي فیلم، سلفون ساشه هاي
چندلایه و کاغذي، چاپ لیبل چسب دار، شیرینک، سلفون هاي بسته بندي و ساشه بدون سیلندر و کلیشه از جمله جدیدترین

 
خدمات پیام رسانه است. 

مرکز چاپ و بسته بندي همدان بزرگ ترین مرکز چاپ و بنگاه کارآفرینی در غرب کشور زیرمجموعه روزنامه همدان پیام است که
داراي خطوط مختلف چاپ با 200 عنوان چاپ نشریات غرب کشور، ماشین آلات و تجهیزات چاپ افست ورقی، واحد لیتوگرافی، خط

 
کامل صحافی اتوماتیک و فاز چهارم راه اندازي خط تولید لیبل و خدمات جانبی است. 

این چاپخانه مدرن ترین ماشین آلات لیبل کشور با تکنولوژي اروپایی را دارد که هدف آن از استفاده دستگاه هاي به روز، جلوگیري از

 
خروج ارز در حوزه چاپ و تولید لیبل و لفاف هاي بسته بندي در کشور است. 

هدف از دهمین حضور «مرکز چاپ و بسته بندي همدان» در نمایشگاه بین المللی چاپ و بسته بندي تهران، معرفی توانمندي هاي
منحصربه فرد استان، شناسایی بازارهاي جدید کار، کمک به توسعه و رونق فضاي کسب وکار استان، توجه به شعار سال و حضور در

 
جمع بزرگان صنعت چاپ دنیاست. 

در این نمایشگاه که از 13 تا 16 دي ماه سالجاري در محل دائمی نمایشگاه هاي بین المللی تهران برگزار می شود، فعالان و استادان

 
صنعت چاپ حضور خواهند داشت. 

نمایشگاه صنعت چاپ و بسته بندي ایران از برند 27 ساله برخوردار است و درحال حاضر یکی از نمایشگاه بزرگ منطقه خاورمیانه

 
محسوب می شود. 

هدف از برگزاري بیست وهفتمین نمایشگاه بین المللی صنعت چاپ، ارائه جدیدترین خدمات و محصولات در جهت حمایت از تولید

 
داخل، حمایت از صنایع داخلی و انتقال دانش و تکنولوژي است. 

بیست وهفتمین نمایشگاه بین المللی چاپ و بسته بندي و ماشین آلات وابسته ایران از 13 تا 16 دي ماه در محل دائمی نمایشگاه
هاي بین المللی تهران همه روزه از 9 صبح تا ساعت 17 با رعایت پروتکل هاي بهداشتی پذیراي بازدیدکنندگان به صورت تخصصی

 
است و پیام رسانه نیز منتظر حضور گرم مدیران استانی، فعالان اقتصادي، تولیدگران و عموم مردم در سالن 38 غرفه 21 است. 

 
پروتکل هاي بهداشتی رعایت می شود 



دبیر بیست وهفتمین نمایشگاه چاپ وبسته بندي تهران، درباره این نمایشگاه گفت: بیست وهفتمین نمایشگاه چاپ و بسته بندي با

 
حضور بیش از 190 شرکت داخلی، در فضایی به وسعت 25 هزار متر مربع از 13 تا 16 دي ماه برگزار می شود. 

احمد ابوالحسنی، درباره برگزاري این نمایشگاه افزود: در این دوره از نمایشگاه، با توجه به شیوع ویروس کرونا، تلاش شده است تا با

 
رعایت شیوه نامه هاي ایمنی و بهداشتی، نمایشگاهی براي متخصصان و فعالان این صنف برگزار کنیم. 

وي درباره برپایی مجازي نمایشگاه چاپ و بسته بندي براي نخستین بار گفت: پلتفرمی طراحی شده است تا شرکت کنندگان آخرین
اخبار نمایشگاه را بازدید کنند و علاقه مندان می توانند با مراجعه به آدرس iroxpo.com به صورت مجازي از نمایشگاه دیدن کنند.
وي با اشاره به امکان بازدید مجازي از نمایشگاه، اظهار کرد: با استفاده از نرم افزارهاي تخصصی و به روز دنیا که از کشور آلمان
خریداري شده، امکان بازدید مجازي فراهم شده است و علاقه مندانی که امکان بازدید حضوري ندارند، می توانند به صورت مجازي

 
بازدید داشته باشند و حتی غرفه دارانی که به دلایلی تمایل به حضور ندارند به صورت آنلاین در این نمایشگاه شرکت می کنند. 

وي با اشاره به اینکه فعالان صنعت چاپ با وجود شیوع ویروس کرونا به فعالیت خود ادامه داده و بخشی از آنها کار تهیه ماسک، جعبه
هاي بسته بندي و لوازم مربوط به تولید و بسته بندي الکل و ... را براي عرضه به بازار فعالانه انجام دادند، افزود: صنعت چاپ و بسته
بندي ایران می تواند حرف اول منطقه را بزند، اما با توجه به اینکه در بسیاري از موارد دولت و دستگاه هاي اجرایی به جاي حمایت،
متأسفانه در فعالیت هاي این صنف اخلال ایجاد می کنند، کشور ترکیه حرف اول منطقه را در این صنعت می زند و بازار را از دست ما

 
خارج کرده است درحالی که توانمندي ما کمتر از این کشور نیست. 

ابوالحسنی خواهان حمایت واقعی دولت از این صنعت شد و افزود: خام فروشی بزرگ ترین مشکل اقتصاد ماست و در موارد بسیاري
مواد کشاورزي و صنعتی ما به صورت خام به بازارهاي جهانی عرضه می شود، درحالی که کشورهاي دیگر این مواد را خریداري کرده و

به نام خود به بازارهاي دیگر صادر می کنند.



انتقام خون حاج قاسم به سبک یک کارآفرین نمونه

منبع: الفشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/10/13

نسیم توکل، بانوي کارآفرین نمونه کشورمان، با انتشار توئیتی از انتقام به سبک کارآفرینی و تولید اجزاي تجهیزات پزشکی تحت

 
تحریم آمریکا در سالروز شهادت حاج قاسم سلیمانی خبر داد. 



18500 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا

پرداخت کردیم

منبع: روزنامه شهروندشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/10/13

معاون اشتغال وزارت کار از پرداخت 18500 میلیارد تومان تسهیلات به کسب وکار هاي آسیب دیده از کرونا خبر داد. بر این
اساس پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلان کسب و کار هاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14 رسته منتخب از سیزدهم
خرداد ماه آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانک ها معرفی شده اند.عیسی منصوري معاون اشتغال وزارت کار، با اشاره به
اینکه 14 هزار میلیارد تومان در مرحله نخست به کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا پرداخت شد، گفت: «این 14 هزار میلیارد
تومان تسهیلات، در 14 رسته و حدود 858 زیر رسته تعریف شده است.»معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی افزود: «علاوه بر این میزان در مرحله دوم نیز بر اساس مصوبات ستاد ملی کرونا به بخش گردشگري حدود 2 هزار میلیارد
تومان، 1700 میلیارد تومان به بخش فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان به بخش ورزش اختصاص یافته است.»منصوري گفت:
«پرداخت تسهیلات به بخش هاي آسیب دیده به تدریج ادامه پیدا می کند و تلاش شده تا فرصت تنفس (بازپرداخت) در مرحله دوم
بیشتر باشد به گونه اي که تا بهار آینده متقاضیان فرصت داشته باشند.»او گفت: «با شیوع بیماري ویروسی کرونا از اواخر سال گذشته
دولت به منظور حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده تسهیلاتی را در اختیار آنان قرار داد.»معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر
تعاون عنوان کرد: «در حوزه تسهیلات روستایی و عشایري تا قبل از مرحله پنجم 13هزار میلیارد تومان تسهیلات در حدود دو سال و

نیم پرداخت شده و امید است این کار همچنان ادامه داشته باشد.»



پیگیري و تاکید بر رفع مشکلات واحد هاي تولیدي محلات

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/10/13

در بازدید معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار و جمعی از مسئولان محلات از چند واحد تولیدي این شهرستان، بر
پیگیري و رفع مشکلات این واحدها تاکید شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ معاون
هماهنگی امور اقتصادي استانداري و جمعی از مسئولان
محلات ضمن بازدید از چند واحد تولید و خدماتی این

 
شهرستان براي رفع مشکلات تبادل نظر کردند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار مرکزي در حاشیه
این بازدید گفت: آشنایی با مسائل و مشکلات و پیگیري و

رفع مشکلات واحدهاي تولیدي را از اهدف بازدید این واحدهاي تولیدي عنوان کرد و و گفت: واحدهاي آسیب دیده از کرونا خصوصاً

 
گلکاران ازمهمترین مباحثی است که باید به صورت جدي پیگیري شود . 

فرخی افزود: امیدواریم که با پیگیري که انجام می شود برخی از مشکلات این واحدها حل شود و با جدیتی که در مردم وجود دارد
خیلی از حوزه هایی که تا الان در حوزه وابستگی بوده و یا اینکه تولید در آنجا مثل بحث نساجی و تریکو دچار مشکل شده اند با

 
همت این عزیزان اکنون به سطح خودکفایی رسیده و اینکه دوباره این کارگاه ها فعال شده اند. 

نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس شوراي اسلامی هم در حاشیه این بازدیدها بابیان اینکه در بخش خصوصی ظرفیت فوق
العاده اي وجود دارد و باید این ظرفیت روز به روز بیشتر به حالت فعلیت در بیایدگفت: به نظر می رسد هنوز نتوانستیم از بخش
خصوصی استفاده درست بکنیم علی رغم فشارها یی که بر کشور است چرخه اقتصاد کشور در حال حرکت است و از حرکت باز

 
نایستاده است ودر این حوزه ها سرعت بیشتر شده است. 

حجت الاسلام سلیمی افزود: بعضی از سیاستگذاري ها درست می تواند سرعت را براي اشتغال زایی بیشتر از گذشته فراهم کند،

 
امیدواریم این حرکت سرعت بیشتري پیدا کند و این تنها مسیري است که ما میتوانیم به سمت خنثی سازي تحریم ها برویم. 

بازدید از کارگاه تولید ماسک، یک واحد شرکت تعاونی، محل احداث شهرك ماهیان زینتی و مجتمع تفریحی ورزشی خیر ساز شهر
نیمور، یک واحد تولیدي گل و گیاه و یک واحد تولیدي تریکو از جمله این واحد ها بود.



گلستان، دومین استان کشور در طرح یارانه دستمزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/10/13

استان گلستان رتبه دوم طرح یارانه دستمزد را در بین استان هاي کشور کسب کرده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز گلستان، معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان با بیان
اینکه طرح یارانه دستمزد با هدف تشویق کارفرمایان به جذب نیروي کار جوان اجرا می شود افزود: امسال 618جوان جذب بازار کار

 
شدند که 75درصد آنان داراي تحصیلات دانشگاهی و بقیه داراي مدرك دیپلم هستند. 

موسی بی باك گفت:یارانه دستمزد وجهی است که وزارت کار به صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار شغل اولی زیر
37سال به کارفرما می پردازد و کارآفرینان و کارفرمایانی که از نیروي کار با تحصیلات دیپلم و بالاتر با اولویت فارغ التحصیلان

 
دانشگاهی در واحدهاي خود استفاده کنند، از 30درصد حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار به عنوان یارانه بهره مند می شوند. 

وي ادامه داد: از اهداف این طرح تحرك بخشی به ایجاد اشتغال در بنگاههاي اقتصادي، کسب تجربه توسط نیروهاي جوان در کنار

 
نیروهاي با تجربه و داراي تخصص است. 

بی باك همچنین گفت: ورود نیروي جوان با دانش و فناوري روز به واحدهاي اقتصادي موجب ارتقاي تولید داخلی و سطح سرمایه
انسانی می شود.



شرط دریافت تسهیلات 50 میلیارد تومانی

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/10/13

 
استفاده از بند الف تبصره 18 قانون بودجه براي رفع محرومیت 

رضا ساداتی با بیان این که در بند الف تبصره 18 قانون بودجه، در راستاي حمایت از سرمایه گذاران و صنعتگرانی که در تامین منابع
مالی مورد نیاز براي تمکیل پروژه هاي صنعتی خود مشکل دارند، تمهیداتی اندیشیده شده است، اظهار داشت: از 36 شهرستان استان
فارس 12 شهرستان به صورت کامل جزو مناطق محروم و کم برخوردار هستند و از این تعداد نیز 5 شهرستان همچون بیضا، بختگان،
سرچهان، کوه چنار و خفر جزو شهرستان هاي جدیدالتأسیس به حساب می آیند که طرح هاي واقع در این 12 شهرستان امکان

 
استفاده از منابع حمایتی تبصره ماده 18 را دارند. 

وي با بیان این که مابقی شهرستان ها نیز از قبل در زمره شهرستان هاي محروم و کم برخوردار قرار گرفته بودند، ابراز داشت: علاوه بر
این 12 شهرستان، 55 بخش نیز می توانند در تعریف مناطق کم برخودار و کمتر توسعه یافته قرار بگیرند و از مصوبه پرداخت

 
تسهیلات به طرح هاي داراي پیشرفت کمتر از 30 درصد استفاده کنند. 

به گفته معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس، هر چند برخی از این 55 بخش، خودشان
در مناطق غیر محروم قرار دارند، اما اگر بخواهیم تعداد شهرستان هایی که مشمول این طرح می شوند را اعلام کنیم مجموعاً 22

 
شهرستان خواهند شد. 

 
شاخص هاي محاسبه مناطق کم برخوردار 

ساداتی در توضیح مناطق کم برخوردار نیز گفت: از جمله شاخص هاي محاسبه مناطق کم برخوردار بر اساس مصوبه هیأت دولت،

 
میزان سرمایه گذاري، اشتغال، صنایع مستقر و... می باشد. 

وي در ادامه ابلاغ این مصوبه را فرصتی براي پیشرفت مناطق محروم عنوان کرد و ادامه داد: در حال حاضر 180 طرح با پیشرفت
فیزیکی 30 درصد در این مناطق شناسایی شده اند که می توانند از این ظرفیت قانونی و تسهیلات آن بهره ببرند.معاون برنامه ریزي و
سرمایه گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس در بخش دیگري از سخنان خود از تمدید بند الف تبصره 18 در قانون
بودجه سال 1400 خبر داد و گفت: با توجه به اینکه در ماه هاي پایانی سال به سر می بریم علاقه مندان می توانند هر چه سریع تر

 
براي پیگیري موضوع اقدام کنند، هر چند در سال آینده هم امکان استفاده از این تسهیلات وجود دارد. 

 
50 میلیارد تومان با نرخ 12درصد 

ساداتی از جمله نتایج اجراي این طرح را ایجاد انگیزه براي سرمایه گذاري، خلق اشتغال و در نهایت رفع محرومیت عنوان کرد و ادامه
داد: براساس قانون امکان پرداخت تسهیلات تا سقف 50 میلیارد تومان با نرخ 12درصد براي طرح هاي موجود در مناطق محروم و کم

 
برخوردار وجود دارد. 

وي در پایان سخنان خود با اشاره به اینکه طرح هاي موجود اولویت بندي شده اند، ابرازداشت: موضوع مهم این است که متقاضیان و

 
مشمولان طرح بتوانند از این ظرفیت براي به سرانجام رساندن پروژه هاي خود استفاده کنند. 

/انتهاي متن/



خدمات رسانی به جامعه عشایري خوزستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/10/13

تفاهم نامه همکاري بین سازمان بسیج عشایري استان و کمیته امداد به منظور خدمت رسانی بهتر به عشایر منعقد شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان گفت:با هدف توسعه تعامل با
دستگاه ها و مراکز علمی، پژوهشی و استفاده از ظرفیت هاي موجود به منظور ایجاد تعامل، همفکري، هم افزایی و با بهره گیري از
توان علمی، تخصصی، پژوهشی و مشاوران در جهت توانمند سازي فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي، ولی نعمتان انقلاب، تفاهم نامه

 
همکاري میان سازمان بسیج جامعه عشایري استان و کمیته امداد منعقد شد. 

او در تشریح اهداف انعقاد این تفاهم نامه بیان داشت: هدف از این تفاهم نامه
تقویت انسجام و هماهنگی جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی، هم افزایی ظرفیت ها و
منابع در جهت بسط خدمت رسانی به، ولی نعمتان انقلاب، گفتمان سازي خیر و
احسان و محرومیت زدایی، عبور از خاص گرایی مخاطبین به منظور حفظ کرامت
و عزت نفس آن ها و در نهایت اجراي منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی)

 
در کمک مومنانه به نیازمندان و تحقق پویش ایران مهربان است. 

شیبه زمینه هاي همکاري براساس اسن تفاهم نامه را تشکیل کارگروه مشترك و معرفی رابط جهت پی گیري امور، تلاش در جهت
حفظ کرامت انسانی در ارائه خدمات به جامعه عشایر استان، اهتمام در جهت رفع مشکلات معیشتی و حمایتی جامعه مخاطب و

 
توسعه و ارتقاي همکاري هاي دو جانبه در زمینه برنامه هاي آموزشی، فرهنگی و تربیتی در سطح جامعه مخاطب عنوان کرد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان افزود: کشف و پرورش استعداد ها و شناسایی و حمایت از نخبگان فرهنگی، علمی و
ادبی بین جامعه عشایري، غنی سازي اوقات فراغت دانش آموزان و دانشجویان در طول سال تحصیلی و به خصوص ایام تابستان،
عضویت مددجویان امداد در سازمان بسیج عشایري به منظور بهره مندي از خدمات فرهنگی، تربیتی و آموزشی ارائه شده از سوي
سازمان مربوطه، مشارکت و همکاري در تأمین مسکن، تعمیرات مسکن، جهیزیه، طرح هاي اشتغال، شهریه دانشجویان و حامی یابی
جهت ایتام و محسنین در سطح جامعه عشایر ي با اولویت جامعه مخاطب مشترك از دیگر مفاد همکاري این تفاهم نامه به شمار می

 
روند. 

 
بیشتر بخوانید:اجراي طرح مایه کوبی دام هاي عشایر در خوزستان 

جمال شیبه همکاري در محو بیسوادي در بین مددجویان جامعه عشایري خوزستان، ارائه خدمات حمایتی، فرهنگی و اشتغال (تأمین
مسکن، تعمیرات مسکن، جهیزیه، طرح هاي اشتغال، شهریه دانشجویان، خدمات تحصیلی و حامی یابی جهت ایتام و محسنین) در
سطح جامعه عشایر ي با اولویت جامعه مخاطب مشترك را از دیگر اهداف تفاهم نامه بین این نهاد و سازمان بسیج عشایري استان

برشمرد.



346 میلیارد ریال تسهیلات ازسوي صندوق امداد ولایت استان مرکزي

پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/10/13

اراك - ایرنا - مدیر صندوق امداد ولایت استان مرکزي گفت: 346 میلیارد و 160 میلیون ریال تسهیلات قرض الحسنه
امسال از سوي این صندوق به افراد نیازمند زیرپوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) استان پرداخت شد.

اراك - ایرنا - مدیر صندوق امداد ولایت استان مرکزي
گفت: 346 میلیارد و 160 میلیون ریال تسهیلات قرض
الحسنه امسال از سوي این صندوق به افراد نیازمند
زیرپوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) استان پرداخت

 
شد. 

به گزارش روز شنبه روابط عمومی کمیته امداد استان
مرکزي، «فریدون سرلک» افزود: چهار هزار و 652 مددجو

 
استان از این تسهیلات بهره مند شدند. 

وي اظهار داشت: از منابع بانک مهر ایران و بانک رسالت نیز 2 هزار و 238 فقره وام قرض الحسنه با اعتبار 142میلیارد و 880 میلیون

 
ریال به مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) استان پرداخت شده است. 

مدیر صندوق امداد ولایت استان مرکزي گفت: میزان تسهیلات پرداخت شده از سوي صندوق امداد ولایت در مدت مشابه پارسال سه

 
هزار و 515 فقره بوده است. 

سرلک افزود: محل پرداخت تسهیلات مذکور براي ودیعه مسکن، کمک به ساخت و خرید مسکن، اشتغال و خودکفایی، کارگشایی

 
،حمایتی و کمک به تعمیرات مسکن سیل زدگان بوده است. 

وي ضمن دعوت از خیران و نیکوکاران به منظور سپرده گذاري در صندوق امداد ولایت ، اظهار داشت: با همکاري خیران و افزایش

 
کمک ها و سپرده هاي آنان در صندوق امداد ولایت می توان تسهیلات بیشتري به نیازمندان پرداخت کرد. 

 
88 هزار و776 نفر در قالب 50 هزار خانوار از خدمات حمایتی کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) استان مرکزي بهره مند هستند. 

 
برچسب ها 

 
- استان مرکزي 

 
- تسهیلات ارزان قیمت 

- کمیته امداد امام خمینی



19 میلیارد ریال براي بیمه مددجویان خراسان شمالی هزینه شد

منبع: ایرناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/10/13

بجنورد- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خراسان شمالی گفت: 19 میلیارد ریال در 9 ماه امسال براي مددجویان
بیمه شده استان هزینه شده است که بیشترین آن مربوط به زنان سرپرست خانوار بوده است.

بجنورد- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره)
خراسان شمالی گفت: 19 میلیارد ریال در 9 ماه امسال
براي مددجویان بیمه شده استان هزینه شده است که

 
بیشترین آن مربوط به زنان سرپرست خانوار بوده است. 

مجید الهی راد روز شنبهدر گفتگو با خبرنگار ایرنا با اشاره
به پرداخت سالانه 14 میلیون ریال حق بیمه تامین
اجتماعی براي هر یک از مددجویان، اظهار داشت: هم
اکنون هزار و 831 بیمه شده مددجو زیرپوشش این نهاد
است که از این تعداد هزار و 421 نفر زن سرپرست خانوار

 
و 410 نفر نیز مجري طرح هاي اشتغال زایی هستند. 

وي افزود: تاکنون 360 نفر از مددجویان نیز از مستمري تامین اجتماعی بدلیل بازنشستگی، از کار افتادگی و یا فوت کردن بهره مند

 
شده اند. 

الهی راد با اشاره به بیان اینکه هم اکنون 35 هزار خانوار روستایی استان زیر پوشش بیمه مکمل هستند، یادآورشد: این نهاد هرسال با
اولویت مناطق کم برخوردار، خدماتی چون غربالگري انواع بیماري هاي غیرواگیر، برگزاري کلاس هاي آموزش بهداشت و سلامت

 
انجام می دهد. 

وي با اشاره به حمایت کمیته امداد استان از هزار و 660 بیمار صعب العلاج و خاص خراسان شمالی افزود: این نهاد همچنین323
بیمار زمین گیر را نیز زیر پوشش دارد که علاوه بر بهره مندي از تمامی خدمات بیمه اي و درمانی ، ماهانه یک میلیون و 500 هزار

 
ریال کمک هزینه براي نگهداري هر یک از آنها پرداخت می کند. 

بیش از 59 هزار و 810 خانوار با جمعیت 111 هزار و 735 نفر در استان خراسان شمالی زیر پوشش خدمات حمایتی کمیته امداد

 
امام خمینی (ره) هستند. 

 
این استان 863 هزار نفر جمعیت دارد که 44 درصد آنان در روستاها سکونت دارند. 

خراسان شمالی از نظر سرانه درآمد خانوار، در ردیف آخرین استانهاي کشور قرار دارد. 



 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- بیمه سلامت 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

- خراسان شمالی



پروانه اشتغال 750 نفر از اتباع خارجی در قشم تمدید شد

منبع: ایرناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/10/13

قشم- ایرنا - مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سازمان منطقه آزاد قشم گفت: از ابتداي سال تاکنون تعداد یکهزار و 72 نفر از
اتباع خارجی در قشم از خدمات این اداره بهره مند شده اند که 72 درصد از آنان شامل 750 نفر، پروانه اشتغال خود را

تمدید کردند.

قشم- ایرنا - مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سازمان
منطقه آزاد قشم گفت: از ابتداي سال تاکنون تعداد یکهزار
و 72 نفر از اتباع خارجی در قشم از خدمات این اداره بهره
مند شده اند که 72 درصد از آنان شامل 750 نفر، پروانه

 
اشتغال خود را تمدید کردند. 

سلیمان رنجبري روز شنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: 23
پروانه اشتغال اتباع خارجه باطل شده است و مابقی از سایر

 
خدمات استفاده کردند. 

وي از کاهش 98 درصدي روادید موقت خبرداد و تصریح کرد: در سال 98 تعداد 175 نفر از این مجوز استفاده کرده اند که این رقم از

 
ابتداي امسال تاکنون به 3 نفر کاهش یافته است. 

مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سازمان منطقه آزاد قشم گفت: از ابتداي سال نیز 500 نفر از اتباع بیگانه غیرمجاز در قشم شناسایی

 
و به کشور خود بازگردانده شدند. 

وي افزود: این اقدام توسط کارگروهی متشکل از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دستگاه قضایی و نیروي انتظامی شهرستان قشم با

 
شناسایی اتباع خارجی غیرمجاز، نسبت به اخراج این افراد براساس قانون اقدام کردند. 

رنجبري با بیان اینکه داشتن کارت فعالیت لازمه حضور و اشتغال اتباع بیگانه در قشم است، ادامه داد: این کارگروه با هدف جلوگیري

 
از حضور اتباع خارجی غیرمجاز در قشم، هفته اي 2 بار از کارگاه ها و شرکت هاي صنعتی بازدید می کنند. 

وي تصریح کرد: بکارگیري افراد غیرمجاز خارجی در کارگاه ها و شرکت ها بر اساس قانون مشمول پرداخت جریمه می شود که این

 
رقم امسال براي اولین بار سه میلیون و 50 هزار ریال است. 

مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سازمان منطقه آزاد قشم تاکید کرد: جریمه بکارگیري افراد خارجی غیرمجاز براي بار دوم 6 میلیون و

 
100 هزار ریال است و متخلفان براي تکرار این عمل در سومین بار به مراجع قضایی معرفی می شوند. 



 
881 تقاضاي دریافت بیمه بیکاري بررسی شد 

مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سازمان منطقه آزاد قشم گفت: از ابتداي امسال تاکنون 881 تقاضاي دریافت بیمه بیکاري بررسی

 
شد و بیش از 90 درصد از متقاضیان حقوق خود را دریافت کردند. 

رنجبري افزود: از این تعداد 500 نفر در سامانه دولت و براي بیماري کرونا و 381 نفر در مراجعه به اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
تقاضاي خود را به ثبت رساندند و هم اکنون 150 نفر ماهیانه بیمه بیکاري خود را دریافت می کنند. 

 
وي ادامه داد: بیشترین آمار بیکاري ناشی از شیوع ویروس کرونا در صنایع گردشگري ثبت شد. 

مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: 10 درصد باقی مانده از تعداد ثبت نام کنندگان در سایت براي
برقراري بیمه بیکاري به دلایل شخصی مانند مشکل در حساب بانکی و نقص در پرونده تاکنون از این خدمت بی بهره مانده اند که به

 
محض رفع مشکل، مبلغ هاي تعیین شده به حساب ایشان واریز می شود 

وي ادامه داد: در این مدت همچنین 279 فقره شکایت کارگران از کارفرمایان دریافت شد که 122 مورد منجر به صدور راي و مابقی

 
به صلح و سازش انجامید. 

رنجبري اظهار کرد: از ابتداي سال تاکنون نیز سه هزار و 270 مکاتبه اداري انجام شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل

 
کاهش چشمگیري دارد. 

جزیره قشم با مساحت یک هزار و 500 کیلومتر در سال هاي 1369 و 1370 با تصمیم دولت به 2 بخش منطقه آزاد با مساحت 300

 
کیلومتر و منطقه ویژه اقتصادي با مساحت یکهزار و 200 کیلومتر تقسیم شد. 

پیوند اقتصاد ملی به اقتصاد جهانی، انتقال تکنولوژي پیشرفته به منطقه، جذب سرمایه هاي خارجی، تربیت نیروي انسانی ماهر و

 
متخصص و افزایش صادرات و کسب در آمدهاي ارزي از جمله هدف هاي ایجاد منطقه آزاد قشم است. 

شهرستان قشم شامل جزیره هاي قشم، هنگام و لارك با 150 هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات سواحل استان هرمزگان در

 
آب هاي خلیج فارس گسترده شده است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان منطقه آزاد تجاري صنعتی قشم 

 
- اتباع خارجی 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- بیمه بیکاري



800 نفر با اجراي طرح یارانه دستمزد در اردبیل مشغول به کار شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/10/13

اردبیل- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل اعلام کرد: با اجراي طرح پرداخت 30 درصد دستمزد نیروي
کار به کارفرمایان در قالب طرح یارانه دستمزد، نزدیک به 800 نفر در استان اردبیل مشغول به کار شدند.

اردبیل- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
اردبیل اعلام کرد: با اجراي طرح پرداخت 30 درصد
دستمزد نیروي کار به کارفرمایان در قالب طرح یارانه
دستمزد، نزدیک به 800 نفر در استان اردبیل مشغول به

 
کار شدند. 

قاسم رحیمی روز شنبه در مصاحبه با خبرنگار ایرنا و در
تشریح جزئیات طرح پرداخت یارانه دستمزد گفت: اجراي
این طرح در 16 استان مرزي و محروم کشور با پرداخت
30 درصد از دستمزد مصوب شوراي عالی کار به

 
کارفرمایان در قبال جذب نیروي کار جدید از حدود سه ماه پیش آغاز شده است. 

وي افزود: مطابق آخرین دستورالعمل اجرایی طرح یارانه دستمزد کارگاه هاي داراي مجوز و داراي کد کارگاهی تا پنج برابر میانگین

 
نیروي کار موجود بیمه شده می توانند کارجو جذب کنند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل اظهار کرد: شرط سنی براي کارجو حداکثر 37 سال است و براي کارجویان ذکور

 
طول دوره خدمت به حداکثر سن افزوده می شود. 

وي شرط به کارگیري افراد متقاضی در طرح یارانه دستمزد را داشتن حداقل مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر از آن اعلام کرد و گفت:

 
کارگاه در زمان اجراي طرح باید فعال بوده و کارجو را طبق دستورالعمل بکار گرفته باشد. 

رحیمی اضافه کرد: پرداخت یارانه دستمزد معادل 30 درصد حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار منوط به پرداخت حق بیمه و

 
ارائه لیست بیمه است. 

وي اضافه کرد: کارفرمایان بنگاه هاي تازه تاسیس هم که از فعالیت آن کمتر از یکسال گذشته باشد، می توانند تعداد کل نیروي بیمه

 
شده خود را به عنوان کارجو به کارگیري کرده و از مزایاي طرح یارانه دستمزد برخوردار شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل، حداکثر بهره مندي از طرح یارانه دستمزد براي هر شغل اولی را به مدت 12 ماه
ذکر کرد و ادامه داد: شغل اولی ها و کارفرمایان مشمول از طریق سامانه http://pyd.mcls.gov.ir نسبت به نام نویسی اقدام کنند.



وي کرد: سهمیه استان اردبیل در طرح یارانه دستمزد 2 هزار نفر در نظر گرفته شده و هدف اصلی اجراي این طرح تحقق اشتغال

 
پایدار و توسعه استان است. 

 
برچسب ها 

 
- کارگر 

 
- استان اردبیل 

 
- اشتغال زایی 

- دستمزد



افراد با چاقی مفرط 10 سال کمتر عمر می کنند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/10/13

جراح و فلوشیپ لاپاروسکوپی پیشرفته، گفت: چاقی و به ویژه چاقی مفرط یکی از مهم ترین معضلات بهداشتی و درمانی مهم
جوامع توسعه یافته و در حال توسعه است، چرا که می تواند باعث عوارضی چون فشار خون، هیپرلیپیدمی، دیابت، سکته هاي قلبی و
عروقی، کبد چرب، نارسایی قلبی، آپنه خواب، سرطان هاي مري، لوزالمعده، کلیه، رحم، پروستات و حتی پستان بعد یائسگی
شود.حامد عطاري افزود: در یک مطالعه مشخص شده مرگ و میر افرادي که شاخص توده بدنی 30 و بالاتر دارند، حدود 10 سال
زودتر از افرادي است که چاق نیستند. ,ي تصریح کرد: تحقیقات نشان می دهد که افراد چاق 37 برابر بیشتر از افراد با وزن نرمال در
محیط کار با تبعیض و ظلم مواجه شده اند. همچنین افزایش BMI سبب کاهش سال هاي اشتغال فرد و میزان استخدام می شود.وي
ادامه داد: واقعیت این است که رژیم هاي سخت و مداخله در تغذیه حداکثر تا 10 درصد وزن را کاهش می دهد و احتمال بازگشت
آن نیز بسیار بالا است، به همین دلیل افرادي که از چاقی مرضی رنج می برند و در اصطلاح BMI بالاي 35 دارند باید از شیوه هاي
جراحی براي کاهش وزن خود بهره ببرند.این فلوشیپ لاپاروسکوپی و جراحی چاقی افزود: براي این افراد با توجه به وزن بالا و فشاري
که روي زانوها و سیستم تنفسی وارد می شود، نه تنها ورزش و سوزاندن کالري بسیار سخت و زمان بر است، بلکه باید بر اشتها و
الگوهاي هیجانی و غذایی خود نیز غلبه کنند.عطاري گفت: با توجه به اینکه هر ساعت دویدن 1200 کیلو کالري انرژي می سوزاند و
باعث کاهش وزن حدود 150 گرم می شود اگر فردي 45 کیلوگرم اضافه وزن داشته باشد حداقل باید 300 ساعت ورزش پرفشار
داشته باشد و کالري بیش از حد روزانه هم مصرف نکند تا بتواند افزایش وزن خود را برطرف کند که این کار در افراد با چاقی مفرط
بسیار سخت است.وي ادامه داد: جراحی چاقی از جمله اسلیو و یا بایپس کلاسیک معده با کوچک کردن قسمت عمده معده باعث می
شود بیمار با غذاي مختصر و کالري روزانه معادل یک سوم کالري دریافتی گذشته خود سیر شود و در ماه اول حداقل 25 درصد اضافه
وزن خود را از دست بدهد که این به بیمار انگیزه و توانایی بدنی دو چندان داده و او می تواند فعالیت هاي ورزشی هوازي و غیر
هوازي را به آسانی انجام دهد و بعد از حدود 6 ماه لااقل 75 درصد اضافه وزن خود را از دست می دهد. عطاري خاطر نشان کرد: در
یک مطالعه آماري نشان داده شده است که افراد چاق بیشتر از افراد معمولی در بیمارستان بستري می شوند و شیوع سکته قلبی در
آنها سه برابر بیشتر از افراد معمولی است. حال اگر فرد دیابتی 10 کیلوگرم وزن خود را کم کند میزان مرگ و میر در این قبیل افراد

 
30 تا 40 درصد کاهش می یابد به همین دلیل باید به موضوع چاقی آن هم در شرایط بی تحرکی قرنطینه به شکل جدي فکر کرد. 

/انتهاي متن/



15 میلیون حاشیه نشین در کشور داریم

منبع: روزنامه سایهشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/10/13

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام: 15 میلیون حاشیه نشین در کشور داریم دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام بابیان اینکه
15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است براي آن ها خانه تهیه شود، گفت: «باید یک انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه
بیندازیم». به گزارش مهر؛ محسن رضایی بابیان اینکه در قانون اساسی تصریح شده که هیچ خانواده ایرانی نباید بدون مسکن باشد؛ اما
متأسفانه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است دولت، مجلس و قوه قضائیه براي آن ها خانه تهیه کنند، تأکید کرد: «باید یک
انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. خانه بدون شغل و درآمد هم ناقص است. مسکن، یک روي سکه است و روي
دیگر، درآمد و شغل براي مردم است. من از آقایانی که براي شما خانه ساخته اند می خواهم که براي اشتغال شما برنامه ریزي کنند.
کسب وکارهاي خانگی به وجود بیاید و محصولات خانگی در بازار نهایی به فروش برسد؛ لذا همه اعضاي خانواده می توانند کار کنند.
من از کودکی در کنار پدرم کار می کردم. امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا کارآفرینی نمونه باشد و
من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم. دست به دست هم بدهیم تا آبادانی و پیشرفت ایران را رقم بزنیم.
انقلاب وارد هر عرصه اي شد، مشکلات آن را رفع کرد؛ اما انقلاب وارد اقتصاد و صنعت و کشاورزي؛ و وارد شهرسازي ایران نشده

است».



کودکان کار بیشتر در معرض آسیب هاي اجتماعی هستند

منبع: ایسناشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري زنجان گفت: کودکان کار در استان زنجان در کنار خانواده هاي خود زندگی می
کنند.

مسیح االله سلطانی در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با
وضعیت کودکان کار در استان زنجان، اظهار کرد:
کارشناسان کودکان کار را به چهار دسته، کودکانی که کنار
خانواده بوده و براي کمک به معیشت خانواده کار می
کنند؛ کودکانی که نسبتاً مستقل هستند؛ کودکانی که به
ناچار با خانواده خود در خیابان زندگی می کنند و کودکانی
که تنها و بدون ارتباط با خانواده بوده و به صورت نیم وقت

 
و یا تمام وقت مشغول به کار هستند، تقسیم می شوند. 

وي با بیان اینکه از بین 179 کودك کار در استان زنجان
فقط 3 نفر ترك تحصیل کرده است، افزود: کودکان کار در استان زنجان در کنار خانواده خود زندگی کرده و در حال تحصیل نیز

 
هستند و این کودکان براي کمک به معیشت خانواده هاي خود کار می کنند. 

این مسئول با اشاره به اینکه بیشتر کودکان کار در شهر زنجان حضور دارند، تصریح کرد: در رابطه با کودکان کار در استان، مداخلات

 
دولتی مختلفی صورت گرفته و این کودکان در سازمان هاي دولتی نیز داراي پرونده بوده و به وضعیت آن ها رسیدگی می شود. 

سلطانی با اشاره به ساماندهی و توانمندسازي کودکان کار در استان زنجان، ادامه داد: با توجه به اینکه کودکان کار جزو اقشار آسیب
پذیر بوده و بیشتر در معرض آسیب هاي اجتماعی هستند، از اینرو علاوه بر افزایش آگاهی خانواده ها در رابطه با خطرات و آسیب

 
هاي موجود، آموزش هایی براي پیشگیري از این آسیب ها براي کودکان نیز ارائه می شود. 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري زنجان، با بیان اینکه اقداماتی در رابطه با ارتقاي سلامت جسمی، روانی و اجتماعی،
حمایت از حقوق کودکان، حفظ منافع مالی آن ها و توانمندسازي خانواده کودکان، از دیگر اقدامات انجام شده براي کودکان کار در
استان زنجان است، عنوان کرد: آموزش هایی در رابطه با کارآفرینی و اشتغال زایی براي کودکان کار در استان ارائه می شود که برخی

 
از این کودکان در حال حاضر علاوه بر اشتغال زایی براي خود، براي افراد دیگر نیز اشتغال زایی کرده اند. 

این مسئول بیان کرد: براي اینکه کودکان کار در جامعه دچار آسیب کمتري شوند، علاوه بر مدیریت درست، نیاز به افزایش آگاهی و

 
ارائه آموزش براي خانواده کودکان و افراد دیگر نیز داریم. 

وي با اشاره به اینکه کودکان کار با توجه به شرایط، مجبور به کار کردن هستند و براي فرهنگ سازي و ایجاد دید درست نسبت به



کودکان در جامعه باید آموزش دهیم، خاطرنشان کرد: کودکان کار نیاز به ترحم ندارند و رعایت حقوق آن ها و نداشتن رفتار نامناسب

 
که برخی مواقع شاهد آن هستیم، می تواند به بهبود وضعیت آن ها در جامعه کمک کند. 

انتهاي پیام



روزگار مهجوري کمک پرستاران | تجربه بخشی از کادر درمان که در دوران

کرونا دیده نشدند

منبع: همشهريشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/10/13

تعدادي از کمک پرستاران می گویند بیشترین مراقبت ها را از بیماران انجام می دهند اما حتی روز پرستار از آنها تقدیر نشد
و از فهرست بلندبالاي زحمتکشان کرونا خط خوردند.

به گزارش همشهري آنلاین، «روز پرستار، به همه گل

 
دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.» 

«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران بیمارستان گفتند،
اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین

 
دیگران تقسیم کردند.» 

«ویروس کرونا که آمد، سختی کار ما دوچندان شد. همراه
بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي بیمار را
انجام می دهیم. اعتراضی هم نیست، اما چرا اسمی از ما

 
برده نمی شود و چرا ما را ندیدند؟» 

 
«هیچ کدام از قوانین پرستاري شامل ما نمی شود؛ حتی پاداش کرونا. از کارانه هم خبري نیست.» 

این روایت کمک پرستارانی است که نه می خواهند نامشان فاش شود و نه کسی بداند کدام بیمارستان محل خدمت شان است. آنها با
نام هاي مستعار از دردهایشان می گویند؛ از اینکه قرار بود بهیار باشند و حالا کمک پرستارند؛ از تبعیض ها و فشار کار و حمایتی که
از آنها نمی شود. آنها نه راه پس دارند و نه راه پیش. هزینه کرده اند و چندین سال است که در بیمارستان ها مشغول به کارند، مشکل

 
شان معیشت است و گلایه دارند که چرا هیچ قانونی از آنها حمایت نمی کند. 

خودش را نیلوفر معرفی می کند و حتی نمی گوید در کدام شهر است. نگران است اگر گلایه اش به گوش مسئولان برسد، توبیخش

 
کنند و شرکت طرف قرارداد، برایش نامه اي بزند که یعنی دیگر به او نیاز ندارند. 

نیلوفر بیشتر از 3سال است که در یکی از بیمارستان هاي دولتی مشغول به کار است. 3سال پیش از طریق یکی از شرکت هاي
استخدامی که به گفته خودش، شرکت کوچک و ناشناخته اي است، جذب بیمارستان شد و حالا بیشتر از 10 ماه است که بیماران

 
بستري بخش کرونا را مراقبت می کند. 

نیلوفر می گوید، در تمام ماه هاي گذشته هیچ کس نامی از آنها نبرد و کسی نگفت کمک پرستار همان کسی بود که بیمار را در نبود
همراهش، تنها نگذاشت، به او غذا داد، دارو داد، تختش را مرتب و لباسش را عوض کرد، او را حمام و دستشویی برد و براي سی تی

 
اسکن و آزمایش جابه جایش کرد. 



«کمک پرستاران پابه پاي پرستاران کار کردند، اما حتی روز پرستار، آنها را در گروه پرستاري نگذاشتند و کسی گلی به دستشان نداد.
حتی در رسانه ها هم کسی اسمی از آنها نیاورد؛ درحالی که کافی است یک نفر بیاید و ببیند که این افراد مشغول چه کاري هستند و

 
چقدر براي بیماران زحمت می کشند.» 

تیرماه سال 94بود که معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت از آغاز دوره آموزش یکساله کمک پرستاران مهارتی خبر داد و گفت که به
دلیل بازنشسته شدن بهیاران و کمک بهیاران قدیمی، نیاز به بهیاران جدید است؛ به همین دلیل این گروه آموزش می بینند و سال

 
بعد هم از طرف بخش خصوصی و خرید خدمت جذب خواهند شد. 

کمک پرستاران را ابتدا به عنوان بهیار و بعدها به عنوان کمک بهیار پاي کلاس هاي آموزشی کشاندند. اوایل کار، شرکت تعاونی
کارکنان نظام سلامت به طور انحصاري برگزاري دوره را با مبلغ بیش از 5میلیون تومان در دست گرفته بود، اما وقتی نسبت به این
موضوع اعتراض شد و سازمان بازرسی به ماجرا ورود پیدا کرد، سازمان بسیج جامعه پزشکی و جهاددانشگاهی هم به گروه

 
برگزارکنندگان اضافه شدند. 

شرکت تعاونی کارکنان نظام سلامت، با مدیریت یکی از معاونان وقت وزارت بهداشت راه اندازي شده بود. از افراد شرکت کننده در این

 
دوره، به عنوان بهیار و کمک بهیار نام برده می شد. 

در بخش توضیحات وظایف و عملکرد این گروه پس از پایان دوره، نوشته شده که «آنها در تمام بخش هاي بیمارستان فعال می شوند

 
و در ساختار تشکیلاتی بیمارستان ها جایگاه خواهند داشت.» 

یکی از قوانین شرکت در این دوره، نداشتن مدارك بالاتر از دیپلم بود؛ این در حالی است که بسیاري از کمک پرستاران، مدارك

 
کارشناسی و کارشناسی ارشد دارند و در این دوره ها هم شرکت کرده اند. 

قرار بود 2 ماه و نیم از دوره به آموزش نظري و عملی و 9 ماه به کارآموزي اختصاص داده شود و 2هفته پایانی هم براي آمادگی براي

 
شرکت در آزمون. اما به گفته برخی از این کمک پرستاران، عده اي با پرداخت پول توانستند دوره را خیلی زودتر تمام کنند. 

سؤال اینجا بود که کمک پرستار چه وظایفی در بیمارستان دارد؟ 5سال پیش در شرح وظایف این گروه اعلام شد که این افراد،
خدمات بهداشتی و مراقبت هاي روانی، جسمی و معنوي از بیماران را برعهده دارند. خدمات تغذیه، تامین بهداشت اولیه فردي
بیماران، جابه جایی و نقل و انتقال آنها، نظافت محیط بستري و کمک در پذیرش و ترخیص بیماران جزو وظایف کمک پرستاران

 
عنوان شد. به اینها کنترل علائم حیاتی بیمار، وزن و گرفتن نمونه ادرار را هم باید اضافه کرد. 

آنها در بخش تئوري، آموزش داروشناسی و روش هاي تجویز دارو، ایمنی بیمار و کنترل عفونت و... را هم آموزش دیدند، اما به گفته
محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار، این اقدامات تنها براي جذاب کردن دوره ها آموزش داده شد و بعدها جزو وظایف کمک

 
پرستاران به شمار نرفت و حتی به آنها اجازه انجام این اقدامات داده نشد. 

محروم از قوانین پرستاري کمک پرستار نیلوفر می گوید، آنها در بیمارستان شرح وظایف مشخصی ندارند. با شیوع کرونا، کارهاي
جدیدي برایشان تعریف شد که همان کارهاي همراه بیمار است. آنها از حجم بالاي کارها، کمبود نیرو و مراقبت از تعداد زیادي از

 
بیماران در هر شیفت، انتقاد می کنند. 



همه اینها هم در شرایطی است که باید در سکوت به کارشان ادامه دهند و هر اعتراضی مساوي است با امضاي نامه تعدیل. تبدیل
وضعیت براي آنها آرزوي دست نیافتنی شده است؛ آن هم در شرایطی که پرستاران زیادي جلوتر از آنها در صف ایستاده اند و نسبت

 
به آنها اولویت دارند. 

نیلوفر می گوید، ساعت کاري شان بالاست، قانون ارتقاي بهره وري نظام سلامت و اضافه کار و سایر مزایا براي آنها اعمال نمی شود و
یک ماه سخت کاري براي او با حقوق 2میلیون و 600هزار تومان تمام می شود. شرکت به آنها کارانه نمی دهد، اما شرکت هاي بزرگ

 
تر مبلغ بسیار ناچیزي به عنوان کارانه به نیروهایشان پرداخت می کنند. 

طرف قرارداد کمک پرستاران، شرکت هاي خصوصی اند. به نیروهاي طرف قرارداد آنها، شرکتی می گویند که از حداقل مزایا و
تسهیلات کادر درمان بهره مند می شوند. برخی از این شرکت ها معروف و بزرگ هستند و برخی دیگر کوچک و با حداقل حمایت ها.

شرکت ها با توجه به بزرگی و کوچکی ، از نیروهایشان حمایت می کنند؛ هر چند که به گفته کمک پرستار نیلوفر، حتی شرکت هاي

 
بزرگ نیز در ماه گذشته به نیروهاي کمک پرستار تنها 150هزار تومان کارانه پرداخت کرده اند. 

آموزش کمک پرستار به نام بهیار نیلوفر با مدرك کارشناسی، زمانی که در این دوره ها شرکت کرد، تصورش این بود که به عنوان
بهیار وارد بیمارستان می شود. این تنها تصور او نبود، بلکه تمام کسانی که در نخستین دوره ها شرکت کردند، همین برداشت را

 
داشتند؛ چراکه همه جا از آنها به عنوان بهیار یاد می شد. 

در میانه دوره آموزشی بود که متوجه شدند اینها ترفندهایی براي جذب نیرو بوده است. با همه اینها برگزاري نخستین دوره شان با

 
اعتراض پرستاران مواجه شد. 

مهر سال94 پرستاران به شکل گیري رشته کمک پرستاري یک ساله دست به اعتراض زدند. آنها در دانشکده پرستاري دانشگاه تهران
جمع شدند و از اینکه قرار بود گروهی آموزش داده شوند که در امور بالینی و درمانی شرکت کنند، بیانیه نوشتند و خواستار تغییر در
شرح وظایف آنها و جایگزینی بیماریار به جاي کمک پرستار یا کمک بهیار براي جلوگیري از تداخل وظایفشان با پرستاران و بهیاران

 
شدند. 

آن موقع به تازگی ماجراي آموزش این گروه مطرح شده بود. همان موقع اعلام شد که اضافه شدن کمک پرستاران براي حذف همراه
بیمار است؛ بنابراین امور جاري بیمار به کمک پرستاران سپرده می شود؛ حتی معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت هم به آنها
اطمینان خاطر داد که قرار نیست کمک پرستاران جاي پرستاران را بگیرند. اما پرستاران معترض بودند که چرا در شرح وظایف این
گروه برخی اقدامات درمانی مثل نظارت بر علائم حیاتی، کنترل دماي بدن، فشار خون، ضربان قلب و تعداد تنفس آمده است. آنها
گفتند، چرا با وجود 20هزار کمک بهیار آماده به کار، نیروي جدید تربیت می شود؟ سال94، هزینه یک دوره آموزش دوره کمک
پرستاري که قبلا 5میلیون و800هزار تومان بود، 3میلیون و600هزار تومان اعلام شد و این در حالی بود که همان موقع دبیرکل خانه

 
پرستار تأکید کرد که هزینه این دوره 800هزار تومان است و مابقی آن سود به شمار می رود. 

با اینکه به گفته میرزابیگی، معاون وقت وزیر بهداشت قرار بود سال بعد از این دوره، نیروها جذب مراکز درمانی شوند، اما 2سال بعد

 
یعنی مهر96، افراد آموزش دیده بیکار در انتظار یافتن شغل مانده بودند. 



حالا اعتراض اصلی کمک پرستاران، سپردن کار نیروهاي خدمات به آنهاست؛ درحالی که می گویند آنها آموزش هاي دیگري دیده
بودند. با اینکه کمک پرستاران می گویند دیگر بیمارستان ها نیروي بهیار و کمک بهیار و کمک پرستار جذب نمی کنند، اما دوره هاي
آموزشی کمک پرستاري همچنان در حال برگزاري است. نمونه آن جهاد دانشگاهی خراسان شمالی است که مرداد99 آگهی ثبت نام

 
دوره را منتشر و هزینه آن را 2میلیون و500هزار تومان اعلام کرد. 

کمک پرستاران در بیمارستان ها، با مقنعه صورتی و مانتو و شلوار کرم، شناخته می شوند. قلب یکی از همین مقنعه صورتی ها،

 
نوزدهم آبان در بیمارستانی در همدان، از تپیدن ایستاد. 

گلنار قیامتی، کمک پرستار 58ساله اي بود که در پی ابتلا به کرونا جانش را از دست داد و به عنوان دومین قربانی کروناي کادر

 
درمان همدان شناخته شد. این کمک پرستار در حالی 2 ماه پیش جانش را از دست داد که تنها 3 ماه به بازنشستگی اش مانده بود. 

کمک پرستاران می گویند، کارهاي پرریسک و سطح پایین به عهده آنهاست و گاهی یک کمک پرستار باید از 35بیمار مراقبت کند.
هانیه 30ساله، یکی از این افراد است که چند هفته دیگر وارد دومین سال فعالیتش در یکی از بیمارستان هاي دولتی می شود. او هم

 
تمایلی به برملا کردن هویتش ندارد. 

هانیه 8 ماه به طور مداوم در بخش کرونا مشغول به کار بوده و می گوید به دلیل فشار کار بالا و سختی پوشش ضدکرونا، نیمی از
وزنش را از دست داده. آنها در 3شیفت صبح، عصر و شب در بیمارستان مشغول به کارند و تعدادشان کم است و قرار نیست نیروي
جدیدي جذب شود: «اوایل پرستاران از اسم کمک پرستار، واهمه داشتند. تصورشان این بود که ما جاي آنها را می گیریم؛ درحالی که

 
ما براي کمک رفته بودیم و دستیارشان هستیم، اما آنها ترس از امنیت شغلی شان داشتند.» 

هانیه را یک شرکت کارآفرینی خصوصی به کار گرفته، حقوق اش کارگري است و کارانه اش حدود 150هزار تومان. با مدرك
کارشناسی مدیریت و حجم بالاي کار، دریافتی آخر ماهش حدود 3میلیون تومان می شود: «4سال پیش وقتی در دوره آموزشی
جهاددانشگاهی شرکت کردم اصلا فکر نمی کردم قرار است این اتفاقات بیفتد. قرار بود بهیار شویم که سر از کمک پرستاري

 
درآوردیم.» 

او در شهر کوچکی زندگی می کند که نرخ بیکاري بالاست. رشته تحصیلی اش اشتغالی نداشته و از سرناچاري کار در این بخش را

 
پذیرفته، اما می گوید مراقبت از بیماران را دوست دارد. 

گروهی از آنها قراردادهاي 89روزه دارند که در بدترین شرایط استخدامی به سرمی برند. همه اینها در شرایطی است که بیمارستان ها
با کمبود نیرو مواجهند. او می گوید نیروهاي شرکتی اضافه کار اجباري دارند و در سخت ترین شرایط از آنها کار بیشتري می خواهند.

کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود علی، 26ساله، 3سالی می شود به عنوان کمک پرستار در یکی از بیمارستان هاي

 
دولتی سنندج مشغول به کار است. 

او می گوید، شیفت هاي کمک پرستاري در کردستان متفاوت با سایر استان هاست. آنها شیفت شب کوتاه دارند که 5ساعت و نیمه

 
است. روز بعد هم کمک پرستار باید سر ساعت در محل کارش حاضر باشد. 

به گفته او، در هیچ یک از دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، چنین شیفتی وجود ندارد. همه اینها در شرایطی است که بیشتر



 
بیمارستان هاي این استان خارج از شهر قرار دارند و مسیر تردد، سخت و ناهموار است. 

این افراد باید هزینه زیادي براي رفت وآمد پرداخت کنند. علی درباره شرایط شغلی کمک پرستاران می گوید که وظایف آنها تفاوتی با
نیروهاي خدماتی ندارد؛ حتی در بیمارستان آنها، به کمک پرستاران اجازه گرفتن قند و فشار خون را نمی دهند. اما در مقابل تمام

 
کارهاي مربوط به بهداشت و جابه جایی بیمار با کمک پرستار است. 

او هم مشکل همکارانش را در شهرهاي دیگر دارد: «ما به عنوان بهیار براي دوره آموزشی ثبت نام کردیم. تمام آنچه در این دوره به ما

 
آموزش داده شد در قالب بهیار بود، اما بعدها مشخص شد ما را براي کمک پرستاري می خواهند.» 

علی دوره آموزشی را سال 94گذراند و حالا از طریق یکی از شرکت ها مشغول به کار است. این شرکت ماه گذشته 30هزار تومان به

 
عنوان کارانه براي او واریز کرد؛ درحالی که 80ساعت اضافه کار داشت. در مجموع میزان دریافتی اش 3میلیون و900هزار تومان بود. 

علی می گوید کمک پرستاران آنقدر در معرض اشعه دستگاه ها قرار دارند که باید به آنها حق اشعه تعلق گیرد، اما این اتفاق نمی
افتد: «تا قبل از کرونا در هر شیفت 10 تا 15بیمار را براي سی تی اسکن و رادیولوژي منتقل می کردیم و در معرض اشعه ها قرار

 
داریم. اینها بازي با جان ماست.» 

به گفته او، در دوره آموزشی، آنها تمام تئوري هاي ترم یک تا 4پرستاري را گذرانده اند. در بیمارستان کار نیروي خدمات را انجام می

 
دهند و از تخصص شان استفاده نمی شود. 

کمک پرستاري به دنبال منافع مالی و سیاست نادرست شکل گرفت ماجراي اعتراض کمک پرستاران به وضعیت شغلی شان اما اتفاق

 
تازه اي نیست. آنها مدت هاست که معترضند و حالا با شیوع کرونا و فشار مضاعف، صدایشان بلندتر شده. 

محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار که از ابتدا با شکل گیري کمک پرستاري مخالف بود به همشهري می گوید: از زمانی که
طرح تحول نظام سلامت اجرا شد، عده اي در وزارت بهداشت به دنبال این بودند تا پرستاري را کوچک کنند؛ به همین دلیل براي
جبران کمبود پرستار قرار شد نیروهایی آموزش دیده و به نظام درمان اضافه شوند که این کمبود را جبران کرده و اعتراض بیماران

 
کاهش پیدا کند. 

همان موقع طرح بهیاري یک ساله مطرح و با راه اندازي مؤسسه هایی براي آموزش این افراد، شهریه هاي قابل توجهی از این افراد
دریافت شد. حتی اوایل تعرفه اش بالاي 7میلیون تومان بود، اما بعدها کاهش پیدا کرد؛ درحالی که ما اساسا چیزي به عنوان بهیاري

 
یکساله نداریم. 

شریفی مقدم در توضیح بیشتر می گوید: همان موقع گروه پرستاري نسبت به این اقدام اعتراض کرد، ولی به هر حال منافع مالی
پشت ماجرا بود. با این حال این دوره ها برگزار شد و بعدها بهیار به کمک پرستار تغییر نام داد؛ درحالی که به طور معمول بهیاران
افرادي هستند که مدرکشان از سیکل شروع می شود و معمولا در مناطق محروم براي کمک به وضعیت بهداشت به مدت 3سال

 
آموزش می بینند و پولی از آنها گرفته نمی شود. 

هم اکنون نزدیک به 15مدرسه بهیاري در مناطق محروم وجود دارد. شریفی مقدم می گوید که شرح وظایفی که براي کمک
پرستاران نوشته شده همان وظایف کمک بهیار است و با این روش به نوعی این افراد فریب خوردند؛ درحالی که خیلی از آنها مدارك
تحصیلی بالایی دارند؛ حتی گزارش هایی به دست ما رسیده که مدرك فروشی اتفاق افتاده و افرادي بدون گذراندن دوره، مدرك



 
گرفتند. 

به گفته او، عنوان کمک بهیاري از سال94-93 حذف شده و کمک پرستاران به نوعی جایگزین این گروه شده اند، اما از همه مزایا و
قوانین شامل پرستاري محرومند که نمونه آن قانون ارتقاي بهره وري است: «در این قانون یا قانون مشاغل سخت و زیان آور، اسمی از
کمک پرستاري نیامده است؛ آن زمان هم اصلا چنین عنوانی وجود نداشت؛ بنابراین آنها نمی توانند از این قوانین بهره ببرند. حتی

 
میزان ساعت کار در شیفت شب براي پرستاران 18ساعت حساب می شود، اما براي کمک پرستار 12ساعت.» 

به گفته دبیرکل خانه پرستار، وظایف کمک پرستار شبیه نیروهاي خدمات است و به اقدامات اولیه مراقبتی از بیماران مربوط می شود.
بهیار در رده بالاتري قرار دارد و می تواند تزریق عضلانی انجام داده و فشار خون بگیرد. به هر حال شکل گیري کمک پرستاري به

 
دنبال سیاست هاي نادرست مدیران وقت وزارت بهداشت و سودهاي مالی بوده است. 

نام کمک پرستاران از قلم افتاده، از فهرست بلندبالاي کادر درمان جامانده اند و فراموش شده اند و حالا می خواهند در میان کادر

 
درمان، جایی داشته باشند. 

منبع: همشهري ـ زهرا جعفرزاده
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شهید سلیمانی نماد مقاومت و ذلت ناپذیري در جهان است/شهدا مظهر اقتدار و عزت ایران اسلامی هستند 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثار گران استان کرمانشاه گفت: شهیدان مایه فخر انقلاب و برافراشته ماندن پرچم عزت ایران اسلامی

 
هستند. 

هادي عسگري در گفتگو با خبرنگار تابناك کرمانشاه ضمن گرامیداشت یاد
وخاطره شهداي دفاع مقدس، مدافع حرم و مقاومت و شهید والامقام حاج قاسم
سلیمانی، ابوالمهدي مهندس و محسن فخري زاده اظهار کرد: شهدا مظهر قدرت،
عزت و سربلندي انقلاب اسلامی هستند و باعث شدند کشور ما به عنوان یک
کشور مقاوم و ذلت ناپذیر در جهان شناخته شود و در راس آن ها مالک اشتر
زمان، حاج قاسم سلیمانی قرار دارد و عزت ما در گرو ادامه راه این عزیزان است تا

 
در مقابل دشمنان سر تعظیم فرود نیاوریم. 

وي افزود:فرهنگ ایثار و شهادت مبدایی دارد که عاشوراست و شهیدان،ایثارگران و رزمندگان ما یاران امام حسین بوده اند و مقصد
وهدف عالی آن ها دولت کریمه امام زمان (عج) است،لذا ما باید همواره نگاهمان به مکتب شهدا و حاج قاسم سلیمانی باشد، جامعه

 
ایثارگري که در استان داریم مایه افتخار و پشتوانه هاي نظام اسلامی هستند و پاسخ رشادت هاي آن ها را خداي متعال خواهد داد. 

وي افزود: سپهبدحاج قاسم سلیمانی به عنوان نماد مبارزه با سلطه و ظلم جهانی شناخته شده است،وصیت نامه سردار سلیمانی
سروده اي است که ترجیع بند آن ولایت فقیه بوده است، امید می رود آموزش عالی و آموزش و پرورش این وصیت نامه را در متن و
منابع درسی دانشگاه ها و مدارس کشور قرار دهند تا دانشجویان و دانش آموزان از این سرچشمه ناب حقیقت سیراب شوند و فرهنگ

 
جهاد، مقاومت و شهادت که تضمین کننده آینده انقلاب اسلامی است را سرلوحه مکتب انقلابی خود قرار دهند. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به خدماتی که به این جامعه داده می شود اشاره کرد و گفت: در سال جاري با همت ریاست عالی
بنیاد شهید و استاندار کرمانشاه تامین مسکن 5 هزار نفر از ایثارگران در دستور کار قرار گرفت که بخش عمده اي از آن تحقق یافته و
مابقی هم تا پایان سال اجرایی می شود و وام هایی هم تحت عنوان کمک هزینه ساخت مسکن با بازپرداخت 20 ساله به ایثارگران
تعلق می گیرد، موضوع اشتغال یکی از اصلی ترین دغدغه هاي جامعه از جمله جامعه ایثارگران است که در این خصوص برنامه اي در
دستور کار دولت است و دربرنامه ششم توسعه هم پیش بینی شده که فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد استخدام شوند و بنا بر

 
دستور ریاست جمهوري این برنامه باید تا پایان سال تحقق یابد. 

این مسئول تصریح کرد:عمده ي فعالیت ما در زمینه کارآفرینی و اشتغال زایی است و در این بخش در سال 98 منابعی که در اختیار
داشتیم در حوزه منابع روستایی و عشایر کمک خوبی بود و توانستیم بالغ بر 36میلیارد تومان براي اولین بار جذب داشته باشیم و
حدود 950 نفر از ایثارگران ما در بحث هاي مختلف خوداشتغالی و کارآفرینی مشغول شوند و امیدواریم امسال هم این روند ادامه دار

 
باشد هرچند منابع مالی محدودتري در اختیار داشتیم، اما منابع دیگري پیشبینی و جایگزین کرده ایم. 



عسگري خاطرنشان کرد: طی مذاکره اي که با استاندار و دستگاه هاي مسئول براي تحقق یافتن طرح گرمسیري داشتیم قرار بر این

 
شد که ایثارگران، به ویژه کسانی که بومی منطقه هستند بتوانند در آن بخش مشغول به کار شوند و کارآفرینی کنند. 

وي بیان کرد: شرایط خاص امسال بخاطر ویروس کرونا برخی فعالیت ها ما از جمله دیدار با خانواده شهدا که باعث تقویت روحیه و
زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا می شود را تحت الشعاع قرار داده، براي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت تفاهم نامه اي با صدا و سیما
بسته شده که بنا شد کمیته اي در سطح استان براي شناسایی ظرفیت جهت استفاده مفید از این ظرفیت ها داشته باشیم، از سال 95

 
تا کنون 70 مصوبه اثر گذار داشته ایم که بالغ بر 65 مصوبه اجرایی شده و مابقی به علت شرایط پیش آمدا از کرونا اجرایی نشدند. 

عسگري در پایان تاکید کرد: در سطح استان بنیاد شهید جایگاه ممتازي دارد و در بحث ارزیابی و عملکرد رتبه برتر، در بخش
تجمیعی و شاخه عمومی و اختصاصی جمعا رتبه سوم، در دستگاه هاي حمایتی رتبه اول و در بحث امر به معروف و نهی از منکر و

اقامه نماز و عفاف و حجاب هم جایگاه برتر را به خود اختصاص داده است.



عدالت و پارسایی سلیمان (ع) و نمونه هاي آن

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/10/13

براي یک رهبر حق، مسألۀ عدالت و پارسایی از مهمترین ویژگی هایی است که موجب عدالت گستري و امنیت و سلامتی
جامعه شده، و مردم را از دلبستگی هایی که موجب دوري از خدا پرستی و خالص می گردد حفظ می کند.حضرت سلیمان ـ

علیه السلام ـ در عین آن که داراي آن همه قدرت و مکنت بود، هرگز مغرور نشد و از حریم عدالت و ...

به گزارش جام جم آنلاین و به نقل از اندیشه قم، اگر داراي قصرهاي عالی و بلورین بود، آن قصرها را براي زندگی مرفه خود

 
نمی خواست بلکه یک نوع اعجاز مقام پیامبري او در شرایط آن عصر بود، تا همه را به سوي خداي یکتا و بی همتا جذب کند. 

 
 

شیوة زندگی او چنین بود که وقتی صبح می شد، از اشراف و ثروتمندان روي می گردانید و نزد مستمندان و فقیران می رفت و کنار

 
آنها می نشست و می گفت: 

 
«مِسکینَ مَعَ المَْساکِینِ؛ مسکین و بینوایی همنشین مسکینان و بینوایان است.» 

وقتی که شب می شد، لباس زِبر مویین می پوشید، و آن را به شدت برگردنش می بست، و همواره تا صبح گریان بود و به عبادت خدا
اشتغال داشت، و از اجرت زنبیل هایی که می بافت، غذاي مختصري تهیه می کرد و می خورد، و راز این که درخواست ملک و

 
حکومت بی نظیر از خدا کرد این بود که بر کافران و حکومت آنها غالب و پیروز گردد. 

از عدالت و مهربانی او نسبت به زیر دستان این که؛ امام سجّاد ـ علیه السلام ـ فرمود: علت این که بر سر پرنده قُنْبَره کاکلی مانند تاج
قرار دارد، این است که حضرت سلیمان ـ علیه السلام ـ دست مرحمت بر سر او کشید، و چنین تاجی بر اثر آن، در سر او پدیدار

 
گشت، که داستانش چنین است: 

روزي قُنْبَره نر می خواست با قنبرة ماده همبستر شود، ولی قنبره ماده امتناع می ورزید. قنبرة نر به او گفت: «از من جلوگیري نکن

 
می خواهم از تو داراي فرزندي شوم که ذاکر خدا باشد.» 

قنبرة ماده با شنیدن این سخن، تقاضاي همسرش را پذیرفت. سپس وقتی که خواست تخم بگذارد، در مورد مکان تخم گذاري حیران



بود. قنبرة نر به او گفت: «رأي من این است که در نزدیک جاده تخم گذاري کن. که هر کس تو را دید گمان کند تو براي جمع کردن

 
دانه از جاده به آن جا آمده اي، در نتیجه کاري به تو نداشته باشد.» 

قنبرة ماده پیشنهاد همسرش را پذیرفت و در کنار جاده تخم گذاري کرد و روي تخمش نشست، تا وقتی که زمان بیرون آمدن جوجه

 
اش از تخم نزدیک گردید. 

روزي این دو پرندة نر و ماده ناگهان باخبر شدند که حضرت سلیمان با لشکر عظمیش به حرکت در آمده اند، و پرندگان بر روي سپاه
او سایه افکنده اند. قنبرة ماده به همسرش گفت: «این سلیمان ـ علیه السلام ـ است که با لشکرش به طرف ما می آیند که از این جا

 
عبور کنند، من ترس آن دارم که خودم و تخم هایم زیر پاي آنها نابود شویم.» 

قنبرة نر گفت: «سلیمان ـ علیه السلام ـ مردي مهربان است، ناراحت نباش. آیا در نزد تو چیزي هست که آن را براي جوجه هایت
اندوخته باشی؟» قنبرة ماده گفت: «آري در نزد من ملخی هست که آن را براي جوجه ها اندوخته ام آیا در نزد تو چیزي هست؟»

 
قنبرة نر گفت: «در نزد من یک دانه خرما وجود دارد که براي جوجه ها اندوخته ام.» 

قنبرة ماده گفت: «تو خرمایت، و من ملخم را برگیریم و وقتی که سلیمان ـ علیه السلام ـ از این جا عبور کرد، نزد او برویم و آنها را به

 
او اهدا کنیم، زیرا سلیمان ـ علیه السلام ـ هدیه را دوست دارد.» 

قنبرة نر خرماي خود را به منقار گرفت، و قنبرة ماده ملخ خود را بین دو پایش گرفت، و نزد سلیمان ـ علیه السلام ـ رفتند. سلیمان ـ
علیه السلام ـ بر بالاي تختش بود. از آنها استقبال کرد و قنبرة نر در طرف راست او، و قنبرة ماده در طرف چپ او نشستند. سلیمان ـ

 
علیه السلام ـ از آنها احوالپرسی کرد و آنها نیز ماجراي زندگی خود را به عرض سلیمان ـ علیه السلام ـ رساندند. 

سلیمان ـ علیه السلام ـ هدیۀ آنها را پذیرفت و لشکرش را از آن جا دور ساخت تا آنها و تخم هایشان را پایمال نکنند، و بر سر آنها

 
دست مرحمت کشید و براي آنها دعا کرد. بر اثر دعا و مسح دست سلیمان ـ علیه السلام ـ تاجی زیبا بر سر آنها روئیده شد. 

حضرت سلیمان ـ علیه السلام ـ به قدري به یاد خدا بود، که نه تنها آن همه قدرت و مکنت او را از یاد خدا غافل نساخت، بلکه آن را
پلی براي یاد خدا قرار داده بود. روزي شنید: گنجشکی به همسرش می گوید: «نزدیک من بیا تا با تو همبستر شوم، شاید خداوند
فرزندي به ما دهد که ذکر خداوند متعال بگوید. سایۀ عمر ما به لب دیوار رسیده، شاید چنین یادگاري بگذاریم!» سلیمان ـ علیه

 
السلام ـ از سخن او تعجب کرد و گفت: 

 
«هذِهِ النِّیۀُ خَیرٌ مِنْ مَمْلِکَتِی؛ این نیت (داشتن فرزند ذاکر) بهتر از همۀ مملکت من است.» 

 
 

 
عشق و دلدادگی سلیمان ـ علیه السلام ـ به خدا 

روزي حضرت سلیمان گنجشک نري را دید که به همسرش می گفت: «چرا خود را از من دور می کنی، من اگر بخواهم قبّۀ قصر

 
سلیمان ـ علیه السلام ـ را به منقارم می گیرم و آن را در درون دریا می افکنم!» 

سلیمان ـ علیه السلام ـ از سخن او خندید، سپس آن دو گنجشک را احضار کرد، به گنجشک نر فرمود: «تو چگونه می توانی قبۀ قصر

 
سلیمان را به منقار بگیري و به دریا بیفکنی؟!» 

گنجشک گفت: «نه اي رسول خدا! چنین توانی ندارم، ولی مرد گاهی نزد همسرت خود را بزرگ جلوه می دهد و لاف و گزاف می

 
گوید، و به گفتار انسان عاشق سرزنش نیست.» 



حضرت سلیمان ـ علیه السلام ـ به گنجشک ماده گفت: «چرا خود را در اختیار همسرش قرار نمی دهی، با این که او تو را دوست

 
دارد؟» 

گنجشک ماده در پاسخ گفت: «اي پیامبر خدا او عاشق نیست بلکه ادعاي عشق می کند، زیرا جز من، به غیر من نیز عشق می ورزد.»
این سخن اثر عمیقی در قلب سلیمان نهاد، به طوري که گریۀ شدیدي کرد، و از مردم دوري نمود و چهل روز در درگاه خدا نالید و از

 
او خواست تا قلبش را از محبت و عشق به غیر خدا باز دارد، و عشقش را با عشق به غیر خدا مخلوط نسازد. 

 
غذا رسانی به کرمی در درون سنگی در میان دریا 

روزي حضرت سلیمان ـ علیه السلام ـ در کنار دریا نشسته بود، نگاهش به مورچه اي افتاد که دانۀ گندمی را با خود به طرف دریا
حمل می کرد. سلیمان ـ علیه السلام ـ هم چنان به او نگاه می کرد که دید او به نزدیک آب دریا رسید. در همان لحظه قورباغه اي

 
سرش را از آب دریا بیرون آورد و دهانش را گشود، مورچه به داخل دهان او وارد شد، و قورباغه به درون آب رفت. 

سلیمان مدتی در این مورد به فکر فرو رفت و شگفت زده فکر می کرد، ناگاه دید آن قورباغه سرش را از آب بیرون آورد و دهانش را

 
گشود، آن مورچه از دهان او بیرون آمد، ولی دانۀ گندم را همراه خود نداشت. 

 
سلیمان ـ علیه السلام ـ آن مورچه را طلبید، و سرگذشت او را پرسید. 

مورچه گفت: «اي پیامبر خدا در قعر این دریا سنگی توخالی وجود دارد، و کرمی در درون آن زندگی می کند، خداوند آن را در آن جا
آفرید، او نمی تواند از آن جا خارج شود و من روزي او را حمل می کنم. خداوند این قورباغه را مأمور کرده مرا در درون آب دریا به
سوي آن کرم حمل کرده و ببرد. این قورباغه مرا به کنار سوراخی که در آن سنگ است می برد، و دهانش را به درگاه آن سوراخ می
گذارد، من از دهان او بیرون آمده و خود را به آن کرم می رسانم و دانۀ گندم را نزد او می گذارم و سپس باز می گردم و به دهان
همان قورباغه که در انتظار من است وارد می شوم، او در میان آب شناوري کرده و مرا به بیرون آب دریا می آورد و دهانش را باز می

 
کند و من از دهان او خارج می شوم.» 

 
سلیمان به مورچه گفت: «وقتی که دانۀ گندم را براي آن کرم می بري، آیا سخنی از او شنیده اي؟» مورچه گفت آري او می گوید: 

ۀِ برِِزْقِکَ، لا تنَْسِ عِبادَكَ المُْؤْمِنِینَ برَِحْمَتِکَ؛ اي خدایی که رزق و روزي مرا خْرَةِ تحَْتَ هذِهِ اللُّجَّ «یا مَنْ لا ینْسانیِ فِی جَوْفِ هذِهِ الصَّ

 
در درون این سنگ در قعر این دریا فراموش نمی کنی، رحمتت را نسبت به بندگان با ایمانت فراموش نکن.» 

 
 

 
شکایت مار از سلیمان ـ علیه السلام ـ 

روزي یک مار نزد سلیمان ـ علیه السلام ـ آمد و گفت: «فلان شخص دو فرزندم را کشته است، از شما تقاضا دارم او را به عنوان

 
قصاص اعدام کنید.» 

 
سلیمان ـ علیه السلام ـ فرمود: «انسان مسلمان را به خاطر کشتن مار نمی کشند.» 

مار گفت: «اي پیامبر خدا، در این صورت از شما می خواهم که او را سرپرست اوقاف کنید، تا (بر اثر عدم مراقبت در اجراي صحیح

 
موقوفه) وارد دوزخ گردد، آن گاه در دوزخ با مارهاي آن جا از او انتقام بگیرم.» 

این روایت بیانگر آن است که مسؤولیت سرپرستی چیزي که وقف شده بسیار خطیر و دشوار است. کسانی که چنین مسؤولیتی را می
پذیرند باید به طور کامل متوجه باشند که در پرتگاه آتش دوزخ قرار گرفته اند، مبادا در مورد اجراي صحیح آن موقوفه، کوتاهی یا



 
سهل انگاري کنند، که کیفرش بسیار شدید و طاقت فرسا است. 

 
پذیرش رأي خارپشت 

حضرت جبرئیل از جانب خداوند به حضور سلیمان ـ علیه السلام ـ آمد و ظرفی پر از آب آورد و گفت: «این آب، آب حیات است

 
(یعنی اگر از آن بنوشی همیشه تا روز قیامت زنده و جاوید می مانی) خداوند تو را مخیر نموده است که از آن بنوشی یا ننوشی.» 

 
سلیمان ـ علیه السلام ـ با جن و انس و حیوانات در این باره مشورت کرد، همه گفتند: باید از آن بنوشی تا زندگی جاوید پیدا کنی. 

سلیمان ـ علیه السلام ـ با خود اندیشید که آیا دیگر هیچ حیوانی هست که با او در این باره مشورت نکرده باشم؟ فکرش به این جا

 
رسید که با خارپشت مشورت نکرده است. اسبش را به حضور طلبید و به او گفت: «نزد خارپشت برو و او را به حضور من بیاور.» 

اسب رفت و پیام سلیمان ـ علیه السلام ـ را به خارپشت داد، ولی خارپشت همراه اسب نیامد، اسب تنها بازگشت و موضوع را به
سلیمان ـ علیه السلام ـ خبر داد. این بار سلیمان ـ علیه السلام ـ سگی را نزد خارپشت فرستاد، سگ رفت و خارپشت همراه سگ نزد
سلیمان ـ علیه السلام ـ آمد، حضرت سلیمان ـ علیه السلام ـ به او گفت: «قبل از آن که با تو مشورت کنم، بگو بدانم چرا، من اسب را

 
که بهترین جاندار بعد از انسان است نزد تو فرستادم، با او نیامدي، ولی سگ را که خسیس ترین حیوان است فرستادم با او آمدي؟» 

 
خارپشت پاسخ داد: زیرا اسب ـ گرچه حیوانی شریف است ـ ولی بی وفا است، چنان که شاعر گوید: 

 
نشاید یافت اندر هیچ برزن وفا در اسب و در شمشیر و در زن 

ولی سگ گرچه خسیس است اما وفادار می باشد، که اگر لقمۀ نانی از کسی به او برسد، نسبت به او همیشه وفادار است. از این رو با

 
سخن بی وفایان همراهشان نیامدم، ولی با اشارة وفاداران آمدم. 

سلیمان گفت: جامی از آب حیات را نزد من آورده اند، و مرا مخیر ساخته اند که آن را بنوشم تا عمر جاودانه بیابم یا ننوشم و عمر

 
معمولی کنم، نظر تو چیست؟ 

خارپشت گفت: آیا این آب حیات را اختصاص به شخص تو داده اند، یا فرزندان و بستگان و یاوران نزدیکت نیز می توانند از آن

 
بنوشند؟ 

 
سلیمان ـ علیه السلام ـ فرمود: مخصوص من است. 

خارپشت گفت: صواب آن است که از آن آب ننوشی، زیرا همۀ دوستان و زن و فرزندان تو قبل از تو بمیرند و تو را همواره داغدار و

 
غمگین نمایند، زندگی آمیخته با غم و اندوه و غم چه فایده اي دارد؟ زندگی بدون دوستان و عزیزان زندگی خوشی نخواهد بود. 

 
سلیمان ـ علیه السلام ـ سخن خارپشت را پذیرفت و از نوشیدن آب حیات خودداري نموده و آن را رد کرد. 

آري باید به سراغ آن زندگی جاودان و خوشی رفت که در آن غم و اندوه نباشد و چنین زندگی در بهشت جاودان الهی وجود دارد، که
در پرتو ایمان و عمل صالح می توان به آن رسید. سعادتمند کسی است که دنیا و زندگی فانی آن را پلی براي وصول به رضوان خدا و
بهشت قرار دهد، تا به زندگی طیب و ابدي دست یابد که گفته اند: براي افراد سعادتمند، مرگ گامی است به سوي کمال، نه دامی به

سوي زوال.



افزایش بیش از 5 برابري سود پست بانک ایران درسال 9 ماهه سال جاري

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش تفاهم آنلاین، وي با اعلام این خبر افزود: سود عملکرد این بانک در سال 1398 به میزان 974 میلیارد ریال بود که
طی 9 ماهه سال جاري به 5497 میلیارد ریال افزایش یافته است. جلیلی نیا در ادامه اعلام کرد: دارایی هاي پست بانک ایران

طی 9 ماهه سال جاري حدود 49 درصد افزایش ... نوشته افزایش بیش از 5 ...

به گزارش تفاهم آنلاین، وي با اعلام این خبر افزود: سود
عملکرد این بانک در سال 1398 به میزان 974 میلیارد
ریال بود که طی 9 ماهه سال جاري به 5497 میلیارد ریال

 
افزایش یافته است. 

جلیلی نیا در ادامه اعلام کرد: دارایی هاي پست بانک ایران
طی 9 ماهه سال جاري حدود 49 درصد افزایش داشته که

مهمترین عوامل افزایش آن شامل؛ رشد 71 درصدي تسهیلات و اوراق بهادار و همچنین رشد 72 درصدي سپرده هاي دیداري، رشد

 
55 درصدي سپرده هاي پس انداز و رشد 68 درصدي سپرده هاي مدت دار بوده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران تصریح کرد: سود حاصل شده طی این مدت ناشی از افزایش عملکرد بانک در
بخش هاي پرداخت تسهیلات و ارائه خدمات بوده است که براین اساس درآمدهاي مشاع حدود 56 درصد، غیرمشاع 69 درصد

 
و درآمدهاي ارزي 870 درصد بوده است. 

وي تأکید کرد: این عملکرد ناشی از انجام برنامه ریزي هاي مدون و عملیاتی و همچنین پایش و پویش مستمر عملکرد هریک از
واحدهاي اجرایی و ستادي بانک از سوي مدیرعامل و هیأت مدیره و همکاري بی نظیر مدیران، کارکنان و کارگزاران به ویژه شعب

 
و باجه هاي بانکی روستایی می باشد. 

جلیلی نیا افزود: کاهش نرخ تجهیزمنابع، کنترل مستمر نسبت مطالبات به تسهیلات با مدیریت بهینه منابع، رعایت بهداشت اعتباري

 
و مدیریت بهینه هزینه ها موجب کاهش قیمت تمام شده پول در پست بانک ایران شده است. 

معاون مالی و سرمایه گذاري مدیرعامل پست بانک ایران خاطرنشان ساخت: توسعه خدمات بانکداري الکترونیک و استقبال گسترده
مشتریان از این خدمات در شرایط فعلی شیوع ویروس کرونا، توسعه خدمات بانکی در بیش از 5 هزار باجه بانکی روستایی از جمله
پذیرش وصول چک هاي تمامی بانک ها در این باجه ها، ارائه خدمات عمومی نظیر احراز هویت سجام و سایر خدمات رایج بانکی از

 
جمله عواملی است که موجب افزایش درآمدهاي غیرمشاع پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاري شده است. 

وي درپایان ضمن قدردانی از تلاش هاي مجموعه مدیران، کارکنان و کارگزاران باجه هاي بانکی تأکید کرد: پست بانک ایران به عنوان
بانک توسعه اي و تخصصی حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات با راهبرد پیشگام در اقتصاد دیجیتال و انتخاب اول مشتریان مناطق
روستایی و کمترتوسعه یافته، تمام تلاش خود را براي کمک به اشتغال زایی در بخش هاي مختلف اقتصادي و کسب و کارهاي نوین
به ویژه در بخش فناوري اطلاعات(ICT) و دانش بنیان ها و همچنین رونق و جهش تولید به کار بسته و همواره در برنامه هاي ملی

مشارکت فعالی دارد.



ایجاد میدان میوه وتره بار در کبودراهنگ

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/10/13

ایجاد میدان میوه وتره بار در کبودراهنگ >

هگمتانه، گروه شهرستان: معاون برنامه ریزي فرماندار کبودراهنگ گفت: به جاي برخورد قهري با وانت بارهاي فروشنده در

 
سطح شهر کبودراهنگ براي ادامه کسب و کار آنها میدان میوه و تره بار ایجاد می کنیم. 

به گزارش هگمتانه، فرهاد جهانیان درجلسه ساماندهی وانت بارهاي سطح شهر کبودراهنگ، اظهار کرد: طرح ایجاد میدان میوه و تره

 
بار با تعامل شهرداري و دیگر نهادهاي خدمات رسان شهر براي ساماندهی وانت بارهاي فروشنده میوه در سطح شهر ایجاد می شود. 

فرهاد جهانیان تصریح کرد: میدان میوه و تره بار در زمینی به مساحت 4500 مترمربع ایجاد خواهد شد و خیابان هاي شهید

 
دستغیب، امام خمینی و شهید مطهري به زمین در نظر فته شده مشرف هستند. 

وي خاطر نشان کرد: این میدان میوه وتره بار به بخش خصوصی واگذار شده و اولویت واگذاري عرفه ها با دارندگان وانت بارهاي
فروشنده میوه و تره بار در سطح شهر کبودراهنگ است و اگر افرادي متقاضی حضور در این عرصه اقتصادي باشند نهادهاي مربوطه

 
آنها را حمایت خواهند کرد. 

معاون فرماندار کبودراهنگ بیان کرد: واگذاري طرح هاي خدماتی در شهر به بخش خصوصی روزنه ایست براي ایجاد اشتغال و توسعه

 
اقتصاد، همچنین باعث رونق گردش نقدینگی در شهرستان کبودراهنگ خواهد شد. 

جهانیان در ادامه از همه نهادهاي خدمات رسان شهري از جمله شهرداري خواست براي ایجاد میدان میوه وتره بار کمال همکاري را با

 
افراد متقاضی در مشارکت به عمل آورند. 

سرپرست شهرداري کبودراهنگ نیز در این جلسه گفت: طرح ایجاد میدان میوه وتره بار یکی از نیازهاي شهر کبودراهنگ است که
پس از چند سال پیگیري امسال به مرحله اجرا رسیده است.



در سفر استاندار هرمزگان به شهرستان سیریک چه گذشت؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/10/13

فریدون همتی استاندار هرمزگان در ادامه سفر هاي شهرستانی خود به سیریک در شرق استان سفر کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از هرمزگان، فریدون همتی، استاندار هرمزگان در
سفري دو روزه به شهرستان سیریک از طرح هاي در حال
ساخت بازدید و با مردم برخی از روستا ها نیز دیدار و گفت

 
و گو کرد. 

همتی در خصوص جزئیات این سفر گفت: شهرستان سیریک با داشتن سواحل زیبا و کم نظیر ظرفیت خوبی در زمینه گردشگري
دارد و اقدامات خوبی هم براي ساخت پارك هاي ساحلی و مجموعه هاي تفریحی به منظور جذب گردشگر در این منطقه صورت

 
گرفته است که باید هر چه بیشتر تقویت و توسعه پیدا کند. 

او از بررسی و پیگیري براي رفع مشکل آب شرب در این شهرستان نیز خبر داد و افزود: بازدیدي از روند اجراي آبشیرین کن روستاي

 
زیارت داشتیم که با تکمیل آن شاهد تامین آب شرب مناسب براي روستا هاي شهرستان سیریک خواهیم بود. 

استاندار هرمزگان با اشاره به بازدید از نیروگاه 1400 مگاواتی سیریک، گفت: در این بازدید بر رفع موانع این پروژه و شتاب بخشیدن

 
به آن تاکید شد و امیدواري خوبی در این زمینه وجود دارد. 

همتی با اشاره به وجود 2 هزار هکتار زمین مستعد براي ایجاد گلخانه کشاورزي در شهرستان سیریک افزود: با برنامه ریزي هاي
صورت گرفته و با احداث یک سد می توانیم آب مورد نیاز براي رونق بخشیدن به فعالیت هاي کشاورزي و ایجاد اشتغال و تولید هرچه

 
بیشتر محصولات با راه اندازي گلخانه ها در این شهرستان را تامین کنیم. 

او با بیان اینکه روند تکمیل بندر چند منظوره سیریک نیز باید سرعت بیشتري بگیرد و هر چه زودتر آماده بهره برداري شود، گفت:
اجراي طرح هاي مهم و بزرگ، شهرستان سیریک را به منطقه اي پیشرفته و توسعه یافته با اشتغال و درآمدزایی خوب تبدیل خواهد

 
کرد. 

 
بیشتر بخوانید 

- بازگشت معدن خاك رُس سیریک به چرخه تولید استاندار هرمزگان افزود: در زمینه تجارت خارجی و صادرات کالا نیز شهرستان



سیریک ظرفیت بسیار خوبی دارد که بخشی از آن ها فعال شده و شاهد شکوفایی فعالیت هاي تجاري و اقتصادي در این شهرستان

 
هستیم. 

همتی گفت: در بودجه سال آینده منابع اعتباري بسیار خوبی براي توسعه سواحل مکران در نظر گرفته شده است و شاهد شتاب

 
بخشی به روند اجراي پروژه ها و تحول در شرق هرمزگان از جمله شهرستان سیریک خواهیم بود. 

در سفر استاندار هرمزگان به شهرستان سیریک دبیرستان 9 کلاسه جلال آل احمد به بهره برداري رسید و عملیات اجرایی 10 طرح
دیگر از جمله مرحله نخست گلخانه 50 هکتاري آب کشت (هیدروپونیک) در منطقه پشتکوه آغاز شد.



مصوبات ستاد تسهیل تنها بر روي کاغذ/شکستن چندین رکورد تولیدي در چند

ماه گذشته/علامت سوال بزرگ در خصوص عدم تعهدات سازمان جنگلها نسبت

به مطالبات صنایع چوب و کاغذ

منبع: ایلناشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/10/13

عباس صفري گفت:جاي تعجب دارد علی رغم حدود 3 سال پیگیري در خصوص وصول مطالبات بحق صنایع چوب و کاغذ
مازندران از سازمان جنگل،مراتع و آبخیزداري کشور همچنان هیچ اتفاقی صورت نگرفته است.

عباس صفري گفت:جاي تعجب دارد علی رغم حدود 3
سال پیگیري در خصوص وصول مطالبات بحق صنایع
چوب و کاغذ مازندران از سازمان جنگل،مراتع و آبخیزداري

 
کشور همچنان هیچ اتفاقی صورت نگرفته است. 

به گزارش خبرنگار ایلنا،صنایع چوب و کاغذ مازندران
بعنوان یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان انواع کاغذ در
کشور از سال 1376 و در دولت سازندگی با هدف ایجاد
اشتغال و رونق اقتصادي در منطقه و کشور و همچنین
کاهش وابستگی کشور به واردات انواع کاغذ شروع به

 
فعالیت کرد. 

 
امروز اما بعد از گذشت چندین سال و با تمام فراز و نشیب هاي اقتصادي و صنعتی در کشور حال این صنایع زیاد تعریفی ندارد! 

کارخانه اي که از سر سفره اش بصورت مستقیم و غیر مستقیم 10 هزار نفر ارتزاق می کنند و چشم انتظار حمایت بیشتر مسئولین

 
محلی و کشوري اند! 

 
البته نباید انصاف را به زیر پا گذاشت و منکر تلاش ها و حمایت هاي استاندار مازندران در چند سال اخیر شد. 

با اجراي قانون طرح تنفس جنگل و عدم اجازه برداشت چوب هاي جنگلی توسط صنایع چوب و کاغذ،آن هم یکسال زودتر از موعد
مقرر ، موجب شد تا اولین زنگ خطر براي این مجموعه بزرگ که یکی از حیاتی ترین مواد اولیه تولیدي اش چوب بود به صدا در آید
و تحریم هاي اقتصادي سخت شدن شرایط براي واردات چوب و مواد اولیه دیگر براي تولید انواع کاغذ موجب بالا رفتن هزینه هاي

 
تولید و در نتیجه قیمت تمام شده تولیدات صنایع چوب و کاغذ مازندران گردید. 

 
این اتفاق زمینه را براي واردات کاغذ و خروج ارز از کشور آن هم در این شرایط سخت اقتصادي محیا کرد! 

نکته قابل توجه و تامل این است که کالاي تولیدي صنایع چوب و کاغذ مازندران یعنی تولید انواع کاغذ ، هنوز مرسوخ نشده و اگر



جانی دوباره به خود بگیرد توانایی مرتفع کردن نیاز بخش اعظمی از کاغذ کشور از جمله وزارت خانه هاي آموزش و پرورش،فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی و... را دارد! 

 
علی رغم تمامی این توضیحات اما در چند سال گذشته بارها بحث واگذاري و فروش این شرکت به بخش خصوصی مطرح شده است. 

این در حالی است که بسیاري از کارگران این استان خاطرات خوبی از واگذاري واحدهاي تولیدي کوچک و بزرگ به بخش خصوصی

 
را ندارند! 

اوایل امسال بود که صنایع چوب و کاغذ مازندران به همت و تلاش سهامداران و اعضاي هیات مدیره شرکت از ماده 141 قانون تجارت

 
خارج شد و این موضوع فرصتی شد براي اخذ تسهیلات و اصطلاحا خارج شدن از لیست سیاه بانک ها! 

 
مصوبات ستاد تسهیل تنها بر روي کاغذ 

عباس صفري رئیس هیات مدیره چوب و کاغذ مازندران با انتقاد از عدم اجراي مصوبات ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید در
خصوص صنایع چوب و کاغذ مازندران،گفت:تقریبا تمامی مصوبات ستاد تسهیل براي برون رفت مشکلات چوب و کاغذ تنها بر روي

 
کاغذ باقی مانده است. 

وي افزود:جاي تعجب دارد علی رغم حدود 3 سال پیگیري در خصوص وصول مطالبات بحق صنایع چوب و کاغذ مازندران از سازمان
جنگل،مراتع و آبخیزداري کشور همچنان هیچ اتفاقی صورت نگرفته است و این در حالی است که چوب هاي شکسته و باد افتاده در

 
سطح جنگل هاي شمال در حال پوسیدن و از بین رفتن می باشد . 

 
صفري گفت:سوال اینجاست که اگر این مطالبات مربوط به بخش خصوصی هم بود باز هم اینقدر زمان می برد؟ 

رئیس هیات مدیره صنایع چوب و کاغذ مازندران یکی دیگر از مشکلات این مجموعه را عدم حمایت لازم دستگاههاي اجرایی استان

 
دانست و از مدیران استانی و کشوري جهت حمایت از این مجتمع عظیم یاري خواست . 

صفري با بیان اینکه در چند سال گذشته مجوز تولیدات ام دي اف در کشور بر مبناي استفاده از چوب هاي وارداتی بوده است،ادامه
داد:یکی دیگر از مشکلات موجود مصارف بالاي تولید کنندگان ام دي اف از چوب هاي داخلی در این شرایط سخت کمبود چوب در

 
داخل کشور است و ظاهرا نظارتی در این خصوص وجود ندارد. 

به گزارش ایلنا،علی رغم تمامی مشکلات موجود با همت و تلاش کارکنان صنایع چوب و کاغذ مازندران چندین رکورد تولیدي در
چند ماه گذشته در این مجموعه از جمله رکورد تولیدي که در ماه آبان به دست آمد و در ماه آذر نیز ادامه داشت و مجموعه صنایع

 
چوب و کاغذ مازندران موفق شد به میزان تولید 11 هزار و 181 تن برسد. 

همچنین یکی دیگر از دستاوردهاي این مجموعه تولیدي با توجه به شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ناجوانمردانه ، تلاش در
راستاي تولید مداوم تا پایان سالجاري و ادامه آن در سال بعد میباشد که کاري است کارستان که توسط کارکنان صنایع چوب و کاغذ

 
مازندران رقم خورد. 



انتظار می رود تا دیر نشده است، نمایندگان محترم در مجلس شوراي اسلامی به دور از تمامی دخالت هاي سیاسی و همچنین
مسئولین ارشد محلی و کشوري نگاه ویژه و تخصصی تري نسبت به این مجموعه بزرگ ملی داشته باشند.



خدمات رسانی به جامعه عشایري با همکاري کمیته امداد و سازمان بسیج

عشایر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان گفت: تفاهم نامه همکاري بین سازمان بسیج عشایري استان و کمیته امداد
به منظور خدمت رسانی بهتر به عشایر منعقد شد.

جمال شیبه مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خوزستان در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه
خبرنگاران جوان از اهواز، گفت: با هدف توسعه تعامل با
دستگاه ها و مراکز علمی، پژوهشی و استفاده از ظرفیت
هاي موجود به منظور ایجاد تعامل، همفکري، هم افزایی و
با بهره گیري از توان علمی، تخصصی، پژوهشی و مشاوران
در جهت توانمند سازي فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي، ولی
نعمتان انقلاب، تفاهم نامه همکاري میان سازمان بسیج

 
جامعه عشایري استان و کمیته امداد منعقد شد. 

او در تشریح اهداف انعقاد این تفاهم نامه بیان داشت: هدف از این تفاهم نامه تقویت انسجام و هماهنگی جبهه فرهنگی انقلاب
اسلامی، هم افزایی ظرفیت ها و منابع در جهت بسط خدمت رسانی به، ولی نعمتان انقلاب، گفتمان سازي خیر و احسان و محرومیت
زدایی، عبور از خاص گرایی مخاطبین به منظور حفظ کرامت و عزت نفس آن ها و در نهایت اجراي منویات مقام معظم رهبري

 
(مدظله العالی) در کمک مومنانه به نیازمندان و تحقق پویش ایران مهربان است. 

شیبه زمینه هاي همکاري براساس اسن تفاهم نامه را تشکیل کارگروه مشترك و معرفی رابط جهت پی گیري امور، تلاش در جهت
حفظ کرامت انسانی در ارائه خدمات به جامعه عشایر استان، اهتمام در جهت رفع مشکلات معیشتی و حمایتی جامعه مخاطب و

 
توسعه و ارتقاي همکاري هاي دو جانبه در زمینه برنامه هاي آموزشی، فرهنگی و تربیتی در سطح جامعه مخاطب عنوان کرد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان افزود: کشف و پرورش استعداد ها و شناسایی و حمایت از نخبگان فرهنگی، علمی و
ادبی بین جامعه عشایري، غنی سازي اوقات فراغت دانش آموزان و دانشجویان در طول سال تحصیلی و به خصوص ایام تابستان،
عضویت مددجویان امداد در سازمان بسیج عشایري به منظور بهره مندي از خدمات فرهنگی، تربیتی و آموزشی ارائه شده از سوي
سازمان مربوطه، مشارکت و همکاري در تأمین مسکن، تعمیرات مسکن، جهیزیه، طرح هاي اشتغال، شهریه دانشجویان و حامی یابی
جهت ایتام و محسنین در سطح جامعه عشایر ي با اولویت جامعه مخاطب مشترك از دیگر مفاد همکاري این تفاهم نامه به شمار می

 
روند. 

این مقام مسئول همکاري در محو بیسوادي در بین مددجویان جامعه عشایري خوزستان، ارائه خدمات حمایتی، فرهنگی و اشتغال
(تأمین مسکن، تعمیرات مسکن، جهیزیه، طرح هاي اشتغال، شهریه دانشجویان، خدمات تحصیلی و حامی یابی جهت ایتام و



محسنین) در سطح جامعه عشایر ي با اولویت جامعه مخاطب مشترك را از دیگر اهداف تفاهم نامه بین این نهاد و سازمان بسیج
عشایري استان برشمرد.



گفت و گو با راننده حاج قاسم؛ سردار از کودکی یک استراتژیست به تمام معنا

بود!
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گفت و گو با راننده حاج قاسم؛ سردار از کودکی یک استراتژیست به تمام معنا بود! 

خراسان/ گفت و گو با «نصرا... جهانشاهی»، راننده و یارهمیشه همراه سردار سلیمانی که از کودکی با حاج قاسم هم محله اي بوده و

 
خاطرات زیادي از سبک زندگی ایشان دارد 

هرچقدر درباره سردار شهید حاج قاسم سلیمانی که سرشار از
ویژگی هاي ارزشمند معنوي و انسانی بوده، نوشته یا گفته شود باز هم کم است. شناخت تمام ابعاد شخصیتی ایشان، کار ساده اي



نیست. همین ویژگی باعث شده که رهبرمعظم انقلاب درباره ایشان فرموده باشند: «به شهید حاج قاسم سلیمانی به چشم یک فرد
نگاه نکنیم؛ به چشم یک مکتب، یک راه و یک مدرسه درس آموز نگاه کنیم.»(منبع: khamenei.ir). سالروز شهادت حاج قاسم
بهانه اي شد تا به سراغ راننده ایشان برویم تا از بیش از 30 سال همراهی با سردار دل ها براي مان بگوید. نصرا... جهانشاهی از کودکی
با حاج قاسم همسایه بوده، بچه هاي سردار به او «عمو» می گفتند، رفت و آمد خانوادگی با سردار داشته و خاطرات زیادي از سال ها
معاشرت با او دارد. با این حال و قبل از شروع گفت و گو، مدام نگران است که نتواند در حد و اندازه عظمت حاج قاسم صحبت کند اما
راضی می شود تا خاطراتی کمتر شنیده از ویژگی هاي سردار دل ها را با ما در میان بگذارد. او با لهجه شیرین کرمانی صحبت و بارها

 
و بارها در طول گفت و گو بغض و بعد از یک سال هنوز داغ شهادت سردار روي دلش سنگینی می کند. 

 
بهترین خودرویی که سردار سوار شد، سمند بود 

«بهترین خودرویی که سردار در همه این سال هایی که من راننده اش بودم، سوار شد، سمند یا گاهی هم پژو 405 بود. تا سال 80،
ایشان اصرار داشت که ما فقط پیکان سوار شویم»، جهانشاهی با این مقدمه می افزاید: «زمانی که سر چهارراه ها، چشم حاجی به یک
فقیر می افتاد، به شدت دلش می سوخت. من زمان زیادي را با حاجی بودم و روز قیامت شهادت خواهم داد که حاج قاسم حتی دلش
براي اشرار و داعش هم می سوخت، دلش براي همه بشریت می سوخت البته چاره اي نبود و باید در برابر جنایت هاي داعش می
ایستاد اما همیشه می گفت که چرا یک انسان باید این طور باشد؟ حاج قاسم مرد صلح بود و به خیلی از اشرار امان نامه می داد. من
بعضی از همین اشرار را می شناسم که در اثر رفتار خوب حاج قاسم به دامن انقلاب آمدند. مثلا در یک مورد فرد شروري بود که بیش
از 100 تفنگچی داشت، نه تنها براي او که براي همه نیروهایش کارآفرینی کرد. واقعا پدرانه رفتار می کرد. می گفت همه ملت، مثل

 
اعضاي خانواده من هستند و به همین دلیل لقب سردار دل ها، برازنده ایشان است.» 

 
از سال 67 تا 97 راننده سردار بودم 

«من از سال 59 بسیجی بودم و از سال 62، نیروي رسمی سپاه شدم»، جهانشاهی با این مقدمه خودش را این طور معرفی می کند:
«هم اکنون بازنشسته نیروي زمینی هستم و 63 سال دارم. در جبهه هاي نبرد حق علیه باطل در عملیات هاي زیادي مانند فتح
المبین و بیت المقدس به عنوان بسیجی حاضر بودم و علاوه بر راننده به عنوان کمک آرپی جی زن و تخریب چی هم خدمت کردم. از
سال 66 به صورت مستمر تا قبل از شهادت سردار، راننده اش در لشکر ثارا...، قرارگاه قدس و نیروي قدس بودم. به دلیل جانبازي،

 
سال 78 یا 79 بود که بازنشسته شدم ولی به اصرار خودم، حاج قاسم قبول کرد که تا سال 97 به عنوان راننده در کنارش باشم.» 

 
در عین جدیت در کار، مرد شوخ طبعی بود 



او درباره خاطره اش از اولین دیدار با سردار به عنوان راننده اش
می گوید: «همان طور که گفتم من در دوران جبهه و ... توفیق زیارت سردار و همراهی با او را داشتم. در دوران دفاع مقدس و زمانی
که به کرمان برمی گشتم در بخش حفاظت از شخصیت ها بودم. در این بین، اولین بار سال 67 بود که با حاج قاسم در یک مسیر
طولانی همسفر شدم و ایشان را بردم تهران. حتما شنیده اید که سردار در عین جدیت در کار، مرد شوخ طبعی هم بود. وقتی در
خودرو نشست که به سمت تهران حرکت کنیم، به عنوان اولین سوال گفت که اصلا رانندگی بلد هستی یا نه؟ خب، من آن موقع سال
ها بود که راننده بودم! فقط از سردار براي سرعت پرسیدم که گفت: «هرچقدر پلیس و قانون اجازه می دهد، با همان سرعت برو.» اگر
درست یادم باشد بعد از این که 100 یا 150 کیلومتر رفتیم، یک دفعه سردار به من گفت: «کی به تو رانندگی یاد داده؟ کی تو به
گواهی نامه داده؟ تو اصلا می دانی ماشین یعنی چی؟»، انصافا یک مقداري ترسیدم اما بعدش با خنده سردار، متوجه شدم که با من

 
شوخی کرده تا اصطلاحا یخ من باز شود و در ادامه مسیر، با ایشان راحت تر باشم.» 

 
از کودکی یک استراتژیست به تمام معنا بود 

از جهانشاهی می خواهم که درباره کودکی و نوجوانی سردار، ویژگی هایی که در ذهنش مانده و ... هم براي مان چند جمله اي بگوید:
«من و حاج قاسم از بچگی تقریبا هم محل بود. روستاهایمان کمتر از یک کیلومتر با هم فاصله داشت و این آشنایی مان از دوران
کودکی وجود داشت. او از همان کودکی و نوجوانی در هر کاري، خیلی جدي و منظم بود. واقعا یک استراتژیست به تمام معنا بود. مثلا
وقتی قرار بود تیم مدرسه روستاي ما با تیم مدرسه روستاي آن ها، مسابقه فوتبال یا والیبال بدهد، نقاط قوت تیم خودش و ضعف
حریف را سریع تشخیص می داد تا بازي را برنده شود. خیلی تیزهوش بود، درس هایش هم انصافا خیلی خوب بود و خیلی هم بین
بقیه دانش آموزان محبوب بود. البته این نگرش و نوع نظر دادن در همه مسائل نمود داشت. طبیعتا اوجش در عملیات هاي نظامی بود
که اطرافیانش را شوکه می کرد. اصلا هم مدیري نبود که پشت میز بنشیند .مثلا در عملیات والفجر 8، حاجی به من مسئولیت داد که
باید با کمپرسی ها کار و آن ها را مدیریت کنم. چند دقیقه اي نگذشته بود که دیدم به کمکم آمد و در کنار من، تلاش می کرد تا کار

 
زودتر انجام شود.» 

 
سردار در زمان فوت پسرش و پدر و مادرش در کنارشان نبود 



«بچه اش در بیمارستان کرمان بود. از زاهدان زنگ زدند که فلان مشکل پیش
آمده است. من همان جا بودم. حاجی به من گفت که جهانشاهی آماده اي که برویم؟ گفتم در خدمتم. از همان جا رفتیم زاهدان.»،
وي ادامه می دهد: «آن ماموریت 10-12 روز طول کشید. زاهدان بودیم که خبر دادند فرزندش فوت کرده است اما نتوانستیم
برگردیم و چند روز بعد از فوتش به کرمان برگشتیم. مادرش فوت کرد، حاجی در لبنان بود و بعد از چند روز آمد. پدرش هم فوت
کرد، حاجی سوریه بود، بعد از سه روز آمد، در حالی که پدرش را دفن کرده بودند. سردار در زمان فوت پسرش و پدر و مادرش در
کنارشان نبود و گفتن این جمله شاید راحت باشد اما تجربه اش، نشان می دهد که چقدر سردار براي ایران و انقلاب از خودش مایه

 
گذاشته است.» 

 
خستگی براي حاجی معنایی نداشت 

راننده سردار درباره تلاش شبانه روزي حاج قاسم می گوید: «کار کردن با چنین
فرمانده اي، سخت به معنی واقعی کلمه است. من و شهید پورجعفري که همراه حاجی شهید شد، بیشترین مدت را با حاجی بودیم.



خیلی ها آمدند اما یکی دو روز بیشتر دوام نمی آوردند. حاجی مرد کار بود و در بنایی، جوشکاري، مکانیکی و هر چیزي که فکرش را
بکنید، سر رشته داشت. حاج قاسم وقتی در تهران بود، روزي چند تا جلسه از وزارت امورخارجه و ستاد کل سپاه بگیرید تا دفتر
رهبري و ... می رفت و همه جا هم به موقع و بدون کمترین تاخیر می رسید. جلسه با فرمانده گردان ها، نیروهاي لشکري، کنگره هاي
شهدا و هزاران کار دیگر داشت اما اصلا خستگی برایش معنا نداشت. این ها در حالی بود که در تمام بدن حاجی جاي تیر و ترکش

 
مانده بود اما هیچ وقت از این دردها، گلایه نکرد.» 

 
مهمان نوازي حاجی بی نظیر بود 

جهانشاهی که رفت و آمد خانوادگی با سردار و خانواده ایشان داشته، می گوید: «بله، ما رفت و آمد خانوادگی هم داشتیم. سالی چند
بار به خصوص براي افطاري، ایشان و خانواده به منزل ما تشریف می آوردند، ما هم به خانه آن ها می رفتیم. فراموش نکنید که من
راننده سردار بودم اما همیشه من را با احترام صدا می زد. یک ویژگی شخصیتی سردار این بود که اصلا تشریفاتی نبود و اگر در
مهمانی، چند نوع غذا یا مخلفات زیادي چیده شده بود، ناراحت می شد. بیشترین غذایی که دوست داشت، خورشت بادمجان بود.
حاجی مهمان نواز بی نظیري بود و بیشتر روزها، مهمان داشت. حتی وقتی ایران نبود، مثلا خانواده سیدحسن نصرا...، ابومهدي
المهندس و خیلی از سران مقاومت، مهمان خانه حاجی بودند. وقتی می رفتیم خانه حاجی مهمانی، موقع بیرون آمدن می دیدم که
کفش هایمان را دم در جفت کرده است. تکبر اصلا در او، همسر و بچه هایش وجود نداشت. حتی یک بار نشد که به من و بچه هایم،
نگاه از بالا به پایین داشته باشند. بارها حاجی به بچه هایش می گفت که دیگر نگویید آقاي جهانشاهی، بگویید عمو. سردار کجا، من
راننده اش کجا؟ نه تنها خودش اهل تکبر و غرور نبود که به بچه هایش هم چنین ویژگی اخلاقی را در فرصت هاي گوناگون آموزش

 
می داد.» 

 
من ندیدم که نماز شب حاج قاسم ترك شود 

راننده سردار که او را درماموریت هاي شبانه روزي زیادي
همراهی کرده، درباره ویژگی هاي معنوي حاج قاسم می گوید: «استراحت حاجی، خوابیدن روي صندلی خودرو بود. من بارها و بارها
با حاجی ماموریت رفتم اما حتی یک بار ندیدم که با این همه خستگی و کار و ...، نماز شب او ترك شود. من شاهدم که هر شب نماز



شب می خواند، آن هم با گریه و نجوا. گاهی که خیلی خسته بود و دیروقت به مقصد می رسیدیم، فقط یک ساعت می خوابید و
بعدش بیدار می شد و شروع می کرد به خواندن نماز. باور کنید که این همه محبوبیت حاجی، بی دلیل نیست. در ضمن، حاج قاسم،
ارادت زیادي هم به حضرت زهرا(س) داشت. خیلی از جاها در دوران دفاع مقدس و بعدش، با توسل به حضرت زهرا(س) مشکلات را
حل می کرد. یک فاطمیه هم در روستاي خودش در کرمان ساخت که در آن مراسم می گرفت و اصرار زیادي داشت که حتما در

 
مراسم فاطمیه شرکت کند.» 

 
از هر فرصتی براي دیدار با خانواده شهدا استفاده می کرد 

از راننده سردار درباره تفریحات مورد علاقه سردار و اولویت
هایش براي پر کردن اوقات فراغتش می پرسم که این طور جواب می دهد: «حاج قاسم به آن معنایی که شما تصور می کنید، اوقات
فراغت نداشت اما یادم هست که در نوجوانی و جوانی به زورخانه می رفت، کاراته کار درست و حسابی هم بود. آن زمان فوتبال و
والیبال هم خیلی بازي می کرد اما این اواخر به کوهپیمایی علاقه زیادي داشت. با این حال، اگر فرصتی پیش می آمد، سر زدن به
خانواده شهدا برایش از همه چیز لذت بخش تر و البته مهم تر بود. اگر در کرمان بودیم و یک فرصت کوتاهی می یافت، می گفت که
جهانشاهی برویم سراغ فلان خانواده شهید. اگر در تهران یا مشهد بودیم، همین طور. این را هم بگویم که حاجی بچه هایش را خیلی
دوست داشت اما اگر بگویم که براي بچه هاي شهدا بیشتر از فرزندان خودش وقت می گذاشت، گزافه نگفته ام. در این بین، خانواده

 
هاي شهدایی را که از لحاظ مالی یا فرهنگی یا ...، سطح پایین تري داشتند بیشتر تحویل می گرفت.» 

 
محصولات باغچه اش را بین همسایه ها تقسیم می کرد 

«یکی از روحیات کمتر شنیده شده حاج قاسم این بود که هر وقت می رسید تهران و به خانه اش می رفت، به باغچه کوچک خانه اش
که تقریبا به اندازه یک کانکس بود، رسیدگی می کرد»، جهانشاهی می افزاید: «من خودم در این باغچه خیلی بیل زدم! حاجی در این
باغچه با تلاش و علاقه از تره، ریحون، جعفري و ... بگیرید تا کدو، بادمجان، خیار، فلفل دلمه اي و ... می کاشت و هر زمان که
محصولش آماده می شد، بیشترش را بین همسایه ها تقسیم می کرد و شاید یک پنجمش به خودش می رسید. حاج قاسم در عین

 
جدیت در کارهایش، روحیه لطیفی داشت.» 

سردار روي حتی یک شکلات از بیت المال هم حساس بود 



جهانشاهی می گوید که به عنوان آخرین خاطره اجازه بدهید از اهمیت ویژه حاجی به بیت المال هم بگویم: «من همیشه یک مقداري
شکلات براي خودم می خریدم و داخل خودرو می گذاشتم، به خصوص براي زمان هایی که باید شب ها در ماموریت رانندگی می
کردم تا خوابم نبرد. یک روز جلوي در خانه حاجی ایستاده بودم که پسر کوچکش آمد جاي من. می خواستم خوشحالش کنم، یکی از
همین شکلات ها را به او دادم. چند ثانیه اي نگذشته بود که حاجی آمد و از پسرش پرسید که شکلات را کی به تو داده است؟ تا من
گفتم که حاجی من دادم، شکلات را از دهن بچه اش درآورد و خیلی ناراحت شد. به من گفت که این مال بیت المال است، تو چرا
دادي به بچه من؟ تو از من پرسیدي که این کار را کردي؟ تا این اندازه به این مسائل حساس بود. البته بعدش چند تا شکلات که

 
خودش خریده بود از جیبش درآورد و به بچه اش داد.» 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



سهامداران بی دفاع

منبع: صداي بورسشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/10/13

نگاهی به سازمان ها و تشکل هاي بازار سرمایه، نشان می دهد که تمامی شرکت هاي سرمایه گذاري و ارائه خدمات مالی
نظیر مشاوران سرمایه گذاري، تأمین سرمایه، کارگزاري ها، سبدگردان ها و سایر نهادهاي مالی در زیر چتر حمایتی یک

تشکل خود انتظام ساختاریافته هستند.

 
بیشتر از نصف جمعیت ایران پایگاه سهامداري ندارند 

نگاهی به سازمان ها و تشکل هاي بازار سرمایه، نشان می دهد
که تمامی شرکت هاي سرمایه گذاري و ارائه خدمات مالی نظیر
مشاوران سرمایه گذاري، تأمین سرمایه، کارگزاري ها، سبدگردان
ها و سایر نهادهاي مالی در زیر چتر حمایتی یک تشکل خود

 
انتظام ساختاریافته هستند. 

به گزارش صداي بورس، بر این اساس تشکل ها، با مدیریت
جدي و اثربخش علاوه بر داشتن نقش مشورتی براي بهبود
عملکرد مجموعه هاي خود، می توانند در زمان مقررات گذاري

هاي قریب الوقوع و یا هر هجمه دیگري به صنعت وارد شوند، مانند یک سپردفاعی عمل کرده و به دلیل داشتن جایگاه قانونی، تا حد

 
بسیار زیادي در پیشبرد اهداف خود موفق باشند. 

 
نبود تشکل خودانتظام حقیقی 

اما مردم عادي و یا بهتر است بگوییم شخصیت هاي حقیقی بازارسرمایه، که قدرت حقوقی ها را ندارند و با سرمایه هاي خرد وارد این
بازار شده اند، از هیچ ساختار تشکیلاتی برخوردار نیستند. کانون سهامداران حقیقی، نامی است که قرار است بر تشکل خودانتظام این
گروه از سهامداران نهاده شود. مانند کانون کارگزاران یا کانون نهادهاي سرمایه گذاري که طبق قانون بازار اوراق بهادار، تشکلهاي خود
انتظامی هستند که به منظور تنظیم روابط بین اشخاصی که طبق این قانون به فعالیت در بازار اوراق بهادار اشتغال دارند، طبق دستور

 
العمل هاي مصوب «سازمان» به صورت مؤسسه غیر دولتی،غیر تجاري و غیر انتفاعی به ثبت رسیده اند. 

 
سرنوشت نا فرجام کانون ناکام 

اما داستان راه اندازي این کانون ناکام چه بود؟ از سال 83، برخی ازفعالان بازار سرمایه، تلاش هایی براي راه اندازي مرکزي که بتواند
از حقوق سهامداران خرد بازار حمایت کند، داشتند. در سال 84 نیز این نهاد شکل گرفت اما سرنوشت تلخی پیش رویش قرار
گرفت.پس از تصویب قانون جدید بازار اوراق بهادار درسال 84 و تغییر شکلی بازار سرمایه، به تشکل هاي خود انتظام رسمیت قانونی
براي فعالیت داده شد که دو نهاد مذکور کارگزاران و نهادهاي سرمایه گذاري نیز با قدرت کار خود را در این سال ها، پیش بردند.
کانون سهامداران حقیقی در آبان 84 با توجه به مجوزي که از دبیرکل وقت و سازمان کارگزاران بورس دریافت شده بود، شروع به

 
فعالیت کرد. در آن سال کانون سهامداران حقیقی به شماره ثبت 19906 در اداره ثبت شرکت ها هم به ثبت رسید. 

در آبان ماه سال 84 براساس پروانه و مجوزهاي دریافت شده، نخستین مجمع موسسان کانون با حضور نماینده اي از سوي سازمان



کارگزاران برگزار شد که مصوبات آن به تایید نماینده مزبور رسید و در روزنامه رسمی هم منتشر شد. سپس در آذرماه 84، یعنی یک
ماه پس از اعلام موجودیت رسمی، کانون براساس قانون جدید، «سازمان بورس و اوراق بهادار» به وجود آمد و هیات مدیره جدید این
سازمان فعالیت خود را آغاز کردند. 5 ماه بعد یعنی در اردیبهشت ماه سال 85 کانون سهامداران حقیقی از سازمان جدید بورس و

 
اوراق بهادار درخواست تطبیق فعالیت کانون با قانون جدید را ارائه داد. 

 
انتظار 14 ساله 

اما آنطور که هسته اولیه شکل گیري این نهاد مطرح می کنند، از سال 85 تاکنون به رغم مراجعه هاي پی درپی ، جلسات حضوري

 
متعدد و تماس هاي تلفنی فراوان هنوز اقدام عملی براي تطبیق کانون سهامداران حقیقی با قانون جدید صورت نگرفته است. 

 
توقف 12 ساله 

سپس در سال 87 سازمان بورس به این کانون اعلام کرد که نباید فعالیتی داشته باشد و در حال حاضر مجاز به فعالیت نیست. البته
هسته مرکزي این کانون، در تمام این سال ها، پیگیري هاي جدي و مسرانه داشته و تا سال 95، در وبلاگی مشروح فعالیت هاي آنها

 
نیز اطلاع رسانی می شد. 

 
تفاوت حرف تا عمل 

آنچه که نقل قول هاي غیررسمی فعالان این حوزه تا به امروز نشان می دهد، این است که تمام روساي سازمان بورس در حرف و
سخن موافق راه اندازي کانون سهامداران هستند، اما در عمل خود را مدافع حقوق سهامداران خرد نمی دانند. چنین دیدگاهی نیاز به

 
راه اندازي این کانون نزد مراجع تصمیم گیر را ملغی می کند. 

 
پیگیري مطالبه 

مهدي ظعیانی سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در تابستان سال جاري اعلام کرد: در مجلس بحث تاسیس کانون
سهامداران حقیقی را دنبال می کنیم زیرا مطالبه اشخاص حقیقی باید در جلسات و محافل پیگیري شود و در کنار آن نهادهاي منجر

 
به تثبیت بازار باید تقویت شوند. 

 
مجلس اقدام می کند 

سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی، نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز در جلسه اي که با حضور فعالان بازار سرمایه داشت افزود :
حمایت از سهامداران حقیقی با تشکیل مجمع سهامداران حقیقی در دستور کار مجلس است. قاضی زاده هاشمی با اعلام تدوین
طرحی در مجلس تحت عنوان تشکیل مجمع سهامداران حقیقی به حمایت از این سهامداران تأکید و اظهار داشت: تشکیل مجمع
سهامداران حقیقی با انتخاب هیأت مدیره 7 نفره از سوي مردم و عضویت دو تن از اعضاي شوراي عالی بورس در آن مد نظر است.
همچنین صدور مجوز آموزشگاه هاي بورس با تعریف استانداردهاي آموزش، تعریف رشته تحصیلی دانشگاهی و ایجاد مدرسه بورس از
مهم ترین اهداف مد نظردر ایجاد مجمع از سهامداران حقیقی به شمار می آید. این نماینده مردم در مجلس یازدهم گفت: در این
طرح آمده است که روش انتخابات هیأت مدیره مجمع سهامداران حقیقی که هر سه سال برگزار می شود، به صورت مجازي بوده و هر
فرد که کد بورسی دارد می تواند در آن شرکت کند. البته براي این مجمع بودجه تعریف شده و کمیته هاي تخصصی ذیل آن تشکیل
می شود ضمن اینکه در این طرح صداوسیما نیز مکلف شده تا بخشی از امکانات خود را در راستاي آموزش و فرهنگ سازي اعم از

 
تبلیغات موثر در اختیار این مجمع قرار دهد. 

 
ضرورتی غیر قابل انکار 

به نظر می رسد آنچه که مجلس تحت عنوان مجمع سهامداران حقیقی در پی آن است، موضوعی حاکمیتی است که در وهله اول،



استقلال فراسیاسی این تشکل خود انتظام را تحت شعاع قرار می دهد. اما اکنون که ورود مردم به بازار سرمایه افزایش یافته و با
احتساب کدهاي سهام عدالتی، تعداد سهامداران این بازار از 51 میلیون کد عبور کرده و حدود دو سوم از جمعیت کشور را شامل می

 
شود، موضوع داشتن تشکل خود انتظام در این حوزه، اهمیتی فراتر از تمام ادوار قبلی دارد. 

 
الزاماتی قابل تامل 

کارشناسان و فعالان این حوزه می گویند که اگر ریسک هاي موجود در بازار سرمایه به مردم اعلام و مردم با آگاهی کامل وارد بازار
می شدند، بی گدار به آب نمی زدند و پول هاي اساسی زندگی خودشان را وارد بورس نمی کردند و در حال حاضر نیز شاهد این
حجم از ریزش و بی اعتمادي در بازار نبودیم. بر این اساس آموزش، آگاه سازي، حضور در مجامع براي احقاق حق سهامداران خرد که
عمدتا نماینده اي در مجمع ندارند، پیگیري واریزي سود سهام، قدرت قانونی رایزنی با قانونگذار در جهت جلوگیري یا تعویض قوانین
دست و پا گیر مانند افزایش مالیات ها یا محدودیت هاي معاملاتی، از دیگر مواردي است که اگر سهامداران خرد بتوانند با داشتن یک
تشکل خودانتظام،ماهیت وجودي خود را احراز کنند، توان دفاع و پیگیري از موارد مذکور را نیز خواهند داشت. به هر حال با توجه به
تغییر جمعیت فعال بازار سرمایه و پیگیري هاي مجلس، این انتظار وجود دارد که تشکیل مجمع یا کانون سهامداران حقیقی، پس از

 
گذشت یک دهه بی توجهی ناظران ازجمله سازمان بورس جامه عمل پوشد. 

 
ضرورت هاي بنیادین 

واقعیت این است تا زمانی که مجموعه راه نیافتد و فعالیت هایی که بر عهده دارد را به درستی انجام ندهد، نمی توانیم انتظار داشته
باشیم که بازخورد مناسب داشته باشد. براي شروع باید در ابتدا یک کانون به صورت محدود تشکیل شود و این کانون کم کم تقویت
شود، ریل گذاري شود و بر اساس آن بتواند به عنوان یک بازو در حوزه هاي مختلف بازار سرمایه ایفاي نقش کند. البته نگاه باز
سیاسی و اجتماعی به این موضوع، حاکی از این است بزرگترین پیامد وجود یک تشکل مردم نهاد، پیگیري دغدغه هایی است که به
دلیل ساختار نیمه دولتی سازمان و حقوقیها، قابل پیگیري نیست، اما می تواند توسط سهامداران حقیقی، مطالبه شود. از سوي دیگر،
به دلیل استقلالی که سهامداران حقیقی، به نسبت سهامداران حقوقی دارند، می تواند کمک کند که بتوانیم مطالبه گري قوي تري در
این خصوص داشته باشیم. همچنین ساختار بازار سرمایه در یک سالی که گذشت به شدت متحول شد و جمعیت سهامداران حقیقی
زیاد شد. با این جمعیتی که اضافه شده، انتظار می رود نسبت 80به 20 حقوقی به حقیقی، حداقل 70 به 30 برسد. بنابراین باید

 
توازن قدرتی بین حقوقی ها، سازمان بورس و حقیقی ها داشته باشیم. این کانون می تواند نقش بازیابی جایگاه حقیقی ها را ایفا کند. 

 
سمیرا ابراهیمی 

منبع: هفته نامه اطلاعات بورس شماره 383



تولید ماهانه 10 میلیون دوز واکسن کرونا در ایران

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/10/13

ظرفیت تولید شرکت به یک تا 2 میلیون دوز در ماه خواهد رسید، همچنین کار تکمیل فاز 3 این پروژه نیز شامل ساختمان،
اتاق تمیز و آزمایشگاه از 2 هفته پیش آغاز و قرار شده 90 روز آینده آماده شود.

به گزارش بولتن نیوز به نقل از وطن امروز، یکی از شرکت
هاي تولیدکننده واکسن کرونا قرار است با تکمیل فاز 3
خط تولید خود تا پایان شهریورماه سال آینده، ظرفیت
تولید واکسن کرونا را به 10 میلیون دوز در ماه ارتقا دهد.
دکتر حسن جلیلی، عضو هیات مدیره شرکت دارویی برکت
افزود: شرکت ما از پلتفرم هایی است که با حمایت ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، کار تحقیقاتی در زمینه
تولید واکسن کرونا را انجام می دهد و در چند روز اخیر
نخستین واکسن کروناي تولید شرکت، وارد فاز بالینی شد
و تزریق انسانی آن هم انجام شد. وي در ادامه با اشاره به

اینکه زیرساخت ها و سایت مورد نظر براي تولید واکسن بر اساس ویروس غیرفعال با کمک متخصصان داخلی در شرکت شفافارمد
ایجاد شد، اظهار کرد: سایت تولید واکسن در این شرکت در 2 فاز طراحی شده است که فاز نخست آن مورد بهره برداري قرار گرفته و
فاز دوم آن نیز که شامل تجهیزات مکانیکی و دستگاه هاي تولید واکسن است تا اواخر دي ماه نصب خواهد شد. جلیلی ادامه داد: با
راه اندازي این فاز، ظرفیت تولید شرکت به یک تا 2 میلیون دوز در ماه خواهد رسید، همچنین کار تکمیل فاز 3 این پروژه نیز شامل
ساختمان، اتاق تمیز و آزمایشگاه از 2 هفته پیش آغاز و قرار شده 90 روز آینده آماده شود. وي افزود: با تکمیل فاز 3 تا پایان
شهریورماه سال آینده ظرفیت تولید واکسن کروناي این شرکت به 10 میلیون دوز در ماه خواهد رسید. عضو هیأت مدیره این شرکت
دارویی ادامه داد: در حال حاضر پلتفرم هاي دیگري از سوي ستاد اجرایی فرمان امام(ره) در دست اقدام است و در چند ماه آینده

 
یکی دیگر از پلتفرم هاي تولید واکسن کرونا نیز وارد فاز مطالعات بالینی خواهد شد. 

 
فرماندار تهران خبر داد 

غیرحضوري شدن صدور مجوز ترددهاي بین شهري فرماندار تهران با اشاره به اینکه از این پس صدور مجوز ترددهاي بین شهري
توسط تمام فرمانداري هاي استان تهران امکان پذیر است، افزود: صدور این مجوزها از 16 دي ماه به صورت غیرحضوري و سیستمی
خواهد بود. عیسی فرهادي در گفت وگو با ایسنا، در تشریح تغییرات در روند صدور مجوز ترددهاي بین شهري گفت: با هدف
جلوگیري از تجمع جمعیت و رعایت پروتکل هاي بهداشتی، مقرر شد از این پس سایر فرمانداري هاي استان تهران نیز مجوز تردد
بین شهري را صادر کنند. البته مجوزهاي تردد به صورت محدود و تنها براي یک بار براي افرادي که واجد شرایط هستند و ضرورت
تردد دارند، صادر می شود. وي در ادامه افزود: به دلیل وجود مشکلاتی چون ازدحام جمعیتی و تعدد درخواست ها و همچنین
ضرورت رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و رعایت فاصله گذاري اجتماعی، با تصمیمات اتخاذ شده، صدور مجوزهاي مذکور از روز شنبه
(13 دي ماه) تا سه شنبه (16 دي ماه) متوقف بوده و پس از آن به صورت آنلاین ارائه خواهد شد و دیگر مراجعه حضوري نخواهیم
داشت. فرهادي تاکید کرد: بهره گیري از سیستم به این شکل است که براي افرادي که ضرورت تردد دارند مستندات شان پس از
بارگذاري در سیستم مورد بررسی قرار می گیرد و نهایتا در سیستم جواب داده می شود. بی تردید افراد تنها می توانند در موارد



ضروري همانند درمان و داشتن کار در سیستم قضایی تقاضاي مجوز تردد داشته باشند که در این موارد تلاش می کنیم همکاري لازم

 
انجام شود. آدرس سایت مذکور و نحوه درخواست و شرایط مجوز نیز متعاقبا به اطلاع عموم خواهد رسید. 

 
رئیس کمیته امداد: 

مستمري مددجویان پاسخگوي معیشت آنها نیست رئیس کمیته امداد با اشاره به پیش بینی افزایش 25درصدي مستمري مددجویان
کمیته امداد و بهزیستی در لایحه بودجه سال آینده، گفت: این رقم پاسخگوي معیشت خانواده هاي تحت حمایت نیست و کمیسیون
تلفیق مجلس قول افزایش این رقم را داده است. به گزارش ایسنا، سیدمرتضی بختیاري در دیدار با آیت االله صفایی بوشهري، نماینده
ولی فقیه در استان بوشهر با اشاره به فعالیت هاي کمیته امداد در حوزه توانمندسازي گفت: یکی از مهم ترین محورهاي
توانمندسازي، ایجاد اشتغال است که در همین راستا تا پایان امسال بیش از 200 هزار شغل در کشور براي مددجویان راه اندازي
خواهد شد. وي در ادامه با بیان اینکه سال آینده 6100 میلیاردتومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی براي کمیته امداد پیش
بینی شده است، تاکید کرد: در کنار ایجاد طرح هاي اشتغال، با احیاي اشتغال خانگی، موج جدیدي از خوداشتغالی خانواده هاي تحت
پوشش بویژه زنان سرپرست خانوار را به وجود خواهیم آورد. رئیس کمیته امداد با اشاره پیشنهاد دولت مبنی بر افزایش 25 درصدي
مستمري مددجویان در سال آینده خاطرنشان کرد: این میزان افزایش براي معیشت مددجویان کافی نیست و کمیسیون تلفیق
مجلس وعده داده است از محل دیگر منابع، به خانواده هاي تحت حمایت کمک کند. وي همچنین از انجام طرح آمایش سرزمینی

 
براي شناخت ظرفیت هاي اشتغال در مناطق مختلف کشور خبر داد. 

2 واکسن ایرانی دیگر به فاز کارآزمایی بالینی نزدیک شدند رئیس اداره بیولوژیک سازمان غذا و دارو گفت: کرونا در کشور ما فرصت
بسیار خوبی به وجود آورد و توانست توانمندي هاي محققان ایرانی را در انواع پلتفرم هاي ساخت واکسن نشان دهد. سعیده فخرزاده
اظهار کرد: در حال حاضر 12 تقاضا براي تولید واکسن با پلتفرم هاي مختلف از جمله DNA، mRNA، ویروس غیرفعال شده و... به
اداره بیولوژیک سازمان غذا و دارو ارسال شده که فعلا 8 مورد از آنها پرونده فعال دارند. وي افزود: یکی از واکسن هاي ایرانی کرونا
وارد فاز بالینی شده، 2 واکسن دیگر به فاز بالینی نزدیک شده اند و 5 مورد دیگر نیز پرونده را تهیه و به ما ارائه کرده اند تا بتوانند

وارد مراحل بعدي شوند.



تسهیلات 1000 تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9

ماهه نخست سال

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/10/13

تسهیلات 1000 تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9 ماهه نخست سال

 
 یوسفیان در اجلاس سراسري مسئولیت پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي خبر داد 

 
تسهیلات 1000 تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9 ماهه نخست سال 

نائب رئیس هیات مدیره بانک صادرات ایران گفت: پذیرش مسئولیت اجتماعی در بانک صادرات ایران، تنها معطوف به رفع دغدغه
هاي فرهنگی و معیشتی نیست، بلکه با پرداخت بیش از هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي در 9 ماهه اول
سال جاري، استمرار تولید و اشتغال جدید دنبال شده است. به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، امیر یوسفیان در اجلاس
سراسري مسئولیت پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي که با حضور مدیران سازمان ها و شرکت هاي تولیدي و صنعتی فعال در حوزه
مسئولیت پذیري اجتماعی، در مرکز همایش هاي بین المللی دانشگاه الزهرا(س) برگزار شد، افزود: مسئولیت اجتماعی نظام بانکی در
سه بخش ارائه خدمات بانکی براي حمایت از اقشار آسیب دیده از حوادث غیرمترقبه و بحران ها، کمک به تشکیل خانواده و ایجاد
اشتغال و استمرار تولید در مجموعه هاي اقتصادي تعریف شده است.وي اظهار کرد: نظام بانکی در کنار سایر آحاد جامعه به طور
جدي مسئولیت اجتماعی خویش را پذیرفته و تلاش کرده این مسئولیت را به بهترین نحو انجام برساند.نائب رئیس هیئت مدیره بانک
صادرات ایران تاکید کرد: کار بزرگ نظام بانکی، حمایت از استمرار تولید و اشتغال آفرینی در کشور و در عین حال کمک به ایجاد
شغل هاي جدید است.یوسفیان افزود: بانک صادرات ایران براي تحقق این هدف در 9 ماهه اول سال 99 بالغ بر هزار تریلیون ریال

 
تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي پرداخت و به استمرار بیش از 400 هزار شغل در کشور کمک کرده است. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران گفت: با شیوع کرونا و تعطیلی کسب و کارهاي آسیب دیده از این بیماري، واحد هاي
بانک هیچگاه تعطیل نشد و خدمت گذاري توام با مسئولیت پذیري کامل همکاران با اشتیاق فراوان ادامه یافت و مسئولیت ارائه
خدمات بانکی فراموش نشد تا جایی که دو هزار و 500 نفر از همکاران بانک صادرات ایران به بیماري کرونا مبتلا شدند و متاسفانه 13
نفر در راه خدمت به مردم جان به جان آفرین تسلیم کردند.یوسفیان با اشاره به اینکه بخش عمده مراجعات مشتریان و مردم به شعب
براي دریافت خدمات بانکی است، اظهار کرد: بانک صادرات ایران در تلاش براي کاهش آسیب هاي این بیماري بر مشتریان و
هموطنان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک را جدي تر از گذشته دنبال کرد و سامانه شمس با قابلیت افتتاح غیرحضوري حساب،
درخواست تسهیلات خرد و سایر خدمات بانکی راه اندازي شد تا مسئولیت اجتماعی در شرایط بحرانی نیز انجام شود.یوسفیان با
یادآوري این که همیشه در شرایط سخت و بحرانی مسئولیت هاي زیادي به بانک ها واگذار می شود، افزود: تلاش کردیم که در
شرایط بحرانی و حوادث پیش آمده و همچنین دوران این بیماري، با پرداخت تسهیلات کم بهره و طولانی مدت در بانک صادرات

 
ایران، درصدي از آلام مردم بکاهیم. 

وي افزود: در گام اول بانک صادرات ایران، 45 هزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به مردم پرداخت و در گام دوم به بیش از 67

 
هزار کسب و کار آسیب دیده از کرونا تسهیلات حمایتی پرداخت کرد که این روند همچنان ادامه دارد. 

در این مراسم با پخش نماهنگ ویژه گرامیداشت کارکنان جان باخته بانک صادرات ایران بر اثر کرونا، مسئولیت پذیري تلاشگران
بانک صادرات ایران در خالی نکردن سنگر خدمت رسانی مورد تحسین قرار گرفت.
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معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد 

سعید معادي معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون در امور استان ها وبازار یابی از 6 طرح اقتصادي شهرستان کرمان بازدید بعمل آورد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، معادي که به منظور ارزیابی عملکرد استان کرمان به این استان سفر کرده بود در جهت
توسعه بازار، بررسی میزان اثربخشی تسهیلات اعتباري پرداختی، تعهدات و خدمات بانکی تخصیص داده شده و همچنین رضایت
سنجی مشتریان و امکان تعامل بیشتر و بهتر براي تقویت همکاري به اتفاق گروهی از مدیران ستادي بانک متشکل از احمد محمدي
مدیر امور استان ها و شعب، علی یکتا مدیر امور فناوري اطلاعات و ارتباطات، محمد اسماعیل امیري رئیس اداره کل بازاریابی و مدیر
و معاونین اداره شعب استان کرمان از 6 طرح اقتصادي فعال شهرستان کرمان بازدید بعمل آوردند.گفتنی است طرح هاي بازدید شده
در این سفر شامل: شرکت تعاونی پروفیل فولادي کارمانیا با موضوع فعالیت تولید لوله و پروفیل با حجم سرمایه گذاري بالغ بر
610،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 65 نفر به صورت مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 42،700 میلیون
ریال و اعتبار اسنادي 233،000 میلیون ریال استفاده نموده اند.شرکت کاوش کیمیا باموضوع فعالیت تولید سموم دفع آفات نباتی با
حجم سرمایه گذاري بالغ بر 2،900،000 میلیون ریال و اشتغالی بالغ بر 150 نفر به صورت مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات
این بانک به مبلغ 50،000 میلیون ریال استفاده نموده است.شرکت الماس کویر با موضوع فعالیت تولید انواع فرش و موکت با حجم
سرمایه گذاري بالغ بر 3،000،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 180 نفر که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 18،800

میلیون ریال استفاده نموده است.
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محسن رضایی: 

 
باید انقلاب "خانه سازي" راه اندازي کنیم 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است براي آنها خانه تهیه شود، گفت: باید یک
انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. به گزارش مهر، محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام ظهر با
حضور در مسجد محله شهید سلیمانی اهواز ضمن تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي
او «ابومهدي المهندس»، در سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از چنگال همه
ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. وي با قدردانی از آقاي شاهوارپور و حاجتی و گروه هاي جهادي، تاکید کرد: من دست
تمامی کسانی که به مردم محروم خدمت می کنند را می بوسم. این آیه شریفه که وَلوَْ أنََّ أهَْلَ القُْرَيٰ آمَنُوا وَاتَّقَوْا لفََتَحْنَا عَلَیْهِم برََکَاتٍ
مَاءِ وَالأَْرْضِ می فرماید هر جا که ایمان و تقوا وارد بشود، برکات از زمین و آسمان می جوشد. برخی از دوستان در اینجا گفتند مِّنَ السَّ
که با ورود سپاه به این منطقه انقلاب براي اولین بار وارد شد. پاسداران انقلاب هر جا که بروند با خودشان برکات می آورند. نمونه اش
حاج قاسم سلیمانی بود که در ایران و عراق و لبنان و سوریه برکاتی را با خود آورد. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: باید
تلاش کنیم که خدمت به مردم را به عنوان اصلی ترین هدف انقلاب اسلامی در نظر بگیریم. انقلاب شده براي آسایش مردم و انقلاب
شده که ظلم نباشد، فساد نباشد، فقر نباشد، تبعیض نباشد و یک جامعه آرمانی به وجود بیاید. محله ها و شهرها و روستاهاي ایران
آرمانی شکل بگیرند. رضایی اظهار داشت: هدف انقلاب اسلامی، آبادانی دنیا و آخرت شهرهاي ایران است. آبادانی دنیا و آخرت محلات
و مناطق ایران است. انقلاب اسلامی می خواهد دنیا و آخرت خانواده هاي ایران را آباد سازد. باید تلاش کنیم که درد و رنجی در دل
مردم نباشد. وي تصریح کرد: انقلاب وارد هر عرصه اي شد، مشکلات آن را رفع کرد. انقلاب وارد امنیت شد، امنیت را سامان داد. وارد
دفاع شد، مرزها را امن کرد. مردم ما زیر سایه ولایت فقیه به نظام جمهوري اسلامی افتخار می کنند اما انقلاب وارد اقتصاد و صنعت و
کشاورزي نشده است، وارد شهرسازي ایران نشده است. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه در قانون اساسی تصریح شده
که هیچ خانواده ایرانی نباید بدون مسکن باشد اما امروز متاسفانه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است دولت و مجلس و قوه
قضاییه براي آنها خانه تهیه کنند، تاکید کرد: باید یک انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. خانه بدون شغل و
درآمد هم ناقص است. مسکن یک روي سکه است و روي دیگر، درآمد و شغل براي مردم است. رضایی افزود: من از آقایانی که براي
شما خانه ساخته اند می خواهم که براي اشتغال شما برنامه ریزي کنند. کسب و کارهاي خانگی به وجود بیاید و محصولات خانگی در
بازار نهایی به فروش برسد. لذا همه اعضاي خانواده می توانند کار کنند. من از کودکی در کنار پدرم کار می کردم. دبیر مجمع
تشخیص مصحلت نظام گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا کارآفرینی نمونه باشد و من هم به

عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم. دست به دست هم بدهیم تا آبادانی و پیشرفت ایران را رقم بزنیم.



روزانه 3 هزار تن محصولات کشاورزي از گمرکات کردستان صادر می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/10/13

 به گزارش خبرگزاري فارس از سنندج، یک میلیون و 220
هزار هکتار  از وسعت 29 هزار کیلومترمربعی استان کردستان را اراضی کشاورزي تشکیل داده که از این میزان 896 هزار و 235

 
هکتار اراضی دیم و مابقی آبی است. 

30 درصد اشتغال و 27 درصد تولید ناخالص داخلی این استان مربوط به بخش کشاورزي است و سالانه بیش از دو میلیون و 900

 
هزارتن محصول در تمام زیرمجموعه هاي این بخش اعم از باغی، زراعی و دامی تولید می شود. 

 
 

کردستان از لحاظ تولید گندم، کلزا و نخود هم در رتبه هاي برتر قرار دارد به گونه اي که در سال زراعی گذشته از سه هزار و 562
هکتار از اراضی  زیرکشت کلزا در استان حدود هفت هزار تن محصول تولید و 217 میلیارد و 967 میلیون ریال هم بابت خرید

 
تضمینی آن به بهره برداران آن پرداخت شد. 

کردستان از لحاظ تولید محصولات باغی مانند توت فرنگی هم رتبه نخست کشور، انگور دیم رتبه دوم، آلبالو رتبه پنجم، شلیل، گردو

 
و هلو هم هر کدام رتبه ششم را در بین تمامی استان هاي تولیدکننده این محصول به خود اختصاص داده است. 

با هدف آشنایی بیشتر با وضعیت کشاورزي و میزان تولیدات در استان گفت وگویی با فرید سپري رئیس سازمان جهاد کشاورزي



 
داشتیم که در ادامه می آید... 

اختصاص 25 درصدي از تولید ناخالصی به بخش کشاورزي، تولید بیش از 10 تا 12 درصد گندم کشور در استان، طلایه داري
کردستان در مکانیزاسیون مزارع، توجه بیشتر به صنایع تبدیلی و اعطاي تسهیلات با نرخ بهره پایین جهت سرمایه گذاري بخش

 
خصوصی و...از نکات مهمی است که فرید سپري به آن اشاره کرده است. 

 
اختصاص 25 درصدي از تولید ناخالص به بخش کشاورزي 

فارس: چند درصد از جمعیت استان در حوزه کشاورزي فعالیت دارند و این حوزه چه میزان از تولید ناخالص داخلی را به خود

 
اختصاص داده است؟ 

کشاورزي محور توسعه استان است، اشتغال بخش کشاورزي در کشور حدود 18 درصد است اما در استان کردستان 30 درصد است،
تولید ناخالص داخلی بخش کشاورزي در کشور 12 درصد است و این شاخص در کردستان 25 درصد است و این جایگاه بخش

 
کشاورزي را مشخص می کند. 

 
 

 
فارس: سالانه چه میزان محصولات کشاورزي در استان کردستان تولید می شود؟ 

کردستان 1.8 دهم مساحت و 3 درصد بارندگی کشور، 7 درصد روانآب هاي کشور و استفاده 19 درصدي از آب هاي تجدید پذیر و
باتوجه به مصرف سرانه آب هاي تجدید  یک هزار و 642مترمکعب در کشور است، سرانه مصرف آب هاي تجدیدپذیر در این استان 3
هزار و 562 متر مکعب است که این مهم ظرفیت بالاي منابع آبی کردستان را  نسبت به متوسط کشوري متبلور می سازد و در

 
مجموع بیش از 2 میلیون و 900 هزار تن انواع محصولات کشاورزي در استان تولید می شود. 



 
 

 
10 تا 12 درصد گندم کشور در کردستان تولید می شود 

 
فارس: بیشترین سهم تولید در استان مربوط به چه محصولاتی است؟ 

کردستان در تولید و خرید گندم در رده هاي نخست کشور قرار داد و با تولید گندم دیم با استان هایی که 100 درصد کشت آنها آبی

 
است رقابت می کند. 

بین 10 تا 12 درصد تولید گندم کشور در استان ما تولید می شود و در تولید سیب زمینی جایگاه چهارم کشور را به خود اختصاص

 
داده و در تولید توت فرنگی مقام نخست کشور را دارد. 

کردستان در تولید انگور دیم با توجه به باغاتی که به بهره برداري رسیده از 45 هزار تن در سال هاي گذشته به 55 هزار تن در سال

 
جاري رسیدیم که این مهم ما را به رتبه نخست کشور در تولید این محصول نزدیک کرد. 

 
با تولید بیش از 95 هزار تن گوشت مرغ در سال استان ما رتبه نهم کشوري و رتبه اول شمال غرب کشور را در این زمینه دارد. 

 
 

 
سالانه 770 هزار هکتار اراضی کردستان زیرکشت می رود 



 
فارس: کردستان در پازل صنعت کشاورزي در کشور چه جایگاهی دارد؟ 

سالانه حدود 770 هزار هکتار اراضی استان زیرکشت می رود و با تولید حدود 2.1 میلیون تن محصولات زراعی در این سطح
زیرکشت رتبه 6 کشوري به لحاظ سطح داریم، سالانه 400 هزار تن محصولات باغی از 50 هزار هکتار باغات استان تولید می شود

 
البته این استان در کشت محصولات زراعی و باغی در جایگاه 17 کشور قرار دارد که این جایگاه به دلیل پایین بودن اراضی آبی است. 

 
فارس: به پایین بودن سهم استان در زمینه اراضی آبی اشاره کردید براي افزایش این سهم چه تمهیداتی اندیشیده شده است؟ 

 بیش از 87 درصد تولیدات کشاورزي کردستان به صورت دیم است و همین موضوع موجب شده ظرفیت هاي استان در این زمینه
نهفته بماند، افزایش تخصیص سهم آب بیشتر به بخش کشاورزي کردستان با توجه به ظرفیت بالاي این استان در زمینه آب و خاك

 
در حوزه کشاورزي، مطالبه به حق مردم است که طی چند سال اخیر به صورت جدي دنبال شده است. 

چندین سال است که تبدیل اراضی دیم استان به آبی به گفتمان اصلی و مهم بین مسوولان استان تبدیل شده است و در سطح کشور
به صورت جدي دنبال می شود که خروجی آن کسب مجوز تبدیل 98 درصد اراضی دیم به آبی در سال گذشته بود با تحقق این مهم

 
شاهد افزایش 10 برابر تولیدات و اشتغال زایی براي 25 هزار نفر در حوزه کشاورزي در استان خواهیم بود. 

 
 

 
کردستان طلایه دار مکانیزاسیون مزارع در کشور است 

فارس: قطعا استفاده از تکنولوژي هاي نوین به رونق هرچه بیشتر کشاورزي و کاهش میزان مصرف آب کمک می کند در این زمینه

 
چه اقداماتی انجام گرفته است؟ 

 ضریب مکانیزاسیون در مزارع استان 2.2 دهم اسب بخار در هر هکتار است و این شاخص در کشور 1.8 اسب بخار است و استان

 
کردستان در این زمینه طلایه دار مکانیزاسیون مزارع در سطح کشور است. 

همچنین استان کردستان نسبت به میانگین کشوري که زیر 22 درصد تجهیز اراضی کشاورزي کشور به سیستم هاي نوین آبیاري

 
دارد با 43 درصد رتبه نخست کشوري را به خود اختصاص داده است. 



 
انجام 284 میلیون دلار صادرات در گمرکات کردستان 

 
فارس: بهره مندي از بازار مناسب یکی از مولفه ها در رونق تولید است وضعیت استان کردستان در این حوزه به چه صورتی است؟ 

ارزش صادرات محصولات کشاورزي استان در 9 ماهه امسال 284 میلیون دلار بوده و  با توجه به ارزش 549 میلیون دلاري کل
صادرات از گمرکات استان در بازه زمانی مذکور، محصولات کشاورزي حدود 52 درصد از کل صادرات گمرکات  استان را تشکیل می

 
دهد. 

به طور میانگین روزانه حدود 3 هزار تن محصولات کشاورزي از گمرکات استان صادر می شود که بر اساس خوداظهاري

 
صادرکنندگان، حدود 715  تن آن مربوط به تولیدات استان  است. 

 
افزایش 78 درصدي صادرات محصولات کشاورزي در کردستان 

ارزش وزنی میزان صادرات محصولات کشاورزي از گمرکات استان در 9 ماهه 99 برابر با 799 هزار تن بوده است که از کل میزان
صادرات سال 98  که 695 هزار تن است  بیشتر بوده و نسبت به مدت مشابه سال گذشته 447 هزار تن یعنی تقریباً 78 درصد

 
افزایش داشته است. 

ارزش دلاري میزان صادرات محصولات کشاورزي از گمرکات استان نیز در 9 ماهه امسال 284 میلیون دلار بوده که نسبت به مدت

 
مشابه سال قبل که 236 میلیون دلار بوده است 20 درصد افزایش نشان می دهد. 

 
فارس: بیشترین صادرات محصولات کشاوزي استان از کدام گمرکات مرزي و به کدام مقصد بوده است؟ 

در 9 ماهه امسال 596 هزار تن محصولات کشاورزي به ارزش 203 میلیون دلار از طریق گمرك باشماق مریوان و 203 هزار تن به
ارزش 81 میلیون دلاراز طریق گمرك سیرانبند بانه، به کشور عراق صادر شده و تحلیل هاي آماري بر اساس ارزش وزنی نشان می
دهد حدود 75 درصد از میزان صادرات محصولات کشاورزي از طریق باشماق مریوان و 25 درصد نیز از طریق سیرانبند بانه صورت

 
گرفته است. 

در 9 ماهه امسال علی الرغم این که کل میزان صادرات محصولات کشاورزي از طریق گمرکات استان کردستان به لحاظ ارزش وزنی

 
 نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود 78 درصد افزایش داشته، اما ارز آوري آنها فقط 20 درصد رشد داشته است. 

 
ضرورت اعطاي تسهیلات با نرخ بهره پایین به سرمایه گذاران بخش کشاورزي 

فارس: همانگونه که اشاره کردید ارزآوري محصولات صادراتی چندان زیاد نبوده است، براي رونق بیشتر این بخش باید چه اقداماتی

 
صورت بگیرد؟ 

قطعا توجه بیشتر به صنایع تبدیلی و اعطاي تسهیلات با نرخ بهره پایین جهت سرمایه گذاري بخش خصوصی در این امر و همچنین
اختصاص ماشین هاي یخچال دار  جهت توسعه ناوگان حمل و نقل محصولات کشاورزي و امکان حمل مستقیم محموله هاي
صادراتی به داخل کشور عراق، علاوه بر کاهش ضایعات محصولات کشاورزي، موجب ایجاد درآمدهاي ارزي بیشتر و حضور موفق تر در



 
بازارهاي صادراتی هدف می شود. 

 
فارس: چه میزان از صادرات محصولات کشاورزي به خارج از کشور از طریق مرزهاي کردستان مربوط به تولیدات داخل استان است؟ 

از میزان 284 میلیون دلار صادرات محصولات کشاورزي از طریق گمرکات استان در 9 ماهه امسال بر اساس خود اظهاري

 
صادرکنندگان بیش از 81 میلیون دلار آن (یعنی حدود 29 درصد)مربوط به تولیدات استان کردستان بوده است. 

 
کیفیت پایین میزان ارزآوري محصولات کشاورزي را کاهش می دهد  

 
فارس: براي افزایش سهم صادرات تولیدات کشاورزي استان چه برنامه اي دارید؟ 

یکی از اهداف سازمان جهاد کشاورزي استان که در سند آمایش استان نیز گنجانده شده، افزایش سهم تولیدات صادراتی استان است،
تحلیل هاي آماري حاکی از آن است که سهم تولیدات صادراتی استان در 9 ماهه سال جاري نسبت به مدت مشابه سال قبل حدود

 
2.2 برابر رشد داشته و سهم تولیدات مزبور از 16 درصد به 29 درصد افزایش یافته است. 

ارزش صادراتی هر تن محصولات زراعی به میزان 251 دلار، هر تن محصولات باغی 455 دلار، هر تن محصولات دامی 896 دلار و
ارزش صادراتی هر تن محصولات شیلاتی نیز دو هزار و 143 دلار  است. بنابراین به ترتیب محصولات شیلاتی و دامی به نسبت ارزش

 
وزنی صادرات، بیشترین ارزآوري داشته اند. 

ظرفیت هاي تولیدي محصولات بخش کشاورزي استان و توسعه صنایع تبدیلی وابسته به این بخش مهم اقتصادي، نشان دهنده

 
قابلیت هاي متنوع این بخش براي ارزآوري بیشتر است. 

بررسی ها نشان می دهد که میزان ارزآوري محصولات کشاورزي با توجه به ارزش وزنی صادرات آنها کم بوده و این امر بیانگر آن است
براي ارزآوري بیشتر این محصولات باید روي آن ها فرآوري صورت گرفته و با سورت و بسته بندي هاي مناسب تر ضمن افزایش

 
قابلیت رقابت پذیري، میزان ارزآوري آنها را افزایش داد. 

لازم  به ذکر است صادرات محصولات با کیفیت پایین نیز می تواند یکی از دلایل ارزآوري پایین این محصولات باشد و صادرکنندگان

 
می بایست به جهت حفظ بازارهاي هدف، از صادرات این نوع محصولات خودداري نمایند. 

 
افزایش میزان صادرات اولویت جهاد کشاورزي کردستان است 

 
فارس: وضعیت صادرات و ارزآوري محصولات دامی و شیلاتی به چه صورت است؟ 

میزان ارزآوري صادرات محصولات دامی و شیلاتی به نسبت ارزش وزنی صادرات این محصولات نسبت به محصولات زراعی و باغی
بیشتر بوده است، بنابراین، با توجه به ظرفیت بالاي استان در تولید محصولات دامی و شیلاتی می توان با برنامه ریزي مناسب، زمینه

 
را براي افزایش سهم صادراتی این محصولات افزایش داد. 

با توجه به اینکه یکی از اهداف سازمان جهاد کشاورزي استان که در سند آمایش استان نیز پیش بینی شده، افزایش سهم تولیدات



 
صادراتی استان است. 

 
فارس: چه محصولاتی بیشترین سهم در صادرات دارند؟ 

از کل میزان صادرات صورت گرفته محصولات کشاورزي بر اساس ارزش وزنی از گمرکات استان در 9 ماهه امسال حدود 86 درصد از

 
محصولات شیلاتی، 27 درصد محصولات زراعی، 26 درصد محصولات باغی و  19 درصد محصولات دامی بوده است. 

بیشترین میزان صادرات مربوط به محصولات زراعی بوده که کشش تقاضاي بازار عراق براي محصولاتی مانند هندوانه، سیب زمینی،

 
گوجه فرنگی، خربزه و کلم از دلایل افزایش صادرات محصولات زراعی است. 

 
 

 
رشد 43 درصدي وزن صادرات محصولات باغی  

 
فارس: وضعیت میزان صادرات محصولات باغی به چه صورت است؟ 

صادرات محصولات باغی در 9 ماهه سالجاري نسبت به مدت مشابه سال قبل به لحاظ ارزش وزنی بیش از 43 درصد افزایش داشته
ایم که یکی از دلایل عمده این افزایش، رعایت شاخص ها و ضوابط بسته بندي میوه توسط صادرکنندگان بوده است که البته کشش

 
تقاضاي بازار عراق به محصولات باغی از جمله سیب درختی، پرتقال و کیوي از دیگر دلایل این افزایش است. 

در خصوص صادرات محصولات دامی نیز بدلیل افزایش تقاضا براي تخم مرغ خوراکی، میزان صادرات محصولات دامی در 9 ماهه

 
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل از نظر ارزش وزنی تقریباً به میزان 4.5 برابر و به لحاظ ارزش دلاري نیز 2.5 برابر شده است. 

 
فارس: صادرات دام به خارج از کشور با محدودیت هایی همراه شد، آیا اکنون هم صادرات دام ممنوع است؟ 

همانطور که اشاره کردید در این راستا و با هدف تنظیم بازار داخلی خرداد 97 صادرات دام زنده ممنوع شد که افزایش دام هاي
پرواري و پایین بودن قیمت دام زنده نسبت به قیمت تمام شده موجب ضرر و زیان تولیدکنندگان و افزایش قاچاق دام به خارج از

 
کشور شد. 



لازم است به جهت حمایت از تولیدکنندگان و کاهش انگیزه قاچاق سودجویان، ترتیبی اتخاذ شود تا آزادسازي صادرات دام زنده
صورت گیرد،  در این خصوص نیز مکاتبات متعددي با امضاي استاندار خطاب به معاون اول رئیس جمهور و وزارت جهاد کشاورزي

 
صورت گرفته است. 

انتهاي پیام/2330/71



شاخص عدم قطعیت جهانی از ایران تا چین وآمریکا

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/10/13

مفهوم «عدم قطعیت» یا Uncertainty نشانگر موقعیتی ابهام آلود، نامعلوم و نامشخص است که تردید در مورد یک پدیده
و نبود دانش کافی براي حدس رویدادهاي آینده را انعکاس می دهد. عدم قطعیت، نمایانگر وضعیتی است که اطمینان در

مورد مشخصات یک واقعه و اینکه چه پیشامدهایی رخ می دهد، وجود ندارد

خبراقتصادي - عدم قطعیت در واقع، عدم توانایی ما در
مورد تشخیص پیامدهاي اقتصادي، سیاسی و اجتماعی یا

 
تعیین احتمال پیامدهاي یک رخداد را نشان می دهد. 

هدف این مقاله معرفی و تحلیل شاخص عدم قطعیت
جهانی WUI است که توسط سه تن از محققان صندوق
بین المللی پول معرفی شد. شاخص عدم قطعیت جهانی
هر سه ماه یک بار به روز رسانی می شود. بر پایه آخرین
WUI آمار مربوط به سه ماهه اول سال 2020 ، شاخص
نشان می دهد کشورهایی که در وضعیت عدم قطعیت
بیشتري هستند تا حدود زیادي متأثر از ویروس کرونا و
بیماري کووید 19 هستند. شاخص عدم قطعیت براي
آمریکا، چین و ایتالیا به ترتیب برابر است با 0.747 و
0.565 و 0.546 و براي ایران معادل 0.487 محاسبه شده

 
است. 

دنیاي پیش روي ما، به احتمال بسیار، شاهد رویدادهاي عدم قطعیت خواهد بود به طوري که با وضعیت متناقضی روبرو هستیم یعنی
به موازات افزایش دانش بشري، عدم قطعیت ها هم بیشتر می شوند. شاید یک دلیل این امر، این باشد که عدم قطعیت ها از دانش ما
پیشی می گیرند. مقادیر شاخص عدم قطعیت جهانی از سال 1955میلادي به بعد نشان می دهد که این شاخص از سال 2012
جهش هاي بیشتري داشته است. این موضوع، گواهی می دهد که عدم قطعیت در دنیاي ما به شکل روزافزونی به یک واقعیت ملموس
و اجتناب ناپذیر تبدیل شده است. ضمن اینکه شواهد متعددي بر استمرار و تشدید عدم قطعیت در آینده دلالت دارد، بشریت باید با
رویکردي انتقادي نسبت به شناخت همه جانبه و عمیق علمی آن مبادرت ورزد و به دنبال راهکارهایی براي ریشه یابی عدم قطعیت
جهانی باشد. در عین حال، با تقویت تاب آوري و انعطاف پذیري خود، براي زندگی با عدم قطعیت هاي اجتناب ناپذیر، آمادگی داشته

 
باشد. 

بررسی شاخص عدم قطعیت جهانی از سال 1955 میلادي به بعد نشان می دهد که این شاخص از سال 2012 جهش هاي بیشتري
داشته است. این موضوع، گواه از آن دارد که عدم قطعیت در دنیاي ما به شکل روزافزونی به یک واقعیت ملموس تبدیل شده است.

 
ضمن اینکه شواهد متعددي بر استمرار و تشدید عدم قطعیت در آینده داللت دارد. 

در این مقاله تمرکز بر معرفی شاخص عدم قطعیت جهانی WUI بود که توسط آهیر، بلوم وفورچري با حمایت صندوق بین المللی
پول معرفی شد. یافته هاي این تحقیق نشان داده که باافزایش شاخص عدم قطعیت جهانی WUI سطح بالتکلیفی فعالیت ها در
سراسر جهان و در تمامی بخش ها افزایش می یابد و به تولید اقتصادي آسیب می زند. تا دهه 1970 ،شوك هاي عدم قطعیت به
عنوان یک عامل منفی بر تولید و عرضه کل عمل می کردند، که آن هم اغلب ناشی از تنش هاي ژئوپلیتیکی در خاورمیانه بود، اما



 
رفته رفته بر تنوع دلایل ایجاد عدم قطعیت افزوده شده است. 

همچنین طبق داده هاي شاخص عدم قطعیت جهانی، طی زمان، تأثیر شوك عدم قطعیت جهانی بر کشورهاي با اقتصادهاي کوچک و
مبتنی بر بازار آزاد، بیشتر بوده است، چرا که این کشورها ارتباط تجاري بیشتري با دنیا دارند. البته ممکن است در برخی برهه هاي

 
تاریخی، با اینکه یک کشور با اقتصاد جهانی رابطه تنگاتنگی ندارد، اما سطح عدم قطعیت بیشتري را تجربه کرده باشد. 

براي نمونه، سطح فعلی عدم قطعیت در چین به طور قابل توجهی پایین تر از سطح عدم قطعیت در طول اانقلاب فرهنگی این کشور

 
در اواخر دهه 1960 است، دوره اي که چین نسبت به زمان حاضر، کمتر به سایر نقاط جهان متصل بود. 

شاخص عدم قطعیت، یک پیش بینی کننده قوي براي میزان رشد یا رکود تولید در آینده است و شوك هاي عدم قطعیت بر تولید،
سرمایه گذاري و اشتغال تأثیر منفی می گذارد. هر چند تأثیر آن از کشوري به کشور دیگر و از یک بخش تولیدي نسبت به بخش
دیگر متفاوت است. در سطح کشور، اثر عدم قطعیت در کشورهاي با نهادهاي ضعیف تر، بیشتر خواهد بود و در سطح بخشی، ثبات

 
مالی از ضربه هاي عدم قطعیت می کاهد. 

در کشورهاي پیشرفته مقادیر شاخص عدم قطعیت نزدیک به هم است چرا که این کشورها گرایش دارند با هم حرکت کنند و سیاست
ها و روابط اقتصادي و مالی تنگاتنگ تر و هماهنگ تري دارند. در عین حال، عدم قطعیت در کشورهاي توسعه نیافته، به طور قابل
ملاحظه اي بیشتر از کشورهاي پیشرفته است و ارتباط مثبتی با عدم قطعیت در سیاستگذاري و نیز نوسانات بازار سهام و رابطه منفی
با رشد اقتصادي دارد. به عبارت دیگر، افزایش و اوج گیري هاي شاخص عدم قطعیت در اقتصادهاي پیشرفته همگام تر از شاخص عدم
قطعیت در کشورهاي با بازارهاي نوظهورمثل هند و اقتصادهاي کم درآمد است. عدم قطعیت در بازارهاي نوظهور و اقتصادهاي کم
درآمد، تا حدود زیادي به اندازه متوسط شاخص عدم قطعیت جهانی است. این امر به این دلیل است که بحران ها و شوك هاي این

 
کشورها با هم رخ نمی دهند و همزمان نمی شوند. 

بنابراین، هر چه که پیوندهاي سیاسی، اقتصادي و تجاري قوي تري بین کشورها وجود داشته باشد، نوسانات و افزایش و کاهش
شاخص عدم قطعیت در آنها از رفتار مشابهی پیروي می کند. همچنین، متوسط شاخص عدم قطعیت در اقتصادهاي کم درآمد نسبت

 
به بازارهاي نوظهور و اقتصادهاي پیشرفته بالاتر است 

. یکی از دلایل بالقوه این امر این است که به نظر می رسد کشورهاي کم درآمد داراي شوك هاي سیاسی داخلی بیشتري مانند کودتا،
انقلاب و جنگ هستند. آنها مستعد ابتلا به بلایاي طبیعی مانند همه گیري ها، سیل ها، زلزله ها و پیامدهاي ناگوار آنها در کشور خود
هستند. اقتصاد آنها بی ثبات تر است زیرا از شوك هاي خارجی آسیب بیشتري می بینند و از ظرفیت نهادي و دانشی محدودتري

 
براي مدیریت و مقابله با این شوك ها برخوردار هستند. 

یافته مهم دیگر در مورد شاخص عدم قطعیت این است که یک رابطه U واژگون بین عدم قطعیت و دموکراسی وجود دارد. بدین
معنی که با حرکت کشورها از رژیم استبدادي و آنوکراسی به سمت دموکراسی ناقص، عدم قطعیت افزایش می یابد. در عین حال، با

 
حرکت کشورها از دمکراسی ناقص به دموکراسی کامل، عدم قطعیت کاهش می یابد. 

در کشورهاي داراي اقتصادهاي پیشرفته و بزرگ، تعداد جهش هاي مربوط به شاخص عدم قطعیت، کمتر است، اما وقتی در این
کشورها بحران و عدم قطعیتی رخ می دهد، بزرگ تر و آثار آن پایدارتر است. این نتیجه گیري احتمالا براي اقتصاد جهانی به عنوان
یک کل یکپارچه، نیز صادق است، یعنی شوك عدم قطعیت عالم گیر و جهان گستر– به عنوان مثال ظهور و انتشارویروس کرونا -
تأثیرات منفی طولانی مدت بر تولید کالا و خدمات و اشتغال دارد و تازه در آینده باید منتظر تأثیرات رکودي باز هم بیشترکرونا

 
باشیم. 

در مجموع براي کاهش و یا مدیریت عدم قطعیت ها ما نیازمند همیاري جهانی هستیم. تا زمانی که یک چارچوب سیاستی پایدار در
سراسر دنیا و در قالب همکاري هاي بین المللی ایجاد نشود، عدم قطعیت، به شدت بر اقتصاد جهانی تأثیر می گذارد. و در انتها، درس
بزرگی که عدم قطعیت به ما می آموزد این است که کشورها، دولت ها، جوامع، سازمان ها و شهروندان باید یاد بگیرند مهارتی به نام

 
انعطاف پذیري را در خود تقویت کنند. 

جهان از این به بعد ضمن شناخت انتقادي از نظام سیاسی و اقتصادي جهانی، که موجد عدم قطعیت است، باید بیش از پیش با این
مفهوم آشنا شود، چرا که انعطاف پذیري الزمه مدیریت شرایط عدم قطعیت است. متخصصان رشته هاي مختلف، باید به شکل ژرف



تري بر این ویژگی بشري تأکید ورزند و این مفهوم را به جنبه هاي مختلف علوم اعم از اقتصاد، مدیریت، علوم سیاسی، جامعه
شناسی، روانشناسی، و حتی علوم مهندسی، علوم پایه و سایر علوم، پیوند داده و تزریق کنند. تقویت ویژگی هایی مثل استواري،
صبوري و بردباري، سازگاري با تغییرات، ایجاد ظرفیت بهبودي سریع در برابر مشکلات، قدرت بازیابی، مقاومت و سخت جانی در برابر
شرایط چالش برانگیز، انعطاف پذیري ذهنی و جسمی و ساخت ظرفیت تاب آوري و ارتقاء آستانه تحمل، از مواردي است که انسان

حیران از هجوم عدم قطعیت ها نیازمند دانش اندوزي و مهارت آموزي است



کارگاه کوچکی که سالانه 40 هزار قطعه بلدرچین تولید می کند/ عدم

اختصاص سهمیه نهاده دامی به واحد تولیدي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/10/13

 خبرگزاري فارس- ایلام؛ کبري هواسی: پرورش بلدرچین
به دلیل برخورداري از ویژگی هاي خاص از معدود سرمایه گذاري هایی است که اصل سرمایه به سرعت در آن باز می گردد و روند

 
سوددهی واحدهاي پرورش دهنده این پرنده پرخاصیت سریع تر سامان می گیرد. 

پرورش بلدرچین تبدیل به صنعتی سودآور شده و امروزه مورد توجه بسیاري از پرورش دهندگان در سراسر جهان قرار گرفته؛

 
محصولی منحصر به فرد که در بخش تولید و مصرف توانسته به جایگاهی مهم دست پیدا کند. 

واحد هاي پرورش ماکیان از جمله بلدرچین، علاوه بر مزیت هاي اقتصادي می تواند نقش مهمی در اشتغال و تامین پروتئین مصرف
کنندگان داشته باشد که متاسفانه برنامه هاي حمایتی خاصی براي آن پیش بینی نشده و ادامه این روند، انگیزه پرورش دهندگان

 
براي فعالیت را به شدت کاهش داده است. 

 به دلیل پراکنده بودن فارم هاي پرورش بلدرچین در کشور، کشتارگاه ویژه این پرنده ایجاد نشده و این براي پرورش دهندگان این

 
صنعت به یک معظل جدي تبدیل شده است. 

کارآفرین جوان ایلامی با روي آوردن به پرورش بلدرچین آستین همت بالا زده و در فضایی کوچک  علاوه بر تامین نیازمندي هاي

 
اقتصادي توانسته براي 3 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد کند. 



 
 

 
تولید سالانه 40 هزار قطعه بلدرچین 

علی محمد کریمیان تولید کننده و کارآفرین جوان ایلامی ساکن چوار در گفت وگو با خبرنگار فارس اظهار داشت: با 80 میلیون وام
12 درصد توانسته ام این کارگاه را راه اندازي کنم و سالانه 40 هزار قطعه بلدرچین تولید کنم؛ همچنین براي 3 نفر به صورت

 
مستقیم و 7 نفر به صورت غیر مستقیم اشتغالزایی ایجاد کرده ام. 

وي به مشکلات کارگاه اشاره کرد و افزود: نبود بیمه طیور و نداشتن نهاده هاي دامی از جمله دغدغه هاي مهم این حوزه است و بنده

 
مجبورم دانه را به صورت آزاد خریداري کنم که به صرفه نیست و نیاز است مسوولین توجه بیشتري به این حوزه داشته باشند. 

کریمیان ادامه داد: افرادي که قصد راه اندازي کارگاه پرورش بلدرچین را دارند باید از تعداد کم شروع کنند و سعی کنند اطلاعاتشان

 
از بلدرچین کامل باشد و بعد شروع کنند تا به مشکل بر نخورند. 

 
 

 
صادرات محصولات به شهر هاي هم جوار 

مسعود مطیري یکی از کارگران این کارگاه نیز در گفت وگو با فارس مطرح کرد: با وجود کم توجهی ها توانسته ایم 20 درصد از

 
محصولات خود را به شهرهاي خرم آباد و کرمانشاه صادر کنیم. 

وي تولید را از جمله بحث هاي اصلی اقتصاد دانست و ادامه داد: پرورش دهندگان بلدرچین در کنار سود، نیاز به انگیزه دارند و لازم
است متولیان امر با جدي گرفتن این صنعت به پرورش دهندگان انگیزه بدهند تا علاوه بر تولید بیشتر اشتغالزایی قابل توجهی هم

 
ایجاد شود. 



مطیري به وجود عناصر معدنی کمیاب و ویتامین هاي عدیده در گوشت این پرنده اشاره کرد و افزود: گوشت این پرنده براي امراض
صعب العلاج همچون آسم، تشنج، فشار خون، ضعف اعصاب و یا در مواردي ناراحتی هاي روانی و عقب افتادگی هاي جسمی، روانی و

 
بی خوابی شبیه به دارویی معجزه آسا عمل می کند. 

 
 

 
توجه به مشکلات تولید بلدرچین 

اقدسی رییس سازمان جهاد کشاورزي ایلام نیز در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: این طرح یکی از طرح هاي خوب در استان ایلام

 
است و ما به صورت جدي از این طرح حمایت کرده ایم. 

وي افزود: این کارگاه پرورش بلدرچین با تولید 10 هزار بلدرچین در ماه توانسته صادرات خوبی به استان هاي کرمانشاه و خرم آباد

 
داشته باشد.  

رئیس سازمان جهاد کشاورزي ایلام تصریح کرد: با توجه به نیاز بازار استان ایلام و کمبود محصولات بلدرچین از این طرح با توجه به

 
سال جهش تولید حمایت می کنیم و به مشکلات آن توجه ویژه اي خواهیم داشت. 

 
 

 
لزوم توجه به دان بلدرچین 

مهم ترین کار در پرورش و نگهداري بلدرچین تهیه دان بلدرچین مناسب و با کیفیت است و عدم توجه به نیازهاي غذایی بلدرچین
سبب می شود مزرعه پرورش بلدرچین دچار بحران شده و در بهترین حالت ممکن سود آوري اقتصادي خود را از دست دهد و یا با

 
تلفات سنگین این پرونده روبرو شود که مسوولین بایستی به این امر توجه ویژه اي داشته باشند. 



بلدرچین گوشت گرمی دارد که براي خانم هاي باردار و سالمندان بسیار مفید است و توسط پزشکان تجویز می شود؛ خواص بلدرچین
با مرغ اصلا قابل مقایسه نیست و فوق العاده مفید است؛ تولید بلدرچین فعالیتی زود بازده دارد و ظرف 42 روز محصول به بازار می

 
رسد. 

 
 

بلدرچین در قیاس با مرغ غذاي کمتري مصرف می کند و مجوزهاي تولید آن آسان تر صادر می شود؛ تخم بلدرچین که به بمب

 
ویتامین معروف است، 5 برابر تخم مرغ ، فسفر و کلسیم دارد. 

تخم بلدرچین در مقایسه با تخم مرغ 6 برابر ویتامینA و 7 برابر آهن و 5 برابر فسفر دارد؛ تخم این پرنده به دلیل دارا بودن مواد
مغذي فراوان در درمان کم خونی، سل، کاهش استرس، درمان ناتوانی جنسی و همچنین بعد از اعمال جراحی به خصوص پس از

 
زایمان، بسیار مفید است.  
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دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام:باید انقلاب «خانه سازي»راه اندازي کنیم

منبع: سازه خبرشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/10/13

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است براي آنها خانه تهیه شود، گفت:
باید یک انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. به گزارش سازه خیر به نقل از مهر، محسن رضایی دبیر

مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله شهید سلیمانی اهواز ضمن تسلیت ایام (...)

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است براي آنها خانه تهیه شود، گفت:

 
باید یک انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. 

به گزارش سازه خیر به نقل از مهر، محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله شهید سلیمانی اهواز
ضمن تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي او «ابومهدي المهندس»، در سخنرانی
کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا

 
کند. 

وي با قدردانی از آقاي شاهوارپور و حاجتی و گروه هاي جهادي، تاکید کرد: من دست تمامی کسانی که به مردم محروم خدمت می
مَاءِ وَالأَْرْضِ می فرماید هر جا که کنند را می بوسم. این آیه شریفه که وَلوَْ أنََّ أهَْلَ القُْرَيٰ آمَنُوا وَاتَّقَوْا لفََتَحْنَا عَلَیْهِم برََکَاتٍ مِّنَ السَّ
ایمان و تقوا وارد بشود، برکات از زمین و آسمان می جوشد. برخی از دوستان در اینجا گفتند که با ورود سپاه به این منطقه انقلاب
براي اولین بار وارد شد. پاسداران انقلاب هر جا که بروند با خودشان برکات می آورند. نمونه اش حاج قاسم سلیمانی بود که در ایران و

 
عراق و لبنان و سوریه برکاتی را با خود آورد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: باید تلاش کنیم که خدمت به مردم را به عنوان اصلی ترین هدف انقلاب اسلامی در نظر
بگیریم. انقلاب شده براي آسایش مردم و انقلاب شده که ظلم نباشد، فساد نباشد، فقر نباشد، تبعیض نباشد و یک جامعه آرمانی به

 
وجود بیاید. محله ها و شهرها و روستاهاي ایران آرمانی شکل بگیرند. 

رضایی اظهار داشت: هدف انقلاب اسلامی، آبادانی دنیا و آخرت شهرهاي ایران است. آبادانی دنیا و آخرت محلات و مناطق ایران است.

 
انقلاب اسلامی می خواهد دنیا و آخرت خانواده هاي ایران را آباد سازد. باید تلاش کنیم که درد و رنجی در دل مردم نباشد. 

وي تصریح کرد: انقلاب وارد هر عرصه اي شد، مشکلات آن را رفع کرد. انقلاب وارد امنیت شد، امنیت را سامان داد. وارد دفاع شد،
مرزها را امن کرد. مردم ما زیر سایه ولایت فقیه به نظام جمهوري اسلامی افتخار می کنند اما انقلاب وارد اقتصاد و صنعت و کشاورزي

 
نشده است، وارد شهرسازي ایران نشده است. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه در قانون اساسی تصریح شده که هیچ خانواده ایرانی نباید بدون مسکن باشد اما امروز
متاسفانه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است دولت و مجلس و قوه قضاییه براي آنها خانه تهیه کنند، تاکید کرد: باید یک
انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. خانه بدون شغل و درآمد هم ناقص است. مسکن یک روي سکه است و روي



 
دیگر، درآمد و شغل براي مردم است. 

رضایی افزود: من از آقایانی که براي شما خانه ساخته اند می خواهم که براي اشتغال شما برنامه ریزي کنند. کسب و کارهاي خانگی
به وجود بیاید و محصولات خانگی در بازار نهایی به فروش برسد. لذا همه اعضاي خانواده می توانند کار کنند. من از کودکی در کنار

 
پدرم کار می کردم. 

دبیر مجمع تشخیص مصحلت نظام گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا کارآفرینی نمونه باشد و
من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم. دست به دست هم بدهیم تا آبادانی و پیشرفت ایران را رقم بزنیم.



روز رشت چه روزي است؟ + تاریخچه و علت نامگذاري

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/10/13

روز رشت برابر با 12 دي ماه، روزي که رشت در 457 سال پیش به عنوان مرکز سیاسی، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي استان
گیلان انتخاب شده است. این شهر به شهر باران هاي نقره اي، شهر شب هاي بیدار، شهر خانه هایی با سقف هاي شیروانی و

شهر اولین هاي ایران معروف است.

 روز 12 دي ماه به عنوان روز رشت نام گذاري شده است. در
سال 1393 به پیشنهاد روبرت واهانیان که یکی از تاریخ شناسان بزرگ و ارشد رشت است، روز 12 دي ماه به مناسبت مرکز استان
شدن این شهر در زمان حکومت سلسله ي صفویان، به عنوان روز تولد این شهر و به نام روز نکوداشت شهر رشت پیشنهاد شد. این

 
روز در سال 1394 به افتخار نکوداشت شهر رشت به این عنوان نام گذاري شده است. 

در این روز جوانان گیلکی، با لباس هایی بسیار زیبا و رنگارنگ و محلی به رقص و شادي می پردازند. زمان صفویان در
12 دي 936 هجري شمسی سلطان محمود که از طرف شاه طهماسب صفوي به عنوان نماینده او انتخاب شده بود و به رشت وارد

 
شد و با ورود او به این شهر، رشت به عنوان مرکز استان گیلان انتخاب شد. 

 
 

 
ایجاد بناي اولیه شهر رشت به احتمال زیاد به قبل از دوره ي ورود اسلام و به دوره ي ساسانیان باز می گردد. 



 
 

پس از ورود اسلام و در زمان صفویان نیز این شهر از سال 1004 هجري قمري به فرمان شاه عباس، مرکز استان گیلان و مرکز
معاملات نوغان و ابریشم شد که آن زمان محصول اول گیلان بود. مالکان بزرگ و معامله گرانی از ایران، روسیه، یونان و ارمنستان که

 
سر و کار با نوغان و ابریشم داشتند به شهر رشت روي آوردند و تصمیم بر آن گرفته شد که بر وسعت آن اضافه نمایند. 

 
 

رشت شهر اولین ها اولین شعبه ي بانکی ایران یا بانک سپه، اولین کتابخانه ملی در ایران، اولین راه آهن کشور، اولین تئاتر و اولین

 
داروخانه ي شبانه روزي در ایران در شهر رشت به وجود آمده اند. 

 
- نخستین شعبه بانکی کشور که متعلق به بانک سپه بود در شهر رشت در سال 1304 افتتاح شد. 

- اولین کتابخانه ملی ایران در سال 1313 هجري شمسی در رشت افتتاح شد و بناي شاخص آن با معماري اي به سبک اروپاي
شرقی، هم اکنون در مجاورت میدان شهرداري رشت قابل بازدید است. در کتابخانه ملی رشت 150 هزار جلد کتاب چاپی
و 1750 جلد کتاب خطی نگهداري می شود و تعداد 20000 نفر به عضویت آن درآمده اند و روزانه به صورت میانگین، 1500 نفر از

 
فضاي آن استفاده می کنند. 



- اولین اتوبوس در ایران توسط یک بازرگان بلژیکی در رشت به کار گرفته شد و سپس فردي به نام معین التجار (از بازرگانان

 
سرشناس آن زمان) آن را خریداري نمود و به تهران آورد. 

- تاریخ راه اندازي موفق اولین راه آهن در ایران به شهر رشت می رسد که در سال 1848 میلادي مسیرش از این شهر به بندر
پیربازار و بندر انزلی می رسید که 12 کیلومتر از این مسیر تا اواسط دوره رضاشاه همچنان مورد استفاده بوده است. شاید برایتان
جالب باشد بدانید که بقایاي این مسیر هنوز در مسیر رشت به پیربازار وجود دارد و یک لوکوموتیو بخار در محوطه اداره کل بنادر

 
استان گیلان نیز نگهداري می شود. 

- همچنین نخستین خانه سالمندان و نخستین داروخانه شبانه روزي نیز در رشت افتتاح شده است.

 
 

نام قدیمی رشت چیست؟ نام قدیمی رشت دارالمرز یا دارالامان بوده است که قبل از این دو به آن بیه می گفتند. بیه در لغت نامه ها،
رود یا محل تلاقی بین دو رود خانه معنی شده است و چنین به نظر می رسد که دلیل این نام گذاري قرار گرفتن آن در

 
میان 2 رودخانه ي گوهررود و سیاه رود است که در نقش حفاظ و دیوار شهر محسوب می گردیده است. 

تاریخچه نام رشت رشت با تلفظ درست «رِشت» در ایرانی باستان Ṷṛ šti «باران» اسم مؤنث از Ṷ a ṛ š «باریدن» و از این ریشه در
veš باران» و در هورامی» b ǝ š t بارش» و» b ǝṛ št باریده» و در زبان لري باستان» var ǝ š ta زبان اوستایی صفت فعلی
«باران» و فارسی نو «بارِش» از «وارِشت» فارسی میانه هم ریشه است. وجه تسمیهٔ رشت در فرهنگ واژه هاي دساتیر، به معنی گچی
که بنّایان، سنگ و آجر را به آن محکم نمایند، و در لغت نامه هاي انجمن آرا، آنندراج، لغت فرس اسدي توسی، لغت محلی شوشتري،
برهان قاطع، ناظم الاطبا و لغت نامهٔ جهانگیري: چیزي که از هم فروریزد؛ هر چیزي که از هم فروریزد و فروپاشد؛ دیوار مشرف

 
برافتادن. گچ را نیز گویند که بدان خانه سفید کنند؛ لجن و خاکروبه؛ خاك و گَرد؛ خاك را گویند؛ رنگ کرده نیز معنی شده است. 

همچنین رشت (به فتح اول) به معنی در فروافتاده در گودي قرار گرفته یا جاي پست است. صفتی بود براي هفته بازار رشت و حومه
که روزهاي یکشنبه در این شهر و روزهاي چهارشنبه در آج بیشه حومه رشت تشکیل می شد. رشت بازار یعنی بازار در گودي قرار
گرفته و این صفت بدان اعتبار بود که هر پیله ور یا مسافري که از بخش هاي جنوبی، مانند رودبار یا از مناطق غربی مانند فومن یا از
مناطق شرقی مانند لاهیجان به سوي رشت حرکت می کرد، از منطقه اي بلندتر به ناحیه اي که در سطح پایین قرار داشت سرازیر

 
می شد. تدریجاً «بازار» از آخر نام حذف شد و «رشت» باقی ماند. 

رشت شهر خلاق در سال 2015 به شبکه پیوسته شهرهاي خلاق جهان به عنوان شهري خلاق غذا تحت نظر لیست یونسکو قرار
گرفت. شهر خلاق، شهري است که از نوآوري و توانمندي هاي شهروندان در توسعه ي پایدار شهري استفاده می کند. رشت تنها شهر
ایران به همراه 18 شهر دیگر در جهان است که در زمینه ي خوراك شناسی در یونسکو ثبت شده است. این امر به این خاطر است که



 
رشت بیش از 170 نوع غرا و خوراکی دارد و به همین دلیل از جانب سازمان یونسکو به عنوان شهر خلاق غذا معرفی شد. 

 
 

معرفی رشت به عنوان شهر خلاق غذا به گسترش فرهنگ گیلان و شناخته شدن هنرمندان کمک می کند و باعث رشد کارآفرینی در
کشور می شود. رونق گردشگري خوراك نیز در این شهر موجب شده تا رستوران هاي رشت بیش از پیش خدماتی عالی ارائه دهند و

 
رستوران هاي بومی با غذاهاي محلی، در بین گردشگران و مسافران، طرفداران زیادي پیدا کند. 

 
بخوانید: 

 
- شهر خلاق چیست؟ 

- تثبیت برند شهر خلاق خوراك شناسی رشت در یونسکو رشت، شهر همیشه بیدار! رشت را خیلی ها به شب زنده دار بودن اهالی
اش می شناسند. برخلاف بسیاري از شهرهاي ایران که با فرا رسیدن شب مغازه ها تعطیل می شوند، در این شهر مغازه ها اغلب تا

 
پاسی از شب بازند و پذیراي مردم هستند. 



 
 

غذاهاي سنتی رشت میرزا قاسمی، باقلا قاتوق، تورشی تره، دبیجی و کال کباب برخی از غذاهاي محلی این شهر هستند. از شیرینی

 
هاي سنتی رشت می توان به کاکا، رشته ي خوشکار و عسلی حلوا اشاره کرد. دلار نیز از چاشنی هاي شور و سنتی شهر رشت است. 

نماد شهر رشت میدان شهرداري از جمله ي مهم ترین آثار تاریخی رشت است است که شامل ساختمان شهرداري و برج ساعت است

 
و به نماد شهر رشت نامیده می شود. 

 
 

بناهاي سنتی رشت موزه ي پست و ساختمان قدیمی هتل ایران از دیگر آثار تاریخی رشت است. بازار بزرگ رشت از نقاط جذاب براي
گردشگران غیر بومی است. همچنین مسجد سفید از قدیمی ترین مساجد شهر رشت محسوب می شود. خانه ي ابریشمچی، خانه ي
قدیري و خانه ي میرزا کوچک خان از جمله ي خانه هاي تاریخی رشت هستند. پارك جنگلی سراوان، دریاچه ي سقالکسار و تالاب
عینک نیز از جمله جاذبه هاي طبیعی و دیدنی شهر رشت می باشد. گلدوجی، گلیم، سفالگري، بامبو بافی، رشتی دوزي و حصیربافی

 
از صنایع دستی این شهر غنی است. 

 
 



جمعیت رشت شهر رشت در طی سال هاي 1385 و 1390 به ترتیب داراي 557366 و 639951 نفر جمعیت بوده است. شهر رشت
در فاصله سال هاي 1375 تا 1385 داراي نرخ رشدي برابر 2/92 درصد و در سال 1385 تا 1390 برابر با 2/18 است. از نظر ساخت
سنی، جمعیت این شهر تقریباً جوان می باشد و در مرحله گذار به سر می برد. طبق سرشماري سال 1390، هریک از سه گروه عمده
سنی 14-0 ساله، 64-15 ساله، 65 ساله و بیشتر به ترتیب 20/45، 74/61 و 4/94 درصد می باشد. شهر رشت 46/7 درصد از
جمعیت شهري استان گیلان را به خود اختصاص داده است. تعداد مهاجرین وارد شده به این شهر در سال 1385، 124024 نفر بوده
که بر اساس طرح جامع مصوب، در این سال شهر رشت به عنوان یکی از کانون هاي مهاجرپذیر استان معرفی شده است. تعداد خانوار
این شهر در سال 1390، 204054 خانوار بوده که بعد خانوار آن 3/13 نفر می باشد. شاخص نسبت جنسی نیز در حد 98 نفر بوده
است. ضمناً از کل جمعیت 6 ساله و بالاتر در سال 1390 که به تعداد 570721 نفر می باشد در حد 98 درصد با سواد بوده اند.
ساکنان این شهرستان به انواع مشاغل خدماتی- تجاري، صنعتی و کشاورزي اشتغال دارند که شالیکاري از عمده فعالیت هاي
روستاییان این خطه می باشد. بر اساس نتایج سرشماري عمومی نفوس و مسکن در سال 1385 و 1390، شهر رشت به ترتیب داراي
557366 و 639951 نفر جمعیت بوده است که سهم جمعیت دهساله و بیشتر از این مقدار 87/5 درصد می باشد. شمار جمعیت

فعال اقتصادي 321108 نفر بوده که 74/57 درصد آن را شاغلین و در حد 15/43 درصد را جمعیت بیکار تشکیل می دهد.



برگزاري وبینار کارآفرینی در دانشگاه جهرم

منبع: ایسناشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/10/13

مدیر گروه علوم و صنایع غذایی دانشگاه جهرم از برنامه ریزي براي برگزاري وبینار کارآفرینی در حوزه صنایع غذایی با عنوان
"از ایده تا عمل" خبر داد.

دکتر عبداالله همتیان در گفت و گو با ایسنا افزود: این
وبینار به همت انجمن علمی صنایع غذایی دانشگاه جهرم و
با حضور دکتر سید محمد حسینی، رئیس هیئت مدیره ي
کارخانه ي ارژن ماکارون و نماینده استانداري در صنعت

 
غذا برپا می شود. 

وي درباره ي محورهاي این وبینار بیان کرد: معرفی واحد
تولیدي و محصولات، روند و مراحل تولید ایده و چگونگی
تبدیل ایده به محصول (کسب و کار موفق) از مهمترین

 
محورهاي این وبینار است. 

وي کارآفرینی، مشکلات، موانع و راهکارها، طرح ایده هاي نو براي دانشجویان(پیشنهادها) و چگونگی احداث شرکت هاي دانش بنیان

 
در حوزه صنایع غذایی را از دیگر محورهاي این رویداد دانست. 

همتایان با بیان اینکه این وبینار با پرسش و پاسخ دانشجویی همراه است، درباره ي سوابق اجرایی سخنران این برنامه گفت: دکتر سید

 
محمد حسینی، مدیرعامل اولین کارخانه غذاهاي گرم و نیمه آماده و عضو انجمن ملی صنایع غذایی ایران، سخنران این برنامه است. 

به گفته وي این وبینار با هدف اشتراك تجربیات کارآفرینان در زمینه ها و زمینه هاي کارآفرینی براي فارغ التحصیلان صنایع غذایی

 
برگزار می شود. 

عضو هیئت علمی دانشگاه جهرم گفت: این وبینار با استفاده از سامانه ادوب کانکت، برگزار خواهد شد و علاقه مندان می توانند براي

 
کسب اطلاعات بیشتر و دریافت لینک وبینار به شناسه @fardaj در تلگرام پیام دهند. 

انتهاي پیام



حوزه علمیه نجف با قدمتی بیش از هزار سال

منبع: مجله موعودشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/10/13

نجف از زمانی به عنوان مرکز فقه شیعی و علوم آل البیت علیهم السلام درآمد که شیخ طوسی به آن شهر هجرت کرد و با
دانشمندان حاضر در مکتب درس خویش، حوزه علمیه نجف اشرف را بنا نهاد. نجف اشرف تا قبل از شهادت امیرالمؤمنین

علی علیه السلام سرزمینی معروف نبود و شرافت آن از مولود کعبه است که پس از شهادتش در ...

نجف اشرف تا قبل از شهادت امیرالمؤمنین علی علیه السلام سرزمینی معروف نبود و شرافت آن از مولود کعبه است که پس از

 
شهادتش در آن سرزمین آرمید و سیل عشاق را به سوي خود جلب کرد. 

این شهر قبل از هجرت شیخ طوسی، سرزمینی بود که برخی از علویان و شیعیان خاص امیرمومنان علیه السلام را در خود جاي داده
بود. لیکن با هجرت شیخ طوسی دانشجویان علوم اسلامی، نجف اشرف را به مرکز شیعه و دانشگاه بزرگ شیعه امامیه تبدیل کردند و

 
پس از آن هزاران دانشجو و متفکر شیعی در این دانشگاه پرورش یافته، به نشر معارف اهل بیت علیهم السلام همت گماردند. 

نباید تصور کرد که پیش از شیخ طوسی دانشمندان شیعی در نجف اشرف نبوده اند، بلکه پیش از وي رجال علم در آن شهر سکونت
داشته و به برخی از دانشمندان شیعی اجازه روایتی داده اند .(1) لیکن نجف از زمانی به عنوان مرکز فقه شیعی و علوم آل البیت
علیهم السلام درآمد که شیخ طوسی به آن شهر هجرت کرد و با دانشمندان حاضر در مکتب درس خویش، حوزه علمیه نجف اشرف را

 
بنا نهاد. 

 
دوره اول 

 
نخستین دوره از حوزه علمیه نجف اشرف با هجرت شیخ طوسی از بغداد به نجف آغاز می گردد و تا قرن ششم هجري ادامه می یابد. 

در سال 448 هجري فعالیت هایی بر ضد شیعه امامیه صورت گرفت. اذان گویان از گفتن «حی علی خیرالعمل» منع شدند و حتی در
شهر کاظمین هم که به موجب سازش قبلی این امر مجاز شمرده می شد، به طور جدي منع گردید و به جاي آن «الصلاه خیر من

 
النوم» گفته شد و احدي یاراي مخالفت نداشت. 

چندي نگذشت که یکی از بزرگان شیعه به نام «ابن الجلاب» را به قتل رساندند و در پی آزار شیخ طوسی برآمدند. شیخ مجبور گردید
تا شبانه به طرف نجف اشرف هجرت کند. پس از هجرت شیخ، خانه اش به یغما رفت .(2) و شاید قسمتی از تألیفات او در این حمله

 
سوخت .(3) 

بدین ترتیب شیخ الطائفه پس از 22 سال مرجعیت در بغداد به نجف اشرف هجرت کرد و پس از گذشت 12 سال به دیار باقی شتافت.
هجرت شیخ طوسی به نجف اشرف موجب گشت تا ده ها دانشمند شیعی در این حوزه گرد آیند و صدها دانش پژوه به تحقیق و
تألیف پردازند و از محضر دانشمندان بهره برند. و همین امر به بنیان گذاري حوزه علمیه نجف اشرف انجامید. حوزه اي که با
برخورداري از بزرگان علم و عمل دانشکده هاي مختلف خود را در این دانشگاه بزرگ شیعی تأسیس نمود و به علوم اسلامی در فقه و

 
کلام و تفسیر و حدیث پرداخت. 



پس از رحلت شیخ طوسی در سال 460 هجري فرزندش «شیخ ابوعلی طوسی» زنده در سال 515 هجري مرجعیت شیعه را عهده دار
گردید و «ابونصر محمد بن ابی علی الحسن بن ابی جعفر محمد بن الحسن الطوسی» فرزند ابوعلی پس از پدرش حوزه اي را که

 
جدش دایر کرده بود اداره نمود .(4) 

 
دوره دوم 

در این دوره که از قرن ششم تا نهم هجري به طول انجامیده حوزه علمیه کربلا از تحرّك بیشتري برخوردار بوده است و دانشمندانی
چون «ابوالعباس احمد بن علی نجاشی»، «عماد الدین، ابی حمزه طوسی»، «سید فخار موسوي حائري»، «رضی الدین علی بن
طاووس»، «شمس الدین محمد بن مکی» (شهید اول)، «ابن خازن حائري» و «ابن فهد حلّی» در آن به تربیت دانشجویان علوم دینی
مشغول بوده اند. از این رو حوزه علمیه نجف در آن برهه از رونق چندانی برخوردار نبود، چه آنکه اغلب رجال علم در حوزه کربلا
سکنی گزیدند. برخی علت رکود علمی این دوره را به سبب تحرك حوزه حله در این عصر دانسته اند و بیوتات علمیه آل ادریس، آل

 
شیخ ورام، آل فهد، آل طاووس و… را دلیل گفتار خویش ساخته اند .(5) 

 
دوره سوم 

دوره سوم حوزه علمیه نجف اشرف از قرن نهم هجري آغاز می گردد و تا قرن یازدهم هجري ادامه می یابد. پس از این دوره که عصر

 
حضور فقهاي اصولی است، علماي اخباري در این مرکز فعالیت بیشتري داشته اند. 

جمال الدین و شرف المعتمدین ابوعبداالله مقداد بن عبداالله بن محمد بن حسین بن محمد سیوري حلّی اسد غروي، معروف به «فاضل
مقداد» از فقهاي شیعه و دانشمندان بزرگ این دوره است که در روستاي «سیور» حلّه متولد گردیده و از شاگردان شهید اول است.

 
وي نه تنها در فقه دانشمندي برجسته است، بلکه متکلمی ورزیده به حساب می آید. 

وي با نگارش شروحی بر آثار استادش، مکتب شهید اول را بارورتر ساخت و حوزه فقه استدلالی را وسعت بخشید و با تألیف کتابی در
فقه القرآن مبانی قرآنی فقه شیعی را بیان داشت و پس از آن با دیگر نگاشته هاي خود منزلت تفکر شیعی و بینش وي در اصول

 
اعتقادات و فروع احکام را روشن ساخت. از جمله شاگردانی که در حوزه وي تربیت یافتند به دانشمندان زیر بر می خوریم: 

 
1. شمس الدین محمد بن شجاع قطان انصاري حلی (صاحب کتاب «معالم الدین فی فقه آل یاسین») 

 
2. حسن بن راشد حلی (6) 

با توجه به این نکته که فاضل مقداد از دانشمندان بزرگ شیعه در حوزه علمیه نجف اشرف و مرجع تقلید شیعیان در آن عصر بوده به

 
تأسیس مدرسه اي به نام «مدرسه سیوري» اقدام ورزیده است تا دانشجویان علوم اسلامی در آن به تحصیل پردازند .(7) 

پس از فاضل مقداد که در سال 826 هجري از دنیا رفت، شاگرد دانشمندش «علی بن هلال جزایري» مقام رهبري جامعه شیعه را

 
برعهده گرفت. 

احمد بن محمد اردبیلی معروف به «مقدس اردبیلی» از دیگر فقهاي نامدار امامیه قرن دهم هجري و معاصر شاهان صفوي است.

 
گویند شاه عباس اصرار داشت که وي به اصفهان رود، ولی او حاضر نشد. 



پس از رحلت مقدس اردبیلی در سال 993 ه. ق. در نجف اشرف حیات علمی نجف اشرف با وجود دانشمندانی در فقه و اصول ادامه
یافت که در این بیان می توان از «سید محمد بن علی الموسوي الجبعی» صاحب مدارك، نام برد. وي شرحی بر «شرائع الاسلام»
نگاشت و آن را در سال 998 هجري به اتمام رساند. «مدارك الاحکام» یکی از ارزنده ترین کتب فقه استدلالی شیعه است که مؤلف

 
آن در سال 1009 هجري از دنیا رفته است .(8) 

کتاب شریف «معالم الدین» نیز در این دوره حوزه علمیه نجف اشرف به پایان رسیده است. «مؤلف آن جمال الدین حسن بن زین
الدین» (9591011 ه. ق.) فرزند شهید ثانی و از شاگردان مقدس اردبیلی است. این کتاب تا دوره هاي اخیر در حوزه هاي شیعه مورد

 
بحث و تدریس بوده است. 

در این برهه علاوه بر فقه و اصول در علومی چون منطق، آیات الاحکام، تفسیر و عقاید و رجال نیز کتابهاي گرانسنگی نگاشته شد که

 
حاکی از حیات علمی حوزه نجف در این دوره است. برخی از این کتب عبارتند از: 

 
1. حاشیه بر تهذیب المنطق | ملأ عبداالله یزدي 

 
2. مجمع البحرین | شیخ فخرالدین طریحی (متوفی 1085 ه. ق.) 

 
3. آیات الاحکام | شیخ احمد بن اسماعیل جزایري (متوفی 1151 ه. ق.) 

 
4. مرآه الانوار | شیخ ابوالحسن فتونی عاملی نجفی (متوفی 1138 ه. ق.) 

 
5. ضیا العالمین | شیخ ابوالحسن فتونی 

 
6. تنقیح المقال فی علم الرجال | شیخ حسن بن عباس بن محمدعلی بلاغی 

 
دوره چهارم 

این دوره از اوایل قرن یازدهم شروع شد و تا آخر آن امتداد داشت و به اخباریانی اختصاص یافت که در حوزه علمیه نجف به فعالیت
علمی اشتغال داشتند. در این عصر رکود علمی مباحث اصولی مشهور است تا اینکه وحید بهبهانی از ایران به کربلا و نجف آمد و با

 
مباحث علمی پایه هاي منطق اجتهاد را تقویت کرد. 

 
دوره پنجم 

این دوره که از قرن دوازدهم تا قرن پانزدهم هجري را شامل می گردد از پرتکاپوترین دوره هاي حوزه علمیه نجف اشرف به شمار می

 
رود. 

شروع دوره پنجم حوزه نجف با هجرت وحید بهبهانی و شاگردان وي آغاز می گردد. «سید محمد مهدي بحرالعلوم»
(1155/11541212 ه.) از شاگردان وحید بهبهانی و شیخ یوسف بحرانی است که پس از استاد کل زعامت شیعیان و مدیریت حوزه
علمیه نجف را برعهده گرفت و آن در حالی بود که هنوز سنش از 30 سال تجاوز نکرده بود. بحرالعلوم از دانشمندان فرزانه اي است
که مقامات معنوي و سیر و سلوکی را به نحو نیکو طی کرده و مورد احترام علماي شیعه بوده است و تالی معصوم به شمار می رود.



کرامات زیادي از او نقل شده است و گویند شیخ جعفر کاشف الغطا دانشمند معاصر وي، با تحت الحنک عمامه خویش غبار نعلین او را

 
پاك کرد .(9) 

شیخ محمد حسن نجفی قدس سره از دیگر آیاتی است که با بهره وري از اساتید قوي حوزه علمیه نجف اشرف به مقام اجتهاد رسید و
با تألیف کتاب «جواهر الکلام فی شرح شرائع الاسلام» که سی سال به طول انجامید تحول عظیمی در حوزه علمیه ایجاد کرد، به گونه

 
اي که تا حال نیز کتاب فوق در حوزه هاي علمیه شیعه به عنوان یکی از منابع اولیه فقها شناخته می شود. 

پس از صاحب جواهر، حرکت علمی حوزه علمیه نجف اشرف ادامه یافت و از بینش عمیقی که در مکتب صاحب جواهر از فقه جعفري
به وجود آمده بود، شخصیت هاي بزرگ علمی بسان شیخ مرتضی انصاري، آخوند خراسانی، میرزاي شیرازي، میرزاي نایینی و شیخ
الشریعه اصفهانی و… یکی پس از دیگري مرجعیت و رهبري امت اسلامی را برعهده گرفته، نهضت هاي علمی، فرهنگی و سیاسی

 
آفریدند. 

شیخ انصاري داراي تألیفات عدیده اي در فقه و اصول است که «رسائل» و «مکاسب» وي در شمار کتب درسی حوزه هاي علمیه

 
شیعه قرار گرفته است. 

 
با وفات شیخ انصاري در سال 1281 هجري، مرجعیت شیعه به سه تن از شاگردان مبرّز او رسید: 

 
1. میرزاي شیرازي (متوفی 1312 ه. ق.) 

 
2. آیت االله کوه کمري (متوفی 1291 ه. ق.) 

 
3. میرزا حبیب االله رشتی (متوفی 1312 ه. ق.) 

آخوند مولی محمد کاظم خراسانی از دیگر رجال این دوره از حوزه علمیه نجف اشرف است که در تحقیق مبانی اصولی ژرف نگري

 
خاصی را از خود نشان داد و با سبکی نوین به تدوین اصول فقه پرداخت. 

از جمله دانشمندان شیعه که پس از آخوند خراسانی به مرجعیت رسید آیت االله محمد حسین نایینی قدس سره (متوفی 1355 ه. ق.)
است که در حوزه هاي علمیه اصفهان، سامرا و نجف اشرف به تحصیل پرداخته بود و آخوند خراسانی را در کارهاي مهم سیاسی
اجتماعی یاري می کرد. کتاب «تنبیه الامه و تنزیه المله» وي که آخوند بر آن مقدمه اي نگاشت، در دعوت به تشکیل حکومت

 
مشروطه بر مبناي اسلام است. 

از دیگر دانشمندانی که در این دوره علاوه بر فعالیت هاي فرهنگی، به امور سیاسی اجتماعی نیز توجه داشت، حضرت آیت االله شیخ

 
الشریعه اصفهانی (12661339 ه. ق.) است که پس از وفات میرزاي دوم انقلاب عراق را هدایت کرد. 

 
اساطین فقه 

چنانکه گذشت شیخ اعظم انصاري قدس سره با نگرشی جدید به مبانی اجتهاد تحوّلی شگرف در علم اصول به وجود آورد و مکتب
اصولی وي را شاگردان مبرز او بسان میرزاي شیرازي، میرزاي رشتی و آیت االله کوه کمري ادامه دادند تا آنکه شخصیت هاي متفکر و
مجدّدي بسان آخوند خراسانی پا به عرصه نهاد و مکتب اصولی شیخ اعظم را ترتیبی نوین بخشید و امهات مباحث اصولی را در کتاب



 
وزین «کفایه» فراهم آورد. 

آیت االله شیخ محمد حسین اصفهانی، آیت االله آقا ضیا الدین عراقی و دیگر شاگردان آخوند خراسانی با تدوین کتب و تدریس اصول
فقه با اسلوب جدید، تحولی را که از عصر شیخ اعظم به وجود آمده بود، تداوم بخشیدند. علامه نایینی نیز با ژرفنگري خویش بر عمق
و محتواي مباحث اصولی افزود و جایگاه علم اصول در فقه جعفري برازنده تر از همیشه خودنمایی کرد و لیاقت خویش را در اجتهاد

 
شیعی نشان داد. 

اینک وقت آن رسیده بود که علم فقه، ترتیبی منسجم به خود گیرد و فروع احکام از امهات مباحث استخراج گردد و با روشی نوین

 
تدوین یابد. 

حضرت آیت االله سید محمد کاظم یزدي (12471338 ه. ق.) با تألیف «عروه الوثقی» و حضرت آیت االله سید ابوالحسن اصفهانی
(12771365 ه. ق.) با نگارش «وسیله النجاه» مسائل شرعی را با جامعیتی فراگیر تدوین کردند و به دنبال حرکت علماي اصول، در

 
فقه شیعی تحولی دیگر به وجود آوردند. 

آیت االله سید محمد کاظم طباطبایی یزدي که از حوزه هاي علمیه اصفهانی و نجف بهره برده بود، اندوخته هاي خویش را با تألیف و
تدریس در اختیار مشتاقان علوم اهل بیت نهاد و با نگارش کتبی در مناجات، دعا، فقه و اصول وحدت هدف در اصول معارف و فروع

 
احکام را به اثبات رساند و جامعیت خویش را در این علوم نشان داد. 

«العروه الوثقی» با 3260 مسأله فقهی کتابی شد مرجع، و مراجع را بر آن داشت تا از اسلوب آن پیروي کنند و فروع فقهی آن را در

 
حوزه هاي درس خارج مورد بحث و بررسی قرار دهند. چنانکه تاکنون ده ها حاشیه و شرح بر آن نگاشته شده است. 

کتاب «وسیله النجاه» حضرت آیت االله سید ابوالحسن موسوي اصفهانی قدس سره از دیگر نگاشته هاي فقه استدلالی شیعه است که
به موجب فراگیر بودند مسائل آن مورد توجه فقهاي فرزانه اي بسان حضرت امام خمینی قدس سره الشریف واقع شد و برخی از
کتابهاي استدلالی فقه شیعه بر مبناي آن تألیف گردید آیت االله اصفهانی که از حوزه هاي اصفهان و نجف اشرف بهره برده و به مقام
اجتهاد رسیده بود پس از درگذشت آیت االله میرزا محمدتقی شیرازي در سال 1338 به عنوان مرجع تقلید معرفی شد همزمان با
ایشان علامه نایینی نیز مرجع تقلید شیعیان بود تا اینکه در سال 1355 علامه نایینی در نجف و آیت االله شیخ عبدالکریم حائري در

 
قم از دنیا رفتند و مرجعیت عامه به آیت االله اصفهانی رسید. 

این دو بزرگ علم فقه نیز بسان سلف صالح خویش در مسائل سیاسی اجتماعی عصر خود شرکت داشتند. چنانکه فرزند مجاهد
صاحب عروه در حمله انگلیسی ها به عراق در مقابل تهاجم دشمن همراه دیگر روحانیون حوزه و مردم عراق شرکت و به فیض شهادت

 
نائل آمد و آن زمانی که فقیه اهل بیت، آیت االله طباطبایی یزدي فتوایی در دفاع از کشور اسلامی عراق داده بود. 

از جمله فعالیت هاي تبلیغی آیت االله اصفهانی، تعیین نمایندگانی است که براي ترویج معالم دین و ارشاد شیعیان به دورترین نقاط

 
جهان می فرستاد و براي ترویج مذهب تشیع در آسیا و آفریقا مبالغ ویژه اي اختصاص داده بود. 

حضرت آیت االله سید محسن حکیم (12641390 ه. ق.) از دیگر فقهاي شیعه امامیه است که در حوزه علمیه نجف ریاست شیعیان را
برعهده داشت. وي از دروس فقه و اصول آخوند خراسانی، آقاضیاء الدین عراقی و برخی از مردان نامی حوزه نجف بهره برده و به مقام
اجتهاد رسیده بود. ایشان کتبی در فقه و اصول استدلالی و بعضی دیگر از علوم چون حدیث شناسی و هیأت به رشته تحریر درآورده

 
بود که عبارتند از: 

 
1. مستمسک العروه الوثقی 



 
2. حقایق الاصول فی شرح کفایه الاصول 

 
3. نهج الفقاهه 

 
4. دلیل الناسک 

 
5. شرح تبصره المتعلمین 

 
6. منهاج الصالحین 

 
7. شرح النافع 

 
8. منهاج الناسکین 

 
9. شرح تشریح الافلاك، در علم هیأت 

 
10. شرح کتاب المراح، در علم صرف 

 
11. رساله اي در علم درایه 

هرچند آیت االله حکیم در عصر آیت االله سید ابوالحسن اصفهانی یکی از مراجع تقلید شناخته می شد لیکن پس از رحلت ایشان و آیت

 
االله بروجردي مرجعیت عامه در وي تحقق یافت و اقشار عظیمی از مردم عراق و ایران و کشورهاي شیعه نشین از ایشان تقلید کردند. 

آیت االله حکیم قدس سره از جمله مراجع فعال در فقه سیاسی است و سیره عملی آن بزرگ مرد، درس استقامت و جهاد با کفر و

 
شرك و نفاق است. وي در یکی از نامه هایش می نویسد: 

اگر سیاست به معناي اصلاح امور مردم و تلاش براي بالا بردن و پیشرفت آنها و نیک تر ساختن کارهایشان باشد… پس دین مقدس
اسلام جز براي پرداختن بدین امور نیامده است و طبیعی است که مؤمنان باید با همه توان و قدرت خویش به آن پرداخته، آن را

 
واجب بدانند .(11) 

آیت االله حکیم پس از سال ها رهبري امت اسلامی در سال 1348 ش. به دیار باقی شتافت و با پرورش صدها تن محقق و دانش پژوه

 
در حوزه درس خویش پرچم علم را در نجف افراشته نگاه داشت. 

امام خمینی پس از تبعید به عراق، قریب سیزده سال به تدریس در حوزه علمیه نجف و در مسجد شیخ انصاري (ره) پرداختند و

 
معارف اهل بیت و فقه را در عالی ترین سطوح تدریس نمود. 

امام خمینی سلسله درس هاي خارج فقه خویش را با همه مخالفت ها و کارشکنی هاي عناصر مغرض در آبان 1344 در این مسجد
آغاز کرد که تا زمان هجرت از عراق به پاریس ادامه داشت. مبانی متقن امام در فقه و اصول و تسلط ایشان بر رشته هاي معارف
اسلامی بدان پایه بود که پس از اندك زمانی علی رغم کارشکنی هاي مرتجعین، حوزه درسی ایشان به  عنوان یکی از برجسته ترین



 
حوزه هاي درسی نجف از لحاظ کیفیت و کمیت شاگردان شناخته شد. 

جمع زیادي از طلاب علوم دینی ایرانی، پاکستانی، عراقی، افغانی، هندي و کشورهاي حوزه خلیج فارس همه روزه از محضر درسی
ایشان بهره می بردند. علاقه  مندان به امام در حوزه هاي علمیه ایران قصد هجرت دسته  جمعی به نجف را داشتند که با توصیه امام
خمینی مبنی بر لزوم پایداري و حفظ حوزه هاي ایران، عملی نشد. و در نجف بود که براي نخستین بار مبانی نظري ولایت فقیه را در

 
چندین جلسه تدریس نمودند. 

آیت االله خویی از دیگر مراجعی است که در حوزه علمیه نجف مرجعیت شیعه را برعهده داشت. رهبر معظم انقلاب حضرت آیت االله

 
خامنه اي مدظله العالی در خصوص مکتب فقهی و اصول آیت االله خویی می فرماید: 

یکی از عواملی که مرحوم آیت االله آقاي خویی را در کار گسترش علم فقه و ا صول موفق کرد این بود که درس هاي ایشان به شکل
منظمی نوشته می شد و سبک درس ایشان خیلی منظم و مرتب بود. ما در سال 1336 ه. ش. که حوزه درس ایشان را درك کردیم،
دیدم که کسی در درس ایشان اصلاً اشکال نمی کرد. ایشان درس را می گفتند و کسانی آن را می نوشتند و بحث می کردند و بعد

 
هم منتشر می شد …(12) 

آیت االله سید ابوالقاسم خویی در قیام شیعیان عراق در رمضان 1412 ه. ق. نیز ایفاي نقش نمود تا اینکه از سوي صدام به کوفه تبعید

 
گردید. ایشان پس از سال ها تدریس در حوزه علمیه نجف در سال 1413 ه. ق. از دنیا رفت. 

پس از رحلت حضرت آیت االله خویی اصحاب جلسه فتواي ایشان که از بزرگان حوزه نجف می باشند با تدریس و تحقیق در مباحث
اصولی و فقهی و دیگر علوم اسلامی حیات علمی فرهنگی شیعه در آن سرزمین مقدس را تداوم بخشیدند که حضرات آیات سید

 
عبدالاعلی سبزواري (ره) و سید علی سیستانی از آن جمله اند. 

 
حوزه فلسفی نجف 

ایران از عصر ابن سینا تا خواجه نصیرالدین طوسی مرکز ثقل فلسفه اسلامی بوده است به گونه اي که شاید بتوان گفت هر طالب علوم
عقلی می بایست در حوزه هاي فلسفی ایران به تحصیل می پرداخت. این کانون علوم عقلی تا زمان هجرت خواجه به بغداد ادامه
داشت. پس از رحلت خواجه نصیرالدین طوسی در حوزه هاي علمیه عراق شخصیت برجسته فلسفی دیده نشد تا اینکه آخوند ملأ
حسینقلی همدانی که از حوزه درسی ملاهادي سبزواري بهره برده بود به عتبات مهاجرت نمود و در حوزه کربلا و نجف به تحصیل و

 
تکمیل علوم نقلی پرداخت. آن گاه به تربیت شاگردان همت گمارد. 

پس از پیدایی مکتب صدرالمتألهین فلسفه با عرفان و کلام اسلامی درآمیخت و روش جدیدي در علوم نقلی و فلسفی به وجود آمد.
آخوند ملاحسینقلی همدانی نیز که یکی از پیروان این مکتب بود شاگردان خویش را با فلسفه صدرایی و سیر و سلوك معنوي آشنا

 
نمود. 

ناگفته نماند که «میرزا حسن» فرزند «آخوند ملامحمد اسماعیل واحدالعین اصفهانی» نیز مدتی در کربلا حضور یافت و به تدریس
فلسفه پرداخت .(13) لیکن عمده شاگردان علوم عقلی از آخوند همدانی بهره برده اند. در واقع وي فلسفه را از سبزوار به نجف انتقال

 
داد. 



«آقا میرزا محمدباقر اصطهباناتی» از دیگر شخصیت هاي فلسفی است که از حوزه درس «آقا علی حکیم» «حکیم قمشه اي» و
«میرزاي جلوه» در ایران بهره برده و جهت تکمیل علوم نقلی به نجف مهاجرت کرده بود. مدتی که وي در نجف اقامت داشت،
شاگردانی چون «آیت االله شیخ محمدحسین غروي اصفهانی» و «شیخ محمدرضا یزدي» را با فلسفه الهی آشنا کرد. آقا میرزا

 
محمدباقر در جریان مشروطیت در سال 1326 در اصطهبانات به قتل رسید .(14) 

از دیگر اساتید فلسفه نجف اشرف در این دوره «آقا شیخ علی محمد نجف آبادي» است که از اساتید شرح منظومه آیت االله غروي و

 
«شیخ محمد حسین کاشف الغطاء» محسوب می شد .(15) 

همچنین مهاجرت «آقا سید حسین بادکوبه اي» به نجف از دیگر علل نشر فلسفه در این حوزه مبارکه است. وي که از میرزا ابوالحسن
جلوه، حکیم اشکوري و حکیم کرمانشاهی فلسفه آموخته بود، این علم شریف را در نجف اشرف گسترش داد و با تربیت شاگردي چون
حکیم الهی استاد علامه سید محمد حسین طباطبایی قدس سره نام خویش را جاودانه ساخت .(16) ناگفته نماند که «شیخ مرتضی
طالقانی» از دیگر حکماي الهی نجف و معاصر «آقا سید حسین بادکوبه اي» است که شاگردي چون استاد علامه محمد تقی جعفري

 
را به جهان علم تقدیم داشته است .(17) 

 
مدارس 

 
مدارسی که در حوزه نجف دایر است عبارتند از: 

 
1. مدرسه علوم اسلامی 

 
2. مدرسه دینی خواهران 

 
3. مدرسه عاملی ها 

 
4. مدرسه سید محمد کاظم یزدي 

 
5. مدرسه مجدد شیرازي 

 
6. مدرسه شیخ انصاري 

 
7. مدرسه هاي آیت االله بروجردي 

 
8. مدرسه شوشتري 

 
9. مدرسه هندي 

 
10. مدرسه متوسط آخوند خراسانی 

 
11. مدرسه بزرگ خلیلی 

 
12. مدرسه قزوینی 

 
13. مدرسه قوام 

 
14. مدرسه بادکوبه اي 

 
15. مدارس آیت االله سید عبداالله شیرازي 

 
16. مدرسه جامعه النجف 

 
17. مدرسه مقداد سیوري سلیمیه 

 
18. مدرسه شیخ عبداالله 

 
19. مدرسه صحن شریف غرویّه 

 
20. مدرسه صحن شریف بزرگ 

 
21. مدرسه صدر 



 
22. مدرسه معتمد، کاشف الغطا 

 
23. مدرسه مهدیه 

 
24. مدرسه ایروانی 

 
25. مدرسه بخاري 

 
26. مدرسه شربیانی 

 
27. مدرسه بزرگ خراسانی 

 
28. مدرسه کوچک خلیلی 

 
29. مدرسه کوچک آخوند خراسانی 

 
30. مدرسه بزرگ بروجردي 

 
31. مدرسه طاهریه 

 
32. مدرسه کوچک بروجردي 

 
33. مدرسه جوهرچی 

 
34. مدرسه رحباوي 

 
35. مدرسه عبدالعزیز بغدادي 

 
36. مدرسه افغانی ها 

 
37. مدرسه یزدي 

 
38. مدرسه حکیم 

 
39. مدرسه کلباسی (18) 

 
احیا و بازسازي حوزه نجف (19) 

احیاي حوزه نجف, قصه دلکش دیگري است که ذهن بسیاري از ژرف بینان را به خود مشغول داشته است. بی شک, هر علاقه مند به
تمدن و فرهنگ اسلامی از فتور و فترت ایجاد شده در این دانشگاه بزرگ عالم تشیّع سخت متأسّف است و تفکّر بازسازي آن, شوق
درونی او است; خاصّه الآن که اسباب و علل آن فراهم شده است. ما نیز همگام و هم سخن با این دانش دوستان, به این بازسازي و
احیا, سخت باور داریم; امّا بر این گمانیم که خطرهاي جدي اي در کمین است و نا آگاهی یا غفلت از آن ها خود خطر دیگري است.
از این رو, باید به هوش بود و از سر فطانت به تحلیل و سنجش مسئله پرداخت و لایه هاي بیرونی و درونی چنین کاري را در کنار هم
نگریست و از بافت هاي روئین به نفع لایه هاي درونی دست نکشید و بنیادهاي زیرین را به نفع لایه هاي سطحی و بیرونی به کناري

 
نینداخت. به این منظور لازم است مطالعاتی ضروري در سه سطح انجام گردد: 

1. مطالعه وضعیت آموزشی حوزه نجف در طول دوران طلایی ; چرا که زمینه سازي و تمهید دانش پژوهان علوم اسلامی در این سطح

 
انجام می گرفت و اساتید برجسته و محققان ارزنده از این جایگاه هدایت می شده اند. 

2. جایگاه شناسی پژوهشی در حوزه نجف که تبلور و تجلّی آخرین دستاوردهاي آن حوزه و زمینه ساز نظریه پردازي هاي کلان در

 
علوم اسلامی به شمار می رفت. 

3. مطالعه در موجودیت کلان آموزشی و پژوهشی حوزه نجف در تعامل با فضاي اجتماعی, فرهنگی و سیاسی آن روز دنیاي اسلام; بی

 
شک این مطالعه, سرنخ هایی را در چگونگی پیدایی تمدّن عظیم شیعی و حفظ آن تمدن ارزنده در طول قرون, به دست خواهد داد. 



نیازها و ابزار لازم براي این حرکت سه لایه اي که در نهایت منجر به بینش صحیح جهت اصلاح, باز سازي و احیاي دانشگاه عظیم

 
اسلامی نجف اشرف خواهد شد, بسیارند که پاره اي از آن ها به شرح زیر است: 

1. تسلط بر تمامی جریانات روشنفکري و اصلاح گرایانه در حوزه علمیه نجف در طول دوران شکوفایی این حوزه و به ویژه در دوره

 
متأخر. این کار, خود نیازمند ابزار ذیل است: 

الف. آشنایی با جریانات اصلاح ساختاري در حوزه علمیه, همچون: حرکت هاي اصلاحی که منجر به تأسیس (جامعۀ النجف الاشرف),

 
(دارالحکمۀ) و مهاجرت پاره اي از علماي نجف به کربلا و راه اندازي حوزه هاي نوین در آن شهر شد. 

ب. آشنایی با جریانات اصلاح محتوایی در علوم اسلامی که محققانی همچون: علامه محمد جواد مغنیه, شیخ بلاغی, آیت االلهّ میلانی,

 
شهید سید محمد باقر صدر, شیخ محمد رضا مظفّر و دیگران در صدر آن بودند. 

ج. نهضت اصلاح کتب آموزشی که نمونه هایی از آن را می توان در آثار شیخ محمدرضا مظفّر, سیّد محمد باقر صدر, عبدالهادي

 
الفضلی و دیگران دید. 

 
د. آشنایی با مدارس علمیه نجف و فعالیت هاي آن ها. 

 
2. آشنایی کامل با تشکل هاي سیاسی فرهنگی که در آن حوزه پیدا شد; همچون: تشکل (جماعۀ العلما). 

 
3. انجمن هاي ادبی در نجف اشرف که بیشتر اعضاي آن از فضلا و محققان شاعر و ادیب حوزه علمیه بوده اند. 

 
4. توصیف و تحلیل آخرین وضعیت علمی حوزه علمیه نجف در آخرین دوره و نسل این حوزه. 

 
5. در دست داشتن آمار دقیق آخرین اطلاعات علمی پژوهشی و محققان آن حوزه. 

 
6. تبیین و سنجش وضعیت اخلاقی حاکم بر حوزه علمیه نجف اشرف. 

 
7. آگاهی از وضعیت معاشی و سیستم اقتصادي حوزه علمیه نجف. 

 
8. آشنایی با بافت اجتماعی حوزه نجف. 

آنچه ذکر شد, تنها بخشی از نیازهاي لازم و ابزار مورد نیاز جهت ارائه طرحی جامع به شمار می رود که ناظر به همه سطوح و لایه ها
است. در کنار این, باید به تعامل دو حوزه قم و نجف نیز توجه کرد. اکنون که حوزه علمیه قم به برکت فضاي آرام موجود به گسترش
کمّی و رشد کیفی نسبتاً قابل قبولی دست یافته است, لازم است که از دستاوردها, تجربه ها و بالاخره کامیابی ها و ناکامی هاي آن در

 
احیا و تجدید ساختار حوزه نجف بهره برده شود تا همسویی و همفکري این دو حوزه به کمال برسد. 
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بازنشستگان سخت و زیان آور از همسان سازي چه می خواهند؟ / 1200

میلیارد تومان، سوزنی در انبار کاه+فرمول ها

منبع: ایلناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/10/13

اینهمه دوندگی و مطالبه گري براي زنده کردن یک حق پایه اي است؛ اگر امسال سازمان حاضر به انجام اصلاحات قانونی
براساس راي دیوان عدالت شود و همچنین مابه التفاوت این اصلاحات را از مردادماه (زمان شروع متناسب سازي) به

بازنشستگان سخت و زیان آور بپردازد، بازنشستگان یک قدم رو به جلو حرکت کرده اند و در ...

اینهمه دوندگی و مطالبه گري براي زنده کردن یک حق
پایه اي است؛ اگر امسال سازمان حاضر به انجام اصلاحات
قانونی براساس راي دیوان عدالت شود و همچنین مابه
التفاوت این اصلاحات را از مردادماه (زمان شروع متناسب
سازي) به بازنشستگان سخت و زیان آور بپردازد،
بازنشستگان یک قدم رو به جلو حرکت کرده اند و در
سالهاي بعد، قانون رعایت شده و همواره یکسال سابقه کار

 
سخت، یکسال و نیم محسوب خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، به نظر می رسد مشاغل سخت، خاري در گلوي سازمان تامین اجتماعی است و قصد ندارند حق و حقوق
بازنشستگان پیش از موعد را آنچنان که قانون می گوید، به رسمیت بشناسند. از قرار، سال ها اشتغال سخت و زیان آور این گروه از
بازنشستگان در معادن زیر زمینی و پاي کوره هاي ذوب و فولاد را از یاد برده اند و اکنون بیش از پنج ماه است که بر سر یک استدلال
نادرست ایستاده اند و همچنان پافشاري می کنند: ده سال سابقه استحقاقی که منجر به بازنشستگی پیش از موعد این بازنشستگان

 
شده، استحقاقی نیست و ارفاقی است و لذا بازنشستگان نباید این سال ها را یک حق مسلم به حساب بیاورند. 

همه چیز از اجراي طرح ناقصی آغاز شد که به تبعیت از سایر صندوق هاي بازنشستگی کشور، نامش را «همسان سازي» گذاشتند اما
در عمل، همان متناسب سازي هم نبود؛ با اجراي این طرح ناقص، نه تنها بسیاري از گروه هاي بازنشسته و مستمري بگیر از جمله
بازنشستگان سخت و زیان آور، مستمري بگیران زیر حداقل بگیر، مستمري بگیران سایر سطوح و از کارافتادگان، از افزایش عادلانه و

 
رضایت بخش محروم ماندند، بلکه موازنه دریافتی بازنشستگان نیز به هم ریخت. 

یک بازنشسته سخت و زیان آور که ساکن دزفول در استان خوزستان است؛ در رابطه با این به هم ریختگی به ایلنا می گوید: «ده سال
سابقه ما بازنشستگان سخت و زیان آور را استحقاقی و مانند بازنشستگان عادي به حساب نیاوردند؛ قبلاً فاصله دریافتی من با یک
بازنشسته عادي مثلاً 500 هزار تومان بود؛ با افزایش ناعادلانه همسان سازي، دریافتی او افزایش کافی یافته اما براي من به اندازه کافی

 
زیاد نشده؛ حالا تقریباً به یک اندازه مستمري می گیریم!» 

 
به هم ریختن موازنه! 



به هم زدن معادلات پیشینِ پرداختی به دلیل نبود اعتبار و بودجه کافی، هم امروز و هم در آینده، مشکلات بسیاري را براي سازمان و
مستمري بگیران آن به وجود خواهد آورد؛ در یکسو، مستمري بگیران سایر سطوح هستند که می گویند همسان سازي برایشان آورده
ي عادلانه اي نداشته و فاصله آن ها را با حداقل بگیران کاهش داده و در سوي دیگر، بازنشستگان سخت و زیان آور که با هزار ترفند
و فرمول هاي متفاوت، از محاسبه ي ده سال سابقه استحقاقی آن ها در معادلات همسان سازي طفره رفته اند و این در حالیست که
به گفته حسن صادقی (رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگري) رعایت حق بازنشستگان سخت و زیان آور براساس آنچه قانون
گفته، بین 1200 تا 1600 میلیارد تومان هزینه براي سازمان دارد و این پول در میان هزینه هاي جاري و سالانه ي سازمان تامین

 
اجتماعی، مثل سوزنی در یک انبار کاه است. 

 
فرمول هاي قانونی چگونه باید باشد؟ 

به راستی بازنشستگان سخت و زیان آور چه می خواهند؟ این بازنشستگان، در پایان زمان اشتغال که طبق قانون درصدد استفاده از
مزایاي بازنشستگی پیش از موعد بوده اند، کارفرما براساس همان قانون براي ماه هاي سابقه استحقاقی آن ها (قبل از سی سال کامل)،
چهار درصد به حساب سازمان تامین اجتماعی واریز کرده است؛ یعنی «چهار/سی ام» به جاي «سی/ سی ام»؛ این مبلغ، در اصل براي
تامین مستمري این بازنشستگان در طول سالهاي بازنشستگی و مستمري بگیري به هیچ وجه کفایت نمی کند حتی هزینه ي
مستمري ها در یک سال هم نیست اما آیین نامه مشاغل سخت و زیان آور به خاطر سال ها اشتغال سخت این بازنشستگان، «حق
بهره مندي» از مستمري کامل را به آن ها داده است. حال در اجراي همسان سازي، سازمان همان «چهار/ سی ام» را مبناي
محاسبات پرداخت قرار داده است؛ در مردادماه، چهار/ سی ام را در سالهاي استحقاقی این بازنشستگان ضرب کردند و به سالهاي
اشتغال آن ها افزودند که اعتراض گسترده بازنشستگان را در پی داشت؛ در نهایت، وعده دادند که در آذر، براساس قانون فرمول ها را
اصلاح می کنند اما بازهم آنچه قانون می گوید، اجرایی نشد؛ این بار آمدند چهار/سی ام را در سالهاي اشتغال کار سخت بازنشستگان
ضرب کردند (مثلاً 20 سال اشتغال) و به تعداد سالهاي اشتغال افزودند اما بازهم بازنشستگان راضی نشدند. چراکه فقط بین بیست تا

 
صد هزار تومان، به مستمري دریافتی آن ها افزوده شد. 

این بار بازنشستگان دست به دامان دیوان عدالت شدند و توانستند راي این نهاد قضایی را به نفع خود بگیرند؛ در راي دیوان آمده که
هر سال سابقه کار سخت، باید دقیقاً مطابق آنچه آیین نامه می گوید، یکسال و نیم محسوب شده و بعد همسان سازي یا همان

 
متناسب سازي اجرایی شود. اما تفاوت کار چقدر است؟ 

فرض کنیم یک بازنشسته 20 سال سابقه کار سخت داشته و ده سال استحقاقی به او تعلق گرفته؛ فرمول آذرماه اینگونه عمل می

 
کند: 

 
(چهار/سی ام 20) +20 

که می شود 22.6 سال؛ این 22.6 در امتیاز همسان سازي براي هرسال که براي سادگی فرض می گیریم ده هزار تومان است، ضرب

 
شده است؛ در نتیجه، افزایش همسان سازي فرد مورد نظر، 226 هزار تومان می شود. 

اما راي دیوان عدالت و آنچه قانون، «حق مسلم بازنشستگان» دانسته، محاسبات را تغییر می دهد؛ براي همین بازنشسته که 20 سال
سابقه کار سخت داشته، باید هر سال اشتغال، یکسال و نیم منظور شود؛ در نتیجه 20 سال سابقه او تبدیل به 30 سال می شود؛ وقتی

 
در امتیاز سالانه همسان سازي که مثلاً ده هزار تومان است، ضرب شود، می شود 300 هزار تومان. 



در همین مثال ساده مشخص شد که اصلاحات قانونی براي هربازنشسته حدود صد هزار تومان، آورده خواهد داشت؛ حسن صادقی نیز
معتقد است اگر براساس راي دیوان عدالت عمل شود، دریافتی بازنشستگان سخت و زیان آور به طور متوسط 200 هزار تومان زیاد

 
خواهد شد. 

 
فایده اصلاحات قانونی چیست؟ 

شاید این مبلغ، رقم قابل توجهی نباشد اما از یک طرف 200 هزار تومان که هر ماه به مستمري افزوده شود، براي بازنشستگان به
خصوص کم درآمدها، می تواند کمکی به معیشت آنها باشد و از سوي دیگر، از آنجا که قرار است متناسب سازي جزو پایه مستمري و
مشمول افزایش سالانه باشد، سال بعد این رقم افزایش می یابد و مثلاً اگر افزایش مستمري سالانه 40 درصد باشد، این 40 درصد
افزایش شامل 200 هزار تومان هم خواهد شد. به همین دلیل است که سیداحمد حسینی (فعال صنفی بازنشستگان سخت و زیان آور
خوزستان) می گوید: «اینهمه دوندگی و مطالبه گري براي زنده کردن یک حق پایه اي است؛ اگر امسال سازمان حاضر به انجام
اصلاحات قانونی براساس راي دیوان عدالت شود و همچنین مابه التفاوت این اصلاحات را از مردادماه (زمان شروع متناسب سازي) به
بازنشستگان سخت و زیان آور بپردازد، ما بازنشستگان یک قدم رو به جلو حرکت کرده ایم؛ دیگر در سالهاي بعد، قانون رعایت شده و

 
همواره یکسال سابقه کار سخت ما، یکسال و نیم محسوب خواهد شد.» 

اما آیا سازمان تن به اجراي قانون خواهد داد؛ بعد از صدور راي دیوان عدالت در آذرماه، هم وزیر کار و هم اعضاي کانون عالی
بازنشستگان از امیدواري براي اصلاحات براساس راي دیوان خبر دادند اما این وعده ها هنوز خام و نپخته و همچنین فاقد جزئیات

 
اجرایی است. 

مشخص نیست این اصلاحات چه زمانی قرار است عملی شود؟ اکنون وارد ماه دهم از سال شده ایم و چیزي به پایان سال نمانده، آیا
انتظار بازهم باید به درازا بکشد؟ آیا مابه التفاوت ماه هاي قبل، لااقل بعد از مردادماه به بازنشستگان پرداخت خواهد شد و آیا در

 
محاسبه فرمول ها براي سومین بار، واقعاً حق بازنشستگان ادا خواهد شد؟ 

 
اظهارات اخیر مسئولان و نگرانی بابت آینده 

علاوه بر وعده هاي ریز و درشت، اظهارات اخیر مسئولان، توپ را در زمین دولت انداخته و کار را بازهم به آینده موکول کرده است،

 
آنهم آینده اي که معلوم نیست چه زمان قرار است از راه برسد. 

دهم دي ماه، ناهید حیدري (مدیرکل امور فنی مستمري هاي سازمان تامین اجتماعی) در جلسه شوراي هماهنگی مدیران اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: قرار بر این بود 30 درصد مطالبات معوقه سازمان، طبق بند «و» بودجه سال جاري در امر متناسب
سازي هزینه شود. اگرچه 50 هزار میلیارد تومان قرار بود به سازمان تامین اجتماعی داده شود، اما فعلا 32 هزار میلیارد تومان در

 
قالب سهام داده شده است. از این رو تا پایان سال نیز 30 درصد عملیاتی شده، تقدیم عزیزان خواهد شد. 

این جمله به اندازه کافی مبهم است اما رسانه ها خیلی ساده تیتر کردند: «امیدواري به اجراي مجدد متناسب سازي با پرداخت 30
درصد دیگر از مطالبات تامین اجتماعی». در حالیکه از فحواي کلام حیدري اینگونه برمی آید که 30 درصد مطالبات سازمان از دولت
تا پایان سال 98، 50 هزار میلیارد تومان بوده که در قانون بودجه 99 قرار بر پرداخت این رقم شده اما تاکنون فقط 32 هزار میلیارد
تومان آن به حساب سازمان پرداخت شده (همان رد دیون در قالب سهام نهُ شرکت در تیرماه) و اگر مابقی تا 30 درصد یعنی تفاضل
50 هزار و 32 هزار میلیارد تومان تا پایان سال به حساب سازمان واریز شود؛ یعنی دولت 18 هزار میلیارد تومان دیگر بپردازد،



 
اصلاحات جدیدي «عملیاتی» شده و تقدیم عزیزان خواهد شد. 

با این حساب، سازمان براي اجرایی کردن اصلاحات، منتظر دریافت 18 هزار میلیارد تومان باقیمانده از بند و تبصره 2 بودجه 99
است؛ این در حالیست که رفع نواقص همسان سازي براي بازنشستگان سخت و زیان آور، فقط 1200 تا 1600 میلیارد تومان نقدینگی

 
نیاز دارد. 

سیداحمد حسینی تاکید می کند: «به ما وعده سرخرمن ندهند؛ این 1200 میلیارد تومان براي سازمان پولی نیست که می خواهند ما
را معطل الطاف دولت نگه دارند؛ به نظر نمی رسد دولت اهتمامی براي پرداخت بخشی دیگر از بدهی هاي خود به سازمان داشته

 
باشد؛ این اهمال نباید موجب شود که ما بازنشستگان از حق و حقوق مان محروم بمانیم.» 

مدتهاست که همه فکر و ذکر سیصد و شصت هزار بازنشسته سخت و زیان آور، فقط «همسان سازي» است؛ براي ماههاي پیاپی، این
بازنشستگان هر روز، اخبار را مرور می کنند و هر شب، در گروهها و کانالهاي فضاي مجازي به دنبال گشایشی در کار هستند؛ انتظار
این بازنشستگان بیش از اندازه به درازا کشیده است. در این شرایط، بهتر است سازمان تامین اجتماعی به دنبال تجدیدنظرخواهی در
راي دیوان عدالت نرود و خوشنودي این گروه انبوه از بازنشستگان را که بعد از سالها کار پر خطر، امروز در دوران کهولت و از
کارافتادگی، با بیماري ها و رنج هاي بسیار دست و پنجه نرم می کنند، با هزار و دویست میلیارد تومان به دست آورد؛ این پول به

 
راستی که، یک سوزن در انبار کاه است! 

گزارش: نسرین هزاره مقدم



اقبال دامداران خراسان شمالی به بیمه 113 درصد بیشتر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/10/13

بجنورد-ایرنا- معاون خدمات بیمه اي مدیریت شعب بانک کشاورزي خراسان شمالی گفت: سه ماهه سال زراعی جاري 115
هزار راس دام سبک و سنگین استان زیر پوشش بیمه قرار گرفته است که نسبت به مدت مشابه پارسال 113 درصد رشد

دارد.

بجنورد-ایرنا- معاون خدمات بیمه اي مدیریت شعب بانک
کشاورزي خراسان شمالی گفت: سه ماهه سال زراعی
جاري 115 هزار راس دام سبک و سنگین استان زیر
پوشش بیمه قرار گرفته است که نسبت به مدت مشابه

 
پارسال 113 درصد رشد دارد.   

محمدعلی حسین پور روز شنبه به خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: سال زراعی جاري 2 میلیون و 319 هزار قطعه

 
طیور بیمه شده است. 

وي درباره استقبال کشاورزان از بیمه محصولات گفت: سطح بیمه باغ هاي استان تاکنون به چهار هزار و 600 هکتار و سطح

 
کشتزارهاي بیمه شده استان به 26 هزار و 100 هکتار رسیده است. 

معاون خدمات بیمه اي مدیریت شعب بانک کشاورزي خراسان شمالی با بیان اینکه کشاورزان براي بیمه عرصه هاي باغی و زراعی

 
خود تا پایان دي ماه جاري مهلت دارند، از این تولیدکنندگان خواست تا براي بیمه کردن محصول خود شتاب کنند. 

وي تصریح کرد: تنها راهکار براي جبران بخشی از خسارت هاي بخش کشاورزي، بیمه است از این رو انتظار می رود کشاورزان از

 
مزایاي صندوق بیمه کشاورزان استفاده کنند. 

حسین پور در بخش دیگر سخنان خود درباره پرداخت غرامت به کشاورزان اظهار داشت: سال زراعی گذشته، 245 هزار و 13 هزار

 
راس دام سبک و سنگین در استان زیر پوشش بیمه قرار گرفتند. 

وي خاطرنشان کرد: در این بازه زمانی، 9 میلیون و 397 هزار قطعه طیور، 13 هزار و 798 هکتار باغ و 49 هزار و 357 هکتار عرصه

 
زراعی زیر پوشش بیمه قرار گرفته است. 

معاون خدمات بیمه اي مدیریت شعب بانک کشاورزي خراسان شمالی افزود: میزان غرامت قابل پرداخت به کشاورزان خسارت دیده از

 
حادثه هاي مختلف در سال زراعی گذشته بیش از 200 میلیارد ریال بوده است. 



حسین پور گفت: غرامت هاي مربوط به بخش دام در سال زراعی گذشته به مبلغ هفت میلیارد و 808 میلیون ریال به طور کامل

 
پرداخت شده است. 

وي افزود: میزان غرامت پرداخت شده به مرغداران یک میلیارد و 44 میلیون ریال به باغداران 97 میلیون و 200 میلیون ریال و به

 
زراعت کاران 11 میلیارد و 600 میلیون ریال بوده است. 

معاون خدمات بیمه اي مدیریت شعب بانک کشاورزي خراسان شمالی با بیان اینکه تاکنون حدود 80 میلیارد ریال از غرامت مربوط به
سال زراعی گذشته هنوز پرداخت نشده است گفت: سال زراعی گذشته به چهار هزار و 400 هکتار عرصه زراعی و 11 هزار هکتار

 
عرصه باغی خسارت وارد شده است. 

خراسان شمالی 344 هزار هکتار عرصه کشاورزي دارد که از این میزان 307 هزار هکتار زراعی و مابقی باغی است و بیش از 80 هزار

 
بهره بردار بخش کشاورزي در این حوزه فعالیت می کنند. 

 
بیشترین شاغلان استان در بخش کشاورزي اشتغال دارند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- صندوق بیمه کشاورزي 

 
- بجنورد 

 
- بانک کشاورزي 

 
- کشاورزي 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- خسارت بیمه 

- خراسان شمالی



991 مجوز راه اندازي مشاغل خانگی در چهارمحال و بختیاري صادر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/10/13

شهرکرد- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري گفت: 991 مجوز راه اندازي مشاغل خانگی در
استان در 9 ماهه امسال صادر شد.

شهرکرد- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
چهارمحال و بختیاري گفت: 991 مجوز راه اندازي مشاغل

 
خانگی در استان در 9 ماهه امسال صادر شد. 

حفیظ االله فاضلی روز شنبه در گفت وگو با ایرنا افزود: این
مجوزها با توجه به شرایط شیوع کرونا به صورت
الکترونیکی صادر شده و نیاز به مراجعه متقاضیان به

 
دستگاه هاي اجرایی نبوده است. 

وي سهمیه امسال استان در حوزه مشاغل خانگی را 6
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: از این مبلغ چهار میلیارد و 400 میلیون تومان آن جذب شده و مابقی پرونده ها در سیستم بانکی در

 
جریان است و امید می رود تا پایان سال تمامی این اعتبار جذب شود. 

فاضلی همچنین از ایجاد اشتغال براي هشت هزار و 846 نفر در قالب اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري در استان خبر

 
داد و گفت: این تعداد اشتغال از ابتداي اجراي این طرح از سال 97 تاکنون ایجاد شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهارمحال و بختیاري، سهمیه استان در بخش تسهیلات مشاغل روستایی و عشایري را 480
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: تاکنون 369 میلیارد تومان از این مبلغ عقد قرارداد شده که بخش قابل توجهی از آن در 9 ماهه

 
امسال بوده است. 

فاضلی، تعهد استان در سامانه رصد براي اشتغالزایی در سالجاري را 14 هزار نفر اعلام کرد و افزود: با توجه به حاکم شدن شرایط

 
شیوع کرونا و تعطیلی بسیاري از کسب وکارها تحقق کامل این تعهد تا حد زیادي دور از دسترس خواهد بود. 

به گزارش ایرنا، بنا بر گزارش مرکز آمار ایران، نرخ بیکاري استان چهارمحال و بختیاري در تابستان امسال، 16.3 درصد اعلام شده

 
است. 

 
چهارمحال و بختیاري داراي 10 شهرستان با بیش از 979 هزار نفر جمعیت است. 

برچسب ها 



 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- اشتغال زایی 

 
- ثبت مشاغل خانگی 

- کارآمدي دولت



انجام اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه/ فرصت

مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري با آزادسازي معادن راکد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/10/13

پایگاه خبري معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قوانین مخل و مزاحم کسب و کار شناسایی شده
است، از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی خواست تا با حذف و یا تسهیل این قوانین در جهت کاهش بروکراسی اداري و

حرکت در مسیر توسعه کشور گام بردارند.

نوشته شده توسط: شنبه 13 دي 1399 - 07:24:19 15 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت با
اشاره به اینکه قوانین مخل و مزاحم کسب و کار شناسایی شده
است، از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی خواست تا با حذف و
یا تسهیل این قوانین در جهت کاهش بروکراسی اداري و حرکت

 
در مسیر توسعه کشور گام بردارند. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به
اینکه قوانین مخل و مزاحم کسب و کار شناسایی شده است، از
نمایندگان مجلس شوراي اسلامی خواست تا با حذف و یا تسهیل
این قوانین در جهت کاهش بروکراسی اداري و حرکت در مسیر

 
توسعه کشور گام بردارند. 

علیرضا رزم حسینی در نشست با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي استان آذربایجان شرقی در محل اتاق بازرگانی تبریز، با بیان این
مطلب، افزود: ریشه بسیاري از مشکلات کشور دو نرخی بودن ارز است که نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با درك این وضعیت قرار

 
است تصمیمات خوبی براي تثبیت نرخ ارز بگیرند. 

 
فرصت مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري با آزادسازي معادن راکد 

وي با بیان اینکه مصوبه آزادسازي معادن غیرفعال ابلاغ شده است، گفت: مهلت فعال سازي معادن راکد بر اساس این مصوبه به زودي

 
تمام می شود و معادن غیرفعال توسط استاندار و شوراي معادن به مزایده براي فعال سازي گذاشته می شوند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه بیش از 11 هزار معدن و پهنه معدنی غیر فعال در کشور وجود دارد که با اجراي مصوبه،

 
آزاد خواهد شد، اضافه کرد: آزادسازي این معادن فرصت بسیار مناسبی براي اشتغال و سرمایه گذاري خواهد بود. 

تقویت سازمانهاي توسعه اي براي ایفاي نقش واقعی خود رزم حسینی در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه سازمان هاي
توسعه اي باید تقویت شوند تا نقش توسعه اي خود را به خوبی ایفا کنند، بیان کرد: پروژه هاي ایدرو و ایمیدرو در آذربایجان شرقی

 
پیگیري و گزارشات لازم ارائه خواهد شد. 



وي همچنین تصریح کرد: پروژه هاي معادن نفلین این استان اجرایی شده است و تکمیل آن ها را براي رسیدن به نتیجه نهایی مورد

 
پیگیري قرار خواهیم داد. 

 
انجام اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: در حوزه معادن باید اکتشافات عمقی و گسترده در سراسر کشور با نگاه توسعه گرایانه و به صورت

 
جدي دنبال شود. 

 
استفاده از ظرفیت صادرات به کشورهاي ارمنستان و آذربایجان 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به محول شدن ستاد صادرات به کشور آذربایجان به استان
آذربایجان شرقی، گفت: تصمیم مصوبه وزارت صمت و شوراي عالی صادرات به ریاست معاون اول رئیس جمهور بوده است و ستاد
صادرات آذربایجان با محوریت استانداري آذربایجان شرقی تشکیل می شود و این فرصت مناسبی براي صادرات به کشورهاي

 
آذربایجان و ارمنستان است. 

رزم حسینی با اشاره به نقش و جایگاه استان آذربایجان شرقی در دوران دفاع مقدس و انقلاب اسلامی بیان کرد: در این مدت کوتاه

 
باقی مانده از دولت هر کاري که از دستم بربیاید براي توسعه صنعت، معدن و تجارت در این استان انجام خواهم داد. 

وزیر صمت در پایان سخنان خود با گرامیداشت یاد و خاطره سردار شهید سلیمانی و سالگرد شهادت ایشان از وي به سرباز وطن یاد

 
کرد. 

رزم حسینی همچنین تصریح کرد: نسل جدید نیازمند آگاهی از آرمان ها و اندیشه هاي این شهید والامقام است و به فرموده مقام
معظم رهبري مکتب سلیمانی باید توسط اهل قلم تبیین شود.



نگاهی به وضعیت اقتصادي آمریکا

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/10/13

تولید ناخالص داخلی آمریکا تا پایان سال 2020 بیش از 21 تریلیون دلار بوده است.

 
تولید ناخالص داخلی آمریکا تا پایان سال 2020 بیش از 21 تریلیون دلار بوده است. 

میزان درآمدهاي مالیاتی دولت این کشور تا پایان ماه دسامبر به
سه تریلیون و 483 میلیارد و 40 میلیون دلار رسیده است.
میزان درآمد مالیاتی هر شهروند آمریکایی تا پایان این ماه 10
هزار و 533 دلار اندازه گیري شده است. از طرف دیگر میزان
مالیات بر درآمد دولت آمریکا تا پایان ماه دسامبر به یک تریلیون
و 651 میلیارد و 264 میلیون دلار رسیده است. این میزان درآمد

 
براي مالیات ها بر درآمد شرکت هاي آمریکایی 223 میلیارد و 175 میلیون دلار بوده است. 

در ماه دسامبر، بدهی ایالت هاي آمریکا یک تریلیون و 195 میلیارد و 69 میلیون دلار و سهم هر شهروند آمریکایی از بدهی هاي
دولت این کشور معادل 3614 دلار بوده است. حجم تولید ناخالص داخلی آمریکا در بازه 12 ماهه منتهی به دسامبر به 21 تریلیون و

 
372 میلیارد و 473 میلیون دلار رسیده که بدین ترتیب، آمریکا جایگاه خود را به عنوان بزرگ ترین اقتصاد جهان حفظ کرده است. 

جمعیت آمریکا در حال حاضر 330 میلیون 775 هزار نفر است که از این تعداد، 149 میلیون و 919 هزار نفر در بازار کار مشارکت

 
داشته اند. شمار جمعیت بیکاران آمریکایی تا پایان این ماه معادل 10 میلیون و 664 هزار نفر بوده است. 

سهم بخش خصوصی از اشتغال کل، 118 میلیون و 595 هزار شغل و بخش دولتی 23 میلیون و 826 هزار شغل بوده است. هم چنین

 
هشت میلیون و 520 هزار آمریکایی نیز خوداشتغال بوده اند. 

از بین کل شاغلان آمریکایی، 124 میلیون و 444 هزار نفر به صورت تمام وقت و 25 میلیون و 387 هزار نفربه صورت پاره وقت

 
مشغول به کار بوده اند. 

 
تا پایان ماه دسامبر متوسط قیمت خانه در آمریکا 325 هزار و 199 دلار و متوسط درآمد سالانه 34 هزار و 687 دلار بوده است. 

در شرایطی که تا پایان این ماه 35 میلیون و 297 هزار آمریکایی در فقر زندگی می کرده اند، 18 میلیون و 391 هزار نفر یک میلیون
دلار یا بیشتر ثروت داشته اند.



بلاتکلیفی در بازآفرینی محوطه نمایشگاه بین المللی سابق اصفهان

منبع: ایرناشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/10/13

اصفهان- ایرنا- بازآفرینی محوطه نمایشگاه اطراف پل شهرستان اصفهان هنوز تصمیم گیري نشده است که نظرات مختلفی
در این ارتباط مطرح و به تاکید کارشناسان براي تحقق این مهم باید کار کارشناسی انجام داد تا به بهترین فضاي شهري

تبدیل شود.

 اصفهان- ایرنا- بازآفرینی محوطه نمایشگاه اطراف پل
شهرستان اصفهان هنوز تصمیم گیري نشده است که نظرات مختلفی در این ارتباط مطرح و به تاکید کارشناسان براي تحقق این مهم

 
باید کار کارشناسی انجام داد تا به بهترین فضاي شهري تبدیل شود. 

به گزارش ایرنا، درست پنجم شهریور ماه سال 94 بود که نمایشگاه بین المللی استان اصفهان با حضور محمدجواد ظریف وزیر امور
خارجه، استاندار و شهردار وقت اصفهان در محل روشن دشت از توابع شرق اصفهان کلنگ زنی و در آذر ماه سالجاري به بهره برداري

 
رسید. 

تا پیش از این نمایشگاه بین المللی اصفهان در محل پل تاریخی شهرستان برگزار می شد، جایی که به زعم خیلی از مسئولان و مردم

 
شاید جاي مناسب براي برگزاري نمایشگاه نبود. 

سابقه پیدایش نمایشگاه پل شهرستان دقیق بر می گردد به سال 1371، یعنی زمانی که یک سیرك ایتالیایی براي نمایش آنجا چادر

 
زد و با این اقدام نطفه پیدایش و توسعه فضایی نمایشگاه را در ذهن مدیران وقت ایجاد کرد. 

در واقع چادرِ بجاي مانده از سیرك، نقطه عطف انجام سایر اقدامات کالبدي قرار گرفت و در سالهاي بعد سوله هاي نمایشگاهی بدون
برنامه از پیش اندیشیده شده در پی هم احداث شدند تا از این طریق نیاز شهر و صنــــایع به داشتن نمایشگاهی بزرگ بر طرف شود.



کاربري فراشهري و بزرگ؛ مقیاس جدید نقش کارکردي، هویتی و تاریخی پل شهرستان را به کلی به هم ریخت و آن را تبدیل به
مهجورترین پل اصفهان نمود به طوري که برغم وجود ارزشهاي قابل توجه معماري و تاریخی، جایگاه این پل به عنوان یک عنصر

 
هویت بخش شهري در حد یک گذر دسترسی به ورودي مهمان ناخوانده یعنی محوطه نمایشگاه تقلیل یافت. 

از سویی در طی این سالها، محله هاي اطراف این محوطه نمایشگاه که در گذشته به محله خارج شهر و محروم و به روستا بی شباهت
نبود، در تغییر و تحولات شهري با تاثیر از موقعیت اقتصادي و اجتماعی این محل نمایشگاهی چهره اي تازه یافت و به یکی از مناطق

 
خوب شهري تبدیل شد. 

رونق فعالیت نمایشگاهی، استقبال شهروندان اصفهانی و توسعه نمایشگاه هاي پرمخاطب و در پی آن محوطه سازي پارکینگ و

 
ساماندهی اطراف آن موجب شد یک سري از مشاغل در مجاورت و یپرامون این نمایشگاه شکل بگیرد. 

حال با ساخت نمایشگاه دائمی بین المللی اصفهان و برگزاري مهمترین نمایشگاه هاي داخلی و خارجی، محل قبلی نمایشگاه
نامشخص و بی استفاده استفاده مانده است، ظرفیتی که بدون شک از لحاظ جایگاه و موقعیت اهمیت بسیار زیادي در آن جغرافیاي

 
محلی دارد. 

 
 

 
تصمیمی براي کاربري نمایشگاه پل شهرستان گرفته نشد 

در حالی پروژه انتقال نمایشگاه بین المللی اصفهان از ماه گذشته به طور رسمی بهره برداري شده است که مسئولان امر هیچ تصمیم

 
قطعی و درستی در طی این چندین سال گذشته در خصوص استفاده از کاربري این محل نگرفته اند. 

مدت پیش علی یار محمدیان مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاي بین المللی اصفهان در خصوص کاربري نمایشگاه سابق در پاسخ به
خبرنگار ایرنا گفت: براي کاربري این نمایشگاه هنوز تصمیم گیري نهایی گرفته نشده زیرا شرکت نمایشگاه 2 سهامدار شهرداري با 67
درصد و اتاق بازرگانی33 درصد سهام دارد که باید در مورد کاربري آن تصمیم گیري کنند که هنوز در این زمینه نظري اعلام نشده

 
است. 

 
باید تبدیل به فضاي شهري شود 

در این پیوند، حجت االله غلامی معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار اصفهان در گفت و گو با ایرنا در خصوص تصمیم گیري راجع به



 
محل سابق نمایشگاه اصفهان گفت: ما اعتقاد داریم این محل باید حداقل کارگزاري ممکن را داشته و تبدیل به فضاي شهري شود. 

وي افزود: با توجه به انتقال نمایشگاه به محل جدید، انتظار داریم این محل همانند پروژه هایی که قبل شهربازي بود و بعد تبدیل به
فضاي شهري شد، چنین کاربري داشته باشد اما اگر پیشنهاداتی در خصوص کاربري آن وجود داشته باشد در جلسات مطرح و تصمیم

 
گیري می کنیم. 

 
بهترین تصمیم براي کاربري نمایشگاه پل شهرستان 

همچین علیرضا نصر رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان در حاشیه افتتاح نمایشگاه بین المللی اصفهان گفت؛ که هنوز تصمیمی براي
کاربري نمایشگاه بین المللی پل شهرستان اتخاذ نشد و گزینه هایی اعم از کاربري کارآفرینی، موزه فرش، توسعه فضاي سبز براي این
مکان مطرح شد که با توجه به همجواري با تپه اشرف این اطمینان خاطر را به شهروندان می دهیم که بهترین تصمیم براي کاربري

 
نمایشگاه فعلی توسط مدیریت شهري اتخاذ شود. 

حال با این اوصاف مسئولان، باید دقیق تر و کارشناسی تر به احیا و بازآفرینی محل نمایشگاه سابق اصفهان نگاه کنند، ناگفته نماند
که مجاورت با موقعیت تاریخی تپه اشرف در محوطه این مکان می تواند هم به عنوان تهدید و هم به عنوان یک فرصت محسوب می
شود که به طور قطع باید لحاظ شود و براي رسیدن به این نقطه باید دید در پیشینه تاریخی این پل و محوطه اطراف چه کاربري

 
داشته است؟ 

 
 

 
بازآفرینی محوطه نمایشگاه، ارتباط تنگاتنگی با ِ پل شهرستان دارد 

پل شهرستان یکی از قدیمی ترین پل هاي ایران و کهن ترین پل اصفهان است، این پل براساس منابع موجود بر روي پایه هاي پلی از
دوره ساسانیان ساخته شد در زمانی که شهري به نام اصفهان وجود نداشته این پل تنها راه دسترسی به هسته اولیه اصفهان یعنی

 
شهرك ساسانی جی در محدوده شرقی اصفهان امروز بوده است. 

این پل در پیوند با محوطه هاي باستانی اطراف و تپه اشرف تعریف می شده و عکس هاي تاریخی نشان دهنده جایگاه این پل در

 
ساختار فضایی شهرك جی و برج و باروي اطراف آن بوده است. 



نکته اینجاست که حال که مسئولان شهري به نتیجه اي قطعی براي استفاده و تغییرکاربري محل پل تاریخی شهرستان و نمایشگاه

 
سابق بین المللی اصفهان نگرفته اند چه استفاده و کاربري می توان از این نمایشگاه از دیدگاه تخصصی داشت. 

با مرور این پیشنیه و جایگاه هویتی پل و محوطه نمایشگاهی شکل گرفته در اطراف آن، حال می توانیم در خصوص بازآفرینی کالبدي

 
و فعالیتی محوطه نمایشگاهی کارشناسی تر بررسی کنیم اما پاسخ برخی از سووالات در این ارتباط لازم است. 

از این پل تاریخی چه انتظاري داریم؟ انتظار داریم پس از عبور از آن به چه چیزي برسیم؟ این پل متعلق به گذشته بوده یا حال؟

 
سهم آیندگان از این فضاي هویتی و تاریخی چیست؟ آیا می شود با انجام کارهاي مربوط هویت تاریخی این منطقه را حفظ کرد؟ 

 
انتظار ما از پل شهرستان رجوع به ارزشهاي هویتی و کارکردي آن است 

علی هنردان، رئیس اداره طرح هاي توسعه شهري و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان به عنوان یک کارشناس توسعه
شهري در گفت و گو با خبرنگار ایرنا به طور تخصصی به دلایل جابجایی محل نمایشگاه هاي اصفهان و استفاده هاي مفید از این مکان

 
پرداخته است. 

وي معتقد است این محل را از 2 منظر اکولوژي و اقتصاد شهري می توان مورد بررسی قرار داد که اصطلاح اکولوژي شهري زاییده
تفکر مکتب شیکاگو در جغرافیاست و بر اساس نظریات این مکتب با افزایش جمعیت شهري، حرکت به سمت حواشی شهر سرعت
گرفته و شهر از نظر قشربندي اجتماعی و فعالیتی دچار هجوم، توالی و جایگزینی می شود و بر اساس این نظریه با رشد شهر، مناطق
درونی دچار ازدحام، شلوغی، ترافیک، اغتشاش و ناهمگونی شده و فعالیت ها براي دسترسی به زمین بیشتر و فضاي مطلوبتر به رقابت

 
با یکدیگر پرداخته و قشرهاي اجتماعی و فعالیتهاي سطح بالاتر به مناطق دورتر از مرکز گرایش می یابند. 

این مدرس دانشگاه هنر یکی از دلایل جابجایی محل نمایشگاه هاي اصفهان از پل تاریخی شهرستان به محل فعلی را نیز ناشی از
ضرورت دسترسی بیشتر به فضا و شلوغی ناشی از گسترش شهري اصفهان به سمت شرق زاینده رود برشمرد و گفت:
آنتروپی(آشفتگی) ایجاد شده ناشی از شلوغی، تراکم ترافیک و فرصت کمتر براي توسعه فعالیت هاي سابق و دسترسی به زمین ارزان
تر بوده است که این موضوع را می توان به وضوح در شرایط محیطی اطراف پل شهرستان بخصوص خیابان سلمان فارسی مشاهده

 
کرد. 

هنردان تصریح کرد: با تحولات فضایی ناشی از تغییر در سازمان فضایی و شهري دشت اصفهان و تغییر در قشربندي اجتماعیِ شهر،
پل شهرستان در حاشیه قرار گرفته و نقش آن در ساختار فضایی شهر اصفهان کم رنگ شد اما بزرگترین ضربه به هویت تاریخی و
فضایی این پل زمانی روي داد که نقش آن از یک پل تاریخی و کارکردي به نقش یک دسترسی تقلیل یافت آن هم دسترسی به یک

 
کاربري غیر شهري و از این بابت پل شهرستان به مهجورترین پل اصفهان بدل شد. 

وي ادامه داد: مرور این داستان از این بابت داراي اهمیت است که بازآفرینی محوطه اطراف پل بخصوص محوطه نمایشگاه، ارتباط
سیستمی و تنگاتنگی با خودِ پل شهرستان داشته و نمی توان پل را به عنوان یک فضاي شهري، مهم و سرزنده در تاریخ شهر اصفهان

 
جداي از محیط اطرافش تصور کرد. 

 
بازآفرینی باید با خلق فضاي شهري جدید همراه باشد 



هنردان تصریح کرد: ما در زمان فعالیت نمایشگاه در محل پل شهرستان شاهد تراکم ترافیک، ناکافی بودن محل پارك و غیر استاندارد
بودن فضاهاي نمایشگاهی و عدم امکان توسعه و موانع میراثی براي توسعه فضاي نمایشگاه بودیم که از منظر اقتصاد شهري جابجایی
محل نمایشگاه را می توان بر اساس اصل دوري از مرکز و کاهش قیمت زمین و وجود صرفه هاي ناشی از حرکت به سمت حاشیه و

 
حومه هاي شهري تشریح کرد. 

وي در پاسخ به پیشنهاد بازآفرینی و استفاده از محل سابق نمایشگاه هاي اصفهان واقع در پل شهرستان چیست، گفت: معتقدم
بازآفرینی شهري فرآیندي است که به خلق فضاي شهري جدید با حفظ ویژگی هاي اصلی فضایی کالبدي و فعالیتی منجر می گردد
لذا در این اقدام، فضاي شهري جدیدي حادث می شود که ضمن شباهت هاي اساسی با فضاي شهري قدیم، تفاوت هاي ماهوي و

 
معنایی را با فضاي قدیم به نمایش می گذارند. 

هنردان ادامه داد: از این روي بازآفرینی محل سابق نمایشگاه هاي اصفهان در مجاور پل شهرستان نیازمند شناخت بستر، درك زمینه
تاریخی و بررسی وجوه کارکردي، هویتی و خاطره جمعی آن فضاست که براي پاسخ مناسب به این سئوال باید سوابق تاریخی، هویتی

 
و کارکردي پل شهرستان و پیدایش نمایشگاه اصفهان در محوطه جنوبی آن را مرور کرد. 

وي با اشاره به اینکه پل ها به همراه فضاهاي اطرافشان در سابق یک فضاي سرزنده شهري محسوب می شدند، گفت: این مکان محلی
براي رویدادهاي اجتماعی همچون مراسم قالیشویی، شست و شوي پارچه هاي قلمکار، گردش، پرسه زدن، موسیقی، نمایش بودند؛

 
بنابراین انتظار ما از پل شهرستان رجوع به ارزشهاي هویتی و کارکردي آن است. 

رئیس اداره طرح هاي توسعه شهري و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان تصریح کرد: انتظار داریم ارتباط 2 طرف پل
مانند گذشته آن برقرار شود و پل، ما را به محیط بلافصلش هدایت کند، محیطی که در ارتباط کارکردي با پل قرار داشته و نقطه

 
مکث و در عین حال سرزنده شهري باشد. 

 
 

 
به برنامه بلند مدت و اصولی نیاز دارد 

وي ادامه داد: نگاه ما به این پل باید در امتداد روایت تاریخی آن بوده و دیدگاهی فرانسلی به آن داشته باشیم لذا چنانچه در پاسخ به

 
سئوالات فوق اتفاق نظر داشته باشیم می توانیم در مورد بازآفرینی آن هم به تفاهم برسیم. 



این کارشناس توسعه شهري گفت: اگر به تعریف بازآفرینی شهري برگردیم متوجه می شویم محوطه فعلی نمایشگاه ها در شأن
ارزشهاي تاریخی، فرهنگی و فضاي شهري مورد انتظار از پل شهرستان نبوده و با توجه به مستحدثات(بناهاي ساخته شده) ناهمگون و

 
ایجاد شده در آن از پاسخ دهندگی کافی براي تبدیل به یک فضاي فعال و سرزنده شهري برخوردار نیست. 

وي افزود: به همین خاطر نسخه اصلی در بازآفرینی آن، برگشت به ارزشهاي فضایی و تاریخی است که با حذف این مستحدثات محقق

 
می گردد البته این نباید با یک اقدام عجولانه صورت گیرد، بازآفرینی این مجموعه نیاز به یک برنامه بلند مدت و اصولی دارد. 

هنردان در نهایت تدوین یک برنامه راهبردي بازآفرینی بر اساس دیدگاه هاي مرمت شهري و اصالت بخشی به محیط اطرف پل
شهرستان با رویکرد ایجاد فضاي شهري، شناخت نقاط مهم و لنگرگاهی براي تعیین اولویت هاي مداخله،رعایت حریم و بستر رودخانه
زاینده رود ،حذف تدریجی مستحدثات و اجراي طرح ساماندهی یکپارچه به گونه اي که پل شهرستان، محله شهرستان، تپه اشرف
(قلعه تاریخی مهرین) و سد آبشار به عنوان یک مجموعه یکپارچه و در ارتباط عملکردي و مفهومی باهم دیده شوند را از جمله

 
مهمترین اصول راهبري بازآفرینی نمایشگاه قبلی پل شهرستان عنوان کرد. 

به گزارش ایرنا، آنچه به نظر می رسد این است که چشم انداز قابل ترسیم براي این گوشه مهم و تاریخی از شهر باید متضمن شکل
گیري یک فضاي شهري و درخور تاریخ و فرهنگ شهر اصفهان بوده و بتواند به عنوان یکی از نقاط عطف شهري، همپاي سی سه پل

 
و چهارباغ عباسی در ساختار کالبدي، فرهنگی و اقتصادي شهر اصفهان ایفاي نقش نماید. 

 
برچسب ها 

 
- شرکت بازآفرینی شهري ایران 

 
- اصفهان 

- سرمایه گذاري



ایستگاه پمپاژ آب بن- بروجن را به مناقصه گذاشتند

منبع: ایمناشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/10/13

دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان گفت: ایستگاه پمپاژ آب طرح بن- بروجن را به مناقصه گذاشتند و 42 طرح
توسعه اي بالادست زاینده رود در چهار محال و بختیاري در حال اجرا است، اما مانع کشاورزان اصفهان براي احقاق حقوقشان

می شوند.

 
امینی: ایستگاه پمپاژ آب بن- بروجن را به مناقصه گذاشتند 

دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان گفت: ایستگاه پمپاژ
آب طرح بن- بروجن را به مناقصه گذاشتند و 42 طرح توسعه
اي بالادست زاینده رود در چهار محال و بختیاري در حال اجرا
است، اما مانع کشاورزان اصفهان براي احقاق حقوقشان می

 
شوند. 

اسفندیار امینی در گفت و گو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: در
جلسات دهم و سیزدهم شوراي عالی آب مصوب شد تا زمانیکه
کسري آب رودخانه زاینده رود تأمین نشده بارگذاري جدید بر
این حوضه ممنوع است که شامل طرح هاي انتقال آب بن -
بروجن، گلاب و 42 طرح و سایر پروژه هاي توسعه اي در

 
چهارمحال و بختیاري بود، اما کشاورزان به تازگی اطلاع یافتند که ایستگاه پمپاژ آب بن-بروجن به مناقصه گذاشته شده است. 

وي با بیان اینکه این موضوع سبب آشفتگی کشاورزان اصفهان شده، افزود: نگرانی کشاورزان را درباره این موضوع به مسئولان استان

 
اعلام کردیم، اما هیچ کسی پاسخگو نیست. 

دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان با بیان اینکه برخی دستگاه هاي اجرایی استان براي اجراي مصوبات شوراي عالی آب
سنگ اندازي می کنند، ادامه داد: مشکل کشاورزان اصفهان، چهارمحال و بختیاري، تهران و یزد نیست، بلکه دستگاه هاي مسئول
استان خودمان است در حالی که مسئولان و نهادهاي اجرایی استان بالادست براي اجراي طرح هاي غیرقانونی پاي کار ایستاده اند در

 
اصفهان مانع کشاورزان براي احقاق حقوق خود می شوند. 

بارگذاري هاي جدید بر زاینده رود بیش از 500 میلیون مترمکعب برداشت آب دارد امینی یادآور شد: با توجه به مکاتباتی که داشتیم
وزارت نیرو سال هاي پیش دستور توقف 42 طرح توسعه اي در بالادست زاینده رود در استان چهارمحال و بختیاري را داده بود، اما
مدتی بعد اجازه اجراي 11 طرح را داد و پس از آن کمیسیون آب هاي زیر زمینی چهارمحال و بختیاري اجراي 32 طرح دیگر را مجاز

 
اعلام کرد. 

وي تصریح کرد: اگر طرح گلاب راه اندازي شود حدود 310 میلیون متر مکعب در سال آب برداشت می شود، از سوي دیگر طرح بن-



بروجن نیز بنابر گفته مسئولان، مجوز برداشت 42 میلیون مترمکعب آب را دارد؛ همچنین این 42 طرح توسعه اي نیز 140 میلیون
مترمکعب در سال نیاز آبی دارد؛ کشاورزان اصفهان می گویند اکنون با وجود این میزان و در حالی که طرح هاي بالادست رودخانه

 
افتتاح نشده وضعیت بغرنج و بحرانی است اگر آن طرح ها بهره برداري شود چه اتفاقی رخ خواهد داد؟ 

دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان گفت: بارها به مسئولان استان اعلام کردیم که از اجراي طرح گلاب جلوگیري کنند زیرا
هم اکنون حوضه زاینده رود به دلیل تخصیص هاي بی رویه یک و نیم میلیارد مترمکعب کسري آب دارد، اما مسئولان پاسخی ندادند

 
و از این رو کشاورزان در حال برنامه ریزي هستند تا طرح گلاب را تعطیل کنند. 

کسی پاسخگوي حقابه و مالکیت مردم نیست امینی درباره نتیجه مطالبات کشاورزان براي زمان رهاسازي آب کشت پاییزه، اظهار
کرد: هنوز جلسه اي در این زمینه برگزار نشده است، مسئولان شرکت آب منطقه اي به ما می گویند براي رهاسازي آب اختیاري
ندارند، هیچ کسی پاسخگوي حقابه و مالکیت مردم نیست، در حالی که کشاورز باید 40 روز زودتر از زمان رهاسازي آب براي آماده

 
سازي زمین مطلع باشد و جهاد کشاورزي بذر و کود تأمین کند، اما حتی زمان رهاسازي آب را نیز اعلام نمی کنند. 

 
مصوبات شوراي عالی آب اجرایی نشده است 

وي افزود: می گویند که مشکل زاینده رود در بالادست است، اما حتی مصوبات شوراي عالی آب در استان اصفهان نیز اجرایی نشده

 
است. 

دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان در پایان خاطرنشان کرد: برنامه جدید کشاورزان در دوشنبه هاي آبی مراجعه به ادارات

 
مربوطه استان براي احقاق حقوقشان است و مسئولان باید پاسخگو باشند زیرا معاش و اشتغال کشاورزان در خطر است. 

امینی گفت: کشاورزان تنها خواستار اجراي مصوبات شوراي عالی آب و شوراي هماهنگی زاینده رود هستند و هر دستگاه اجرایی که
مخالف است باید پاسخگوي مردم باشد.



تجارت خارجی و صادرات کالا در سیریک رونق می گیرد

منبع: ایسناشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/10/13

استاندار هرمزگان در ادامه سفرهاي خود به شهرستان هاي استان هرمزگان، پنجشنبه و جمعه این هفته نیز در سفري دو
روزه از طرح ها و پروژه هاي مختلف شهرستان سیریک بازدید و بامردم روستاهاي متعددي دیدار و گفت و گو کرد.

فریدون همتی پس از سفر دو روزه به شهرستان سیریک با
اشاره به بازدیدها، بررسی ها و تصمیمات اتخاذ شده در این
سفر، عنوان کرد: بازدیدهایی از شهرها و روستاهاي مختلف
شهرستان سیریک داشتیم که از جمله مزیت هاي خوب
آنها وجود جاذبه هاي متنوع گردشگري و سواحل زیبا و

 
کم نظیر است. 

وي ادامه داد: اقدامات خوبی در راستاي احداث پارك هاي
ساحلی و مجموعه هاي تفریحی براي جذب گردشگران در
این منطقه صورت گرفته که باید هر چه بیشتر تقویت و

 
توسعه یابد. 

استاندار هرمزگان افزود: در این سفر تصمیمات خوبی اتخاذ شد تا کمک و حمایت هاي لازم براي تکمیل پروژه هاي مربوط به

 
گردشگري در شهرستان سیریک انجام شود. 

همتی از بررسی و پیگیري رفع مشکل آب شرب در این شهرستان خبر داد و تصریح کرد: بازدیدي از روند اجراي آب شیرین کن

 
روستاي زیارت داشتیم که با تکمیل آن شاهد تامین مناسب آب شرب براي روستاهاي شهرستان سیریک خواهیم بود. 

وي همچنین با اشاره به بازدید از نیروگاه 1400 مگاواتی سیریک، گفت: در این بازدید نیز بر رفع موانع این پروژه و شتاب بخشیدن به

 
آن تاکید شد و امیدواري خوبی در این زمینه وجود دارد. 

استاندار هرمزگان با اشاره به وجود دو هزار هکتار زمین مستعد ایجاد گلخانه کشاورزي در شهرستان سیریک، خاطرنشان کرد: با
برنامه ریزي هاي صورت گرفته و با احداث یک سد می توانیم آب مورد نیاز براي رونق بخشیدن به فعالیت هاي کشاورزي و ایجاد

 
اشتغال و تولید هرچه بیشتر محصولات با راه اندازي گلخانه ها در این شهرستان را تامین کنیم. 

همتی از پیگیري تکمیل بندر چند منظوره سیریک خبر داد و بیان کرد: تلاش می کنیم این بندر که نقش مهمی در تجارت کالا

 
خواهد داشت به سرعت به بهره برداري برسد. 

وي اضافه کرد: اجراي این طرح هاي مهم و بزرگ شهرستان سیریک را متحول می کند و به منطقه اي پیشرفته و توسعه یافته با



 
اشتغال و درآمدزایی خوب تبدیل خواهد کرد. 

استاندار هرمزگان اظهار کرد: در زمینه تجارت خارجی و صادرات کالا نیز شهرستان سیریک ظرفیت بسیار خوبی دارد که بخشی از

 
آنها فعال شده و شاهد شکوفایی فعالیت هاي تجاري و اقتصادي در این شهرستان هستیم. 

همتی یادآور شد: در بودجه سال آینده منابع اعتباري بسیار خوبی براي توسعه سواحل مکران در نظر گرفته شده و با توجه به پیش
بینی هاي خوبی که در استان داشته ایم، شاهد شتاب بخشی به روند اجراي پروژه ها و تحول در شرق هرمزگان از جمله شهرستان

 
سیریک خواهیم بود. 

استاندار هرمزگان در نخستین روز از سفر به شهرستان سیریک، در بازدید از دهکده ساحلی شهرستان سیریک، عنوان کرد: شهرستان
سیریک ظرفیت هاي بی بدیل گردشگري دارد که باید زیر ساخت هاي لازم براي این منبع مهم درآمدي و اقتصادي براي دوران پس

 
از کرونا آماده شود. 

وي افزود: دهکده گردشگري ساحلی سیریک در وسعتی حدود سه هکتار احداث شده و یکی از زیباترین اماکن گردشگري این

 
شهرستان به شما می رود که قابلیت توسعه گردشگري دارد. 

استاندار هرمزگان در این بازدید دستورات لازم را جهت توسعه این مرکز ساحلی گردشگري و تفریحی صادر و از پروژه پارك ساحلی

 
بندر گروك در شهرستان سیریک نیز بازدید کرد. 

همچنین استاندار هرمزگان در بازدید از پارك ساحلی دو روستاي بنداران و کناردان در شهرستان سیریک، دستورات لازم را براي

 
تامین برق مورد نیاز این دو پارك ساحلی صادر کرد. این دو پارك ساحلی هر کدام سه هکتار مساحت دارند. 

همتی همچنین در بازدید از روند اجراي پروژه ایستگاه توپکرانی نفت در شهرستان سیریک، عنوان کرد: این طرح با حمایت دولت و
راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق
پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و

 
اشتغال زایی در سواحل مکران اجرا می شود. 

وي ادامه داد: از اهم پروژه هاي این طرح ملی می توان به تأمین و احداث هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش، احداث
پنج تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی، خط لوله و برق رسانی به آنها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال پایانی،

 
اشاره کرد. 

به گفته استاندار هرمزگان، احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون بشکه در منطقه جاسک و احداث تأسیسات دریایی

 
شامل سه گوي شناور، حوضچه آرامش و تأسیسات جانبی آن در سواحل مکران از دیگر پروژه هاي در دست اجرا در این زمینه است. 

همتی در ادامه سفر خود به شهرستان سیریک در بازدید از روند اجراي پروژه بندر چند منظوره شهرستان سیریک نیز، عنوان کرد:

 
این بندر با کاربري تجاري، صیادي و گردشگري خدمات ارائه می کند. 

 
وي افزود: مساحت حوضچه این بندر 35 هکتار و اراضی پسکرانه آن 51 هکتار است. 



استاندار هرمزگان تصریح کرد: بندر سیریک نزدیکترین بندر ایران به بندر خصب کشور عمان با فاصله 52 مایل دریایی است که پروژه

 
ساخت اسکله 104 متري این بندر شامل شمع و عرشه، با اعتبار اولیه 27.5 میلیارد تومان در حال اجراست. 

 
وي خاطرنشان کرد: مدت زمان اجراي این پروژه 12 ماه است که در موعد مقرر و تا اوایل سال 1400 به بهره برداري می رسد. 

همچنین دبیرستان پسرانه جلال آل احمد در شهرستان سیریک با حضور دکتر فریدون همتی استاندار هرمزگان به بهره برداري
رسید.این دبیرستان داراي هزار و 100 متر مربع زیربناست که با 70 میلیارد ریال اعتبار از محل اعتبارات ملی احداث شده

 
است.دبیرستان جلال آل احمد داراي 9 کلاس درس و کتابخانه، کارگاه، اتاق سمعی بصري و چهار اتاق اداري است. 

عملیات اجرایی فاز نخست گلخانه 50 هکتاري هیدروپونیک در منطقه پشتکوه شهرستان سیریک نیز با حضور استاندار هرمزگان آغاز

 
شد. 

همتی در آیین آغاز عملیات اجرایی فاز نخست گلخانه 50 هکتاري هیدروپونیک در روستاي مهمانی منطقه پشتکوه شهرستان
سیریک، اظهار کرد: این گلخانه در فاز اول با وسعت 10 هکتار و سرمایه گذاري 50 میلیارد تومانی توسط بخش خصوصی احداث

 
خواهد شد. 

وي ادامه داد: با بهره برداري از فاز نخست این گلخانه 50 هکتاري، براي 200 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاد

 
خواهد شد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه 721 هکتار گلخانه کشاورزي در سطح استان هرمزگان فعال است، از شناسایی و آماده سازي ظرفیت
هاي جدید گلخانه اي در دشت بارق بشاگرد و شهرستان حاجی آباد خبر داد و افزود: با بهره برداري از این ظرفیت هاي جدید گلخانه

 
اي، ظرفیت تولید محصولات کشاورزي در استان، 1.5 میلیون تن افزایش پیدا می کند. 

همتی ضمن توصیه به کشاورزان براي توسعه کشت گلخانه اي، خاطرنشان کرد: محصولات تولیدي گلخانه اي داراي کیفیت بیشتر و

 
تفاوت قیمت سه تا چهار برابري با محصولات تولیدي در فضاي باز هستند. 

در ادامه همتی در بازدید از منطقه پشتکوه در شهرستان سیریک با تاکید بر لزوم احداث راه ارتباطی منطقه پشتکوه به عنوان قطب
تولید محصولات کشاورزي شهرستان به مرکز شهر سیریک، اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان را موظف کرد تا پایان

 
سال جاده دسترسی 12 کیلومتري پشتکوه به مرکز شهر سیریک را احداث کند. 

وي ادامه داد: با احداث این محور ارتباطی، مسیر دسترسی کشاورزان و مردم منطقه پشتکوه به مرکز شهرستان، 40 کیلومتر کوتاه تر

 
می شود. 

استاندار هرمزگان همچنین دستورات لازم را به منظور تامین منابع آبی براي توسعه بخش کشاورزي در منطقه پشتکوه صادر و اداره
آب منطقه اي هرمزگان را موظف کرد با انجام کامل طرح مطالعاتی احداث سد بر روي رودخانه مرك، عملیات اجرایی آن را در سال

 
1400 و از محل اعتبارات طرح توسعه سواحل مکران آغاز کند. 



همتی تصریح کرد: طرح مطالعاتی احداث سد بر روي رودخانه مرك در شهرستان سیریک با 80 درصد پیشرفت فیزیکی در حال
انجام است و با احداث این سد با 160 میلیون متر مکعب ظرفیت ذخیره سازي آب، امکان توسعه کشاورزي در سطح دو هزار هکتار از

 
اراضی شهرستان سیریک فراهم می شود. 

دکتر فریدون همتی همچنین در بازدید از سایت آب شیرین کن روستاي زیارت شهرستان سیریک، اظهار داشت: این آب شیرین کن

 
با ظرفیت سه هزار متر مکعب در روز ، 75 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

وي افزود: ابنیه این سایت به طور کامل اجرا شده، عملیات مکانیکال پیشرفت فیزیکی 80 درصد دارد و تجهیزات الکتریکی خریداري

 
شده در مرحله نصب قرار دارد. 

استاندار هرمزگان تصریح کرد: پس از وصل برق، تست تجهیزات و راه اندازي اولیه، این سایت طی 45 روز آینده وارد مدار بهره

 
برداري می شود. 

همتی، تقویت ارسال آب به نقاط مختلف شهرستان سیریک از جمله روستاهاي منطقه بیابان را از جمله اهداف اجراي این سایت آب
شیرین کن عنوان کرد و گفت: تامین آب این مناطق اگرچه رشد قابل قبولی طی سه سال اخیر نسبت به قبل داشته است، اما داراي
وضعیت مطلوبی نیست که با بهره برداري از این سایت آب شیرین کن، گام بزرگی در راستاي تامین منابع آبی پایدار این منطقه

 
برداشته خواهد شد. 

استاندار هرمزگان ضمن بازدید از مجتمع ادارات شهرستان سیریک دستورات لازم را براي تکمیل این پروژه و بهره گیري از ردیف

 
هاي اعتباري صادر کرد. 

عملیات اجرایی این پروژه از سال 1389 آغاز شده و داراي پیشرفت فیزیکی 60 درصدي است. در این بازدید مقرر شد در خصوص

 
نحوه تامین اعتبار این پروژه، تصمیمات لازم اتخاذ شود. 

استاندار هرمزگان همچنین در ادامه بازدید از میزان پیشرفت پروژه هاي عمرانی در دست احداث در شهرستان سیریک از پیشرفت
80 درصدي بلوار ساحلی سیریک ابراز رضایت کرد و گفت: این پروژه براي تکمیل به 30 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد که پیگیري

 
لازم از طریق وزارت راه و شهرسازي براي تامین آن انجام می شود. 

همتی در بازدید از شهرستان سیریک بر افزایش قابلیت هاي بهره برداري از پارك ساحلی گهردو تاکید کرد و گفت: افزایش قابلیت

 
هایی چند منظوره مانند پیست دوچرخه سواري و سایر امکانات می تواند در جهت تقویت ورزش هاي همگانی تاثیرگذار باشد. 

وي سواحل بندر کوهستک را از زیباترین سواحل استان و داراي فرصت هاي ناب براي سرمایه گذاري در حوزه گردشگري عنوان کرد

 
و افزود: فرمانداري نسبت به پیگیري رفع مشکلات اعتباري آن مکاتبات لازم را انجام دهد. 

استاندار هرمزگان همچنین در بازدید از سالن ورزشی و زمین چمن نیمه تمام روستاي گهردو، بر تکمیل و پیگیري تامین اعتبار آن

 
تاکید کرد. 

استاندار هرمزگان در بازدید از روستاهاي سرارو، همزانگ، بندگرمان، دوجمیلان و دودر در شهرستان سیریک از مجتمع زیباي



 
گردشگري سرارو بازدید و مشکلات سایت قایقرانی سرارو را مورد بررسی قرار داد. 

همتی ضمن بازدید از محور ساحلی روستاي کرپان در شهرستان سیریک، با تاکید بر بهره گیري از ظرفیت گردشگري این روستا،

 
دستورات لازم را به منظور تکمیل محور دو کیلومتري ساحلی این روستا صادر کرد. 

 
زیرساخت ارتباطی این محور پیش از این توسط اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان انجام شده است. 

همچنین استاندار هرمزگان در دیدار با مردم دهستان پالور در شهرستان سیریک، با درخواست مردم و شوراهاي اسلامی این منطقه،

 
دستور احداث رمپ ورودي و خروجی و تعریض محور ورودي این دهستان به طول 1.5 کیلومتر را صادر کرد. 

پل دهستان پالور نیز با دستور استاندار هرمزگان و با مشارکت اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي و دهیاري روستاي پالور

 
تعریض می شود. 

دکتر فریدون همتی در دیدار با مردم روستاي روتان شهرستان سیریک، دستور لازم را به منظور تامین برق مجموعه ورزشی و چمن

 
زمین ورزشی این روستا صادر کرد. 

 
همچنین مقرر شد رفع مشکل تعمیر و توسعه شبکه داخلی آب شرب این روستا از سوي آبفا پیگیري شود. 

استاندار هرمزگان همچنین در این دیدار با اشاره به راه اندازي نیروگاه سیریک، خواستار توسعه فضاهاي هتلینگ روستایی براي

 
اسکان کارکنان این نیروگاه و افزایش مهارت هاي نیروهاي بومی این منطقه براي اشتغال در این نیروگاه شد. 

استاندار هرمزگان همچنین ضمن دیدار و گفتگو با مردم روستاي گچینه پایین شهرستان سیریک، در پاسخ به درخواست دهیار و

 
مردم این روستا، دستور تامین قیر مورد نیاز براي آسفالت محور دو کیلومتري این روستا را صادر کرد. 

در ادامه استاندار هرمزگان با حضور در روستاي شهیدمردان شهرستان سیریک، در گلزار شهداي این روستا با مردم دیدار و گفتگو

 
کرد. 

در این بازدید دستورات لازم در راستاي پیگیري وضعیت پروژه مجتمع فرهنگی روستایی که هم اکنون داراي 50 درصد پیشرفت

 
فیزیکی است، صادر شد. 

وي همچنین در خصوص تکمیل پل این روستا اداره کل راهداري را موظف کرد، پیگیري لازم را به منظور ادامه عملیات اجرایی این

 
پروژه با تزریق اعتبارات جدید توسط پیمانکار فعلی انجام دهد. 

همتی همچنین در بازدید از پروژه نیروگاه 1400 مگاواتی شهرستان سیریک، ضمن گلایه از روند کند اجرایی این طرح، اظهار داشت:

 
با به کارگیري تمام توان و از طریق تقویت ابزار لازم باید روند اجرایی این پروژه شتاب بیشتري بگیرد. 

وي ادامه داد: پیگیري لازم در راستاي رفع موانع پیش روي تسریع در مرحله اجراي این پروژه مهم، در سطح استانی و ملی انجام

 
خواهد شد. 



استاندار هرمزگان با بیان اینکه هر یک از واحدهاي این نیروگاه داراي ظرفیت تولید 350 مگاوات خواهد بود، اعتبار این پروژه را 1.4
میلیارد یورو اعلام کرد و گفت: از این میزان 85 درصد یعنی 1.2 میلیارد یورو توسط سرمایه گذار روسی و مابقی از منابع داخلی

 
دولت تامین خواهد شد. 

وي افزود: 70 درصد این قرارداد سهم طرف غیرایرانی و 30 درصد سهم شرکت هاي ایرانی است که از توانمندي شرکت هاي داخلی

 
استفاده می شود. 

استاندار هرمزگان در بازدید از روستاي کنارجو نیز ضمن دیدار با مردم و دهیار این روستا، دستور داد اداره کل راهداري و حمل و نقل

 
جاده اي استان، اقدامات لازم را براي تسریع در انتخاب پیمانکار اجراي عرشه پل روستاي کنارجو تا پایان سال جاري انجام دهد. 

 
عملیات اجرایی پل کنارجو از سال گذشته آغاز شده و تاکنون پی و کوله پل کنارجو توسط اداره کل راهداري اجرا شده است. 

 
استاندار هرمزگان همچنین در روستاي لبنی حضور یافت و ضمن دیدار با مردم و دهیار این روستا، دستوراتی را صادر کرد. 

همتی در بازدید از روستاي لبنی، دستور داد قیر مورد نیاز براي آسفالت 1.5 کیلومتر بین محلات لبنی بالا و پایین از طریق بنیاد

 
مسکن و سازمان همیاري شهرداري ها و دهیاري ها تامین شود. 

انتهاي پیام



سلیمانی؛ درکی عمیق از مفهوم قدرت

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/10/13

برخی نام ها در طول تاریــخ، فراتر از فـرد و جغــرافیا به معنــا و مفهــــوم تبدیــــل می شوند؛ افرادي که به تنهایی با
عمل، اندیشــــه و کنـــــش اجتـــماعی خود، یک گفتــمان جریان ساز مـی شوند.

 
 علی ربیعی 

 
 

برخی نام ها در طول تاریــخ، فراتر از فـرد و جغــرافیا به معنــا و مفهــــوم تبدیــــل می شوند؛ افرادي که به تنهایی با عمل،

 
اندیشــــه و کنـــــش اجتـــماعی خود، یک گفتــمان جریان ساز مـی شوند. 

به گزارش اقتصادآنلاین؛ علی ربیعی در ایران نوشت: مجموعه اي از عوامل در دوره هاي خاص تاریخی شکل می گیرند تا برخی انسان
ها را به چنین مفهومی تبدیل کنند. در این چهار دهه شاهد بودیم که برخی نیز در مقطع حیات چنان که باید درك نمی شوند و با از
دست دادنشان به ارزش هاي آن ها پی می بریم. نمونه تاریخی آن شهید بهشتی بود که بسیاري از ایرانیان پس از شهادت ایشان به
سوگواري نادمانه پرداختند. اتفاقاً سردار شهید قاسم سلیمانی، از آن نام هاي معنایافته است که در زمان حیات نیزمحبوبیت و

 
مرجعیت داشت. 

او نه تنها پس از شهادت که پیش از آن نیز داراي محبوبیت عظیم اجتماعی بود. در وانفسا، کشاکش و جیغ و دادهاي سیاسی این
روزها، مرور زندگی او نشان می دهد که محبوبیت و گفتمان شدن ارتباطی با تبلیغات و نمایش هاي رسانه اي مرسوم ندارد. بخاطر
شرایط ویژه اي که داشت حتی از پوشش رسانه اي براي انتشار اخبار و آراي او اجتناب می شد و اخباري که بیشتر بیگانگان درباره او
می ساختند گفته و شنیده می شد، با این وصف جامعه خوانشی قهرمانانه از او پیدا کرد. سلیمانی برساخته پروپاگانداي جناحی نیز
نبود - آنچه این روزها بی شمار می بینیم.- استثناي دیگر او بطلان این انگاره بود که با حمله و تحقیر دیگران می توان بزرگ شد.
برخی می اندیشند با کوتاه کردن دیگران، بزرگ بودن آنها نمایان می شود. سلیمانی براي آنها درس است که آدم ها چنین بزرگ نمی

شوند. 



آنچه سلیمانی را سردار دل ها کرد، برخاسته از ویژگی هاي فردي و خصلت هاي رفتاري او بود تا برساخته تبلیغات و تصمیمات رسانه
اي و جناحی. در اینجا چند عاملی که در معناسازي و مفهوم سازي از یک نام و تبدیل فرد به گفتمان درباره سردار سلیمانی به چشم

 
می خورد را بیان می کنم: 

اول مهارت و تخصص و زبدگی در کاري که به آن سپرده شده است. آنچه دیروز آقاي جهانگیري در گفت وگو با «جماران» بیان کرد،
مصداق بارز همین ویژگی است. سردار سلیمانی درباره حضور در انتخابات ریاست جمهوري گفته بود: «اینجا خیلی داوطلب دارد و
جایی که این همه داوطلب دارد، من چرا؟ من باید جایی بروم که کار زمین مانده را انجام بدهم.» این در روانشناسی اجتماعی یکی از
عوامل مهم رشد و محبوبیت هاي فردي است که مؤمن به وظیفه محول خود بماند و در آن بدرخشد تا اینکه مسئولیتش را سکویی

 
براي پرش سیاسی نماید. 

عامل دیگر خصوصیات فردي و اخلاقی است. ترجیح اخلاق بر کنش هاي متداول سیاسی در ساخت قدرت، ملاحظه منافع ملی و
جمعی بر شخصی و جناحی و تواضع در عین محبوبیت و قدرت، از شهید سلیمانی فردي مردمی و فرمانده اي محبوب ساخته بود.

 
سرداري که خود را سرباز می نامید و تنگ نظري و حصارکشی در بین اقشار اجتماعی را نمی پسندید. 

عامل سوم حس فداکاري است. وجدان اجتماعی بخوبی میدانداري خالصانه و میانداري ریاکارانه را درك می کند. بخوبی فرق بین
دفاع براي جمع و جنگ براي خود را می فهمد. می بیند که فرمانده اي در خط مقدم می جنگد. جامعه قهرمانانش را اینگونه برمی

 
گزیند. 

عامل دیگر شیوه کنش اجتماعی است؛ انگاره اي که جامعه از فرد دریافت می کند که محصول واکنش اجتماعی فرد است. اینکه این
فرد در بحران هاي یک جامعه، به جاي خالی کردن صحنه، در کنار جامعه است و در فراز و نشیب ها و پیچ وخم هاي اجتماعی در
کنار مردم دیده می شود. چنانکه سردار سلیمانی از جنگ با حزب بعث و داعش در غرب کشور تا مقابله با ناامنی اشرار و قاچاقچیان

 
در شرق کشور، از زلزله بم تا سیل خوزستان، در صف مقدم بود و خود را تافته جدابافته و دورافتاده از مردم نمی دید. 

این همه در کنار یک ویژگی برجسته حاج قاسم قابل ارزیابی است؛ از نظر تخصصی او قطعاًً یک استراتژیست فوق العاده نظامی بود. به
یاد می آورم در سفري به مشهد مقدس براي افتتاح برخی پروژه هاي اشتغال در پرواز یک شرکت هواپیمایی دیدم شهید سلیمانی در
ردیف 5 یا 6 در صندلی عادي همراه همسرش نشسته است. کنارش رفتم و در میان صحبت هایمان بحث به ضرورت وجود افراد
استراتژیست در بحران هاي مختلف رسید. اینکه جامعه نیاز به استراتژي در همه زمینه ها دارد. حاج قاسم در این میان اشاره اي کرد
به شهید حسن باقري (برادر سردار محمد باقري رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح) و معتقد بود پس از شهادت باقري ما در دوره هایی
دچار فقدان استراتژي شدیم. او باقري را به عنوان یک استراتژیست بزرگ در جنگ می ستود. من فکر می کنم در کنار خصائل انسانی
و اجتماعی، یکی از خصوصیات برجسته سلیمانی استراتژیست بودن او بود. درکی عمیق از مفهوم قدرت، جنگ منظم و نامنظم و
امنیت منطقه اي داشت. جنبش هاي اجتماعی را به مثابه مبارزه گر درك می کرد. علاوه بر آن، کنش سیاسی او نیز قابل ستایش
است. عضو هیچ جناحی نبود، هیچ کس نمی تواند بگوید سلیمانی در کدام جناح قرار داشت. اگر کسی چنین ادعا کند او یک

 
دروغگوست. سلیمانی با وجود اعتقاد عمیق به محور ولایت و رهبري به سایر سرمایه هاي انسانی کشورش نیز احترام قائل بود. 

یکی از ارزش هاي سلیمانی همانگونه که بیان شد، تیزبینی در مسائل منطقه اي و روابط بین الملل و جنبش هاي اجتماعی بود.
دشمنان سردار شهید سلیمانی حیرت کردند وقتی سوگواري براي او را در پهنه فراخی از روسیه تا هند دیدند. او به درستی نماد
مبارزه با اشغالگري، افراطی گري و عدالت خواهی بود که شاید آخرین مثال هاي مشابه او را در سال هاي نبرد با استعمار و در جنبش



 
هاي آزادیبخش نیمه اول قرن بیستم دیده باشیم. 

 
دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهوري و سخنگوي دولت 

پربیننده ترین سراب افزایش حقوق کارمندان دولت +فیلم هفته اي نزولی براي همه بازار ها/ بیشترین زیان نصیب سرمایه گذاران
بورس شد 5 خبر مهم اقتصادي 1399/10/11 5 خبر مهم اقتصادي 1399/10/12 سه سال جنگ اقتصادي به ما تحمیل شد/ اگر

کسی دولت را تضعیف کند، طرفدار آمریکاست



بحران کرونا و 5 درس بزرگ در سال 2020

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/10/13

در حالی که چشم انداز اقتصاد جهانی در ژانویه تا حد زیادي مثبت بود، اکنون کارشناسان پیش بینی می کنند که تولید
ناخالص داخلی جهانی 4.2% در سال 2020 کاهش می یابد و در اقتصادهاي نوظهور و در حال توسعه 2.5% کوچک می شود

که بدترین عملکرد آنها از آغاز 1960 است، آثار منفی بیماري کووي-19 بر اقتصاد جهان نشان ...

بحران کرونا و 5 درس بزرگ در سال 2020 در حالی که
چشم انداز اقتصاد جهانی در ژانویه تا حد زیادي مثبت بود،
اکنون کارشناسان پیش بینی می کنند که تولید ناخالص
داخلی جهانی 4.2% در سال 2020 کاهش می یابد و در
اقتصادهاي نوظهور و در حال توسعه 2.5% کوچک می شود
که بدترین عملکرد آنها از آغاز 1960 است، آثار منفی
بیماري کووي-19 بر اقتصاد جهان نشان داد که سلامت

 
جوامع و اقتصاد جهانی تا چه حد به هم وابسته هستند. 

به گزارش برنا، سیستم هاي بهداشتی در سراسر جهان در هنگام ابتلا به بیماري همه گیر کووید -19 تحت فشار قرار گرفتند و
همچنان درگیر مهار و کاهش شیوع این بیماري و ارائه مراقبت هاي ماثر هستند. بسیج متخصصان بهداشت در همه کشورها با دشوار
بسیاري همراه بود و در برخی از کشورهایی که زیرساخت هاي مناسب بهداشتی و درمانی نداشتند این مشکل دو چندان بود. پاندمی

 
کرونا به تمام دنیا آموخت که سیستم هاي بهداشتی حتی در کشورهاي پیشرفته آمادگی مقابله با بیماري همه گیر را ندارند. 

همچنین پیش بینی روند تولید ناخالص داخلی منطق هاي نشان می دهد که اقتصاد جهانی در سال 2020 تا چه اندازه از همه گیري
بیماري کووید -19 ضربه خورده است. در حالی که چشم انداز اقتصاد جهانی در ژانویه تا حد زیادي مثبت بود، اکنون کارشناسان
پیش بینی می کنند که تولید ناخالص داخلی جهانی 4.2% در سال 2020 کاهش می یابد و در اقتصادهاي نوظهور و در حال توسعه
2.5% کوچک می شود که بدترین عملکرد آنها از آغاز 1960 است. آثار منفی بیماري کووید -19 بر اقتصاد جهان نشان داد که

 
سلامت جوامع و اقتصاد جهانی چقدر به هم گره خورده است. 

در سال 2019، نرخ بیکاري در جهان 4٫9 درصد، نرخ بیکاري در کشورهاي در حال توسعه 4٫9 درصد و نرخ بیکاري در کشورهاي
پیشرفته 4٫8 درصد بود. با این حال، به دلیل همه گیري کووید -19، این انتظار وجود دارد که تعداد بیکاران تا نیمه ي سال 1202
افزایش یابد. در حالی که برنامه هاي کاري کوتاه مدت، یارانه دست مزد و حمایت از بنگاه ها می تواند به کاهش بی کاري کمک کند؛
ولی بیماري همه گیر کرونا تأثیر جدي بر بازار کار کشورها گذاشته است و نرخ بیکاري در سال 2020 در تمام کشورهاي جهان

 
افزایش یافته است. 

همچنین بحران کووید -19 بیشترین تأثیر را بر اشتغال کارگران نسبت به دیگران مشاغل داشته است و جوانان و زنان در میان
بیشترین خطر بیکاري و فقر قرار دارند، آنها معمولاً داراي مشاغل کم ایمن و غیر تخصصی هستند و در بخش هایی مانند گردشگري



و رستوران ها فعالیت دارند که همه گیري کووید -19 بیشترین آسیب را به این مشاعل زده است. این موضوع به همه کشورها نشان
داد که چگونه یک بحران می تواند نابرابري هاي عمیق در اشتغال و حمایت اجتماعی را براي گروه هاي خاص ، به ویژه جوانان و زنان

 
تسریع کند. 

بحران کووید -19 باعث شد بسیاري از مدارس در سراسر جهان در طی همه گیري این بیماري مجبور به تعطیل شوند و آموزش را از
طریق فضاي مجازي دنبال کنند، اما محروم ترین دانش آموزان بدون دسترسی به رایانه خانگی یا دستگاه دیجیتال بیشتر در معرض
خطر عقب ماندن از آموزش قرار گرفتند و این مورد این می تواند شکاف هاي یادگیري موجود را در بین دانش آموزان افزایش دهد.
این بهبودي فراگیر بدون تلاش واقعی براي از بین بردن شکاف دیجیتالی در داخل و بین کشورها امکان پذیر نیست. این درس بزرگی
به تمام کشورهاي جهان بود که چقدر به ابزارها و زیرساخت هاي دیجیتال وابسته هستیم تا زندگی، جوامع و اقتصاد خود را ادامه

 
دهیم. 

در این بحران کووید-19 همه مردم جهان اهمیت حمایت اجتماعی و داشتن خانواده و دوستان را درك کردند که در صورت بروز
بحران بتوانند روي آنها حساب کنند. پژوهش هاي بین الملی نشان می دهد افرادي که می گویند خانواده و دوستانی دارند که در
مواقع مشکلات می توانند به آنها کمک کنند، همیشه بیشترین رضایت را از سلامتی شخصی خود دارند. این تحقیقات نشان می دهد

انزواي اجتماعی و تنهایی باعث آسیب جدي به شرایط جسمی و روانی فرد می گردد.



رستوران ها و مجتمع ها براي استفاده از بی سیم باید مجوز اخذ کنند/استفاده

از بی سیم بردکوتاه بدون اخذ مجوز ممنوع است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/10/13

سردار حسین رحیمی گفت: جمع آوري بی سیم ها حتی با برد کوتاه در دستور کار پلیس است.

رئیس پلیس پایتخت: رستوران ها و مجتمع ها براي
استفاده از بی سیم باید مجوز اخذ کنند/استفاده از بی سیم
بردکوتاه بدون اخذ مجوز ممنوع است سردار حسین
رحیمی گفت: جمع آوري بی سیم ها حتی با برد کوتاه در

 
دستور کار پلیس است. 

به گزارش برنا؛ قانون استفاده از بی سیم هاي اختصاصی و
غیر حرفه اي مصوب 1345.11.25 بیان می کند که براي
دایر کردن هر ایستگاه ارتباط رادیویی اختصاصی و یا غیر

حرفه اي باید از وزارت پست، تلگراف و تلفن پروانه دریافت شود. کسانی می توانند به عملیات رادیویی غیر حرفه اي اشتغال ورزند که
از وزارت پست، تلگراف و تلفن گواهی نامه مخصوص اخذ کرده باشند. ارتباط رادیویی غیر حرفه اي نوعی ارتباط رادیویی است که به
منظور خودآموزي علمی و عملی و بررسی هاي فنی بین افراد مجاز برقرار می شود. استفاده کننده از ارتباط رادیویی غیر حرفه اي
شخصی است که به خاطر علاقه و ذوق شخصی به منظورهاي فوق بدون هیچ گونه نظر انتفاعی و یا سیاسی به برقراري این نوع ارتباط

 
مبادرت ورزد. 

سردار حسین رحیمی، رئیس پلیس تهران بزرگ در این خصوص به خبرنگار برنا گفت: برخی مجتمع هاي تجاري و مسکونی بدون
هماهنگی با پلیس و علیرغم اطلاع رسانی پلیس مبنی بر این که استفاده از بی سیم تحت ضوابط خاصی است و باید تحت نظارت

 
پلیس انجام پذیرد، اقدام به ارتباط بی سیمی با یکدیگر می کنند. 

او افزود: بعضا نیز مشاهده شده است سرقت ها و جرائمی به وسیله دستگاه هاي بی سیم تحت عنوان مامور نیز انجام می شود که این

 
امر سبب شد تا سامان دهی این بی سیم ها در دستور کار قرار گیرد. 

این مقام ارشد انتظامی خاطرنشان کرد: هیچ کس حق استفاده از بی سیم را ندارد مگر این که مجوزهاي لازم را از وزارت ارتباطات و
پلیس اخذ کند. نگهبان هاي مجتمع هاي تجاري، رستوران ها، مجتمع هاي مسکونی حتما باید مجوز اخذ کنند و آن مواردي نیز که

 
مشاهده می شود اقدام به اخذ مجوز کرده اند. 

رئیس پلیس تهران بزرگ در پایان گفت: جمع آوري بی سیم ها حتی با برد کوتاه در دستور کار پلیس است و در این عرصه با جدیت
فعالیت خود را ادامه خواهیم داد. طی روزهاي اخیر 25 دستگاه از بی سیم هاي غیرمجاز توسط عوامل کلانتري نیز در غرب تهران

 
جمع آوري شده است. 



//انتهاي پیام: 4



2020 ، آغازي بر کسري بودجه شدید در جهان

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/10/13

 سال 2020 سرشار از اتفاقات ریز و درشت اقتصادي، سیاسی و... بود. شاید کمتر کسی گمان می کرد ویروس کرونا که براي
اولین بار در ووهان شیوع پیدا کرد، این گونه جهان را تغییر دهد و تا زمان نگارش این گزارش بیش از 83 میلیون مبتلا و

حدود یک میلیون و 826 هزار نفر قربانی داشته باشد.

 سال 2020 سرشار از اتفاقات ریز و درشت اقتصادي،
سیاسی و... بود. شاید کمتر کسی گمان می کرد ویروس
کرونا که براي اولین بار در ووهان شیوع پیدا کرد، این گونه
جهان را تغییر دهد و تا زمان نگارش این گزارش بیش از
83 میلیون مبتلا و حدود یک میلیون و 826 هزار نفر

 
قربانی داشته باشد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از اعتماد، در سال میلادي
که گذشت، بازارهاي سرمایه اي، طلا، نفت و نرخ بهره وضعیت خاصی داشتند؛ سقوط هاي ناگهانی، صعودهاي یک باره، افزایش امید
به بهبود آینده با کاهش شمار مبتلایان و کاهش امید با شناسایی نوع جدیدي از ویروس کرونا در انگلیس. به نظر می رسد در نهایت
آنچه در سال 2020 افزایش یافت، شدت یافتن عدم اطمینان بود که هر چند نسل یک بار رخ می دهد. آخرین بار جهان با همه
گیري آنفلوآنزاي اسپانیایی تحت تاثیر قرار گرفت. هر چند شیوع این ویروس نسبت به همه گیري آنفلوآنزا در سال 1918خسارت
هاي اقتصادي بیشتري داشت؛ از آمارهاي غیررسمی می توان دریافت رشد تولید ناخالص جهان در سال 2020 منفی 4.2 درصد

 
خواهد بود و در هیچ کشوري جز چین رشد تولید ناخالص داخلی نیز مثبت نخواهد شد. 

با این حال OECD براي جهان، اروپا و کشورهاي G20 در سال جاري و سال آینده میلادي چشم انداز مثبتی را پیش بینی کرده که
پیش بینی بیشترین رشد تولید ناخالص داخلی در سال جاري متعلق به چین و هند با 8 و 7.9 درصد است. با وجود ارایه آمارهاي
امیدوارکننده از ساخت واکسن کرونا و البته واکنش بازارهاي جهانی به این خبر، مشکلات و تغییراتی که کرونا براي جهان ایجاد کرده
طی یک یا دو سال از بین نمی رود و برخی از آنها نیز ماندگار خواهد بود؛ کرونا همانند آنفلوآنزاي اسپانیایی در جهان باقی خواهد

 
ماند. این مهم ترین تغییر جهان است. 

کرونا علاوه بر نااطمینانی، اعتبار سیاست هاي اقتصادي را نیز زیر سوال برد؛ اگر تا پیش از کرونا سیاست هاي دولت ها عمدتا بر
کاهش دخالت در اقتصاد و احترام به خصوصی سازي بود، شیوع کووید 19 باعث شد که دولت ها بسته هاي کمک مالی براي کمک
به افراد بیکار شده و شرکت هاي ورشکسته یا در آستانه ورشکستگی تصویب کنند. هر چند این کار می تواند بدهی کشورها را نیز

 
افزایش بیشتري دهد، اما تاکنون منطقی ترین راهکار براي کاهش مخاطرات اقتصادي این بیماري ویروسی است. 

آیا کرونا باعث می شود که یک «کینز» دیگر براي نجات جامعه بشري روي کره زمین ظاهر شود؟ به نظر می رسد پاسخ منفی است.



چرا که دولت ها به راه حل هاي گذشته براي مقابله با بحران هاي مالی بازگشته اند. بنابراین آنچه محتمل تر است، تغییر سیاست ها
و افزایش دخالت دولت در اقتصاد است. تجربه کرونا نشان داد دولت ها حتی در پیشرفته ترین کشور مانند امریکا، آلمان و حتی

 
انگلیس نیز با ناکارآمدي هایی مواجه هستند. 

ناترازي گسترده در بودجه ابرقدرت ها براساس آنچه وب سایت مکنزي منتشر کرده، دولت ها در سال گذشته میلادي با کسري
بودجه بیشتري مواجه شدند که عمده دلیل آن تصویب بسته یا بسته هایی براي خروج از رکود است. با استناد به این گزارش کسري
بودجه جهان در سال گذشته حدود 11 هزار میلیارد دلار خواهد بود. این عدد حدود 55 درصد از تولید ناخالص بزرگ ترین اقتصاد

 
دنیا، یعنی امریکا در سال 2019 است. 

کارشناسان این موسسه بر این باروند که اقتصادهاي توسعه یافته در سال جاري میلادي نیز نرخ سود را پایین نگه دارند تا دولت ها

 
بتوانند با هزینه کمتري بدهی هاي خود را پرداخت کنند. اما این پایان پاندمی کرونا نخواهد بود. 

در گزارش این موسسه در ژوئن 2020 پیش بینی شده که کسري بودجه کشورهاي جهان تا 2023 به 30 هزار میلیارد دلار برسد؛ به
اندازه تولید ناخالص داخلی امریکا و اتحادیه اروپا در سال 2019. وضعیت براي اقتصاد جهان زمانی نگران کننده تر می شود که
آمارهاي صندوق بین المللی پول در اکتبر 2020 نشان می دهد بیشترین کسري بودجه متعلق به امریکا با 18.7 درصد از تولید
ناخالص داخلی است. بریتانیا و ژاپن با کسري بودجه اي به اندازه 16.5 درصد و 14.5 درصد از تولید ناخالص خود، در رده هاي دوم و
سوم کشورهاي با کسري بودجه بالا قرار دارند. چین به عنوان نقطه صفر شیوع این بیماري با کسري در حدود 12 درصد در رتبه
پنجم قرار دارد. با کنار هم قرار دادن وضعیت در اقتصادهاي بزرگ و نامشخص بودن آینده پاندمی حتی با شروع واکسیناسیون در
برخی کشورها، چاپ پول براي جبران کسري ها گزینه روي میز خواهد بود؛ گزینه اي که می تواند براي سال ها چرخه معیوبی در
اقتصاد ایجاد کند که در آن رشد اقتصادي و درآمدها به دلیل تبعات چاپ پول، تورم و البته کاهش 3 تا 4 تریلیون دلاري درآمدهاي

 
مالیاتی، سرکوب شود. 

با استناد به گزارش بلومبرگ به دلیل محدودیت هاي تولید در برخی صنایع، همچنین احتیاط افراد در مصرف کالاها یا درخواست
خدمات، خسارت هایی به کسب و کارها وارد شود. در این صورت شرایط براي یک «بحران مالی بزرگ اقتصادي» که ابعاد آن با بحران

 
مالی 9-2008 قابل مقایسه نیست، هموارتر می شود. 

افزایش نابرابري بلومبرگ در بخش دیگري از گزارش روز 30 دسامبر خود، بسته محرك هاي مالی را نوعی «کالاي لوکس» می داند
که تنها نابرابري را افزایش می دهد، چراکه کشورهاي در حال توسعه علاوه بر اینکه نمی توانند بسته هاي مالی بزرگی براي نجات
اقتصاد خود تصویب کنند، دسترسی کامل و سریعی نیز به واکسن ها ندارند. از این رو با مخاطرات پیچیده تر و چالش هاي بیشتري
روبه رو خواهند بود. مکنزي در ژوئن سال جاري پیش بینی کرده که در برخی کشورها دولت ها تصمیم به ارایه یک بسته محرك تا
30 درصد از تولید ناخالص خود خواهند کرد. این در حالی است که کشورهاي در حال توسعه تنها می توانند به صورت موقتی آن هم
در بخش هایی بسته هاي مالی ارایه کنند. پیش تر نیز بانک جهانی هشدار داده بود؛ «این همه گیري در حال ایجاد نسل جدیدي از

 
بحران فقر و بدهی است.» 

سال ها تلاش براي کاهش دخالت دولت در اقتصاد، بی نتیجه می ماند؟ بر اساس برخی آمارها و تا پیش از شیوع نوع انگلیسی و
جهش یافته کووید 19، رقم خسارت به اقتصاد جهان حدود 2.7 هزار میلیارد دلار و میزان کمک هاي اقتصادي نیز 10 هزار میلیارد
دلار اعلام شده بود. هر چند رقم خسارت با توجه به نامشخص بودن عملکرد واکسن هاي ساخته شده بر همه افراد و البته زمان آغاز
واکسیناسیون در کشورهاي در حال توسعه همچنین تعطیلی هاي سال نو، ممکن است افزایش یابد اما با توجه به حجم وسیعی از



بیکاري ها، هزینه هاي درمان و محدودیت هاي گسترده، تنها راه کاهش مخاطرات تصویب بسته هاي حمایتی مالی است که آنها نیز
دخالت دولت در اقتصادها را افزایش می دهند. دارون عجم اوغلو، استاد اقتصاد MIT در کتاب «دالان باریک آزادي» از راه حل
«هابزي» براي رسیدن به ثبات اقتصادي، سیاسی و ... گفته بود. به باور او یک دولت مقتدر یا همان لویاتان قدرتمند می تواند در دل
بحران ها به کمک کشورها آید و به بحران ها خاتمه دهد. اما کرونا نشان داد که تقریبا در هیچ کشوري (البته جز نیوزیلند که در

 
همان ماه هاي ابتدایی همه گیري، آن را ریشه کن کرد) دولت مقتدري وجود ندارد. 

project مدعاي این گزاره یادداشت تیرماه سال جاري اوغلو در خصوص سناریوهاي احتمالی دولت در دوران پساکووید در
syndicate بود. به باور او وجود یک دولت قدر براي مدیریت بحران ضروري است. هر چند این امر در سایه فشارهایی براي

 
تجدیدنظر در نهادها صورت می گیرد، چراکه پاندمی نشان داد مدیریت برخی نهادها تا چه اندازه نامناسب است. 

بازگشت به راه حل کینزي جان مینارد کینز، اقتصاددان امریکایی براي حل مشکلات ناشی از « Great Depression» که اوایل
دهه 30 میلادي رخ داد، دخالت دولت در اقتصاد را ضروري می دانست. به باور او مهم ترین راه حل براي ایجاد اشتغال پس از بحران
اقتصاد آن دهه، هزینه کرد بیش از درآمدها توسط دولت است. هر چند این عمل در نهایت می تواند به کسري هاي شدید و جدي در
بودجه بینجامد. اما آنچه جهان را از آن بحران نجات داد، کمک هاي وسیع تر دولت ها و تزریق منابع به اقتصادها بود. پس از حدود
90 سال از «ورشکستگی بزرگ» و با وجود اهتمام اقتصاددانان براي کاهش حضور دولت در اقتصاد، به نظر می رسد جهان دوباره به

 
راه حل کینز رسیده و آن را اجرا می کند. 

پربیننده ترین پزشک آمریکایی پس از دریافت واکسن فایزر کرونا گرفت تازه ترین به روزرسانی ثروتمندان جهان پیام محرمانه آمریکا
به ایران از طریق قطر مشاور فرماندهی کل قوا: سال نو را براي آمریکایی ها به عزا تبدیل نکنید مخالفت وزیر دفاع موقت آمریکا با

استقرار یک ناو در خلیج فارس



کرونا چه تاثیري بر اقتصاد شهري گذاشته است؟
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عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: همه بخش هاي اقتصادي شهري کم و بیش از شیوع این ویروس
آسیب دیده اند اما با بهبود فاکتورهاي محیط و ساماندهی فرایند صدور مجوز کسب و کار می توان به کمتر شدن این اثرات

امیدوار بود.

 
کرونا چه تاثیري بر اقتصاد شهري گذاشته است؟ 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: همه
بخش هاي اقتصادي شهري کم و بیش از شیوع این ویروس
آسیب دیده اند اما با بهبود فاکتورهاي محیط و ساماندهی فرایند
صدور مجوز کسب و کار می توان به کمتر شدن این اثرات

 
امیدوار بود. 

ناصر یار محمدیان در گفت وگو با خبرنگار ایمنا در رابطه با تأثیر
شیوع ویروس کرونا بر اقتصاد شهر اظهار کرد: شیوع کرونا از سال
گذشته روندهاي متفاوتی را طی کرده و روند آن در آینده نیز
متفاوت است به طوري که از ابتداي اپیدمی کرونا با افزایش،

 
کاهش یا اخبار واکسن این ویروس شاهد تغییراتی در وضعیت اقتصادي شهرهاي جهان بوده ایم. 

وي با بیان اینکه بررسی میزان تأثیرات شیوع ویروس بر شهرهاي مختلف پذیرفته نیازمند زیرساخت هاي اطلاعاتی است، ادامه داد:
همه بخش ها و فعالان از جمله خرده فروش ها، سیستم حمل و نقل، تولید کننده ها، بنگاه هاي خدماتی، فعالیت ها و بنگاه هاي
خدمت رسانی در حوزه گردشگري شامل رستوران ها هتل ها و… تحت تأثیر شیوع این ویروس قرار گرفته و آسیب هایی متحمل

 
شده اند. 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: تا زمانی که اطلاعات لازم را در اختیار نداشته باشیم، نمی توان میزان
آسیب را اعلام کرد زیرا به عنوان نمونه جدول داده و ستانده را در این رابطه در اختیار نداریم و اثرات مستقیم و غیرمستقیم بر بنگاه
هاي اقتصادي وارد شده است؛ کاهش تقاضا مستقیماً بر بنگاه هاي اقتصادي تأثیر گذاشته و روابط بین بنگاه ها و خدمات واسطه اي

 
نیز با اثر غیر مستقیم موجب کاهش تقاضا می شود. 

یار محمدیان افزود: بنابراین باید ضرایب مؤثر هر یک از این بخش ها را در اختیار داشته باشیم تا بتوانیم ارزیابی دقیقی داشته باشیم.
همه فعالیت ها از شیوع ویروس کرونا اثر گرفته اند اما شیوع این ویروس بر فعالیت هاي خدماتی ، گردشگري و اقتصاد رویدادها تأثیر

 
شدیدتري داشته است. 

وي افزود: به عنوان نمونه خرده فروشی ها در حوزه پوشاك ممکن است کل درآمد سال خود را پیش از عید کسب کنند اما با برگزار



نشدن رویداد عید و یا شب چله همچون گذشته، اقتصاد رویدادي این بنگاه ها تأثیر پذیرفته و زیان زیادي را متحمل می شود.
بنابراین لازم است مطالعاتی در این زمینه انجام شود و ارتباط بین بخشی احصا شود تا بتوان برآورد کرد کدام بخش خسارت بیشتري

 
دیده است. 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: از آنجایی که دولت می تواند به بخش خصوصی براي جلوگیري از تعطیلی
یا افزایش بیکاري کمک کند لازم است این اطلاعات را داشته باشیم زیرا در لایحه بودجه سال آینده منابعی به جبران خسارت ناشی
از شیوع کرونا اختصاص داده شده که محدود است و اگر اولویت بندي وجود داشته باشد این منابع محدود می تواند بیشترین کارایی

 
را داشته و براي بخش هاي اشتغال زا که موجب تحرك اقتصادي می شود استفاده شود. 

یار محمدیان در پاسخ به این سوال که چه تغییراتی در کسب و کارها می تواند اثرات ناشی از شیوع ویروس کرونا را کاهش دهد،
اظهار کرد: به طور کلی ویژگی انسان قدرت انطباق پذیري آن است که بر اساس آن فعالیت هاي اقتصادي نیز توانایی انطباق با شرایط

 
را دارند و ماهیت بازار نیز همین گونه است که به سمت فعالیت هایی که تقاضا براي آن بیشتر است حرکت می کند. 

وي افزود: اگر براي فعالیتی تقاضا و سود وجود نداشته باشد شکل نمی گیرد و در صورتی که تقاضا کاهش یابد انرژي بازار به سمت
فعالیت هاي کاراتر حرکت می کند. در شرایط شیوع کرونا نیز شاهد چرخشی از برخی فعالیت ها به سوي سایر فعالیت هاي سود آور

 
بوده ایم. 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: البته اگر آزادي انتخاب و اقتصاد بازار برقرار باشد سرمایه ها و نیروي کار
به صورت خودکار به بخش هاي کارا تغییر می کند. به عنوان نمونه فروشگاه سنتی به سمت مدرن شدن حرکت می کنند و سرمایه
گذاري در اقتصاد دیجیتال در این شرایط افزایش می یابد، دولت الکترونیک باید محقق شود بنابراین شرکت هاي فعال در فناوري

 
اطلاعات مزیت رقابتی داشته و سرمایه گذاري بیشتري در آن ها انجام می یابد. 

یار محمدیان افزود: براي تحقق این مهم لازم است دولت محیط کسب و کار را بهبود دهد، در کشور ما شرایط کسب و کار به قدري
نامناسب است که فعالان اقتصادي براي کوچک ترین فعالیت ها باید بیش از یک ماه به دنبال مجوز باشند، ورود و خروج به صنایع و
بخش هاي مختلف اقتصادي مشکل است و فرایند صدور مجوز براي برخی فعالیت ها انحصاري است که این موضوع باعث شده اقتصاد

 
بازار به خوبی کار نکند و در نتیجه اقتصاد کند پیش رود. 

وي افزود: در موضوع تولید ماسک تجربه چند ماهه موفقی داشته ایم که مجوز تولید این کالا براي مدتی آزاد شد و محدودیت ها از

 
بین رفت که در نتیجه آن در موضوع تولید خودکفا شدیم. 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: علاوه بر موارد گفته شده روند دیجیتالی شدن فعالیت ها نیز کند بوده و

 
سرمایه گذاري بر فعالیت هایی که مزیت دارند سریع انجام نمی شود که ناشی از نا اطمینانی از آینده بازار است. 

یار محمدیان افزود: به عنوان نمونه مشخص نیست تحت تأثیر شیوع کرونا شرایط قرار است چگونه ادامه یابد که این موضوع نیز ناشی
از سیاست هاي دولت و پروتکل هایی است که ناگهانی اعلام می شود.سیاست گذاري هاي دولت نامعلوم است البته خود دولت نیز

 
تحت تأثیر این نا اطمینانی است. 

وي ادامه داد: منشأ دوم نیز به دلیل آینده نا معلومی است که وجود دارد؛ هر مرتبه که بحث واکسن مطرح می شود و مشخص نیست



از چه زمانی قرار است این واکسن در دسترس همگان قرار بگیرد و این موضوع که ویروس جهش ژنتیکی پیدا می کند. آینه مناسبی

 
که این نا اطمینانی ها را منعکس می کند بازار بورس بوده که این اتفاق در بازارهاي جهانی نیز اتفاق افتاده است. 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: نوسان در بازارهاي بورس به شدت افزایش یافته است، در سایر بازارها از
جمله نفت و طلاي جهانی نیز شاهد نوسان هستیم، این نا اطمینانی ها ممکن است در کسب و کارها به وضوح مشخص نباشد اما

 
وجود دارد و در بخش واقعی اقتصاد نیز در بلند مدت اثر گذار خواهد بود. 

یار محمدیان افزود: اگر ماده 7 قانون محیط کسب و کار که مجوزهاي دولتی را یکپارچه می کند اجرا شود اشغال افزایش می یابد،
وضعیت نا به سامان ناشی از شیوع ویروس کرونا نیز بهبود یافته و سرمایه ها و نیروهاي کارآفرینی از بخش هایی که مزیت رقابتی

 
خود را از دست داده اند می توانند به حوزه هاي دیگري وارد شوند. 

وي افزود: سیاست گذاري نامعلوم حتی براي چند ماه آینده براي مقابله با کرونا تأثیر بسزایی در نا اطمینانی از انجام فعالیت هاي
اقتصادي داشته است، هر چقدر اقدامات مقابله با کرونا بیشتر شود وضعیت اقتصادي کم رونق تر خواهد بود، بنابراین لازم است افق

 
سیاست گذاري دولت حداقل در چند ماه آینده مشخص باشد. 

عضو هیئت علمی اقتصاد شهري دانشگاه هنر اصفهان گفت: همچنین لازم است براي اقتصادهاي محلی زیرساخت هاي اطلاعاتی
فراهم باشد تا بتوان منابع لازم را به شکل کاراتري به فعالان اقتصادي آسیب دیده از شیوع کرونا اختصاص داد.



238 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در استان قزوین پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/10/13

قزوین – ایرنا – مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین از تشکیل هزار و 649 پرونده اشتغال روستایی در استان و
پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات در این زمینه خبر داد.

قزوین – ایرنا – مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان قزوین از تشکیل هزار و 649 پرونده اشتغال
روستایی در استان و پرداخت 238 میلیارد تومان تسهیلات

 
در این زمینه خبر داد. 

رضا گروسی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:
این میزان تسهیلات براي اشتغال سه هزار و 908 نفر در

 
استان از ابتداي سال جاري تاکنون پرداخت شده است. 

وي با اشاره به میزان تسهیلات پرداختی در شهرستان هاي استان، اضافه کرد: در آبیک 29 میلیارد و 800 میلیون تومان، آوج 12
میلیارد و 700 میلیون، البرز 12 میلیارد و 900، بوئین زهرا 64 میلیارد و 900 میلیون، تاکستان 35 میلیارد و 900 میلیون و

 
شهرستان قزوین 81 میلیارد و 800 میلیون تومان تسهیلات اشتغال روستایی پرداخت شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قزوین، تحقق پرداخت سهمیه تسهیلات اشتغال روستایی استان را ناشی از تعامل و همکاري
خوب بانک ها، دستگاه هاي اجرایی با کمیته هاي فنی استانی و شهرستانی و تدابیر و حمایت هاي استاندار، حوزه اقتصادي

 
استانداري، سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان و فرمانداران دانست. 

وي توسعه کارآفرینی را بهترین راه ایجاد اشتغال پایدار در مناطق شهري و روستایی استان قزوین توصیف کرد و افزود: باید با

 
همکاري و عزم جدي دستگاه هاي اجرایی زمینه تحقق این هدف را فراهم کنیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: کارآفرینی به معناي ایجاد فرصت، خلق ایده و خطرپذیري در ایجاد یک
فرصت شغلی یا بنگاه اقتصادي است که با تشکیل تیم هاي کاري و تعاونی و اشتراك ایده ها و سرمایه ها به خلق فرصت هاي شغلی

 
جدد منجر می شود. 

گروسی گفت: توسعه اشتغال، نیازمند توسعه مهارت، ارتقاي فناوري و سرعت بخشیدن به برنامه ها است که با نقش آفرینی همه

 
دستگاه هاي اجرایی استان محقق خواهد شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: تحقق کارآفرینی در مناطق روستایی استان به عنوان یک ضرورت، نیازمند
توسعه فرهنگ کارآفرینی و بسترسازي جهت تربیت و پرورش کارآفرینان روستایی است که بدون همراهی و همکاري سازمان هاي



 
دولتی و غیردولتی و برگزاري دوره هاي آموزشی کارآفرینی و مشاوره محقق نخواهد شد. 

وي تصریح کرد: یکی از اهداف اجراي این قانون، مهاجرت معکوس به روستاها بوده که با پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال

 
روستایی تا حدودي تحقق یافته است. 

طبق سرشماري سال 95، 952 هزار و 149 نفر از جمعیت استان قزوین در نقاط شهري و 321 هزار و 610 نفر نیز در نقاط روستایی

 
زندگی می کنند. 

 
به لحاظ خانوار نیز 295 هزار و 19 خانوار استان قزوین در شهرها و 102 هزار و 144 خانوار نیز در روستاها اقامت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- استان قزوین 

 
- اشتغال پایدار 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون از 6 طرح اقتصادي کرمان بازدید کرد

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/10/13

دسعید معادي معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون در امور استان ها وبازار یابی از 6 طرح اقتصادي شهرستان کرمان بازدید
بعمل آورد.

سعید معادي معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون در امور استان ها وبازار یابی از 6 طرح اقتصادي شهرستان کرمان بازدید بعمل

 
آورد. 

معادي که به منظور ارزیابی عملکرد استان کرمان به این استان سفر کرده بود در جهت توسعه بازار، بررسی میزان اثربخشی تسهیلات
اعتباري پرداختی، تعهدات و خدمات بانکی تخصیص داده شده و همچنین رضایت سنجی مشتریان و امکان تعامل بیشتر و بهتر براي
تقویت همکاري به اتفاق گروهی از مدیران ستادي بانک متشکل از احمد محمدي مدیر امور استان ها و شعب، علی یکتا مدیر امور
فناوري اطلاعات و ارتباطات، محمد اسماعیل امیري رئیس اداره کل بازاریابی و مدیر و معاونین اداره شعب استان کرمان از 6 طرح

 
اقتصادي فعال شهرستان کرمان بازدید بعمل آوردند. 

گفتنی است طرح هاي بازدید شده در این سفر شامل: شرکت تعاونی پروفیل فولادي کارمانیا با موضوع فعالیت تولید لوله و پروفیل با
حجم سرمایه گذاري بالغ بر 610،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 65 نفر به صورت مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این

 
بانک به مبلغ 42،700 میلیون ریال و اعتبار اسنادي 233،000 میلیون ریال استفاده نموده اند. 

شرکت کاوش کیمیا باموضوع فعالیت تولید سموم دفع آفات نباتی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 2،900،000 میلیون ریال و اشتغالی

 
بالغ بر 150 نفر به صورت مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 50،000 میلیون ریال استفاده نموده است. 

شرکت الماس کویر با موضوع فعالیت تولید انواع فرش و موکت با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 3،000،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ
بر 180 نفر که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 18،800 میلیون ریال استفاده نموده است. شرکت تولید نوشابه هاي
طبیعی با موضوع فعالیت تولید نوشابه ارگانیک با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 130،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 30 نفر

 
مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 1،000 میلیون ریال استفاده نموده است. 

همچنین شرکت زرکابل با فعالیت تولید انواع کابل مسی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 830،000 میلیون ریال و اشتغال بالغ بر 180
نفر مستقیم که به طور متوسط از تسهیلات این بانک به مبلغ 40،000 میلیون ریال و اعتبار اسنادي 130،620 میلیون ریال استفاده

 
نموده است. 

شرکت پرتو صنعت با موضوع فعالیت تولید قطعات فلزي صنایع و معادن با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 150،000میلیون ریال و
اشتغال بالغ بر 35 نفر مستقیم که به طور متوسط از ضمانت نامه این بانک به مبلغ 12،500 میلیون ریال استفاده نموده است.



سهم نخست بانک اقتصاد نوین در تولید قطعات خودرو

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/10/13

اعضاي هیات مدیره انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو در نشستی با مدیرعامل بانک اقتصاد نوین از خدمات
این بانک به شرکت هاي فعال در این صنعت تقدیر کردند.

اعضاي هیات مدیره انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو در نشستی با مدیرعامل بانک اقتصاد نوین از خدمات این

 
بانک به شرکت هاي فعال در این صنعت تقدیر کردند. 

در این نشست اصغر خسروشاهی، نایب رئیس این انجمن ضمن قدردانی از خدمات بانک اقتصاد نوین به شرکت هاي فعال در این
صنعت گفت: صنعت قطعه سازي یکی از بزرگ ترین صنایع کشور است که در حال حاضر با ظرفیت کامل خود فعالیت نمی کند، اما

 
با برنامه ریزي هاي انجام شده، در سال آتی با افزایش تولید خودرو در کشور این صنعت نیز مجددا رونق خواهد یافت. 

وي بزرگ ترین مشکل این صنعت را نقدینگی دانست و گفت: خوشبختانه در سال جاري بانک اقتصاد نوین با مدل خوبی که تعریف
کرد، توانست حمایت هاي بسیار خوبی از شرکت هاي این صنعت انجام دهد و امروز شاهد ابراز رضایت شرکت هاي طرف همکاري از
خدمات بانک اقتصاد نوین هستیم. در این نشست علیرضا بلگوري، مدیرعامل بانک اقتصاد نوین گفت: بانک اقتصاد نوین شرکت هاي
تولیدي و صنعتی را به معنی واقعی کلمه شرکاي استراتژیک خود می داند و در این راستا تلاش کرده است در روزهاي سخت
مشتریان خود را همراهی کند. وي حمایت از تولید و اشتغال ملی را مهم ترین رسالت بانک ها در شرایط فعلی کشور دانست و افزود:
سعی کرده ایم با برقراري ارتباط نزدیک با مشتریان، شناخت بیشتري نسبت به صنعت و فضاي کسب وکار ایشان حاصل کنیم تا

بتوانیم در کوتاه ترین زمان ممکن بهترین راه حل را به آنها ارائه کنیم.



رشد 98 درصدي بودجه بهداشت و درمان لرستان در بودجه 1400/ خودم را

نماینده همه لرستان می دانم | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/10/13

رئیس مجمع نمایندگان استان لرستان گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته و به حضور مجمع نمایندگان بودجه بهداشت و
درمان استان در بودجه 1400 بالغ بر 98 درصد پیشرفت یافته است.

رئیس مجمع نمایندگان استان لرستان گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته و به حضور مجمع نمایندگان بودجه بهداشت و

 
درمان استان در بودجه 1400 بالغ بر 98 درصد پیشرفت یافته است. 

به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، یحیی ابراهیمی امروز در نشست با تعدادي از خبرگزاري هاي استان لرستان، اظهار داشت: در
طول چند روز و هفته هاي گذشته به دلیل عدم اطلاع لازم از وضعیت بودجه بندي انتقادات زیادي که با تخریب همراه بود علیه

 
نمایندگان استان منتشر شد. 

وي افزود: یک سري ردیف هاي اعتباري در پیوست ردیف یک داریم که این در سالیان گذشته براي این پروژه ها ردیف و اعتبار ملی
تخصیص داده شده بود که امسال تلاش مردیم در شهرستان سلسله یک پروژه را به ردیف ملی بیاوریم و از این طریق به تونل اسپژ را

 
که مربوط به چند دهه قبل است اعتبار تزریق کنیم. 

رئیس مجمع نمایندگان استان لرستان گفت: براي کمک به توسعه استان باید از همه ظرفیت ها استفاده کنیم، لذا از کانال هاي
مختلف ارتباطی استفاده کردیم تا تونل اسپژ را در بودجه 1400 وارد ردیف ملی کردیم. همچنین براي کمک به افزایش بودجه و رفع

 
مشکلات استان در بحث بودجه همه مجمع نمایندگان با حضور در وزارت خانه هاي مهم حضور یافتیم.  

 
افزایش 98 درصدي بوجه بهداشت و درمان لرستان 

وي خاطرنشان کرد: با پیگیري هاي صورت گرفته و به حضور مجمع نمایندگان بودجه بهداشت و درمان استان در بودجه 1400 بالغ

 
بر 98 درصد پیشرفت یافته است.  

ابراهیمی در حوزه تخصیص آب نیز عنوان کرد: با وجود ذخایر بسیار بالا اما در حق لرستان ظلم شده است چنانکه میانگین اراضی

 
کشاورزي آبی در کشور 46 درصد و در لرستان 23 درصد و در منطقه اي مانند کاکاوند دلفان حدود 9 درصد است. 

وي ادامه داد: الشتر حدود 360 چشمه دارد اما چرا باید اراضی آبی آن فقط 30 درصد باشد. در بحث اشتغال و وضعیت خوبی نداریم

 
کمااینکه در بحث کشاورز نیز به ما حق آبه نمی دهند.  

نماینده مردم سلسله و دلفان گفت: می خواستیم وزیر نیرو را به خاطر حق آبه استیضاح کنیم که فعلا صرف نظر کرده ایم. براي رفع
معضل حق آبه درخواست دیدار با آقاي جهانگیري داشتیم و درخواست اصلی مجمع نمایندگان از معاون اول رئیس جمهور بحث

 
تخصیص آب است که باید یک بار براي همیشه تعیین تکلیف شود. 



 
میخواستیم وزیر نیرو را استیضاح کنیم 

وي در ادامه اظهار داشت: به عنوان رئیس مجمع نمایندگان به رئیس مجلس و رئیس ازمان برنامه و بودجه و معاون اول رئیس جمهور
نامه نوشتم که هنوز خسارات سیل جبران نشده است. درخواست دادیم تا زمانی که خسارات سیل وجود دارد هر ساله یک ردیف ملی

 
براي جبران خسارات سیل در بودجه در نظر گرفته شود. 

ابراهیمی تصریح کرد: من خود را وهله اول نماینده همه ملت ایران و بعد مردم لرستان و بعد مردم سلسله و دلفان می دانم و لذا
علاوه بر حوزه انتخابیه خودم براي همه شهرستان هاي استان تلاش می کنم چنانکه اعتقاد دارم خرم آباد به عنوان مرکز استان باید
تقویت شود چرا که اگر مرکز استان قوي باشد و توسعه بیابد همه استان توسعه می یابد اما متاسفانه شرایط خرم آباد اصلا خوب

 
نیست. 

وي یادآور شد: سیل پارسال حدود 8 تا 9 هزار میلیارد تومان خسارت به استان وارد کرد در حالی که اگر کمتر از این مبلغ در حوزه
سدهاي استان هزینه می شود هم سدهاي لرستان تکمیل شده بود و منجر به توسعه می شد و هم از بروز این خسارات جلوگیري می

 
شد.  

رئیس مجمع نمایندگان استان لرستان عنوان کرد: براي رفع مشکلات و محرومیت اینکه داد بزنیم ما مشکل داریم و محرومیم کاري

 
از پیش نمی رود و باید با اعداد و ارقام پیش برویم و درخواست هاي خود را در این زمینه ارائه دهیم. 

انتهاي پیام/



افراد با چاقی مفرط 10 سال کمتر عمر می کنند

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/10/13

یک جراح و فلوشیپ لاپاروسکوپی پیشرفته، احتمال مرگ افراد چاق با شاخص توده بدنی بالاتر از 30 را حدود 10 سال زودتر از

 
دیگران دانست. 

به گزارش جهان نیوز به نقل از مهر، حامد عطاري، جراح و
فلوشیپ لاپاروسکوپی پیشرفته، گفت: چاقی و به ویژه چاقی
مفرط یکی از مهم ترین معضلات بهداشتی و درمانی مهم جوامع
توسعه یافته و در حال توسعه است، چرا که می تواند باعث
عوارضی چون فشار خون، هیپرلیپیدمی، دیابت، سکته هاي قلبی
و عروقی، کبد چرب، نارسایی قلبی، آپنه خواب، سرطان هاي
مري، لوزالمعده، کلیه، رحم، پروستات و حتی پستان بعد یائسگی

 
شود. 

وي افزود: در یک مطالعه مشخص شده مرگ و میر افرادي که شاخص توده بدنی 30 و بالاتر دارند، حدود 10 سال زودتر از افرادي

 
است که چاق نیستند. 

عطاري تصریح کرد: تحقیقات نشان می دهد که افراد چاق 37 برابر بیشتر از افراد با وزن نرمال در محیط کار با تبعیض و ظلم مواجه

 
شده اند. همچنین افزایش BMI سبب کاهش سال هاي اشتغال فرد و میزان استخدام می شود. 

وي ادامه داد: واقعیت این است که رژیم هاي سخت و مداخله در تغذیه حداکثر تا 10 درصد وزن را کاهش می دهد و احتمال
بازگشت آن نیز بسیار بالا است، به همین دلیل افرادي که از چاقی مرضی رنج می برند و در اصطلاح BMI بالاي 35 دارند باید از

 
شیوه هاي جراحی براي کاهش وزن خود بهره ببرند. 

این فلوشیپ لاپاروسکوپی و جراحی چاقی افزود: براي این افراد با توجه به وزن بالا و فشاري که روي زانوها و سیستم تنفسی وارد می
شود، نه تنها ورزش و سوزاندن کالري بسیار سخت و زمان بر است، بلکه باید بر اشتها و الگوهاي هیجانی و غذایی خود نیز غلبه کنند.

عطاري گفت: با توجه به اینکه هر ساعت دویدن 1200 کیلو کالري انرژي می سوزاند و باعث کاهش وزن حدود 150 گرم می شود
اگر فردي 45 کیلوگرم اضافه وزن داشته باشد حداقل باید 300 ساعت ورزش پرفشار داشته باشد و کالري بیش از حد روزانه هم

 
مصرف نکند تا بتواند افزایش وزن خود را برطرف کند که این کار در افراد با چاقی مفرط بسیار سخت است. 



وي ادامه داد: جراحی چاقی از جمله اسلیو و یا بایپس کلاسیک معده با کوچک کردن قسمت عمده معده باعث می شود بیمار با
غذاي مختصر و کالري روزانه معادل یک سوم کالري دریافتی گذشته خود سیر شود و در ماه اول حداقل 25 درصد اضافه وزن خود را
از دست بدهد که این به بیمار انگیزه و توانایی بدنی دو چندان داده و او می تواند فعالیت هاي ورزشی هوازي و غیر هوازي را به آسانی

 
انجام دهد و بعد از حدود 6 ماه لااقل 75 درصد اضافه وزن خود را از دست می دهد. 

عطاري خاطر نشان کرد: در یک مطالعه آماري نشان داده شده است که افراد چاق بیشتر از افراد معمولی در بیمارستان بستري می
شوند و شیوع سکته قلبی در آنها سه برابر بیشتر از افراد معمولی است. حال اگر فرد دیابتی 10 کیلوگرم وزن خود را کم کند میزان
مرگ و میر در این قبیل افراد 30 تا 40 درصد کاهش می یابد به همین دلیل باید به موضوع چاقی آن هم در شرایط بی تحرکی

قرنطینه به شکل جدي فکر کرد.



انتقام خون حاج قاسم به سبک بانوي کارآفرین کشور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/10/13

یک بانوي کارآفرین ایرانی، با انتشار توئیتی درحساب شخصی خود از انتقام به سبک کارآفرینی و تولید اجزاي تجهیزات
پزشکی تحت تحریم آمریکا در سالروز شهادت حاج قاسم خبر داد.

به گزارش خبرنگار حوزه اخبار داغ گروه فضاي مجازي
باشگاه خبرنگاران جوان، از زمان شهادت سردار سلیمانی تا
کنون، بارها و بارها واژه انتقام را شنیده ایم و همگی امید
داریم روزي برسد که انتقام سخت واقعی از قاتلان و آمران
به ترور حاج قاسم سلیمانی گرفته شود؛ اما نباید فراموش
کرد، هر قدمی که در راستاي پیشرفت کشور و بی نیازي از
بیگانگان برداشته شود، خود می تواند انتقامی باشد از
کسانی که با ترور افراد برجسته کشور سعی در عقب راندن

 
جمهوري اسلامی دارند. 

به همین منظور، در راستاي فرارسیدن اولین سالروز ترور ناجوانمردانه شهید سلیمانی، نسیم توکل، بانوي کارآفرین نمونه، با انتشار
توئیتی در حساب شخصی اش از انتقام به سبک کارآفرینی و تولید اجزاي تجهیزات پزشکی خبر داده است. توکل در صفحه اش

 
نوشت: 

 
" انتقام به سبک کارافرینی 

 
1 سال اهنگ پیشوازم، صداي قاسم سلیمانی است، مزاح می کنند که تو کجا و ... 

و من می گویم سلیمانی نقطه تعادل بود عنصر منطق و اعتدلال، به نامش کوشیدیم در سالگردش انتقام بگیریم و امروز با طراحی و

 
تولید دو ساب سیستم مهم در تجهیزات پزشکی تحریمی امریکایی انتقام گرفتیم" 



 
 

 
بیشتر بخوانید 

- نماهنگی شنیدنی درباره انتقام خون حاج قاسم به زبان فارسی و عربی



فقط 5 درصد معتادان در ترك اجباري درمان می شوند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/10/13

سهیلا رفیعی نژاد- خبرنگار «خبرجنوب»/ درمان اصولی اعتیاد مهم است. برخی فرزند و یا همسر را مجبور به ترك می کنند و
فاصله پاکی موارد این چنینی تا روي آوردن دوباره به اعتیاد بسیار کم وحتی چند ماه است. این وضعیت نه تنها در موفقیت درمان
تاثیري ندارد، بلکه بر سلامت روان اعضاي خانواده و به خصوص فرزندان هم آثار مخربی به جا می گذارد. به همین دلیل دستیابی
موفقیت در ترك مستلزم اصولی است که عدم توجه به ان هزینه هاي مادي ومعنوي را دربر دارد. کارشناس پیشگیري از اعتیاد

 
سازمان بهزیستی کشور درا ین باره بر نقش مداخلات غیر دارویی بر بهبودي پایدار مبتلایان به اعتیاد تاکید کرده است. 

آزاده اولیایی چندي پیش گفته بود که بر اساس برخی تحقیقات علوم پزشکی، تقریبا 80 درصد معتادان بازگشت به اعتیاد را تجربه

 
می کنند. 

وي افزود: مواد مخدر واعتیاد با توجه به ماهیت درونی با عودکنندگی(بازگشت پذیري) همراه است و بر این اساس گاه روند معالجه و
درمان نیز با لغزش روبرو خواهد شد. بیماران اعتیادي که به بهبودي پایدار می رسند، علاوه بر مداخلات دارویی، مداخلات غیر دارویی

 
همچون جلسات مشاوره فردي، گروه درمانی، خانواده و آموزش خانواده را نیز دنبال می کنند. 

کارشناس پیشگیري از اعتیاد سازمان بهزیستی گفت: مداخلات غیر دارویی نیز باید با تعامل مددکاران اجتماعی همراه باشد وبا

 
جلسات درمانی وپایبندي بیمار به مداخلات غیر دارویی پیگیري شود. 

اولیایی ادامه داد: یکی از معضلات درمان اعتیاد عدم دستیابی به درمان کامل است. در واقع روند معالجه ودرمان اعتیاد، واژه بهبودي

 
پایدار به عنوان درمان قطعی به کار برده می شود. 

وي عنوان کرد: درمان این بیماري، همچون فشار خون و دیابت مستلزم تداوم معالجه است. با گذشت زمان به تدریج داروها قطع می

 
شود، اما فرآیند درمان مدت ها وگاه تا پایان عمر بیمار ادامه خواهد یافت. 

مسئول دفتر پیشگیري و درمان اعتیاد بهزیستی فارس هم در این باره به خبرنگار «خبرجنوب» گفت: تاثیر مداخلات غیر دارویی در
درمان اعتیاد خیلی بیشتر از مداخلات دارویی است اما براي شروع و ادامه درمان به دارو نیازمندیم و نمی توانیم بگوییم درمان هاي

 
دارویی به درد نمی خورد و این ها مکمل هم هستند. 

قدرت محکم افزود: درمان هاي دارویی کاملا لازم است وباید در کنار درمان هاي غیردارویی باشد چرا که این جلسات مشاوره گروهی
و فردي بر روي شناخت، انگیزه ها و وسوسه هاي فرد معتاد کار می کند وعواملی که باعث گرایش فرد به حفظ بهبودي می شود را

 
تقویت می نماید . 

وي عنوان کرد: درمان هاي غیر دارویی در موارد تخصصی توسط مددکاران وروان پزشکان انجام می گیرد و در موارد غیر تخصصی هم

 
توسط گروه همتا، مانند معتادان گمنام انجام می شود. 

مسئول دفتر پیشگیري و درمان اعتیاد بهزیستی استان گفت: در مراکز درمان اعتیاد کلاس هاي گروه درمانی برگزار می شود؛ مشاوره
هاي فردي و خانواده درمانی و آموزش مهارت هاي زندگی نیز در این جلسات ارائه می شود؛ اگر فردي نیاز به مشاوره فردي داشته

 
باشد هم می تواند بهره مند گردد. 

وي با اشاره به تاثیر مداخلات روان شناختی در موفقیت ترك گفت: آموزش مهارت هاي مقابله با وسوسه را نیز در این جلسات داریم

 
تا افراد مقاومت بیشتري در مقابل وسوسه مصرف مواد داشته باشند. 

محکم افزود: معتادان در حال درمان حداقل 12 هفته می توانند در کلاس هاي گروه درمانی شرکت کنند و تعدادي از این جلسات

 
مشاوره اجباري است اما از انجا که این میزان کافی نیست به منظور پایداري بهبودي باید در جلسات بیشتري شرکت کنند. 

مسئول دفتر پیشگیري و درمان اعتیاد بهزیستی استان گفت: در حال حاضر بیش از 2 هزار مبتلا به اعتیاد درمراکز تحت نظر



بهزیستی استان در حال درمان هستند و اگر چه آمار دقیقی از تعداد افرادي که موفق به ترك پایدار می شوند نداریم اما معمولا 10 تا

 
13 درصد افرادي که در استان براي درمان مراجعه می کنند موفق به بهبودي پایدار می شوند. 

محکم افزود: ترك اجباري را قبول ندارم و تنها 4 تا 5 درصد احتمال ترك در درمان اجباري اعتیاد وجود دارد و به همین دلیل ما در

 
بهزیستی اعتقادي به درمان اجباري نداریم و این که یکی را به زور وادار کنیم درصد موفقیت او بسیار پایین است. 

مسئول دفتر پیشگیري و درمان اعتیاد بهزیستی استان ضمن تاکید بر نقش تصمیم خود معتاد به ترك در درمان، پذیرش خانواده ها
وحمایت از آن ها را در این روند بسیار موثر دانست و گفت: وقتی معتاد تصمیم به تغییر این رویه و کنار گذاشتن مواد گرفت، حمایت

 
خانواده در موفقیت او موثر است. به طور کلی ایجاد انگیزه براي فرد بهبود یافته در افزایش سال هاي پاکی او نقش دارد. 

محکم، بیکاري را نیز یکی از دلایل درمان ناپایدار دانست وعنوان کرد: ایجاد اشتغال و یا بازگشت به کسب و کار قبلی احتمال

 
موفقیت ترك را افزایش می دهد. 

این کارشناس مسئول بهزیستی فارس با اشاره به عوارض جبران ناپذیر اعتیاد، طلاق را یکی از عوارض مصرف مواد در فارس دانست

 
که تلاش براي درمان پایدار می تواند بر این موضوع هم تاثیر بگذارد. 

/انتهاي متن/



3 مدال طلا، نقره و برنز براي 3 دانش آموز فارسی المپیاد ادبی کشور

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/10/13

بهمن پگاه راد-«خبرجنوب»/ معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش فارس گفت: هر سه دانش آموز راه یافته از استان فارس
به مرحله نهایی المپیاد ادبی کشور به 3 مدال رنگارنگ این المپیاد دست یافتند.رسول قانونی گفت: المپیادهاي علمی دانش آموزي
همه ساله در 13 رشته ادبی، جغرافیا، ریاضی، زیست شناسی، شیمی، فیزیک، کامپیوتر، نجوم و اختر فیزیک، علوم زمین، سلول هاي
بنیادي و پزشکی بازساختی، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و پژوهشی برگزار می گردد.معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش
فارس در خصوص نحوه برگزاري المپیادهاي علمی نیز گفت: المپیادهاي علمی به صورت رسمی در پایه دهم و یازدهم می باشد و
شرکت در آن براي عموم دانش آموزان آزاد می باشد و دانش و فناوري آموزان علاقمند می توانند در کلاس هاي آمادگی المپیاد در
دبیرستان هاي فرزانگان و شهید دستغیب ناحیه 2 که به عنوان خانه المپیاد فارس زیر نظر اداره سمپاد فعالیت می کنند، شرکت می

 
کنند. 

قانونی با بیان این که این المپیادها همچون سال هاي گذشته علی رغم وجود مشکلات ناشی از همه گیري کرونا برگزار گردیده است،
گفت: سی و سومین دوره المپیاد ادبی دانش آموزان کشور در سال تحصیلی گذشته در بهمن ماه 98 در سطح مدارس استان با رقابت
361 دانش آموز برگزار شد، که از این تعداد 63 نفر به مرحله کشوري راه یافتند و در پایان سی و سومین دوره المپیاد ادبی کشور،
دانش آموزان فاطمه حمیدي و طاهره سیف از دبیرستان استعدادهاي درخشان فرزانگان سادات رفیعی ناحیه یک شیراز و فرانک

 
قاسمی از دبیرستان نمونه دولتی فرهنگ ناحیه 2 شیراز به ترتیب موفق به کسب مدال طلا، نقره و برنز المپیاد ادبی کشور شدند. 

/انتهاي متن/



 مناطق حاشیه اي رشت چقدر با بحران بیکاري و فقر مواجه است

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/10/13

 
وحیده اسماعیلی 

درحاشیه شهر رشت 16 نقطه آسیب پذیراجتماعی وجود دارد که شیوع کرونا زمینه هاي بروز انواع آسیب هاي اجتماعی درآنها را
افزایش داده است. اثرات منفی شیوع کرونا بیشتر بروي خانوارهاي ساکن در حاشیه ي رشت که اغلب در مشاغل خدماتی مشغول به
کارند و طی یکسال اخیر به دلیل اجراي طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی و محدودیت هاي اصناف، شغل خود را از دست دادند قابل

 
توجه است. 

با توجه گزارش ها و اخبار از فقر درمحلات حاشیه ي شهررشت، این سوال که کارشناسان پایگاههاي خدمات اجتماعی مستقر
درمحلات حاشیه نشین رشت تا چه اندازه نسبت به شناسایی خانوارهاي فقیر و آسیب دیده اقدام کرده اند را از«رضا جعفري» معاون

 
اموراجتماعی بهزیستی گیلان جویا شدیم. 

جعفري با اشاره به اینکه کارشناسان سازمان با رویکردي اجتماعی محور و با همکاري معتمدین محلی درحال شناسایی این خانوارها و
معرفی آنها به دستگاههاي حمایتی هستند تاکید کرد: کارشناسان با شناسایی آسیب هاي شایع در منطقه مانند وجود خشونت و
تنش هاي خانوادگی به صورت مداخله اجتماعی ورود کرده اند و پس از بررسی مشکلات اقتصادي موجود درخانوار سریعا با تشکیل
پرونده، اقدامات توانمندسازي این خانوارها آغاز شده است. حتی درتعامل با برخی از کارفرمایان واحدهاي تولیدي استان، توانستیم

 
تعدادي ازاین مددجویان نیازمند را براي اشتغال معرفی کنیم. 

معاون امور اجتماعی بهزیستی گیلان از تخصیص تسهیلات بانکی 50 میلیون تومانی با شش ماه تنفس در بخش توانمندسازي
مددجویان خبرداد و گفت: بیشتر افراد آسیب پذیري که به صورت ویژه در این پایگاه ها هدف قرارمی گیرند زنان سرپرست خانوار،

 
افراد فاقد مهارت اجتماعی، زنان و کودکان درمعرض خشونت خانگی هستند که به نوعی با بحران اجتماعی مواجه شده اند. 

جعفري با تاکید به اینکه درمناطق حاشیه اي رشت با بحران بیکاري و فقرمواجه نیستیم افزود: متاسفانه نظام یکپارچه آماري از میزان
آسیب هاي اجتماعی در کشور وجود ندارد. اما وضعیت رشت نسبت به سایر مراکز استانهاي دیگر درمواجهه با افزایش آسیب هاي
اجتماعی خیلی بهتراست چرا که اساسا زمینه هاي بروز این آسیب ها بیشتر درسکونتگاه هاي غیررسمی از جمله زاغه نشین ها،
آلونک نشین ها و کپرنشینی فراهم است وخوشبختانه در رشت به معناي واقعی چنین مناطقی وجود ندارد و حتی فقیرترین خانوارها

 
نیز در یک واحد مسکونی داراي سقف ساکن هستند. 

گفتنی است پیشتر مدیرکل بهزیستی گیلان از ایجاد پایگاههاي اجتماعی در مناطق جماران، سلیمانداراب، پیرکلاچاي رشت و یک
پایگاه درانزلی محله ي لنگرود خبر داده بود. همچنین براساس آمارهاي ارایه شده از سوي «احمد آقایی» معاونت اجتماعی

 
دادگستري گیلان، درسال 97، جمعیت ساکن درمناطق حاشیه نشین استان 174 هزار نفر ذکر شده است. 



منبع : مرور



 مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان: پیگیر رفع مشکلات در نواحی

صنعتی گیلان هستیم

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/10/13

گیلان امروز- فریبرز سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان با فتح اللهی فرماندار شهرستان رشت

 
دیدار و گفتگو کرد. 

فتح اللهی در این نشست گفت با تصمیمات خوب و کارشناسی شده و مدیریت صحیح میتوان کم ترین آسیب را در شرایط بد

 
اقتصادي دید. 

وي افزود: با تکمیل زیر ساخت ها و امکانات زیربنایی در شهرکهاي صنعتی و راه اندازي واحدهاي صنعتی، شاهد رشداشتغال و توسعه

 
صنعتی خواهیم بود. 

فرماندار شهرستان رشت با تأکید بر نقش شرکت شهرك هاي صنعتی به عنوان حامی و هدایت کننده صنایع کوچک خاطر نشان کرد:

 
حمایت از صنعت و ایجاد اشتغال می تواند از آسیب هاي اجتماعی جلوگیري کرده و باعث ایجاد سلامت روحی و روانی جامعه گردد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان ضمن تشکر از حضور و تلاش هاي فرماندار شهرستان رشت، بیان داشت: برخی از
دستگاه هاي اجرایی به علت محدودیت هاي اعتباري نتوانسته اند به تعهدات خود در تامین زیر ساختهاي مورد نیاز تا ورودي شهرك

 
ها و نواحی صنعتی عمل کنند، ولی با جدیت تمام پیگیر رفع مشکلات موجود در شهرك ها و نواحی صنعتی هستیم. 

سعیدي کیا گفت: توسعه صنعتی استان، کاهش آلایندگی و بار ترافیکی، کمک به توسعه کارآفرینی، ساماندهی صنایع کوچک و جذب

 
سرمایه گذاران از مهم ترین اهداف شهرك هاي صنعتی است. 

رئیس هیئت مدیره شرکت شهرکهاي صنعتی استان گیلان اظهار کرد: با توجه به ویژگی ها و قابلیتهایی که استان گیلان دارد، می
بایست به دنبال جذب سرمایه گذاران صنعتی باشیم، این در حالی است که صنایع کوچک یکی از بهترین راه حل ها براي رونق

اقتصاد می باشد.



209 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به لرستان اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/10/13

خرم آباد - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي لرستان گفت: 209 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به این استان اختصاص
یافت که تاکنون 185 میلیاردتومان از این میزان به صاحبان مشاغل خسارت دیده از کرونا پرداخت شده است.

خرم آباد - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي لرستان
گفت: 209 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به این استان
اختصاص یافت که تاکنون 185 میلیاردتومان از این میزان
به صاحبان مشاغل خسارت دیده از کرونا پرداخت شده

 
است. 

به گزارش ایرنا، اسد عبدالهی شامگاه جمعه در گقت وگوي
مجازي با خبرنگاران بیان کرد: عملکرد استان در خصوص
پرداخت تسهیلات کرونایی موفق بوده است و توقف هاي
ایجاد شده نیز ناشی از سیستم مرکزي است که تلاش می

 
شود مشکلات بزودي برطرف و مابقی متقاضیان نیز از این تسهیلات بهره مند شوند. 

وي در خصوص خسارات وارده سیل به حوزه اقتصادي لرستان اظهار داشت: پنج هزار واحد صنفی استان ذز اثر سیل سال 98 متضرر
شدند و 120 میلیارد تومان کمک بلاعوض در این حوزه پرداخت شد و 160 میلیارد تومان نیز تسهیلات بانکی در اختیار خسارت

 
دیدگان قرار گرفت. 

عبدالهی با اشاره به اقدامات انجام شده در راستاي توسعه لرستان ادامه داد: در این راستا مطالعات و جلسات و نشست هاي تخصصی

 
بسیاري انجام شده است که میزان توسعه یافتگی لرستان براساس شاخص ها باید مشخص شود. 

وي افزود: در حوزه اقتصاد مقاومتی لرستان کارهاي خوبی انجام داده و احیا و راه اندازي نیرگاه سیکل ترکیبی خرم آباد، پالایشگاه
پلدختر، توسعه نساجی بروجرد، کارخانه نوآوري خرم اباد، شرکت هاي داروسازي، فاز 2 پتروشیمی خرم آباد نمونه هاي بارزي از این

 
مورد است. 

عبدالهی با اشاره به اینکه نیروگاه خرم آباد از طرح هاي بزرگ استان است ادامه داد: تاکنون چهار هزار و 500 میلیارد تومان در این

 
راستا هزینه شده است و تا هفت هزار میلیارد تومان در این طرح توسط بنیاد مستضعفان سرمایه گذاري خواهد شد. 

وي اظهار داشت: این نیروگاه بخش عمده اي از برق استان را از طریق شبکه سراسري تامین خواهد کرد و حدود 400 نفر در این

 
طرح مشغول فعالیت هستند و فاز نخست بهره برداري شده و فاز دوم تا اوایل سال اینده بهره برداري خواهد شد. 



وي در خصوص اشتغال روستایی در استان عنوان کرد: 62 میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال روستایی استان در نظر گرفته شده

 
است و 236 میلیارد تومان در این حوزه جذب و پرداخت شده است. 

وي افزود: براي نهادهاي حمایتی نیز 136 میلیارد تومان تسهیلات در نظر گرفته شده و تاکنون 124 میلیارد تومان پرداخت شده و

 
در بخش رونق تولید 175 میلیارد تومان در استان جذب شده است. 

عبدالهی ادامه داد: در زمینه اعتبارات بند الف تبصره 18 نیز 222 میلیارد تومان به بخش صنعت اختصاص یافته که تاکنون 96

 
میلیارد تومان در بخش صنعت و 20 میلیارد تومان در بخش کشاورزي پرداخت شده است. 

وي گفت: طرح هاي بزرگی توسط بخش خصوصی در استان در حال انجام است که سیمان سفید ازنا و طرح فرتاك بروجرد، پالایشگاه

 
پلدختر، توسعه نساجی بروجرد از این موارد هستند. 

وي با اشاره به واحد راه اندازي کشت و صنعت لرستان گفت: یک هزار و 800 هکتار وسعت این واحد اقتصادي است و بخش عمده اي

 
از مشکلات آن برطرف شده و 50 هکتار گلخانه در این طرح تعریف شده که تاکنون 25 هکتار اجرایی شده است. 

وي افزود: مشکلات معارض این واحد تقریبا حل شده است و مشکل صادرات نیز با توجه به محدودیت ها کرونا به حوزه خلیج فارس

 
انجام می دهد و سعی می شود نهایت کمک به این واحد اقتصادي شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري لرستان گفت: در حوزه گردشگري نیز با توجه به بیماري کرونا انگیزه براي توسعه این بخش

 
کمتر شده است. 

عبدالهی افزود: برخی از واحدهاي اقتصادي استان نسبت به استان هاي همجوار وضعیت بهتري دارند و در بحث تولید دارو یکی از
قطب هاي دارویی کشور هستیم، در تولید صنایع نساجی، صنعت مرغ، ماهی هاي سردآبی، حبوبات، گیاهان دارویی داراي شرایط قابل

 
توجهی هستیم. 

 
وي اظهار داشت: صادرات استان محصولات پتروشیمی و کشاورزي است. 

وي با اشاره به اقدامات مطلوب انجام شده در دولت تدبیر و امید در حوزه گردشگري گفت: ساماندهی حریم قلعه فلک الافلاك
،دهکده گردشگري مخملکوه خرم آباد، بوم گردي، گردشگري سد حوضیان الیگودرز، هتل شاپورخواست خرم آباد و عطرستان بروجرد

 
اقدامات انجام شده در این حوزه هستند. 

عبدالهی ادامه داد: مشکل اصلی لاستیک سازي خرم آباد تامین ارز و واردات قطعات از خارج از کشور است که تلاش می شود فاز

 
نخست در سطح محدودتري اجرایی شود و ژنراتورسازي خرم آباد نیز امکان تغییر کاربري ندارد. 

وي اظهار داشت: فولاد ازنا با سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است و حدود یک هزار میلیارد تومان دیگر سرمایه گذاري

 
نیاز دارد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي لرستان در خصوص شرکت پارسیلون گفت: این واحد به بخش خصوصی واگذار شده که به دلیل عدم



 
موفقیت پس گرفته شده است و با توجه به شرایط ویژه اقتصادي بررسی خواهد شد. 

وي افزود: در سال 98 حدود 37 واحد و سال 99 حدود 26 واحد راکد در لرستان احیا شد و 170 واحد تولیدي استان افزایش

 
ظرفیت شدند و تعدادي نیز تکمیل و بهره برداري شدند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- استانداري لرستان 

 
- جهش تولید 

 
- لرستان 

 
پروندهٔ خبري 

 
- مدیریت استانی کرونا 

- سال 99؛ سال جهش تولید



رشد 98 درصدي بودجه بهداشت و درمان لرستان در بودجه 1400/ خودم را

نماینده همه لرستان می دانم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/10/13

به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، یحیی ابراهیمی
امروز در نشست با تعدادي از خبرگزاري هاي استان
لرستان، اظهار داشت: در طول چند روز و هفته هاي
گذشته به دلیل عدم اطلاع لازم از وضعیت بودجه بندي
انتقادات زیادي که با تخریب همراه بود علیه نمایندگان

 
استان منتشر شد. 

وي افزود: یک سري ردیف هاي اعتباري در پیوست ردیف
یک داریم که این در سالیان گذشته براي این پروژه ها ردیف و اعتبار ملی تخصیص داده شده بود که امسال تلاش مردیم در
شهرستان سلسله یک پروژه را به ردیف ملی بیاوریم و از این طریق به تونل اسپژ را که مربوط به چند دهه قبل است اعتبار تزریق

 
کنیم. 

رئیس مجمع نمایندگان استان لرستان گفت: براي کمک به توسعه استان باید از همه ظرفیت ها استفاده کنیم، لذا از کانال هاي
مختلف ارتباطی استفاده کردیم تا تونل اسپژ را در بودجه 1400 وارد ردیف ملی کردیم. همچنین براي کمک به افزایش بودجه و رفع

 
مشکلات استان در بحث بودجه همه مجمع نمایندگان با حضور در وزارت خانه هاي مهم حضور یافتیم.  

 
افزایش 98 درصدي بوجه بهداشت و درمان لرستان 

وي خاطرنشان کرد: با پیگیري هاي صورت گرفته و به حضور مجمع نمایندگان بودجه بهداشت و درمان استان در بودجه 1400 بالغ

 
بر 98 درصد پیشرفت یافته است.  

ابراهیمی در حوزه تخصیص آب نیز عنوان کرد: با وجود ذخایر بسیار بالا اما در حق لرستان ظلم شده است چنانکه میانگین اراضی

 
کشاورزي آبی در کشور 46 درصد و در لرستان 23 درصد و در منطقه اي مانند کاکاوند دلفان حدود 9 درصد است. 

وي ادامه داد: الشتر حدود 360 چشمه دارد اما چرا باید اراضی آبی آن فقط 30 درصد باشد. در بحث اشتغال و وضعیت خوبی نداریم

 
کمااینکه در بحث کشاورز نیز به ما حق آبه نمی دهند.  

نماینده مردم سلسله و دلفان گفت: می خواستیم وزیر نیرو را به خاطر حق آبه استیضاح کنیم که فعلا صرف نظر کرده ایم. براي رفع
معضل حق آبه درخواست دیدار با آقاي جهانگیري داشتیم و درخواست اصلی مجمع نمایندگان از معاون اول رئیس جمهور بحث

 
تخصیص آب است که باید یک بار براي همیشه تعیین تکلیف شود. 



 
میخواستیم وزیر نیرو را استیضاح کنیم 

وي در ادامه اظهار داشت: به عنوان رئیس مجمع نمایندگان به رئیس مجلس و رئیس ازمان برنامه و بودجه و معاون اول رئیس جمهور
نامه نوشتم که هنوز خسارات سیل جبران نشده است. درخواست دادیم تا زمانی که خسارات سیل وجود دارد هر ساله یک ردیف ملی

 
براي جبران خسارات سیل در بودجه در نظر گرفته شود. 

ابراهیمی تصریح کرد: من خود را وهله اول نماینده همه ملت ایران و بعد مردم لرستان و بعد مردم سلسله و دلفان می دانم و لذا
علاوه بر حوزه انتخابیه خودم براي همه شهرستان هاي استان تلاش می کنم چنانکه اعتقاد دارم خرم آباد به عنوان مرکز استان باید
تقویت شود چرا که اگر مرکز استان قوي باشد و توسعه بیابد همه استان توسعه می یابد اما متاسفانه شرایط خرم آباد اصلا خوب

 
نیست. 

وي یادآور شد: سیل پارسال حدود 8 تا 9 هزار میلیارد تومان خسارت به استان وارد کرد در حالی که اگر کمتر از این مبلغ در حوزه
سدهاي استان هزینه می شود هم سدهاي لرستان تکمیل شده بود و منجر به توسعه می شد و هم از بروز این خسارات جلوگیري می

 
شد.  

رئیس مجمع نمایندگان استان لرستان عنوان کرد: براي رفع مشکلات و محرومیت اینکه داد بزنیم ما مشکل داریم و محرومیم کاري

 
از پیش نمی رود و باید با اعداد و ارقام پیش برویم و درخواست هاي خود را در این زمینه ارائه دهیم. 

انتهاي پیام/



تجدید میثاق مدیر وپرسنل صندوق کارآفرینی امید استان
کرمان با شهدا

تجدید میثاق مدیر وپرسنل صندوق کارآفرینی امید استان کرمان با شهدا

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/10/13

حضور مدیر و پرسنل صندوق کارافرینی امید استان کرمان

 
در گلزار شهدا و اداي احترام به مقام شامخ شهدا به ویژه شهید سپهبد سلیمانی همزمان با اولین سالگرد شهادت سردار دلها. 

مدیر و پرسنل صندوق کارآفرینی امید استان کرمان به نیابت از همه کارکنان صندوق کارآفرینی امید کشور در این مکان مقدس
حاضر شدند.



25 درصد فرآوري معنادار سنگ هاي تزئینی در ایران؟!/ فناوري هاي نوین

ضایعات معادن را تبدیل به ارزش افزوده می کند

منبع: ایراسینشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/10/13

دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران با اشاره به پتانسیل هاي بالاي ایران در بخش هاي
مختلف معدنی ایران بخصوص سنگ هاي تزئینی و ساختمانی گفت: نگاه دسته دومی و همچنین سیاست هاي غیرکارشناسی

در این زمینه باعث شده تا ایران در بخش هاي مختلف معدنی علی رغم جایگاه و پتانسیل هاي ...

دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات
معدنی ایران با اشاره به پتانسیل هاي بالاي ایران در بخش
هاي مختلف معدنی ایران بخصوص سنگ هاي تزئینی و
ساختمانی گفت: نگاه دسته دومی و همچنین سیاست هاي
غیرکارشناسی در این زمینه باعث شده تا ایران در بخش
هاي مختلف معدنی علی رغم جایگاه و پتانسیل هاي بالاي
بین المللی دستاوردهاي اقتصادي مناسبی براي خود ثبت

 
نکرده باشد. 

کامران وکیل در گفتگو با خبرنگار ایراسین گفت: به طور
کلی موضوع فرآوري و استفاده از ذخایر معدنی در ایران بخصوص در سنگ هاي ساختمانی جاي بحث و تغییرات عمده اي دارد تا

 
بتوانیم آنطور که شایسته ذخایر و جایگاه معدنی ایران بوده ازآنها به نفع اقتصاد کشور استفاده کنیم. 

وي با اشاره به برآوردهاي انجام شده از ذخایر سنگ هاي ساختمانی در ایران اظهار کرد: آنطور که آمارها و اطلاعات نشان می دهد
ایران نزدیک به 1.5 میلیارد تن ذخایر قطعی و چیزي حدود سه برابر آن ذخایر احتمالی در بخش سنگ هاي ساختمانی دارد که این

 
جایگاه قابل اتکاء و مناسبی براي استفاده از ارزش افزوده این ذخایر است. 

این عضو خانه معدن معتقد است این حجم از ذخایر سنگ هاي تزئینی در ایران باعث شده تا بعد از نفت و گاز در بخش سنگ هاي
ساختمانی و تزئینی بیشترین ذخایر زمین شناسی را در خود جاي داده باشد تا جزو سه کشور برتر در این زمینه شناخته شود،
آمارهاي رسمی بیانگر این نکته است که ایران با تمام این پتانسیل ها تنها 3 درصد از مبادلات جهانی سنگ را به خود اختصاص داده

 
است. 

به گفته این کارشناس معدن، معادن سنگ ایران به دسته هاي اصلی سنگ تراورتن، سنگ مرمریت، سنگ گرانیت آسیایی و سنگ
مرمر تقسیم می شود که اتفاقا اغلب آنها بازار مناسبی در بخش هاي مختلف دهکده جهانی داشته و می توان با استفاده از این بازار

 
ارزش افزوده بسیار مناسبی براي کشور مهیا کرد. 

دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران درباره ارزش افزوده صادرات سنگ هاي ساختمانی و تزئینی به
خبرنگار ایراسین گفت: اگرچه در واقعیت بازار فراز و فرودهایی در این بخش وجود دارد، اما برآوردهاي اولیه نشان می دهد ارزش



افزوده سنگ هاي ساختمانی در جهان 200 دلار در تن است، پس سنگ تزئینی ایران قابلیت خلق ثروت بالایی دارد و می تواند

 
اشتغال پایدار براي اقتصاد ایران به ارمغان آورد. 

وکیل همچنین به بهره وري بسیار پایین در معادن بخصوص سنگ هاي ساختمانی و تزئینی اشاره کرد و افزود: فناوري هاي قدیمی،
ماشین آلات فرسوده و همچنین سیاست هاي متناقض همه و همه باعث شده تا میزان فرآوري در سنگ هاي ساختمانی کشورمان

 
فاصله معناداري با سایر کشورهاي توسعه یافته در این زمینه داشته باشد. 

به گفته وکیل نگاه آماري دقیق به این مهم در سطح دهکده جهانی نشان می دهد ایتالیا 63 درصد سنگ فرآوري شده به بازار عرضه
می کند و این درصد در کشور اردن 45 درصد، هند 40 درصد، مصر 37.5 درصد، استرالیا 40 درصد است؛ اما در ایران تنها 25 درصد
سنگ استخراجی فرآوري می شود و بقیه آن به عنوان باطله شناخته می شود که می تواند به غیر از موضوع اقتصادي مشکلات زیست

 
محیطی هم به همراه داشته باشد. 

وکیل در این زمینه تصریح کرد: فرآوري و استفاده بهینه از ذخایر معدنی در تمام موارد و البته موضوع سنگ هاي ساختمانی باید
اینگونه باشد که مثل کشور چین حتی از خورده سنگ هاي ریخته شده زیر دستگاه هاي برش براي تولید کالایی با ارزش افزوده

 
استفاده شود که شاهد مثال دقیق آن ساخت دانه هاي تزئینی رنگی بکار رفته در برخی کالاهاي دکوراسیون و البته تسبیح است. 

دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران تاکید کرد: استفاده از فناوري هاي نوین براي بهبود در اقتصاد
معادن امروز از نان شب واجب تر است تا به این وسیله بتوانیم استفاده حداکثري از منابع معدنی داشته باشیم نه اینکه با بهره وري

 
پایین تنها اندکی درآمد به ثبت برسانیم. 

این عضو خانه معدن ایران همچنین درباره افزایش تعداد محصولات تولید شده از معادن سنگ ساختمانی با استفاده از فناوري هاي
نوین گفت: درصورتی که امروز به گواهی آمارها کشورمان 75 درصد از سنگ هاي استخراج شده را به ضایعات تبدیل می کند و ورود

 
فناوري هاي نوین می تواند همین درصد دورریز را به بیش از 40 کالاي داراي ارزش افزوده معدنی تبدیل کند. 

این کارشناس معدن در ادامه با اشاره به 1955 معدن سنگ ساختمانی ایران افزود: امروز اگر ایران در بخش سنگ هاي ساختمانی
مثلا در محدوده 500 میلیون دلار صادرات به نام خود ثبت کرده اگر زمینه ورود فناوري هاي نوین و همچنین کاهش قوانین دست

وپاگیر فراهم شود قطعا تا افزایش 4 برابري صادرات سنگ ساختمانی از ایران کشش وجود دارد.



نگاهی به وضعیت اقتصادي آمریکا

منبع: قلمناشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/10/13

تولید ناخالص داخلی آمریکا تا پایان سال 2020 بیش از 21 تریلیون دلار بوده است. نوشته نگاهی به وضعیت اقتصادي
آمریکا اولین بار در قلم - اخبار مهم ایران و جهان | qalamna.ir. پدیدار شد.

نگاهی به وضعیت اقتصادي آمریکا تولید ناخالص داخلی
آمریکا تا پایان سال 2020 بیش از 21 تریلیون دلار بوده

 
است. 

به گزارش ایسنا به نقل از سایت رسمی اعلام بدهی
آمریکا، میزان درآمدهاي مالیاتی دولت این کشور تا پایان
ماه دسامبر به سه تریلیون و 483 میلیارد و 40 میلیون
دلار رسیده است.  میزان درآمد مالیاتی هر شهروند
آمریکایی تا پایان این ماه 10 هزار و 533 دلار اندازه گیري
شده است.  از طرف دیگر میزان مالیات بر درآمد دولت

آمریکا تا پایان ماه دسامبر به یک تریلیون و 651 میلیارد و 264 میلیون دلار رسیده است. این میزان درآمد براي مالیات ها بر درآمد

 
شرکت هاي آمریکایی 223 میلیارد و 175 میلیون دلار بوده است. 

در ماه دسامبر، بدهی ایالت هاي آمریکا یک تریلیون و 195 میلیارد و 69 میلیون دلار و سهم هر شهروند آمریکایی از بدهی هاي
دولت این کشور معادل 3614 دلار بوده است. حجم تولید ناخالص داخلی آمریکا در بازه 12 ماهه منتهی به دسامبر به 21 تریلیون و

 
372 میلیارد و 473 میلیون دلار رسیده که بدین ترتیب، آمریکا جایگاه خود را به عنوان بزرگ ترین اقتصاد جهان حفظ کرده است. 

جمعیت آمریکا در حال حاضر 330 میلیون 775 هزار نفر است که از این تعداد،   149 میلیون و 919 هزار نفر در بازار کار مشارکت

 
داشته اند. شمار جمعیت بیکاران آمریکایی تا پایان این ماه معادل 10 میلیون و 664 هزار نفر بوده است. 

سهم بخش خصوصی از اشتغال کل، 118 میلیون و 595 هزار شغل و بخش دولتی 23 میلیون و 826 هزار شغل بوده است. هم چنین

 
هشت میلیون و 520 هزار آمریکایی نیز خوداشتغال بوده اند. 

از بین کل شاغلان آمریکایی،  124 میلیون و 444 هزار نفر به صورت تمام وقت و 25 میلیون و 387 هزار نفربه صورت پاره وقت

 
مشغول به کار بوده اند. 

 
تا پایان ماه دسامبر متوسط قیمت خانه در آمریکا 325 هزار و 199 دلار و متوسط درآمد سالانه 34 هزار و 687 دلار بوده است. 

در شرایطی که تا پایان این ماه 35 میلیون و 297 هزار آمریکایی در فقر زندگی می کرده اند،   18 میلیون و 391 هزار نفر یک



 
میلیون دلار یا بیشتر ثروت داشته اند. 

انتهاي پیام



آدم هایی که گفتمان می شوند

منبع: روزنامه ایرانشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/10/13

آدم هایی که گفتمان می شوند

 
آدم هایی که گفتمان می شوند 

 
ادامه از صفحه اول 

او نه تنها پس از شهادت که پیش از آن نیز داراي محبوبیت عظیم اجتماعی بود. در وانفسا، کشاکش و جیغ و دادهاي سیاسی این
روزها، مرور زندگی او نشان می دهد که محبوبیت و گفتمان شدن ارتباطی با تبلیغات و نمایش هاي رسانه اي مرسوم ندارد. بخاطر
شرایط ویژه اي که داشت حتی از پوشش رسانه اي براي انتشار اخبار و آراي او اجتناب می شد و اخباري که بیشتر بیگانگان درباره او
می ساختند گفته و شنیده می شد، با این وصف جامعه خوانشی قهرمانانه از او پیدا کرد. سلیمانی برساخته پروپاگانداي جناحی نیز
نبود - آنچه این روزها بی شمار می بینیم.- استثناي دیگر او بطلان این انگاره بود که با حمله و تحقیر دیگران می توان بزرگ شد.
برخی می اندیشند با کوتاه کردن دیگران، بزرگ بودن آنها نمایان می شود. سلیمانی براي آنها درس است که آدم ها چنین بزرگ نمی

 
شوند. 

آنچه سلیمانی را سردار دل ها کرد، برخاسته از ویژگی هاي فردي و خصلت هاي رفتاري او بود تا برساخته تبلیغات و تصمیمات رسانه
اي و جناحی. در اینجا چند عاملی که در معناسازي و مفهوم سازي از یک نام و تبدیل فرد به گفتمان درباره سردار سلیمانی به چشم

 
می خورد را بیان می کنم: 

اول مهارت و تخصص و زبدگی در کاري که به آن سپرده شده است. آنچه دیروز آقاي جهانگیري در گفت وگو با «جماران» بیان کرد،
مصداق بارز همین ویژگی است. سردار سلیمانی درباره حضور در انتخابات ریاست جمهوري گفته بود: «اینجا خیلی داوطلب دارد و
جایی که این همه داوطلب دارد، من چرا؟ من باید جایی بروم که کار زمین مانده را انجام بدهم.» این در روانشناسی اجتماعی یکی از
عوامل مهم رشد و محبوبیت هاي فردي است که مؤمن به وظیفه محول خود بماند و در آن بدرخشد تا اینکه مسئولیتش را سکویی

 
براي پرش سیاسی نماید. 

عامل دیگر خصوصیات فردي و اخلاقی است. ترجیح اخلاق بر کنش هاي متداول سیاسی در ساخت قدرت، ملاحظه منافع ملی و
جمعی بر شخصی و جناحی و تواضع در عین محبوبیت و قدرت، از شهید سلیمانی فردي مردمی و فرمانده اي محبوب ساخته بود.

 
سرداري که خود را سرباز می نامید و تنگ نظري و حصارکشی در بین اقشار اجتماعی را نمی پسندید. 

عامل سوم حس فداکاري است. وجدان اجتماعی بخوبی میدانداري خالصانه و میانداري ریاکارانه را درك می کند. بخوبی فرق بین
دفاع براي جمع و جنگ براي خود را می فهمد. می بیند که فرمانده اي در خط مقدم می جنگد. جامعه قهرمانانش را اینگونه برمی

 
گزیند. 

عامل دیگر شیوه کنش اجتماعی است؛ انگاره اي که جامعه از فرد دریافت می کند که محصول واکنش اجتماعی فرد است. اینکه این
فرد در بحران هاي یک جامعه، به جاي خالی کردن صحنه، در کنار جامعه است و در فراز و نشیب ها و پیچ وخم هاي اجتماعی در
کنار مردم دیده می شود. چنانکه سردار سلیمانی از جنگ با حزب بعث و داعش در غرب کشور تا مقابله با ناامنی اشرار و قاچاقچیان

 
در شرق کشور، از زلزله بم تا سیل خوزستان، در صف مقدم بود و خود را تافته جدابافته و دورافتاده از مردم نمی دید. 

این همه در کنار یک ویژگی برجسته حاج قاسم قابل ارزیابی است؛ از نظر تخصصی او قطعاًً یک استراتژیست فوق العاده نظامی بود. به
یاد می آورم در سفري به مشهد مقدس براي افتتاح برخی پروژه هاي اشتغال در پرواز یک شرکت هواپیمایی دیدم شهید سلیمانی در



ردیف 5 یا 6 در صندلی عادي همراه همسرش نشسته است. کنارش رفتم و در میان صحبت هایمان بحث به ضرورت وجود افراد
استراتژیست در بحران هاي مختلف رسید. اینکه جامعه نیاز به استراتژي در همه زمینه ها دارد. حاج قاسم در این میان اشاره اي کرد
به شهید حسن باقري (برادر سردار محمد باقري رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح) و معتقد بود پس از شهادت باقري ما در دوره هایی
دچار فقدان استراتژي شدیم. او باقري را به عنوان یک استراتژیست بزرگ در جنگ می ستود. من فکر می کنم در کنار خصائل انسانی
و اجتماعی، یکی از خصوصیات برجسته سلیمانی استراتژیست بودن او بود. درکی عمیق از مفهوم قدرت، جنگ منظم و نامنظم و
امنیت منطقه اي داشت. جنبش هاي اجتماعی را به مثابه مبارزه گر درك می کرد. علاوه بر آن، کنش سیاسی او نیز قابل ستایش
است. عضو هیچ جناحی نبود، هیچ کس نمی تواند بگوید سلیمانی در کدام جناح قرار داشت. اگر کسی چنین ادعا کند او یک

 
دروغگوست. سلیمانی با وجود اعتقاد عمیق به محور ولایت و رهبري به سایر سرمایه هاي انسانی کشورش نیز احترام قائل بود. 

یکی از ارزش هاي سلیمانی همانگونه که بیان شد، تیزبینی در مسائل منطقه اي و روابط بین الملل و جنبش هاي اجتماعی بود.
دشمنان سردار شهید سلیمانی حیرت کردند وقتی سوگواري براي او را در پهنه فراخی از روسیه تا هند دیدند. او به درستی نماد
مبارزه با اشغالگري، افراطی گري و عدالت خواهی بود که شاید آخرین مثال هاي مشابه او را در سال هاي نبرد با استعمار و در جنبش

هاي آزادیبخش نیمه اول قرن بیستم دیده باشیم.



هر کس دولت را تضعیف کند در خدمت امریکاست

منبع: روزنامه ایرانشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/10/13

هر کس دولت را تضعیف کند در خدمت امریکاست

 
رئیس جمهوري در مراسم بهره برداري رسمی از 25 پروژه صنعت آب و برق: 

 
هر کس دولت را تضعیف کند در خدمت امریکاست 

گروه اقتصادي - روزپنجشنبه هفته گذشته به روال هفته هاي گذشته و در سی و چهارمین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش
تولید، بهره برداري رسمی از 25 پروژه وزارت نیرو در حوزه احداث سد و نیروگاه با دستور رئیس جمهوري آغاز شد. حسن روحانی این

 
25 پروژه را در قالب 14 طرح بزرگ صنعت آب و برق در چهار استان از طریق ویدیوکنفرانس افتتاح کرد. 

رئیس جمهوري دراین مراسم، احیاي دریاچه ارومیه را از اقدامات ارزنده دولت تدبیر و امید برشمرد و با اشاره به طرح انتقال آب از
سد کانی سیب به دریاچه ارومیه با ظرفیت مهار و تنظیم 713 میلیون و ظرفیت انتقال 600 میلیون مترمکعب آب تأکید کرد:
کشاورزي، سلامتی و زندگی حدود 15 میلیون نفر در غرب کشور مرهون دریاچه ارومیه به عنوان نگین سبز منطقه است و امروز کار
بزرگی در مسیر احیاي آن انجام گرفت. رئیس جمهوري با برشمردن دستاوردهاي دولت تدبیر و امید در حوزه سدسازي اظهارداشت:
شمار سدهاي کشور در ابتداي فعالیت دولت یازدهم، 144 سد بود که این رقم در پایان دولت دوازدهم به 201 سد خواهد رسید و
روز پنجشنبه چهل و هشتمین سد از مجموع 57 سدي که تا پایان این دولت به بهره برداري می رسد، افتتاح شد. روحانی با ابراز
رضایت از اقدامات دولت تدبیر و امید در زمینه اجراي موفق پروژه هاي آب و برق اظهار داشت: تا پایان دولت تدبیر و امید تعداد
تصفیه خانه هاي آب احداث شده به 56، تصفیه خانه هاي فاضلاب به 101 و تعداد سدهاي احداث شده به 57 سد خواهد رسید و
مهم ترین طرح اجرا شده در این دولت نیز احیاي دریاچه ارومیه است که زندگی و اشتغال حدود 15 میلیون نفر در غرب کشور
وابسته به حیات آن است. رئیس جمهوري گفت: در حوزه ایجاد شبکه هاي آبیاري، طی هشت سال گذشته 333 هزار هکتار شبکه
آبیاري ایجاد شده است. در این دولت 56 تصفیه خانه شهري و 101 تصفیه خانه فاضلاب به ثمر می نشیند که این اقدامات زیربنایی

 
براي توسعه صنعت، کشاورزي و خودکفایی و امنیت مردم نقش مهمی دارد. 

 
تضعیف دولت یعنی حمایت از امریکا 

روحانی در ادامه ضمن قدردانی از وزارت نیرو، شرکت هاي خصوصی و جوانان و مهندسان کشور اظهار داشت: ما امروز در برابر
خودمان دو عرصه مهم داریم؛ نخستین عرصه مقاومت در برابر جنگ اقتصادي است، جنگی که از سال 97 بر ما تحمیل کردند. رئیس
جمهوري با تأکید بر اینکه براي افزایش مقاومت، باید همدیگر و دولت را تقویت کنیم، افزود: هر کس دولت را تضعیف کند و بگوید
من ضد امریکا هستم، از آن دروغ هاي شاخدار گفته است، اگر کسی ضد امریکاست باید در شرایط جنگ اقتصادي که دولت در
میدان جنگ است و به تعبیري رئیس جمهوري فرمانده این جنگ است، دولت را تقویت کند. وي اظهارداشت: ما در میدان جنگ در
حال جنگ با امریکا هستیم و اگر کسی آمد و این دولت را تضعیف کرد، او چه بخواهد چه نخواهد حامی و طرفدار امریکاست و هر
کس در این شرایط بخواهد به روند توسعه کشور، بخش خصوصی، بازرگانان، واردکنندگان، صادرکنندگان و همه تلاشگران در صنعت
و خدمات ضربه بزند، او از امریکا حمایت کرده است. روحانی تأکید کرد: امروز روزي است که باید براي توسعه کشور همه همدیگر را
یاري کنیم و امروز روز وحدت است، هر کس وحدت و اتحاد را بشکند و فاصله و اختلاف درست کند، طرفدار امریکاست. رئیس
جمهوري اظهار داشت: امروز همه باید با وحدت، اتحاد، یکپارچگی، ایثار، فداکاري، با حضور در صحنه اقتصادي و حمایت از دولت در

 
این جنگ پیروز شویم. 



 
کادر درمان را در مقابله با کرونا یاري دهید 

وي در ادامه به موضوع ویروس کرونا اشاره کرد و گفت: کادر درمان کشور در خط مقدم مبارزه با این ویروس خطرناك هستند و همه

 
مردم باید با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی آنها را در این مبارزه یاري دهند. 

روحانی با بیان اینکه با همکاري یکدیگر توانستیم کشور را از آن شرایط بحران خارج و به یک شرایط نسبتاً قابل قبول برسانیم، افزود:
البته هنوز باید کار کنیم، باید پروتکل هاي بهداشتی را به دقت اجرا کنیم و باید تجمع ها را کنار بگذاریم. الان موقع تجمع خانوادگی،

 
رفاقتی، دوستی، ملی و دینی نیست، اکنون زمان رعایت فاصله گذاري هاي اجتماعی براي عبور از مشکل کروناست. 

 
راه شهید سلیمانی ادامه دارد 

رئیس جمهوري همچنین درسخنان مبسوطی درباره سالگرد شهادت شهید سلیمانی گفت: روزپنجشنبه روز پایان سال میلادي 2020
بود، سالی که با سختی هایی توأم بود و پایان یافت و روزجمعه سال جدید میلادي آغاز شد و همچنین ایام سالگرد شهادت سردار
بزرگ ما سردار سلیمانی عزیز است که نام، یاد و خاطرات او و همچنین مکتب او که همان مکتب امام و رهبر معظم انقلاب بود. آن
راه و مکتب ان شاءاالله همیشه ادامه پیدا می کند. وي با اشاره به اینکه دشمن از این ترور وحشیانه و کارغلط و نادرستی که انجام داد،
ضرر کرد، تأکید کرد: دشمن مطمئن باشد که مردم و جوانان ایران و منطقه مقاوم تر و با امید بیشتر در مسیر مقاومت و استقلال
منطقه ایستادگی می کنند و همه مردم فهمیده اند تا روزي که امریکایی ها در این منطقه هستند این منطقه روي خوشِ کامل
مطلوب را نخواهد دید و ملت هاي منطقه ان شاءاالله پاي این جنایتکاران وهمچنین متجاوزان را قطع خواهند کرد. روحانی ادامه داد:
شهید سلیمانی و همچنین یارش ابومهدي المهندس براي ما وجودهاي ارزنده اي بودند. شهید سلیمانی دراجراي آنچه وظیفه ملی،
دینی و انقلابی خود می دانست، تردید نمی کرد و این خیلی مهم است. این عدم تردید و تصمیم قاطع یکی از نعمت هایی است که
خداوند به انسان هاي خالص خود عنایت می کند. وي با تأکید براعتماد به نفسی که سردار سلیمانی داشت، افزود: در37 تا 40 سالی
که در مقاطع مختلف با هم بودیم هزارها ساعت حرف زدیم، بحث کردیم واقعاً اعتماد به نفس داشت، طرح هایی بسیار مهم و
خطرناك بود ولی کاملاً اعتماد به نفس داشت، واقعاً پا به رکاب بود و ندیدم از زین پایین بیاید. از سال هاي اولیه دهه شصت که او را
در جبهه هاي جنگ دیدم، همیشه روي رکاب بود، تاخت و همیشه پیروز صحنه و میدان بود، موفقیت هاي بسیار بزرگ و گاه
باورکردنی، به دست آورد. خیلی وقت ها او را می دیدم و با هم جلسه داشتیم، روزه داشت، انسان مخلصی بود و از دل می گفت، با
همه وجودش تلاش می کرد و این اخلاص یکی از مسائل بسیار مهمی است که ما را به همه جا می رساند و اگر اخلاص نباشد هیچ

 
چیز نیست واقعاً همه چیز بی ارزش است. 

رئیس جمهوري اظهارکرد: سلیمانی به همه منطقه و مسلمان ها در مقاطع مختلف عزت هدیه کرد و در بسیاري از مقاطع ذلت را به
رخ دشمنان این سرزمین و این منطقه کشید. با دستان پربرکت خود براي مسلمان ها عزت آفرید و براي مشرکین و دشمنان ذلت
خلق کرد. نمی خواهم شهید سلیمانی را با مولایمان امیرالمؤمنین مقایسه کنم، آن جمله اي که پیغمبر درباره امیرالمؤمنین بعد از
جنگ خندق فرمود، آن جنگ خندقی که حضرت با هماوردي با عمروبن عبدود ورود پیدا کرد و آن پیروزي بزرگ را آفرید. پیغمبر
جمله عجیبی نسبت به او فرمود که ما کانَ بیَتٌ مِن بیوُتٍ المُسلِمین الاِ وَ قَد وَقَعَ فیهِ عِزٌّ بضَِربتَِک، گفت: علی ضربه اي که تو امروز
زدي هیچ خانه اي در دنیاي اسلام نبود مگر اینکه با این ضربت عزت را وارد آن خانه ها کردي. این خیلی مهم است که انسان بتواند
راه امیرالمؤمنین را طی کند. کاري کند که همه مردم احساس غرور کنند. این البته تنها در میدان جنگ نیست. ممکن است در آب و
برق هم کاري کنیم همه احساس غرور کنند، ممکن است در انرژي هم کاري کنیم همه احساس غرور کنند، ممکن است در توسعه
کشور کاري کنیم همه احساس غرور کنند، ممکن است در صحنه هاي مذاکره با دنیا کاري کنیم همه احساس غرور کنند. این مهم

 
است که کاري کنیم که براي یک ملت یا گاهی براي یک امت غرورآفرین باشد. 

 
نیم نگاه 

 
جزئیات 25 پروژه صنعت آب و برق افتتاح شده 

25 پروژه صنعت آب و برق با اعتبار دوهزار و 761 میلیارد تومان در چهار استان آذربایجان غربی، اردبیل، اصفهان و مازندران افتتاح



 
شد. با بهره برداري از این پروژه ها براي 82 نفر به طور مستقیم اشتغال پایدار ایجاد خواهد شد. 

از 25 پروژه افتتاح شده، چهار پروژه سهم استان آذربایجان غربی، سه پروژه در اردبیل، هشت پروژه در اصفهان و 10 پروژه در استان
مازندران است. «سد کانی سیب» با 220 میلیون مترمکعب حجم مخزن و اعتبار 500 میلیارد تومان پروژه آبی افتتاح شده استان
آذربایجان غربی است که به عنوان طرح عظیم زیست محیطی با قابلیت انتقال سالانه 550 میلیون مترمکعب آب از محل این سد به
منظور احیاي دریاچه ارومیه بوده و با هدف کاهش مهاجرت و ثبات جمعیت در مناطق مرزي، اشتغال زایی بومیان و رونق اقتصادي
منطقه به بهره برداري رسید. پروژه سد کرم آباد با هدف تأمین آب مورد نیاز 19 هزار و 250 هکتار از اراضی منطقه، کاهش مهاجرت
و ثبات جمعیت در مناطق مرزي، اشتغال زایی بومیان و رونق اقتصادي منطقه خصوصاً در منطقه آزاد ماکو و ارتقاي راندمان آبیاري و
افزایش تولید و پروژه احداث و آب اندازي شبکه آبیاري و زهکشی ارس غربی با هدف امکان بهره برداري و آب اندازي از هشت هزار و
400 هکتار اراضی منطقه از دیگر طرح هاي آبی افتتاح شده استان آذربایجان غربی است. پروژه هاي برقی افتتاح شده استان
آذربایجان غربی نیز شامل برق رسانی به 8 روستاي قزقاپان ترك، قزلچه علیا، کیدان، قوري ناو، آق تپراق، آرتاکندي، کانی اسپان،
نوروزلو است که 95 خانوار را تحت پوشش قرار می دهد. بر این اساس، در استان اردبیل نیز سه پروژه تأمین برق درشهر نمین، بیله
سوار و پنج روستاي این استان با هدف کمک به تأمین نیاز مصرف انرژي مشترکان، افزایش پایداري شبکه انتقال، بهبود کیفیت برق و
کاهش تلفات با تحت پوشش قرار دادن 47 خانوار روز پنجشنبه با دستور رئیس جمهوري افتتاح شد. چهار پروژه تأمین برق نیز در
استان اصفهان به بهره برداري رسید. پروژه هاي برقی افتتاح شده استان مازندران شامل پنج نیروگاه مقیاس کوچک جمعاً به ظرفیت
68 مگاوات در چمستان، بابلسر، بابل و بهشهر و چهار پروژه پست، خط انتقال و شبکه فوق توزیع با هدف کمک به تأمین نیاز مصرف
انرژي مشترکان، افزایش پایداري شبکه انتقال، بهبود کیفیت برق و کاهش تلفات است که صبح روز پنجشنبه با دستور رئیس
جمهوري افتتاح شد. طرح آبرسانی به 57 روستا، دیگر پروژه آماده افتتاح استان مازندران است که با افتتاح آن و با اجراي 86 کیلومتر

 
خط انتقال و 129 لیتر بر ثانیه ظرفیت تأمین آب، 32 هزار و 660 نفر را تحت پوشش قرار می دهد. 

ادامه در صفحه 9



کاهش هزینه ها راهکار کنترل تورم

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/10/13

فصل اقتصاد - انتقاد وارد بر دوستان اقتصاددان درباره بحث مورد اشاره این است، مساله تورم که در اقتصاد ایران از اوایل
دهه 50 به شکل مزمن درآمده را عمدتا به فرمول موضوع پول و نقش نقدینگی ربط می دهند، گرچه درست است،

فصل اقتصاد - انتقاد وارد بر دوستان اقتصاددان درباره
بحث مورد اشاره این است، مساله تورم که در اقتصاد ایران
از اوایل دهه 50 به شکل مزمن درآمده را عمدتا به فرمول
موضوع پول و نقش نقدینگی ربط می دهند، گرچه درست

 
است، 

 
مرتضی افقه 

انتقاد وارد بر دوستان اقتصاددان درباره بحث مورد اشاره این است، مساله تورم که در اقتصاد ایران از اوایل دهه 50 به شکل مزمن
درآمده را عمدتا به فرمول موضوع پول و نقش نقدینگی ربط می دهند، گرچه درست است، ولی نشان می دهد، از بررسی ریشه اي
قضیه فوق ابا دارند. پایه نقش نقدینگی موثر بر تورم را باید در هزینه ها و کسري بودجه دولت جست وجو کرد و این مساله در هزینه
هایی ریشه دوانده که الزاما به تولید منجر نمی شود. رسم اقتصادي ها این است که بابت هر پرداختی، انتظار دریافتی معادل حداقلی
آن را داشته باشند، بنابراین فرض بر این است چنانچه در دولت یکسري هزینه ها صورت می گیرد، حداقل به همان اندازه باید
دریافتی به دست آید. در این میان اگر بودجه دولت به کسري برخورد به این معناست که هزینه ها بیشتر از درآمدها بوده یا اینکه
هزینه ها درآمدهاي لازم را حاصل نکرده است. کسري بودجه که به نقدینگی و درنهایت تورم منتهی می شود، دو ریشه دارد ابتدا باید
به ناکارآمدي بودجه بگیران اشاره داشت. به این معنا؛ تمام اجزایی که از بودجه استفاده می کنند، بهره وري پایینی دارند، بخش
دولتی، بخش بودجه بگیران، سیستم مدیریت یا کارکنان آنان به گونه اي است که دریافتی هایشان بیشتر از ورودي ها است. علاوه
براین بودجه بگیران زیادي هستند که اکیدا به تولید ملی کمک مستقیم یا غیر مستقیمی نمی کنند. متاسفانه نان خورهاي زیادي
وجود دارد که در تمام اجزا بودجه مصرف می کنند، بدون آنکه کمترین کمکی به تولید ملی و افزایش آن داشته باشند. در نهایت هم
گروه سومی موجود است که فعالیت هاي موازي و تکراري انجام می دهد، این فعالیت ها بودجه را بدون کمکی به تولید ملی بیشتر
تلف می کند. بنابراین ریشه تورم که ساختاري و مزمن شده، به این دلیل است که خرج دولت بیشتر از دخل آن است و آن هم به
خاطر ناکارآمدي هاي زمان بودجه ریزي است. در رابطه با رفع مشکل تورم توسط راهکارهایی مانند کارآفرینی، سپرده گذاري در
بانک یا خرید سهام نیز باید گفت که یکی از مشکلات این است که همواره به دنبال قطعی و ثابت شدن هزینه ها هستیم، سپس
درصدد کسب درآمد برمی آییم. سال هاي گذشته درآمد نفتی وجود داشت و تمام این موارد را پوشش می داد، اکنون چنین نیست،
بنابراین از دو سو باید حرکت کرد. با این تفکر که پول نفت مانند دوره احمدي نژاد افزایش پیدا نمی کند و قابل اطمینان نیست باید
به سمت کاهش هزینه ها گام برداریم و بخش قابل توجهی از درآمد توسط دولت به وسیله مالیات ها تامین شود. اتفاقا مالیات معادل
هزینه اي دولتی است که مابه التفاوت آن خدمات دولتی صورت می گیرد، اما خرید سهام اصلاح ربطی به دولت ندارد.چنانچه دولت
درصدد برآید، اموال خود را به فروش رساند در آن مقطع ارتباط با بورس مطرح می شود. در غیراینصورت بورس به این معنا خواهد
بود که بخش هایی از سهام تولیدکنندگان کشور مورد خریداري قرار گیرد. در این بین چنانچه دولت به دلیل کمبود بودجه به فروش



اموال خود رو آورد، این مساله یک پروسه مغلوب خواهد بود زیرا اموال دولتی در هر حالتی مربوط به مردم است، چنانچه این اموال
صرف امور عمرانی شود، موثر واقع خواهد شد، اما به صرف امور جاري برسد، درآمد نسل هاي آتی را هزینه امور جاري و مردم امروز
کرده و این خیانت در امانت محسوب می شود.نقش بانک مرکزي در این خصوص و وظایف بانک مرکزي نیز مشخص است. متغیرها و
سیاست هاي پولی را تعیین می کند. ولی بخش قابل توجهی از متغیرهایی که منجر به تورم می شود، بانک مرکزي کشور را در حالت
انفعال قرار داده و قدرت مانور زیادي به او نمی دهد. به هرحال همان طورکه اشاره کردم، سیاست هاي پولی بانک مرکزي کاملا

مشخص است.



فراخوان کارخانه نوآوري سام

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/10/13

کارخانه نوآوري سام به عنوان نخستین مرکز نوآوري صنعت پیشگام، جذاب و پرتحول لوازم خانگی در راستاي تاب آوري این
صنعت استراتژیک در مقابل مشکلات محیطی، محدودیت ها و تحریم هاي بین المللی، با دارا بودن بستري ویژه در مجاورت سایت
بزرگ تولید و نیز فضاي اداري و خدماتی شامل فضاي کاري اشتراکی، امکانات آزمایشگاهی، اتاق جلسات، سالن همایش، رستوران و
کافی شاپ، و زیرساخت هاي ارتباطی به محلی مناسب براي تمرکز نیروهاي خلاق، تیم هاي دانشی و صاحب ایده، استارت آپ هاي

 
کشور و سرمایه گذاران خطرپذیر در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی در صنعت لوازم خانگی تبدیل گردیده است. 

این مرکز به منظور بهبود کیفیت، بومی سازي و هوشمند سازي محصولات لوازم خانگی تولیدي خود از فعالان و علاقه مندان این
صنعت اعم از صاحبان ایده، دانشجویان، پژوهشگران، فارغ التحصیلان و کلیه فعالان فناور، شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها
دعوت به عمل می آورد در بستر جذاب نوآوري در این صنعت شتاب دهنده (پیشران) اقتصاد کشور و در محیطی پویا، خلاق و

 
یکپارچه مشارکت جویند. 

 
 .

 
جهت ارسال اطلاعات لطفا به دایرکت پیج کارخانه نوآوري سام مراجعه فرمایید: 

samsuf_ir@



روزگار مهجوري کمک پرستاران

منبع: همشهريشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/10/13

«روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.»«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران بیمارستان
گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم کردند.»

تعدادي از کمک پرستاران می گویند بیشترین مراقبت ها را از بیماران انجام می دهند اما حتی روز پرستار از آنها تقدیر نشد و

 
از فهرست بلندبالاي زحمتکشان کرونا خط خوردند  

 
زهرا جعفرزاده- خبرنگار 

 
 

 
«روز پرستار، به همه گل دادند به من که رسیدند، دیگر گلی نمانده بود.» 

«برایمان کارت هدیه فرستادند، مدیران بیمارستان گفتند، اینها شرکتی و غیرقانونی اند. کارت هاي هدیه را بین دیگران تقسیم

 
کردند.» 



« کرونا که آمد، سختی کار ما دوچندان شد. همراه بیمار حذف شد و حالا ما شخصی ترین کارهاي بیمار را انجام می دهیم. اعتراضی

 
هم نیست، اما چرا اسمی از ما برده نمی شود و چرا ما را ندیدند؟» 

 
«هیچ کدام از قوانین پرستاري شامل ما نمی شود؛ حتی پاداش کرونا. از کارانه هم خبري نیست.» 

این روایت کمک پرستارانی است که نه می خواهند نامشان فاش شود و نه کسی بداند کدام بیمارستان، محل خدمت شان است. آنها
با نام هاي مستعار از دردهایشان می گویند؛ از اینکه قرار بود بهیار باشند و حالا کمک پرستارند؛ از تبعیض ها و فشار کار و حمایتی
که از آنها نمی شود. آنها نه راه پس دارند و نه راه پیش. هزینه کرده اند و چندین سال است که در بیمارستان ها مشغول به کارند،

 
مشکل شان معیشت است و گلایه دارند که چرا هیچ قانونی از آنها حمایت نمی کند. 

خودش را نیلوفر معرفی می کند و حتی نمی گوید در کدام شهر است. نگران است اگر گلایه اش به گوش مسئولان برسد، توبیخش
کنند و شرکت طرف قرارداد، برایش نامه اي بزند که یعنی دیگر به او نیاز ندارند. نیلوفر بیشتر از 3سال است که در یکی از بیمارستان
هاي دولتی مشغول به کار است. 3سال پیش از طریق یکی از شرکت هاي استخدامی که به گفته خودش، شرکت کوچک و ناشناخته
اي است، جذب بیمارستان شد و حالا بیشتر از 10 ماه است که بیماران بستري بخش کرونا را مراقبت می کند. نیلوفر می گوید، در
تمام ماه هاي گذشته هیچ کس نامی از آنها نبرد و کسی نگفت کمک پرستار همان کسی بود که بیمار را در نبود همراهش، تنها
نگذاشت، به او غذا داد، دارو داد، تختش را مرتب و لباسش را عوض کرد، او را حمام و دستشویی برد و براي سی تی اسکن و آزمایش
جابه جایش کرد: «کمک پرستاران پابه پاي پرستاران کار کردند، اما حتی روز پرستار، آنها را در گروه پرستاري نگذاشتند و کسی گلی
به دستشان نداد. حتی در رسانه ها هم کسی اسمی از آنها نیاورد؛ درحالی که کافی است یک نفر بیاید و ببیند که این افراد مشغول
چه کاري هستند و چقدر براي بیماران زحمت می کشند.» تیرماه سال 94بود که معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت از آغاز دوره
آموزش یکساله کمک پرستاران مهارتی خبر داد و گفت که به دلیل بازنشسته شدن بهیاران و کمک بهیاران قدیمی، نیاز به بهیاران
جدید است؛ به همین دلیل این گروه آموزش می بینند و سال بعد هم از طرف بخش خصوصی و خرید خدمت جذب خواهند شد.
کمک پرستاران را ابتدا به عنوان بهیار و بعدها به عنوان کمک بهیار پاي کلاس هاي آموزشی کشاندند. اوایل کار، شرکت تعاونی
کارکنان نظام سلامت به طور انحصاري برگزاري دوره را با مبلغ بیش از 5میلیون تومان در دست گرفته بود، اما وقتی نسبت به این
موضوع اعتراض شد و سازمان بازرسی به ماجرا ورود پیدا کرد، سازمان بسیج جامعه پزشکی و جهاددانشگاهی هم به گروه
برگزارکنندگان اضافه شدند. شرکت تعاونی کارکنان نظام سلامت، با مدیریت یکی از معاونان وقت وزارت بهداشت راه اندازي شده بود.
از افراد شرکت کننده در این دوره، به عنوان بهیار و کمک بهیار نام برده می شد. در بخش توضیحات وظایف و عملکرد این گروه پس
از پایان دوره، نوشته شده که «آنها در تمام بخش هاي بیمارستان فعال می شوند و در ساختار تشکیلاتی بیمارستان ها جایگاه
خواهند داشت.» یکی از قوانین شرکت در این دوره، نداشتن مدارك بالاتر از دیپلم بود؛ این در حالی است که بسیاري از کمک
پرستاران، مدارك کارشناسی و کارشناسی ارشد دارند و در این دوره ها هم شرکت کرده اند. قرار بود 2 ماه و نیم از دوره به آموزش
نظري و عملی و 9 ماه به کارآموزي اختصاص داده شود و 2هفته پایانی هم براي آمادگی براي شرکت در آزمون. اما به گفته برخی از
این کمک پرستاران، عده اي با پرداخت پول توانستند دوره را خیلی زودتر تمام کنند. سؤال اینجا بود که کمک پرستار چه وظایفی در
بیمارستان دارد؟ 5سال پیش در شرح وظایف این گروه، اعلام شد که این افراد، خدمات بهداشتی و مراقبت هاي روانی، جسمی و
معنوي از بیماران را بر عهده دارند. خدمات تغذیه، تامین بهداشت اولیه فردي بیماران، جابه جایی و نقل و انتقال آنها، نظافت محیط
بستري و کمک در پذیرش و ترخیص بیماران جزو وظایف کمک پرستاران عنوان شد. به اینها کنترل علائم حیاتی بیمار، وزن و
گرفتن نمونه ادرار را هم باید اضافه کرد. آنها در بخش تئوري، آموزش داروشناسی و روش هاي تجویز دارو، ایمنی بیمار و کنترل
عفونت و... را هم آموزش دیدند، اما به گفته محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار، این اقدامات تنها براي جذاب کردن دوره ها

 
آموزش داده شد و بعدها جزو وظایف کمک پرستاران به شمار نرفت و حتی به آنها اجازه انجام این اقدامات داده نشد. 

 
محروم از قوانین پرستاري 

کمک پرستار نیلوفر می گوید، آنها در بیمارستان شرح وظایف مشخصی ندارند. با شیوع کرونا، کارهاي جدیدي برایشان تعریف شد که



همان کارهاي همراه بیمار است. آنها از حجم بالاي کارها، کمبود نیرو و مراقبت از تعداد زیادي از بیماران در هر شیفت، انتقاد می
کنند. همه اینها هم در شرایطی است که باید در سکوت به کارشان ادامه دهند و هر اعتراضی مساوي است با امضاي نامه تعدیل.
تبدیل وضعیت براي آنها آرزوي دست نیافتنی شده است؛ آن هم در شرایطی که پرستاران زیادي جلوتر از آنها در صف ایستاده اند و
نسبت به آنها اولویت دارند. نیلوفر می گوید، ساعت کاري شان بالاست، قانون ارتقاي بهره وري نظام سلامت و اضافه کار و سایر مزایا
براي آنها اعمال نمی شود و یک ماه سخت کاري براي او با حقوق 2میلیون و 600هزار تومان تمام می شود. شرکت به آنها کارانه نمی

 
دهد، اما شرکت هاي بزرگ تر مبلغ بسیار ناچیزي به عنوان کارانه به نیروهایشان پرداخت می کنند. 

طرف قرارداد کمک پرستاران، شرکت هاي خصوصی اند. به نیروهاي طرف قرارداد آنها، شرکتی می گویند که از حداقل مزایا و
تسهیلات کادر درمان بهره مند می شوند. برخی از این شرکت ها معروف و بزرگ هستند و برخی دیگر کوچک و با حداقل حمایت ها.
شرکت ها با توجه به بزرگی و کوچکی ، از نیروهایشان حمایت می کنند؛ هر چند که به گفته کمک پرستار نیلوفر، حتی شرکت هاي

 
بزرگ نیز در ماه گذشته به نیروهاي کمک پرستار تنها 150هزار تومان کارانه پرداخت کرده اند. 

 
آموزش کمک پرستار به نام بهیار 

نیلوفر با مدرك کارشناسی، زمانی که در این دوره ها شرکت کرد، تصورش این بود که به عنوان بهیار وارد بیمارستان می شود. این
تنها تصور او نبود، بلکه تمام کسانی که در نخستین دوره ها شرکت کردند، همین برداشت را داشتند؛ چراکه همه جا از آنها به عنوان
بهیار یاد می شد. در میانه دوره آموزشی بود که متوجه شدند اینها ترفندهایی براي جذب نیرو بوده است. با همه اینها برگزاري

 
نخستین دوره شان با اعتراض پرستاران مواجه شد. 

مهر سال94 پرستاران به شکل گیري رشته کمک پرستاري یک ساله دست به اعتراض زدند. آنها در دانشکده پرستاري دانشگاه تهران
جمع شدند و از اینکه قرار بود گروهی آموزش داده شوند که در امور بالینی و درمانی شرکت کنند، بیانیه نوشتند و خواستار تغییر در
شرح وظایف آنها و جایگزینی بیماریار به جاي کمک پرستار یا کمک بهیار براي جلوگیري از تداخل وظایفشان با پرستاران و بهیاران
شدند. آن موقع به تازگی ماجراي آموزش این گروه مطرح شده بود. همان موقع اعلام شد که اضافه شدن کمک پرستاران براي حذف
همراه بیمار است؛ بنابراین امور جاري بیمار به کمک پرستاران سپرده می شود؛ حتی معاون وقت پرستاري وزارت بهداشت هم به آنها
اطمینان خاطر داد که قرار نیست کمک پرستاران جاي پرستاران را بگیرند. اما پرستاران معترض بودند که چرا در شرح وظایف این
گروه برخی اقدامات درمانی مثل نظارت بر علائم حیاتی، کنترل دماي بدن، فشار خون، ضربان قلب و تعداد تنفس آمده است. آنها
گفتند، چرا با وجود 20هزار کمک بهیار آماده به کار، نیروي جدید تربیت می شود؟ سال94، هزینه یک دوره آموزش دوره کمک
پرستاري که قبلا 5میلیون و800هزار تومان بود، 3میلیون و600هزار تومان اعلام شد و این در حالی بود که همان موقع دبیرکل خانه

 
پرستار تأکید کرد که هزینه این دوره 800هزار تومان است و مابقی آن سود به شمار می رود. 

با اینکه به گفته میرزابیگی، معاون وقت وزیر بهداشت قرار بود سال بعد از این دوره، نیروها جذب مراکز درمانی شوند، اما 2سال بعد
یعنی مهر96، افراد آموزش دیده بیکار در انتظار یافتن شغل مانده بودند. حالا اعتراض اصلی کمک پرستاران، سپردن کار نیروهاي
خدمات به آنهاست؛ درحالی که می گویند آنها آموزش هاي دیگري دیده بودند. با اینکه کمک پرستاران می گویند دیگر بیمارستان ها
نیروي بهیار و کمک بهیار و کمک پرستار جذب نمی کنند، اما دوره هاي آموزشی کمک پرستاري همچنان در حال برگزاري است.
نمونه آن جهاد دانشگاهی خراسان شمالی است که مرداد99 آگهی ثبت نام دوره را منتشر و هزینه آن را 2میلیون و500هزار تومان
اعلام کرد. کمک پرستاران در بیمارستان ها، با مقنعه صورتی و مانتو و شلوار کرم، شناخته می شوند. قلب یکی از همین مقنعه
صورتی ها، نوزدهم آبان در بیمارستانی در همدان، از تپیدن ایستاد. گلنار قیامتی، کمک پرستار 58ساله اي بود که در پی ابتلا به
کرونا جانش را از دست داد و به عنوان دومین قربانی کروناي کادر درمان همدان شناخته شد. این کمک پرستار در حالی 2 ماه پیش

 
جانش را از دست داد که تنها 3 ماه به بازنشستگی اش مانده بود. 

کمک پرستاران می گویند، کارهاي پرریسک و سطح پایین به عهده آنهاست و گاهی یک کمک پرستار باید از 35بیمار مراقبت کند.
هانیه 30ساله، یکی از این افراد است که چند هفته دیگر وارد دومین سال فعالیتش در یکی از بیمارستان هاي دولتی می شود. او هم
تمایلی به برملا کردن هویتش ندارد. هانیه 8 ماه به طور مداوم در بخش کرونا مشغول به کار بوده و می گوید به دلیل فشار کار بالا و



سختی پوشش ضدکرونا، نیمی از وزنش را از دست داده. آنها در 3شیفت صبح، عصر و شب در بیمارستان مشغول به کارند و
تعدادشان کم است و قرار نیست نیروي جدیدي جذب شود: «اوایل پرستاران از اسم کمک پرستار، واهمه داشتند. تصورشان این بود
که ما جاي آنها را می گیریم؛ درحالی که ما براي کمک رفته بودیم و دستیارشان هستیم، اما آنها ترس از امنیت شغلی شان داشتند.»
هانیه را یک شرکت کارآفرینی خصوصی به کار گرفته، حقوق اش کارگري است و کارانه اش حدود 150هزار تومان. با مدرك
کارشناسی مدیریت و حجم بالاي کار، دریافتی آخر ماهش حدود 3میلیون تومان می شود: «4سال پیش وقتی در دوره آموزشی جهاد
دانشگاهی شرکت کردم اصلا فکر نمی کردم قرار است این اتفاقات بیفتد. قرار بود بهیار شویم که سر از کمک پرستاري درآوردیم.» او
در شهر کوچکی زندگی می کند که نرخ بیکاري بالاست. رشته تحصیلی اش اشتغالی نداشته و از سرناچاري کار در این بخش را
پذیرفته، اما می گوید مراقبت از بیماران را دوست دارد. گروهی از آنها قراردادهاي 89روزه دارند که در بدترین شرایط استخدامی به
سرمی برند. همه اینها در شرایطی است که بیمارستان ها با کمبود نیرو مواجهند. او می گوید نیروهاي شرکتی اضافه کار اجباري

 
دارند و در سخت ترین شرایط از آنها کار بیشتري می خواهند. 

 
کمک پرستار، نیروي خدماتی شناخته می شود 

علی، 26ساله، 3سالی می شود به عنوان کمک پرستار در یکی از بیمارستان هاي دولتی سنندج مشغول به کار است. او می گوید،
شیفت هاي کمک پرستاري در کردستان متفاوت با سایر استان هاست. آنها شیفت شب کوتاه دارند که 5ساعت و نیمه است. روز بعد
هم کمک پرستار باید سر ساعت در محل کارش حاضر باشد. به گفته او، در هیچ یک از دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، چنین
شیفتی وجود ندارد. همه اینها در شرایطی است که بیشتر بیمارستان هاي این استان خارج از شهر قرار دارند و مسیر تردد، سخت و
ناهموار است. این افراد باید هزینه زیادي براي رفت وآمد پرداخت کنند. علی درباره شرایط شغلی کمک پرستاران می گوید که وظایف
آنها تفاوتی با نیروهاي خدماتی ندارد؛ حتی در بیمارستان آنها، به کمک پرستاران اجازه گرفتن قند و فشار خون را نمی دهند. اما در
مقابل تمام کارهاي مربوط به بهداشت و جابه جایی بیمار با کمک پرستار است. او هم مشکل همکارانش را در شهرهاي دیگر دارد: «ما
به عنوان بهیار براي دوره آموزشی ثبت نام کردیم. تمام آنچه در این دوره به ما آموزش داده شد در قالب بهیار بود، اما بعدها مشخص
شد ما را براي کمک پرستاري می خواهند.» علی دوره آموزشی را سال 94گذراند و حالا از طریق یکی از شرکت ها مشغول به کار
است. این شرکت ماه گذشته 30هزار تومان به عنوان کارانه براي او واریز کرد؛ درحالی که 80ساعت اضافه کار داشت. در مجموع
میزان دریافتی اش 3میلیون و900هزار تومان بود. علی می گوید کمک پرستاران آنقدر در معرض اشعه دستگاه ها قرار دارند که باید
به آنها حق اشعه تعلق گیرد، اما این اتفاق نمی افتد: «تا قبل از کرونا در هر شیفت 10 تا 15بیمار را براي سی تی اسکن و رادیولوژي
منتقل می کردیم و در معرض اشعه ها قرار داریم. اینها بازي با جان ماست.» به گفته او، در دوره آموزشی، آنها تمام تئوري هاي ترم

 
یک تا 4پرستاري را گذرانده اند. در بیمارستان کار نیروي خدمات را انجام می دهند و از تخصص شان استفاده نمی شود. 

 
کمک پرستاري به دنبال منافع مالی و سیاست نادرست شکل گرفت 

ماجراي اعتراض کمک پرستاران به وضعیت شغلی شان اما اتفاق تازه اي نیست. آنها مدت هاست که معترضند و حالا با شیوع کرونا و
فشار مضاعف، صدایشان بلندتر شده. محمد شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار که از ابتدا با شکل گیري کمک پرستاري مخالف بود
به همشهري می گوید: از زمانی که طرح تحول نظام سلامت اجرا شد، عده اي در وزارت بهداشت به دنبال این بودند تا پرستاري را
کوچک کنند؛ به همین دلیل براي جبران کمبود پرستار، قرار شد نیروهایی آموزش دیده و به نظام درمان اضافه شوند که این کمبود
را جبران کرده و اعتراض بیماران کاهش پیدا کند. همان موقع طرح بهیاري یک ساله مطرح و با راه اندازي مؤسسه هایی براي آموزش
این افراد، شهریه هاي قابل توجهی از این افراد دریافت شد. حتی اوایل تعرفه اش بالاي 7میلیون تومان بود، اما بعدها کاهش پیدا
کرد؛ درحالی که ما اساسا چیزي به عنوان بهیاري یکساله نداریم. شریفی مقدم در توضیح بیشتر می گوید: همان موقع گروه پرستاري
نسبت به این اقدام اعتراض کرد، ولی به هر حال منافع مالی پشت ماجرا بود. با این حال این دوره ها برگزار شد و بعدها بهیار به کمک
پرستار تغییر نام داد؛ درحالی که به طور معمول بهیاران افرادي هستند که مدرکشان از سیکل شروع می شود و معمولا در مناطق
محروم براي کمک به وضعیت بهداشت به مدت 3سال آموزش می بینند و پولی از آنها گرفته نمی شود. هم اکنون نزدیک به



15مدرسه بهیاري در مناطق محروم وجود دارد. شریفی مقدم می گوید که شرح وظایفی که براي کمک پرستاران نوشته شده همان
وظایف کمک بهیار است و با این روش به نوعی این افراد فریب خوردند؛ درحالی که خیلی از آنها مدارك تحصیلی بالایی دارند؛ حتی
گزارش هایی به دست ما رسیده که مدرك فروشی اتفاق افتاده و افرادي بدون گذراندن دوره، مدرك گرفتند. به گفته او، عنوان کمک
بهیاري از سال94-93 حذف شده و کمک پرستاران به نوعی جایگزین این گروه شده اند، اما از همه مزایا و قوانین شامل پرستاري
محرومند که نمونه آن قانون ارتقاي بهره وري است: «در این قانون یا قانون مشاغل سخت و زیان آور، اسمی از کمک پرستاري نیامده
است؛ آن زمان هم اصلا چنین عنوانی وجود نداشت؛ بنابراین آنها نمی توانند از این قوانین بهره ببرند. حتی میزان ساعت کار در
شیفت شب براي پرستاران 18ساعت حساب می شود، اما براي کمک پرستار 12ساعت.» به گفته دبیرکل خانه پرستار، وظایف کمک
پرستار شبیه نیروهاي خدمات است و به اقدامات اولیه مراقبتی از بیماران مربوط می شود. بهیار در رده بالاتري قرار دارد و می تواند
تزریق عضلانی انجام داده و فشار خون بگیرد. به هر حال شکل گیري کمک پرستاري به دنبال سیاست هاي نادرست مدیران وقت

 
وزارت بهداشت و سودهاي مالی بوده است. 

نام کمک پرستاران از قلم افتاده، از فهرست بلندبالاي کادر درمان جامانده اند و فراموش شده اند و حالا می خواهند در میان کادر
درمان، جایی داشته باشند.



شیرین و دلچسب مثل توانمندسازي زنان

منبع: همشهريشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/10/13

«مریم بخشی» وقتی در 9 سالگی براي نخستین بار زولبیا می پخت فکرش را هم نمی کرد روزي یکی از بزرگ ترین
آموزشگاه هاي کیک و شیرینی پزي را در تهران دایر کند و به کارآفرینی خلاق در این حوزه تبدیل شود.

 
 

 
مرضیه موسوي 

«مریم بخشی» وقتی در 9 سالگی براي نخستین بار زولبیا می پخت فکرش را هم نمی کرد روزي یکی از بزرگ ترین آموزشگاه هاي

 
کیک و شیرینی پزي را در تهران دایر کند و به کارآفرینی خلاق در این حوزه تبدیل شود. 

حتی بعدها که آموزشگاه و کارگاه شیرینی پزي را راه اندازي کرد، هنوز در رؤیایش ایستادن مقابل دوربین تلویزیون و آموزش کیک و
شیرینی و دسر به «بینندگان عزیز» را در سر داشت. حالا سال هاست که او را با حضور در بخش شیرینی و کیک پزي برنامه هاي

 
تلویزیونی می بینیم. 

کارگاه کوچکش به آموزشگاهی معتبر در این حرفه تبدیل شده و علاوه بر اینکه هنرجویانی از تهران و شهرهاي مختلف کشور دارد،
حواسش به آموزش و توانمندسازي زنان سرپرست خانوار هم است و هنرش را بدون چشمداشت به آنها عرضه می کند. کارگاه هاي او
در محله سعادت آباد سال هاست علاوه بر تربیت هنرجوها و زنان کارآفرین، فرصت هاي زیادي براي زنان سرپرست خانوار هم ایجاد

 
می کند. 

 
14 سال است شیرینی ها و دسرهاي تکرار نشدنی اش را در برنامه «به خانه برمی گردیم» به مخاطبان آموزش می دهد. 

بخشی، کارآفرین حوزه زنان، بانوي رکورددار مدارك صنایع غذایی در ایران هم است. او می گوید: «ماجراي علاقه من به کیک پزي و
شیرینی پزي به دوران کودکی ام برمی گردد. وقتی 9 ساله بودم نخستین بار و به تنهایی زولبیایی را درست کردم که دستور پختش

 
را یکی از همسایه ها به مادرم داده بود. 

پدرم آنقدر مرا، تشویق و از زولبیاها تعریف کرد که من یک هفته تمام هر روز زولبیا برایش پختم. بعد پدرم گفت: حالا که این قدر به



این کار علاقه داري بهتر است دسرهاي دیگر را هم امتحان کنی. این سرآغاز راهی بود که من براي یادگرفتن پخت انواع کیک و

 
دسرها طی کردم.» 

شیرینی و کیک ها را روي شعله گاز یا به کمک پلوپز می پخت. ظرف هاي رنگی را کنار هم می چید و ژست مدرسان آشپزي برنامه
هاي تلویزیونی را می گرفت. هیچ فکرش را نمی کرد که سال ها بعد بیش از 800 برنامه تلویزیونی زنده و تولیدي داشته باشد. او می
گوید: «هنوز هم وقتی در محله مان، سعادت آباد قدم می زنم یاد دوران کودکی و نوجوانی ام می افتم که آرزوي شرکت در برنامه
هاي تلویزیونی را داشتم. خیلی خوشحالم که هنوز هم وقتی به این دوران فکر می کنم همان حس در من زنده می شود و من

 
همچنان عاشق این حرفه هستم.» 

 
- به هنرجویانم می بالم  

تشویق هاي همسرش براي تحصیلات آکادمیک در حوزه صنایع غذایی او را راهی دوره هاي تخصصی مختلفی در استانبول و آسیاي

 
شرقی و دیگر کشورها کرد. 

بعد هم کارگاه و آموزشگاهی راه اندازي کرد که بتواند آنچه تجربه کرده را به دیگران هم منتقل کند. او می گوید: «دوره هاي مختلف
را در زمینه شیرینی پزي و کیک پزي و دسر و حتی آموزش تولید سوسیس و کالباس خانگی و... برگزار کردیم. از زمان آغاز کار تا به
حال هزار و 360 نفر از هنرجویان من توانسته اند برند خود را داشته باشند و کسب و کار خود را آغاز کنند و درآمد خوبی داشته

 
باشند. 

ما فقط تولید محصول را به این افراد آموزش ندادیم بلکه آنچه براي توانمند شدن نیاز داشتند را در اختیارشان گذاشتیم؛ مثل توجه
به بسته بندي و تبلیغ محصولشان در گروه هاي مختلف و استفاده از فضاي مجازي و...» پسرش حالا کمک حال او براي عکاسی از
تولیدات کارگاه است و دختر نوجوانش که اسم کارگاه و آموزشگاه برگرفته از نام اوست گاهی در تدریس کارگاه ها کمکش می کند و

 
طراح زبردستی شده است. 

کمک به زنان سرپرست خانوار و آموزش و توانمند کردن آنها یکی از کارهایی است که سال هاست به کمک اداره امور بانوان منطقه 2
و همچنین مراکزي مثل کمیته امداد و... انجام می دهد. بخشی می گوید: «یکی از مهم ترین دغدغه هاي من این است که بتوانم به
زنانی که به درآمد مستقل نیاز دارند و مهارتی ندارند، پخت شیرینی و دسر و کیک و چیزهاي دیگر را آموزش بدهم و آنها را توانمند

 
کنم. مدت ها پیش خانمی پیش من آمد که سرپرست خانواده بود و درآمدي نداشت. 

با استیصال به من گفت: چشمه اي به من نشان بده تا بتوانم از آن درآمدي داشته باشم. او را به کارگاه سوسیس و کالباس خانگی
دعوت کردم و مدتی بعد، وقتی دیدم نخستین تولید در حجم زیاد را در فضاي مجازي تبلیغ می کند از شوق گریه کردم. هرکدام از
شاگردانم در هر گوشه اي از کشور می خواهند کارگاه خود را افتتاح کنند من حتماً در مراسم افتتاحیه شرکت می کنم و به

هنرجویانم می بالم.» 



 
- رؤیاهایی که تعبیر شد  

پاي شاگردان خانم مجري به برنامه هاي آموزشی صدا و سیما هم باز شده است و در مجله هاي آشپزي یادداشت ها و دستورپخت
هاي آنها را که می بیند بیشتر از قبل به راهی که براي خود انتخاب کرده افتخار می کند. خاطرات زیادي از مواجهه مردم با او به
عنوان مدرس برنامه هاي آشپزي دارد: «یک بار براي خرید لوازم کیک پزي به مغازه اي رفته بودم. خانم فروشنده که مرا نمی
شناخت داشت به تفصیل طرز تهیه ژله معمولی را به من یاد می داد. همزمان 3 مشتري دیگر به مغازه آمدند و مرا شناختند. خانم
فروشنده از اینکه این دستور تهیه ساده را به من آموزش می داد خندید. همیشه از روبه رو شدن با مردمی که برنامه ها را دنبال می

 
کنند و وقتی مرا می بینند درباره آن با من صحبت می کنند حس خوبی دارم.» 

بخشی از همکاري شهرداري منطقه 2 و اداره امور بانوان منطقه براي معرفی زنان سرپرست خانوار و افرادي که به مهارت آموزي نیاز
دارند می گوید: «دوست دارم همه آنچه در طول این سال ها با عشق و علاقه و البته تلاش زیاد به دست آورده ام را به دیگران آموزش
بدهم. روزي که من کارگاه را دایر کرده بودم رؤیاها و آرزوهاي زیادي در سر داشتم که به اغلب آنها رسیده ام. زنان زیادي به من پیام
می دهند که از هرمزگان و بوشهر و استان هاي دیگر پیگیر برنامه ام هستند و تنها وسیله اي که به آن دسترسی دارند همین برنامه
تلویزیونی است. علاوه بر کسانی که از روي علاقه وارد این حوزه می شوند، من هنرجویان زیادي داشتم که صرفاً به خاطر داشتن
مهارت و کسب و کار به من مراجعه کرده اند. هر دو گروه وقتی عشق و علاقه مرا دیده اند به این کار علاقه مند و در کارشان

موفقشده اند. این بزرگ ترین دستاورد من طی این سال هاست.»



فضاي مجازي/ دماوند برفی

منبع: همشهريشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/10/13

حساب توییتري فلات ایران، این عکس را از جورج اورتگا، با شرح «دماوند، دیو سپید پاي در بند» منتشر کرده است که
نمایی زیبا از این کوه سر به فلک کشیده و رشته کوه البرز به نمایش گذاشته است.

 
 

حساب توییتري فلات ایران، این عکس را از جورج اورتگا، با شرح «دماوند، دیو سپید پاي در بند» منتشر کرده است که نمایی زیبا از

 
این کوه سر به فلک کشیده و رشته کوه البرز به نمایش گذاشته است. 

 
انتقام به سبک کارآفرینی 



 
 

نسیم توکل، کارآفرین برتر در سال هاي 97 و 98، در سالگرد شهادت سردار قاسم سلیمانی، در توییتی نوشت: «یک سال آهنگ
پیشوازم صداي قاسم سلیمانی است. مزاح می کنند که تو کجا و... و من می گویم سلیمانی نقطه تعادل بود؛ عنصر منطق و اعتدلال،
به نامش کوشیدیم در سالگردش انتقام بگیریم و امروز با طراحی و تولید 2 ساب سیستم مهم در تجهیزات پزشکی تحریمی آمریکایی

انتقام گرفتیم.»



فراخوان کارخانه نوآوري سام

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/10/13

کارخانه نوآوري سام به عنوان نخستین مرکز نوآوري صنعت پیشگام، جذاب و پرتحول لوازم خانگی در راستاي تاب آوري این
صنعت استراتژیک در مقابل مشکلات محیطی، محدودیت ها و تحریم هاي بین المللی، با دارا بودن بستري ویژه در مجاورت سایت
بزرگ تولید و نیز فضاي اداري و خدماتی شامل فضاي کاري اشتراکی، امکانات آزمایشگاهی، اتاق جلسات، سالن همایش، رستوران و
کافی شاپ، و زیرساخت هاي ارتباطی به محلی مناسب براي تمرکز نیروهاي خلاق، تیم هاي دانشی و صاحب ایده، استارت آپ هاي

 
کشور و سرمایه گذاران خطرپذیر در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی در صنعت لوازم خانگی تبدیل گردیده است. 

این مرکز به منظور بهبود کیفیت، بومی سازي و هوشمند سازي محصولات لوازم خانگی تولیدي خود از فعالان و علاقه مندان این
صنعت اعم از صاحبان ایده، دانشجویان، پژوهشگران، فارغ التحصیلان و کلیه فعالان فناور، شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها
دعوت به عمل می آورد در بستر جذاب نوآوري در این صنعت شتاب دهنده (پیشران) اقتصاد کشور و در محیطی پویا، خلاق و

 
یکپارچه مشارکت جویند. 

 
 .

 
جهت ارسال اطلاعات لطفا به دایرکت پیج کارخانه نوآوري سام مراجعه فرمایید: 

samsuf_ir@



مسئولان باید مشکلات بخش خصوصی و موانع تولید را رفع کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/10/12

رئیس اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزي تبریز گفت: مسئولان کشور در قواي سه گانه باید مشکلات بخش خصوصی و
موانع تولید را رفع کنند.

یونس ژائله عصر جمعه، در نشست شوراي گفت وگوي
دولت و بخش خصوصی آذربایجان شرقی که با حضور وزیر
صنعت،معدن و تجارت و مسئولان استانی برگزار شد، اظهار
کرد: آذربایجان شرقی، از استان هاي قدیمی در بحث
تجارت و تولید است، بطوریکه در سال 1289 شمسی اتاق
بازرگانی براي اولین بار در تبریز تاسیس شد که بعدها در
سال 1307 با تصویب مجلس، اتاق بازرگانی ایران تاسیس

 
شد. 

وي ادامه داد: سابقه ي تجارت در آذربایجان شرقی به چند

 
صد سال قبل برمی گردد اما متاسفانه ما در این خصوص نه تنها پیشرفت نکرده ایم، حتی پسرفت هم داشته ایم. 

وي با اشاره به اینکه بیشترین میزان اشتغال در کارخانجاتی مانند ماشین سازي، لیفتراك سازي، کمپرسور سازي و موتورسازان ایدم
بود، گفت: این مجموعه ها توسط مهندس توکلی ایجاد شده بود اما ما نتوانستیم اینها را حفظ کنیم و در حال حاضر منطقه صنعتی

 
غرب تبریز بیمار است. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزي تبریز ضمن قدردانی از اقدامات صورت گرفته از سوي وزارت صمت، ادامه داد: قدم
هاي بزرگی براي بخش صنعت، معدن و تجارت کشور برداشته شده و همین که بتوانیم مواد اولیه را به راحتی وارد کنیم و از خان

 
هاي پر تعداد بانک مرکزي رها شویم، جاي قدردانی دارد. 

وي با بیان اینکه در بخش صادرات همچنان تعداد زیادي از واحدها گرفتار هستند، متذکر شد: مسئولان کشور در قواي سه گانه باید

 
نگرانی هاي فعالان بخش خصوصی را از بین ببرند چون که بدون نقش آفرینی بخش خصوصی مشکلات کشور حل نخواهد شد. 

وي خاطرنشان کرد: امروز شاهد هستیم که بنگاه هاي دولتی چقدر به اقتصاد کشور ضربه زده اند و علاوه بر سرمایه گذاران داخلی،

 
باید در سرمایه گذاران خارجی نیز انگیزه ي سرمایه گذاري در ایران ایجاد شود. 

ژائله خطاب به وزیر صمت گفت: افرادي در کشور وجود دارند که توانایی متحول کردن اقتصاد را دارند. اگر به هزار نفر اعتقاد ندارید،

 
لااقل 100 نفر توانمند را می شناسید. پس بیایید موانع را برداشته و با مهیا کردن فضا، عقب ماندگی هاي موجود را حل کنید. 



وي با انتقاد از اینکه در طول سال هاي گذشته آذربایجان شرقی از محل بودجه هاي صندوق توسعه ملی محروم بوده، اظهار کرد:

 
ظاهرا ضوابط و مسائلی در تهران وجود دارد که ما تاکنون نتوانسته ایم خودمان را با پایتخت هماهنگ کنیم. 

وي ادامه داد: آذربایجان شرقی یکی از استان هاي معدنی کشور است اما حتی یک کارخانه فراوري هم نداریم و علی رغم تصویب

 
ممنوعیت خام فروشی، باز هم شاهد این موضوع هستیم. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزي تبریز اضافه کرد: ترکیه منابع انسانی و سرمایه ما را جذب می کند که این موضوع

 
ناشی از عفلت مسئولان ماست. 

وي خاطرنشان کرد: متاسفانه علی رغم رابطه ي خوب اتاق تبریز با تجّار ترکیه و آذربایجان، ما از روند تجارت با این کشور ها حذف

 
شده ایم ،در حالیکه در باکو تبریز را بیشتر از سایر استانهاي ایران می شناسند. لذا فضاي اقتصادي تبریز باید بزرگ شود. 

وي اضافه کرد: اتاق ایران - ارمنستان در تهران مستقر است اما کالایشان را ما رد می کنیم. تبریز باید به عنوان مرکز شمالغرب، این

 
مسائل را فرماندهی کند. 

ژائله در پایان با تاکید بر اینکه مشکلات بسیاري در مسایل زیرساختی وجود دارد، اظهار کرد: در همه جاي دنیا در مقابل سرمایه
گذاران فرش قرمز پهن می کنند اما سرمایه گذاران ما مشکلات زیادي دارند که نمی دانم علت بعضی از این دشمنی ها چیست. چرا

 
باید سرمایه گذاران ما راهی کشور ترکیه شوند؟ 

گفتنی است، در این جلسه، تعدادي از فعالین اقتصادي استان، تشکل ها و کمیسیون هاي اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزي

 
تبریز به بیان مشکلات واحد هاي تولیدي و صادرات استان پرداختند. 

انتهاي پیام



750 هزار خانوار از پوشش حمایتی کمیته امداد خارج شدند

منبع: سوكشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/10/12

رئیس کمیته امداد گفت: از سال 73 تا 97، بیش از 750 هزار خانوار با دریافت تسهیلات اشتغال زایی و توانمندسازي از
پوشش حمایتی کمیته امداد خارج شده اند.

به گزارش سوك، سید مرتضی بختیاري عصر پنجشنبه در نشست شوراي اشتغال استان بوشهر اظهار داشت: کمیته امداد امام

 
خمینی سهم بسیار بالایی در ایجاد اشتغال در سطح کشور دارد. 

وي اضافه کرد: در حالی که در قالب برنامه ششم توسعه کشور سالانه باید 70 هزار شغل ایجاد کنیم اما اکنون که در سال چهارم

 
برنامه قرار داریم تاکنون 415 هزار شغل ایجاد کرده ایم. 

رئیس کمیته امداد با اعلام اینکه نظارت هاي کمیته امداد بر طرح هاي اشتغال زایی قوي و مستمر است، اظهار داشت: این نظارت ها
به شکل سیستمی و میدانی انجام می شود و تسهیلاتی براي اشتغال تخصیص می یابد که کمترین حد انحراف و زیان در آن دیده می

 
شود. 

وي ادامه داد: از سال 73 تا 97، بیش از 750 هزار خانواده پس از دریافت تسهیلات اشتغال زایی ایجاد شده، توانمند و از زیر پوشش

 
خارج شده اند که اگر این اتفاق نمی افتاد بایست 3 هزار میلیارد تومان اضافه مستمري پرداخت می شد. 

بختیاري افزود: در راستاي اجرایی شدن منویات رهبري پیرامون توانمندسازي و ایجاد درآمد مستمر با حفظ تکریم خانواده هاي تحت

 
پوشش نهاد مقدس کمیته امداد، موضوع ایجاد اشتغال به و احداث مسکن به عنوان اولویت ها در دستور کار قرار گرفت. 

وي افزود: به جز سالمندان و بیماران صعب العلاج که حمایت هاي ما دائمی است اما براي سایر اقشار تلاش می کنیم که طی یک

 
دوره آنها را توانمندسازي و از چرخه حمایت خارج کنم. 

رئیس کمیته امداد تصریح کرد: براي اینکه بتوانیم موضوع اشتغال را با توجه به ظرفیت هاي هر منطقه در استان بوشهر، مدیریت
کنیم با کمک دانشگاه هاي مطرح کشور، آمایش سرزمینی اشتغال را طراحی کرده ایم به گونه اي که دقیقاً در این اطلس می دانیم

 
که در هر نقطه کشور چه ظرفیت هایی براي اشتغال و توانمندسازي وجود دارد. 

بختیاري عنوان کرد: با استفاده از راهبران شغلی، زمینه اشتغال خانواده هاي تحت پوشش را فراهم کرده ایم به گونه اي که سهم
اشتغال کشور از مسیر راهبران شغلی، 50 درصد است.



اقدام جهادي نیروهاي صندوق کارآفرینی امید در توزیع ماسک و غذاي گرم

بین نیازمندان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/10/12

 
 

به همت نیروهاي جهادي صندوق کارآفرینی امید 5 هزار ماسک و 800 وعده غذاي گرم بین نیازمندان مناطق محروم و روستاهاي

 
شهرستان خرمشهر توزیع شد. 

جهادگران صندوق کارآفرینی امید در سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا(س)و اولین سالگرد شهادت سردار بزرگ اسلام شهید
سلیمانی با حضورنوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید 5 هزار ماسک و 800 پرس غذاي گرم بین نیازمندان مناطق محروم

 
خرمشهر طبخ و توزیع شد. 



اخبار

منبع: روزنامه وطن امروزشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/10/12

اخبار

 
اخبار 

 
با حمایت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام انجام می شود 

 
تولید ماهانه 10 میلیون دوز واکسن کرونا 

یکی از شرکت هاي تولیدکننده واکسن کرونا قرار است با تکمیل فاز 3 خط تولید خود تا پایان شهریورماه سال آینده، ظرفیت تولید
واکسن کرونا را به 10 میلیون دوز در ماه ارتقا دهد. دکتر حسن جلیلی، عضو هیات مدیره شرکت دارویی برکت افزود: شرکت ما از
پلتفرم هایی است که با حمایت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، کار تحقیقاتی در زمینه تولید واکسن کرونا را انجام می دهد و
در چند روز اخیر نخستین واکسن کروناي تولید شرکت، وارد فاز بالینی شد و تزریق انسانی آن هم انجام شد. وي در ادامه با اشاره به
اینکه زیرساخت ها و سایت مورد نظر براي تولید واکسن بر اساس ویروس غیرفعال با کمک متخصصان داخلی در شرکت شفافارمد
ایجاد شد، اظهار کرد: سایت تولید واکسن در این شرکت در 2 فاز طراحی شده است که فاز نخست آن مورد بهره برداري قرار گرفته و
فاز دوم آن نیز که شامل تجهیزات مکانیکی و دستگاه هاي تولید واکسن است تا اواخر دي ماه نصب خواهد شد. جلیلی ادامه داد: با
راه اندازي این فاز، ظرفیت تولید شرکت به یک تا 2 میلیون دوز در ماه خواهد رسید، همچنین کار تکمیل فاز 3 این پروژه نیز شامل
ساختمان، اتاق تمیز و آزمایشگاه از 2 هفته پیش آغاز و قرار شده 90 روز آینده آماده شود. وي افزود: با تکمیل فاز 3 تا پایان
شهریورماه سال آینده ظرفیت تولید واکسن کروناي این شرکت به 10 میلیون دوز در ماه خواهد رسید. عضو هیأت مدیره این شرکت
دارویی ادامه داد: در حال حاضر پلتفرم هاي دیگري از سوي ستاد اجرایی فرمان امام(ره) در دست اقدام است و در چند ماه آینده

 
یکی دیگر از پلتفرم هاي تولید واکسن کرونا نیز وارد فاز مطالعات بالینی خواهد شد. 

 
فرماندار تهران خبر داد 

 
غیرحضوري شدن صدور مجوز ترددهاي بین شهري 

فرماندار تهران با اشاره به اینکه از این پس صدور مجوز ترددهاي بین شهري توسط تمام فرمانداري هاي استان تهران امکان پذیر
است، افزود: صدور این مجوزها از 16 دي ماه به صورت غیرحضوري و سیستمی خواهد بود. عیسی فرهادي در گفت وگو با ایسنا، در
تشریح تغییرات در روند صدور مجوز ترددهاي بین شهري گفت: با هدف جلوگیري از تجمع جمعیت و رعایت پروتکل هاي بهداشتی،
مقرر شد از این پس سایر فرمانداري هاي استان تهران نیز مجوز تردد بین شهري را صادر کنند. البته مجوزهاي تردد به صورت
محدود و تنها براي یک بار براي افرادي که واجد شرایط هستند و ضرورت تردد دارند، صادر می شود. وي در ادامه افزود: به دلیل
وجود مشکلاتی چون ازدحام جمعیتی و تعدد درخواست ها و همچنین ضرورت رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و رعایت فاصله
گذاري اجتماعی، با تصمیمات اتخاذ شده، صدور مجوزهاي مذکور از روز شنبه (13 دي ماه) تا سه شنبه (16 دي ماه) متوقف بوده و
پس از آن به صورت آنلاین ارائه خواهد شد و دیگر مراجعه حضوري نخواهیم داشت. فرهادي تاکید کرد: بهره گیري از سیستم به این
شکل است که براي افرادي که ضرورت تردد دارند مستندات شان پس از بارگذاري در سیستم مورد بررسی قرار می گیرد و نهایتا در
سیستم جواب داده می شود. بی تردید افراد تنها می توانند در موارد ضروري همانند درمان و داشتن کار در سیستم قضایی تقاضاي
مجوز تردد داشته باشند که در این موارد تلاش می کنیم همکاري لازم انجام شود. آدرس سایت مذکور و نحوه درخواست و شرایط

 
مجوز نیز متعاقبا به اطلاع عموم خواهد رسید. 



 
رئیس کمیته امداد: 

 
مستمري مددجویان پاسخگوي معیشت آنها نیست 

رئیس کمیته امداد با اشاره به پیش بینی افزایش 25درصدي مستمري مددجویان کمیته امداد و بهزیستی در لایحه بودجه سال
آینده، گفت: این رقم پاسخگوي معیشت خانواده هاي تحت حمایت نیست و کمیسیون تلفیق مجلس قول افزایش این رقم را داده
است. به گزارش ایسنا، سیدمرتضی بختیاري در دیدار با آیت االله صفایی بوشهري، نماینده ولی فقیه در استان بوشهر با اشاره به
فعالیت هاي کمیته امداد در حوزه توانمندسازي گفت: یکی از مهم ترین محورهاي توانمندسازي، ایجاد اشتغال است که در همین
راستا تا پایان امسال بیش از 200 هزار شغل در کشور براي مددجویان راه اندازي خواهد شد. وي در ادامه با بیان اینکه سال آینده
6100 میلیاردتومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی براي کمیته امداد پیش بینی شده است، تاکید کرد: در کنار ایجاد طرح هاي
اشتغال، با احیاي اشتغال خانگی، موج جدیدي از خوداشتغالی خانواده هاي تحت پوشش بویژه زنان سرپرست خانوار را به وجود
خواهیم آورد. رئیس کمیته امداد با اشاره پیشنهاد دولت مبنی بر افزایش 25 درصدي مستمري مددجویان در سال آینده خاطرنشان
کرد: این میزان افزایش براي معیشت مددجویان کافی نیست و کمیسیون تلفیق مجلس وعده داده است از محل دیگر منابع، به
خانواده هاي تحت حمایت کمک کند. وي همچنین از انجام طرح آمایش سرزمینی براي شناخت ظرفیت هاي اشتغال در مناطق

 
مختلف کشور خبر داد. 

 
2 واکسن ایرانی دیگر به فاز کارآزمایی بالینی نزدیک شدند 

رئیس اداره بیولوژیک سازمان غذا و دارو گفت: کرونا در کشور ما فرصت بسیار خوبی به وجود آورد و توانست توانمندي هاي محققان
ایرانی را در انواع پلتفرم هاي ساخت واکسن نشان دهد. سعیده فخرزاده اظهار کرد: در حال حاضر 12 تقاضا براي تولید واکسن با
پلتفرم هاي مختلف از جمله DNA، mRNA، ویروس غیرفعال شده و... به اداره بیولوژیک سازمان غذا و دارو ارسال شده که فعلا 8
مورد از آنها پرونده فعال دارند. وي افزود: یکی از واکسن هاي ایرانی کرونا وارد فاز بالینی شده، 2 واکسن دیگر به فاز بالینی نزدیک

شده اند و 5 مورد دیگر نیز پرونده را تهیه و به ما ارائه کرده اند تا بتوانند وارد مراحل بعدي شوند.



بهره برداري از معدن ''نفلین سینیت'' سراب بعد از یک سال همچنان معطل

نامه دولت است

منبع: تسنیمشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/10/12

گروه استان ها ــ رئیس مجمع نمایندگان آذربایجان شرقی با انتقاد از اینکه "آغاز فعالیت معدن مهم نفلین سینیت سراب
یکسال است که معطل نامه دولت است" گفت: استان آذربایجان شرقی سهمی از سرمایه گذاري معدنی ایمیدرو ندارد.

گروه استان ها ــ رئیس مجمع نمایندگان آذربایجان شرقی
با انتقاد از اینکه ""آغاز فعالیت معدن مهم نفلین سینیت
سراب یکسال است که معطل نامه دولت است"" گفت:
استان آذربایجان شرقی سهمی از سرمایه گذاري معدنی

 
ایمیدرو ندارد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از تبریز، یوسف داودي در
جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی که با
حضور وزیر صنعت در اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد، با
اشاره به اینکه 18 نماینده آذربایجان شرقی در مجلس،

پیگیر رفع موانع و مشکلات موجود بر سر راه تولید هستند، اظهار داشت: تک تک نمایندگان استان آماده کمک به صاحبان صنایع

 
بزرگ و کوچک هستند. 

وي با بیان اینکه کشور ما از هر زمان دیگر، اکنون نیازمند فعالیت صاحبان صنایع و بخش خصوصی است، افزود: فعالان اقتصادي

 
نقش برجسته اي در تولید و اشتغال دارند لذا رفع موانع باید از وزارت صمت آغاز شود و مشکلات پیگیري شود. 

داودي، بازار بزرگ همسایگان ایران را ظرفیت عظیمی در راستاي توسعه صادرات دانست و گفت: بیش از 40 درصد تولید ناخالص
داخلی ما مربوط به حوزه هاي مرتبط با وزارت صنعت است و از این وزارت انتظار داریم جهادگونه موانع تولید و صادرات را از سر راه

 
تولید کنندگان و صادرکنندگان بردارد. 

 
جنگ تمام عیار وزارت صمت با رانت خواران بخش فولاد آغاز شده است/ رزم حسینی: قوانین مزاحم به نفع توسعه کشور حذف شود 

 
تشدید بازرسی ها در ایام پایانی سال/ وزیر صمت: مردم نگران گرانی شب عید نباشند 

 
دستور روحانی براي اتصال سامانه انبارها و جامع تجارت/ چرا 2 سامانه زیرمجموعه وزارت صمت به هم متصل نیستند؟ 

وي با اشاره به اینکه در مجلس دهم، تحقیق و تفحص در مورد خودرو سازي صورت گرفته است، از وزیر صنعت خواست تا نتایج و

 
خروجی تحقیق و تفحص از خودروسازان را اعلام کند. 

رئیس مجمع نمایندگان استان آذربایجان شرقی در ادامه، با بیان اینکه معادن استان ما بسیار غنی هستند، گفت: طبق قانون اساسی،
توزیع ثروت در کشور باید عادلانه باشد اما بر اساس گزارش ایمیدرو در سال گذشته 5.4 میلیارد یورو صنایع معدنی در کشور بهره

 
برداري شده ولی آذربایجان شرقی سهمی از این حجم سرمایه گذاري ندارد! 



وي با انتقاد از اینکه یک نامه مربوط به توسعه معادن استان، نزدیک به یکسال است معطل تصمیم هیئت دولت و هنوز صادر نشده،
خاطر نشان کرد: ایمیدرو و قرارگاه خاتم منتظر مجوز نهایی هیئت دولت هستند تا معدن نفلین سینیت به مراحل اکتشاف و استخراج

 
و فرآوري برسانیم. 

نماینده مردم سراب در مجلس شوراي اسلامی، در پایان، از ورود سرمایه گذار بخش خصوصی براي احیاي کارخانه ورشکسته نساجی
سراب با 750 نیروي شاغل خبر داد و گفت: این سرمایه گذار پس از بازسازي و احباي این کارخانه مهم در منطقه، به دنبال راه

 
اندازي شهرك صنعتی نساجی در سراب است. 

وي از آغاز تدوین قانون 5 ساله هفتم توسعه کشور در ماه هاي آینده خبر داد و اضافه کرد: فعالان اقتصادي، بخش خصوصی و
صاحبان صنایع استان پیشنهادات خود را براي بهره گیري در قانون، به مجمع نمایندگان ارسال کنند.



چرا اجراي سند قرآنی گیلان معطل مانده است/ شوراي فرهنگ عمومی

حداقل هر سه ماه یک بار دستور کار خود را فعالیت هاي قرآنی قرار دهد

منبع: گیلانستانشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/10/12

گیلان با وجود اساتید برجسته و قاریان و حافظان ممتاز از نیروي انسانی غیرمتخصص در برخی

 
نهادهاي قرآنی شهرستان هایش رنج می برد. 

به گزارش گیلانستان؛ همه گیري بیماري کرونا در ایران و جهان، فعالیت هاي قرآنی را نیز تحت
تأثیر قرار داده و بسیاري از جلسات و محافل را به تعطیلی کشانده است. حال مدیران و مسئولان قرآنی در این میان چه وظیفه اي
دارند؟ آیا باید در دوران همه گیري بیماري کرونا و در کشاکش فصل سرد به خواب زمستانی فرو روند یا به عکس، بیدارتر از همیشه،
به حجم فعالیت هاي معناساز و آرامش بخش قرآنی در جامعه بیفزایند و سیاست گذاري مناسب با شرایط فعلی را در دستور کار قرار
دهند؟ در این راستا طی پنج هفته گذشته با فعالان قرآنی استان هاي آذربایجان غربی، مازندران، سیستان وبلوچستان، سمنان و
لرستان به گفت وگو پرداختیم تا ضمن احصاي مطالبات آنان زمینه رسانه اي را براي فعالیت دوچندان نهادهاي قرآنی هر استان مهیا

 
کنیم. 

این هفته و در آستانه 12 دي، روز رشت به استان سرسبز گیلان سري زدیم؛ استانِ امامزادگان ازجان گذشته علوي و دیار میرزا
کوچک خان جنگلی. دیاري که قرآنیانش احساس مسئولیت دارند، بار بر زمین مانده را بلند می کنند و  در سال هاي اخیر با کمترین
حمایت هاي سازمانی توانسته اند موفقیت هایی چشمگیر در عرصه کشور کسب کنند. با امیرحجت مرادي و سیده زینب تقواپور دو

 
تن از فعالان قرآنی این استان به گفت وگو پرداختیم که حاصل آن از نظر می گذرد: 

 
ایکنا ــ جناب مرادي چند سال است که به فعالیت هاي قرآنی مشغول هستید؟ 

حدود دو دهه است که در فعالیت هاي اجرایی خدمتگزار مردم هستم، در نشریات قرآنی استان، جامعهالقرآن و ... حضور داشته ام و

 
در حال حاضر 10، 12 سال است که در اتحادیه مؤسسات و تشکل هاي قرآن و عترت استان مشغول به فعالیت هستم. 

 
ایکنا ــ روند فعالیت هاي قرآنی در استان گیلان را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

روند رشد فعالیت هاي قرآنی استان را مثبت ارزیابی می کنم، این را همه کسانی که با امور قرآنی استان آشنا هستند می توانند بر
این صحه بگذارند که گیلان یکی از قطب هاي قرآنی کشور است هم در عرصه تلاوت و حفظ و هم در حوزه علوم و معارف قرآنی.
همه ساله در مسابقات قرآن اوقاف که مهم ترین مسابقه قرآنی جمهوري اسلامی است، شاهد حضور شایسته قاریان، حافظان و مرتلان
استان گیلان هستیم. اخیراً در حوزه تفسیرعمومی نیز مشاهده می کنیم که بچه هاي گیلان حائز رتبه هستند، در طرح هایی مثل

 
اسوه که استعدایابی نوجوانان است، نوجوانان قاري و حافظ گیلان درخشیده اند. 

در حوزه علمیه قم نیز فضلاي قرآن پژوه بسیاري از استان گیلان داریم که از سرمایه هاي قرآنی گیلان محسوب می شوند. امروزه



جلسات قرآنی پررونق و قهرمان پرور در استان گیلان وجود دارد که قاریان حرفه اي در آن تربیت می شوند، در کنار آن، جلسات
سنتی قرآن نیز در مساجد، حسینیه ها و تکایا برگزار می شوند. همین الان با وجود شرایط کرونا، بالغ بر 25 جلسه فعال قرآنی با

 
حضور اساتید مطرح استان، تشکیل می شوند. 

 
ایکنا ــ از اساتید مطرح استان می توانید چند مورد را براي مخاطبان رسانه قرآن معرفی بفرمایید؟ 

این از سؤال هاي سخت شماست، قطعاً حافظه ام یاري نمی کند که اسم همه اساتید را ذکر کنم اما اجمالاً می توانم از اساتید لطفی
نیا، صالحی، ذات پرور، اخوان لائق برحق، چولابی، فلاح پور، غلامعلی مهدي پور، مصطفی پور، رجبی، سیدرضا اسماعیلیان، نگهدار،
ربیع زاده، بذربخش، ایزدي، قوامی، مسرور، زائري، طالبی، و...  نام ببرم. از همه اساتید پیشکسوت و قاریان جوان استان عذرخواهی
می کنم که اسم همه را در این فرصت محدود در ذهن ندارم اما این را بگویم که عمده ظرفیت قرآنی استان متکی به جلسات اساتید
بزرگوار است که با دلسوزي فراوان سال هاست بی هیچ ادعایی و با کمترین امکانات، با علمی که دارند، توانسته اند قاریان و حافظان

 
ممتاز کشوري و بین المللی تربیت کنند. 

ایکنا ــ  از آقاي فلاح پور اسم آوردید، ایشان چه پروژه قرآنی را در گیلان پیگیري می کنند؟ چون علی رغم تلاشی که کردیم

 
نتوانستیم از ایشان کسب اطلاع کنیم. 

جناب استاد فلاح پور از اساتید پیشکسوت استان گیلان هستند و پسرشان، دکتر محمد فلاح پور هم از امروز راه پدر را ادامه می
دهند. عمده تمرکز ایشان بر حفظ قرآن است، اگرچه جلسات پررونقی شب هاي جمعه در لاهیجان و جلسات دیگري در شهرهاي

 
دیگر همچون رشت و صومعه سرا دارند. به طور کلی وضعیت استان گیلان در برگزاري جلسات قرائت و حفظ بسیار مطلوب است. 

 
ایکنا ــ وضعیت مؤسسات قرآنی استان چگونه است؟ 

از ابتداي سال، زیرساختی را با هماهنگی جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی آماده کردیم تا مؤسسات بتوانند از امکان تدریس مجازي
استفاده کنند. از حیث فعالیت، در قبل و بعد از کرونا، مؤسسات گیلان مشغول فعالیت بوده و هستند اما مثل بسیاري از مؤسسات
دیگر کشور حال خوبی ندارند، از آنجایی که ساختمان بیشتر مؤسسات اجاره اي است، الان در پرداخت اجاره بهاي خود به مشکل
خورده اند، چراکه به دلیل شرایط بهداشتی کشور، مؤسسات با افت تعداد مراجعه کننده مواجه هستند و مشکلات مالیاتی و بیمه اي
آن ها نیز به قوت خود باقی است؛ اما با این حال معتقدم مؤسسات گیلان با وجود همه این مشکلات امروز همه توان خود را براي
آموزش قرآن به میدان آورده اند و حتی در مبارزه با کرونا نیز با رویکردي جهادي به تهیه بسته هاي معیشتی و بهداشتی براي

 
محرومان اقدام می کنند. دیدن چنین مسئله اي مسئولیت مدیران دستگاه هاي مختلف کشور را سنگین تر می کند. 

ایکنا ــ عملکرد سازمان ها و نهادهاي قرآنی استان گیلان مثل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی، اوقاف و امور خیریه، تبلیغات اسلامی و

 
دارالقرآن وابسته به آن را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

اگر بخواهم منصفانه صحبت کنم باید بگویم که مدیران این دستگاه ها خیلی تلاش می کنند و خواست و میلشان این است که کمک
کنند، اما اگر بپرسید در آنچه که از موفقیت هاي قرآنی استان گفتم، سازمان ها و نهادها چقدر نقش دارند؟ خواهم گفت چندان
نقشی ندارند، چراکه شکوفایی استعدادهاي قرآنی گیلان عمدتاً محصول تلاش فعالان و اساتید قرآن این استان است. علت عدم
موفقیت نهادها به جهت مشکلات ساختاري آن ها در نداشتن کادر متخصص و گزارش محوري است، هر سه دستگاهی که شما اسم
آوردید، در بدنه خود نیروي انسانی متخصص و کارشناس قرآنی ندارند. خودشان هم به این نکته اذعان دارند! وقتی در بسیاري از



شهرستان هاي استان نیروي متخصص و دیده بان نداشته باشند طبیعی است که نتوانند آنطور که باید و شاید فعالیت شاخصی انجام

 
دهند. 

پیشنهاد من براي استان گیلان که سرشار از اساتید و نخبگان کشور است، این است که از این همه چهره قرآنی در تصمیم سازي
دستگاه هاي قرآنی استفاده شود، البته گاهی جلسات مشورتی تشکیل و از مشورت اساتید بهره برده می شود اما این اقدامات، مقطعی
است و ساز و کار درستی براي تداوم ندارد. در سند قرآنی استان تشکیلاتی را به نام «جمعیت قرآنیان استان» پیش بینی کردیم که
در آن اقشار مختلف قرآنی استان، اعم از مؤسسات و معلمان و هنرمندان و پژوهشگران و خیران قرآنی و ... مجامع تخصصی قرآنی
تشکیل می دهند و ضمن بررسی مسائل صنفی، راهکارهاي خود را به طور منظم به سیستم مدیریت قرآنی تزریق می کنند. امید

 
داریم در جلسه آتی شوراي فرهنگ عمومی استان، اساسنامه و شیوه نامه اجرایی این سند به تصویب برسد. 

 
ایکنا ــبه سند قرآنی استان گیلان اشاره کردید، درباره روند تهیه آن توضیحات لازم را ارائه بفرمایید. 

بعد از اینکه منشور توسعه مصوب شد و اسناد راهبردي سه گانه: سند توسعه فعالیت هاي تبلیغی و ترویجی، سند آموزش عمومی و
سند پژوهش و آموزش عالی به تصویب رسید، قرار بر این شد که استان ها با توجه به اقتضائات بومی خودشان و سند ملی، یک برش
استانی داشته باشند و سندي استانی تهیه کنند. همه استان ها باید این کار را انجام می دادند اما فقط بعضی استان ها تاکنون به

 
تهیه آن اقدام کرده اند. 

اتحادیه مؤسسات در استان گیلان متولی تهیه سند و کلیات آن در سال 98 در شوراي فرهنگ عمومی استان مصوب شد. الان این
سند، معیار و مبناي فعالیت هاي قرآنی استان است اما گلایه اي دارم که معتقدم مدیریت استان و دستگاه هاي ذي ربط آن اهتمام
لازم را براي اجراي سند ندارند. به نظرم براي فعال ترشدن شوراي فرهنگ عمومی و کارگروه هاي تخصصی آن تلاش مضاعف انجام

 
شود. 

 
ایکنا ــ در حال حاضر شوراي هماهنگی و گسترش فعالیت هاي قرآنی استان چه وضعیتی دارد؟ 

اگر واقعاً می خواهید در استان گیلان، یک پارلمان قرآنی تصمیم ساز با قدرت فعالیت کند، رسماً ابلاغ کنید که شوراي هماهنگی و
گسترش فعالیت هاي قرآنی استان گیلان تشکیل شود، در غیر این صورت دستور دهید که شوراي فرهنگ عمومی استان حداقل هر

 
سه ماه یک بار دستور کار خود را فعالیت هاي قرآنی قرار دهد. 

متأسفانه شوراي هماهنگی و گسترش فعالیت هاي قرآنی استان ها دستخوش بعضی از سیاست هاي مدیریتی دوستان ما در تهران
شده و فعالیتش متوقف شده است. بر اساس مصوبات شوراي توسعه فرهنگ قرآنی کشور، قرار بود شورایی ذیل شوراي فرهنگ عمومی
استان ها تشکیل شود و هیئت رئیسه آن شورا همان هیئت رئیسه شوراي فرهنگ عمومی استان باشد. تفاهم نامه این موضوع در
مقطعی بین علی جنتی، وزیر وقت فرهنگ و ارشاد اسلامی و مخبر دزفولی، دبیر وقت شوراي عالی انقلاب فرهنگی کشور به امضا
رسید اما ارشاد امضایش را بعداً پس گرفت و گفت مسئولیت تشکیل این شورا با شوراي فرهنگ عمومی استان هاست و اصلاً هم لازم
نیست که شوراي جداگانه اي براي هماهنگی و گسترش فعالیت هاي قرآنی استان تشکیل شود بلکه جلسات این شورا در قالب شوراي
فرهنگ عمومی استان تشکیل شود. مثلاً آقاي فقهی زاده مرتباً به ما می گفتند که از لفظ انحلال شوراي هماهنگی استفاده نکنید،
چراکه ما تضمین می کنیم که جلسات شوراي فرهنگ عمومی استان حداقل هر سه ماه یک بار به بررسی امور قرآنی استان اختصاص

 
پیدا کند، اما در عمل چنین اتفاقی نیفتاده است. 



از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و دبیر محترم شوراي فرهنگ عمومی کشور تقاضا دارم که اگر واقعاً می خواهید در استان
گیلان، یک پارلمان قرآنی تصمیم ساز با قدرت فعالیت کند، رسماً ابلاغ کنید که شوراي هماهنگی و گسترش فعالیت هاي قرآنی
استان گیلان تشکیل شود، در غیر این صورت دستور دهید که شوراي فرهنگ عمومی استان حداقل هر سه ماه یک بار دستور کار
خود را فعالیت هاي قرآنی قرار دهد. من معتقدم حتی اگر هر ماه تشکیل جلسه داده شود، کم است. در حال حاضر اراده اي براي این

 
قضیه وجود ندارد و کتباً چیزي ابلاغ نشده است هرچند در مصاحبه ها، همه مسئولان به ظاهر ابراز آمادگی می کنند. 

 
ایکنا ــ به عنوان سؤال پایانی؛ فعالیت هاي قرآنی بانوان استان گیلان چه وضعیتی دارد؟ 

به نظرم مثل همه نقاط کشور، بانوان قرآنی استان نیز فعالیت هاي خود را پیش می برند، بخش مهمی از افتخارات و موفقیت هاي
قرآنی گیلان که بدان اشاره کردم مرهون تلاش ها و افتخارآفرینی بانوان است. قاریان، حافظان و مرتلان مطرحی از بانوان گیلانی
درعرصه تلاوت و حفظ کشور درخشیده اند. فکر می کنم در حال حاضر تنها بانوي قرآنی کشور که مدرك تخصصی درجه یک
حفظ(معادل دکترا) دارند، خانم سیده زینب تقواپور از گیلان هستند. در بین نوجوانان نیز استعدادهاي شاخصی مثل خانم سوگند
رفیع زاده از شاگردان استاد فلاح پور وجود دارد که در 15 سالگی توانسته است مدرك درجه دو حفظ را اخذ کند. حتی برخی از
بانوان تهرانی نیز که امسال و سال گذشته در مسابقات سراسري اوقاف حائز رتبه شدند، اصالتاً گیلانی و تربیت شده گیلان هستند و

 
در حال حاضر در تهران ساکن شده اند. 

 
بانوان گیلان، ثابت قدم در مسیر قرآن ... 

 
ایکنا ــ سرکار خانم تقواپور! از سوابق و فعالیت هاي خود براي مخاطبان رسانه قرآن بفرمایید. 

فعالیت هاي قرآنی خود را از سال 1378 به طور رسمی شروع کردم و تجوید را فراگرفتم. در سال 1379 در جامعهالقرآن ثبت نام
کردم؛ جامعهالقرآن دوره هاي حفظ یک ساله قرآن کریم برگزار می کند و من با شرکت در این کلاس ها و توکل بر خدا موفق شدم
در سال 1380 در حالی که حدود 19 سال سن داشتم، کل قرآن را حفظ کنم. بعد از آن در مسابقات مختلف دانشجویی، اوقاف و...
رتبه هاي برتر را کسب کردم. در حال حاضر نیز بر حسب علاقه اي که از دوران نوجوانی به تدریس داشتم، در مقطع دبیرستان و

 
مؤسسات قرآنی به تدریس حفظ و قرائت اشتغال دارم. 

 
ایکنا ــ در حال حاضر اگر یک خانم بخواهد در گیلان به فراگیري قرآن بپردازد، چه امکاناتی پیش رو دارد؟ 

مؤسسات قرآنی استان بهترین ظرفیت براي آموزش حفظ قرآن به بانوان هستند البته اخیراً به واسطه کرونا بیشتر آموزش ها مجازي
شده است و هر کسی بخواهد می تواند مراجعه کند و به حفظ قرآن بپردازد. در زمینه قرائت نیز دارالقرآن ها فعالیت دارند و به رشد

 
خوبی رسیده اند. 

ایکنا ــ به نظر شما مهم ترین مشکلات قرآنی استان چه مواردي است که اگر حل شود، شاهد شکوفایی همه ظرفیت هاي قرآنی

 
استان خواهیم بود؟ 

از زمانی که کرونا شیوع پیدا کرد، بسیاري از مؤسسات تعطیل شده یا تا آستانه تعطیلی پیش رفته اند، چون به آن ها کمک مالی نمی
شود و نمی توانند از پس هزینه هاي جاري و اجاره بها بر آیند. یک مؤسسه براي اینکه پابرجا بماند در ابتداي امر باید از لحاظ مالی
تأمین شود. اگر مؤسسات قرآنی گیلان از نظر مالی حمایت شوند، فکر می کنم وضعیت بهتري در فعالیت هاي قرآنی استان شاهد



 
خواهیم بود. 

 
ایکنا ــ انتظار سرکارعالی به عنوان یک فعال قرآنی از نهادها و سازمان هاي استان گیلان چیست؟ 

همانطور که می دانید علی رغم اشتیاقی که در گروه هاي مختلف مردم نسبت به یادگیري قرآن وجود دارد، در دستگاه هاي مختلف
چنین اشتیاقی براي تسهیل امر دیده نمی شود، بیشتر کارها فرمالیته شده است. گویی بعضی بیشتر به دنبال عکس گرفتن و گزارش

 
دادن هستند و به کیفیت فعالیت ها توجه ندارند. 

ایکنا ــ در حال حاضر بین بانوان قرآنی کشور ارتباط تشکلی  یا حداقل گروهی در پیام رسان وجود دارد؟ به گونه اي که مثلاً بانوان

 
قرآنی گیلان، اصفهان، یزد و ... بتوانند با یکدیگر هم افزایی داشته باشند. 

من چنین تشکل و گروهی را سراغ ندارم اما هیئتی با عنوان هیئت اندیشه ورز بانوان قرآنی که در سیاست گذاري قرآنی ایده پردازي
می کند، تشکیل شده است که به عنوان نماینده استان گیلان براي شرکت در آن دعوت شدم. این هیئت در سطح کشور تشکیل شده

 
و قرار است در صورت فراهم آمدن مقدمات، شاخه استانی هم داشته باشد. 

 
ایکنا ــ انس با قرآن چه تأثیري بر سبک زندگی یک بانوي مسلمان دارد؟ به طور مشخص درباره شما چه تأثیراتی داشته است؟ 

پس از اینکه کل قرآن را حفظ کردم همواره سعی می کردم مطابق با دستورات قرآن عمل کنم چرا که عمل به قرآن مهم ترین هدف
حفظ و فهم آیات الهی است. سعی کرده ام که فرزندانم را به سمت حفظ قرآن سوق دهم تا مقداري محفوظات داشته باشند. پسر

 
بزرگم که حدود 15 سال سن دارد، حافظ 24 جزء قرآن و پسر کوچکم نیز تعدادي از سوره هاي جزء 30 را حفظ است. 

ایکنا ــ با توجه به شرایط تهاجم فرهنگی شدید علیه بانوان مسلمان و محجبه از سوي معاندان، یک بانوي قاري یا حافظ قرآن چگونه

 
می تواند بر خانواده و دوستان خود تأثیرگذار باشد؟ 

هر کسی که خودش را بالا ببرد و به قران عمل کند می تواند بر محیط پیرامونی اش اعم از همسر، فرزندان، خانواده و بلکه جامعه

 
تأثیر بگذارد. تا زمانی که انسان خودش عمل نکند، تأثیرگذار نمی شود. 

 
گفت گو از مجتبی اصغري/ایکنا 

print /انتهاي پیام
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توزیع محصولات گوشتیران در همدان گسترده می شود

منبع: همدان نیوزشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/10/12

 
 

شرکت ستاره پیشتاز همدان به عنوان تنها نماینده عرضه محصولات شرکت پروتئین گسترسینا در استان همدان، با توسعه زیرساخت

 
هاي خود به دنبال افزایش گستره توزیع خود در استان هاي همجوار نیز است. 

به گزارش "همدان نیوز"، شرکت پروتئین گستر سینا در راستاي سیاست هاي ریاست بنیاد مستضعفان در خصوص هم افزایی
واحدهاي تولیدي بنیاد و استفاده بهینه از امکانات و دارایی هاي شرکت از سال 1391 از ادغام شرکت گوشتیران و شرکت طیور

 
ارومیه تشکیل شد. 

این شرکت با به کارگیري نیروهاي مجرب و متخصص به تولید و توزیع انواع فرآورده هاي گوشتی پرداخته و علاوه بر تلاش جهت

 
ارتقاء کیفیت محصولات به دنبال گسترش جغرافیاي توزیع محصولات خود است. 

شرکت ستاره پیشتاز همدان با تأمین زیرساخت ها در شهرك صنعتی بهاران به دنبال توزیع محصولات شرکت پروتئین گستر سینا در

 
تمام فروشگاه هاي شهر همدان و سایر شهرستان هاي استان و همچنین استان هاي همجوار است. 

 
  

بر اساس رایزنی ها و جلسات صورت گرفته بین مدیریت شرکت ستاره پیشتاز با مدیران ارشد شرکت پروتئین گستر سینا، بسترهاي
لازم جهت توسعه امور ایجاد شده و از این پس در فروشگاه هاي بیشتري در شهر همدان، شاهد عرضه محصولات باکیفیت پروتئین

 
گستر سینا خواهیم بود. 

بدون شک، جمعیت زیادي در کشور و در همدان از محصولات نام آشناي گوشتیران در سبد غذایی خود استفاده می کنند اما شاید از
روند فعالیت، تولید و کیفیت محصولات اطلاع چندانی نداشته باشند که در این راستا خبرنگار "همدان نیوز" گفتگویی با مدیر
بازاریابی و فروش و معاون فروش شرکت پروتئین گستر سینا در خصوص عملکرد این شرکت و همچنین مالک و سرمایه گذار شرکت

 
ستاره پیشتاز همدان با محوریت عرضه گسترده محصولات گوشتیران، انجام داده که در ادامه می خوانیم. 



 
 

 
شرکت پروتئین گستر سینا؛ اولین تولیدکننده فرآورده هاي گوشتی در ایران 

مهندس حسن سالک، مدیر بازاریابی و فروش شرکت گوشتیران در گفتگو با خبرنگار "همدان نیوز" با بیان اینکه شرکت پروتئین
گستر سینا یک هلدینگ است، گفت: این شرکت اولین تولیدکننده فرآورده هاي گوشتی در ایران به شمار می رود و فعالیت خود را از

 
سال 1304 با برند آرزومان شروع کرده است. 

وي افزود: برند 95 ساله آرزومان، در کنار دو برند گوشتیران و اطمینان، بخش عمده اي از فرآورده هاي گوشتی از جمله سوسیس،

 
کالباس، انواع غذاي آماده، برگر، مرغ و گوشت قطعه بندي شده مورد نیاز کشور را تولید می کند. 

سالک با اشاره به واحد مرغ خانگی پروتئین گستر سینا، اظهار کرد: این واحد با دارا بودن کشتارگاه صنعتی اتوماتیک در شهرستان

 
ارومیه، انواع مرغ قطعه بندي را تولید می کند. 

وي خاطر نشان کرد: همچنین واحد مرغ مادر خرمدره واقع در استان زنجان، جوجه یک روزه را تولید و بین واحدهاي تولیدي مرغ

 
عرضه می کند. 
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تولید لذیذترین ماهی ایران با برند ماهیران 

سالک افزود: براساس اهداف بنیاد مستضعفان در راستاي محرومیت زدایی، واحد ماهیران در شهرستان دلوار استان بوشهر احداث
گردیده است. وي ادامه داد: بچه ماهی تولیدي در این منطقه تحت عنوان «سی باس» از استرالیا وارد کشور شده و در قفس پرورش

 
می یابد، این ماهی از لحاظ کیفیت و طعم بی نظیر است. 

 
پروتئین گستر سینا بیش از 200 قلم کالا تولید می کند 

وي با تأکید بر اینکه گوشتیران در میان رقباي خود، متنوع ترین محصولات را تولید می کند، گفت: نزدیک به

200 قلم کالا در کارخانه گوشتیران تولید و در کشور عرضه می
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شود. 

سالک در خصوص کیفیت بالاي محصولات تولیدي افزود: این شرکت داراي گواهینامه مدیریت کیفیت، مدیریت ایمنی مواد غذایی،
(R&D) سیستم مدیریت زیست محیطی و گواهینامه حلال از سازمان غذا و دارو و اتاق بازرگانی و همچنین واحد تحقیق و توسعه

 
مجهز و آزمایشگاه داراي گواهینامه تایید صلاحیت است. 

 
سوسیس و کالباس بخورید اما نه دائم 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه مصرف سوسیس و کالباس در جامعه مورد هجمه قرار دارد، اظهار کرد: مصرف سرانه
انواع سوسیس وکالباس در کشور حدود 6 کیلوگرم است و در مقایسه با سرانه مصرف در کشورهاي اروپایی و آمریکا (حدود 60-70

 
کیلوگرم) 10 برابر کمتر است. 

وي همچنین تصریح کرد: مصرف به اندازه فرآورده هاي گوشتی تولید شده در کارخانجات معتبر که با رعایت الزامات و استانداردهاي

 
ملی کشور صورت می پذیرد میتواند منبع خوبی براي تأمین پروتئین رژیم غذایی افراد باشد. 

 
محصولات گوشتیران را با اطمینان مصرف کنید 

وي ادامه داد: شرکت گوشتیران همزمان با شیوع کرونا و در راستاي تسهیل خرید مشتریان، رول هاي نیم کیلویی کالباس خانواده و

 
تنوع محصولات وکیوم را افزایش داد. 

سالک در خصوص تولید محصولات در ایام کرونا، یادآور شد: انواع سوسیس و کالباس در 75 درجه حرارت پخته و پاستوریزه میشود و

 
بدین ترتیب هر گونه میکروب احتمالی در این دما از بین می رود. 

وي با تأکید بر اینکه علاوه بر سلامت محصولات، سلامت کارکنان نیز براي شرکت از اهمیت بالایی برخوردار است، بیان کرد: افراد
مشکوك نیز در این ایام شناسایی و قرنطینه شدند و شرکت حقوق ایام قرنطینه این افراد را نیز پرداخت کرد و تنها در صورت ارائه

 
تست منفی، اجازه فعالیت مجدد افراد داده شد. 

 
برنامه ریزي براي گسترش توزیع محصولات گوشتیران در همدان 



مدیر بازاریابی و فروش شرکت پروتئین گستر سینا در خصوص فعالیت نمایندگی گوشتیران در همدان، اظهار کرد: شرکت ستاره
پیشتاز همدان در سال هاي گذشته، مسئولیت فروش را در استان بر عهده داشته و در حال حاضر در راستاي توسعه بازار استان برنامه

 
ریزي شده است. 
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محصولات جدید گوشتیران در راه بازار 

سالک با بیان اینکه شرکت پروتئین گستر سینا طبق اساسنامه، مجاز به تولید تمام مواد غذایی است، گفت: در کنار سوسیس و
کالباس، محصولاتی به عنوان پیوست نیز پیش بینی شده که از جمله می توان به خمیر و پنیر پیتزا، ذرت، سس، خیارشور و دیگر

 
مواد خوراکی اشاره کرد. 

وي همچنین تصریح کرد: به زودي این محصولات وارد چرخه تولید می شود و با برند گوشتیران در سراسر کشور به فروش خواهد

 
رسید. 

سالک با بیان اینکه 600 نفر اشتغالزایی مستقیم در کارخانجات این شرکت ایجاد شده است، اظهار کرد: تعداد اشتغال غیرمستقیم

 
شرکت پروتئین گستر سینا در کشور به بیش از ده ها هزار نفر می رسد. 

 
فروش محصولات گوشتیران در 60 شهر کشور 

معاون فروش شرکت پروتئین گستر سینا نیز با بیان اینکه جز تهران و کرج، محصولات در 60 شهر به فروش می رسد، خاطرنشان
کرد: از سال 92 محصولات این شرکت در استان همدان توزیع می شود و شرکت ستاره پیشتاز همدان فروش چشمگیري را در این

 
سال ها داشته است. 

مهندس بیژن مؤمنی با بیان اینکه راهکارها و برنامه هایی پیش بینی شده که توزیع را در همدان گسترش دهیم و اگر توزیع بر اساس

 
چارچوب هاي تعیین شده انجام شود، حمایت کافی را انجام می دهیم تا پوشش بیشتري در شهر همدان را شاهد باشیم. 

 
شرکت ستاره پیشتاز همدان ظرفیت توزیع در استان هاي دیگر را دارد 

وي ادامه داد: همدان می تواند در استان هاي کرمانشاه و سنندج نیز بازار را گسترش دهد که با توجه به زیرساخت هاي در حال اجرا
و تکمیل تجهیزات، ظرفیت کافی براي توسعه جغرافیاي توزیع محصولات گوشتیران توسط شرکت ستاره پیشتاز همدان در استان

 
هاي دیگر نیز وجود دارد. 
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شرکت ستاره پیشتاز؛ یکی از بزرگترین توزیع کنندگان مواد غذایی همدان 



مدیرعامل شرکت ستاره پیشتاز و نماینده انحصاري فرآورده هاي پروتئینی پروتئین گسترسینا دراستان همدان نیز در گفتگو با ما
بیان کرد: شرکت ستاره پیشتاز یک شرکت خصوصی است که از بزرگترین، معتبرترین و خوشنام ترین شرکت هاي تامین و پخش

 
سراسري محصولات غذایی و پروتئینی در استان همدان واستانهاي همجوار به شمار می رود. 

مهندس وحید احمدوند افزود: این شرکت با بیش از یک دهه سابقه، با تهیه و توزیع کالاهاي مورد نیاز سوپر مارکت ها، فست فودها و

 
فروشگاه هاي زنجیره اي، افتخار خدمت رسانی به مردم را داشته است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر این شرکت عملیات توزیع کالا را از طریق یک سایت مرکزي در شهر همدان واقع در شهرك صنعتی
بهاران انجام می دهد، یادآور شد: این سایت از سیستم نرم افزاري و سخت افزاري و زیرساخت هاي پیشرفته، در مجموعه اي به
مساحت سه هزار متر مربع، انبار به مساحت بیش از هزار و 200 متر مربع و سردخانه پیشرفته به مساحت 700متر مربع برخوردار

 
است. 

احمدوند همچنین تصریح کرد: این شرکت با برخورداري از دفتر و انبار مناسب در شهر ملایر نیز با استفاده از چندین خودروي مجهز
یخچالدار، مدیریت به روز، پرسنل مجرب، آموزش پیوسته وحضور مداوم ومنظم و با بیش از چهار هزار مشتري فعال به صورت کامل و
مویرگی و در کانالهاي توزیع سوپر مارکت، فست فود، رستوران و فروشگاه هاي زنجیره اي، محصولات را ارائه داده و خود را در عرصه

 
توزیع فرآورده هاي غذایی و پروتئینی به اثبات رسانده است. 

مهندس میثم فتحی دیگر سرمایه گذار شرکت ستاره پیشتاز نیز عنوان کرد: هدف کلی ما در این مجموعه این است که برند ستاره
پیشتاز برندي خوشنام و قابل اعتماد باشد که در ذهن مشتریان به عنوان اصلی ترین و اولین مقصد خرید محصولات غذایی و

پروتئینی تبدیل شود و درآن بتوان بهترین محصولات با بالاترین کیفیت ومناسب ترین قیمت را عرضه کند.



رزم حسینی:قوانین را باید به نفع توسعه کشور، حذف کنیم

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/10/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از نابرابري و تبعیض اقتصادي در بخش فولاد کشور گفت: براي اصلاح آن جنگ تمام
عیار با رانت خواران داریم که رسانه هم دارند اما بخشی از اقدامات را آغاز کردیم و تا حصول نتیجه ادامه می دهیم.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از نابرابري و تبعیض اقتصادي در بخش فولاد کشور گفت: براي اصلاح آن جنگ تمام عیار

 
با رانت خواران داریم که رسانه هم دارند اما بخشی از اقدامات را آغاز کردیم و تا حصول نتیجه ادامه می دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از نابرابري و تبعیض
اقتصادي در بخش فولاد کشور گفت: براي اصلاح آن جنگ تمام
عیار با رانت خواران داریم که رسانه هم دارند اما بخشی از

 
اقدامات را آغاز کردیم و تا حصول نتیجه ادامه می دهیم. 

علیرضا رزم حسینی در جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش
خصوصی آذربایجان شرقی که در اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد،

با تسلیت فرا رسیدن ایام فاطمیه و سالروز شهادت سردار سلیمانی، اظهار داشت: همه مردم سال گذشته با تشییع باشکوه از این سرباز
وطن به شایستگی تجلیل کردند، معتقدم اگر ویژگی هاي سردار به خوبی به تصویر کشیده شود، نسل جوان ما می تواند به عنوان

 
الگو، مکتب سلیمانی را پیروي کنند. 

وي با بیان اینکه معاونان من وظیفه دارند موانع صنایع که مرتبط با این وزارتخانه است، شناسایی کرده و برطرف کنند، افزود: قوانین

 
را باید به نفع توسعه کشور، حذف کنیم چراکه انعطاف پذیري در قوانین جزو اصول قانون است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت، از واگذاري ستاد مدیریت صادرات ایران به جمهوري آذربایجان و ارمنستان به استان آذربایجان شرقی
خبر داد و گفت: با این اقدام تلاش می کنیم تا توسعه صادرات و سرعت صادرات به این دو کشور که بازار بزرگی براي ایران و محل

 
ترانزیت اقلام صادراتی است، افزایش یابد. 

وي خام فروشی را یکی از معضلات حوزه معادن کشور عنوان کرد: در حوزه معادن عقب افتادگی بزرگی در سطح ملی داریم، در
اکتشافات، صنایع معدنی و صنایع پایین دستی و فرآوري آن، عقب افتادگی زیادي داریم و آذربایجان شرقی هم به عنوان قطب معدنی

 
از این چرخه عقب افتاده است که باید جبران کنیم. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه وزارت صمت، دو سازمان توسعه اي ایدرو و ایمیدرو دارد که تحریم و برخی از مشکلات، این سازمان ها

 
را غیر فعال کرده بود، خاطر نشان کرد: این سازمان ها باید احیا شوند تا نقش توسعه اي خود را ایفا کنند. 



وي، معدن «نفلین سینیت» در شهرستان سراب را از مهمترین معادن کشور دانست، ابراز داشت: با قرارگاه خاتم و مدیرعامل ایمیدرو

 
صحبت هایی داشتیم و قرار شد تا سریعاً کار آغاز شود که از دولت هم مجوز لازم سریعاً پیگیري خواهد شد. 

وزیر صمت، با تاکید بر اینکه در چهارچوب قانون، رفع موانع تولید را پیگیري می کنیم ابراز داشت: مصوبات این ستاد براي رفع موانع

 
بسیار اهمیت دارد و همه نهادها از جمله بانک ها موظف به عمل به مصوبات این ستاد هستند. 

وي با اشاره به انتقاد یکی از نمایندگان مردم استان در مجلس از حجم زیاد بروکراسی اداري موجود بر سر راه تولیدکنندگان، اظهار
داشت: من در روز رأي اعتماد دفترچه قوانین مزاحم را به نمایندگان ارائه کردم و انتظار دارم در یک حرکت انقلابی، قوانین مزاحم در
مجلس حذف شود. چرا باید ما به عنوان دستگاه مجوز دهنده از چندین دستگاه دیگر مجوز دریافت کنیم و اگر نکنیم، دیوان
محاسبات به کار ما ایراد اساسی می گیرد و ما مجبور به اجراي قوانین هستیم. لذا معتقدم مجلس می تواند حجم بروکراسی را با

 
حذف قوانین مزاحم، کاهش دهد. 

رزم حسینی، با اشاره به اینکه معادن غیرفعال در کل کشور که حبس شده یا غیرفعال شده اند، مجوز آنها به زودي ابطال خواهد شد،
تصریح کرد: بیش از 11 هزار پهنه معدنی در کشور با این شرایط داریم که دوباره به مزایده گذاشته شده و فرصت جدید اشتغال ایجاد

 
می شود. 

وي با انتقاد از اینکه نابرابري و تبعیض اقتصادي در حوزه فولاد وجود دارد ابراز داشت: براي اصلاح آن جنگ تمام عیار با رانت خواران
داریم که رسانه هم دارند که بخشی از اقدامات را آغاز کردیم و با مددالهی و پشتیبانی مردم تا حصول نتیجه ادامه خواهیم داد.



قائد الحشد

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/10/12

"قائد الحشد" فیلم مستندي از زندگی رهبر بسیج مردمی عراق است که مبارزات او علیه تروریسم منطقه با زندگی سردار
شهید حاج قاسم سلیمانی گره خورده است.

"قائد الحشد" فیلم مستندي از زندگی رهبر بسیج مردمی عراق است که مبارزات او علیه تروریسم منطقه با زندگی سردار شهید

 
حاج قاسم سلیمانی گره خورده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، "جمال جعفر ابراهیم" ملقب به "ابومهدي المهندس" معاون سازمان نیرو هاي مردمی عراق
(حشد الشعبی) از جمله فرماندهان و سیاستمداران شجاع و مبارز عراقی است که در کنار حاج "قاسم سلیمانی" فرمانده شهید نیروي

 
قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی توانستند با سرنگونی داعش، امنیت و آرامش در منطقه خاورمیانه را برقرار سازند. 

این دو شهید بزرگوار سرانجام به همراه یکدیگر در بامداد جمعه 13 دي 98 پس از عمري مجاهدت، در حمله هوایی نیرو هاي

 
آمریکایی در مسیر فرودگاه بغداد به شهادت رسیدند. 

ابومهدي المهندس پس از فتواي آیت االله سیستانی مبنی بر لزوم مبارزه مردمی با داعش، با سازماندهی مردم فرمانده نیرو هاي حشد
شعبی شد. کسی که آمریکا این شهید بزرگوار را در لیست تروریستی خود به عنوان یکی از چند تروریست خطرناك جهان گنجانده
بود. فرمانده اي که براي حفظ میهن خویش از شرَ تکفیر ها تا پاي جان براي دفاع از آرمان هاي کشور و ملتش ایستاد تا در نهایت به

 
همراه دوست و یار قدیمی اش حاج قاسم سلیمانی در عراق به شهادت رسید. 

ابومهدي المهندس متولد 1954 میلادي در بصره از پدري عراقی و مادري ایرانی است که تحصیلات خود را در رشته مهندسی در
1977 میلادي به پایان رساند و پس از سپري کردن خدمت سربازي وارد مؤسسه عمومی آهن و فولاد بصره شد و به عنوان مهندس

 
عمران به کار اشتغال یافت و سپس در رشته کارشناسی ارشد علوم سیاسی فارع التحصیل شد. 

 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی

0:00



پاسداران انقلاب هر جا که بروند با خودشان برکات می آورند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/10/12

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: برخی از دوستان در اینجا گفتند که با ورود سپاه به این منطقه، انقلاب براي اولین
بار وارد شد، پاسداران انقلاب هر جا که بروند با خودشان برکات می آورند.

به گزارش خبرگزاري بسیج از اهواز، محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام بعدازظهر ظهر امروز در ادامه بازدیدهاي

 
خود از مناطق محروم استان خوزستان، وارد محله منبع آب شد و با اهالی این منطقه گفتگو کرد. 

فرمانده سپاه پاسداران در دوران دفاع مقدس با قدردانی از شاهوارپور فرمانده سپاه ولیعصر(عج) خوزستان و گروه هاي جهادي گفت:
من دست تمامی کسانی که به مردم محروم خدمت می کنند را می بوسم. این آیه شریفه که وَلوَْ أنََّ أهَْلَ القُْرَىٰ آمَنُوا وَاتَّقَوْا لفََتَحْنَا

 
مَاءِ وَالأَْرْضِ می فرماید هرجا که ایمان و تقوا وارد بشود، برکات از زمین و آسمان می جوشد.  عَلَیْهِم برََکَاتٍ مِّنَ السَّ

رضایی ادامه داد: برخی از دوستان در اینجا گفتند که با ورود سپاه به این منطقه انقلاب براي اولین بار وارد شد، پاسداران انقلاب هر
جا که بروند با خودشان برکات می آورند. نمونه اش حاج قاسم سلیمانی بود که در ایران و عراق و لبنان و سوریه برکاتی را با خود

 
آورد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: باید تلاش کنیم که خدمت به مردم را به عنوان اصلی ترین هدف انقلاب اسلامی
درنظر بگیریم، انقلاب شده براي آسایش مردم و انقلاب شده که ظلم نباشد، فساد نباشد، فقر نباشد، تبعیض نباشد و یک جامعه

 
آرمانی به وجود بیاید. محله ها و شهرها و روستاهاي ایران آرمانی شکل بگیرند. 

وي افزود: هدف انقلاب اسلامی، آبادانی دنیا و آخرت شهرهاي ایران است. آبادانی دنیا و آخرت محلات و مناطق ایران است. انقلاب

 
اسلامی می خواهد دنیا و آخرت خانواده هاي ایران را آباد سازد. باید تلاش کنیم که درد و رنجی در دل مردم نباشد. 

رضایی یادآور شد: انقلاب وارد هر عرصه اي شد، مشکلات آن را رفع کرد، انقلاب وارد امنیت شد، امنیت را سامان داد، وارد دفاع شد،
مرزها را امن کرد. مردم ما زیر سایه ولایت فقیه به نظام جمهوري اسلامی افتخار می کنند اما انقلاب وارد اقتصاد و صنعت و کشاورزي
نشده است، وارد شهرسازي ایران نشده است. در قانون اساسی تصریح شده که هیچ خانواده ایرانی نباید بدون مسکن باشد اما امروز

 
متاسفانه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است دولت و مجلس و قوه قضاییه براي آنها خانه تهیه کنند. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام بیان کرد: باید یک انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین را به راه بیندازیم. خانه بدون شغل و

 
درآمد هم ناقص است.مسکن یک روي سکه است و روي دیگر، درآمد و شغل براي مردم است. 

رضایی در ادامه با اشاره به این موضوع که من از آقایانی که براي شما خانه ساخته اند می خواهم که براي اشتغال شما برنامه ریزي
کنند، اظهار کرد: کسب و کارهاي خانگی به وجود بیاید و محصولات خانگی در بازار نهایی به فروش برسد. لذا همه اعضاي خانواده می

توانند کار کنند؛ من از کودکی در کنار پدرم کار می کردم.



افتتاحیه نمایشگاه صنایع دستی بسیجیان دشت آزادگان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/10/12

به مناسبت اولین سالگرد شهادت سردار رشید اسلام قاسم سلیمانی افتتاحیه نمایشگاه محصولات غذایی و صنایع دستی
توسط بسیجیان و کارآفرینان حوزه مقاومت بسیج کوثر سپاه ناحیه دشت آزادگان برگزار شد.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج دشت آزادگان بیان کرد: باهدف حمایت از بانوان بسیجی و کارآفرین و کمک به رونق تولید و
اشتغال در شهرستان، افتتاحیه نمایشگاه صنایع دستی ومواد غذایی کارافرینان آفتاب در اولین دهه بصیرت باحضور نیروهاي سپاه
ناحیه، فرمانداري دشت ازادگان ورئیس اداره ارشاد و فرهنگ اسلامی، مسئول بسیج سازندگی ناحیه ومدیر دفتر جامعه زنان دشت

 
ازادگان برگزار گردید. 

سرگرد طرفی اضافه کرد: در این نمایشگاه، بانوان کارآفرین تولیدات خود را که شامل؛ دستگاه جوجه کشی (توسط عبدالامام فلیحی)،
انواع کپو وحصیر بافی، انواع ترشی ومربا، انواع حلواها، عروسک بافتنی ونمد بافی، کریستال تزیینی، زیورالات مروارید، زیورالات رزینی

 
بود براي بازدید و خرید عموم به نمایش گذاشتند. 

طرفی در پایان گفت: این نمایشگاه در سالن اداره ارشاد دشت آزادگان به مدت یک هفته براي عموم مردم قابل بازدید هست.



باید انقلاب «خانه سازي»راه اندازي کنیم/لزوم آبادانی و پیشرفت کشور

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/10/12

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است براي آنها خانه تهیه شود، گفت:
باید یک انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم.

به گزارش خبرگزاري بسیج ، محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام ظهر امروز (جمعه) با حضور در مسجد محله
شهید سلیمانی اهواز ضمن تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي او «ابومهدي
المهندس»، در سخنرانی کوتاهی گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و

 
مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. 

وي با قدردانی از آقاي شاهوارپور و حاجتی و گروه هاي جهادي، تاکید کرد: من دست تمامی کسانی که به مردم محروم خدمت می
مَاءِ وَالأَْرْضِ می فرماید هر جا که کنند را می بوسم. این آیه شریفه که وَلوَْ أنََّ أهَْلَ القُْرَيٰ آمَنُوا وَاتَّقَوْا لفََتَحْنَا عَلَیْهِم برََکَاتٍ مِّنَ السَّ
ایمان و تقوا وارد بشود، برکات از زمین و آسمان می جوشد. برخی از دوستان در اینجا گفتند که با ورود سپاه به این منطقه انقلاب
براي اولین بار وارد شد. پاسداران انقلاب هر جا که بروند با خودشان برکات می آورند. نمونه اش حاج قاسم سلیمانی بود که در ایران و

 
عراق و لبنان و سوریه برکاتی را با خود آورد. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: باید تلاش کنیم که خدمت به مردم را به عنوان اصلی ترین هدف انقلاب اسلامی در نظر
بگیریم. انقلاب شده براي آسایش مردم و انقلاب شده که ظلم نباشد، فساد نباشد، فقر نباشد، تبعیض نباشد و یک جامعه آرمانی به

 
وجود بیاید. محله ها و شهرها و روستاهاي ایران آرمانی شکل بگیرند. 

رضایی اظهار داشت: هدف انقلاب اسلامی، آبادانی دنیا و آخرت شهرهاي ایران است. آبادانی دنیا و آخرت محلات و مناطق ایران است.

 
انقلاب اسلامی می خواهد دنیا و آخرت خانواده هاي ایران را آباد سازد. باید تلاش کنیم که درد و رنجی در دل مردم نباشد. 

وي تصریح کرد: انقلاب وارد هر عرصه اي شد، مشکلات آن را رفع کرد. انقلاب وارد امنیت شد، امنیت را سامان داد. وارد دفاع شد،
مرزها را امن کرد. مردم ما زیر سایه ولایت فقیه به نظام جمهوري اسلامی افتخار می کنند اما انقلاب وارد اقتصاد و صنعت و کشاورزي

 
نشده است، وارد شهرسازي ایران نشده است. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه در قانون اساسی تصریح شده که هیچ خانواده ایرانی نباید بدون مسکن باشد اما امروز
متاسفانه 15 میلیون حاشیه نشین داریم و لازم است دولت و مجلس و قوه قضاییه براي آنها خانه تهیه کنند، تاکید کرد: باید یک
انقلاب خانه سازي براي مردم و محرومین راه بیندازیم. خانه بدون شغل و درآمد هم ناقص است. مسکن یک روي سکه است و روي

 
دیگر، درآمد و شغل براي مردم است. 

رضایی افزود: من از آقایانی که براي شما خانه ساخته اند می خواهم که براي اشتغال شما برنامه ریزي کنند. کسب و کارهاي خانگی
به وجود بیاید و محصولات خانگی در بازار نهایی به فروش برسد. لذا همه اعضاي خانواده می توانند کار کنند. من از کودکی در کنار

پدرم کار می کردم. 



دبیر مجمع تشخیص مصحلت نظام گفت: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا کارآفرینی نمونه باشد و
من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم. دست به دست هم بدهیم تا آبادانی و پیشرفت ایران را رقم بزنیم.



تغییر نام منطقه منبع آب اهواز به کوي شهید سلیمانی

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/10/12

با حضور دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام، منطقه منبع آب اهواز به کوي شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از اهواز، محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور در مسجد محله منبع آب اهواز
با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و یار باوفاي ایشان ابومهدي المهندس، در سخنرانی کوتاهی

 
گفت: امیدواریم راه این شهیدان تا آزادي کامل منطقه و جهان اسلام از چنگال همه ظالمین و مستکبرین عالم ادامه پیدا کند. 

 
در جریان این بازدید با تصمیم ساکنان محله، نام منطقه منبع آب، به محله شهید سلیمانی تغییر نام پیدا کرد. 

وي در جریان این بازدید، خاطرنشان کرد: امیدوارم آبادانی محله شهید سلیمانی، در همه امور از سازندگی تا کارآفرینی نمونه باشد و

 
من هم به عنوان یک سرباز اسلام از همه شما تشکر می کنم و باید دست به دست هم بدهیم تا آبادانی وپیشرفت ایران را رقم بزنیم. 

رضایی در بخش دیگري از سخنان خود خطاب به ساکنان این نقط محروم از شهر اهواز، گفت: من از آقایانی که براي شما خانه
ساخته اند می خواهم که براي اشتغال شما برنامه ریزي کنند.



گل گهر می تواند در صنعتی شدن ایران پیشرو شود

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/10/12

صبح دیروز دکتر مدرس خیابانی، مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و هیئت همراه با همراهی مدیرعامل و
جمعی از اعضا هیئت مدیره و معاونین و مدیران شرکت معدنی و صنعتی گل گهر از قسمت هاي مختلف منطقه گل گهر

بازدید نمود.

به گزارش رصد اقتصادي به نقل از روابط عمومی و امور
بین الملل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، دکتر مدرس
خیابانی همچنین در جلسه اي که با حضور مدیرعامل،
اعضا هیئت مدیره و معاونین شرکت گل گهر در محل

 
سالن کنفرانس این شرکت برگزار شد، حضور پیدا کرد. 

در ابتداي این جلسه، گزارشی از عملکرد شرکت معدنی و
صنعتی گل گهر در حوزه هاي مختلف ارائه گردید و سپس

مهندس ملارحمان مدیرعامل شرکت گل گهر از آمادگی این مجموعه براي خلق موفقیت هاي بزرگ در حوزه هاي مختلف با همراهی

 
مجموعه امید و سایر سهامداران سخن گفت. 

مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید نیز مجموعه گل گهر را یک برند ملی براي کشور دانست و گفت: این سرمایه
گذاري عظیمی که در گل گهر انجام شده نباید متوقف شود، سرمایه گذاري هاي عظیمی که در زنجیره فولاد کشور انجام شده

 
رویاهاي دیرینه ما را محقق کرده است و ما امروز از سنگ آهن خود به اندازه کافی و به بهترین شکل استفاده می کنیم. 

دکتر مدرس خیابانی با بیان اینکه، گل گهر در منطقه سیرجان و کرمان کارهاي بزرگی کرده است، گفت: گل گهر فرهنگ منطقه را
یک فرهنگ صنعتی کرده و بخش عظیمی از اشتغال منطقه را بر عهده دارد و بزرگ شدن گل گهر و توسعه سیرجان و کرمان به
تعالی کشور کمک می کند و هدف ما نیز اعتلاي پرچم نظام جمهوري اسلامی است. اگر روزي رویاي ما این بود که آب خلیج فارس

 
را به فلات مرکزي بیاوریم امروز این کار توسط شرکت هاي بزرگی چون گل گهر انجام شده است. 

وي با اشاره به چشم انداز 2030 شرکت گل گهر گفت: جاي خوشحالی دارد که یک بنگاه بزرگ اقتصادي کشور چشم انداز 2030 را
براي خود ترسیم کرده و چنین برنامه بلندمدتی دارد. گل گهر می تواند در صنعتی شدن ایران پیشرو شود و مجموعه هاي فولادي

مانند گل گهر کمک می کنند که کشور بی نیاز شود



وزیر صمت: جنگ تمام عیار با رانت خواران بخش فولاد آغاز شده است/

قوانین مزاحم به نفع توسعه کشور حذف شود
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وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از نابرابري و تبعیض اقتصادي در بخش فولاد کشور گفت: براي اصلاح آن جنگ تمام
عیار با رانت خواران داریم که رسانه هم دارند اما بخشی از اقدامات را آغاز کردیم و تا حصول نتیجه ادامه می دهیم.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از نابرابري و تبعیض
اقتصادي در بخش فولاد کشور گفت: براي اصلاح آن جنگ
تمام عیار با رانت خواران داریم که رسانه هم دارند اما
بخشی از اقدامات را آغاز کردیم و تا حصول نتیجه ادامه

 
می دهیم. 

به گزارش تسنیم از تبریز، علیرضا رزم حسینی در جلسه
شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی آذربایجان شرقی که در اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد، با تسلیت فرا رسیدن ایام فاطمیه و
سالروز شهادت سردار سلیمانی، اظهار داشت: همه مردم سال گذشته با تشییع باشکوه از این سرباز وطن به شایستگی تجلیل کردند،

 
معتقدم اگر ویژگی هاي سردار به خوبی به تصویر کشیده شود، نسل جوان ما می تواند به عنوان الگو، مکتب سلیمانی را پیروي کنند. 

وي با بیان اینکه معاونان من وظیفه دارند موانع صنایع که مرتبط با این وزارتخانه است، شناسایی کرده و برطرف کنند، افزود: قوانین

 
را باید به نفع توسعه کشور، حذف کنیم چراکه انعطاف پذیري در قوانین جزو اصول قانون است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت، از واگذاري ستاد مدیریت صادرات ایران به جمهوري آذربایجان و ارمنستان به استان آذربایجان شرقی
خبر داد و گفت: با این اقدام تلاش می کنیم تا توسعه صادرات و سرعت صادرات به این دو کشور که بازار بزرگی براي ایران و محل

 
ترانزیت اقلام صادراتی است، افزایش یابد. 

وي خام فروشی را یکی از معضلات حوزه معادن کشور عنوان کرد: در حوزه معادن عقب افتادگی بزرگی در سطح ملی داریم، در
اکتشافات، صنایع معدنی و صنایع پایین دستی و فرآوري آن، عقب افتادگی زیادي داریم و آذربایجان شرقی هم به عنوان قطب معدنی

 
از این چرخه عقب افتاده است که باید جبران کنیم. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه وزارت صمت، دو سازمان توسعه اي ایدرو و ایمیدرو دارد که تحریم و برخی از مشکلات، این سازمان ها

 
را غیر فعال کرده بود، خاطر نشان کرد: این سازمان ها باید احیا شوند تا نقش توسعه اي خود را ایفا کنند. 

وي، معدن «نفلین سینیت» در شهرستان سراب را از مهمترین معادن کشور دانست، ابراز داشت: با قرارگاه خاتم و مدیرعامل ایمیدرو

 
صحبت هایی داشتیم و قرار شد تا سریعاً کار آغاز شود که از دولت هم مجوز لازم سریعاً پیگیري خواهد شد. 



وزیر صمت، با تاکید بر اینکه در چهارچوب قانون، رفع موانع تولید را پیگیري می کنیم ابراز داشت: مصوبات این ستاد براي رفع موانع

 
بسیار اهمیت دارد و همه نهادها از جمله بانک ها موظف به عمل به مصوبات این ستاد هستند. 

وي با اشاره به انتقاد یکی از نمایندگان مردم استان در مجلس از حجم زیاد بروکراسی اداري موجود بر سر راه تولیدکنندگان، اظهار
داشت: من در روز رأي اعتماد دفترچه قوانین مزاحم را به نمایندگان ارائه کردم و انتظار دارم در یک حرکت انقلابی، قوانین مزاحم در
مجلس حذف شود. چرا باید ما به عنوان دستگاه مجوز دهنده از چندین دستگاه دیگر مجوز دریافت کنیم و اگر نکنیم، دیوان
محاسبات به کار ما ایراد اساسی می گیرد و ما مجبور به اجراي قوانین هستیم. لذا معتقدم مجلس می تواند حجم بروکراسی را با

 
حذف قوانین مزاحم، کاهش دهد. 

رزم حسینی، با اشاره به اینکه معادن غیرفعال در کل کشور که حبس شده یا غیرفعال شده اند، مجوز آنها به زودي ابطال خواهد شد،
تصریح کرد: بیش از 11 هزار پهنه معدنی در کشور با این شرایط داریم که دوباره به مزایده گذاشته شده و فرصت جدید اشتغال ایجاد

 
می شود. 

وي با انتقاد از اینکه نابرابري و تبعیض اقتصادي در حوزه فولاد وجود دارد ابراز داشت: براي اصلاح آن جنگ تمام عیار با رانت خواران
داریم که رسانه هم دارند که بخشی از اقدامات را آغاز کردیم و با مددالهی و پشتیبانی مردم تا حصول نتیجه ادامه خواهیم داد.




